Минея. Ноябрь

Содержание

- Информация о первоисточнике

- 1 ноября: Бессребренников и чудотворцев Космы и Дамиана.

- 2 ноября: Святых мучеников Акиндина, Пигасия, Аффония, Елпидифора и Анемподиста.

- 3 ноября: Святых мучеников Акепсимы епископа, и Иосифа пресвитера, и Аифала диакона. Обновление храма святого великомученика Георгия в Лиде.

- 4 ноября: Преподобного Иоанникия великого. Святого мученика Никандра, епископа Мирского и Ермея пресвитера.

- 5 ноября: Святых мучеников Галактиона и Епистими. Святителя Ионы, архиепископа Новгородского.

- 6 ноября: Святителя Павла, архиепископа Константинопольского. Преподобного Варлаама, игумена Хутынского.

- 7 ноября: Святых тридцати трех мелитинских мучеников. Преподобного Лазаря Галисийского.

- 8 ноября: Собор святого архистратига Михаила и прочих бесплотных сил.

- 9 октября: Святых мучеников Онисифора и Порфирия, и преподобной матери нашей Матроны. Преподобной Феоктисты Лезвийской.

- 10 ноября: Святых апостолов Ераста, Олимпа, Родиона и других.

- 11 ноября: Святых мучеников Мины Виктора и Викентия. Святой мученицы Стефаниды. Преподобного Феодора Студита, исповедника. Блаженного Максима, Христа ради юродивого, Московского чудотворца.

- 12 ноября: Святителя Иоанна милостивого, патриарха Александрийского. Преподобного Нила.

- 13 октября: Святителя Иоанна, архиепископа Константинопольского, Златоуста.

- 14 ноября: Святого апостола Филиппа.

- 15 ноября: Святых мучеников и исповедников Гурия, Самона и Авива.

- 16 ноября: Святого апостола и евангелиста Матфея.

- 17 ноября: Святителя Григория, епископа Неокесарийского. Преподобного Никона, игумена Радонежского.

- 18 ноября: Святых мучеников Платона и Романа.

- 19 ноября: Святого пророка Авдиа. Святого мученика Варлаама. Святых преподобных Варлаама и Иоасафа, царевича Индийского.

- 20 ноября: Предпразднество входа в храм пресвятой Богородицы. Преподобного Григория Декаполита. Святителя Прокла, архиепископа Константинопольского.

- 21 ноября: Вход во храм пресвятой владычицы нашей Богородицы и Приснодевы Марии.

- 22 ноября: Святого апостола Филимона с иными. Святого благоверного великого князя Михаила Ярославича Тверского.

- 23 ноября: Святителя Амфилохия, епископа Иконийского. Святителя Григория, епископа Акранантийского. Святого благоверного великого князя Александра Невского, в схиме Алексия.

- 24 ноября: Святой великомученицы Екатерины. Святого великомученика Меркурия. Святого мученика Меркурия Смоленского.

- 25 ноября: Священномученика Климента, папы Рисмкого и петра, архиепископа Александрийского.

- 26 ноября: Преподобного Алипия столпника. Освящение церкви святого великомученика Георгия, в Киеве.

- 27 ноября: Святого великомученика Иакова Персянина. Преподобного Палладия. Служба знамения пресвятой Богородицы, бывшего в великом Новгороде. Святителя Иакова, епископа Ростовского.

- 28 ноября: Святого преподобномученика Сефана нового. Святого мученика Иринарха.

- 29 ноября: Святого мученика Парамона. Святого мученика Филумена. Преподобного Акакия Синайского.

- 30 ноября: Святого апостола Андрея первозванного.

- Приложение. 9 ноября: Иконы Божией Матери, нарицаемой Скоропослушница.

- Приложение. 14 ноября: Святителя Григория Паламы, архиепископа Солунского.

- Приложение. 15 ноября: Преподобного Паисия Величковского.

- Приложение. 23 ноября: Святителя Митрофана, епископа Воронежского.

- Приложение. 26 ноября: Святителя Иннокентия, епископа Иркутского.

Информация о первоисточнике

При использовании материалов библиотеки ссылка на источник обязательна.
При публикации материалов в сети интернет обязательна гиперссылка:

Библиотека святоотеческой литературы (http://www.orthlib.ru/).

Преобразование в форматы epub, mobi, fb2
"Православие и мир. Православная электронная библиотека" (lib.pravmir.ru).

1 ноября: Бессребренников и чудотворцев Космы и Дамиана.

МИНІ1А МЭ1СZЦЪ НОЕ1МВРІЙ

КІ1ЕВЪ. Въ тmпогрaфіи кіево-печeрской лavры.

¤аt§г г0да

Во слaву с™hz, є3диносyщныz, животворsщіz и3 нераздэли1мыz трbцы, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aгw д¦а: бlгословeніемъ с™ёйшагw патріaрха моск0вскагw и3 всеS руси2 ґлеxjz моск0вскагw срётенскагw монастырS свzщeнно-ґрхімандрjта напечaтасz кни1га сіS, минjа мёсzцъ ноeмврій во грaдэ москвЁ, въ лёто t ржcтвA по пл0ти бGа сл0ва ¤ац§з

Московский Сретенский монастырь, издательство Правило веры, 1997

МЭ1СZЦЪ НОЕ1МВРІЙ,

и3мёzй днeй l.

Въ №-й дeнь:

С™hхъ и3 чудотв0рцwвъ, безсрeбреникwвъ космы2 и3 даміaна, и5же t ґсjи.

Вeчеръ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры с™hхъ на ѕ7, глaсъ ѕ7.

Под0бенъ: ВсE tл0жше.

Всю2 tложи1вше * на нб7сёхъ надeжду, * сокр0вище некрaдомо * себЁ с™jи сокр0вищствоваша: * тyне пріsша, * тyне даю1тъ недyгующымъ врачев†ніz. * злaта и3ли2 сребрA є3ђльски не стzжaша: * человёкwмъ же и3 скотHмъ * бlгодэ‰ніz преподaша, * да, всёми послушли1ви бhвше хrтY, * со дерзновeніемъ м0лzтсz * њ душaхъ нaшихъ.

Вeщи возгнушaшасz * на земли2 тлёемыz, * небесножи1теліе же во пл0ти, * ћкоже ѓгGли kви1шасz, * є3диномyдренніи сожи1телє, * сопрyгъ є3динонрaвный с™hхъ, * и3 є3динодyшный. * тёмже стрaждущымъ всBмъ врачєвaніz подаю1тъ, * безсрeбреннw дaрующе * благодэ‰ніz трeбующымъ, * ±же лётнымъ си1мъ дост0йнw почти1мъ прaздникомъ, * хrтY со дерзновeніемъ молsщыzсz * њ душaхъ нaшихъ.

Всю2 всeльшаz въ себE трbцу * дв0ица приснопaмzтнаz, * космA и3 даміaнъ бGомyдріи, * ћкw пот0цы и3сточaютъ * t и3ст0чника живон0снагw * в0ды врачевaній: * и4хже и3 мHщи * стр†сти њсzзaніемъ врачyютъ: * и3 с†маz т0кмw и3менA * недyги t человёкwвъ tг0нzтъ, * всёхъ притекaющихъ * спаси1тєльнаz прист†нища њ хrтЁ, * и3 со дерзновeніемъ м0лzтсz * њ душaхъ нaшихъ.

ВсE tри1нувше стрaстное мучи1тельство, * и3 всsко размышлeніе * лукaвагw ѕмjz попрaвше њ хrтЁ, * с™jи безмє1здницы, * космо2 и3 даміaне, * свэтоoбрaзни kви1стесz, ћкw свэти6ла, * њзарsюще всю2 подс0лнечную, * бGознaменьми всегдA, * тмY tгонsюще и3 недyги бlгодaтію, * и3 всBмъ спаси1теліе kвлsющесz, * вёрою неукл0нною * творsщымъ слaвную пaмzть вaшу, премyдріи.

Слaва, глaсъ ѕ7. Ґнат0ліа:

Безконeчна є4сть с™hхъ бlгодaть, ю4же t хrтA пріsша. тёмже и3 мHщи и4хъ t бжcтвенныz си1лы непрестaннw дёйствуютъ чудесA: и4хже и3 и3менA, вёрою призывaєма, неисцBльныz болBзни и3сцэлsютъ. и4миже, гDи, и3 нaсъ душeвныхъ и3 тэлeсныхъ страстeй свободи2, ћкw чlвэколю1бецъ.

И# нhнэ, Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

И#ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Ѓгнца своего2 * ѓгница несквeрнаz дрeвле * и3 непор0чнаz вLчца * на дрeвэ кrтнэмъ ћкw ўзрЁ, * м™рски восклицaше, * и3 дивsщисz, вопіsше: * чaдо сладчaйшее, * что2 зрёніе сіE н0вое и3 преслaвное; * кaкw с0нмъ безблагодaтный * суди1щу пілaтову предадe тz, * и3 њсуждaетъ на смeрть животA всsческихъ; * но воспэвaю твоE неизречeнное, * сл0ве, снизхождeніе.

На стіх0внэ nктHиха.

(Ґ и3дёже хрaмъ с™hхъ, и3ли2 восх0щетъ кто2 с™ы6мъ пёти полmелeй: тогдA на стіх0внэ стіхи6ры, и3 на ќтрени, по каfjсмахъ, сэдaльны, и3 канHнъ бцdэ, и3 с™hхъ канHна двA, и3 хвали6тны, и3 славосл0віе.)

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7:

И#ст0чникъ и3сцэлeній є3ди1наго т0кмw въ лётэ и3сцэлэвaше: хрaмъ же безсрeбреникwвъ всE мн0жество и3сцэлsетъ недyгующихъ: неwскyдно бо є4сть и3 неиждивaемое богaтство с™hхъ. тёхъ моли1твами, хrтE, поми1луй нaсъ.

Стjхъ: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ.

Fеофaново:

Люб0вію бжcтвенною и3 желaніемъ бyдущихъ дётельнэ пожи1вше, спаси1тєльнаz пути6 и3спрaвисте. тёмже чистотY душeвную несквeрнw соблю1дше, вє1щнымъ до концA противостaсте: д¦омъ же бжcтвеннымъ позлати1вшесz, беззлaтно и3сцэлeніе недyгующымъ подаетE, дв0ица свzщeннаz, свэтозaрный соyзе, просвэщeнный бжcтвенный сопрyже, безсрeбрєницы, въ ск0рбехъ и3 недyзэхъ посэщaюще нaсъ, и3 дyшъ нaшихъ недyги безмeзднw врачyюще.

Стjхъ: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ.

Гeрманово:

Вели1кихъ спод0бльшесz дарHвъ, всехвaльніи, въ смирeнномъ житіи2 на земли2 пожи1сте: и3 проходsще всю1ду, тyне недyгующихъ стр†сти врачyюще, kви1стесz ѓгGлwвъ собесBдницы, космо2 съ даміaномъ мyдрымъ, брaтіz прекр†снаz: и3 нaшz стр†сти моли1твами вaшими ўврачи1те.

Слaва, глaсъ ѕ7:

ВсегдA и3мyще хrтA, дёйствующа въ вaсъ, с™jи безсрeбрєницы, чудодёйствуете въ мjрэ, немощствyющыz врачyете. и4бо врачевство2 вaше и3ст0чникъ є4сть неисчерпaемый. чeрплемь же, пaче преистекaетъ, и3 и3зливaемь, и3з8wби1луетъ: на кjйждо дeнь и3стощавaемь, и3 ўмножaетсz, всBмъ подаS, и3 неwскудэвaемь пребывaz: и3 чeрплющіи насыщaютсz врачевaній, т0йже пребывaетъ неиждивyщъ. что2 u5бо вaсъ наречeмъ; цэли1тельныхъ ли врачє1въ дyшъ же и3 тэлeсъ; цэли1телей страстeй неисцёльныхъ, тyне и3сцэлsющихъ всёхъ пріeмшихъ даровaніе t сп7са хrтA, подаю1щагw нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Никт0же притекazй къ тебЁ, посрaмленъ t тебє2 и3сх0дитъ, пречcтаz бцdе дв7о: но пр0ситъ бlгодaти, и3 пріeмлетъ даровaніе къ полeзному прошeнію.

И#ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz, вопіsше: что2 стрaнное, є4же ви1жду тaинство, сн7е м0й; кaкw на дрeвэ ўмирaеши пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю.

Тропaрь, глaсъ }:

С™jи безсрeбрєницы и3 чудотв0рцы, космо2 и3 даміaне, посэти1те нeмwщи нaшz: тyне пріsсте, тyне дади1те нaмъ.

На ќтрени, по №-й каfjсмэ, сэдaленъ nктHиха, и3ли2 с™hхъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Въ мjрэ бGоуг0дно житіE стzжaвше, богатносвётліи, и3сцэлeніz нaмъ рaдость пріeмлющымъ, и3звэщeніе с™ы6мъ, чeстнэ научи1вшесz, подаетE: kви1стесz бо преслaвніи врaчеве болsщихъ, хrтY споспэшествyющу вaмъ, космо2 и3 даміaне, с™jи безмє1здницы.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Поeмъ тS, бGоневёсто и3 м™и хrтA бGа, слaвzще ржcтво2 твоE непостижи1мое, и4мже и3збaвихомсz t лeсти діaволи и3 всsческихъ бёдъ, вLчце бцdе, и3 вёрнw взывaемъ: поми1луй стaдо твоE, є3ди1на всепётаz.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ }. Поd: Повелённое тaйнw:

T безмeздныхъ сокр0вищъ чудесA содэвaюще, пречcтыхъ дарHвъ бlгодaтныхъ, kви1стесz рачeніемъ бGолёпнэ, богaтство воспріeмше небeсное, и3 слaву њстaвльше земнyю. тёмъ пёснь прин0симъ всёхъ содётелю, бlгодaть даровaвшему вaмъ и3сцэлeній.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Непремённаго бGа ћкw р0ждшаz, и3змэнeннаго мS при1снw грэх0мъ, ўтверди2 сeрдце моE, благaz, моли1твами м™рними твои1ми, ћкw да и3 ѓзъ зовy ти, бцdе марjе: поми1луй стaдо твоE, є4же стzжaла є3си2, всенепор0чнаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

И#сцэлeній дaтеліе и3 чудотв0рцы, и3 чудeсъ свэти1льники свэтопріeмніи всBмъ kви1стесz дух0вною бlгодaтію: страстeй бо плaмень вёрою прохлаждaете, и3 вёрныхъ въ нeй смhслъ согрэвaете. тёмъ, врачевство2 душeвное стzжaвше, бжcтвенную цRковь вaшу, къ нeйже прибэгaюще, вопіeмъ: бGон0сцы безсрeбрєницы, моли1те хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ. Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну: Всsкое дыхaніе, Е#ђліе мaрка, зачaло к7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ в7:

СE, к0ль добро2, и3 к0ль красно2, є4же жи1ти брaтіи вкyпэ, въ д©э с™ёмъ, ћкоже речE бGоoтeцъ дв7дъ, люб0вію нелицемёрною, и3 вёрою несомнённою, сл0вомъ и4стиннымъ, ћкw р‰сны зл†ты, дрyгъ дрyзэ себE придержaщz. пріиди1те нhнэ, благослови1мъ гDа, дaвшаго нaмъ с™ы6z сво‰ безмeздники, космY и3 даміaна, врачи2 болsщихъ, свэти6ла тeмныхъ, прогони1тели дeмwнwвъ, и4миже болsщіи и3сцэлsютсz, и4миже мeртвіи воскресaютъ, и4миже прокажeнніи њчищaютсz, по глaсу гDню: тyне ќбw пріsша, тyне же и3 подаю1тъ болsщымъ и3сцэлє1ніz. и4хже моли1твами, хrтE б9е, просвэти2 дyшы нaшz.

Џба канHна nктHиха безъ м§ничнwвъ, и3 с™hхъ канHнъ на ѕ7. Ґ и3дёже хрaмъ, канHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™hхъ џба канHна на }:

КанHнъ,

є3гHже краегранeсіе: Сл†вныz врачи2 земны6мъ пёти подобaетъ.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь пои1мъ, вопіsше.

Њзарsеми слaвою бжcтвенною, бGосвётліи безсрeбрєницы, њзари1те нaшz дyшы, разорsюще стрaстную мглY, ћкw да вaсъ вёрою почитaемъ.

Тлетв0рныхъ њчи1щшесz пeрвэе страстeй, болёзней преложeніемъ, њчищaете нaшz лю6тыz недyги, мyдріи, и3 болBзни душє1вныz њблегчaете.

T всёхъ вLки дaръ пріsсте, с™jи, чудeсъ даров†ніz, нaшz и3сцэли1те мнHгіz и3 неудобоисцёльныz пл0ти стр†сти, м0лимсz.

Молeніе, безсрeбрєницы и3 врaчеве, бGу принеси1те, ћкw да и3збaвитъ ны2 и3скушeній и3 скорбeй мн0гихъ, и3 трeпетнагw и3 стрaшнагw тогдA мучeніz.

БGор0диченъ:

Зак0нwвъ є3стeственныхъ кромЁ р0ждши, чcтаz, законодaтелz ї}са, и3збaвителz, є3г0же моли2 и3збaвити ны2, бцdе, мн0гихъ беззак0ній нaшихъ.

Другjй канHнъ,

є3гHже краегранeсіе: Пёсньми почитaю м{дрыz безсрeбрєники.

Творeніе їwaнна дамаскинA.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ вси2 лю1діе, t г0рькіz раб0ты фараHни ї}лz и3змёншему, и3 во глубинЁ морстёй ногaми нем0крыми настaвльшему, пёснь побёдную, ћкw прослaвисz.

T бlгодaти начaльныz трbцы, дв0ица чyднаz и3 честнaz свэщaема, всBмъ и3сцэлє1ніz приходsщымъ вёрнw подаeтъ, при1снw и3сточaющи.

Тайноучи1ми живонHснымъ словесє1мъ, ћкw свэти6ла въ мjрэ возсіsвше, стрaстную мглY ўд0бь разгонsете теплот0ю вёры, всебlжeнніи.

Зак0ну покарsющесz сп7сову, всеслaвніи, сладострaстіе ќбw плотск0е tри1нуша: добродётельными же душaми свэтлёйше просвэщaющесz, въ мjрэ преизsществоваша, досточyдніи.

БGор0диченъ:

Во всего2 человёка, въ твою2 ўтр0бу всели1выйсz, бGомaти, неизречeннэ њблечeсz, и3зъ nц7A возсіsвый сн7ъ безлётнэ пребжcтвенный: томY воспои1мъ, ћкw прослaвисz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Мjръ поeтъ в†ша, с™jи, всегдA мнHгаz бlгодэ‰ніz, и3 чудeсъ мн0жєства, чудотв0рцы и3 врaчеве, ѓгGлъ всёхъ равностоsтели.

Вaсъ nбои1хъ свэтодaтелей м0лимъ, ѕвёздъ на высотЁ лежaщихъ цRкве тaйнw, космо2 и3 даміaне, сердцA вёрныхъ њзари1те.

К†пли и3сточaюще при1снw, с™jи, и3сцэлeніz, њмhйте, всёхъ душeвную сквeрну, и3 стрaстныz пл0ти т0ки вс‰ ўстaвите.

СE, совокупи1вшесz лю1діе, с™jи, tвсю1ду, вaшz воспёти вели6кіz дaры, внyтрь цRкве вaшеz: но всёхъ молє1ніz и3сп0лните.

БGор0диченъ:

С™az вLчце чcтаz, прес™0е сл0во воплоти1вшаz сл0вомъ, безсловeсныхъ мS страстeй, пою1ща тS благочeстнw бжcтвенными словесы2, и3збaви, пренепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди2 менE, хrтE, на недви1жимомъ кaмени зaповэдей твои1хъ, и3 просвэти1 мz свётомъ лицA твоегw2: нёсть бо свsтъ пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Врачевaній и3ст0чники, дарHвъ же бжcтвенныхъ струи6, невещeственнагw свёта свэтлBйшаz пріsтєлища, вси2 дост0йнэ воспои1мъ.

Ћкw тэлє1сныz и3 душє1вныz врачyюще стр†сти и3 болBзни приходsщихъ къ вaмъ, всечcтнjи, ўсeрднw нhнэ, ћкw благодётеліе, и3сцэлsете.

Пл0дными добродётельми ўкрашaеми, всsку тлёемую слaдость житeйскую ћвэ tрази1сте, къ б9іей добр0тэ непрестaннw взирaюще.

БGор0диченъ:

Въ ви1дэ нaшемъ прeжде неви1димый kви1сz, q бGороди1тельнице! стeкшусz съ пл0тію б9ествY во ўтр0бэ твоeй прес™ёй, бGоневёсто.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

T и3ст0чника бeздны, ї}са, чудeсъ струи6 благолёпнw почeрпше, с™jи, тaйными тyчами страстeй мр†чныz џблаки tгонsете, и3 недyгующымъ человёкwмъ и3сцэлє1ніz подаeте. тёмъ, получи1вше здрaвое весeліе вaми, преслaвніи, ўдивлsеми зовeмъ: бGон0сніи безсрeбрєницы, моли1те хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцA, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителz, пріsтелище ћкw сyщи, ўтёшителz, препётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное њби1телище, и3 бэсHмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити, и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz нетлённаz, tжени2 џблакъ страстeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе, вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Бжcтвенное р0ждіе вои1стинну благопл0дно, л0зы б9eствєнныz, тaйное віно2 и3скaпающыz, въ весeліи м{дрыz безсрeбреники ўблажи1мъ.

Nрyжіе kви1стесz, ўстрэлsющее враги2 неви6димыz: и4хже и3 нaсъ стрёлъ и3збaвите, заступaюще нaшу жи1знь, мyдріи безсрeбрєницы.

Не є4сть человёкъ, и4же кто2 не стzжA бlг‡z вaсъ моли1твенники ко хrтY, с™jи безсрeбрєницы: є3г0же моли1те, nгнS вёчнагw нaсъ и3збaвити.

Вaсъ, бlжeнніи, и4же призывaетъ, и3 на земли2 и3 въ м0ри бёдъ всsкихъ свобождaетсz: тёмъ и3збaвите нaсъ сопроти1внагw њбстоsніz.

БGор0диченъ:

Всели1всz гDь, чcтаz, посредЁ тебє2, вмэсти1лище с™0е, и3ст0чникъ мн0гихъ kвлsетъ и3сцэлeній, и3 њчищeніе страстeй, бцdе приснодв7о.

И$нъ. Їрм0съ:

Разумёхъ, всеси1льне, твоE смотрeніе, и3 со стрaхомъ прослaвихъ тS, сп7се.

Речeнію бжcтвенному ћвэ возслёдующе, не злaта блистaніz, нижE сребрA, бжcтвенніи, стzжaсте.

Сіsюще бжcтвенными чудесы2 безсрeбрєницы, вс‰ бlгодётельствуютъ, бlгодaть подаю1ще.

Врaчеве мyдріи показaстесz страстeй болёзнемъ, и3сцэли1тєльныz рyки простирaюще.

БGор0диченъ:

Да залани1тствzтсz нhнэ ли1ца, бцdу тS не и3сповёдающи, пречcтаz вLчце.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Бжcтвенное привлек0ша просвэщeніе, сіsніz и3ст0чникъ всеусeрднэ возлюби1вше, и3 просвэщaютъ нaсъ всегдA чудeсъ зарsми великоимени1тіи.

Крaсный сопрyгъ сyще, мyдріи, бразды6 воздёлавше дyшъ бGознaменьми, при1снw пожинaюще стрaсти ћкоже плeвелы, и3 здрaвіz клaсъ стори1чествующе.

Вжилsеми крёпостію хrт0вою, въ ѕл0бэ си1льнагw всю2 крёпость погуби1сте: є3гHже мучи1тельства нaсъ и3збaвите, неусhпніи предстaтели нaши безсрeбрєницы.

Шeствовати стєзи2 нaмъ пр†выz и3 твори1ти в0лю б9ію, ўкрэпи1те, с™jи, ўставлsюще стр†сти сердeцъ нaшихъ, и3 тэлeсъ недyги њблегчевaюще.

БGор0диченъ:

И#збaви мS, вLчце бlгaz, и3скушeній врагA, и3 геeнны мучeніz, и3 њбдержaщагw мS плэнeніz: и3 не посрами2 менє2 пэсносл0вzщагw тS.

И$нъ. Їрм0съ:

T н0щи ќтренююще, поeмъ тS, хrтE, nц7Y собезначaльна, и3 сп7са дyшъ нaшихъ: ми1ръ мjрови подaждь, чlвэколю1бче.

Ћкw пот0ки бGотHчныz, и3сточaете вBрнымъ благодэsніz в0ды, душє1вныz же кyпнw и3 тэлє1сныz и3сцэлsюще недyги, слaвніи безсрeбрєницы.

И#ст0чникъ бlгодaти, честнjи безсрeбрєницы, разверзaюще, всBмъ здрaвіе раздаeте, вёрою и3 люб0вію къ вaмъ нhнэ притекaющымъ.

Свётліи, и3 всемyдріи ѕвёзды, и5же зeмлю ћвэ њнебеси1вше, под0біемъ свётлости ѓгGльскіz, непрестaннw њзарsютъ нaсъ.

БGор0диченъ:

Превhшша kви1ласz є3си2 всёхъ, творцA, nц7Y собезначaльнаго, зачeнши, м™и дв7о, и3 р0ждшаz мjру сп7са и3 гDа.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Живyще, м§ницы, рaдостнw на нб7сёхъ, въ чcтнhй хрaмъ вaшъ пріити2 потщи1тесz, и3 нaшz недyги тэлє1сныz и3 сердє1чныz стр†сти и3сцэли1те.

Въ бжcтвенное благолёпіz њдёzвшесz краснw2, ћкw въ сугyбицу, с™jи, нaги ны2 сyщz добродётелей, б9eственнw њдёйте, и3 страстeй безчeстіz нhнэ њбнажи1те.

Ћкw ўкрашeніемъ чудeсъ nдёzни всегдA, спаси1теліе мjру kви1стесz: мірскaгw ќбw врeда вс‰ ны2 и3збaвите, с™jи, и3 страстeй нечeстіz и3 мучeніz.

Ўмертви1ше, с™jи, стр†сти вс‰ пл0ти смертон0сныz бlгодaтію, животв0рными чудeсъ приложeньми, њживлsете стрaждущыz, и3 врaтъ смeрти и3збавлsете.

БGор0диченъ:

Не њпали1въ ўтр0бы твоеS џгнь сhй ї}съ, и3зъ тебє2 пл0тію происх0дитъ: сего2, чcтаz, моли2, nгнS и3 всsкихъ мyкъ и3збaвити вёрою воспэвaющыz тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Прbр0ка спaслъ є3си2 t ки1та, чlвэколю1бче, и3 менE и3зъ глубины2 прегрэшeній возведи2, молю1сz.

Спаси1тєльныz цэли1тели, благодётели бGом{дрыz, космy же и3 даміaна бжcтвєнныz, ўсeрднw да почти1мъ.

Цэломyдріе соблю1дше, и3 рaзумомъ ўкрaшени, космA и3 даміaнъ бжcтвенніи со хrт0мъ рaдуютсz.

Е#диномyдреннw пожи1вше, є3динодyшнw п0стничествовавше, кyпнw врачев†ніz подаsти нaмъ ввёрени бhсте.

БGор0диченъ:

Свётъ непристyпный родилA є3си2 пл0тію, пречcтаz, вeсь мjръ просвэщaюща зарsми б9ествA.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Бlгодaть пріи1мше и3сцэлeній, простирaете здрaвіе сyщымъ въ нyждахъ, врaчеве, чудотв0рцы преслaвніи: но вaшимъ посэщeніемъ рaтникwвъ дeрзwсти низложи1те, мjръ и3сцэлsюще чудесы2.

Јкосъ:

Всsкагw рaзума и3 мyдрости прех0дитъ сл0во мyдрыхъ врачє1въ, и3 всBмъ знaніе подаю1тъ: высочaйшагw бо бlгодaть пріeмше, неви1димw здрaвіе дaруютъ всBмъ. tню1дуже и3 мнЁ п0вэсти бlгодaть даровaсz пёти, ћкw бGонHсныz ўг0дники хrтHвы и3 служи1тели, и3сцэлeній мн0жество подаю1щыz: болёзней бо вс‰ и3збавлsютъ, мjръ и3сцэлsюще чудесы2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Впери1сте ќмъ на нбcнаz д0брыхъ приложeньми, и3 бhсте џбщницы бжcтвенныхъ дарHвъ: крилaти сyще nрли2, всю2 прох0дите зeмлю, чудодёйствующе при1снw.

Просвэти1стесz, ћкоже добросіsнное, безсрeбрєницы, злaто, бжcтвенною бlгодaтію и3сцэлeній њбогати1сте мн0жєства. тёмъ ўщeдрите ны2, њбуревaємыz лю1тыхъ нахождeній и3скушeньми.

Преложи1вше гDу чи1сты вaшz дyхи, безсрeбрєницы, дaръ t негw2 пріsсте, нечи6стыz дyхи прогони1ти всегдA: и4хже ѕл0бы г0рькіz и3збaвите всёхъ нaсъ.

Ўснyсте прaведнw д0лжнымъ сн0мъ, мyдріи безсрeбрєницы, и3 неусhпніи моли1твєнницы є3стE њ вёрныхъ: тёмъ дyшъ нaшихъ при1снw, и3 тэлeсъ лю6тыz стр†сти ўспи1те.

БGор0диченъ:

Молsщи не престaй чlвэколю1бца бGа нaшего, всенепор0чнаz, ћкw да пріи1мемъ всеконeчнэ tпущeніе ѕлhхъ, и3 получи1мъ на нб7сёхъ ўготHваннаz благ†z лю1бzщымъ є3го2.

И$нъ. Їрм0съ:

ТебE ќмную, бцdе, пeщь, разсмотрsемъ, вёрніи: ћкоже бо џтроки спасE три2 превозноси1мый, мjръ њбнови2, во чрeвэ твоeмъ всецёлъ, хвaльный nтцє1въ и3 препрослaвленъ.

ВсецBлы бGу бGомyдреннэ kви1стесz, вси2 бGа вмэсти1тєльны: мjръ бо вeсь бGа рaди њстaвисте, стопaмъ послёдующе сп7сwвымъ, всеслaвніи, бGолёпнэ, nтцє1въ бGа почитaюще.

Преестeственнw, врaчевє всеизрsднэйшіи, немощнhхъ ћзвы рукодёйствы тaинственными вс‰ и3сцэлsете, лэчбы6 спаси1тєльныz t сокр0вищъ почерпaюще бжcтвенныхъ, и3 воспэвaюще бGа преслaвнаго.

Вэнцeмъ твоегw2 цrтвіz, вLко, и3 багрzни1цею свётлою ўкраси1лъ є3си2 бGолёпнэ превозлю1бльшыz добр0ту непости1жную, хrтE, твоеS красоты2, и3 вёрныхъ благодётєли џбщыz сі‰ показaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Вост0ку свhше, пречcтаz, ћвльшусz на земли2, показaласz є3си2 всеблаголёпнаz двeрь и3 всесвётлаz, мjръ њзарsющи лучaми чистоты2, и3 вBрнымъ лучы2 чудeсъ при1снw посылaющи.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Недyгwвъ всsческихъ сyще р†тницы, пос0біемъ бжcтвеннагw д¦а, с™jи, ўтоли1те нaшихъ дyшъ недyгwваніz, и3 тэлeсъ њблегчи1те болBзни.

Ви1дителіе гDни нhнэ красоты2 сyще и4стиннw, присэщaйте сeй крaсный бGон0сный хрaмъ вaшъ, и3 и3ст0чникъ чудeсъ мн0гихъ совершaйте.

T и3ст0чника рaйска и3сходsще, ћкw рёки двЁ, всE напаsете лицE земли2 и3сцэлeній струsми, недyгwвъ и3зсушaюще тyчы.

Бlжє1нныz надє1жды пріи1мше, t всёхъ дост0йнw блажитeсz, ћкw и3сп0лнителіе, блажeнніи, бGа нaшегw бжcтвенныхъ хотёній, безсрeбрєницы, ћвльшесz.

Врaчевє неисцёльныхъ страстeй, безсрeбрєницы, неисцBльныz стр†сти нaшz и3сцэли1те, и3 и3скушeній бyрю ўтоли1те, и3 ўнhніz разжени1те џблаки.

БGор0диченъ:

Со ѓгGлы с™hми, пэсносл0вимъ nц7A, и3 сл0ва, и3 д¦а с™aго, є3ди1но въ трeхъ v3постaсэхъ бжcтво2, є3ди1но цrтво, и3 є3ди1ну влaсть.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтроцы ї}лєвы, ћкоже въ горни1лэ, добр0тою благочeстіz чистёе злaта блещaхусz, глаг0люще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ўмeрше мjра сегw2 кр†снымъ, и3 сребролю1біе недyгъ tсёкше, наименовaни бhсте, мyдріи, всёми безсрeбрєницы, вопію1щими: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ВBчныz прич†стницы жи1зни бhсте проzвлeннэ: жи1зни бо тлёемыz вс‰ њстaвисте кр†снаz, соглaснэ зовyще: благослови1те вс‰ дэлA гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И#збaви вс‰, вLко хrтE, лю1тыхъ болёзней моли1твами безсрeбреникwвъ, и3 спод0би при1снw соглaснэ звaти тебЁ: бlгослови1те вс‰ дэлA гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Рaдующесz, вси2 вёрніи, и3 бlгодaтію ўкрёпльшесz, и5же ржcтв0мъ твои1мъ и3збaвлени бhвше, чcтаz, м™и дв7о, непрестaннw вопіeмъ: бlгослови1те вс‰ дэлA гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Сeй хрaмъ вaшъ чудесы2 всеблаголёпнw, ћкw ѕвэздaми свётлыми, ўкрашaетсz, и3, соглaснw веселsсz, всегдA блажи1тъ, и3 честнyю вaшу пaмzть прaзднуетъ благочeстнw, честнjи безсрeбрєницы.

Ћкw свётъ, ћкw двA вели6ка сlнца, разyмную твeрдь ўкрашaете, безсрeбрєницы, и3 знaменій зарsми просвэщaете всёхъ вёрныхъ сердцA. тёмъ зовeмъ: разрэши1те тмY страстeй нaшихъ, м0лимсz.

Въ сeла вы6шнzz вселsеми, с™jи, посредЁ нaсъ бhти неви1димw милосeрдуйте, и5же посредЁ бжcтвеннагw хрaма вaшегw, пBсни возсылaющихъ вседержи1телю, и3 блажaщихъ прилёжнw вaсъ, всехвaльніи.

ЗемлS съ вhшними весели1тсz въ свётлый бжcтвенный прaздникъ вaшъ, с™jи: є3г0же совершaющихъ нaсъ и3збaвите тмы2 и3 болёзней, и3 всsкіz тэсноты2, и3 є4же во ѓдэ лю1тагw, мyдріи, мучeніz.

БGор0диченъ:

Трeпетное рождeніе и3мyщи, всечcтаz, въ стрaшный дeнь и3спытaніz, молю1сz, стрaшнагw tвёта и3збaви мS, и3 спасaемыхъ стоsніz причaстника сотвори2, вёрнw пою1ща тS, бGорaдованнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

ТебE свётлую свэщY, и3 м™рь б9ію, пречyдную слaву, и3 вhшшую всёхъ твaрей, пёсньми величaемъ.

Пёсньми мyдрую дв0ицу свёта ќмнагw, њблистaющую зарю2, и3 просвэщeніе всBмъ подаю1щу, непрестaннw ўблажaемъ.

Крёпость душeвнагw здрaвіz творsще вBрнымъ, и3 тэлє1сныz врачyете ввёренніи вaмъ стр†сти, ћкw спаси1теліе. тёмже и3 воспэвaеми є3стE при1снw.

БGосвBтлаz свэти6ла, ќмнэ нб7о честнhz цRкве свэтодаsніz ли1тіемъ, нhнэ свётъ подаю1ще, непрестaннэ њзарsютъ.

T честнhz трbцы бGозвaннаz дв0ица похвалsема, и3сточaетъ просsщымъ врачевaній всBмъ пода‰ніz, люб0вію тёхъ блажaщымъ.

БGор0диченъ:

ТебE, свёта џблакъ, и3 с™hй ківHтъ, и3 всесвётлую двeрь мhсленнагw сlнца, ћкw бцdу, пёсньми величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Бlгодaть врачевaній t бGа пріeмше, безсрeбрєницы бlжeнніи, є4же врачевaти нед{жныz, и3 и3сцэлsти вс‰, вёрнw притекaющыz къ бжcтвенному вaшему хрaму. сегw2 рaди соглaснw ўблажaемъ, дост0йнэ честнyю вaшу пaмzть.

БGор0диченъ:

РодилA є3си2, пречcтаz, б9іе бGа сл0во, мjрови спаси1тельное совершaющаго всемyдрэ строeніе и3зрsдное. сегw2 рaди тS вси2 пэсносл0вимъ дост0йнэ, ћкw молsщуюсz къ немY, и3збaвитисz нaмъ недyгwвъ и3 всsкихъ бёдъ.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7 глaсъ №. Ґнат0ліево:

Бlгодaть и3сцэлeній t бGа пріeмше, безсрeбреннw стр†сти дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ тeплэ и3сцэлsете, всемjрніи безсрeбрєницы: тёмже вaми хrт0съ вBрнымъ дaнное здрaвіе дaруz, свэти6ла нелє1стнаz, вaсъ показyетъ вселeннэй. того2 ўмоли1те, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

T вhшнzгw пр0мысла бeздну и3сцэлeній почeрпше, всBмъ и3сточaете вBрнымъ и3сцэлє1ніz, безсрeбрєницы: преестeственнэ бо недyгующихъ стр†сти, рукодBйствіи тaинственными, t сокр0вищъ д¦а лэчбы6 предлагaюще спаси1тєльныz, стрaждущихъ и3сцэлsете. тёмже хрaмъ чeстенъ бhвше живоначaльныz трbцы, въ вaсъ бо ћвэ nби1тель сотвори2: є4йже моли1тесz, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Глaсъ в7. Гeрманово:

Рaдуетсz ли1къ с™hхъ во вёки, цrтво бо нбcное наслёдоваша: землS м0щы и4хъ пріeмши, благов0ніе возвёz: раби2 хrт0вы бhша, всели1вшесz въ жи1знь вёчную.

Врaчевє немощствyющихъ, сокрHвища врачевaній, спаси1теліе вёрныхъ, безсрeбрєницы всеслaвніи, въ нyждахъ зовyщыz и3 болsщыz и3сцэли1те, съ fеод0тіею молsще бGа бlгaго, и3збaвитисz нaмъ t сётей врaжіихъ.

Слaва, глaсъ д7. Fеофaново:

И#ст0чникъ и3сцэлeній и3мyще, с™jи безсрeбрєницы, и3сцэлє1ніz подаeте всBмъ трeбующымъ, ћкw величaйшихъ дарHвъ спод0бльшесz t приснотекyщагw и3ст0чника сп7са хrтA. речe бо къ вaмъ гDь, ћкw є3диноревни1телємъ ґп0столwвъ: сE, дaхъ вaмъ влaсть надъ д{хи нечи1стыми, ћкоже тhz и3згони1ти, и3 лэчи1ти всsкъ недyгъ и3 всsкую ћзю. тёмже въ повелёніихъ є3гw2 д0брэ пожи1вше, тyне пріsсте, тyне подаeте, врачyюще стр†сти дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Рaдуйсz, прибёжище хrтіaнъ и3 ўтверждeніе. * рaдуйсz, лёствице нбcнаz. * рaдуйсz, сокр0вище дёвства. * рaдуйсz, бцdе, ківHте словeсный * бжcтвенныz слaвы. * рaдуйсz, похвало2 всегw2 мjра и3 ўтверждeніе, * пaдшихъ воззвaніе *, ски1ніа всесвётлаz, * с™az и3 всекрaснаz.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца ви1дzщи, пречcтаz, * и3 рeбра и3скоповaема копіeмъ * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * что2 ти2 безблагодaтніи лю1діе воздaша, за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій: * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

Ѓще же Славосл0вію вели1кому бhти, то2 на Хвали1техъ и3 сjи стіхи6ры двЁ приложи2, да бyдетъ на ѕ7. Ѓще же ни2, на стіх0внэ nктHиха. Тaже стjхъ: СE, что2 добро2, и3ли2 что2 красно2, но є4же жи1ти брaтіи вкyпэ;

Глaсъ ѕ7:

Свётлаz и3 просвэщeннаz возсіS днeсь пaмzть безсрeбреникwвъ хrт0выхъ, свётлw њблистaющи лучaми чудeсъ по всeй земли2 мjръ. пріиди1те ќбw празднолю1бцы, вёрнw торжествyемъ: пріиди1те къ мощeмъ с™hхъ ўсeрднw вси2 стецeмсz, ћкw да ск0рое и3сцэлeніе t ни1хъ пріи1мемъ неwскyднэ: безмeзднw бо подаю1тъ всBмъ, дёйствомъ с™aгw д¦а, и3сцэлeній даров†ніz.

Слaва, глaсъ }:

Кто2 не ўдиви1тсz; кто2 не прослaвитъ; кто2 не воспоeтъ вёрнw, мyдрыхъ и3 преслaвныхъ безсрeбреникwвъ чудесA; ћкw и3 по с™0мъ и4хъ преставлeніи, всBмъ подаю1тъ, притекaющымъ вёрою, богaтнw врачев†ніz: и3 честны6z и3 с™ы6z мHщи тёхъ т0чатъ бlгодaть врачевaній. q дв0ице с™az! q честны6z главы6! q мyдросте и3 слaво, t бGа дaнныz вaмъ бlгодaти! тёмже пёсньми зовeмъ бlгодётелю бGу, показaвшему тhz на врачевaніе дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце пріими2:

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: М§ницы твои2:

Не терплю2, чaдо, ви1дzщи тS на дрeвэ ўснyвша, б0дрость всBмъ подаю1щаго: ћкw да, дрeвле преступлeніz плод0мъ, сн0мъ поги1бельнымъ ўснyвшымъ, бжcтвенную и3 спаси1тельную б0дрость подaси, дв7а гlг0лаше плaчущи, ю4же величaемъ.

На літургjи, бlжє1нна nктHиха на д7: и3 t канHна с™hхъ, пёснь G. Прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ. Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну, ћкw њдеснyю менє2 є4сть, да не подви1жусz. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рн7г. Ґллилyіа, глaсъ в7. Стjхъ: СE, что2 добро2, и3ли2 что2 красно2, но є4же жи1ти брaтіи вкyпэ; Е#ђліе матfeа, зачaло lд, t полY. Причaстенъ. Рaдуйтесz прaведніи:

2 ноября: Святых мучеников Акиндина, Пигасия, Аффония, Елпидифора и Анемподиста.

Мёсzца тогHже во в7-й дeнь.

С™hхъ м§никъ: ґкіндЂна, пігaсіа, ґфf0ніа, є3лпідіф0ра и3 ґнемподjста.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Пzточи1сленное сочетaніе м§никwвъ воспои1мъ, * мyдраго ґкіндЂна, * пігaсіа, є3лпідіф0ра, * ґфf0ніа и3 ґнемподjста, * дHбліz страдaльцы * и3 тє1плыz защи1тники, * точaщыz невозбрaнную благодaть, * и3 надeжду незави1стну * безбёднw благочести6вымъ подаю1щыz.

Ни глaдъ, нижE бэдA, * ни жи1знь, нижE смeрть, * ни кон0бwвъ врBніz, * ни земны6z прHпасти, нижE ѕвэрeй ўстA * разлучи1ти возмог0ша t любвE хrт0вы * вaшz терпэливом{дрыz д0блєсти: * къ немy бо непрестaннw взирaюще, * и3 того2 є3ди1наго желaюще, * враждyющыz побэди1сте.

Слaдости насыщaющесz, * и3 свёта и3сполнsеми, * и3 жи1знь вёчную наслёдовавше, * къ вaмъ прибэгaющыz t бёдъ и3збaвите, * и3 ќзъ и3 темни1цы, * на мёстэ њѕлоблeніz, бGомyдріи, * къ бGу дерзновeніе и3мyще, * и3 милосeрдіе kвлsюще, * ћкw и4стиннw хrтоподражaтелє.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Днeсь пzтозaрный м§никwвъ ли1къ, ћкw свэтон0сныхъ ѕвёздъ схождeніе, вBрныz просвэщaющь къ тaинственному весeлію призвA. днeсь и5же разyмнагw сlнца служи1теліе, и3 пeрсскихъ потреби1теліе предaній, чyвственное с0лнце чeствовавшыz, и3 покланsющыzсz nгню2, руков0дствоваша ко благочeстію. почeрпше же nби1льнэ страстотeрпческую и4хъ чaшу, и3 хrтA рaди и3зліsвшимисz кровьми2 вэнчaшасz, нaсъ призывaюще, благочeстіz рачи1тели, пріиди1те, глаг0люще, пHдвиги нaшими ўчреди1тесz, и3 вэнцы2 и3 чє1сти зри1те: претерпёвый бо до концA, т0й спасeтсz, хrт0съ и4стина и3зречE: да џбщницы бyдете вэнцє1въ нaшихъ, и3 моли1твенники ны2 ко гDу и4мате.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Лю1ди беззак0ннэйшыz безъ прaвды пригвождaющыz тS на дрeвэ, дв7а и3 чcтаz м™и твоS зрsщи, ћкоже сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

На стіх0внэ nктHиха: и3 с™hхъ стіхи1ра, глaсъ №:

Стjхъ: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ.

Лучы2 возсіsша м§никwвъ пzтоз†рныz, дёвамъ равночи1слєнны, воwбражє1ніz бо и4хъ зрsще, њзарsемсz пaмzтемъ и4хъ приwбщaющесz. тёмъ, моли1твами и4хъ, хrтE б9е, безбёднэ спасaй t вр†гъ дyшы нaшz, и3 мольбaми и4хъ неwскyдну жи1знь нaшу соблюди2: ћкw и3сточaеши ми1лwсти тво‰ бог†тыz непрестaннw, безпреткновeннw тS слaвzщымъ: ўповaніе же и3мyщымъ въ тS, моли1твами и4хъ дaруй душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ в7. Самоглaсенъ:

Пріиди1те, возрaдуемсz гDу, въ пaмzти днeсь страстотeрпцєвъ, q празднолю1бцы! пріиди1те, восхвaлимъ и4хъ, тaйнw похвалsюще: рaдуйсz, ґкіндЂне, рaдуйсz, пігaсіе, рaдуйсz, ґнемподjсте, рaдуйсz, є3лпідіф0ре, рaдуйсz, ґфf0ніе, и5же лeсть јдwльскую въ пр0пасть погрузи1вше, и3 хrтA гDа посредЁ три1знища ћснw проповёдавше. тёмъ, всеблажeнніи и3 многострадaльніи, непрестaннw моли1тесz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва:

Дрeву кrтному тS, ї}се, пригвождeна зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи, глаг0лаше: чaдо сладчaйшее, почто2 њстaвилъ є3си2 менE, р0ждшую тS є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, бжcтвєнныz стrти тво‰ слaвzщіи.

Тропaрь, глaсъ в7:

Страстотeрпцы гDни, бlжeнна землS, напи1вшаzсz кровьми2 вaшими, и3 свsта селє1ніz, пріи1мшаz тэлесA в†ша: въ три1знищи бо врагA побэди1сте, и3 хrтA со дерзновeніемъ проповёдасте: того2, ћкw блaга, моли1те, спасти1сz, м0лимсz, душaмъ нaшымъ.

На ќтрени, џба канHна nктHиха, и3 с™hхъ на д7, є3гHже краегранeсіе: Твои1хъ мольбaми мS м§никwвъ мн0жества покрывaй.

Fеофaнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Сlнца и3мyще прaвды незаходи1ма, хrтA бGа нaшего, просвэщaюща вaсъ, с™jи, невещeственнымъ свётомъ, џблаки разори1те невёдэніz моегw2.

Безбёдную, с™jи, безпреп0ннw и3сточaюще бlгодaть, подавaете приходsщымъ вёрою, всsку бэдY, и3 всsкое ўнhніе, и3 бyрю и3 мzтeжь ўставлsюще.

Крёпостію непобэди1мою препоsсавшесz, с™jи, плотскjz нeмощи не помhслисте: но безбоsзненнw мудровaніе kвлsюще, на џгнь и3 мучeніе дерзнyсте.

БGор0диченъ:

Ты2, є3ди1на бGоневёсто, въ высочaйшихъ сэдsщаго на њб8sтіихъ носи1ла є3си2, пл0ть бhвша: тh бо kви1ласz є3си2 t всёхъ вBкъ пріsтелище дост0йное вседержи1телz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо с™ъ, пaче тебє2, человэколю1бче.

Ўтверди1вшесz хrт0вою си1лою, всеизsщнэйшіи, п0мысломъ крёпкимъ, сквозЁ џгнь же и3 в0ду, стрaждуще, преид0сте къ нбcнымъ.

Нерастeрзною бyдущихъ надeждею стверждaеми, настоsщихъ болёзней, мyжественнэйшимъ смhсломъ, всеслaвніи м§ницы, небрег0сте.

Равномyдрствующе трeмъ ю4ношамъ, всехвaльніи, безyміz пeрсскагw џгнь ўгашaюще kви1стесz, рос0ю д¦а њкроплsеми.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу и3звёстну, бGомaти, стzжaвшіи, надє1жды на тS возлагaюще, спасaемсz, и3, къ тебЁ прибэгaюще, сохранsемсz.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Безбёднw течeніе благочести1вное въ п0двизэ стрaждуще, благослaвніи, надeждею проид0ша, вэнцы6 ўкрэплsеми: сопроти6вныz бо до концA погуби1вше, безпреп0ннw побёду свою2 соверши1ша. тёмъ и3 nби1льнw просsщымъ вёрою и3сточaютъ всегдA мн0жество и3сцэлeній. и5мже соглaснw возопіи1мъ: моли1те хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чествyющымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS б9ествA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стр†сти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ б9ествA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Просвэщaеми добр0тою и3зsщнэйшагw страдaніz, свётліи свэти1льницы, м§ницы хrт0вы kви1стесz, свэтлёйшими лучaми њзарsюще зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Њчищeніе кр0вь мyченикwвъ бhсть, и3 благов0ннэйшее и4стиннw приношeніе бGу, безпреп0ннw даю1щи, и3 безбёдный и3сточaющи всBмъ и3ст0чникъ врачевaніz.

Разли1чныхъ напaстей и3 бёдъ нахождeніе, вaшими моли1твами сyщими ко хrтY tрази1сте, совершaющихъ ўсeрднw всесвzщeнную, и3 всепрaзднственную пaмzть вaшу, досточyдніи.

И#спровeргше прeлести јдwльское безб0жіе, бGа всёхъ животворsщее дёйство дёлы kвлsюще, звaсте, преблажeнніи: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

БGор0диченъ:

Крэпчaйшее тS nрyжіе на враги2 предлагaемъ, ск0рби всsкіz и3 лю1тыхъ њбстоsній tрэвaемъ врeдъ, и3 возмущeній є3ретjческихъ, м™и б9іz, и3збэгaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы твоеS, хrтE: но мh тz, є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

ТS самaго, ґфf0ніе, привeлъ є3си2 хrтY, крёпцэ мучи1тельскую, слaвне, њбличи1въ ѕл0бу безб0жную, и3 къ свёту притeклъ є3си2 вёры веселsсz.

Под0бzсz, ґфf0ніе, стrти хrт0вэ, тогw2 рaди твоS главA tсэчeсz и3зsщнэ: къ неизмённому бо весeлію потщaлсz є3си2, и3 безсмeртному пок0ищу.

На недви1жимэй надeжди ўтверди1всz, и3 кр†снаz, ±же на земли2, њплевaвъ, всемyдре є3лпідіф0ре, неукл0ннw бо ты2 претeклъ є3си2 п0прище страдaніz.

БGор0диченъ:

Возсіsвъ и3зъ тебє2 сlнце мhсленное, свBтлыz лучы2 своегw2 бжcтвA всBмъ прострE, бцdе вLчце: тёмъ вси2 тS слaвимъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Текyщихъ тлBннаz презрёвше, нетлBннаz спод0бистесz зрёти. и3скушeній ќбw и3збaвите и3 бёдъ, вёрою вaсъ призывaющыz, всехвaльніи.

Трbцу безначaльную, преслaвніи м§ницы, лю1тw св‰занныz и3 въ темни1цахъ неwслaбнw держи6мыz разрэши1ти, вaшими мольбaми, ўмилосeрдите.

За тS себE предaвше на смeрть, безсмeртіе, сп7се м0й, д0бліи получи1ша, и3 спаси1теліе сyщихъ въ бyри и3 напaстехъ и3 ск0рбехъ бhша.

БGор0диченъ:

Раст0ргни мои1хъ прегрэшeній, nтрокови1це, рукописaніе, и3 содержaщіz мS печaли и3 страстeй разрэшeніе дaрующи, и3 соблюдaющи вhну невреждeнна, вLчце.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Благочести6выz и3 бGонHсныz мyченики, ћкw на земли2 њстaвльшыz вс‰, пріsлъ є3си2 въ наслаждeніе бlги1хъ твои1хъ, и3 ўпокоeніе, ґкіндЂна, пігaсіа, ґнемподjста, съ ни1миже ґфf0ніа и3 є3лпідіф0ра же, є3ди1не сhй пребlгjй.

Јкосъ:

Tвeрзи ми2 ўстA, хrтE м0й, воспёти и3 похвали1ти чeстнw п0двиги страстотeрпєцъ твои1хъ, гDи: сjи бо вс‰ њстaвльше и3 возлюби1вше тебE, создaтелz всёхъ, с{щаz на земли2 вс‰, ћкw тлBннаz вмэни1ша. и3 тaкw, честнhй џбразъ живон0снагw твоегw2 кrтA сотвори1вше, ўсeрднw предстaша цRю2, ћкw nр{жницы, мyчєницы д0бліи, вопію1ще ти2: є3ди1не сhй пребlгjй.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвра†мскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw и3збaвилъ є3си2, и3зъ плaмене три2 благочести6выz џтроки, си1це и3 нhнэ страдaльцы въ пещи2 џгненнэй сохрани1лъ є3си2, вопію1щыz ти2 бGомyдреннw: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Даeши nби6льныz дaры и3 чудодэsніе и3сточaеши, страстотє1рпцы твои1ми, хrтE, содэвaz и3 содёйствуz, ћкw милосeрдъ, и3 kвлsz пою1щымъ тS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Мн0жество мyчєникъ, нел0жнw с0бранніи вёрою, привед0стесz хrтY, преслaвныхъ чудeсъ kвлeніе дёйствующе, и3 пою1ще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#збaвленніи тоб0ю прaдэдніz клsтвы, и3 къ присносyщнэй пи1щи прешeдше, рaдуйсz, зовeмъ тебЁ, препрослaвленнаz вLчце, ћже бGа нaмъ воплощeннаго р0ждшаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Благочести1вэйшее м§никwвъ торжество2 рaдостнw пріи1де, мjръ њзарsющее вс‰ возвесели2, и3 свётлw ўкрашaющее вёрою пою1щыz: гDа воспэвaйте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

На ѕвёри, и3 р0вы, и3 м{ки лю6тыz дерзнyсте, преизsщніи, и3мyще пом0щника непобэди1ма, слaвы гDа. є3мyже нhнэ зовeмъ: гDа воспэвaйте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Вaсъ, дHбліz страдaльцы, ґкіндЂна, пігaсіа, и3 ґнемподjста, пaки же ґфf0ніа и3 приснопaмzтнаго є3лпідіф0ра, и3мyще стёну крёпкую, гDа поeмъ и3 превозн0симъ во вёки.

Вэнцeмъ побёды ўкраси1вшесz, и3 добр0ты діади1мою свэтsщесz, зарю2 невечeрнюю конeчнw, бlжeнніи, на нб7сёхъ пріsли є3стE, м§ницы, зовyще: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Ўсты2 и3 рaзумомъ бцdу мyдрствующе, пэсносл0вимъ тS, пренепор0чнаz: породилa бо є3си2, пречcтаz, пл0тію њбложeннаго творцA и3 бGа и3 цRS хrтA. тёмъ тS, дв7о, поeмъ и3 превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови благословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

Труды2 вaшz на земли2 небeсное весeліе пріsше, и3дёже мyченикwвъ ли1цы и3 бжcтвенныхъ вHинства, и3 всE первор0дныхъ срaдуетсz торжество2, всебlжeнніи.

T ќзъ лю1тыхъ, всебlжeнніи, и3 бёдъ и3збaвите вс‰, вёрою с™0е торжество2 вaше прaзднующыz, ми1ръ же и3 тишинY просsще, и3 спасeніе, бlжeнніи.

Богaтымъ њзарsеми свётомъ, и3 бlгодaтію, страстотeрпцы, сіsюще, согрэшeній разрэшeніе и3 печaлей кyпнw съ вaми подви1гшимисz, дaти къ вaмъ прибэгaющымъ, бlгодётелz ўмоли1те.

БGор0диченъ:

Е$vа ќбw дрeва жи1зненнагw и3згнaсz, возбрани1вшисz причащeніz: тh же, дв7о бцdе, жи1знь превёчную родилA є3си2, мjру живон0сное дёйство дaрующи вёрою.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

ҐкіндЂна, и3 пігaсіа, и3 є3лпідіф0ра вэнчaемъ, со ґфf0ніемъ, пёсньми, кyпнw и3 ґнемподjста: и4бо пeрсскую лeсть њбличи1вше суемyдренную, и3 біє1ніz и3 р†ны за хrтA претерпёвше, неизречє1нныz сл†вы получи1ша.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, б9іz палaто: рaдуйсz, горо2 њсэнsема: рaдуйсz, купино2 неwпали1маz: рaдуйсz, пrт0ле слaвы: рaдуйсz, бжcтвеннаz трапeзо: рaдуйсz, рyчко всезлатaz: рaдуйсz, свёщниче nгнезрaчный: рaдуйсz, лeгкій џблаче, дв7о м™и марjе.

На стіх0внэ nктHиха, и3 с™hхъ стіхи1ра, глaсъ в7.

Стjхъ: МнHги скHрби првdнымъ, и3 њ всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь.

Кр0вными тHки тёло њбагри1въ, безбёднэ прошeлъ є3си2 пyть мучeніz, страстотeрпче ґкіндЂне: тёмъ и3 крёпостію бжcтвенною препоsсавсz, вр†жіz и3зсёклъ є3си2 кознwдёйства. хrтA бGа моли2 њ нaсъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ д7:

Пzтозaрнаz страдaлєцъ свэщA, ћкw въ дубрaвэ дрeвъ сэки1рою, дв7дски и3зсэчE лeсть врaжію, и3сповёдавше хrтA предъ цари6, непрестaннw м0лzтъ њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Ћкw д0блz:

На кrтё тz ћкw ўзрЁ * пригвождeна, гDи, * ѓгница и3 м™и твоS дивлsшесz, * и3 что2 видёніе сіE, взывaше, * сн7е вожделённэйше; * сі‰ ти2 невёрный соб0ръ воздадE пребеззак0нный, * и4же мн0гихъ твои1хъ чудeсъ наслади1выйсz: * но слaва неизгlг0ланному * сошeствію твоемY, вLко.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2: Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну: Ґпcлъ ко є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ д7. Воззвaша прaведніи: Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ: Е#ђліе матfeа, зачaло lѕ: Причaстенъ: Рaдуйтесz прaведніи:

3 ноября: Святых мучеников Акепсимы епископа, и Иосифа пресвитера, и Аифала диакона. Обновление храма святого великомученика Георгия в Лиде.

Мёсzца тогHже въ G-й дeнь.

С™hхъ м§никъ, ґкеpjмы є3пjскопа, и3 їHсифа пресвЂтера, и3 ґіfaла діaкона:

И# њбновлeніе хрaма, с™aгw великом§ника геHргіа, и4же въ лЂдэ, и3дёже положено2 є4сть честн0е тёло є3гw2.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры м§никwвъ, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * ґкеpjма крaсный, * м§никwмъ служи1тель, * пёсней ўвzзeніемъ вэнчaетсz днeсь, * бGоsзвєннаz страд†ніz предлагaетъ, * и3 њструплsетъ врагA безпл0тнаго. * q каковы6z получи2 многод†рныz бlгод†ти! * є3гHже моли1твами спаси2 дyшы нaшz, хrтE, ћкw милосeрдъ.

Q преслaвнагw чудесE! * t персjды ѕвэздA, * їHсифъ возсіS, * волшeбную мeрзость разрушaz дyхомъ, * кр0вными струsми погаси2 nгнS служeніе безб0жіz. * q крёпости, є4юже низложи2 дeмwны! * тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz, хrтE, * ћкw милосeрдъ.

Q преслaвнагw чудесE! * ґіfaлъ, твeрдый, * страдaніz поб0рникъ тезоимени1тъ kвлsетсz, * сaдъ присноцвэтyщій, * и3 рёжемь, цвэтeтъ рaнами, * и3 ўжE ўмерщвлsемь, жи1ти начинaетъ. * q крёпости є3стествA, ю4же претерпЁ! * тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz, хrтE, ћкw милосeрдъ.

И$ны стіхи6ры с™aгw геHргіа, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Страстотeрпче геHргіе, * ѓгGлwвъ собесёдниче, * и3 мyченикwвъ ссeльниче, прибёжище скорбsщихъ всегдA, * пристaнище ўтишeніz * плaвающему и3 мнЁ въ житіи2 бyди, * и3 ўпрaви, молю1 тz, жи1знь мою2: * ћкw да вёрою несомнённою ўблажaю, * пaче є3стествA п0двиги тво‰.

Въ м0ри мS плaвающа, * на пути2 шeствующа, * въ нощи2 спsща соблюди2, * бдsщу просвэти2 * ќмъ м0й, геHргіе, * и3 настaви твори1ти в0лю гDню: * ћкw да њбрsщу въ дeнь сyдный, * въ житіи2 содёzнныхъ ми2 разрэшeніе, * прибэгaz въ кр0въ тв0й, слaвне.

Вёры бронsми, * и3 щит0мъ благодaти *, и3 кrтA копіeмъ њгради1всz, * сопроти6внымъ непобэди1мь бhлъ є3си2, геHргіе. * и3 ћкw бжcтвенный храб0рникъ, * дє1мwнскіz полки2 побэди1въ, * со ѓгGлы ликyеши, * вBрныz же, сохранsz, њсвzщaеши, * и3 спасaеши, призывaемь.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Дост0йнw и4мене жи1тельствовалъ є3си2, в0ине геHргіе: кrтъ бо хrт0въ на рaмена взeмъ, t діaвольскіz лeсти њлzденёвшую зeмлю д0брэ воздёлалъ є3си2, и3 терн0вное служeніе и3скорени1въ јдwльское, правослaвныz вёры л0зу насади1лъ є3си2. тёмже т0чиши врачев†ніz во всeй вселeннэй вBрнымъ, и3 трbцы дёлатель прaведенъ показaлсz є3си2: моли2, м0лимсz, њ ми1рэ мjра, и3 спасeніи дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

На дрeвэ жив0тъ нaшъ зрsщи, всенепор0чнаz бцdа, ви1сzщъ, м™рски рыдaющи, вопіsше: сн7е м0й и3 б9е м0й, спаси2 люб0вію пою1щыz тS.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, с™hхъ, глaсъ ѕ7:

Е#фрeма карjа:

Предпyтіе nбрaзнw трисіsннагw вaшегw є3диноyміz, и3 во хrтЁ мучeніz, неизречeнныz трbцы и3 пресyщественныz є3ди1ницы страдaльцы, и5же въ персjдэ неwпaльни соблю1дшесz тріE џтроцы бhша: ћкw бо nни2 на плaмень дерзнyвше, бGу не досади1ша, тaкw и3 вы2 ўмрeти не tрек0стесz, не пощадёвшесz хrт0вою люб0вію. но, ћкw во џнэхъ kви1выйсz четвeртый въ плaмени њрошaше, тaкw и3 вaсъ хrт0съ, и4же є3ди1нъ t трbцы, пріsтъ въ мёсто прохлaдное, ґкеpjма со їHсифомъ, и3 ґіfалA, бGопріsтніи, моли1тесz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz вопіsше: что2 стрaнное, є4же ви1жу, тaинство, сн7е м0й; кaкw на дрeвэ ўмирaеши, пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва геHргіа, глaсъ т0йже:

Ћкw плённыхъ свободи1тель, и3 ни1щихъ защи1титель, немощствyющихъ врaчь, побэдон0сче великомyчениче геHргіе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

На ќтрени є3ди1нъ канHнъ nктHиха, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 м§никwвъ на д7: и3 геHргіа, на д7.

КанHнъ мyченикwвъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Трbцы равночи1сленніи прес™hz, всебогaтіи, тоS kви1стесz честнjи поклHнницы, и3 предстоитE прест0лу трbчному, тeпліи заст{пницы притекaющымъ къ вaмъ.

Трbцы поклHнницы трис0лнечныz сyще, многоб0жіz лeсть, с™jи, разруши1сте, претерпёвше мyки многоoбр†зныz и3 смeрть непрaведную, бGоблажeнніи.

Мучeніz пучи1ну безъ волнeніz преид0сте вёрою, бlжeнніи, и3 пристaсте къ безпечaльному животY, къ пристaнищу вhшніz свётлости, въ слaву неизречeнную.

БGор0диченъ:

Рaдости нaмъ ходaтаица, ћкw пріeмши и3сполнeніе всегw2 б9ествA, kви1ласz є3си2, пренепор0чнаz. тёмъ вси2 тебЁ рaдость ѓгGлову соглaснw зовeмъ, бGорaдованнаz.

И$нъ канHнъ с™aгw геHргіа.

є3гHже краегранeсіе: Дёланіе бGу тS слaвлю, блажeнне.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крёпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ души2 тричaстное потопи2, молю1сz: да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Дёланіе б9іе гобзyющее kви1лсz є3си2, питaz вBрныz подражaніемъ благочести1вымъ, страстотeрпче геHргіе, пaмzть твою2 свэтон0сную свzщeннw прaзднующыz, и3 въ сeй тeплw тS слaвzщыz.

РазжжE твоE, страстотeрпче, сeрдце бжcтвенное рачeніе вои1стинну, самозвaнъ тёмъ къ мучи1телємъ пришeлъ є3си2, попалsz многоб0жіz прeлесть, и3 рaзумъ свётлости њблистaz спасeніz.

Ћкw лeвъ ўповaz, суди1щу предстaлъ є3си2, возвэщaz ћвственнw воплощeніе хrт0во, и4мже мjръ и3збaвисz падeніz дрeвнzгw, пeрвое пріsтъ благопл0діе, требlжeнне геHргіе.

БGор0диченъ:

И#збавлsz нaсъ њсуждeніz дрeвнzгw, сн7ъ б9ій бhсть сн7ъ дв7ы, ћкw чlвёкъ: тёмъ сего2 во двою2 сущєствY и3 хотBнію правовёрнымъ сeрдцемъ слaвимъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Не въ мyдрости є4ллинскагw сyетіz, мyдріи, но рaзумомъ бжcтвеннымъ безб0жіе њбличи1сте пeрсское, ўкори1вше си1хъ безyміе.

Свzщенноначaліz просвэщeнъ бжcтвеннымъ помазaніемъ, свzщeнный ґкеpjмо, мучeніz же кр0вію себE ўкраси1лъ є3си2, бGоблажeнне.

Сокрушeніе твои1хъ ўдHвъ, їHсифе приснопaмzтне, прелє1стныz кHзни до концA, мyчениче, сокруши2, тебё же и3сходaтаи слaву нетлённую.

БGор0диченъ:

ТS мyдрость б9іz чистёйшее селeніе њбрётши, t твои1хъ чcтыхъ кровeй воплоти1сz, и3 по ржcтвЁ нетлённу kви2.

И$нъ. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Р0да и3 nтeчества слaвы рaдостію tвeргсz, хrтY послёдовалъ є3си2, и3 г0рнzгw сіHна жи1тель, мyчениче, kви1лсz є3си2 краснёйшій.

Да наслёдникъ и3зsщенъ и3 покори1въ живaгw бGа сн7ъ kви1шисz, претерпёлъ є3си2 р†ны треволнeніz мучи1телей, мyчениче д0блій.

БGор0диченъ:

Во всего2 ґдaма њдёzсz, и4же милосeрдіz рaди н0вый ґдaмъ бhсть и3зъ тебє2, пренепор0чнаz, є3ди1нъ сhй человёкwвъ создaтель.

Кондaкъ с™hхъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Бжcтвєннаz, мyдре, непор0чнw тайноводи1лъ є3си2, жeртва пріsтна бhлъ є3си2, бGобlжeнне: хrт0ву бо пи1лъ є3си2 чaшу слaвнw, свsте ґкеpjмо, со страд†льцы твои1ми, молsсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Кто2 t вёрныхъ возм0жетъ tню1дъ дост0йнw воспёти премyдраго свzщeнника ґкеpjма, свэти1льника хrт0ва; т0й бо разруши2 прeлесть јдwльскую, и3 посрами2 дeмwнскаz ўхищрє1ніz крёпкою си1лою сп7са хrтA бGа, трbцэ прес™ёй благочeстнw покланsтисz наказyz, nц7A и3 сн7а и3 с™aго д¦а во є3ди1номъ бжcтвЁ почитaти, молsсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Сэдaленъ м§никwвъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

ЇHсифъ д0блій подви1жникъ, ґкеpjма, прeлести губи1тель и3 ґіfaлъ, слaвный страдaлецъ непобэди1мый, свBтлыz ѕвBзды, вёрными въ пёснехъ дост0йнw вои1стинну да восхвaлzтсz днeсь: сjи бо прeлесть пeрсwвъ њчерни1ша, с0лнцу не пожeрше, ни nгнS почeтше, къ ни1мже люб0вію возопіeмъ: моли1те хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Слaва с™aгw геHргіа, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

В0инство на земли2 возненави1дэвъ, м§ниче, на нб7сёхъ возжелёлъ є3си2 слaвы, и3 болBзни понeслъ є3си2, и3 лю1тую смeрть. тёмъ, днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднующе, хrтY прин0симъ хвалY, требlжeнне геHргіе.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмA и3 сл0ва, непрестaннw моли2 њ воспэвaющихъ тS, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS, вёрою и3 люб0вію при1снw слaвzщымъ тS.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница, ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи, вэщaше, м™рски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE, є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе, и3 вHльныz стrти, б9е пребlгjй.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Ни6жнzz презрёвше, и3 ко є3ди6нэмъ пребывaющымъ смотрsюще, тёхъ получи1ша жили6ща, ґкеpjма д0блій, и3 слaвніи їHсифъ и3 ґіfaлъ, да восхвaлzтсz.

И$же къ є3ди1ному вLцэ простeртое твоE помышлeніе, во врeмz страдaніz, мyчениче, њблегчє1ніz тебЁ творsше нестерпи1мыхъ мyкъ, крёпкій їHсифе, страстотeрпче хrт0въ досточyдне.

Честн0е твоE свидётельство, ћкw плодови1та лозA њб8eмлема, и3сточaетъ віно2 вBрнымъ ўмилeніz, ґіfaле страстотeрпче, веселsщи зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

БGор0диченъ:

С™az бцdа, въ ню1же всели1тисz бlговоли2, ћкw во бlгов0нный хрaмъ, сл0во џ§ее и3 равнобжcтвенное, не растлЁ чистоты2, ни стужи2: и4бо роди2 є3мманyила, бGа и3 чlвёка.

И$нъ. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на кrтЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, чlвэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

Ўмерщвлeнное твоE тёло мyками, бlжeнне, ўмерщвлeннаго сл0ва воwбражaетъ стrти, даровaвшагw ти2 жив0тъ вёчный.

Щит0мъ и4стиннымъ њграждeнъ, поб0рники лжи6выz крёпкимъ смhсломъ кyпнw погуби1лъ є3си2, бGомyдре геHргіе.

Прослaвисz твои1ми ќды с™hми, и4же въ земнhхъ њдёzсz неможeніе, сл0во. тёмъ вёчнw тS прославлsемъ, геHргіе.

БGор0диченъ:

И$же бытіE даровaвый человёкwмъ, и3 є4же д0брэ бhти тBмъ, преступлeніемъ и3стлёвшымъ, пречcтаz, даровA, бhвъ чlвёкъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи, м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Вели1кое и3 честн0е призывaz и4мz гDне, чaшу спасeніz страдaній, рaдуzсz, ґкеpjмо, и3спи1лъ є3си2.

Вhшнzz тS пи1ща звaннаго рaнами пріsтъ, и3 ли1цы, їHсифе, мyченичестіи, съ ни1ми веселsщасz.

Сaдъ присноцвэтyщій, плоды2 пHдвигъ твои1хъ концы2 питaz, и4стиннw kви1лсz є3си2, ґіfaле бlжeнне.

БGор0диченъ:

Свётъ безлётный нaмъ џ§ее сіsніе родилA є3си2 подъ лёты, бlгостhнею богaтства бhвша, пренепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Вшeдъ мyжески въ мyченическій п0двигъ, и3 порази1лъ є3си2 јдwльское, страстотeрпче, свирёпство, тёломъ сокрушaемь.

ТебE, кaмень свётлый, вLка въ вэнцёхъ вонзE, страстотeрпче, своeй цRкви под0бнw сіsюща.

Пожрeсz, ћкw ѓгнецъ, д0брагw пастыреначaльника смeрть воwбрази1въ, и3 принeслсz є3си2 вhшнэй трапeзэ жeртва непор0чна.

БGор0диченъ:

Спаси1 ны t бёдъ и3 скорбeй, пречcтаz бцdе, и3 мyкъ и3збaви бyдущихъ, моли1твами твои1ми.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

ГлавЁ, ґкеpjмо, твоeй tсёченнэй t тэлесE, хrтY совокупи2 вёрою дyшу твою2, м§ниче, неtстyпнw, тaмw сyщими зарsми при1снw просвэщaемь.

Кaменіемъ, ћкw первострадaлецъ, м§ниче, ўбивaемь, не tвeрглсz є3си2 кaмене жи1зненнагw хrтA, преходS къ тaмw сyщымъ свBтлымъ nби1телемъ.

Жeзліемъ неми1лостивнw ўранsемь, рaдовашесz, жeзлъ и3мёz си1лы кrтъ гDень и3 похвалY, страстотeрпче ґіfaле, бGомyдре всебогaте.

БGор0диченъ:

КупинA проwбразовaше вели1кую тaйну, пaче ўмA, твоегw2 ржcтвA, nгнeмъ tню1дъ повивaема, и3 никaкоже њпалsема, дв7о всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но, ћкw бGъ, и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Сосyдъ раздроблsемь тёла, страдaніи, м§ниче, вр†жіz вс‰ кHзни лук†выz мyжески разруши1лъ є3си2, всеблажeнне геHргіе.

Nстроты2, разсэкaющіz тёло и3 колесE, мyчениче и3 распалsемы вeщи пeщныz, и4же къ бGу люб0вію распалsемь, tню1дъ не ўстраши1лсz є3си2.

БGор0диченъ:

С™hй хрaмъ, во с™hхъ почивaющему былA є3си2 бGомaти: тёмже нaсъ, вёрнw пою1щихъ тебE, њсвzщaеши, приснодв7о.

Кондaкъ с™aгw геHргіа, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Къ возбрaнному и3 ск0рому заступлeнію твоемY прибёгше вёрніи, м0лимъ и3збaвитисz, страстотeрпче хrт0въ, t собл†знъ врaжіихъ воспэвaющымъ тS, и3 всsкихъ бёдъ, и3 њѕлоблeній, да зовeмъ: рaдуйсz, м§ниче геHргіе.

Јкосъ:

Вели1къ въ предстaтельствахъ земли2 показaлсz є3си2, гDень ўг0дниче и3 дрyже: вBрныz бо лю1ди, покрывaz, спасaеми при1снw, слaвне. тёмъ вёрою и3 люб0вію вопіeмъ тебЁ, многострадaльче: рaдуйсz, и4мже просвэщaетсz мjръ: рaдуйсz, и4мже в0инство њзарsетсz: рaдуйсz, вёрныхъ t плёна и3збавлeніе: рaдуйсz, ю4зникwвъ ск0рое заступлeніе: рaдуйсz, высото2 съ вёрою притекaющихъ къ тебЁ тeплэ: рaдуйсz, њбогати1телю лю1бzщихъ тS и3 въ ск0рби весeліе: рaдуйсz, ћкw сhй людeй њграждeніе: рaдуйсz, ћкw подаeши во бранeхъ побэждeніе: рaдуйсz, ѕвэздо2 просвэщaющаz плaвающыz: рaдуйсz, рэши1телю всsкагw њѕлоблeніz: рaдуйсz, къ немyже всsкъ вёрный прибэгaетъ: рaдуйсz, и4мже восхвалsетсz создaтель: рaдуйсz, м§ниче геHргіе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвра†мскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Во nгни2 мучeніz р0су t бGа пріeмши, сопроти1вныхъ плaмы вaшимъ терпёніемъ погаси1сте, страстотeрпцы, зовyще: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

И5же nгню2 поклHнницы, семY наслBдницы kви1шасz, nгню2 служи1ти, служaщыz сlнцу слaвы понуждaху, но сjи взывaху: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Ґкеpjма, и3 їHсифъ, и3 ґіfaлъ, трbцы всечестнhz три2 свэти6ла, и5же вс‰ концы2 благочeстіz зарsми њблистaюще, да почтyтсz во вёки.

БGор0диченъ:

Бlгословeнъ пл0дъ бlгословeннагw твоегw2 чрeва, є3г0же бlгословsтъ нбcныz си6лы, и3 земнhхъ составлє1ніz, и4же нaсъ и3збaвивый клsтвы пeрвыz, благословeннаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ю$ношы три2 въ вавmлHнэ, велёніе мучи1телево на бyйство прел0жше, посредЁ плaмене вопіsху: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ЖивA бhлъ є3си2 жeртва, м§ниче, за ны2 пожрeнному, ћкw nвчaти, дeмwнwмъ жє1ртвы всyе приноси6мыz ўпраздни1лъ є3си2, њ хrтЁ ўкрэплsемь.

Kви1сz благопл0денъ ћкw лозA, приносS гр0здіе нaмъ терпёніz, слaвне, віно2 кaплюще бжcтвенное, сердцA всёхъ благочести1выхъ веселsщее.

Ќды дaлъ є3си2 ўсeрднw разсэкaти за хrтA, пребhлъ же є3си2 неtлучeнъ тогw2 любвE, пребlжeнне, и3 наслёдникъ всёхъ бл†гъ, веселsсz.

БGор0диченъ:

ХвалY бGу прин0ситъ всS твaрь, t твоегw2 р0ждшусz, пренепор0чнаz nтрокови1це, пречcтагw чрeва, и3 дрeвніz всёхъ нaсъ клsтвы и3збaвльшему.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Сл0ва бhвше пріsтєлища, и3 тогw2 ћзвы носsще, мучи1телей суровств0мъ, брeмz, ѓки бездyшно, на безсловє1снаz возложи1стесz, приноси1ми ко и3скушeнію мн0жайшымъ мyкамъ, мyченицы д0бліи, хrтA превозносsще во вёки.

Ходaтаи слaвы присносyщныz, приснопaмzтніи м§ницы ўкрашaеми, рaдостнw шeствовасте, є3г0же возлюби1сте свидётельства, слaвніи, пyть, зовyще: гDа п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ни џгнь, ни р†ны, ни ѕвёри, ни мeчь, ни р0дъ, ни смeрть возм0же м§ники твоеS любвE tлучи1ти, гDи, благи1хъ и3ст0чниче, любвE неистощи1маz струS, и5хже хвaлzще, хrтE, тебE благослови1мъ во вёки.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну неискусомyжную м™рь, и3 є3ди1ну твaрей преимyщую, г0ру прес™yю, трапeзу всезлатyю, бцdу, пёсньми воспэвaюще, зовeмъ: гDа воспэвaйте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ всеси1льне, посредЁ плaмене благочeствовавшыz, снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA благослови1те, п0йте гDа.

Ўпрaвитель плaвающымъ и3зsщный, пом0щникъ въ ск0рбехъ вели1къ kви1лсz є3си2, геHргіе: спасaеши вёрою къ тебЁ и3 несомнённымъ сeрдцемъ притекaющыz.

И$стины kви1лсz є3си2 поб0рникъ, и3 лжи2 бhлъ є3си2 њглаг0льникъ, нaмъ же пaки ўтверждeніе, страстотeрпче, вёрою вопію1щымъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Кроплeніемъ кровeй твои1хъ погаси1лъ є3си2 прeлести, геHргіе, ќгліе, и3 вёрныхъ напои1лъ є3си2 сердцA, вёрнw тS воспэвaющихъ и3 совершaющихъ слaвную пaмzть твою2.

БGор0диченъ:

T їессeева к0рене прозzблA є3си2, и3 ѕл0бный к0рень и3ст0ргнула є3си2, содётелz твaри прозsбши, nтрокови1це, є3мyже поeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA: тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Благочести6выz свэти1льники и3 прeлести потреби1тели, разyмнагw раS благовHнныz цвёты, сосyды честны6z, б9іz красоты2 зри1тели восхвaлимъ.

Ќгль, є3г0же дрeвле ви1дэ и3сaіа, въ сeрдцы внyтрь пріeмше, и3 тогw2 блистaніемъ њзарsеми, мрaчное, мyчєницы, nгнS служeніе tрази1сте.

Живоначaльнэй нhнэ трbцэ ўкрaшени предстоитE, и3 вэнeчными добр0тами просвэщaеми, пaмzть творитE, њ и5же на земли2, бlжeнніи, поминaющихъ вaсъ всегдA.

БGор0диченъ:

Tчazннаго мS спаси2, сп7са зачeншаz, и3 пл0тію р0ждшаz, дв7о. грэх0внымъ бо брeменемъ њтzгчaемь, болёзненнw зовy ти: потщaвшисz, помози2 рабY твоемY.

И$нъ. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz, клsтву всели1ла є4сть, тh же дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz мjрови благословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

Ћкw ќтро, ћкw с0лнце свётлw возсіsвъ, и3 твaрь просвэти1лъ є3си2, страстeй незаходи1мыми зарsми, чудeсъ же мн0гихъ kвлeніи, геHргіе, м§никwвъ рaдованіе. тёмъ тS люб0вію ўблажaемъ.

Кaплz бжcтвенныz слaдости, геHргіе, kви1лсz є3си2 стрaстную нaшу г0ресть взeмлz, и3 њслаждaz всегдA дyшы же и3 сердцA вёрою тS блажaщихъ, достослaвне.

Њсвzти1лъ є3си2 кр0вію зeмлю, и3 дyхомъ весeліz нбcнаz и3сп0лнилъ є3си2, мyчениче. тёмъ всsка душa тz благочести1выхъ, ћкw ўг0дника гDнz, лю1битъ при1снаго, и3 пом0щника тS написyетъ.

БGор0диченъ:

Глaсъ ти2 прин0симъ бжcтвеннагw гавріи1ла весeліz, зовyще: рaдуйсz, рaдость вселeннэй, ск0рби потреби1телz пор0ждши, и3 є4vино teмши поношeніе: рaдуйсz, дв7о неискусобрaчнаz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Под8sлъ є3си2, ћкw безпл0тенъ, нестерпи6мыz м{ки, ґкеpjмо всехвaльне, свzщeнникwвъ слaво, со їHсифомъ чyднымъ, и3 ди1вный ґіfaлъ діaконъ, хrт0въ таи1нникъ, и4хже болёзнемъ страдaніz ўдивлsютсz при1снw безпл0тныхъ чи1ни.

Слaва, геHргію. Под0бенъ: т0йже.

Струsми кровeй твои1хъ прелє1стныz плaмы погаси1лъ є3си2, бlжeнне, и3 мучи1телей свирёпство до концA погуби1лъ є3си2, и3 хrтA прослaвилъ є3си2, геHргіе страстотeрпче. тёмъ вэнeцъ пріsлъ є3си2 нетлёніz и3 жи1зни t десни1цы вhшнzгw.

БGор0диченъ:

Нёсть во мнЁ tню1дъ надeжды спасeніz, дв7о, ћкw ѕлЁ впад0хъ во глубинY прегрэшeній, и3 ждY прещeніz стрaшныz мyки, и3 кHзлищъ чaсти: но ўщeдри мS прeжде судA, ћкw сyщи теплA застyпница, бцdе.

На стіх0внэ nктHиха, и3 мyченикwвъ.

Стjхъ: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и4хъ.

Стіхи1ра, глaсъ в7:

Њ благочeстіи, с™jи, твeрдэ подвизaвшесz за хrтA, свирёпство мучи1телей посрами1сте, и3 јдwлwвъ высотY въ пр0пасть погрузи1сте, ґкеpjмо, и3 ґіfaле, и3 їHсифе. и3 нhнэ на нб7сёхъ, вэнцен0сцы, ликyюще, моли1тесz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ д7. Самоглaсенъ, студjтово:

Разyмнагw ґдамaнта терпёніе, брaтіе, дух0внw восхвaлимъ, геHргіа, слaвнагw м§ника, є3г0же, за хrтA жг0ма, ковaша бэды6, и3 њстри1ша м{ки, и3 разли6чнаz мучє1ніz и3знури1ша тёло, є3стеств0мъ тлённое: побэждaше бо желaніе є3стество2, смeртію понуждaz рачи1телz прейти2 къ желaемому хrтY бGу, и3 сп7су дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Ћкw д0блz:

На кrтё тz ћкw ўзрЁ * пригвождeна, гDи, * ѓгница и3 м™и твоS, дивлsшесz, * и3 что2 видёніе сіE, взывaше, * сн7е вожделённе, * сі‰ ти2 невёрный соб0ръ воздадE беззак0нный, * и4же мн0гихъ твои1хъ чудeсъ наслади1выйсz; * но слaва неизглаг0ланному * сошeствію твоемY, вLко.

На літургjи: прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть: Стjхъ: Предзрёхъ гDа: Ґпcлъ ко є3фесewмъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ д7: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ. Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ: Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи њ гDэ:

4 ноября: Преподобного Иоанникия великого. Святого мученика Никандра, епископа Мирского и Ермея пресвитера.

Мёсzца тогHже въ д7-й дeнь.

Прпdбнагw nтцA нaшегw їwаннjкіа вели1кагw:

И# с™aгw м§ника нікaндра, є3пjскопа мЂрскагw, и3 є3рмeа пресвЂтера.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7. Прпdбнагw G, глaсъ д7.

Под0бенъ: Звaнный свhше:

И$же свётомъ * њблистaнъ бжcтвеннымъ, * є3гдA чистот0ю ўмA воззрёлъ є3си2, * и3 под0бнw разсуди1въ не стоsщихъ, * вёчнw б{дущаz, * тогдA џгнь въ сeрдцы, џ§е, пріeмъ, * є3лeни под0бнw разжeглсz є3си2 * бжcтвенною люб0вію, * и3 забhвъ пл0ть и3 кр0вь, * ўгот0вилсz є3си2 къ подвигHмъ п0стничєскимъ, * и4хже рaди тэлє1сныz стр†сти * души2 твоeй покори1лъ є3си2.

На восхождeніе бжcтвенныхъ г0ръ высоты2 всели1лсz є3си2, * не смирsемь смирeннагw сегw2 тэлесE нyждами, * џ§е, бёдными, їwаннjкіе. * бдёнными сто‰ніи и3 вседнeвными моли1твами, * благ0му сочетaвсz, * просвэти1лсz є3си2, * и3 прор0чества пріsлъ є3си2 дaръ, * зрёти д†льнzz, ћкw бли6жнzz, * и3 предглаг0лати вBрнымъ б{дущаz. * тёмъ, ћкw бжcтвеннаго * ўчи1телz, тS слaвимъ.

Дeмwнскаz стремлє1ніz и3 стрёлы * крёпкw притупи1лъ є3си2 * воwбражeніи моли1твъ, * и3 на тёхъ взsлъ є3си2 побBды * б9іею си1лою, достослaвне. * tсю1ду п0чєсти тебЁ, џ§е, * чудeсъ бlгjй даровA, * смирeніемъ ўпок0ивсz сeрдца твоегw2. * тёмже и3 мЂро благов0нное * тво‰ честны6z и3сточaютъ м0щи: * благов0ніе бо kви1лсz є3си2 * хrт0во, їwаннjкіе.

И$ны стіхи6ры м§ника, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Звaніе тезоимeнное пріeмъ t бжcтвеннагw пр0мысла, сіE вещми2, џ§е, знaменавъ, ўтверди1лъ є3си2: рaтныхъ бо мн0жєства, и3 соб0ръ мучи1телей въ терпёніи твоeмъ побэди1лъ є3си2. тёмъ вэнeцъ побёды пріeмъ, вёрою взывaлъ є3си2: слaва непобэди1мэй держaвэ твоeй, чlвэколю1бче.

М›ра благовHннэйшаz нaмъ врачевaній и3сточaеши днeсь, нікaндре, въ бжcтвеннэй пaмzти твоeй, и3 tг0ниши, мyдре, мглY скорбeй и3 стр†сти тэлє1сныz, и3 богaтыz благодaти и3сполнsеши соб0ръ всёхъ вопію1щихъ хrтY: ты2 є3си2 неистощeнное мЂро, благоухaющее пою1щыz тS.

И#мёz дерзновeніе ко хrтY, прославлsемому є3ди1ному во с™hхъ є3гw2, того2 моли2, прпdбне нікaндре, њ всёхъ, люб0вію совершaющихъ твою2 пaмzть, и3 восхвалsющихъ тво‰ и3справлє1ніz, ћкw да неизречeнныхъ џныхъ бл†гъ и3 нетлённыz слaвы џбщницы бyдемъ благодaтію.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ, тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ. дeмwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны: и4хже житію2 безъ пор0ка поревновaлъ є3си2, дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz, вопіsше: что2 стрaнное, є4же ви1жу, тaинство, сн7е м0й; кaкw на дрeвэ ўмирaеши, пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ:

Монaхwвъ мн0жєства настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ їwаннjкіе: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

ТS ви1дzщи пригвождaема * на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ }:

Слeзъ твои1хъ течeньми пустhни безпл0дное воздёлалъ є3си2, и3 и5же и3зъ глубины2 воздыхaньми, во сто2 трудHвъ ўплодоноси1лъ є3си2, и3 бhлъ є3си2 свэти1льникъ вселeннэй, сіsz чудесы2, їwаннjкіе џ§е нaшъ, моли2 хrтA бGа спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ д7:

М§никъ тв0й, гDи, нікaндръ, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый, t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени є3ди1нъ канHнъ nктHиха, и3 прпdбнагw на д7: и3 м§ника на д7.

КанHнъ прпdбнагw,

є3гHже краегранeсіе: П®тeчева тS подражaтелz хвалю2. ЇHсифъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Свётомъ бlгодaти њзарsемь, прпdбне, вёрою пaмzть твою2 торжествyющыz просвэти2, и3 тмы2 грэх0вныz моли1твами твои1ми и3збaви, їwаннjкіе.

Пyть вводsщій невозврaтнw шeствовалъ є3си2, ко грaду нбcному, їwаннjкіе: с™hй бо настaви тS д¦ъ, почивaz въ сeрдцы твоeмъ.

Вышшaющее смирeніе, їwаннjкіе, и3мёлъ є3си2, тёмъ м0лимсz тебЁ: ўщeдри, прпdбне, смирeніе нaше, и3 болBзни вс‰ њблегчи2 сердeцъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Пaдшихъ воззвaніе, и3 стоsщихъ ўкрэплeніе сyщи, всенепор0чнаz, тёмъ молю1сz тебЁ: пaдшій м0й ќмъ грэх0мъ, и3спрaви, вLчце, ћкw да слaвлю тS.

КанHнъ мyченикwвъ,

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ли1цы ї}льтестіи невлaжными стопaми п0нтъ чермнhй, и3 влaжную глубинY прогнaвше, всaдники трістaты враги2 ви1дzще, въ нeй погружє1ны, съ весeліемъ поsху: пои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Честнhй прaздникъ честнhхъ страдaлєцъ свzщенномyченикwвъ, свzщeнную пaмzть днeсь свzщeнными пэснопёньми, нhнэ свzщeннэйшаz хrт0ва цRковь, сщ7еннолёпнw совершaющи, пёсньми ўкрашaетсz, сі‰ почитaющи.

Честн0ю помaзанъ мaстію свzщeнничества, вёрнw, свzщенноначaльниче нікaндре, честнёйшу сію2, t кровeй твои1хъ њбагрeньми содёлалъ є3си2, въ рaдости зовS: воспои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Пyть мучeніz текyще, весeліе и4стинное въ нeмъ ћвэ показyюще, њбогати1стесz бlгодaтію чудeсъ и3 даровaній нбcныхъ, мyчєницы, соглaснw вопію1ще: воспои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

БGор0диченъ:

Неwпи1санный въ нёдрэхъ n§ескихъ, въ нёдрэхъ м™рнихъ пл0тски хrт0съ њписyетсz, по ржcтвЁ сію2 и4стиннw дв7у пaче ўмA сохрани1въ, є3мyже велеглaснw вопіeмъ: воспои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Тек{щаz пребывaющими и3змэни1лъ є3си2, смhсленнw пріeмъ тв0й кrтъ, їwаннjкіе, и3 на невосходи6мыz г0ры, ћкw и3ліA вели1кій возшeдъ, пребhлъ є3си2.

Пyть тебЁ ѕэлw2 желaемый nтцє1въ показA дв0ица, ю4же њбрёлъ є3си2 лёты множaйшими сокровeнну въ горaхъ, прbр0ческимъ дaромъ просвэщeнъ, бlжeнне.

Колeблеми страстьми2 разли1чными, вёрою притекaемъ къ твоемY покр0ву, їwаннjкіе: с™hми твои1ми ходaтайствы вс‰ ны2 посэти2, молsсz чlвэколю1бцу.

БGор0диченъ:

Кроплeніемъ ми1лости твоеS, дв7о, ќгліе погаси2 мои1хъ страстeй, бGорaдованнаz, и3 ўгaсшій возжзи2 свэти1льникъ сeрдца моегw2, златhй свэти1льниче, всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкw непл0ды роди2 t kзы6къ цRковь, и3 мн0гое въ чaдэхъ и3знем0же с0нмище, чyдному бGу нaшему возопіи1мъ: с™ъ є3си2, гDи.

Словє1сныz мрє1жи простирaz, сyщыz въ прeлести чудодёйствуz ўловлsлъ є3си2, њбр0къ многоoбрaзенъ, t дв7ы нікaндре, возсіsвшему сі‰ приносS.

РозгA благопл0днэйшаz тjтова сaда бhлъ є3си2 кри1тскагw свэти1льника, гр0зды носS словє1сныz, слaдость нaмъ точaщаz спаси1тельную, нікaндре бlжeнне.

Со є3рмeемъ бжcтвеннымъ, њлzденBвшаz сердцA, кrтA рaломъ воздёласте, мyдріи, и3 плодонHсны бlгодaти kви1сте: тёмъ блажи1ми є3стE.

БGор0диченъ:

НижE нбcный ќмъ м0жетъ, пaче ўмA ржcтво2 твоE сказaти, nтрокови1це: ўмa бо пeрвагw во чрeвэ, сл0во, чcтаz, зачалA є3си2, всsчєскаz сл0вомъ состaвившее.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Страстeй мрaкъ њчи1стивъ, хrт0выхъ повелёній ћкw и4стиннw свётъ пріeмъ, въ постЁ просіsлъ є3си2, и3 ўмертви1въ тёло, дyхомъ њжи1лъ є3си2, вр†жіz сBти попрaлъ є3си2, бlжeнне. тёмъ и3 вhшнихъ безпл0тныхъ ѓгGлwвъ сопричaстникъ бhлъ є3си2 д¦а бlгодaтію: їwаннjкіе џ§е нaшъ, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти, прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, м§никwвъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

С™и1тельства и4стины бжcтвеннымъ помaзаніемъ, и3 мучeніz свzщeнною и4стиннw кр0вію просвэщeни, слaвніи, совокупи1стесz чинHмъ, рaдующесz, безпл0тныхъ ѓгGлъ. тёмъ прaзднуемъ честнyю вaшу пaмzть, молsщесz всBмъ њчищeніе подaти, моли1твами вaшими, с™jи.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Г0ры высочaйшыz пости1гъ, верхи2 дeмwнwвъ возвышaємыz, смирeніемъ смири1лъ є3си2, мyдре, и3 на ни1хъ мyжествовалъ є3си2, слaва монaшествующихъ и3 ўтверждeніе.

Ћкw мечeмъ nбоюдоo1стрымъ, хrт0вымъ стрaхомъ воwружи1всz, ѕмjz tстyпника низложи1лъ є3си2 разyмнw, и3 чyвственнw, бlжeнне, сщ7eнными побёдами прославлsемь.

Вeсь бжcтвеннымъ д¦омъ распали1всz, џ§е, мрaзъ претерпёлъ є3си2, мн0жайшими лёты въ пустhнzхъ вселszсz, и3щaй гDа, бlгодaтію тS бжcтвенною согрэвaюща.

БGор0диченъ:

ТS њчищeніе всёхъ земнhхъ вёрою молю2 и3 припaдаю, бlгословeннаz: ми1лостива ми2 судію2 и3 сн7а твоегw2 сотвори2, ћкw да по д0лгу слaвлю тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ б9ествA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Колесни1ца kви1стесz сл0ва, ќмнw сего2 носsще! тёмъ привsзани къ к0нємъ, лю1тэ же влачи1ми, не tверг0стесz сегw2, ни побэди1стесz, къ нбcнэй стезЁ ћвэ подвизaеми.

Темни1цамъ приближaющесz и3 ќзами њблагaеми, t ќзъ льсти2 грaдъ и3 лю1ди спас0сте, и3 ю4зою любвE свzзaстесz свsзаннагw пл0тію нaсъ рaди, всеблажeнніи.

Со ѓгGлы вLку, заключeни, слaвzху, нбcнымъ хлёбомъ, всеслaвніи, питaеми. тёмъ пл0ти болёзней небрег0сте, си1льнэйшіи р†нъ бhвше.

БGор0диченъ:

На прест0лэ выс0цэмъ стрaшнw сэдsй, на м™рнихъ њб8sтіzхъ, мLнцъ бhвъ, сэди1тъ, пaдшій џбразъ и3справлsz, и3 њбожeніе сyщымъ и3зъ ґдaма дaруz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Шeствовалъ є3си2, прпdбне, тёсный и3 приск0рбный пyть, бжcтвенными восхождeньми сeрдца, и3 видBніи разширsемь, и3 положeніемъ њбожaемь ћвэ. тёмъ бhсть монaшествующымъ ўтверждeніе и3 ўкрашeніе.

Џко њчи1стившу помышлeніz, прпdбне, благодaть тебЁ дадeсz прbр0чества, ћкw насто‰щаz, глаг0лати б{дущаz: зрёти же д†льнаz, ћкw бли6жнzz, q їwаннjкіе, б9іе њби1телище!

Болёзни мS и3збaви грэхHвъ и3 скорбeй, ўтоли2 сeрдца моегw2 болёзнь, и3 грэхопадeній разрэшeніе дaруй, бlгодётелz бGа и3мёz, послyшающа честнhхъ твои1хъ моли1твъ.

БGор0диченъ:

ЎмA моегw2 ўврачyй и3зступлє1ніz, всенепор0чнаz, и3 ўврачи2 стр†сти души2 моеS, и3 ўнhніz тмY tжени2: ћкw да восхвалsю тS пёсненнw, присноблажeннаz, бцdе всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэщeніе твоE, гDи, низпосли2 нaмъ, и3 t мглы2 прегрэшeній разрэши1 ны, блaже, тв0й ми1ръ дaруzй.

Въ просвэщeніе вёры путев0ждствовалъ є3си2 лю1ди, и3 њстaвльше тмY їдwлонеи1стовства, ч†да свёта бhша ходaтайствомъ твои1мъ, нікaндре.

Просвэти1тельными д¦а блистaюще зарsми, мучeній н0щь преид0сте безврeднw, рэшaще мглY безб0жіz, свэти1льницы слaвніи.

Пavловыхъ в0дъ и3сп0лненъ тjтъ бhвъ, тS напаsше, показyz рэкY, струи6 м{тныz безб0жіz потоплsющу, нікaндре.

БGор0диченъ:

Ѓгнца и3 гDа р0ждшаz пл0тію, дв7о, є3ди1на несквeрнаz ски1ніе, бжcтвенный ковчeже, честнhй свэти1льниче, дyшу мою2 њзари2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Ўвzди1въ стр†сти тэлє1сныz, ћкw дрeво ўзрёлсz є3си2 высоковeрхое, плоды2 чудє1сныz и3 честн†z и3справлє1ніz свzщeннэйше носS, бGоблажeнне.

Ўврачи1 тz гDи kвлeніемъ є3vстafіа мyченика, ћдъ всепaгубный и3спи1вша, всеблажeнне, чрезъ рyку непрaведную, и3 бёдствующа.

Тмaмъ болёзней приwбщи1лсz є3си2, тёломъ нeмощенъ пребhвъ, їwаннjкіе. тёмъ вёрою зовy ти: болBзни ўтоли2 сeрдца моегw2.

БGор0диченъ:

Е#ди1на всёхъ п0моще, помози2 нaмъ бёдствующымъ, и3 рyку подaждь, и3 къ пристaнищємъ введи2 спасeніz, nтрокови1це бGоблагодaтнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се цRю2 си1лъ.

Пригвождaема гвоздьми2 тэлесA мyченикwвъ, стrтeй подражaтелє сп7са kвлsхусz, пригвозди1вшагwсz на кrтЁ, и3 t тли2 мjръ спaсшагw.

Пучи1ну мyкъ преид0сте, м§ницы, њкормлeніемъ с™aгw всеси1льнагw д¦а, и3 къ бжcтвенному пристaнищу пристaсте, слaвы и3сполнsеми.

Побэди1лъ є3си2, тезоимени1тне, мужeй всsкое противлeніе ўбjйцъ, с™и1телю приснопaмzтне нікaндре, и3 вэнцы2 слaвы пріsлъ є3си2, бGу предстоS.

БGор0диченъ:

Погуби1ла є3си2 прамaтере, nтрокови1це, ўкори1зну, благословeньми нaсъ вэнчaвшаго пл0тію р0ждши: и3 ск0рбь тоS въ рaдость и4стинную преложи1ла є3си2.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

ЅвэздA kви1лсz є3си2 всесвётлаz, въ мjрэ просвэщazй, и3 сyщыz во мрaцэ страстeй њблиставazй: врaчь же крэпчaйшій kви1лсz є3си2. но ћкw пріsлъ є3си2 бlгодaть и3сцэлeній, просsщымъ тS подaждь и3сцэлeніе, да зовeмъ: рaдуйсz, џ§е їwаннjкіе.

Јкосъ:

Другjй, џ§е, kви1лсz є3си2 врaчь и3 предстaтель нед{ги њдержи6мымъ и3 скорбьми2, їwаннjкіе чyдне, и3сцэлsz всёхъ, вёрнw притекaющихъ подъ бжcтвенный кр0въ тв0й. тёмъ и3 t нaсъ слhшиши: рaдуйсz, nтцA благaгw к0рене џтрасль: рaдуйсz, мaтере благaz вётвь: рaдуйсz, и4же тёхъ люб0вь tри1нувый: рaдуйсz, и4же є3ди1наго бGа пріeмый: рaдуйсz, ћкw њстaвилъ є3си2 земн0е в0инство: рaдуйсz, ћкw низложи1лъ є3си2 вaрварскую гордhню: рaдуйсz, стэнA и3 храни1тель царє1мъ бhвый: рaдуйсz, nрyжіе и3 ст0лпъ мjрови ћвльсz: рaдуйсz, kзhчєскіz разрушaz бр†ни: рaдуйсz, свэти1льниче, сіsz чудєсы2: рaдуйсz, наги1хъ покрови1телю: рaдуйсz, плэнeнныхъ и3збaвителю. рaдуйсz, џ§е їwаннjкіе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи, пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Сeрдце твоE трbцы жили1ще содёлалъ є3си2, три2 создaвъ хрaмы, въ ни1хже бжcтвенною благодaтію, їwаннjкіе, мЂро и3сточaеши въ просвэщeніе и3 њчищeніе вёрнw тебЁ приходsщихъ.

ДушA твоS, свэтозарeніемъ бжcтвеннагw д¦а њсвэщaема при1снw, дyшъ зрsше вёрнw приходsщихъ тебЁ совёты, блажeнне, прор0ческими прознaньми свzщeннw ўдивлsема.

Недyгwвъ, њбуревaющихъ мS, блажeнне, души1 же и3 тэлесE, твои1ми с™hми моли1твами ск0рw и3збaви, и3 пёти сотвори2: препётый nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Непремённаго р0ждшаz, є3ди1на, гDа, бGорaдованнаz, десни1цею є3гw2, чи1стаz, премэни1ти м0й ќмъ моли1сz къ лyчшымъ, лю1тэ превращaемый житeйскими печaльми.

И$нъ. Їрм0съ:

Ґвраaмстіи и3ногдA въ вавmлHнэ џтроцы пeщный плaмень попрaша, пёсньми взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Свzщeнную твою2 nдeжду њбагри1въ, бlжeнне, њбагрeньми кровeй, соверши1лъ є3си2 свётльшую, нікaндре, nтцє1въ, вопіS: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Приближaющесz nгню2, несомнённою люб0вію къ творцY, не њпали1стесz, вопію1ще, блажeнніи: nтє1цъ нaшихъ, б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пeщи плaмень, вaмъ ўгот0ванный на мучeніе, преврати1сте на р0су д¦омъ вседётельнымъ, вопію1ще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Воплощeнное сл0во раждaеши нескaзаннw, чcтаz дв7о, зовyщыz t смeрти и3збавлsюща: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть: тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

СтоS выс0ко на горЁ, ћкw на свёщницэ свэти1льникъ, прпdбне, всёхъ помышлє1ніz вёрою просвэщaлъ є3си2, показyz и3зрsднэйше словесы2 и3 дёлы стезю2 жи1зни: и3 возводS тhz бжcтвеннымъ сл0вомъ къ высотЁ безстрaстіz.

Ќмъ безстрaстіемъ њчи1щшему бесёдовалъ є3си2 гDу вседержи1телю, t негHже неизглагHланнымъ, прпdбне, научaемь, прор0чески предглаг0лалъ є3си2, просвэщaz дyшы, ћкw величaйшъ, всеблажeнне, прbр0къ: тёмъ тS соглaснw вёрніи восхвалsемъ.

Постиг0ша мS р†ны т‰жкіz, и3 недyзи разли1чніи смущaютъ: си1хъ мS и3збaви, џ§е, молю1сz тебЁ, ћкw t бGа пріeмъ, їwаннjкіе, бlгодaть, врачевaти стр†сти, и3 бwлёзни вёрныхъ њблегчевaти.

Трbченъ:

Со всёми вhшними вHинствы, nц7A, сн7а, и3 с™aго д¦а, трbцу нераздёльную, несоздaнное б9ество2, пэсносл0вzще, с™ъ, с™ъ, с™ъ возопіи1мъ въ рaдости, є3ди1на влaсть, начaло и3 цrтво.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 ѓгGлwвъ превhшшаz, бGа неизречeннw воплоти1вши, того2 ўмоли2, вLчце всенепор0чнаz, плотски1хъ вhшша страстeй бhти мS ўм0мъ, высот0ю смирeніz, пэсносл0вzща твою2 величaйшую бlгодaть.

И$нъ. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ всеси1льне, посредЁ плaмене бlгочeствовавшыz, снизшeдъ, њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA бlгослови1те, п0йте гDа.

Їерaрхъ чeстенъ бhлъ є3си2, никaкоже чуждeю кр0вію, своeю же, нікaндре, вшeдъ въ г0рній хрaмъ, и3 поS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

На сэдaлищи восхвали1въ гDа пресвЂтерwвъ є3рмeй слaвный, ўдобри1всz кр0вію мучeніz, зовeтъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свzщeннw предсовершaюще с™†z, жє1ртвы честны6z kви1стесz, и3 въ воню2 принес0стесz благов0ніz гDу, вопію1ще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

ЅHлъ мои1хъ пучи1ну и3зсуши2, бlгоутр0біz пучи1ну р0ждшаz и3збaвителz и3 гDа, є3мyже вопіeмъ, дв7о: вс‰ дэлA бlгослови1те гDнz гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Ўкрэпи1сz, бGу ќмъ тв0й ўтверди1вшу ўдержaти стр†сти, ѓгGлъ въ тэлеси2 tсю1ду, џ§е, ты2 бhлъ є3си2, и3 со ѓгGлы на нб7сёхъ живeши всегдA, слaвы прест0лу предстоS, и3 свёта невечeрнzгw и3сполнsемь.

Ћкоже на небеси2, въ горaхъ и3 вертeпахъ всели1лсz є3си2, прпdбне: тёмъ ўкроти1шасz тебЁ ди1віи ѕвёріе, покори1вшу стр†сти душє1вныz, неуд0бь покори6мыz, їwаннjкіе, и3 прaведну же бhвшу. сегw2 рaди вёрнw тS почитaемъ.

Тво‰ свzщє1нныz и3 с™ы6z м0щи, во гр0бэ лежaще, недyги погружaютъ и3 попалsютъ полки2 дє1мwнскіz всегдA, мyдре їwаннjкіе, б9іею бlгодaтію, и3сточaютъ всBмъ врачев†ніz вёрнw тS при1снw блажaщымъ.

ЎжE хrтY приближazсz ћснше и3 чи1стше, помzни2 вёрою тS поминaющихъ, їwаннjкіе, грэхHвъ прощeніе нaмъ просS, и3 недyгwвъ всёхъ и3збавлeніz, и3 нбcнагw цrтвіz селeніе.

БGор0диченъ:

Просвэти2, чcтаz, души2 моеS џчи, свётъ р0ждшаz, да не пости1гнетъ мS грэх0внаz тмA тzжчaйшаz, нижE глубинA покрhетъ мS tчazніz: но тh мz спаси2, и3 њкорми2 къ пристaнищу бжcтвеннагw хотёніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови благословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

На дрeвэ, мyдре, терпэли1внw растzгaемь, и3 свэщaми њпалsемь, р0су нбcную пріsлъ є3си2 рук0ю ѓгGльскою, м§ниче нікaндре, палsщыz же мє1ртвы показaлъ є3си2 живон0сными твои1ми моли1твами.

Ви1дэстесz видёніе стрaшно, њбнажaеми, и3 безсловє1снымъ привzзyеми, и3 на мн0жайше, страстотeрпцы, влек0ми, и3 цёли kвлsеми, nгню2 приближaющесz, и3 неwпалsеми, д¦омъ бжcтвеннымъ соблюдaеми.

Днeсь мЂрскаz свzщeннаz митроп0ліа прaзднуетъ велеглaснw, грaдъ всsкъ на весeліе созывaющи, въ пaмzти вaшей сeй, всехвaльніи, въ нeйже свzщeнное вaше страдaніе соверши1сте.

Tвeрзесz вaмъ нб7о, и3 ѓгGли восхождeнію восплескaвше, чи1ни прпdбныхъ и3 првdныхъ возвесели1шасz, взыгрaшасz м§ницы: съ ни1миже всeльшесz, помzни1те поминaющыz вaсъ, с™jи.

БGор0диченъ:

Свётомъ мS њзари2 твои1мъ, всенепор0чнаz, р0ждшаz свётъ непристyпный: разжени2 џблаки души2 моеS, и3 тмh мz и3схити2, молю1сz, и3 бжcтвеннагw спасeніz спод0би пречcтаz, є3ди1на приснодв7о.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Бlгодaть преизбhсть б9іz въ души2 твоeй, мyдре їwаннjкіе, безпл0тнw живyща. тёмъ чтyщыz тS, страстeй и3збaви тeмныхъ nблакHвъ, къ ти1хому пристaнищу вводS, и3 њгонsz полки2 дє1мwнскіz.

БGор0диченъ:

Сотвори2 и4стиннw съ тоб0ю вели6чіz сн7ъ предвёчный џ§имъ совётомъ: жи1знь бо нетлённую безъ стрaсти родилA є3си2, и3 пребылA є3си2, ћкоже прeжде ржcтвA, м™рскихъ и3збёгши болёзней, и3 дв7а, пaки по ржcтвЁ пребhвши дв7а.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Е$же по џбразу соблю1дъ невреди1мw, ќмъ владhку надъ страстьми2 пaгубными п0стнически постaвивъ, во є4же по под0бію ћкоже м0щно возшeлъ є3си2: мyжески бо є3стество2 понyдивъ, потщaлсz є3си2 хyждшее покори1ти лyчшему, и3 пл0ть пораб0тити дyху. тёмже монaшествующихъ kви1лсz є3си2 вeрхъ, жи1тель пустhнный, благотекyщихъ њбучи1тель, прaвило добродётелей и3звёстнэйшее. и3 нhнэ на нб7сёхъ, зерцaлwмъ разрёшшымсz, џ§е нaшъ їwаннjкіе, чи1стэ зри1ши с™yю трbцу, молsсz непосрeдственнэ њ и5же вёрою и3 люб0вію чтyщихъ тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: ВсE tл0жше:

Nрyжіе, ћкоже речE сmмеHнъ, * сeрдце твоE пр0йде, * пречcтаz вLчце, * є3гдA ўзрёла є3си2 и3зъ тебє2 возсіsвшаго * неизречeннымъ сл0вомъ, * t беззак0нныхъ, ћкw њсуждeнна, * возноси1ма на кrтЁ, * џцтомъ и3 жeлчію напаsемаго, * рeбра же прободaема, * и3 рyцэ и3 н0зэ пригвождaемы, * и3 рыдaющи, восклицaше, * м™рски вопію1щи: * что2 сіE, чaдо сладчaйшее, * н0вое тaинство;

На літургjи прокjменъ, глaсъ з7. ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ: Ґпcлъ, къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ.

5 ноября: Святых мучеников Галактиона и Епистими. Святителя Ионы, архиепископа Новгородского.

Мёсzца тогHже въ є7-й дeнь.

С™hхъ м§никъ, галактіHна и3 є3пісти1ми:

И# преставлeніе и4же во с™hхъ nтцA нaшегw їHны, ґрхіепjскопа, новгор0дскагw чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ: стіхи6ры, м§никwмъ, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Влек0мъ воспитaнъ вёры, * мyкъ рaди мн0гихъ, галактіHне, и3 скорбeй, * во хrт0въ дости1глъ є3си2 возрaстъ, * бhвъ пріsтна жeртва * и3 совершeнно заколeніе, * самов0льнымъ стремлeніемъ, всебогaте. * q твeрдыz твоеS и3 и3звёстныz вёры! * є4юже бGа получи1лъ є3си2, * њбожaемь нhнэ совершeннэйше.

Худ0жественнэ взыскaла є3си2 * благи1хъ и3ст0чника, желaнныхъ крaйнэйшее, * тогw2 свётлостьми, * и3 дyшу и3 помышлeніе * њзари1ла є3си2, бGобlжeннаz, * и3 низложи1ла є3си2 крёпкими противлє1ніи * многок0зненнаго и3 дрeвнzго мучи1телz, * монaшествующихъ б9eственное ўкрашeніе, * м§нице многострадaльнаz.

ДвA свэти6льника пресвBтлаz * вост0ка ќмнагw * возсіzвaютъ бlгодaтію, * и3 твaрь всю2 благочeстнw њзарsютъ * превосходsщими страдaній свётлостьми, * и3 врачевaній бжcтвенными разжжє1ніи. * и4хже пресвётлый прaздникъ почитaюще, * тёхъ рaди вс‰ * њсвzщaющаго хrтA прослaвимъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Под0бенъ: т0йже:

Рaдуйсz, дyшъ просвэщeніе, * грэшaщихъ прощeніе, * неради1выхъ и3справлeніе: * рaдуйсz, ўтэшeніе и3 рaдость, * скорбsщихъ пом0щнице: * рaдуйсz, бlгaz, * немощнhхъ дyшъ и3сцэлeніе: * рaдуйсz, примирeніе къ бGу и3 ходaтаице, * серафjмwвъ всёхъ ћкw сyщи с™ёйши, чcтаz.

КrтобGор0диченъ:

ТS ви1дzщи пригвождaема на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени џба канHна nктHиха, и3 с™hхъ канHнъ на д7,

є3гHже краегранeсіе: Сопрyгъ страдaльцєвъ несопрyженъ пёти подобaетъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

И#стрsсшему въ м0ри мучи1тельство фараHне, и3 ї}лz сyшею настaвльшему пои1мъ хrтY, ћкw прослaвисz во вёки.

Животворsщей трbцэ, всебlжeнне, предстоS рaдостнw, и3 свётлыми м0лніzми просвэщaемь, и3спроси2 просвэщeніе совершaющымъ твою2 свzтyю пaмzть.

Д¦омъ с™hмъ распали1въ твою2 дyшу, пожжE стр†сти плотск‡z пост0мъ, и3 погаси1лъ є3си2 џгнь безб0жіz кр0вными струsми.

Р0дъ и3 богaтство и3 держaву хrтA рaди њстaвивъ, и3 взeмъ, прпdбне, кrтъ, монaшествовалъ є3си2 бGолёпнw, со є3пісти1міею бlжeнною, твоeю сопрyгою.

БGор0диченъ:

Застyпнице скорбsщихъ, спасeніе надeжде ненадёющихсz, бцdе всепётаz, моли2 прилёжнw и3збaвитисz нaмъ t бёдъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтвержeй сл0вомъ нб7сA, и3 зeмлю њсновaвый на водaхъ мн0гихъ, ўтверди1 мz къ пёнію славосл0віz твоегw2, гDи.

Дневнyю ѕвэздY, t непл0дныхъ чрeслъ, м§нице, тS произведE р0ждшаz тS, н0щь безб0жіz разорsющу.

Чистот0ю любвE њдержи1мь, дёвствовати научи1лъ є3си2 съ тоб0ю сопрyжницу: съ нeюже пострадaвъ зак0ннw, мyчениче галактіHне, прослaвисz.

Qле жены2, преди2 и3скушє1ніz мyченичєскаz научи1вшіzсz вс‰ приклю6чшаzсz, tкровeніемъ бжcтвеннымъ, и3 низложи1вши мучи1телz.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeна страстьми2 врeдными жи1ва сотвори1 мz, жив0тъ р0ждшаz, разори1вшаго nтрокови1це всю2 смeртную си1лу.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Пост0мъ ўкраси1въ твоеS зри1тельное души2, лучaми же страдaніz просвэщaеши вBрныz, галактіHне блажeнне. тёмъ, тв0й с™hй и3 свэтон0сный дeнь вёрою совершaюще, благочeстнw тебЁ вопіeмъ: ћкw и3мёz дерзновeніе къ бGу, моли2 спасти1сz нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ жи1зни нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzще си1лу твою2.

Ѓгнцы словeсніи kви1стесz, пaстырю всецRю2 ћвственнw послёдующе, и3 въ нбcнэй њгрaдэ вэнцен0сцы съ мyчєники всели1стесz.

Сопрzжeніе и3збрaнно kви1стесz, раздэлsюще браздY честнaгw и3 д0брагw свидётельства, и3 содёласте клaсъ, въ жи1тницахъ нбcныхъ соблюдaемь.

По хrтЁ ўсэкaеми, д0бліи, н0зэ и3 главы6 и3 н0гти и3 рyки, и3скорени1сте лeсть нечeстіz, и3 побэдон0сцы kви1стесz.

БGор0диченъ:

Љзhкъ земнhхъ дост0йнэ не м0жетъ воспёти тS б9ію роди1тельницу, ћвльшуюсz, всенепор0чнаz прчcтаz, хrтіaнъ прибёжище.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Ћкw млек0мъ воспитaвсz п0стнически, галактіHне, во и3сполнeніе совершeнное хrт0выхъ стrтeй дости1глъ є3си2.

Ўм0мъ њчищeннымъ ви1дэла є3си2, є3пісти1міе, взzтA превыс0кw с™hхъ на пок0ище.

М§никwвъ соводворeніе получи1сте въ вhшнихъ, безсмeртную слaву, прпdбном§ницы, њбрэт0сте.

БGор0диченъ:

РодилA є3си2 въ лёто безлётнаго, пречcтаz, бhвша чlвёка, да спасeтъ человёка.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многомлcтиве хrтE б9е нaшъ.

Бaнею бжcтвеннагw просвэщeніz къ безсопр{жнымъ приступи1сте, кр0вію послэди2 крeщшесz, страдaльцы, совершeннэйше.

Мн0гимъ жест0чествомъ дyшу просвэти1въ пост0мъ, краснY kви1лъ є3си2, галактіHне, свётомъ страдaніz.

На колесни1цэ кр0ви вaшеz всёдше, м§ницы, и3 пyть постиг0сте нбcный, въ нeмже почивaете.

БGор0диченъ:

Равночeстна родилA є3си2 nц7Y сн7а, неискусобрaчнаz, и3 млек0мъ питaла є3си2 питaтелz всёхъ пaче ўмA.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

М§никъ хrт0выхъ полкHмъ причт0стесz, д0брэ хрaбрствовавшымъ, свётлw подвизaвшесz, галактіHне слaвне, съ честн0ю сопрyжницею, и3 сострадaвшею тебЁ є3пісти1міею. є3ди1ному бGу непрестaннw моли1тесz њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ЃгGломъ џтроки и3зъ nгнS спасhй, и3 гремsщую пeщь преложи1вый на р0су, бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўневёстившисz сл0ву, є3пісти1міе, бжcтвенному, тS њбнажи1ти тщaщыzсz њслэпи1ла є3си2 невBрныz, и3 покazвшыzсz свёта ч†да kви1ла є3си2.

Пожрeти богHмъ безд{шнымъ tрeкшесz tню1дъ, и4стинному бGу нaшему, и3 дyшъ вLцэ жeртва, м§ницы, честнaz принес0стесz.

На џгнь мучeніz приведeнъ, галактіHне, кр0вными потHки безб0жіz плaмень, м§ниче, погаси1лъ є3си2, мyдре, вопіS: бlгословeнъ є3си2 гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Съ вhшними всёми нбcными чи1нми велеглaснw тS вси2, бGороди1тельнице nтрокови1це, тоб0ю спасeнніи, блажи1мъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Безначaльнаго цRS слaвы, є3гHже трепeщутъ нбcныz си6лы п0йте свzщeнницы, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Равночє1стны чистот0ю, и3 рaвни пощeніемъ и3 страдaніемъ сyще, р†вныz t бGа получи1сте дaры, д0бліи страдaльцы.

Сочетaніе нетлёніемъ сохрани1сте, возжелёвше ѓгGльское житіE, съ ни1миже рaдостнw, гDни страстон0сцы ликyете дост0йнw.

СтоS предъ суди1щемъ мyжески, проповёдалъ є3си2, мyчениче, є3ди1наго гDа бGа и4стиннаго, и3 многоб0жіz разруши1лъ є3си2 шатaніе.

БGор0диченъ:

Ћкw чeстенъ и3 превhшшій пrт0лъ сyщую бGа вhшнzгw воспоeмъ лю1діе, є3ди1ну по ржcтвЁ м™рь и3 дв7у.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, рождество2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ спасeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

Ст0лпъ kви1лсz є3си2, бGомyдре, нбcный, цRкве њсновaніе, и3 ст0лпъ благочeстіz, и3 м§никwвъ и3 п0стникwвъ, галактіHне, ўтверждeніе, и3 бжcтвенное ўдобрeніе.

ПроцвэлA є3си2 въ двcтвенныхъ цвётэхъ, ћкоже шип0къ, и3 во ўд0ліихъ мyченическихъ благов0нствующи, ћкw крjнъ, є3пісти1міе дв7о, м§нице гDнz. тёмъ тS соглaснw ўблажaемъ.

Свётомъ трис0лнечныz свётлости њзарeни, къ томY преид0сте нhнэ, сhнове свёта ћвльшесz, моли1тесz просвэщeніе даровaти, м§ницы, вёрою хвaлzщымъ вы2.

БGор0диченъ:

Ты2 є3си2, бцdе, nрyжіе нaше и3 стэнA, ты2 є3си2 заступлeніе къ тебЁ прибэгaющымъ: тS нhнэ на моли1тву подвизaемъ, да и3збaвимсz t вр†гъ нaшихъ.

Слyжба и4же во с™hхъ nтцA нaшегw їHны ґрхіепjскопа, новгор0дскагw чудотв0рца.

На мaлэй вечeрни, стіхи6ры, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Водружeніе и4стины, * благочeстіz соглaсника тS знaемъ, * и3 вёры њсвzщeніе: * чистотh же селeніе, * пріsтелище и3збрaнно, с™и1телю прпdбне їHно, * м0лимъ тS: въ ми1рэ нaмъ моли2 сохрани1тисz, * да при1снw слaвимъ и3 воспэвaемъ гDа нaшего прославлsющаго, * и3 тебє2 рaди подаю1щаго нaмъ * спасeніе и3 вeлію ми1лость.

ЖитіE твоE добродётельми ўкраси1лъ є3си2, * свэти1льникъ ћвэ бhвъ и3 храни1тель хrт0ву стaду: * дэ‰ніz бо видёніz ћвэ показaлъ є3си2 восхождeніемъ, * ћкw дyшу согласи1лъ є3си2 дётельнw, * и3 и3зрsднw къ видёнію взsтсz, * и3 зри1ши гDа, џ§е їHно. * є3мyже прилёжнw моли1сz, * даровaти ми1ръ мjрови, * спасeніе же и3 мн0гую ми1лость * почитaющымъ нaмъ свzщeнную пaмzть твою2.

Воздержaніемъ прeжде ўмертви1въ * плотск†z мудров†ніz, * свzщеннодёйственникъ бhлъ є3си2, * б9іz бжcтвеннw совершaz, * и3 чистёйшимъ п0мысломъ чи1стэ прикасazсz, * служи1тель kви1лсz є3си2 вседержи1телю, ґрхіерeю їHно: * є3г0же ўмоли2, ћкw всеми1лостива и3 бlга, * даровaти ми1ръ мjрови, * и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ д7:

Весели1сz и3 рaдуйсz вели1кій новгрaде, да и3грaютъ сhны тво‰ въ тебЁ, свётлw торжествyюще къ пaмzть їерaрха їHны, сиротaмъ и3 вдовaмъ предстaтелz, скорбsщихъ ўтёшителz, прибэгaющымъ къ немY пом0щника и3 тeпла застyпника, призывaющихъ є3го2 ск0рw послyшающа, сердцA н†ша на милосeрдіе и3 ти1хость прелагaюща, и3 проти6вныz примирsюща: предстои1тъ бо гDеви, молsсz ўмири1ти мjра, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Вeліе и3 преслaвное, є4же њ тебЁ бhвшее чyдо, и3 кто2 дов0ленъ и3зглаг0лати си6лы гDнz, ±же њ тебЁ бhвшыz, бцdе; ўстрашaетъ бо ќмъ нaшъ вели1ка видёніz достоsніz, ћкw непостижи1магw твоегw2 тaинства глаг0лати не могyще. кт0 бо слhша t вёка дёву дои1вшу, и3 мaтерь безъ мyжа ћвльшусz на земли2, и3 своего2 содётелz, ћкw младeнца, на рукY носи1вшу; тёмже тS вси2 р0ди ўблажaемъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ з7.

Џ§е свzщeнне їHно, ты2 њс™и1лсz є3си2 бlгодaтію всес™aгw д¦а, словeсному стaду хrт0ву, но ћкw вLцэ твоемY подражaтель, ми1ловати нaсъ жи1въ сhй не престaлъ є3си2. и3 нhнэ тaкоже молS не престaй, и3збaвити нaсъ t всsкагw лю1тагw њбстоsніz, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду:

Глaсъ №:

Џ§е прпdбне їHно, ты2 земн†z мудров†ніz воздержaніемъ ўмертви1въ, дyшу напрaвилъ є3си2 къ невлaемому наслаждeнію. проси2 нaмъ невлaемw преити2 пучи1ну житіS, прелагaz стр0потное въ тишинY, подаS хвaлzщымъ тS ми1ръ и3 спасeніе, блажeнне.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3го2 восх0щетъ ѕэлw2.

Џ§е їHно блажeнне, дaнный тебЁ талaнтъ ўмн0жилъ є3си2, рaдости спод0бивсz гDа твоегw2, и3спещрeнъ бlгодaти сіsніемъ, зарeю дух0вною блистaz, предстои1ши гDу. проси2 и3збaвитисz нaмъ всsкагw гнёва и3 њѕлоблeніz, да въ ми1рэ слaвzще гDа, при1снw тS ўблажaемъ.

Слaва, глaсъ є7:

Пріиди1те, вёрныхъ сосл0віе, сошeдшесz восхвaлимъ ґрхіерeа їHну: и4бо д0брый пaстырь, пасHмыz руководS къ вёрэ сл0вомъ и4стиннымъ, и3 вёру и3звёствовати добродётельми наказyz. тёмъ и3 хrт0съ воздaлъ є4сть семY мздY, ћкw д0брому рабY своемY, и3 нaмъ, блажaщымъ пaмzть є3гw2, дaруетъ, ћкw бlгъ, мн0жество щедр0тъ свои1хъ, є3гw2 рaди, и3 богaтую ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, двeре мhсленнаz, є4юже пр0йде превёчный бGъ: рaдуйсz, жeзле ґарHновъ, и3зрасти1вшій цвётъ t к0рене їессeева: рaдуйсz, трапeзо, ћже хлёбъ жи1зни на пи1щу всемY подaвши р0ду человёческому, дв7о м™и чcтаz.

Тропaрь пи1санъ на вели1цэй вечeрни.

На вели1цэй вечeрни, Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, постaвимъ стіхHвъ }. И# поeмъ стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Ћкоже ѕвэздA возсіsлъ є3си2 на твeрди цRк0внэй, * њзарsz мjръ * и3справлeніемъ сл0ва и4стиннагw, мyдре їHно, * вдwвы2 и3 сирwты2 снабдэвaz n§ески, * и3 ни1щыz ми1луz, * њби6димыz и3з8имaz, * вражды6 ўтолsz, * ми1ръ ўтверждaz. * хrт0выхъ зaповэдей дёлателю, * џ§е всесвzщeнне, * проси2 ми1ра мjрови, м0лимъ тS, * и3 спасeніz душaмъ нaшымъ.

Дост0йнw на тS ґрхіерeйства наречeніе * пріи1де, прпdбне џ§е, * nтрочaти є3щE тебЁ сyщу: * дэ‰ніz бо въ тебЁ бGоугHднаz воспитaєма, * кр0тость съ неѕл0біемъ. * тёмъ во дворы2 гDни вселsешисz, * ћкw так0въ подобaше ґрхіерeй * бhти прпdбенъ. * но ћкw и4маши дерзновeніе, * моли2, м0лимъ тS, ўмири1ти мjръ, * и3 спасти2 дyшы нaшz.

Прпdбне ґрхіерeю, * и3зв0лилъ є3си2 приметaти себE * въ домY б9іи пaче, * нeже жи1ти въ сeлэхъ мjра: * и3 п0стническими прaвилы и3спытовaшесz, * послёдуz знаменон0сцємъ nтцє1мъ вели6кимъ, варлаaму и3 сeргію. * тёмже и3 гDь и3зведe тz пaстырz лю1демъ свои6мъ, * и3 ћкw вёрну рабY стр0ити дyшы си1хъ поручи2: * за нsже моли2, поми1ловати | и3 спасти2.

Слaва, глaсъ №:

Пріиди1те, вели1кагw новaграда лю1діе, дух0внэ торжествyимъ. днeсь бо дeнь пок0z трудHвъ д0брагw нaшегw пaстырz, въ џньже пёсней труб0ю возглашaюще: рaдуйсz, свэти1ло свётлое мjрови: рaдуйсz, мhсленнагw сlнца свётлый џбразе: рaдуйсz, зарsми добродётелей њсіzвaz вс‰. но, џ§е прекрaсне, ходaтаю мjра и3 застyпниче тeплый стaду твоемY, не престaй моли1тисz, м0лимсz тебЁ, спасти1сz нaмъ t всsкагw навёта, люб0вію чтyщымъ свzщeнную пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Всемjрную слaву: Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G с™и1тєльскаz. Пи6сана сегw2 мцcа въ Gi дeнь.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №:

Свётлый содёловаетъ прaздникъ днeсь свzщeнный хрaмъ честнaгw и3 слaвнагw кrти1телz гDнz, рaдостнw хrт0ва цRкви бlжeннагw с™и1телz їHны, ћкw мЂро благов0нное њблагоухaz нaмъ свzщє1нныz бlгод†ти, и3 болёзней tгнaніе, и3 ћкw л0зу віногрaда жив0тнагw, віно2 и3скaпающую и3сцэлeніz, возвеселsющее сердцA напaстныхъ печaлей разгнaніемъ. тёмъ м0лимсz є3мY, просsще ми1ра и3 спасeніz дyшъ нaшихъ.

Глaсъ G:

Ты2 ўкрaшенъ добродётельными дэ‰ніи, несоздaнныz трbцы хрaмъ њсвzщeнъ бhлъ є3си2, создaлъ є3си2 свzщє1нныz хрaмы гDню и4мени, и3 во и4мz слaвнагw кrти1телz, и3 вели1кихъ с™и1телей, и3 бGон0сныхъ nтє1цъ: и3 нhнэ съ ни1ми воздворszсz, моли2 њ творsщихъ пaмzть твою2, и3збaвитисz t лукaвагw ловлeніz, и3 собл†знъ проти1внагw, їерaрше їHно бlжeнне.

Глaсъ д7:

Весели1сz и3 рaдуйсz вели1кій новгрaде, да и3грaютъ сhны тво‰ въ тебЁ, свётлw торжествyюще въ пaмzть ґрхіерeа їHны, сирHтъ и3 вдHвъ предстaтелz, скорбsщихъ ўтёшителz, прибэгaющымъ къ немY пом0щника и3 тeпла застyпника, призывaющымъ є3го2 ск0рw послyшающа, сердцA н†ша на милосeрдіе и3 ти1хость прелагaюща, и3 проти6вныz примирsюща: предстои1тъ бо гDеви, молsсz ўмири1ти мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ д7:

Пріиди1те, лю1діе, и5же вели1кагw новaграда порождeніе, всsкъ р0дъ и3 в0зрастъ, пёсньми почти1мъ д0браго пaстырz, ћкw тогw2 предстоsніемъ ко хrтY даровaшасz благ†z вс‰ грaду нaшему t бGа, и3 всBмъ предёлwмъ є3гw2: и4бо благослови1шасz блaгостію вэнцы2 лётъ є3пjскопства є3гw2. гDь дaстъ бlгость є3гw2 рaди, и3 землS нaша подавaше плоды2 сво‰, насhтисz всsка душA благоволeніz тогдA, ўмири1шасz вси2 kзhцы проти1вніи, и3 приклони1шасz стрaнъ хrтолю1бцы вLки держaвніи, ми1лостивными nчи1ма смотрsюще, ти1хое промышлeніе подавaху: рaдость и3 ми1ръ всsчєскаz пріимaше. но, q блажeнне їHно, и3 нhнэ такwвaz дaруй лю1демъ твои6мъ, да и3 честнyю пaмzть твою2 чтyще, при1снw ўблажaемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: При1зри на молє1ніz:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7:

Послёдователz тS познaхомъ, џ§е, кр0ткагw и3 неѕл0бивагw вLки хrтA: ти1хое бо сл0во и3 нрaва молчали1вое, t ю4ности сE возрастE въ тебЁ, смирeніе же и3 крaсное кр0тости совоспитaемо, и3 съ сэди1ною спросіsющу рaзуму. тёмже, и4же вс‰ вёдый гDь, произведe тz пaстырz словeсному стaду своемY, и3 на пrт0лэ первопрест0льника б9іz цRкве посади1 тz, ћкw пaствующа сі‰ препод0біемъ и3 прaвдою.

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

Не по земли2 ни1зитисz, нижE на тлBющаz взирaти, и3 ревновaти міродержи1телємъ, п0мыслы души2 твоеS ўтверди1шасz, свzщeнне їHно, но возвhсилсz є3си2 на высотY безсмeртныz добродётели, безсмeртныz жи1зни рачи1телю: ћкw поучи1лсz є3си2 навhкнути ў кр0ткагw ўчи1телz, и3 смирeннагw сeрдцемъ вои1стинну вLки хrтA и3 бGа. того2 моли2, блажeнне, ўщeдрити мjръ, и3 спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Возлюби2 чи1стаz душA твоS, бlжeнне їHно, чистотY бжcтвенныхъ чисти1тєль, и4же вeрхъ ўчи1тельства, и3 прaвило добродётелей, и3 є3стествA ўкрашeніе, вои1стинну нб7си2 и3з8zвлeніе, їерaрхwмъ нач†ла, бжcтвеннаго ніколaа, и3 вели1каго васjліа, бGосл0ва григ0ріа, златоyстаго же їwaнна, и4хже свzщє1нныz хрaмы воздви1глъ є3си2, ћкw вои1стинну во дворы2 и4хъ желaz всели1тисz, и5же во свётэ присносyщныz рaдости, животA вёчнагw началопaстырz хrтA. того2 съ ни1ми, їерaрше, не престaй молS, ўмири1ти мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне, бlжeнне, ґрхіерeю свzщeнне їHно, кр0тость и3 неѕл0біе твоE ўдиви1ша самодeржцы благочести6выz, и3 вои1стинну t души2 возлюби1ша тS: рaди бо добродётелей и3справлeніz њбрёлъ є3си2 бlгодaть t бGа. тёмже и3 самодeржцы почт0ша тS, моли1твъ твои1хъ и3 бlгословeніz трeбующе, при1снw благопосл{шны бывaху прпdбію твоемY, и3 лю1ди тво‰ неѕл0біемъ снабдэвaюще. но и3 нhнэ лю1демъ твои6мъ предстоS бyди, и3 благопоспэшeніе дaруй моли1твами твои1ми, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель:

На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь с™aгw, глaсъ д7:

И#справлeніе вёры, и3 џбразъ кр0тости, и3 ћкоже сaдъ посредЁ раS, прпdбными дёлы твои1ми мjръ просвэщaеши, и3 сегw2 рaди къ честнёй рaцэ твоeй люб0вію прикасaемсz, и3 вёрнw вопіeмъ: предстaни въ п0мощь воспэвaющымъ пaмzть твою2 свэтон0сную, џ§е їHно, и3 моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

И# Бцdе дв7о рaдуйсz: є3ди1ножды:

На ќтрени, на БGъ гDь, Тропaрь с™и1телю, двaжды:

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №: Плоды2 словє1сныz приносS, мyдре їHно, гDеви, восхвалsz ґрхіерeи съ прпdбными є3гw2 пёсньми: съ ни1миже въ земли2 живhхъ рaдуешисz, ћкw слaву и4хъ возлюби1лъ є3си2. тёмже съ ни1ми, џ§е свzщeнне, њ нaсъ, восхвалsющихъ тS, не престaй молS цRS нбcнаго, и3 сп7са всегw2 мjра хrтA, є3ди1наго чlвэколю1бца.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Прbр0цы тS ћснw провозвэсти1ша, nтрокови1це, м™рь б9ію, и3 ґпcли бжcтвенніи въ мjрэ проповёдаша, и3 мы2 вёровахомъ. тёмже вси2, благочестномyдреннэ почитaюще, воспэвaемъ тS, и3 бцdу вои1стинну при1снw и3менyемъ.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ }:

Люб0вь твоS бжcтвеннаz возведe тz пaстырz и3зрsдна словeсному мн0жеству: всeю бо душeю къ бжcтвеннэй любви2 прилэпи1лсz є3си2, и3 с™ы6мъ честны6z хрaмы создaлъ є3си2, и3 лёпоту си6мъ свzщeнными їкHнами ўтворsz, бжcтвенному п®тeчи, и3 пресвBтлымъ ўчи1телємъ, васjлію, григ0рію и3 їwaнну, съ мyдрымъ ніколaемъ, прпdбному nнyфрію, и3 сeргію чудотв0рцу, пёсньми же похвалsz чудeснаго варлаaма, и3 сaвву, є3vfЂміа же со їHною митрополjтомъ. тёмже нhнэ сликyеши и5мъ, съ ни1миже, џ§е свzщeнне, моли2 њ нaсъ, люб0вію чтyщихъ честнyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Недви1жимое ўтверждeніе вёры, и3 честнhй дaръ дyшъ нaшихъ, бцdу пёсньми величaемъ вёрніи: рaдуйсz, кaмень жи1зни во чрeвэ твоeмъ вмэсти1вшаz: рaдуйсz, концeй надeждо, скорбsщихъ заступлeніе: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }:

Возлюби1вшаго за бlгоутр0біе земны6z, возлюби1лъ є3си2 хrтA, слaвою спаси1тельною тебE прослaвльшаго, добродётельми свzщeнными сіsюща, ћкw бGови ўгождaюща. тёмже и3 всBмъ р†тнымъ ми1ръ возвэщaюща, дeмwнскаz стремлє1ніz возражaюща, їерaрше їHно блажeнне. є3мyже не престaй молsсz, согрэшeній прощeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ, t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ: и3 ћкw къ тeплому защищeнію и3 покр0ву твоемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaz твоеS бlгости. тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безъ сёмене, моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ свои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти, воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса.

Прокjменъ, глaсъ д7. ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе їwaнна, зачaло lє t полY: РечE гDь ко пришeдшымъ къ немY їудewмъ: не входsй двeрьми:

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

По и4мени твоемY и3 житіE, преблажeнне. по гDни бо зaповэди, цёлость голуби1цы вои1стинну стzжaлъ є3си2: съ кр0тостію бо неѕл0біемъ ўдобри1сz прекрaснаz душA твоS, ю4же, ћкw любeзну невёсту и3 несквeрну, предстaвити потщaлсz є3си2 пречcтому є3ди1ному и3 безсмeртному женихY хrтY. того2 моли2, їерaрше, при1снw, ми1ръ мjрови даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7, д7-гw глaса: и3 с™aгw канHнъ на }.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ души2 тричaстное потопи2, молю1сz: да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

И#збрa тz бlгодaть, џ§е, t ўтр0бы мaтере твоеS, постaвити тS прbр0ка лю1демъ свои6мъ, ходaтайствовати ко гDу њ спасeніи мjра, и3 њставлeніи невёждествъ и4хъ, блажeнне.

Рук0ю вели1кагw ґрхіерeа їHны, со и4же њ нeмъ соб0ра свzщeнныхъ мужeй суд0мъ, пріeмлеши помaзаніе ґрхіерeйства, д¦омъ воздвизaемь, їHно, и3 пaстырь вели1кому грaду, свzщeнне, полагaемь.

Блажeннагw міхаи1ла сбhстсz на тебЁ проречeніе, невнёшнюю бо на тебЁ нищетY зрsще, но внyтреннее преспёzніе души2 твоеS, дух0вными nчесы2 смотрsz, ѓще и3 є3щE џтрочищу ти2 сyщу, блажeнне.

БGор0диченъ:

Пресвётлаz свэщE сlнца слaвы, души2 моеS џгнь ўгашeнный при1снw ўнhніемъ, возжзи2, бжcтвенныхъ дёлъ є3лeемъ, пречcтаz, напаsющи, да вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвлю, бGороди1тельнице.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Съ высоты2 снизшeлъ є3си2 в0лею на зeмлю, превhшше всsкагw начaла, и3 смирeнное вознeслъ є3си2 и3зъ ѓда преисп0днzгw є3стество2 человёческое: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

T ю4ности твоеS, бжcтвенное просвэщeніе, їHно, на тебЁ сіsше, ћкоже прпdбный прови1дэ, и4же мjру ю3р0дъ, бGу же премyдръ: ћкw бGу и3збрaнъ є3си2, и3зъ чрeва мaтере твоеS, свzщeнне.

Мjръ ўмири1сz моли1твами твои1ми, їерaрше, во твоeмъ є3пjскопствэ: но ћкw тогдA, и3 нhнэ б9іе чlвэколю1біе ўмоли2 прилёжнw, въ ми1рэ ўтверди1тисz мjру, їHно.

Плоды2 гDу начaтокъ дёлъ твои1хъ принeслъ є3си2, плодh же земли2 моли1твами твои1ми ўмн0жилъ є3си2. и3 нhнэ моли2, бlжeнне, земли2 нaшей плодон0сіе при1снw подавaти, ћкw благопослyшна тS и3мёемъ.

БGор0диченъ:

Е$vину дрeвнюю клsтву, хrтA р0ждши, м™и чcтаz, пресвётлw разрэши1ла є3си2, и4же всёхъ вэнчавaющаго бlгословeньми: нёсть бо, пречcтаz, пaче тебє2 и3нhz пом0щницы.

Сэдaленъ, глaсъ д7:

Добродётельми свэтsсz, џ§е, пaствити хrт0вы џвцы поставлsемь, и3 прпdбнагw сeргіа красeнъ хрaмъ внyтрь є3пjскопіи воздви1глъ є3си2. ћкw душeю любS того2, п0двиги є3гw2 почитaz, и3 смоли1твенника себЁ њ стaдэ твоeмъ ко гDу полагaz, нhнэ срaдуешисz є3мY, џ§е свzщeнне, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ жи1зни нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

Пёснь д7. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на кrтЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, чlвэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

Бжcтвеннагw п®тeчи, вели1кагw їwaнна хрaмъ свzщeнный воздви1глъ є3си2, ћкw вёренъ, дyшу томY и3 тёло въ снабдёніе возлагaz, џ§е свzщeнне.

Ћкw рачи1тель и3 подражaтель тeплъ кrти1телю гDню показaлсz є3си2. тёмже въ хрaмэ є3гw2, є3г0же томY создaлъ є3си2, тёло твоE полагaеши, и3 во дворы2 є3гw2 пріsтисz желaz.

Возлюби1лъ є3си2, ґрхіерeю, свzщeнныхъ мужeй пёсньми восхвалsти свzщє1нныz и4хъ п†мzти, ћкw рачи1тель добр0ты и4хъ, и3 подражaтель дэsній бGолюбeзныхъ.

БGор0диченъ:

И#мёz тS пом0щницу, когw2 ўбою1сz когдA, и3ли2 ўстрашyсz; кт0же хотS скHрбнаz навести2 рабY твоемY, и3 не ўстраши1тсz тебє2, пречcтаz, и3 не падeтъ подъ н0зэ;

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы твоеS, хrтE, но мы2 тS, є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

Приноси1мое ћкw чeстно возложeніе бGу и3 њсвzщeнно, первопрест0льникомъ рwссjйскимъ їHною, твоE свzщeнное пaстырства возведeніе, ћкw пасyщу ти2 гDни лю1ди, їHно с™и1телю, препод0біемъ и3 кр0тостію.

Ѓще и3 на преставлeніе митрополjтомъ їHною зов0мъ самёмъ погребсти2 є3го2, tрeклсz є3си2 стaрости рaти пріити2, їHно свzщeнне: nбaче њбэщaлсz є3си2 є3мY, ви1дэти того2 по своeмъ преставлeніи во свётэ хrт0вэ.

Пёсньми почeлъ є3си2 пaмzть їерaрха їHны митрополjта, и3 хвалaми, ћкw дост0йнw, ўблажи1лъ є3си2 того2: сaмъ нhнэ, їерaрше їHно, причaствуеши похвалaмъ є3гw2, и3 по сотворeнію твоемY къ бли1жнему воспріeмлеши.

БGор0диченъ:

Низложи2, вLчце, врагHвъ мои1хъ шатaніе, пренепор0чнаz: тs бо и4мамъ и3 престaтельницу, и3 надeжду, и3 п0мощь крёпкую. тh мz соблюди2, чcтаz, навёта врaжіz, и3збавлsющи лazніz тёхъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пучи1ною житeйскою дэsньми мои1ми снид0хъ во ѓдъ. но ћкw t ки1та їHна, тaкw вопію2: и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz, сн7е б9ій и3 сл0ве.

ПрильпE люб0вію душA твоS къ гDню кrти1телю, с™и1телю бGоблажeнне: тёмже тёло твоE честн0е, въ честнёмъ хрaмэ є3гw2 нетлённо, во мнHга лBта соблюдeно kви1сz.

КрасотA говёніz твоегw2, є4же ко гDу, привлечE благодaть благолёпію души2 твоеS, свzщeнне, и3 возведe тz вели1кому новyграду nтцA и3 первопрест0льника, гDнz свzщeнства прпdбна показA.

Прослaви тS гDи, їHно, тёло твоE соблюдE во мнHга лBта нетлённо, kвлsz тS џбщника р†бъ свои1хъ, и4хже подражaтель въ житіи2 бhлъ є3си2: си6мъ и3 по смeрти дост0йнw соублажaешисz, бlжeнне.

БGор0диченъ:

Всес™az дв7о, предстaтельнице и3 покр0ве всёхъ вёрныхъ, предстaни, и3 и3збaви ны2 вр†гъ нaшихъ нападeніz, и3 t всsкіz ск0рби, и3 стрaшнагw судA и3спытaніz, да вёрою при1снw пою1 тz.

Кондaкъ, глaсъ д7:

Свhше пріsлъ є3си2 бжcтвенную благодaть, ходaтайствовати бGу и3 человёкwмъ, ћкw ґрхіерeй возношeніе возносS, и3 ми1ръ лю1демъ твои6мъ сносS, и3 nби1ліе плодHвъ, їHно бlжeнне: тh бо є3си2 вели1кагw новaграда похвалA, и3 сyщихъ њ нeмъ рaдость.

Јкосъ:

Похвaлимъ дост0йнw нhнэ їерaрха, ћкw t чрeва мaтере своеS и3збрaнъ бGу во њсвzщeніе, и3 џтрочищь є3щE сhй, пронаречeнъ во ґрхіерeйство грaду своемY t бGа. тёмже не t человBкъ произведeнъ ґрхіерeй, но свhше пронаречeнъ, и3 д¦омъ помaзанъ, свzщеннодёйствуz бGопріsтнw, и3 ўмирeніе и3 тишинY моли1твами свои1ми дaруетъ, и3 nби1ліе плодHвъ. т0й бо вели1кагw новaграда слaва, и3 всёхъ и5же њ нeмъ рaдость.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ґвраaмстіи и3ногдA въ вавmлHнэ џтроцы пeщный плaмень попрaша, пёсньми взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Зи1ждеши бжcтвенному и4мени, богaтною рук0ю въ пустhнzхъ ўдaленw, їHно, свzщє1нныz хрaмы, вели1кихъ бGоугHдникъ бжcтвенныхъ ґрхіерє1й съ препод0бными.

Н0ву nби1тель составлsеши вели1кихъ тріeхъ їер†рхъ, и3 монaшестэй чертЁ, благоути1шно пристaнище, џ§е, мёстнымъ же ўдалeніемъ њбручaz и5мъ безм0лвіе.

Віногрaдъ насаждaz бGу њгрaду свzщeнную, віно2 и3зносsщую веселsщее, въ свzщeнныхъ хрaмэхъ бжcтвенное пёніе, и4же въ трbцэ є3ди1ному хвали1му, и3 благослови1му бGу nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну всес™yю, є3ди1ному бGу вселeніе є3ди1но пречи1сто, t їwакjма и3 ѓнны раждaему, свzщeннымъ хрaмомъ почитaz, ћкw въ нeмъ воспэвaти всепётое дв7ы ржcтво2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Кр0ткое и3 молчали1вое нрaва твоегw2 воспріeмъ гDь, бlжeнне, постaви тS пaстырz лю1демъ свои6мъ, на ког0 бо при1зритъ; но на кр0ткаго и3 молчaщаго, трепeщущаго словeсъ є3гw2.

ЎстA вдHвъ благослови1ша тS, заступлeніz t тебє2 спод0бльшесz, їерaрше бlжeнне, благоугождaющагw бGу, по непор0чному јwву, и3 њби6димыz t наси1ліz и3з8имaющагw.

Лю1діе твои2, свzщенноначaльниче прпdбне, сётоваху сиротствA своегw2 въ твоeмъ къ бGу tшeствіи, д0брагw пaстырz своегw2: нhнэ же свzщeнною пaмzтію твоeю возрaдовашасz всsчєскаz.

БGор0диченъ:

На тS всю2 надeжду спасeніz моегw2 возложи1хъ, бGомaти неискусобрaчнаz, и3 тS призывaю при1снw на п0мощь: спаси1 мz t напaстей и3 печaли врагA, разрэши2 плени1цу ѕHлъ мои1хъ, и3 судa мz и3схити2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Сотвори2 держaву мhшцею своeю, низложи1 бо си6льныz со престHлъ, и3 вознесE смирє1нныz бGъ ї}левъ: въ ни1хже посэти2 нaсъ вост0къ съ высоты2, и3 напрaвилъ ны2 є4сть на пyть ми1ра.

Бlжeннагw є3vfЂміа прест0лъ наслёдовалъ є3си2, свzщeнне їHно, ћкw подражaтель добродётелей є3гw2 бhлъ є3си2, и3 пёсньми сегw2 ўблажи1въ пaмzть и3зрsднw, сaмъ нhнэ њбществyешисz хвалaмъ є3гw2, ћкw соводворsешисz є3мY во свётэ незаходи1мэмъ.

Въ зeмлю кр0ткихъ со ґрхіерє1и дост0йнw всели1лсz є3си2, їерaрше їHно, кр0ткагw ў§телz ў§ничE. томY предстaни њ нaсъ пою1щихъ пaмzть твою2, и3 и3спроси2 нaмъ соблaзнwвъ њставлeніе, и3 шyіz чaсти въ дeнь судA и3збавлeніе, и3 лю1тыz геeнны, бlжeнне.

Не и3знем0жетъ всsкъ глаг0лъ, и4же t бGа, ўб0га тS и3 сиротY nц7ъ сирHтъ пріeмлетъ бGъ, и4же на прест0лэ со кн‰зи посади1 тz, лю1демъ свои6мъ, ћкw дост0йна пaстырz производS, nтцA сиротaмъ, и3 застyпника вдовaмъ тeпла положи1 тz, їHно бlжeнне.

БGор0диченъ:

Просвэти2, чcтаz, люб0вію чтyщихъ тS и3 величaющихъ, разрэши2 стр†сти нaшz. тёмъ, дв7о, ўстaви бyрю, лукaвагw соблaзны t среды2 tжени2, вaрвары покори2 правwслaвнымъ лю1демъ моли1твами твои1ми.

Свэти1ленъ:

Трисlнечнагw свёта слaвы сіsніемъ, тріeхъ ўчи1телей свётомъ њзари1всz, вс‰ просвэщaеши, просіsвъ дётельми и3 бlгодaтію, прпdбне свzщенноначaльниче.

Двaжды.

БGор0диченъ:

Слaдость ѓгGлwвъ, скорбsщихъ рaдосте, хrтіaнъ предстaтельнице, дв7о, м™и гDнz, заступи1вши ны2, спаси2 t вёчнагw мучeніz.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Ћкw ѕвэздA возсіsлъ є3си2 * на твeрди цRк0внэй, * њзарsz мjръ и3справлeніемъ * сл0ва и4стиннагw, * премyдре їHно, * вдwвы2 и3 сирwты2 снабдэвaz nтeчески, * и3 ни1щыz ми1луz, * њби6димыz и3з8имaz, * вражды6 ўтолsz, * ми1ръ ўтверждaz, * хrт0выхъ зaповэдей дёлателю, * џ§е всесвzщeнне, * проси2 ми1ра мjру, м0лимъ тS, * и3 спасeніz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Дост0йнw на тS ґрхіерeйства * наречeніе пріи1де, прпdбне џ§е, * nтрочaти и3 є3щE тебЁ сyщу: * дэ‰ніz бо въ тебЁ благоугHднаz совоспитaєма, * кр0тость съ неѕл0біемъ. * тёмъ во дворы2 гDни вселsешисz, * ћкw так0въ подобaше ґрхіерeй бhти прпdбенъ: * но ћкw и4маши дерзновeніе, * моли2, м0лимъ тS, * ўмири1ти мjръ, * и3 спасти2 дyшы нaшz.

Прпdбне ґрхіерeю, * и3зв0лилъ є3си2 приметaти себE въ домY б9іи пaче, * нeже жи1ти въ сeлэхъ мjра, п0стническими прaвилы и3спытовaшесz, * послёдуz знаменон0сцємъ вели6кимъ, * варлаaму и3 сeргію. * тёмже и3 гDи и3зведe тz * пaстырz лю1демъ свои6мъ, * и3 ћкw вёрну рабY * стр0ити дyшы си1хъ поручи2, * за ни1хже и3 моли2 * поми1ловати | и3 спасти2.

Слaва, глaсъ д7. Самоглaсенъ:

Пріиди1те, лю1діе, и5же вели1кагw новaграда порождeніе, всsкъ р0дъ и3 в0зрастъ, и3 пёсньми почти1мъ д0браго пaстырz, ћкw тогw2 предстоsніемъ ко хrтY, даровaшасz благ†z вс‰ грaду нaшему t бGа, и3 всBмъ предёлwмъ є3гw2: и4бо благослови1шасz бlгостію вэнцы2 лётъ є3пjскопства є3гw2. гDь дадE бlгость є3гw2 рaди, и3 землS нaша подавaше плоды2 сво‰, насhтисz всsка душA бlговолeніz тогдA, ўмири1шасz вси2 kзhцы проти1вніи, и3 приклони1шасz стрaнъ хrтолю1бцы, владhки держaвніи, ми1лостивными nчесы2 смотрsще, ти1хое промышлeніе подавaху, рaдость и3 ми1ръ всsчєскаz пріимaху. но, q бlжeнне їHно! и3 нhнэ таков†z дaруй лю1демъ твои6мъ, да честнyю пaмzть твою2 при1снw чтyще ўблажaемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна t канHна, пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ с™aгw: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы, внуши1те вси2 живyщіи по вселeннэй. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло т}i. Ґллилyіа, глaсъ в7: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости, и3 љзhкъ є3гw2 возглаг0летъ сyдъ. Стjхъ: Зак0нъ бGа є3гw2 въ сeрдцэ є3гw2. Е#ђліе їwaнна, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

6 ноября: Святителя Павла, архиепископа Константинопольского. Преподобного Варлаама, игумена Хутынского.

Мёсzца тогHже въ ѕ7-й дeнь.

И$же во с™hхъ nц7A нaшегw пavла, ґрхіепjскопа кwнстантjнz грaда, и3сповёдника:

И# прпdбнагw и3 бGон0снагw nц7A нaшегw и3гyмена варлаaма хyтынскагw, новгор0дскагw чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Пavелъ бGоглаг0ливый * тS под0бника рукополагaетъ тезоимeннw зовeма, * и3 нрaвы ўкрашaема тогw2, всебlжeнне, * и3 бGочeстіемъ, и3 мyжествомъ души2, * и3 терпёніемъ њбстоsній, * и3 рeвностію распалaема, * правослaвіz поб0рниче: * є3мyже и3 нhнэ спрославлsешисz * въ нбcныхъ nби1телехъ.

Ѓріа безб0жнаго * и3 ѕлочести1ваго макед0ніа, * твeрдыми догмaтwвъ твои1хъ жи1лами ўдави1лъ є3си2: * прaвымъ же сл0вомъ ўчeніz * правослaвныхъ мн0жєства, * свzщенном§ниче џ§е, ўтверди1лъ є3си2. * тёмъ твоE пресвётлое и3сповёданіе пріeмъ, * цrтвіz показA џбщника * чlвэколю1бецъ.

Течeніе соверши1вша тS * и3 вёру соблю1дша, * їерaрше бlжeнне, * хrт0съ вэнчA * свётлымъ вэнцeмъ прaвды, * и3 ўкраси2 твоE и3сповёданіе, досточyдне: * тёмъ нбcное наслёдіе пріeмъ, * сп7су моли1сz * њ воспэвaющихъ тS.

Пavле всебlжeнне, * и3сповёданіz тезоимени1те, * тeплэ благохвaлzщихъ тS предстaтель бhвъ, * t всsкіz бэды2, всsкагw грэхA, и3 бyри страстeй, и3 мучи1тельства, џ§е, и3збaви, * ћкw м§никъ непобори1мь, * и3 їерaрхъ бlгопріsтенъ: * дерзновeніе бо стzжA ко хrтY бGу нaшему.

Слaва, глaсъ №. Гeрманово:

Ґрхіерeйскою nдeждею њдёzвсz, прпdбне џ§е, тезоимени1тому пavлу поревновaлъ є3си2: гонє1ніz претерпёвъ и3 њбсто‰ніz, въ свои1хъ при1сныхъ болёзнехъ, вредослHвнаz мнBніz ѓрієва посрами1лъ є3си2: и3 пострадaвъ бо за безначaльную и3 є3диносyщную трbцу, ѕлочести1ваго и3 духоб0рца низложи1лъ є3си2 макед0ніа, и3 правослaвную всBмъ ўzсни1въ вёру, съ невещeственными водворsешисz ѓгGлы. съ ни1миже и3 нhнэ моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Заколeніе твоE непрaведное, хrтE, * дв7а зрsщи, * плaчущи, вопіsше ти2: * чaдо сладчaйшее, * кaкw безъ прaвды ўмирaеши; * кaкw на дрeвэ ви1сиши, * и4же всю2 зeмлю повёшей на водaхъ; * не њстaви менE є3ди1ну, бlгодётелю многоми1лостиве, * м™рь и3 рабY твою2, молю1сz.

На стіх0внэ во nктHихэ. Тaже,

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

Стіхи1ра, глaсъ №:

Прпdбне џ§е пavле, добродётелію њдёzвсz t хrтA бGа, всsкій дeмwнскій и3 вaрварскій д0блественнэ побэди1лъ є3си2 п0лкъ, вёрою ўкрэплsемь, на кaмени ўтверди1лъ є3си2 твоE стaдо, t всsкіz є4реси ненавётно. тёмъ со ѓгGлы ликовствyz, сп7су моли1сz, въ ми1рэ сохрани1тисz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ в7. Вmзантjево:

П0стную пучи1ну преплhвъ воздержaніz вётромъ, страстeй бyри и3збёглъ є3си2, прпdбне. тёмъ наименовaніемъ тезоимени1тъ бhвъ бжcтвенному пavлу, гонє1ніz претерпёлъ є3си2 и3 њбсто‰ніz, њѕлоблsемь въ є3ретjчествующихъ љзыкоб0ліихъ. тёмъ ѓрієва низложи1лъ є3си2 мнBніz, и3 нест0рієвы є4рєси побэди1въ, цRкве хrт0вы kви1лсz є3си2 ревни1тель: того2 моли2, їерaрше блажeнне, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва.

Е#гдA несквeрнаz ѓгница ви1дэ своего2 ѓгнца на заколeніе ћкw чlвёка в0лею влек0ма, плaчущи гlг0лаше: безчaдствовати мS нhнэ тщи1шисz, хrтE, р0ждшую тS. что2 сіE сотвори1лъ є3си2, и3збaвителю всsческихъ; nбaче воспэвaю и3 слaвлю твою2, ю4же пaче ўмA и3 сл0ва, крaйнюю бlгость, чlвэколю1бче.

Тропaрь, глaсъ G:

Бжcтвенныz вёры и3сповёданіемъ, другaго пavла тS цRковь ревни1телz во свzщeнницэхъ показA: свозопіeтъ ти2 и3 ѓвель ко гDу, и3 захaріина кр0вь прaведнаz. џ§е прпdбне, хrтA бGа моли2, даровaтисz нaмъ вeліей ми1лости.

На ќтрени, џба канHна nктHиха, и3 с™aгw канHнъ на ѕ7,

є3гHже краегранeсіе: Тайноводи1телz пavла пою2 премyдрw.

Fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Вёры ўтверждeніе, цRкве ўчи1телz, и3 столпA непоколеби1ма и3сповёданіz тS, и3 многосвётлаго свэти1льника бlгодaти, и3 ўстA nгнедохновeнна, пavле, проповёдуемъ.

Пavелъ величaйшій, с0лнце вселeнныz, требlжeнне. предлагaетъ тS пavла вторaго, ћкw џгнь попалsюща крёпкw є4рєси, и3 сэки1ру, сэкyща безб0жіе.

Зак0ннw подвизaлсz є3си2 предбёдствуz, бGоглаг0ливе, бжcтвенному проповёданію, ћкw їерaрхъ вёренъ, и3 ўдави1лъ є3си2 жи1лами твои1хъ догмaтwвъ, ћкw ѕвёрz, ѓріа суемyдреннаго.

БGор0диченъ:

Марjю пречcтую, пріиди1те, воспои1мъ вси2, є3ди1ну ўкраси1вшую человёчество, и3 р0ждшую бGа воплощeннаго, дв7у же пребhвшу невреждeну.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Сыноположи1всz бlгодaтію бжcтвенною, є3стеств0мъ сн7а є3динор0днагw въ твaрь не сведE, nц7Y собезначaльна, пavле, пavла догмaтwмъ бGон0снагw послёдуz.

Ўсты2 и3 сeрдцемъ и3 љзhкомъ, мyдрость и3 си1лу б9ію, сл0во v3постaсное, ты2 хrтA проповёдалъ є3си2, пavле бGомyдре прпdбне, ѕлочести1ваго њбличи1въ ѓріа.

Пресyщественныz влaсти, д¦а с™aго б9іz, и4мже бGотвори1мсz, суд0мъ прaведнымъ, всемyдре, є3стеств0мъ бGа проповёдалъ є3си2, и3 вседётельна и3 всеси1льна.

БGор0диченъ:

Безначaльна роди1телz сл0во, вhшше всsкагw начaла, начaло нhнэ воплощaемо и3зъ тебє2, чcтаz, пріsтъ, и3 подъ лётомъ бhсть, лётъ всёхъ превhшши.

Сэдaленъ, глaсъ G:

Д0гму бжcтвенную придержaвъ, глаг0лъ безб0жный и3звeрглъ є3си2, пavле бGомyдре, посрами1въ ѓріа. nц7y бо сн7а є3диносyщна проповёдалъ є3си2, вBрныz ўтверди1въ. џ§е прпdбне, хrтA бGа моли2, даровaтисz нaмъ вeліей ми1лости.

Слaва, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ћкw сосyда сhй и3збрaннагw тезоимени1тъ, џ§е, и3 подражaтель, бэды6 претерпёлъ є3си2 за вёру и3 гонє1ніz, и3 ћкw т0й въ ри1мъ пріи1де, прпdбне, всю1ду проповёдуz трbцы равночeстное: тёмъ и3 течeніе во ґрмeніи скончaвъ, дост0йнw пріsлъ є3си2 t гDа вэнeцъ, посрами1въ макед0ніа и3 безб0жнаго ѓріа. тёмъ моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца дои1ши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлzй тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе, вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Чeсть многоцённую твоемY верхY и3сповёданіz вэнeцъ, ћкw побэдон0сцу, живон0сною десни1цею зижди1тель возложи2, пavле бGоzвлeнне блажeнне.

Ћкоже предподвизaвсz благочести1выхъ рaди, всемyдре, догмaтwвъ, пріsлъ є3си2 возда‰ніz: нhнэ дрeва жи1зни получи1въ, бlжeнне, пavле бGоzвлeнне чyдне.

На нбcнэй земли2 ликоходи1ти, и3дёже н0ги кр0ткихъ ликовствyютъ, спод0билсz є3си2, ћкw свётелъ подви1жникъ, и3 и4стины, всечeстне пavле, бhвъ поб0рникъ.

БGор0диченъ:

Е#диносyществомъ, џ§имъ, сп7се, ћкw сн7ъ ви1димь, и3зъ дв7ы є3диносyщенъ нaмъ воплоти1всz, бhлъ є3си2, спасти2 восхотёвъ человёчество.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всёмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Пaжить є4реси и3 гни1лость ўстaвилъ є3си2, приложи1въ и3зsщнэйшее, бGомyдре, врачевaніе, џ§е, и3сповёданіе твоE, и3 твои1хъ догмaтwвъ свётлое, ўмa же чистёйшее, и3 рeвность бжcтвенную.

Богaтнw и3зліsсz с™aгw д¦а благодaть твои6мъ ўстнaмъ, всеблажeнне, поб0рника и4стиннw правослaвіz крёпка њбрётши тS, преизsщна вёрныхъ: тёмъ просвэти1лъ є3си2 бжcтвєнныz соб0ры.

Ѓріево безб0жное, и3 макед0ніево вредосл0віе, пavле, бGодухновeнныхъ твои1хъ догмaтwмъ и3 ўчeній и3спращевaлъ є3си2 плетє1ніz, ћкw дв7дъ и3ноплемeнника, прeжде сі‰ ўдави1въ, и3 твeрдw низвeрглъ є3си2.

БGор0диченъ:

Сhй превёчный, нhнэ подъ лёты бhсть, пл0ть пріeмъ, дв7о, њдушевлeну и3 ќмну, сл0во безначaльное, и3зъ тебє2, неискусобрaчнаz чcтаz, всBмъ пою1щымъ тS ми1ръ дaруz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но, ћкw бGъ, и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Глаг0лавый на высотY вредосл0віе, и3 сн7а, и3 сл0ва б9іz ѓрій въ твaрь низведhй, t тебє2 nкаsнный, бGомyдре, њсуди1сz.

Безyмный и3 несмhсленный и3 безб0жный tвeргъ, џ§е, макед0ній бжcтвеннаго д¦а, твои1мъ крёпкимъ противлeніемъ, бGоzвлeнне, низвeржесz.

Ўмерщвлsетсz плёжущій ѕмjй живи1тельными твои1ми словєсы2, приложи1вый є3ресeй п0лкъ, с™и1телю б9ій всебlжeнне, бGоглаг0льниче свzщeннэйше.

БGор0диченъ:

Поeмъ, дв7о бGомaти, пaче є3стествA ржcтво2, и3 твою2 несквeрную чистотY: и4бо въ тебЁ ди1внw стечeсz дёвство и3 ржcтво2 нетлённо.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Њблистaвый на земли2, ћкw ѕвэздA небосвётлаz, каfолjческую просвэщaеши цRковь нhнэ, њ нeйже и3 страдaльчествовалъ є3си2, дyшу твою2, пavле, предложи1въ: и3 ћкоже захaріина и3 ѓвелева, ћснw вопіeтъ твоS кр0вь ко гDу.

Јкосъ:

Свhше и3мёлъ є3си2, пavле, звaніе, рождеств0 же д0лэ t земли2, ћкw сaдъ красeнъ и3сп0лнь сyщи, ћкw t раs бо процвёлъ є3си2 пост0мъ, всE благов0нствуz t вони2 мн0гихъ твои1хъ трудA п0двигwвъ, п0тwвъ, заточeніz, глaда, жaжды и3 всsкіz тэсноты2: въ ни1хже прошeлъ є3си2 благоискyснw, и3 вэнцeмъ побёды ўкрашaемь, вопіeтъ бо твоS кр0вь ко гDу.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Прешeлъ є3си2, бGомyдре, къ нбcнымъ, пavле, ски1ніамъ, и3 прибли1живсz бGу, причaстіемъ њбожaемь, бжcтвенъ бhлъ є3си2, поS, прпdбне: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Воумлsеми твои1ми словєсы2, ќчимсz, пavле всехвaльне, ћкw въ с0лнцэхъ трeхъ нераздёльное, несэк0мо почитaти бжcтво2, є3мyже и3 поeмъ: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw всесвzщeнное бжcтвенное и3 бGоуг0дное и3сповёданіе твоE: ћкw злaто бо њчи1стивсz, бGу принeслсz є3си2 жeртва благопріsтна, веселsсz, прпdбне, подражaніемъ стrтeй сп7са нaшегw.

БGор0диченъ:

ВсBмъ ходaтаица человёкwмъ є3ди1на kви1ласz є3си2 бжcтвеннагw и3збавлeніz, и3збaвителz всёхъ р0ждши, всенепор0чнаz. є3мyже вси2 поeмъ: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Текyтъ и3стHчницы твои1хъ догмaтwвъ, и3 всю2 цRковь напаsютъ: кр0вію же честн0ю твоeю, џ§е, вс‰ њсвzти1лъ є3си2, правослaвною вёрою тебЁ послёдовавшыz, гDа п0йте, вопію1щыz, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пристaнищу ти1хому нhнэ пристaлъ є3си2, житє1йскаz треволнє1ніz tри1нувъ: и3мёлъ бо є3си2 направлsюща всE шeствіе твоE корми1телz гDа, пavле всехвaльне, мaніемъ вс‰ творsщаго, є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Свётъ трисіsненъ пребжcтвенныz трbцы въ тS всели1всz, свётъ тS вторhй показA, просвэщaюща соб0ръ правослaвныхъ, є3ретjческій же п0лкъ, џ§е, њмрачaюща, и3 гDа п0йте, вопію1ща, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Глаг0лwмъ прbр0чєскимъ послёдующе, дв7о, тS бцdу возвэщaемъ: родилa бо є3си2 nтрочA всёхъ дрeвнэйша, є3мманyилъ нарицaема, є3мyже нhнэ зовeмъ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Всего2 менE самaго приношY, бGоглаг0ливе, бжcтвенному покр0ву твоемY, ћкw свzщенномyченикъ влaсть рэши1ти прегрэшє1ніz t хrтA пріeмъ, мои1хъ согрэшeній плени6цы растерзaвъ, спаси1 мz моли1твами твои1ми, и3 бжcтвеннымъ свётомъ просвэти2.

Н0въ kви1лсz є3си2 рeвностію разжигaемь, пavле преизsщне, и4же въ раи2 нhнэ неизречє1ннаz словесA, џ§е, ўслhшалъ є3си2: ћкw џбщникъ бо нрaвwвъ, наречeніz бо сопричасти1лсz є3си2, и3 вэнeцъ пріeмъ цrтвіz хrт0ва благолёпнэйшій.

Ћкw нёкій хрaмъ kви1лсz є3си2 њглаг0льникъ всsкіz є4реси, правослaвіz же, свzщенномyчениче, бжcтвенный поб0рникъ, лучaми бlгодaти просвэщeнъ ћвэ, и3 свётомъ, пavле всеслaвне, несоздaнныz трbцы њблистaемь.

БGор0диченъ:

Пл0тію и3зъ тебє2 сл0во, всенепор0чнаz, њдёzвсz, воплоти1всz же, поживE въ мjрэ, ћкw бlгоутр0бенъ, пребhвъ не хyждше, ћкw прeжде безтэлeсенъ, и3 дрeвле вс‰ мyчащаго бжcтвенною си1лою низложи2.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Рeвностію распалsемь t тeплагw сeрдца, д¦0вный поб0рникъ бlгодaти kви1лсz є3си2, соб0рище є3ретjческое мечeмъ разсёклъ словeсъ твои1хъ, с™и1телю: течeніе же соверши1въ, равностоsтель бhлъ є3си2 м§ническому мн0жеству.

БGор0диченъ:

Неизречeннагw чревоношeніz былA є3си2 пренепор0чнаz невёста, и3 ћкw сyщи честнёйшій хрaмъ, бцdе: свётъ бо превёчный въ тS всели1сz, и3 родилA є3си2 бGа сл0ва: пою1ще твоE ржcтво2, величaемъ дост0йнw, всенепор0чнаz nтрокови1це.

На стіх0внэ во nктHихэ. Слaва, глaсъ з7:

Вни1кнулъ є3си2 во глубины6 д¦а, и3 ћкw безпл0тенъ на земли2 пожи1въ, и3 tтyду почeрплъ богaтство б9eственнагw знaніz, правослaвіемъ человёки њбогати1лъ є3си2, ўчє1ніи твои1ми, прпdбне џ§е.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Ви1дzщи на дрeвэ простeрта ѓгнца, ѓгница, и3 дв7а посредЁ двою2 разбHйнику, ўвы2 мнЁ, вопіsше, слaдкое чaдо. что2 сE стрaнное и3 преслaвное тaинство; кaкw тS беззак0нный соб0ръ на кrтЁ пригвозди2 и3 жeлчію напои2, мaнною напитaвшаго человёки;

На літургjи, блажє1нна nктHиха, на д7: и3 t канHна с™aгw пёснь G-z, на д7. Прокjменъ глaсъ з7: Восхвaлzтсz прпdбніи: Стjхъ: Восп0йте гDеви: Ґпcлъ, къ є3врeємъ, зачaло т}i, t полY: Всsкъ первосвzщeнникъ: Ґллилyіа, глaсъ в7: Свzщeнницы твои2: Е#ђліе луки2, зачaло …д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Слyжба прпdбнагw nц7A нaшегw варлаaма, новгор0дскагw чудотв0рца, и3гyмена хyтынz монастырS.

Вeчера, на мaлэй вечeрни, стіхи6ры на д7. Самоглaсны, глaсъ ѕ7:

Вседержи1тельною десни1цею ўкрэплsемь, прпdбне џ§е нaшъ варлаaме, воздержaніемъ пи1щу бжcтвенную познaлъ є3си2: и3 непрестaнною моли1твою и3 нощнhмъ стоsніемъ, ґнтHніа бlжeннагw снаслёдникъ бhти спод0билсz є3си2: слeзными же потHки вс‰ дє1мwнскаz њполчє1ніz потопи1лъ є3си2. тёмже и3 хrт0съ тS даровaньми чудeсъ прослaви, є3г0же возжелёлъ є3си2, и3 є3гHже рaди тzготY дневнyю понeслъ є3си2, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Пріиди1те, вси2 концы2 земнjи, pалмы6 и3 пёсньми, свzщeнное и3 честн0е прпdбнагw торжество2 варлаaма, днeсь благочeстнw восхвaлимъ: ѓще бо и3 послэди2 возсіS, но дрeвнихъ чeсти спод0бисz, и3 м0литсz хrтY, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Страстн†z взыгр†ніz воздержaніемъ, џ§е прпdбне варлаaме, и3зсуши1лъ є3си2, и3 t сегw2 д0мъ и3 жили1ще д¦а с™aгw показaлсz є3си2, и3сцэлє1ніz вёрою приходsщымъ къ тебЁ подаeши, ћкоже вторhй и3ліA чудєсы2 показaлсz є3си2; џнъ бо въ животЁ сhй, возд{хи водот0чными чудодёйствоваше, тh же и3 по смeрти чудєсы2 ўдивлsеши: не зерцaломъ бо и3 гадaньми, но kвлeннэ и3 ћснэ зри1ши с™yю трbцу, є4йже моли1сz, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, монaхwвъ мн0жєства днeсь, pалHмскаz пBніz, ѓки цвёты духHвныz, принесeмъ, ћкw вои1стинну монaшескому ўдобрeнію, и3 прпdбнымъ сожи1телю, хвaлzще, си1це рцeмъ: рaдуйсz, свэти1льниче многосвётлый, возходS ко хrтY монaхwвъ мн0жєства: рaдуйсz, всеS рwссjи похвалA и3 ўтверждeніе, и3 всёхъ вёрныхъ благоути1шное пристaнище, и3 и3сцэлeніе болsщымъ во грэсёхъ, на бжcтвенное тёхъ возвышaz рачeніе. тёмъ пречестнyю и3 свzтyю твою2, и3 ѓгGлwмъ говёйную њбстоsще рaку, любeзнw њблобызaемъ, прпdбне џ§е нaшъ варлаaме, и3 бжcтвеннагw чlвэколю1біz пр0симъ получи1ти, твои1ми къ бGу моли1твами, и3 мjру ми1ръ даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры самоглaсны, глaсъ є7.

Вёрою и3 люб0вію сошeдшесz празднолю1бцы, pалмы6 и3 пёсньми восхвaлимъ днeсь нбcнаго человёка и3 земнaго ѓгGла. къ немyже возопіeмъ: q всебlжeнне и3 препод0бне, п0стникwвъ похвалA, њ нaсъ моли1сz ко хrтY, варлаaме џ§е нaшъ, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Честнhй и3 свэтон0сный, прпdбне, тв0й прaздникъ, и3сп0лненъ рaдости и3 весeліz дух0внагw. тёмже сошeдшесz монaхwвъ мн0жєства, и3 хrтоимени1тіи лю1діе, люб0вію восхвалsюще блажи1мъ бжcтвєннаz дэ‰ніz тво‰: ћкw бо крjнъ во ўд0ли процвёлъ є3си2, и3 благоухaеши душє1внаz н†ша ч{вства, варлаaме џ§е нaшъ, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа:

Ћкw Ўzзви1всz желaніемъ бжcтвеннымъ, прпdбне џ§е нaшъ варлаaме, взeмъ бо кrтъ тв0й послёдовалъ є3си2 вLцэ хrтY. тогдA вс‰ плотск†z мудров†ніz ўмертви1въ, и3 наслёдовалъ є3си2 вои1стинну кр0ткихъ зeмлю, причaстіемъ њбожaемь, и3 неизречeннагw џнагw весeліz наслаждazсz, поминaй нaсъ, творsщихъ всесвzтyю и3 пречестнyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ }:

Прпdбне и3 бGобlжeнне џ§е варлаaме, вои1стинну спод0билсz є3си2 бжcтвенныz жи1зни: пост0мъ бо и3 бдёніемъ тёло твоE и3знурsz, џбразъ бhлъ є3си2 монaхwвъ. ѓще бо и3 тэлeсный kзhкъ ўмолчE, но чудесA свидётельствуютъ: вели1кій же н0вградъ проповёдуz, хвaлитсz. и3мёю бо, речE, въ себЁ неистощи1мое сокр0вище, честнyю рaку мощeй твои1хъ, и3 чудесA бывaємаz, и3 прославлsетъ прослaвльшаго тS гDа: є3мyже моли1сz даровaти вселeннэй ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Тропaрь, глaсъ G:

И$же на земли2 легaніемъ, пощeніемъ же и3 бдёніемъ тёло твоE и3знурsz, прпdбне, вс‰ плотск†z мудров†ніz ўмертви1лъ є3си2: и3 и3сцэлeній струS незави1стнаz kви1лсz є3си2 вёрою притекaющымъ къ рaцэ мощeй твои1хъ, варлаaме џ§е нaшъ, моли2 хrтA бGа спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ.

На вели1цэй вечeрни, Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, на }, самоглaсны, глaсъ }:

Прпdбне и3 бGобlжeнне џ§е нaшъ варлаaме, поучи1всz въ зaповэдехъ гDнихъ дeнь и3 н0щь, и3 въ зак0нэ є3гw2 дост0йнw пожи1въ, њбрёлъ є3си2 лёствицу нбcную, по нeйже возшeдъ, дости1глъ є3си2 г0рнzгw їеrли1ма, болёзней и3 пHдвигъ дост0йную п0честь пріeмлz, и3 съ вhшними рaдуешисz, б9eственнагw зрёніz наслаждazсz: t цRs бо цaрствующихъ хrтA вэнцeмъ вэнчaлсz є3си2, и3 цrтвіz є3гw2 снаслёдникъ бhлъ є3си2. но, ћкw и3мёz дерзновeніе ко хrтY, мjру ми1ръ и3спроси2, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Ћкw чи1стое и3 несквeрное зерцaло, kви1лсz є3си2 въ вhшнихъ ликостоsніихъ: тёмже и3 чи1стагw рaди житіS твоегw2, трbцы жили1ще показaлсz є3си2. и3 ћкw свэтон0сное с0лнце, въ твоeй nби1тели сіsz, варлаaме, kви1лсz є3си2, и3 всю2 поднебeсную просвэщaz. и3 ћкоже вторhй мwmсeй, кrтA жезл0мъ м0ре стрaстное пресёклъ є3си2, мhсленнаго же ґмали1ка побэди1въ, безврeднw нбcный восх0дъ њбрёлъ є3си2, и3 со безпл0тными трbцэ предстоS, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Прпdбне џ§е и3 бGон0се варлаaме, си1лою кrтA ўтверди1всz стр†стныz пот0ки и3зсуши1лъ є3си2, и3 рaдостію и3 весeліемъ души2 дости1глъ є3си2, и3дёже глaсъ прaзднующихъ слhшашесz, и3 крaснагw и3 неизречeннагw џнагw весeліz насыщaешисz. тёмъ и3 свётлыми тS вэнцы6 хrт0съ њбогати2. всечестнaz же твоS рaка, и3сцэлeній неwскyдный и3ст0чникъ и3сточaетъ, вёрою приходsщымъ. тёмъ, со стрaхомъ и3 люб0вію предстоsще, м0лимсz: моли1сz, прпdбне џ§е нaшъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чи1стое и3 пречестн0е пріsтелище kви1лсz є3си2 д¦а прес™aгw, варлаaме прпdбне: безплHтнымъ бо во пл0ти под0бzсz, и3 тёхъ житію2 подражaлъ є3си2. сегw2 рaди t вседётельныz вэнчaлсz є3си2 десни1цы, и3 чудeсъ и3сцэлeній t негw2 спод0билсz є3си2: ѓще бо и3 престaвилсz є3си2 t земли2, но бGу жи1въ предстои1ши со ѓгGлы, и3 м0лишисz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }:

Всечестнaz и3 чудотв0рнаz рaка, и3дёже лежи1тъ пречестн0е и3 с™0е тёло твоE, варлаaме џ§е нaшъ, и3сцэлє1ніz неwскyднw подаeтъ притекaющымъ съ вёрою, и3 душетлBнныz стр†сти и3сцэлsетъ, мн0жєства же дeмwнwвъ tрэвaетъ. тёмже и3 стадA монaхwвъ твои1ми чудєсы2 ўдивлsеми, рaдостнw t души2 вопіeмъ: бGоблажeнне и3 прпdбне џ§е нaшъ варлаaме, моли2 хrтA бGа, ўщeдрити мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ЦRь нбcный за чlвэколю1біе:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ, ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA є7] Прaвєдницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ, и3 попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. Сегw2 рaди пріи1мутъ цrтвіе благолёпіz, и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни: занE десни1цею покрhетъ |, и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воwружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. Њблечeтсz въ бронS прaвды, и3 возложи1тъ шлeмъ, сyдъ нелицемёренъ: пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый препод0біе: поwстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе: споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz: п0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t благокрyгла лyка nблакHвъ на намёреніе полетsтъ: и3 t каменомeтныz ћрости, и3сп0лнь падyтъ грaды: вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz, рёки же потопsтъ | нaглw. Сопроти1въ стaнетъ и5мъ дyхъ си1лы, и3 ћкw ви1хоръ развёетъ и5хъ: и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе, и3 ѕлодёйство преврати1тъ прест0лы си1льныхъ. Слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте: навhкните, судіи6 концє1въ земли2. Внуши1те держaщіи мн0жєства и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзы6къ: ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ, и3 си1ла t вhшнzгw.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости, житіE несквeрное. Благоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть. Восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDу душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz: лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE положи1вше въ помышлeніи таков0е: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры самоглaсны, глaсъ }:

Бжcтвеннаz и3 свэтон0снаz настA пaмzть въ п0стницэхъ вели1кагw варлаaма, дyшы и3 тэлесA веселsщаz. тёмже пріиди1те празднолю1бцы, да наслади1мсz нhнэшнzгw торжествA, сe бо нaше звaніе пріи1де, и3 рwссjйскіz земли2 ўдобрeніе, вели1кагw же новaграда похвалA и3 ўтверждeніе, снаслёдникъ бо хrт0въ kви1сz, и3 безпл0тныхъ житіS подражaтель бhвъ, и3 м0литсz сп7су всёхъ, ўмири1ти мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Весели1сz и3 рaдуйсz въ гDэ всS рwссjйскаz землS, процвётши въ себЁ н0ваго свэти1льника, ћкw с0лнце вселeнную просвэщaюща, красyйсz и3 ликyй цRковь б9іz, и3 монaхwвъ мн0жєства срaдуйтесz, празднолю1бныхъ соб0ри взыгрaйте, и3 вэнeцъ t дух0вныхъ цвэтHвъ сплeтше, съ дв7домъ возопіи1мъ: с0нъ чeстенъ предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Честн0е и3 пречестн0е пріsтелище kви1лсz є3си2 д¦а прес™aгw, прпdбне варлаaме џ§е нaшъ, безпл0тныхъ во пл0ти житіE подражaлъ є3си2: тэлє1снаz двиз†ніz воздержaніемъ ўмертви1въ, въ живон0сную мeртвость њдёzлсz є3си2. и3 сегw2 рaди t вседержи1тельныz десни1цы вэнчaлсz є3си2, и3 чудeсъ и3сцэлeній t негw2 спод0билсz є3си2: ѓще бо и3 престaвилсz є3си2 t земли2, но бGу жи1въ предстои1ши, и3 здЁ съ нaми неви1димw водворsешисz, но ћкw и3мёz дерзновeніе, моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Свётлый и3 всепрaзднственный днeсь возсіS дeнь, ћкоже втор0е с0лнце, вс‰ празднолю1бныхъ соб0ры просвэщaz, и3 мглY tгонsz дрeвнzгw помрачeніz: честнaz бо пaмzть варлаaма вселeнную созывaетъ, є4же къ честнёй є3гw2 и3 чудотв0рнэй рaцэ стещи1сz, и3 любeзнw лобызaти и3 моли1ти: да, ћкw кр0ткому дв7ду, благочести1вымъ побёдное њдолёніе на сопроти6вныz и3спр0ситъ, и3 мjру ми1ръ, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, самоглaсны, глaсъ в7:

Д¦а с™aгw теплот0ю, мyдре, желaніе сeрдца твоегw2, є4же ко гDу, согрёzвъ, и3 зи1му страстeй ўмертви1въ, многок0зненную же си1лу дeмwнскую низложи1лъ є3си2, и3 въ конeцъ нeмwщны тhz показaлъ є3си2, нбcныz же вHинства ўдиви1въ терпёніемъ свои1мъ: но, ћкw п0стникwвъ подражaтель, и3 прпdбныхъ сожи1тель, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Взeмъ кrтъ гDень, прпdбне варлаaме, терпэли1внw послёдовалъ є3си2 на кrтЁ нaсъ рaди распeншемусz, и3 є3гw2 рaди любвE вс‰ њстaвилъ є3си2, и3 того2 є3ди1наго хrтA возлюби1лъ є3си2: є3мyже и3 со ѓгGлы предстоS, моли2, ўщeдрити мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Ћкw пріeмъ, џ§е, нбcное сёмz, пл0дъ стори1чествующъ добродётелей принeслъ є3си2, варлаaме џ§е нaшъ, питaz благочeстнw глaдомъ тaющыz добродётелей, toнyдуже и3сцэлє1ніz вёрою приходsщымъ подаeши: тёмже ћкw и3мёz дерзновeніе ко хrтY, моли2, прпdбне џ§е нaшъ, спасти1сz вёрою чтyщымъ тS и3 прaзднующымъ люб0вію пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ }.

Монaхwвъ мн0жєства настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ варлаaме: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

На благословeніи хлёбwвъ тропaрь с™aгw, двaжды. И# Бцdе дв7о: є3ди1ножды.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrный, пи1санъ на мaлэй вечeрни.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Мн0гимъ воздержaніемъ, прпdбне, житіE ўкраси1въ, пyть показaлъ є3си2, ведyщій въ жи1знь, добродётелей смирeніемъ: мjра бо tвeргсz, и3 вс‰, ±же въ мjрэ, кр†снаz преwби1дэвъ, є3ђльскимъ ўчeніємъ послёдовалъ є3си2: жест0кимъ же житіeмъ пл0ть твою2 и3знурsz, г0рдаго ѕмjz воздержaніемъ ўби1лъ є3си2. тёмже на нб7сёхъ водворszсz, и3 трис0лнечному б9ествY предстоS, преслaвне варлаaме, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нбcную двeрь и3 ківHтъ, прес™yю г0ру, свётлый џблакъ воспои1мъ, неwпали1мую купинY, словeсный рaй, є4vы воззвaніе, вселeнныz всеS вели1кое сокр0вище, ћкw спасeніе въ нeй содёласz мjру, и3 њставлeніе дрeвнихъ согрэшeній. сегw2 рaди вопіeмъ є4й: моли1сz сн7у твоемY, прегрэшeній њставлeніе даровaти, благочeстнw покланsющымсz всес™0му ржcтвY твоемY.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Красwты2 мjра сегw2 t младhхъ ногтeй, прпdбне, возненави1дэвъ, є3ди1наго хrтA t сeрдца возлюби1лъ є3си2, и3 томY всeю душeю прилэпи1лсz є3си2, и3 ћкw безпл0тенъ на земли2 пожи1лъ є3си2 съ пл0тію: слaву же мимотекyщую и3 богaтство въ ничт0же вмэни1въ, нбcное богaтство воспріsлъ є3си2 и3 слaву вёчную. тёмже ўбlжaемъ с™0е твоE ўспeніе, и3 въ нeмъ торжествyюще, вопіeмъ ти2: прпdбне џ§е нaшъ варлаaме, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS б9ествA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Сою1зомъ любвE привzзaвсz хrтY, земн†z же и3 мимотек{щаz возненави1дэвъ, бGомyдре, пустhнное њѕлоблeніе ўсeрднw под8sлъ є3си2: дє1мwнскаz же њполчє1ніz, и3 и4хъ многок0зненную си1лу посрами1лъ є3си2, и3 подвигопол0жникъ хrт0съ даровaніемъ чудeсъ њбогати1 тz. тёмже тS почитaемъ, варлаaме бGомyдре.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw невоздёланнаz, дв7о, лозA, краснёйшій гр0здъ прозzблA є3си2, и3сточaющь нaмъ віно2 спасeніz, всёхъ веселsщее дyшы же и3 тэлесA. тёмже ћкw винy тz д0брыхъ блажaще при1снw, со ѓгGломъ вопіeмъ ти2: рaдуйсz, њбрaдованнаz.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра самоглaсна, глaсъ ѕ7:

Свётлый и3 всепрaзднственный днeсь возсіS дeнь:

Пи1санъ на літjи Слaвникъ. Тaже, КанHнъ бцdы в7- гw глaса, со їрмос0мъ на ѕ7: Нетрeну, неoбhчну:

И# прпdбнагw варлаaма, на }, є3гHже краегранeсіе си1це:

Глаг0лъ дaждь ми2, хrтE м0й, восхвали1ти твоего2 ўг0дника.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3з8 раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

T свёта свётъ, хrтE м0й, t nц7A прeжде вBкъ рождeйсz, сhй въ начaлэ со nц7eмъ и3 д¦омъ, согрэшeній мрaкъ души2 моеS tгнaвъ, њзари2 ќмъ м0й, молю1сz, да возмогY пёти варлаaма, твоего2 ўг0дника.

T к0рене благaгw блажaйшаz џтрасль прозsблъ є3си2, земнhхъ маловрeменнагw житіS и3збёглъ є3си2. тёмъ нhнэ чистоты2 вэнeцъ пріeмлz, со ѓгGлы хrтY воспэвaеши. пои1мъ гDеви, ћкw прослaвисz.

Земн†z и3 мимотек{щаz ћкw ўмeты вмэни1въ, хrтA є3ди1наго приwбрёлъ є3си2, є3гHже сою1зомъ любвE ўzзви1въ дyшу твою2, и3 тогw2 потщaлсz є3си2 њбрэсти2 ненасыщaемыz добр0ты.

БGор0диченъ:

Ўслhша є4vа прамaти: въ печaлехъ роди1ши ч†да. тh же, чcтаz дв7о, ўслhшала є3си2: гDь съ тоб0ю, рaдуйсz, и3 рaдованнымъ глaсомъ, бGоневёсто, печaль прамaтере потреби1ла є3си2.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

По ґпcлу, џ§е, вhшнихъ и3щS, и3 мудровaніе и3мёz є4же къ бGу, вс‰, ±же на земли2, њстaвилъ є3си2, и3 пaче є3стествA добр0ты спод0билсz є3си2.

Свётомъ бжcтвеннымъ њсіsемь њ нeмъ, и3 пyть къ жи1зни ведyщъ познaлъ є3си2, џ§е нaшъ варлаaме, и3 равноaгGльнагw рaди житіS чудотв0рецъ нарeклсz є3си2.

ЗакHны питazсz всёхъ творцA и3 вLки, тёмже и3 невечeрнимъ њблистaемь свётомъ, свётлое с0лнце kви1лсz є3си2, и3 премyдрости сокр0вищемъ мjръ њбогащaz.

БGор0диченъ:

Во и3нhхъ женaхъ м™и, д0ндеже дв7а не познaсz, ни м™и по ржcтвЁ дёвствовати спод0бисz: на тебё же, дв7о бGомaти, nбоE сбhстсz. тёмъ весeліемъ дyха воспэвaю: нёсть непорHчны пaче тебє2, вLчце.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Красоты6 мірск‡z t младhхъ ногтeй, прпdбне, возненави1дэвъ, є3ди1наго же хrтA t сeрдца возлюби1лъ є3си2, и3 томY всeю душeю прилэпи1лсz є3си2, ћкw безпл0тенъ на земли2 пожи1въ съ пл0тію: слaву же мимотекyщую и3 богaтство въ ничт0же вмэни1въ, нбcное богaтство воспріsлъ є3си2, и3 слaву вёчную. тёмже ўблажaемъ с™0е твоE ўспeніе, и3 въ нeмъ торжествyюще, вопіeмъ ти2: бGомyдре џ§е нaшъ варлаaме, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцA, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителz, пріsтелище ћкw сyщи ўтёшителz, всепётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное nби1телище, и3 дeмwнwмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити: и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz, нетлённаz: tжени2 џблакъ страстeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz: до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

Ћкw въ порфЂру и3 вmссHнъ, и3 въ цaрскую багрzни1цу њдёzсz тоб0ю вели1каz рwссjйскаz землS: днeсь ќбw, свётлw торжествyющи, весели1тсz, варлаaме, и3мёющи тS въ себЁ, ћкw неистощи1мое сокр0вище.

Мjра любвE tрeксz, дости1глъ є3си2 г0рній їеrли1мъ, и3дёже хrт0съ со nц7eмъ и3 д¦омъ: и3 вэнцє1въ t негw2 спод0бивсz, со безпл0тными ли6ки поeши, пріeмлz є3гw2 сіsніе.

Ѓще ќбw, џ§е, тёсный и3 болёзненный пyть шeствовалъ є3си2 въ житіи2, но nбaче нетлённую жи1знь наслёдовалъ є3си2, toнyдными свётлостьми богaтнw просвэщazсz, бGоблажeнне варлаaме.

БGор0диченъ:

И$стиннw тS сёнь свидётельствова многоразли1чными џбразы, ћвэ показyющи воплощeннаго и3зъ тебє2 є3ди1наго трbцы, пречcтаz, неизмённw, бGомaти вLчце, и3 мjръ њбнови1вша.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2 и3н0гw б0га не знaемъ.

Kрeмъ гDнь t ю4ности, мyдре, взeмъ, послёдовалъ є3си2 хrтY скорбьми2 и3 слезaми, прпdбне, мhсленное џко къ немY и3мёz, д0ндеже и3 с™hхъ селeній дости1глъ є3си2, њбрётъ пок0ище г0рнzгw грaда.

Страстeй tгнaвъ мглY ћвэ зарsми, џ§е, добродётелей, просвэщeніе д¦а въ сeрдцы пріeмъ, варлаaме: и4мже попали1лъ є3си2 вс‰ дє1мwнскаz њполчє1ніz, и3 п0стничєскимъ ликHмъ причтaлсz є3си2.

Насаждeнъ во дв0рэхъ гDнихъ, и3 въ домY бGа нaшегw процвёлъ є3си2. пріeмъ нбcное сёмz, бGодухновeнне, сердeчною бразд0ю, клaсъ стори1чествующь принeслъ є3си2: тёмже њбогати1лсz є3си2 вэнцeмъ чудeсъ.

БGор0диченъ:

Ўпрaви ќмъ м0й, вLчце, труждaющійсz въ пучи1нэ скорбeй, и3 потоплsемь нашeствіемъ тлетв0рныхъ страстeй, и3 спаси2, бцdе, къ тебЁ прибэгaющыz: и3нhz бо пом0щницы, чcтаz, рaзвэ тебє2, не знaемъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

М0ре житeйское любомyдріемъ и3спытaвъ, и3 разумёвъ сyетно сyщо, и3, ћкw вск0рэ погибaющо, tвeрглъ є3си2, є3ди1ному прилэпи1лсz є3си2 хrтY: є3гHже рaди и3 тzготY дневнyю понeслъ є3си2, њ всёхъ томY восхождє1ніz въ сeрдцы своeмъ полагaz.

Вётриломъ њкрилsемь воздержaніz, и3 tтyду дости1глъ є3си2 въ пристaнище благоути1шное, пощeніемъ питaz дyшу твою2, прпdбне, и3 свётлу всёхъ творцY предстaвилъ є3си2 ю5. тёмже и3 хrт0съ пріsтъ ю5, ћкw свэтозaрную ѕвэздY, и3 своеS слaвы сопричaстну содёла.

ЃгGльскаz вHинства сyщему во пл0ти житію2 твоемY ўдиви1шасz, џ§е варлаaме: бyри бо страстeй tбёглъ, и3 совершeннагw рaди житіS, вётриломъ воздержaніz дости1глъ є3си2 въ благоути1шное пристaнище хrт0во.

БGор0диченъ:

Њбетшaвшыz ны2 г0рькимъ дрeвле дрeва вкушeніемъ, и3 пaдшыz поползновeніемъ, пречcтаz, њбнови1ла є3си2, зижди1телz р0ждши сл0во v3постaсное, дв7омaти вLчце.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Ћкоже другjй и3ліA, џ§е, д0ждь съ нб7сE свeлъ є3си2, џнъ ќбw џгнь сведE и3 царS ўдиви2: тh же лю1ди тво‰ возвесели1лъ є3си2, и3 торжествовaти ўстр0илъ є3си2: вели1кій бо н0вградъ вельми2 тоб0ю хвaлитсz, и3мёz м0щи тво‰ въ себЁ, є3г0же сохранsй t вр†гъ непоколеби1ма, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, прпdбне варлаaме џ§е нaшъ.

Јкосъ:

Ѓще и3 человёкъ є3стеств0мъ бhлъ є3си2, прпdбне џ§е, но вhшнzгw їеrли1ма kви1лсz є3си2 согрaжданинъ, и3 человёкъ ќбw є3стеств0мъ, безпл0тныхъ чeсти спод0билсz є3си2. тёмже и3 с†маz зрsщи чудесA похв†льнаz ўдивлsютъ нaсъ, и3 научaютъ звaти тебЁ такwвaz: рaдуйсz, благочести1ва nтцA џтрасле: рaдуйсz, мaтере благоговёйныz вётве: рaдуйсz, смирeніz высото2: рaдуйсz, ћкw къ познaнію бGа вс‰ приводS: рaдуйсz, ћкw мнHга чудесA њ хrтЁ сотвори1лъ є3си2: рaдуйсz, цэломyдріz ст0лпе, и4мже дє1мwнскаz свирBпства и3скорени1шасz: рaдуйсz, свэти1льниче многосвётлый: рaдуйсz, ћкw ўвzди1лъ є3си2 плотск†z мудров†ніz: рaдуйсz, ћкw д0ждь моли1твою свeлъ є3си2, и3 пaки наводнeнію бhвшу, моли1твою водотHчныz џблаки востsглъ є3си2: рaдуйсz, вели1кагw новaграда похвалA и3 ўтверждeніе, є3г0же и3 сохрани2 t вр†гъ непоколеби1ма до концA, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, прпdбне варлаaме, џ§е нaшъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Ѕёльнымъ пощeніемъ, ћкw благов0нною пи1щею питaz дyшу твою2, прпdбне варлаaме. тёмже и3 трис0лнечному б9ествY предстоS, со ѓгGлы поeши: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Њблистaлъ є3си2, ћкоже невечeрнее с0лнце, nтeчество твоE просвэщaz, прпdбне варлаaме, тмы2 и3збавлsz страстeй, и3 на нaсъ навётующихъ совёты разори2, t вр†гъ не преткновeннымъ бhти нaмъ, пою1щымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw на бжcтвенную добродётелей лёствицу воздержaніемъ, џ§е, возшeдъ, ќмными nчесы2 хrтA цRS ви1дэлъ є3си2, nби1льною десни1цею по числY добродётелей варлаaме, даров†ніz даю1ща t души2 вопію1щымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Дремaніz tню1дъ и3 снA твои6мъ nчесє1мъ не дaлъ є3си2, д0ндеже возмeздіе t хrтA трудHвъ њбрёлъ є3си2, наслаждeніе нбcнагw цrтвіz, є4же ўгот0ва t вёры пою1щымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Њбновлsютсz въ тебЁ є3стествA зак0ни: пaче є3стествa бо, є3стеств0мъ непостижи1маго, дв7о, бGа є3мманyила преслaвнw, чcтаz, родилA є3си2, въ нaше вёрныхъ њбновлeніе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ, снизшeдшаго и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Слезaми твои1ми, џ§е варлаaме, ўмывazсz, житіE прошeлъ є3си2, и3 тёми мн0жєства дeмwнwвъ потопи1лъ є3си2, вёрныхъ же мы6сли возвесели1лъ є3си2, пою1щихъ: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ўzзви1лсz є3си2 бжcтвеннымъ желaніемъ, всебlжeнне, тёмже и3 непор0чное и3 прaведное житіE проходS, д0ндеже дости1глъ є3си2 цaрскагw прест0ла, toнyдными свэтлостьми2 њсіsz пою1щыz: вс‰ дэлA, гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Къ свёту незаходи1мому, слaвне, взsлсz є3си2, наслаждeніе же земнhхъ вещeй њплевaвъ вhшнzгw рaди наслаждeніz, пaче воздержaнію поревновaлъ є3си2, и3 страстeй плaмень потщaлсz є3си2 ўгаси1ти слезaми твои1хъ и3стHчникъ, варлаaме, вопіS: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Распsтіе и3 погребeніе, и4же t тебє2 небрaчнw, дв7о, произhде, претерпёвъ нaсъ рaди мучeніе, є3гHже стrтeмъ ревнyz прпdбный варлаaмъ, крестови1днw мучeніz пощeніемъ томY, чcтаz, послёдова.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћже прeжде с0лнца, свэти1льника бGа возсіsвшаго, пл0тски къ нaмъ пришeдшаго, и3зъ бокY дв7и1чу, неизречeннw воплоти1вшаz, бlгословeннаz всечи1стаz, тS бцdе величaемъ.

Пожи1въ на земли2 равноaгGльнw, равноaгGльну њбрёлъ є3си2 свётлость, моли2 непрестaннw и3збaвителz, варлаaме, њ творsщихъ благочeстнw пaмzть твою2, q пребlжeнне! монaшествующихъ похвало2.

Ќзкій и3 приск0рбный шeствовавъ пyть, џ§е варлаaме, и3 тэлeснэ ќбw престaвилсz є3си2, дyхомъ же жи1въ предстои1ши бGу. но ћкw и3мёz дерзновeніе, є3мyже въ житіи2 раб0талъ є3си2, моли2 спасти2 дyшы нaшz.

И#сцэлeній kви1лсz є3си2 струS nби1льнаz, многомzтeжнагw плaмене ќгліе страстeй ўгаси1лъ є3си2: ќмъ бо тв0й неwкрaденъ, прпdбне џ§е, соблю1лъ є3си2, и3 ћкw крёпокъ варлаaме, побэждaеши и3скуси1телz.

БGор0диченъ:

Е#ди1на и3мyщи дерзновeніе, вLчце, за вeсь мjръ сн7у твоемY моли1сz, не поминaz безчи1сленныхъ собл†знъ нaшихъ, и3 покрhй лю1ди вопію1щыz ти2 ўмилeннымъ глaсомъ: спаси2, чcтаz бцdе, тебE дост0йнw величaющыz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

Вост0ка вост0кwвъ, разyмнагw сlнца хrтA свэтозaрнаz лучA возсіS, и3 свэти1льникъ многосвётлый, пустhнное воспитaніе, и3 чистоты2 крaснаz nби1тель, хrт0вы добрHты ћснw зрS, є3гHже сіsньми ќмъ тв0й њзари1лъ є3си2. тёмже тS свэти1льника стzжaвше, џ§е нaшъ варлаaме, м0лимъ тS въ ми1рэ сохранє1нымъ бhти, пaмzть твою2 почитaющымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Неизречeннагw чревоношeніz былA є3си2 всенепор0чнаz невёста, и3 ћкw сyщи честнёйшій хрaмъ, бцdе: свётъ бо превёчный въ тS всели1сz, и3 родилA є3си2 бGа сл0ва. пою1ще твоE ржcтво2, величaемъ дост0йнw, всенепор0чнаz nтрокови1це.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ }:

Бжcтвеннаz и3 свэтон0снаz настA пaмzть въ п0стницэхъ вели1кагw варлаaма, дyшу и3 тёло веселsщаz: тёмже пріиди1те празднолю1бцы, ћкw да наслади1мсz нhнэшнzгw торжествA: сe бо нaше звaніе пріи1де, всеS вели1кіz рwссjйскіz земли2 ўдобрeніе, вели1кагw же новaграда похвалA и3 ўтверждeніе, снаслёдникъ бо хrт0въ бhвъ, и3 безпл0тныхъ житіS подражaтель, м0литсz сп7су всёхъ, ўмири1ти мjръ и3 спасти2 дyшы нaшz.

Двaжды.

Ћкw въ терпёніи мн0гъ, и3 въ ѕл0бэ ўдобоtдaтливъ, въ животЁ и3 по смeрти, џ§е, показaлсz є3си2: всBмъ вёрою приходsщымъ и3сцэлє1ніz nби1льнw подавaеши, хромы6мъ хождeніе, и3 дyхи лук†выz прогонsеши. пaмzть твоS слaвна, и3 ўспeніе со с™hми, варлаaме, џ§е нaшъ. тёмже ўвэрsеми, глаг0лемъ: пaмzть прaведнагw съ похвалaми бывaетъ.

Д¦а бжcтвеннагw бlгодaтію с0брани празднолю1бцы, варлаaма, благочeстію подражaтелz, веселsщесz, восхвaлимъ днeсь, цRкве пресвётлаго свэти1льника: тёло бо неудобопокори1вое, воздержaніz броздaми ћвэ низложи2, и3 бlгопокори1во души2 повинyлъ є4сть. тёмже бжcтвеннагw д¦а сосyдъ дост0инъ ўгот0васz, и3 трbцэ со ѓгGлы предстоS, м0литсz непрестaннw њ ўмирeніи мjра и3 спасeніи дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }:

Всечестнaz и3 чудотв0рнаz рaка, и3дёже лежи1тъ всечестн0е и3 с™0е тёло твоE, варлаaме, џ§е нaшъ, и3сцэлє1ніz неwскyднw подаeтъ притекaющымъ съ вёрою, и3 душетлBнныz стр†сти и3сцэлsющи, мн0жєства же дeмwнскаz tрэвaющи. тёмже и3 стадA монaхwвъ, со ґрхіерeйскими ли6ки чудєсы2 ўдивлsеми, достолёпнw и3 рaдостнw t души2 вопіeмъ: бGоблажeнне и3 прпdбне џ§е нaшъ варлаaме, моли2 хrтA бGа, ўщeдрити мjръ и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ:

Славосл0віе вели1кое. И# чaсъ №. И# tпyстъ.

На літургjи бlжє1нна, пёснь G-z и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ: Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ:

7 ноября: Святых тридцати трех мелитинских мучеников. Преподобного Лазаря Галисийского.

Мёсzца тогHже въ з7-й дeнь.

С™hхъ м§никъ три1десzти и3 трeхъ, и5же въ мелітjнэ:

И# прпdбнагw nц7A нaшегw и3 чудотв0рца лaзарz, въ галісjйстэй горЁ пости1вшагwсz.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры глaсъ д7. Поd: Ћкw д0блz въ м§ницэхъ:

БGособрaнное њполчeніе, * свzщeнное в0инство, * собрaніе бжcтвенное, нар0дъ с™hй, * п0лкъ м§никwвъ бGодохновeнный, * крaсное сгромаждeніе, * неразстeрзное споборeніе, * и4стиннw kви1стесz, достослaвніи, * и3 вhшніz митроп0ліи дост0йнw жи1телє: * сегw2 рaди д0лжнw ўблажaетесz.

Съ нікaндромъ и3сЂхіа, * ґfанaсіа, мaманта, * бжcтвеннаго варахjа и3 каллінjка, * и3 fеагeнна и3 нjкwна, * л0ггіна и3 fе0дwра, * ўаллeріа кyпнw и3 xанfjа, * fеодyла и3 каллімaха и3 є3vгeніа, вси2 сошeдшесz, * съ бжcтвеннымъ fеод0хомъ и3 nстрmхjа почти1мъ.

Д0блzго їeрwна, * слaвнаго є3піфaніа, маxіміaна кyпнw и3 дукjтіа, * клаvдіaна и3 fе0філа, * и3 бжcтвеннаго гігaнтіа, * и3 дwроfeа вёрнw, и3 fеод0та воспои1мъ, * и3 кастрjкіа и3 ґніки1ту кyпнw и3 fемeліа, * є3vтmхjа же соглaснw, * и4стины свидётели.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

ВсE tложи1въ страстeй безсловeсіе, * и3 пл0ть дyху покори1въ, * бhлъ є3си2 добродётели прaвило, монaшествующихъ ўтвержeніе, п0стникwвъ џбразъ, прпdбныхъ ўдобрeніе. * и3 нhнэ неизречeнную добр0ту * зри1ши творцA твоегw2 *, питazсz при1снw добр0тами, * сyщими на нб7сёхъ, дyхомъ. * тёмъ, сошeдшесz, * въ пёснехъ пBніи слaдкими твою2 честнyю * и3 всепрaзднственную пaмzть прaзднуемъ.

ВсE tтрsслъ є3си2 * вeщи тzжкобрeменное, * и3 многомzтeжное пл0ти волнeніе, * ўкроти1въ, мyдре, дыхaніz, * пребhлъ є3си2 страстьми2 непрекл0ненъ, * ћкw ст0лпъ ўкрэплsемь, * дух0вными бронsми, ўм0мъ д0блественнымъ. * и3 нhнэ бжcтвеннагw получи2 * вои1стинну видёніz и3 свётлости, * и3 къ немyже желaлъ є3си2, престaвилсz, * наслаждazсz є3гw2 неконeчныz свётлости, * положeніемъ њбожaемь.

И#ліи2 под0бzсz, * и3 їwaнну свэти1льнику, * свётъ возлюби1въ, * молчaти въ горaхъ и3 въ пустhнzхъ сухи1хъ, * восхождeнію всегдA поучazсz бжcтвенному, * и3 преспэвaz добродётелей путeмъ. * тёмже пости1глъ є3си2 желaніе крaйнее, премyдре, * и3 рaдуzсz предстои1ши * трисіsнному трbцы свёту, * t негHже неходaтайственнэ, * бжcтвенную пріeмлz зарю2, * со дерзновeніемъ моли1сz * њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ є7:

Прпdбне џ§е, не дaлъ є3си2 снA твои6мъ nчесє1мъ, нижE вёждамъ твои6мъ дремaніz, д0ндеже дyшу и3 тёло t страстeй свободи1лъ є3си2, и3 тебE самaго ўгот0валъ є3си2 д¦а жили1ще: пришeдъ бо хrт0съ со nц7eмъ, nби1тель въ тебЁ сотвори2: и3 є3диносyщныz трbцы ўг0дникъ бhвъ, великопроповёдниче лaзаре, џ§е нaшъ, моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Рaдуйсz:

Ѓгнца своего2 ѓгница и3ногдA зрsщи, къ заколeнію тщaщасz, ўсeрднw послёдоваше, сі‰ вопію1щи є3мY: кaмw и4деши, чaдо моE сладчaйшее, хrтE; чегw2 рaди ск0рое течeніе сіE, долготерпэли1ве, течeши нелёностнw; ї}се возжелённэйшій безгрёшне, многоми1лостиве гDи, дaждь ми2 сл0во рабЁ твоeй: сн7е м0й вселюбeзнэйшій, не прeзри щeдре, молчA, тS стрaннw р0ждшую, б9е всещeдре, дaруzй мjру вeлію ми1лость.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7.

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ: тёмже на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дeмwнwвъ разруши1лъ є3си2 полки2, ѓгGлwвъ чи1ны пости1глъ є3си2, и4хже житію2 непор0чнw поревновaлъ є3си2. дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Лю1ди беззак0ннэйшыz, безъ прaвды пригвождaющыz тS на дрeвэ, дв7а и3 чcтаz м™и твоS зрsщи, ћкоже сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ }:

Бдёнными моли1твами, течeньми слeзными ст0лпъ њмочи1лъ є3си2, и3 и3зъ глубины2 воздыхaньми, во сто2 трудHвъ ўплодоноси1лъ є3си2, и3 бhлъ є3си2 пaстырь, всBмъ подаS прощeніе, прпdбне џ§е нaшъ лaзаре: моли1сz хrтY бGу, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

На ќтрени канHнъ nктHиха є3ди1нъ, и3 с™hхъ двA.

КанHнъ мyченикwвъ.

є3гHже краегранeсіе: М{дрымъ похвалY сію2 м§никwмъ приношY.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Совокyпльшесz бжcтвєннымъ нбcнымъ си1ламъ, всBмъ проси1те њчищeніz, свэтон0сную вaшу пaмzть похвалsющымъ, добропобёдніи м§ницы.

Пyть мучeніz свётлw шeствовати желaюще, претерпёсте крёпкw всE треволнeніе мучeніz, ўкрэплsеми д¦омъ с™hмъ.

Свэти6льницы kви1стесz на земли2, многоб0жіz разрушaюще тмY, бжcтвенніи страстотeрпцы: сегw2 рaди невечeрній свётъ пріeмлете.

БGор0диченъ:

Мaніемъ вс‰ содэвazй, и3зъ тебє2 пaче сл0ва воплощaетсz, м™и чcтаz, страстотeрпцы вэнчaвый, побёднw врагA попрaвшыz.

И$нъ канHнъ прпdбнагw,

є3гHже краегранeсіе: МольбY пою2, втор0е тебЁ, треблажeнне.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Грzди1те вёрніи, д¦омъ бжcтвеннымъ веселsщесz вёрнw, восхвaлимъ бжcтвеннаго лaзарz, къ немY вопію1ще: блажeнне, твои1ми моли1твами бёдъ и3збaви ны2.

Къ твоемY пaки nтeчеству пріити1 тz бGъ сотвори2 и3 не хотsща: тёмъ приходsща мS при1снw къ страстeмъ, спаси2 моли1твами твои1ми.

Свэтозaрнаz бGодaннаz люб0вь въ тебЁ возсіsвши богaтнw, свою2 дyшу за бли1жнzго тS ўсeрднw, бGон0се, положи1ти сотвори2.

БGор0диченъ:

Спаси1 ны, бGороди1тельнице всенепор0чнаz, всsкагw гнёва и3 скорбeй, покланsющыzсz твоемY с™0му џбразу, и3 вёрою бцdу и3сповёдающыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Свzщeнными повелBніи твои1ми свzщє1нныz м§ники, слaвне їeрwне, къ бжcтвенному страдaнію ты2 настaвилъ є3си2, и3 неради1ти њ мyкахъ преслaвнw сотвори1лъ є3си2, бGобlжeнне.

Сокрушaеми дрeвіемъ, стrть честнyю, с™jи, пребlгaгw вLки и3з8wбрази1ли є3стE, сокруши1сте п†губныz лестцы2 тмы2 благодaтію вседержи1телz.

На гDа всёхъ, бGови1дніи м§ницы, возл0жше ўповaніе, tню1дъ неподви1жими бhсте стоsніz б0льшагw: но зак0ннw бжcтвенное течeніе соверши1сте нрaва прaвостію.

БGор0диченъ:

Многоимени1таz nтрокови1це, рaдуйсz, чcтаz вLчце, ћже неwпи1санное сл0во пор0ждши њпи1санно пл0тію, є3г0же ли1къ мyченическій бGа и3сповёдаz, стрaждетъ крэпчaйше.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Крёпостію бжcтвенною, мyдре, ўкрэплsемь, и3збaвилсz є3си2 ѕвэрeй свирёпыхъ, тёмъ моли1сz хrтY, t ѕвэрeй мhсленныхъ и3збaвити пою1щыz тS.

Ўкрэплsемь хrт0вою си1лою, прпdбне, жaжду и3 тsжесть пустhнную, и3 скyдость понeслъ є3си2 д0блественнw, надeждею неизречeнныz слaдости.

И#збёглъ є3си2 враждeбныхъ напaстей, всебlжeнне, ґгaриныхъ внyкwвъ, бжcтвенною благодaтію покрывaемь, и3 мнHгимъ на п0льзу спасaемь.

БGор0диченъ:

ВLку всsческихъ, чcтаz, родилA є3си2, дв7о, пaче сл0ва неизречeннw, є3г0же моли2, всепётаz, пою1щыz тS владhчествіz и3змэни1ти страстeй.

Кондaкъ прпdбнагw, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2.

Ћкw свэти1льника превели1каго, цRковь хrт0ва слaвитъ тS съ весeліемъ pал0мски: тёмже не престaй молsсz хrтY, дaти всBмъ прегрэшeній прощeніе.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz:

Мyжества крёпкое показaвше, мyдріи, приступи1сте врагHвъ всеѕлHбныz кHзни, на суди1щи проповёдавше хrтA. тёмъ главaми ўсёчени, и3 бжcтвенною десни1цею вэнчaстесz, и5же къ трeмъ десzти1цамъ три2 блажeнніи, мелітjны же жи1тели, нaсъ вёрою вы2 чтyщыz, помzни1те, честнjи м§ницы.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры.

Бжcтвенный ќмъ твоE сeрдце и3мhй, прпdбне, земн†z и3змэни2 бжcтвенными и3 стоsщими, и3 сликовствyеши ѓгGлwмъ, свёта невещeственнагw наслаждazсz, непрестaннw веселsсz: тёмъ, прпdбне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніа былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Зарsми бжcтвенныхъ пHдвигъ, всебогaтіи, вселeнныz вс‰ концы2 просвэщaете преслaвнw, и3 неви1димыхъ врагHвъ тмY tг0ните. тёмъ благочестномyдреннw вaше совершaемъ свэтон0сное и3 бжcтвенное торжество2.

Равномyдріи вси2 п0двигъ соверши1вше, и3 п0чести рaвнw спод0бистесz, дaвше крHви сво‰ за пострадaвшаго, и3 бжcтвенную кр0вь и3сточи1вшаго на дрeвэ в0лею за нaше спасeніе: сегw2 рaди вы2 ўблажaемъ.

Нhнэ м{дрыz восхвaлимъ м§ники, fеогeна и3 мaманта, їeрwна, клаvдіaна, нjкwна кyпнw и3 нікaндра, л0ггіна и3 и3сЂхіа, и3 варaхіа, каллінjка вели1каго, и3 xанfjа б9eственнаго, fе0філа и3 ўаллeріа.

Всеyмнw къ подвигHмъ ўстреми1вшесz, содёйствующу вс‰, достослaвніи, бжcтвенную благодaть и3збaвителz њбрэт0сте, и3 вс‰ доблемyдреннw претерпёсте мучє1ніz, бlгодaрственнw хrтY пою1ще: си1лэ твоeй слaва, человэколю1бче.

БGор0диченъ:

Зак0на сBни и3 прbр0чєскаz гад†ніz, тS м™рь провозвэсти1ша дрeвле бhвшу и3збaвителz: и4мже нhнэ совершeніе мы2 зрsще, всенепор0чнаz, соглaснw тS поeмъ, страстотeрпцєвъ слaво и3 м§никъ с™hхъ держaва.

И$нъ. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz, до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

Ћкw всёхъ врeменныхъ, прпdбне, пристрaстіz же и3 любвE tбэжaвъ, всю2 къ бGу твою2 надeжду стzжaвъ всегдA, и3 є4же стzжaлъ є3си2, ни1щихъ рyки пріsша.

Дeмwнское ѕлодёйство, прпdбне, tрази1въ приражє1ніи ѕвэри1ными, некосновeнъ t сегw2 tню1дъ пребhлъ є3си2, блажeнне, бжcтвенною благодaтію покрывaемь, тS при1снw во всёхъ заступaющагw.

Разслaбити твою2 крёпость, прпdбне, вселукaвый тщaшесz, є4же къ бGу зрS твою2 люб0вь и3 благодарeніе: тёмъ на тS псы2 поусти2, но во тщетY є3гw2 ўхищрeніе њбличи1сz.

БGор0диченъ:

Пою1 тz, бцdе вLчце, и3 вопію1 ти: твоeю моли1твою њсвzти2, соблюдaющи, и3 настaви ко спасeнію мн0гими грэхи6 пaдающаго и3 прилHги дeмwнскими колeблема.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго. но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Мyдрыхъ страстотeрпєцъ, маxіміaна, и3 б9eственнаго є3vгeніа, съ fе0дwромъ, дукjтіа чтyще, каллімaха, кyпнw fеодyла и3 дwроfeа похвaлимъ, мyжески п0двигъ соверши1вшыz.

Д0бліи nр{жницы, в0лею ўмерщвлsеми и3 сокрушaеми, безсмeртіе вёчнw наслёдоваша, и3 въ рaйстэй ликyютъ нhнэ широтЁ, блажє1нныz надє1жды пріи1мше.

Дремaніе небрежeніz tрази1вше, всехвaльніи, во врeмz пHдвигъ кyпнw б0дростію бжcтвенною потек0сте, течeніе бжcтвенныz вёры мучeніz, и3 къ пристaнищу небeсному нhнэ пріид0сте.

БGор0диченъ:

Свsзана плени1цами мS прегрэшeній, всепётаz вLчце, ќзы ѓдwвы разрэши1вшаz бжcтвеннымъ твои1мъ ржcтв0мъ, разрэши2, молю1сz тебЁ, и3 пути6 вводsщыz къ жи1зни ступaти поспэши2.

И$нъ. Їрм0съ:

Свёта подaтелю, и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2 и3н0гw б0га не знaемъ.

Души2 твоеS твeрдое, и3 рaзума благостоsнное, прпdбне, лукaвый низложи1ти надёzвсz, во псA себE преложи1въ, тaкw пріи1де и3скуси1ти тS.

Въ скyдости мн0зэй недоумёніz врaгъ бhвъ tступи2, ничт0же tню1дъ стужи1вша тS, блажeнне, зрS: пaче же благодaрственнw скyдость носsща.

Жeзлъ си1лы, ћкоже nрyжіе кrтъ, прпdбне, въ рукaхъ всегдA носS, всE врaжіе к0зней дёйство, ћкw прaхъ, и3стни1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Tчazвшихсz надeжда, и3 предстaтельнице вёрныхъ, спаси1 мz, м™и б9іz, t всsкагw наси1ліz врагHвъ неви1димыхъ и3 ви1димыхъ, всепётаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Въ пёснехъ страдaльца, fеод0та, їларіHна, гігaнтіа мyдраго, и3 ґfанaсіа, и3 бжcтвеннаго є3vтЂхіа со є3піфaніемъ по д0лгу ўблажи1мъ.

Да ўблажaтсz вёрнw, їeрwнъ и3 діод0тъ, кастрjхій мyдрый и3 бжcтвенный nстрjхій, вели1кій fемeлій, со ґмонjтомъ, хrт0вы д0бліи м§ницы.

Кровeй вaшихъ течeніемъ, фараHна неви1димаго потопи1вше со всёмъ в0инствомъ, добропобёдніи м§ницы, небесA постиг0сте, и3 перворождeнныхъ цRковь ўкраси1сте.

БGор0диченъ:

Nр{жіz вр†жіz, бGороди1тельнице, њскудёша, tнeлэже копіeмъ прободeсz хrт0съ, є3г0же родилA є3си2, кр0вію и3 вод0ю њбетшaвшыz человёки назидaz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ко гDу t ки1та їHна возопи2, тh мz возведи2 и3зъ глубины2 ѓда, молю1сz, да ћкw и3збaвителю, во глaсэ хвалeніz, и4стины же дyхомъ пожрY тебЁ.

Хрaмъ бGу твоE сeрдце хотS kви1ти, прпdбне, цRкви њбхождaлъ є3си2, с™hхъ, t ни1хже пріsлъ є3си2 бlгодaть nби1льнw с™aгw д¦а, мнHгимъ человёкwмъ на ўтверждeніе.

ТвоE n§ество, ћкw богaтство тS, бGомyдре, многоцённое пaки пріsтъ бжcтвеннымъ суд0мъ. тёмъ стрaнна мS n§ества є3дeмскагw, прпdбне, сyща наслёдника семY содёлай.

ЦRковь тS марjны дёвы м§ницы пeрвw пріsтъ всeльника, въ нeйже ћкw незаходи1ма возсіsлъ є3си2 ѕвэздA, њзарsz, прпdбне, во тмЁ невёдэніz спsщыz.

БGор0диченъ:

Ўмоли2 сн7а твоего2 и3 гDа, дв7о, њ рабёхъ твои1хъ, вёрою честн0му џбразу зрaка твоегw2, всенепор0чнаz, покланsющихсz при1снw, и4бо м0жеши.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Ли1къ м§ническій ћсенъ, п0лкъ свэтон0сенъ, сошeдъ къ нaмъ разyмнw, цRковь днeсь просвэти1лъ є4сть чyдными зарsми. тёмже прaзднующе честнyю пaмzть и4хъ, пр0симъ t тебє2, сп7се нaшъ: тёхъ моли1твами t бёдъ и3збaви нaсъ, да поeмъ ти2: ґллилyіа.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Честнyю твою2 рyку за и4стину, їeрwне слaвне, tсёчену зрS, благодaрствєннаz пBсни всеви1дцу поS взывaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Выс0кимъ смhсломъ проwбрaзіе сострадaльцємъ бhлъ є3си2, слaвне їeрwне, и3 съ ни1ми вhшнzгw цrтвіz жрeбій пріsлъ є3си2, поS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

В0ини д0бліи цRS ћвльшесz вёчнующагw, мyжества вaшегw мечeмъ полки2 лестцA погуби1ли є3стE, пою1ще: nц7ъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

ВрачA пор0ждши, дв7о, сeрдца моегw2 стр†сти ўврачи2, чcтаz, и3 вёчнующагw мS мучeніz и3збaви, къ пёснехъ зовyща: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Вит‡и kви1шасz џтроцы, любомyдрэйшіи дрeвле, t бGопріsтныz бо души2, бGосл0вzще ўстнaми поsху: пребжcтвенный nц7є1въ и3 нaшъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Трапeзу nби1льну ўгот0ва, и3сп0лнену благи1хъ добродётелей ти2 б9eственныхъ, и4миже вс‰ питaz, и3 пёти научaше: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Глаг0лwмъ ўчeній твои1хъ премyдрыхъ послёдующе лю1діе, маловрeменныхъ всёхъ люб0вь вои1стинну ўсeрднw tложи1вше, и3 жи1тельство съ тоб0ю ћкw блaго, всебlжeнне, произв0лиша.

Џбразъ стzжaвъ житіS ты2 сmмеHна ди1внагw, ћкw кaмень ґдамaнтъ, на столпЁ безъ покр0ва стоsлъ є3си2, зовhй веселsсz: пребжcтвенный nтцє1въ и3 нaшъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz t сэтeй врaжіихъ, ходaтайствомъ твои1мъ, чcтаz, и3 любви2 конeчнэй бlгaгw сн7а твоегw2 привzжи2, ўдалsема всегдA t негw2 сластьми2 безмёстными.

Пёснь }. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене благодaтію твоeю бhвше, зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ўмертви1вшесz мjру, жи1знь бyдущую наслёдуете, и3 и3сцэлeній бlгодaть и3сточaете пою1щымъ: благослови1те вс‰ дэлA гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Свётліи свэти1льницы страдaній сіsньми ћвльшесz, њблистaете мjръ, страстон0сцы мyчєницы, вопію1ще: благослови1те вс‰ дэлA гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Въ темни1цу ввeржени, бжcтвенныz вои1стинну храни1теліе и4стины, и3 вол0выми жи1лами пл0ти неми1лостивнw, бlжeнніи, ўранsеми, никaкоже прaвагw пути2 соврати1стесz. тёмъ побBдныz пріsсте вэнцы2.

Словесы2 с™hми вёрою просвэщaеми, бGа nц7A, и3 сн7а, и3 с™aго д¦а, трbцу нераздёльну и3сповёдуемъ, є3ди1но цrтво, є3ди1но гDьство, и3 є3ди1ну влaсть, во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Ћкw свzтёйши ѓгGлъ чcтаz, пріsла є3си2 во с™hхъ почивaющаго бGа всёхъ: сегw2 рaди вси2 вёрніи поeмъ тS, и3 славосл0вимъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Навhкъ нелeстнw t прeжде тебє2 пости1вшихсz nтцє1въ, џ§е, п0двиги и3 борє1ніz, и3 потщaлсz є3си2 не kви1тисz вторhй: и3 ћкw не т0кмw kви1сz, но ўжE и3 превзhде.

И#сп0лнилъ є3си2 моли1тву, є4юже молsсz бGу дрeвле, требlжeнне, тв0й хлёбъ всBмъ предлагaю, глаг0лz: и3 тебЁ тво‰ t твои1хъ прин0симъ, гDи слaвы, во вс‰ вёки.

И# сл0вомъ, џ§е, и3 дёломъ ты2 направлsz сyщыz съ тоб0ю къ бжcтвеннэй стези2, сaмъ мн0жае пaче си1хъ къ сeй направлsемь, и4мже чудесA соверши1лъ є3си2: бGъ бо моли1твами твои1ми гумно2 ўмн0жи.

БGор0диченъ:

Да рaдуетсz нб7о, да весели1тсz и3 землS съ человBки, дв7а бо марjа творцA всёхъ неизречeннw роди2, є3мyже пои1мъ: тS превозн0симъ, хrтE, во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Возм0глъ є3си2, си1лою бжcтвенною ўкрэплsемь, їeрwне пречyдне, многок0зненнаго побори1ти, ўмA крёпостію, и3 привeлъ є3си2 хrтY страстотeрпцєвъ соб0ръ твои1ми поучeньми, съ ни1миже вёрою тS при1снw ўбlжaемъ.

Kви1стесz в0инство честн0е, во хrтЁ собрaно, великоимени1тіи, и3 проти1вистесz ко властeмъ міродeржца: и3 побэди1вше и5хъ nрyжіемъ бжcтвенныz вёры, вэнцы2 взsсте t руки2 живоначaльныz, веселsщесz.

Взыгрaй, q мелітjне! привeдъ многочи1сленный соб0ръ вседержи1телю честнhхъ мyченикwвъ, и5хже митроп0ліz вhшнzz и4мать, свzщeнно течeніе соверши1вшихъ, и3 со всёми вёрнw си1хъ грaды ўблажaй всегдA.

Сlнце незаходи1мое хrтE, моли1твами слaвныхъ мyченикwвъ твои1хъ, совершaющыz и4хъ свэтон0сное и3 бжcтвенное страдaніе свётлыми зарsми просвэти2 и3 њсвzти2, и3 тaмw џбщники цrтвіz, ћкw бGъ, спод0би.

БGор0диченъ:

Трепeщу твоегw2, є3ди1не цRю2, судA бyдущагw, и3 ўстрашaюсz, да не кaкw въ стрaсть и3 мучeніе ввeргусz: но њчи1сти мS t всsкіz сквeрны грэх0вныz, моли1твами пречcтыz твоеS м™ре, ћкw чlвэколю1бецъ.

И$нъ. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Лёностію, ўвы2 мнЁ, житіE соверши1хъ всE, и3 бою1сz судA стрaшнагw: но, q чlвэколю1бче гDи!. молeніемъ лaзарz, слє1зныz ми2 посли2 струи6, да тёми њмhю сквeрну прегрэшeній мои1хъ.

Ти1ху и3мёz дyшу, кр0токъ же зрaкъ влёпоту и3мёлъ є3си2, џ§е, и3 ўвётливъ ко всBмъ вeсь kвлszсz, струsми же твои1хъ глагHлъ напаsz дyшы, мyдре: ћже тишинY и3 нaмъ хrтA ўмоли2 подaти.

Ћвственнэйшу всBмъ добродётель твою2 бжcтвенную под0бно kви1ти хотS бGъ, горЁ приступи1ти тS, прпdбне, содёz къ жест0кой, t неsже пaче, џ§е, лучи2 ўд0бь и3спущaz житіS, њзари1лъ є3си2 вселeнную.

БGор0диченъ:

Ми1лостива тогдA kви2 мнЁ судію2 сн7а твоего2, є3г0же родилA є3си2 безъ сёмене, во врeмz є3гдA сsдетъ, ћкоже пи1шетсz, на пrт0лэ с™ёмъ, суди1ти, nтрокови1це, вс‰ земны6z, њ и4хже въ житіи2 безмёстныхъ содёzша.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Nрyжіемъ чcтнaгw твоегw2 кrтA защити1вшесz страстотeрпцы твои2, сл0ве, проти6вныz си6лы крёпкw побэди1ша, и3 мучи1телz посрами1ша, по тебЁ пострадaша, и3 тебЁ, хrтE м0й, всёхъ цRю2, сцaрствуютъ кyпнw.

И# прпdбнагw. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

БGон0сца вси2 и3 вLчнz подражaтелz восхвaлимъ пёсньми лaзарz приснопaмzтнаго, дeмwнское свирёпство разори1вшаго бжcтвенною си1лою.

БGор0диченъ:

ТS даніи1лъ прописA несэк0мую г0ру, t неsже честнhй кaмень tсэчeсz, сокрушaz јдwльскіz хрaмы, бGороди1тельнице марjе.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви: Ґпcлъ, къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ:

8 ноября: Собор святого архистратига Михаила и прочих бесплотных сил.

Мёсzца тогHже въ }-й дeнь.

Соб0ръ с™aгw ґрхістрати1га міхаи1ла, и3 пр0чихъ безпл0тныхъ си1лъ.

Ѓще хрaмъ соб0ра с™aгw ґрхістрати1га міхаи1ла, и3ли2 и3зв0литъ настоsтель твори1ти бдёніе:

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на д7. Глaсъ №.

Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Безпл0тніи ѓгGли, * б9ію пrт0лу предстоsще, * и3 toнyдными свэтлостьми2 њблистaеми, * и3 свэтоли6тіи вёчнw сіsюще, * и3 свёти бывaюще вторjи, * хrтY моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

Безсмeртніи ѓгGли, * жи1зни и4стиннw неги1бельныz, * t пeрвыz пріeмше * жи1зни, всебlжeнніи, * присносyщныz слaвы, * и3 с™jи зри1теліе мyдрости вёчныz бhсте, * свёта и3сполнsеми, * и3 свэщы2 соwбращaемыz, * прили1чнw показyеміи.

ҐрхaгGли, ѓгGли, * нач†ла, пrт0ли, * гDьствіz и3 серафjми шестокрилaтіи, * и3 многоoчи1тіи херувjмы бжcтвенніи, * мyдрости nргaни: * си1лы, и3 вл†сти бжcтвеннэйшіи, * хrтY моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ д7:

ЃгGльскихъ ликHвъ чиноначaльниче, на нб7сёхъ пrт0лу: предстоS трис0лнечнагw бжcтвA, и3 богaтнw њсіzвaемь бжcтвенными свэтлостьми2, и3спущaемыми непрестaннw tтyду, и3 нaсъ сyщихъ на земли2, трис™0е пёніе рaдостнw пою1щихъ, страстeй мглы2 и3збaви, и3 просвэщeніемъ ўzсни2, міхаи1ле ґрхістрати1же, моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Триднeвенъ:

ҐрхaгGльскіz си6лы, хrтE, * пrт0лу предстоsще твоемY, * м0лzтсz њ р0дэ человёчестэмъ. * тёхъ u5бо мольбaми, * kзhкwвъ дeрзость низложи2, * ми1ръ всBмъ вBрнымъ подаS.

Стjхъ: Творsй ѓгGлы сво‰ дyхи, и3 слуги6 сво‰ плaмень џгненный.

Nкрyгъ пrт0ла всёхъ цRS * при1снw ликyюще, * ѓгGлwвъ чи1ни * нaсъ сохранsйте, * вёрою вaсъ призывaющыz, * и3 мучeніz всёхъ и3збaвите.

Стjхъ: Хвали1те є3го2 вси2 ѓгGли є3гw2, хвали1те є3го2 вс‰ си6лы є3гw2.

Nц7ъ, и4же надъ всёми бGъ, си6лы нбcныхъ ўмHвъ * без8oбр†зны и3 невещeствєнны, * пэвцы2 трис0лнечныz слaвы своеS, * и3 є3ди1нственное сл0во * и3 д¦ъ приведE.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Рaдуйсz, бцdе дв7о, * съ гавріи1ломъ соглaснw * тебЁ вопіeмъ: * тh бо, рaдость пeрвую * свhше пріи1мши, * рaдости вс‰ ны2 и3сп0лни.

Тропaрь, глaсъ д7:

Нбcныхъ в0инствъ ґрхістрати1зи, м0лимъ вaсъ при1снw мы2 недост0йніи: да вaшими моли1твами њградитE нaсъ кр0вомъ кри1лъ невещeственныz вaшеz слaвы, сохранsюще ны2 припaдающыz прилёжнw и3 вопію1щыz: t бёдъ и3збaвите ны2, ћкw чиноначaльницы вhшнихъ си1лъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, на }. Глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Трис0лнечнагw б9ествA * предстaтель свэтлёйшій міхаи1ле, kвлszсz ґрхістрати1же, * съ г0рними си1лами зовeши, рaдуzсz: * с™ъ є3си2 џ§е, * с™ъ є3си2 собезначaльное сл0во, * с™ъ є3си2 и3 с™hй дш7е, * є3ди1на слaва, * є3ди1но цrтво и3 є3стество2, * є3ди1но бжcтво2 и3 си1ла.

И# ви1дъ тв0й џгненъ, * и3 добр0та чyдна, * міхаи1ле первоaгGле: * невещeственнымъ бо є3стеств0мъ * прех0диши концы2, * и3сполнsz повелBніz всёхъ творцA, * си1ленъ въ крёпости твоeй познавaемь, * и3 и3ст0чникъ и3сцэлeній хрaмъ тв0й содёловаz, * звaніемъ твои1мъ с™hмъ почитaемый.

Творsй ѓгGлы тво‰, * ћкоже писaсz, дyхи, * и3 служaщыz тебЁ плaмень џгненный: * посредЁ чинHвъ пeрвенствующа, * показaлъ є3си2, гDи, твои1хъ ґрхaгGльскихъ, * міхаи1ла ґрхістрати1га, * твои6мъ мановeніємъ повинyющасz, сл0ве, * и3 пёснь трис™yю * со стрaхомъ возглашaюща слaвэ твоeй.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе.

Ќмъ предвёчный, * свётъ состaви вторhй, * гавріи1ла, тебE прич†стіи бжcтвенными * просвэщaющаго всю2 вселeнную, * и3 ю4же t вёка tкрывaющаго нaмъ, * бжcтвенную и3 вели1кую и4стиннw тaйну: * во ўтр0бэ воплощaемагw дёвственнэй, * сyща безтэлeснагw, и3 бhвша человёка, * во є4же спасти2 человёка.

Пrт0лу предстоS трис0лнечнагw б9ествA, * и3 богaтнw њсіsемь бжcтвенными свэтлостьми2, * и3спущaемыми непрестaннw tтyду, * сyщыz на земли2 рaдостнw ликyющыz, * и3 благохвaлzщыz тS, * страстeй мглы2 и3збaви, * и3 просвэщeніемъ ўzсни2, * гавріи1ле ґрхістрати1же, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Сокруши2 свирBпства ґг†рzнскаz, * на стaдо твоE чaстw наход‰щаz: * ўстaви разд0ры цRкве: * ўкроти2 бyрю безмёрныхъ и3скушeній: * и3збaви бёдъ и3 њбстоsній * люб0вію чтyщыz тS * и3 подъ кр0въ тв0й прибэгaющыz, * гавріи1ле ґрхістрати1же, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Вmзантjево:

Срaдуйтесz нaмъ вс‰ ѓгGльскаz чинонач†ліz, первостоsтель бо вaшъ, и3 нaшъ предстaтель, вели1кій ґрхістрати1гъ, въ днeшній дeнь, въ честнёмъ є3гw2 хрaмэ, преслaвнw kвлszсz њсвzщaетъ. тёмже по д0лгу воспэвaюще, томY возопіи1мъ: покрhй нaсъ кр0вомъ кри1лъ твои1хъ, величaйшій міхаи1ле ґрхaгGле.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Срaдуйтесz нaмъ вс‰ дёвственныхъ ликосто‰ніz, предстaтельница бо нaша, и3 ходaтаица, и3 покр0въ, и3 вели1кое прибёжище, въ днeшній дeнь, въ честнёмъ є3S и3 бжcтвеннэмъ хрaмэ, скорбsщыz ўтэшaетъ. тёмже по д0лгу воспэвaюще сію2, возопіи1мъ: покрhй ны2 бжcтвеннымъ предстaтельствомъ твои1мъ, пречcтаz бцdе вLчце.

Вх0дъ. Прокjменъ днE.

Їисyса наvи1на чтeніе.

[ГлавA є7] Бhсть є3гдA бsше їисyсъ ў їеріхHна, и3 воззрёвъ nчи1ма свои1ма, ви1дэ человёка, стоsща предъ ни1мъ, и3 мeчь є3гw2 њбнажeнъ въ руцЁ є3гw2. И# пришeдъ їисyсъ, речE є3мY: нaшъ ли є3си2, и3ли2 t сопроти1вныхъ нaшихъ; Џнъ же речE є3мY: ѓзъ ґрхістрати1гъ си1лы гDни, нhнэ пріид0хъ сёмw. И# їисyсъ падE лицeмъ свои1мъ на зeмлю, и3 речE є3мY: вLко, что2 повелэвaеши твоемY рабY; И# речE ґрхістрати1гъ гDень ко їисyсу: разрэши2 сап0гъ тв0й t н0гъ твои1хъ, мёсто бо, на нeмже ты2 стои1ши, свsто є4сть. и3 сотвори2 їисyсъ тaкw.

Судeй ї}левыхъ чтeніе.

[ГлавA ѕ7] Бhсть во дни6 џны, ўкрэпи1сz мадіaмъ на сhны ї}левы, и3 тjи возопи1ша ко гDу бGу: и3 сE ѓгGлъ гDень пріи1де, и3 сёде подъ дyбомъ, и4же во є3vфрafэ, въ земли2 їwaса, nтцA є3зрjмова, и3 гедеHнъ, сhнъ є3гw2, млатsше пшени1цу на гумнЁ, є4же бэжaти съ нeю t лицA мадіaмлz. И# kви1сz є3мY ѓгGлъ гDень, и3 речE къ немY: гDь съ тоб0ю, си1льный крёпостію. И# речE къ немY гедеHнъ: во мнЁ, гDи м0й, и3 ѓще є4сть гDь съ нaми, и3 чесw2 рaди њбрэт0ша ны2 вс‰ ѕл†z сі‰; и3 гдЁ сyть вс‰ чудесA є3гw2, є3ли6ка повёдаша нaмъ nтцы2 нaши, глаг0люще: не и3зъ є3гЂпта ли и3зведE нaсъ гDь; и3 нhнэ tвeрже ны2 гDь, и3 предадe ны въ рyку мадіaмлю. И# воззрЁ на него2 ѓгGлъ гDень, и3 речE є3мY: и3ди2 въ крёпости твоeй сeй, и3 спасeши ї}лz t руки2 мадіaмли: и3 сE послaхъ тS. И# речE къ немY гедеHнъ: во мнЁ, гDи, въ чес0мъ спасY ї}лz; сE тhсzща моS хyждша въ манассjи, и3 ѓзъ є4смь мнjй въ домY nтцA моегw2. И# речE къ немY гDь: понeже ѓзъ бyду съ тоб0ю, и3 и3збіeши мадіaма, ћкw мyжа є3ди1наго. И# речE къ немY гедеHнъ: и3 ѓще њбрэт0хъ бlгодaть предъ nчи1ма твои1ма, и3 да сотвори1ши мнЁ днeсь знaменіе, ћкw ты2 глаг0леши со мн0ю, не tиди2 tсю1ду, д0ндеже пріити2 мнЁ къ тебЁ, и3 принесY жeртву мою2, и3 пожрY предъ тоб0ю. И# речE къ немY ѓгGлъ гDень: ѓзъ є4смь, и3 премeдлю, д0ндеже њбрати1шисz ты2. ГедеHнъ же вни1де. и3 сотвори2 к0злище t к0зъ, и3 чeтверть муки2 nпрэсн0кwвъ, и3 вложи2 съ мsсомъ въ к0шницу, и3 ю3хY вліS въ горнeцъ, и3 и3знесE къ немY подъ дyбъ, и3 поклони1сz. И# речE къ немY ѓгGлъ гDень: возьми2 мzсA и3 хлёбы прBсныz, и3 положи2 ў кaмене џнагw, и3 ю3хY и3злjй: и3 сотвори2 тaкw. И# прострE ѓгGлъ гDень конeцъ жезлA, сyщагw въ руцЁ є3гw2: и3 коснeсz мzсHмъ и3 хлёбwмъ прBснымъ, и3 возгорёсz џгнь и3зъ кaмене, и3 поzдE мzсA и3 nпрэсн0ки, и3 ѓгGлъ гDень tи1де t nчeй є3гw2. И# ви1дэ гедеHнъ, ћкw ѓгGлъ є4сть гDень: и3 речE гедеHнъ: ўвы2 мнЁ, гDи, гDи, ћкw ви1дэхъ ѓгGла гDнz лицeмъ къ лицY. И# речE є3мY гDь: ми1ръ тебЁ, не б0йсz, не ќмреши. И# создA тaмw гедеHнъ жeртвенникъ гDу, и3 назвA є3го2, ми1ръ гDень, дaже до днE сегw2.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA д7i] Тaкw гlг0летъ гDь: всS землS да вопіeтъ съ весeліемъ. И# древA лівaнwва да возвеселsтсz њ тебЁ, и3 кeдри лівaнwвы рекyтъ: tнeлэже ты2 ўснyлъ є3си2, не взhде сэкjй нaсъ. Ѓдъ д0лэ њгорчи1сz, срётивъ тебE, грzдyщу ти2 воздви1же на тS и3споли1ны вс‰ начaльствовавшыz землeю. ѓще востaли бhша t престHлъ свои1хъ вси2 цaріе kзhчестіи, вси2 tвэщaютъ, и3 рекyтъ тебЁ: и3 ты2 плэнeнъ є3си2 ћкоже и3 мы2, съ нaми же причтaлсz є3си2. Сни1де во ѓдъ слaва твоS, и3 мн0гое твоE весeліе: подъ тоб0ю постeлютъ гни1лость, и3 покр0въ тв0й чeрви. Кaкw спадE съ нб7сE денни1ца, заyтра возсіzвaющаz; сокруши1сz на зeмлю, посылazй ко всBмъ kзhкwмъ. Тh бо рeклъ є3си2 въ помышлeніи твоeмъ: на нб7о взhду, верхY ѕвёздъ нбcныхъ постaвлю прест0лъ м0й. И# сsду на горЁ выс0цэй, на горaхъ выс0кихъ сyщихъ къ сёверу. И# взhду вhшше nблакHвъ, и3 бyду под0бенъ вhшнему. Нhнэ же во ѓдъ сни1деши, во њснов†ніz земли2. И# ви1дэвшіи тS почудsтсz, и3 рекyтъ њ тебЁ: сeй человёкъ смущazй зeмлю, потрzсazй цари2: положи1вый вселeнную всю2 пyсту, и3 грaды є3S низложи2, и3 плэнeнныхъ не разрэши2 въ д0мы и4хъ. Вси2 цaріе kзhчестіи ўсп0ша въ чести2, человёкъ въ домY своeмъ: тh же tвeрженъ бyдеши въ горaхъ, ћкw мертвeцъ возгнушeнъ со мн0гими мертвєцы2, и3збодeнными мечeмъ, низходsщими во ѓдъ. И$мже џбразомъ ри1за кр0вію намочeна, не бyдетъ чистA, си1це нижE ты2 бyдеши чи1стъ: занE зeмлю мою2 погуби1лъ є3си2, и3 лю1ди мо‰ порази1лъ є3си2, и3 не пребyдеши въ вёчное врeмz.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №. Кmпріaново.

Ќмныхъ си1лъ ґрхістрати1зи, предстоsще непрестaннw вLчню прест0лу, моли1тесz ко гDу, ми1ръ мjру даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Ґрсeніево.

Чиноначaльникъ вhшнихъ си1лъ, міхаи1лъ первостоsтель бжcтвенныхъ чинHвъ, днeсь нaсъ къ торжествY созвA, и4же всегдA съ нaми ходsй, и3 сохранszй вс‰ t всsкагw діaволz њбстоsніz. пріиди1те ќбw празднолю1бцы и3 хrтолю1бцы, цвёты добродётелей взeмше, чи1стыми пHмыслы, и3 с0вэстію благостоsнною, ґрхaгGлwвъ соб0ръ почти1мъ: т0й бо непрестaннw бGу предстоS, и3 трис™yю пёснь воспэвaz, м0литъ спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Глaсъ в7. Студjтово:

Невещeственное существо2, ќмныхъ си1лъ предстaтельствующе, и3 трис0лнечныz слaвы блистaньми, свэтодаю1ще вселeннэй, ґрхістрати1зи, непрестaннымъ глaсомъ трис™yю пёснь воспэвaете. тёмже моли1тесz, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Глaсъ т0йже. Ґрсeніево:

Невещeственный пrт0лъ њкружaюще, ќмнаz сущєствA, бжcтвенніи безтэлeсніи, трис™yю пёснь прави1телю бGу плaменными ўстнaми поетE: с™hй б9е, џ§е безначaльный. с™hй крёпкій, сн7е собезначaльный. с™hй безсмeртный, є3диносyщный дш7е, nц7Y и3 сн7у спрославлsемый.

Ґнат0ліа:

Безтэлeсными ўстнaми, и3 ќмными ўсты2 ѓгGльстіи чи1ни непрестaнное пёніе прин0сzтъ твоемY непристyпному бжcтвY, гDи, и3 ќми чи1стіи и3 служи1теліе твоеS слaвы хвaлzтъ тS, гDи, съ ни1миже міхаи1лъ безтэлeсный, и3 гавріи1лъ, ѕэлw2 бlголёпнэйшій, и3 первостоsтеліе г0рнихъ си1лъ, ґрхістрати1зи ѓгGльстіи, ўчреди1теліе нaши днeсь бhша: пBсни пёсней повелэвaюще нaмъ пёти непристyпнэй слaвэ твоeй, чlвэколю1бче, є4йже м0лzтсz непрестaннw за дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ д7:

Џгненными ўстнaми пою1тъ тS херувjми, хrтE б9е, безтэлeсными же ўсты2 нем0лчнw славосл0витъ тS ґрхaгGльскій ли1къ: міхаи1лъ же ґрхістрати1гъ вhшнихъ си1лъ побёдную пёснь непрестaннw прин0ситъ слaвэ твоeй: т0й бо нaсъ днeсь њзари2 къ торжествY свётлому, возбрzцaти дост0йнэ pал0мски хвалY трис™yю брeнными ўстнaми, ћкw всsчєскаz твоегw2 хвалeніz и3сп0лнишасz, и3 подаeши мjру тёмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, глaсъ т0йже. ГеHргіа нікомидjйскагw:

Днeсь бGовмэсти1мый хрaмъ бцdа въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 захaріа сію2 под8eмлетъ. днeсь с™†z с™hхъ рaдуютсz, и3 ли1къ ѓгGльскій тaинственнw торжествyетъ. съ ни1миже и3 мы2, прaзднующе днeсь, съ гавріи1ломъ возопіи1мъ: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю, и3мёzй вeлію ми1лость.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

ЃгGльски въ мjрэ торжествyюще, * сyщему на пrт0лэ слaвы бGу сэдsщему * возопіи1мъ пёснь: * с™ъ є3си2 џ§е нбcный, * с™ъ є3си2 соприсносyщное сл0во, * с™ъ є3си2 и3 дш7е всес™hй.

Стjхъ: Творsй ѓгGлы сво‰ дyхи, и3 слуги6 сво‰ плaмень џгненный.

Нбcнымъ пeрвствуz въ дерзновeніи мн0зэмъ, * и3 предстоS пrт0лу стрaшному въ слaвэ, * самови1дче неизречeнныхъ, * спаси1 ны, міхаи1ле, ґрхістрати1же, * сyщыz въ нyждахъ бёдъ и3 напaстей, * мlтвами твои1ми, м0лимсz.

Стjхъ: Хвали1те є3го2 вси2 ѓгGли є3гw2, хвали1те є3го2 вс‰ си6лы є3гw2.

Безпл0тныхъ ѓгGлwвъ пeрвый є3си2, * и3 служи1тель б9eственнагw свэтозарeніz џнагw, * самови1децъ же и3 таи1нникъ, * спаси1 ны, міхаи1ле ґрхістрати1же, * лётнw чтyщыz тS благочeстнw, * и3 пою1щыz трbцу вёрнw.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }. Їwaнна монaха:

Ћкw чиноначaльникъ и3 поб0рникъ, и3 ѓгGлwвъ началов0ждь ґрхістрати1же, всsкіz нyжды и3 ск0рби, недyгwвъ и3 лю1тыхъ грэхHвъ свободи2, вёрнw воспэвaющыz и3 молsщыz тS, слaвне, ћвэ ћкw невещeственъ невещeственнаго зрS, и3 непристyпнымъ свётомъ вLчніz слaвы њсіsемь: т0й бо чlвэколю1бнw пл0ть нaсъ рaди t дв7ы пріsтъ, спасти2 восхотёвъ человёчество.

Тропaрь, глaсъ д7: Нбcныхъ в0инствъ: Двaжды.

И# Бцdе дв7о: є3ди1ножды:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь, Нбcныхъ в0инствъ: Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeное:

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Пrт0лу стрaшному предстоsще при1снw, и3 свётлыми зарsми трис0лнечнагw бжcтвA њсіsеми, просвэти1те ны2, грэх0вный мрaкъ tгонsще, вaшъ соб0ръ прaзднующыz свётлw, и3 прилёжнw моли1те и3збaвитисz нaмъ t бёдъ, пресвётліи моли1твєнницы.

Слaва, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій.

Ли1къ ѓгGльскій ґрхістрати1га и3мёz бжcтвеннагw міхаи1ла, съ ни1мъ с™ёй трbцэ приношaетъ пёніе, t не сyщихъ бо содётель всsческихъ, вHинства nгнезрaчныхъ чинHвъ сл0вомъ приведE.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмA и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ г0рними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS, вёрою и3 люб0вію при1снw слaвzщымъ тS.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ в7. Поd: Е#гдA снизшeлъ є3си2:

ПосредЁ полкHвъ ѓгGльскихъ старёйшій kви1лсz є3си2, міхаи1ле ґрхістрати1же, вhшнzго цRS непрестaннw моли2, д0льнихъ мучи1телей гордhню низложи1ти. и3 ћкw и3мёz дерзновeніе ў пrт0ла nгнезрaчнагw, моли2 за ны2 непрестaннw рабы6 тво‰.

Слaва, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Херувjми и3 серафjми, многоoчи6таz ґрхaгGлwвъ служи1телей вHинства, со властьми2 пrт0ли, гDьства, ѓгGли, си6лы же и3 нач†ла, м0лzтъ тS творцA нaшего и3 бGа и3 вLку, да не прeзриши молeніz людeй согрэши1вшихъ, б9е многоми1лостиве.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, ћже пресyщнаго бGа р0ждшаz, со безпл0тными того2 непрестaннw моли2, њставлeніе прегрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Нбcныхъ чинHвъ настaвникъ, служи1тель же слaвы б9eственныz, дост0йнw бhвъ повелёніемъ зижди1телz твоегw2, хrтіaнwмъ є3си2 ходaтай спасeнный, невещeственною твоeю слaвою земны6z назирaz. тёмже по д0лгу восхвалsемъ тS вси2, бжcтвенное твоE днeсь воспэвaюще торжество2, міхаи1ле ґрхістрати1же, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію с™0е твоE торжество2.

Слaва, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

ЃгGльстіи чи1ни со стрaхомъ предстоsтъ пrт0лу твоемY, вLко хrтE б9е, и3 и5же tтyду зарsми при1снw просвэщaеми, пёснь ти2 нем0лчнw побёдную воспэвaютъ, и4хже свzщeнными моли1твами ми1ръ мjру дaруй, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Чтcаz и3 всенепор0чнаz и3 неискусомyжнаz дв7о м™и, ћже є3ди1на безлётнаго сн7а и3 сл0ва б9іz въ лёто пор0ждши, сего2 со безпл0тными честнhми нбcными си1лами моли2, даровaти нaмъ њчищeніе грэхHвъ, и3 вeлію ми1лость.

Тaже степє1нна, № ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Творsй ѓгGлы сво‰ дyхи, и3 слуги6 сво‰ плaмень џгненный. Стjхъ: Благослови2, душE моS, гDа: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло н7в. Слaва: Моли1твами ґрхaгGлwвъ: И# нhнэ: Моли1твами бцdы:

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

ЃгGли твои2, хrтE, пrт0лу вели1чества во стрaсэ предстоsще, и3 твои1мъ свэтоли1тіемъ при1снw њсіzвaеми, въ вhшнихъ пэснопёвцы твои2, и3 совёта твоегw2 служи1теліе, t тебє2 низпосылaеми, даю1тъ просвэщє1ніz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7. Глaсъ }. Їрм0съ по двaжды: Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰: пи1санъ во nктHихэ во nсм0мъ глaсэ: въ недёлю на ќтрени трeтій канHнъ. И# безпл0тныхъ двA канHна, на }. Пeрвый канHнъ, творeніе їwaнна монaха, є3гHже краегранeсіе:

Да торжествyемъ, бGомyдріи, похвалY соб0ру безпл0тныхъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь возслeмъ, лю1діе, чyдному бGу нaшему, свободи1вшему ї}лz t раб0ты, пёснь побёдную пою1ще и3 вопію1ще: пои1мъ тебЁ є3ди1ному вLцэ.

Вси2 воспои1мъ вёрніи, вс‰ ўправлsющую невещeствєнныz г0рнихъ ликHвъ чинонач†ліz, трbцу несоздaнную, с™ъ, с™ъ, с™ъ є3си2, вопію1ще, б9е вседержи1телю.

Положи1лъ є3си2 твaрей начaло, существо2 безпл0тное, тв0рче ѓгGлwвъ, пречcтый тв0й пrт0лъ њкружaющее звaти тебЁ: с™ъ, с™ъ, с™ъ є3си2, б9е вседержи1телю.

Рaдуйсz, гавріи1ле, тайнови1дче б9іz воплощeніz, міхаи1ле же, чинHвъ невещeственныхъ первостоsтелю, непрестaннw зовyще: с™ъ, с™ъ, с™ъ є3си2, б9е вседержи1телю.

БGор0диченъ:

Трепeщу тaинства, хrтE, твоегw2 снизхождeніz, ћкw, и4же є3стеств0мъ бGъ, пріsлъ є3си2 t дв7ы роди1тисz, ћкw человёкъ, да спасeши мjръ t раб0ты проти1внагw.

Другjй канHнъ, творeніе тогHжде їwaнна монaха.

Глaсъ т0йже. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Ќмныz безпл0тныхъ чинHвъ ли1ки, пёсньми, ћкw служи1тели бжcтвенныz, пріиди1те, восхвaлимъ, ли1къ совокyпльше, њ нaшемъ спасeніи непрестaннw молsщыzсz, и3 њ покаsніи нaшемъ срaдующыzсz.

И5же ѓгGлwвъ началовожди2, и3 пред8избрaнніи, и3 чиноначaльницы свётліи, безплHтныz ўмы2 днeсь воздви1жутъ къ навершeнію прaздника свётлыz и4хъ пaмzти: съ ни1миже кyпнw рaдуютсz человёцы, пёніе трbцэ приносsще.

Да возвесели1мсz со ѓгGлы днeсь человёцы, дух0внэ въ рaдости: гавріи1лъ бо пaки нhнэ благовэствyетъ цRквей соединeніе, и3 низложeніе всsкіz проти1вныz є4реси, въ пaмzти ґрхістрати1гwвъ.

БGор0диченъ:

Раждaеши сyщее пaче є3стествA, пречcтаz, въ тебЁ всeльшеесz џ§ее сл0во, д¦омъ с™hмъ, во двY ќбw є3стествaхъ и3 хотёніихъ сyща, во v3постaси же непрел0жнw є3ди1нэй, є3sже и3 зрaкъ цэлyемъ.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Стрaхъ тв0й, гDи, всади2 въ сердцA р†бъ твои1хъ, и3 бyди нaмъ ўтверждeніе, тS во и4стинэ призывaющихъ.

Крёпостію постaвилъ є3си2, безсмeртне, си6льныz, совершaющыz всес™yю твою2 в0лю, тебЁ въ вhшнихъ всегдA предстоsщыz.

Таи1нники твоегw2 вочlвёченіz, и3 честнaгw востaніz, ѓгGльскіz чиноначaльники, хrтE, за ны2 пріими2 молsщыzсz.

ЃгGлы пристaвилъ є3си2 храни1тели человёкwмъ, ћкw бlгоутр0бенъ: служи1тели же показaлъ є3си2, хrтE, спасeніz твои1хъ ўг0дникwвъ.

БGор0диченъ:

Неизречeннw зачалA є3си2 гDа и3 сп7са, бGоневёсто, и3збавлsющаго ны2 t лю1тыхъ, тS вои1стиннэ призывaющыz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

ЃгGлwвъ пeрвэйшій, и3 трbцы свётъ вторhй, kви1лсz є3си2 нaмъ, міхаи1ле начaльниче, вёрнw благохвaлzщымъ тS.

Зарeю бжcтвенныz бlгодaти гавріи1лъ вёрнw и3сп0лни всю2 зeмлю, б9іе проповёдавъ во пл0ти пришeствіе.

Сопрyгъ приснопэвaемый, и3 свэтозaрнаz дв0ице невещeственнаz, свёты б9іz вёрнw совершaющыz вaшу пaмzть покажи1те.

БGор0диченъ:

ВоспЁ и3сaіа твоE, є4же пaче ўмA, чcтаz, ржcтво2: пою2 и3 ѓзъ, да џнагw получY њчищeніz.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое:

Нбcныхъ начaльницы, и3 первостоsтеліе высокопрест0льныхъ и3 стрaшныхъ бжcтвенныz слaвы, міхаи1ле и3 гавріи1ле ґрхістрати1зи, ѓгGлwвъ чиноначaльницы, со всёми безпл0тными, q служи1теліе вLчни! њ мjрэ непрестaннw молsщесz, и3спроси1те њставлeніе прегрэшeнныхъ нaми, и3 млcть и3 бlгодaть њбрэсти2 въ дeнь сyдный.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

БGоблагодaтнаz, чcтаz, бlгословeннаz, бlгоутр0біz рaди щедр0тъ и3зъ тебє2 р0ждшагосz, съ вhшними си1лами, и3 ґрхaгGлы, и3 всёми безпл0тными моли2 непрестaннw, подaти нaмъ прeжде концA ми1лостивнw прощeніе грэхHвъ и3 житіS и3справлeніе, ћкw да њбрsщемъ ми1лость.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Всёлъ є3си2 на к0ни, ґпcлы тво‰, гDи, и3 пріsлъ є3си2 рукaма твои1ма ўзды6 и4хъ, и3 спасeніе бhсть э3ждeніе твоE вёрнw пою1щымъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Всёлъ є3си2 на ѓгGлы, ћкоже на к0ни, чlвэколю1бче, пріsлъ є3си2 рук0ю твоeю брозды6 и4хъ, и3 спасeніе бhсть э3ждeніе твоE непрестaннw вопію1щымъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Покрывaетъ ѓгGлы добродётель твоS, чlвэколю1бче, и3 земли2 и3сполнsетъ концы2 твоегw2 слaвнагw, безначaльне, бжcтвеннагw хвалeніz, съ ни1ми тебЁ вопію1щи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

И#зшeлъ є3си2, щeдре, на спасeніе людeй твои1хъ, хrтE, созывaеши же дрyги, си6лы тво‰, и3 весeліе бhсть пришeствіе твоE вёрнw тебЁ вопію1щымъ: слaва си1лэ твоeй гDи.

БGор0диченъ:

Дв7а и3 м™и преестeственнw kви1ласz є3си2, всечcтаz, ћкw бGа тог0жде и3 чlвёка хrтA р0ждшаz, є3мyже со стрaхомъ вопію1тъ ѓгGльскіz чи1ни: слaва си1лэ твоeй, гDи.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Во їеріхHнэ kви1сz си1лы гDни ґрхістрати1гъ вою1ющему дрeвле їисyсу наvи1ну, побэдотворS и3 поб0рствуz, міхаи1лъ вели1кій, безпл0тныхъ начaльникъ сhй, t негHже пріeмъ си1лу, слугA гDень, копіeмъ плэни1въ, ћтъ сопостaты.

Начaльникъ нёкогда безпл0тныхъ си1лъ kви1сz, носS, ч†да благовёщеніz, захaріи їерeю гавріи1лъ вели1кій и3 бжcтвенный и4стиннw ґрхaгGлъ: тёмже глaсъ словесE, роди1выйсz їwaннъ nтцY своемY глaсъ проглаг0ланіz tдаeтъ.

Рaдуютсz рaдостію вси2 концы2 земнjи днeсь, честнyю пaмzть прaзднующе ґрхaгGлwвъ твои1хъ, б9е, міхаи1ла бжcтвеннагw и3 гавріи1ла бGомyдрагw: срaдуетсz же кyпнw и3 вeсь ѓгGльскій чи1нъ, ћкw сохранsетсz мjръ покр0вомъ и4хъ.

БGор0диченъ:

Е#ди1на чcтаz пребылA є3си2 и3 по ржcтвЁ, є3ди1на т0кмw kви1ласz є3си2 безмyжнаz, млек0мъ питaющаz сл0во џ§ее и4стинное, д¦омъ с™hмъ пріeмшее рaбій зрaкъ по нaмъ, дв7о бцdе, є3г0же, бжcтвенное чтyще зрaка под0біе, почитaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, по душелови1тельному пути2 при1снw блудsщаго, свётомъ рaзума твоегw2, гDи, преднаставлsz мS, на стезю2 зaповэдей твои1хъ напрaви.

Невозврaтнымъ желaніемъ при1снw къ высотЁ, къ тебЁ, хrтE, носи1ми, крaйнэйшему всёхъ желaній, ѓгGльскіz си6лы непрестaннw тS слaвzтъ.

Ты2 ќмныz по существY, нетлBнныz благодaтію твоeю, хrтE, ўстр0илъ є3си2 пэснопёвцы твоегw2 вели1чества, ѓгGлы тво‰, по џбразу содёлавъ, непостижи1ме.

Ты2 непреклHнны на г0ршее, къ тебЁ приближeніемъ, хrтE, сохрани1лъ є3си2 тво‰ слуги6, и3ст0чникъ бо блaгости ты2 є3си2, благотвори1ши дост0йнw тебЁ служaщыz.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeнную мою2 дyшу страстьми2 мeрзскими, всенепор0чнаz, њживи2, жи1зни храни1телz р0ждшаz, и3 къ стези2 вёчнэй и3 блажeннэй жи1зни ўпрaви.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Непокорsющусz дрeвле б9іимъ неизречє1ннымъ и3 бжcтвєннымъ чудесє1мъ, валаaму волхвY, на распyтіи ѓгGлъ nслY kви1всz, стрaшнw њбличи2, и3 словeсно жив0тное показaвъ, є3стествA премэни2 познaніе.

Ћту бhвшу петрY, и3 въ темни1цэ пребывaющу, ѓгGлъ, kви1сz б9ій, t рyкъ и4рwдовыхъ, и3 ќзъ и3 смeрти и3збавлsz. тёмже, пріиди1те вси2, ћкw дyшъ храни1тели бжcтвєнныz, м{дрыz ґрхaгGлы да почти1мъ.

Брaней крамwлы2, ѓгGли, ґрхaгGли, бжcтвєнныz си6лы б9іz, и3 цRкHвныz є4рєси, и3 вс‰ соблaзны вaшими разрэши1те къ бGу при1сными мольбaми, и3 нaсъ въ ми1рэ соблюди1те.

БGор0диченъ:

Во двY существaхъ є3ди1наго тS вёмы бGа твaри, дёйствы nбёма и3 хотBніи, сyща несли1тна, сн7а б9іz, t жены2 пл0ть пріи1мша, є3sже џбразъ почитaемъ на дщи1цахъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

ЇHну въ ки1тэ, гDи, є3ди1наго всели1лъ є3си2, менe же свsзаннаго мрeжами врaжіими, ћкw t тли2 џнаго, спаси2.

БGолёпнэ t не сyщихъ, гDи, сл0вомъ твои1мъ привeлъ є3си2 сущєствA нбcныхъ, безсмeртныхъ в0инствъ свэтови6дны тhz содёловаz.

Таи1нницы честнjи б9іz хвалeніz бhсте, безпл0тніи, грaждане нбcныz и3 бжcтвенныz и4стиннw ски1ніи, творцY дост0йнw служaще.

Безпл0тныхъ чи1ни ќмніи тS, сн7е б9ій пребезначaльный, хвaлzтъ непрестaннw, и3 славосл0вzтъ, ћкw творцA и3 создaтелz всsческихъ.

БGор0диченъ:

Со nц7eмъ въ вhшнихъ, пречcтаz, безначaльнэ сэдsщаго на њб8sтіихъ твои1хъ восклони1ти спод0биласz є3си2: є3г0же нaмъ подaждь, чcтаz, рабHмъ твои6мъ, ми1лостива.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Ћкw џгнь, и3 плaмень, и3 свётъ, безплHтныz сyщыz, t вещeственныz тли2 ўм0мъ восперsеми, брeнными ўстнaми невещeствєнныz со стрaхомъ пёсньми да почти1мъ.

Ўмертви1те страстeй б{ри, ґрхaгGли, и3 ўтиши1те съ ни1ми возмущє1ніz вс‰ на вёру, с™jи трbцы сyще nгнезрaчніи ґрхістрати1зи.

ҐрхaгGли б9іи, безпл0тныхъ начaльницы, предстaтельствомъ вaшимъ t всsкіz є4реси нaсъ сохрани1те, міхаи1ле, начaльниче, и3 гавріи1ле, ґрхістрати1зи.

БGор0диченъ:

И#зъ ўтр0бы kви1лсz є3си2 в0лею, t неискусомyжныz воплощaемь, безпл0тенъ сhй, ћкw бGъ, хrтE, плотон0сецъ же, ћкw чlвёкъ, бhлъ є3си2: є3гHже под0біz, вёрніи, ви1дъ почитaемъ.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Ґрхістрати1зи б9іи, служи1теліе б9eственныz слaвы, ѓгGлwвъ начaльницы и3 человёкwвъ настaвницы, полeзное нaмъ проси1те и3 вeлію ми1лость, ћкw безпл0тныхъ ґрхістрати1зи.

Јкосъ:

Рeклъ є3си2, чlвэколю1бче, въ писaніихъ твои1хъ, мн0жеству рaдоватисz ѓгGлwвъ на нб7си2 њ человёцэ є3ди1номъ кaющемсz, безсмeртне. тёмже мы2, и5же въ беззак0ніихъ, безгрёшне, є3ди1не сердцевёдче, тS моли1ти всегдA дерзaемъ, ћкw бlгоутр0бнаго, ўщeдрити и3 низпослaти недостHйнымъ ўмилeніе, вLко, подаsй нaмъ прощeніе: њ всёхъ бо нaсъ м0лzтсz тебЁ безпл0тныхъ ґрхістрати1зи.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Свёты kви1лъ є3си2, щeдре, ѓгGлwвъ твои1хъ невещeственное существо2, неизречeннагw свёта и3сполнsеми непрестaннw, бlгословeнъ є3си2, зовyщыz, б9е, во вёки.

Е#мyже предстоsтъ непрестaннw, служaще тмы6 ѓгGлwвъ, лицa же зрёти не терпsтъ зрёніz, бlгословeнъ є3си2, зовyще, гDи б9е, во вёки.

Сл0вомъ твои1мъ v3постaснымъ ѓгGльское є3стество2 содёлалъ є3си2: њсвzти1въ же бжcтвеннымъ д¦омъ, трbцу бGосл0вити научи1лъ є3си2, б9е, во вёки.

Трbченъ:

Три2 ќбw ќмствующе v3пост†си, неwпи1санное слaвимъ существо2, nц7A, сл0ва со д¦омъ, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Съ ли1ки безпл0тныхъ, и3 человёческій р0дъ, пріиди1те, поклони1мсz, въ благознамени1тый дeнь сeй пaмzть совершaюще мyдрыхъ ґрхaгGлwвъ хrт0выхъ, с™ъ, с™ъ, с™ъ пою1ще, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw страннолюби1віи дрeвле, ґвраaмъ бGови1децъ и3 лHтъ слaвный ўчреди1ша ѓгGлы, и3 њбрэт0ша nбщeніе со ѓгGлы, зовyще: с™ъ, с™ъ, с™ъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

МанHю д0блественному и3 тwвjту премyдрому kви1шасz ѓгGли, воздаю1ще натрижнє1ніz житіS по дост0инству: и3 nтрокHвъ ѓгGлъ ўгаси2 плaмень и3ногдA, въ пещи2 џгненнэй сyщихъ.

БGор0диченъ:

ВсE нaше по существY t дв7ы понeслъ є3си2, кромЁ и3змэнeніz, ї}се, є3стествы2 сугyба, но є3ди1наго v3постaсію, n§ески тS проповёдуемъ: є3гHже и3 ви1дъ вёрнw почитaемъ, и3з8wбразyюще.

Пёснь }. Їрм0съ:

На горЁ с™ёй прослaвльшасz, и3 въ купинЁ nгнeмъ приснодв7ы мwmсeови тaйну ћвльшаго, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ЃгGльскому поревнyимъ житію2, и3 мы6сли впери1мъ къ высотЁ: и3 съ ни1ми невещeственнw воспои1мъ гDа, пою1ще и3 превозносsще во вс‰ вёки.

Лик0вствєнницы ликовaніz нбcніи, пrт0лъ њбстоsще слaвы, џкрестъ бGа же всегдA њбращaющесz, ѓгGли пою1тъ и3 превозн0сzтъ є3го2 во вс‰ вёки.

Невещeственнагw nгнS творsщей плaмень, на высотЁ непрестaннw служaщыz, и3 ѓгGлы дyхи kвлsющей, трbцэ покланsемсz и3 славосл0вимъ во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Е#мyже на нб7си2 предстоsтъ съ трeпетомъ тмы6 ѓгGлъ и3 ґрх†гGлъ, того2 на њб8sтіихъ носи1ти спод0биласz є3си2, бцdе: моли2 спасти1сz славосл0вzщымъ є3го2 во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Начaльникъ ѓгGлwвъ бhсть міхаи1лъ ґрхaгGлъ: но слaвитсz съ ни1мъ свэтлёе таи1нникъ бlгодaти, и3 дв7ы њбручи1тель честнhй, воев0да безпл0тныхъ, дост0йнw рaдость предвозвэщaz гавріи1лъ вопію1щымъ: лю1діе, превозноси1те хrтA во вс‰ вёки.

ЃгGльскіz чи1ны въ разли1чномъ зрaцэ ўви1дэвъ їезекjиль, предсказyz, проповёдаше: въ ни1хже шестокри1льніи серафjми предстоsху, и3 херувjми многоoчи1тіи њкружaху, съ ни1миже ґрхaгGлы пресвBтлыz зрsше, хrтA славосл0вzщыz во вс‰ вёки.

Ћкw стрaшно пришeствіе вторaгw сэдaлища твоегw2, kвленнотворS даніи1лъ, предглаг0лаше: ћкw пrт0ли постaвишасz, и3 вeтхій сэдsше, и3 тмы6 ѓгGлwвъ ввождaше, со стрaхомъ предстоsщыz и3 гл†сы нем0лчными вопію1щыz трbцэ во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Nц7Y и3 д¦у є3диносyщное сл0во, в0лею kви1сz и3 нaмъ и3зъ дв7ы соoбрaзенъ, не смэси1въ въ дрyгъ дрyга, ±же стрaшнагw соединeніz: є3ди1нъ бо и3 т0йжде во nбои1хъ показyетсz, въ двY существaхъ и3 є3ди1ной v3постaси: є3гHже нhнэ под0біz џбразу покланsемсz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстaвы прешлA є3си2 є3стествA, содётелz зачeнши и3 гDа, и3 двeрь спасeніz мjрови былA є3си2: тёмъ тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

ТS, неизречeннw соедини1вшаго нбcнымъ, хrтE, земн†z и3 є3ди1ну цeрковь соверши1вша ѓгGлwвъ и3 человёкwвъ, непрестaннw величaемъ.

ЃгGли же и3 ґрхaгGли, прест0ли, вл†сти и3 гDства, нач†ла же и3 си6лы, херувjми и3 серафjми, съ бцdею њ мjрэ моли1тесz.

Всёхъ предстaтеліе показyющіисz, міхаи1лъ съ гавріи1ломъ, посэти1те t любвE чтyщыz всепрaзднственную пaмzть вaшу и3 вёрнw воспэвaющыz: спасaйте t всsкагw њбстоsніz.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, с™az бGоневёсто. рaдуйсz, свётъ мjру р0ждшаz вBрнымъ. рaдуйсz, стэно2 и3 покр0ве всёхъ нaсъ: бGа, ћкw бlгодётелz, за ны2 непрестaннw моли2.

И$нъ. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Недyгующихъ и3 плaвающихъ и3 сyщихъ въ нyждахъ ко спасeнію побHрницы kви1стесz, безпл0тныхъ пeрвіи міхаи1ле и3 гавріи1ле.

Си1лъ и3 пrт0лwвъ бжcтвенныхъ слик0вственникъ, ћкw воев0да ѓгGльскій и3 таи1нникъ б9ій, њ нaсъ сп7су, гавріи1ле, моли1сz.

Ћкw храни1теліе мjра и3 цRкве и3 чиноначaльницы вhшнихъ си1лъ, њ нaсъ сп7са ўмоли1те.

БGор0диченъ:

Соглaснw, бцdе, тS славосл0вимъ, ћкw t страстeй и3 бёдъ спасaеши ны2, и3 н†ша молє1ніz во благи1хъ и3сполнsеши.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Џгненныхъ, ґрхістрати1же, слyгъ предстaтельство t nц7A пріsлъ є3си2, міхаи1ле, свётwвъ: тёмъ и3 сіsніе тогw2 слaвы сіsющее и4маши, њкрyгъ пречcтагw прест0ла ты2 предстоS, ћкw пeрвый невещeственныхъ чинHвъ.

Слaва: Под0бенъ: Со ўченики6:

Невещeственныхъ си1лъ, ґрх†гGлъ и3 ѓгGлъ, гDьствъ и3 престHлъ, и3 нач†лъ предстaтель предъ бGомъ постоsнный, ґрхістрати1же бжcтвенне, міхаи1ле преслaвне: нестерпи1мому бо прест0лу предстоsй, покрhй, соблюди2, сохрани2 и3 спаси2 вс‰, вёрою тS почитaющыz, мірскaго предстaтелz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Честнёйшаz є3си2 херув‡мъ слaвныхъ и3 сераф‡мъ, всепётаz, стрaшныхъ безъ сравнeніz слaвнэйшаz, и3 всёхъ с™hхъ ѓгGлъ с™ёйшаz, пречcтаz: зижди1телz бо всёхъ пл0тски неизречeннw родилA є3си2, бцdе: є3г0же моли2, рабHмъ твои6мъ разрэшeніе даровaти прегрэшeній.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Нбcныхъ чинHвъ ћкw предначaльника * и3 сyщихъ на земли2 человёкwвъ крёпкаго тS предстaтелz, * храни1телz же и3 и3збaвителz * воспэвaемъ вёрнw, * міхаи1ле ґрхістрати1же, * молsщесz, всsкіz тлетв0рныz болёзни нaсъ и3збaвити.

Чиноначaльникъ сhй г0рнихъ бжcтвенныхъ си1лъ * днeсь созывaетъ человёчєскіz ли1ки, * є3ди1нъ со ѓгGлы свётлый прaздникъ состaвити, * соб0ра и4хъ бжcтвеннагw, и3 кyпнw пёснь бGу * воспёти трис™yю.

Подъ кр0въ бжcтвенныхъ ны2 кри1лъ твои1хъ * прибэгaющыz вёрою, * міхаи1ле, бжcтвенный ќме, * соблюдaй и3 покрывaй чрезъ всE житіE: * и3 въ чaсъ, ґрхaгGле, смeртный, стрaшный, ты2 предстaни пом0щникъ * всBмъ нaмъ благопріeмнэйшій.

Глaсъ д7. Е#фрeма карjйскагw:

Трис0лнєчныz лучи2 бжcтвеннымъ свётомъ њсіzвaеми, ґрхістрати1зи, невещeственныхъ њзарsете чинонач†ліz: ћкоже свётъ бэлоoбрaзнэ показyющесz въ вhшнихъ, џгнь њблистaете въ мjрэ непристyпнагw бжcтвA. тёмъ и3 трисвzтyю пёснь плaменными ўстнaми непрестaннw поетE: с™ъ, с™ъ, с™ъ є3си2, б9е нaшъ слaва тебЁ.

Слaва, глaсъ є7:

И#дёже њсэнsетъ бlгодaть твоS, ґрхaгGле, tтyду діaволz прог0нитсz си1ла: не терпи1тъ бо свёта твоегw2 ви1дэти спадhй денни1ца. тёмъ м0лимъ тS, nгненHсныz є3гw2 стрёлы, ±же на ны2 дви6жимыz, ўгаси2 ходaтайствомъ твои1мъ, и3збавлsz нaсъ t соблaзнwвъ є3гw2, достохвaльный міхаи1ле ґрхістрати1же.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Блажи1мъ тS, бцdе дв7о, и3 слaвимъ тS вёрніи по д0лгу, грaдъ непоколеби1мый, стёну неwбори1мую, твeрдую предстaтельницу и3 прибёжище дyшъ нaшихъ.

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи Бlжє1нна №-гw канHна, пёснь G: и3 в7-гw, пёснь ѕ7. Прокjменъ, глaсъ д7: Творsй ѓгGлы сво‰ дyхи, и3 слуги6 сво‰ плaмень џгненный. Стjхъ: Благослови2, душE моS, гDа. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло ™є. Ґллилyіа, глaсъ в7: Хвали1те гDа вси2 ѓгGли є3гw2. Е#ђліе луки2, зачaло н7а. Причaстенъ: Творsй ѓгGлы сво‰ дyхи:

9 октября: Святых мучеников Онисифора и Порфирия, и преподобной матери нашей Матроны. Преподобной Феоктисты Лезвийской.

Мёсzца тогHже въ f7-й дeнь.

С™hхъ м§никъ, nнисjфора и3 порфЂріа: и3 прпdбныz мaтере нaшеz матрHны:

И# прпdбныz fеоктjсты, ћже t лeзвы.

И# прaзднованіе прес™ёй бцdэ, въ чeсть їкHны є3S нарицaемыz скоропослyшница.

Слyжба є3S пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры м§никwвъ. Глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

М§ниче страдaльче, * блажeнне nнисjфоре, * хrтA бGа и3сповёдалъ є3си2, * страждA крэпчaйше, * беззак0ннующихъ предъ суди1щемъ, * р†ны ћзвъ претерпёвъ * и3 пожжeніz всегw2 тэлесE. * тёмже вэнчaлсz є3си2 побёды вэнцeмъ, * живоначaльнэйшею рук0ю, всехвaльне.

М§ниче страдaльче порфЂріе, * кровeй њбагрeньми себЁ помaзалъ є3си2 порфЂру, * бlгодaтію и3 си1лою д¦а, * въ ню1же њдёzвсz, kви1лсz є3си2 свэтлёйшій, * сцaрствуz цaрствующему, * є3ди1ному бGу нaшему во вёки, слaвне: * є3г0же прилёжнw всегдA моли2, * є4же спасти1сz всBмъ нaмъ.

М§ницы достослaвніи, * за всёхъ жи1знь * свzщeннw ўмерщвлsеми, * на сковрадЁ рaдующесz * разжжeннэй простр0стесz, * и3 привsзани к0ньми влачи1ми, бlжeнный конeцъ пріsсте. * тёмъ прославлsетесz и3 ўбlжaетесz, њ нaсъ всегдA молsщесz, приснобlжeнніи. *

И$ны стіхи6ры прпdбныz, глaсъ д7: Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Пл0ти и3гр†ніz * п0стными пHдвиги * души2 любочeстнэ покори1ла є3си2, * и3 хrтY послёдовала є3си2, * и3 посредЁ п0стникwвъ всели1ласz є3си2 всеговёйнw, q матрHно, * ўгашaющи распалє1ніz сластн†z * б9eственными тyчами слeзъ, * и3 ѕёльнэйшее желaніе * къ зижди1телю возжигaющи.

Свzщeнное жили1ще * во мн0гихъ п0льзу бGу воздви1гла є3си2, * бhвши хрaмъ д¦а, всемyдраz, * чистот0ю душeвною, * и3 путев0дствила є3си2 дyшы * къ полє1знымъ подвигHмъ пHстнымъ, * и3 привелA є3си2 сі‰, ћкоже вёно спасє1ны, * q матрHно, вLцэ: * съ ни1миже вёрою тS почитaемъ.

Nтрокwви1цы возлюби1ша * невёстника и3 гDа, * ўчeнію твоемY покарsющыzсz, * и3 плотскyю презрёвше слaбость въ дyсэ, * ўсeрдіемъ стр†сти благочeстнw ўдержaша, * и3 введ0шасz съ тоб0ю, * q матрHно, * въ черт0гъ нбcный и3 бжcтвенный, * всегдA веселsщесz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Ћже бGа невмэсти1маго * во чрeвэ твоeмъ вмэсти1вшаz, * чlвэколю1бнw чlвёка бhвша, * и3 нaше смэшeніе и3зъ тебє2 пріи1мша * и3 њбожи1вша ћвэ, не прeзри менє2, всечcтаz, нhнэ скорбsща: * но ўщeдри ск0рw, * и3 разли1чныz враждh же и3 врeда лукaвагw свободи2.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ:

На кrтё тz ћкw ўзрЁ * пригвождeна, гDи, * ѓгница и3 м™и твоS дивлsшесz, * и3 что2 видёніе сіE, взывaше, * сн7е вожделённэйше; * сі‰ ти2 невёрный соб0ръ воздадE пребеззак0нный, * и4же мн0гихъ твои1хъ чудeсъ наслади1выйсz; * но слaва неизглаг0ланному сошeствію твоемY, вLко.

Тропaрь м§никwвъ, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, прпdбныz, глaсъ }:

Въ тебЁ, мaти, и3звёстнw спасeсz є4же по џбразу: пріи1мши бо крeстъ послёдовала є3си2 хrтY, и3 дёющи ўчи1ла є3си2, презирaти ќбw пл0ть, прех0дитъ бо: прилэжaти же њ души2, вeщи безсмeртнэй. тёмже и3 со ѓгGлы срaдуетсz, прпdбнаz матрHно, дyхъ тв0й.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Прпdбныz fеоктjсты вослёдованіе поeтсz на повечeріи.

КанHнъ,

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Ћкw чyдна твоS жи1знь и3 житіE, ѓгGлwмъ касaющисz невещeствєннымъ, н0вымъ и3 неoбhчнымъ нрaвомъ, тэснот0ю пaче є3стествA, fеоктjсто, жи1тельства твоегw2.

T младeнства мірскyю пи1щу tню1дъ возненави1дэла є3си2 и3 плотскyю слaсть, п0стъ возлюби1вши, и4мже њбуздaла є3си2 стремлє1ніz вс‰ тэлє1снаz.

Благyю зeмлю души2 твоеS во млaдости неѕл0біz њбрёте сёzтель благи1хъ, и3 вложи2 сёмz жи1зни, собрA пл0дъ стори1чествующій.

БGор0диченъ:

ТS, пречcтую nтрокови1цу, и3 вBрнымъ крёпкое заступлeніе, fеоктjста, t души2 и3здётска возлюби1вши, всBмъ добродётелемъ пaче є3стествA пріsтелище бhсть.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Не ўтаи1сz лукaвагw, бGоуг0днэ живyщи: сегw2 рaди содэвaетъ на плещи2 твои2 ѕл†z, и3 мн0жество ґрaвлzнъ нав0дитъ лeзвэ, nтeчеству твоемY.

Плэнeну тS враги6, прaведныхъ врaгъ предaти тщи1тсz: но бли1зъ и3збaвитель, и4же, ѓбіе t мeрзскихъ и3схи1тивъ, чи1сту себЁ соблюдE.

Въ пaрэ џстровэ врагHвъ и3збёгши руки2, и3зв0лила є3си2 монaшествовати, ћкw пти1ца въ нeмъ, и3 въ тaмw сyщемъ хрaмэ приснодв7ы бGомaтере, ћкw служeбница пребывaющи всегдA.

БGор0диченъ:

Всю2 надeжду на тS fеоктjста возложи1вши, м™и дв7о nтрокови1це, и3 тS покр0въ и3 пи1щу и3 питіE, и3 крёпкое заступлeніе въ лю1тыхъ стzжA.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Тaй tшeдши во внyтрєннzz и3 вещeствєннаz џстрова, ви1димыхъ врагHвъ и3збёгла є3си2, неви1димыхъ же ѕёльна приложи1сz тебЁ рaть.

Кто2 возм0жетъ тво‰, прпdбнаz, tню1дъ и3зрещи2 п0двиги, ±же и3мёла є3си2 къ начaльникwмъ тмы2, стрaждущи; и4хже и3 стрёлы плaмєнны, и3 словесA неудобопости6жна.

Q и4же хранsщіz тS бжcтвенныz благодaти! кaкw и3 є3ди1на и3 младA, разyмныхъ є3fіHплzнъ њполчeніе, въ жeнстэмъ є3стествЁ побэди1вши, посрами1ла є3си2.

БGор0диченъ:

Совершeннымъ рaзумомъ въ ю4ности тэлесE fеоктjста пожи1вши, къ твоeй м™ри, б9е, ўтверди2 всE ўповaніе своE, и3 приспЁ въ стaрость д0брую.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Ќмъ возвhсивши къ бGу, вс‰ прешлA є3си2 желaємаz падeній и3 нyжнаz тэлесE. тёмъ ни глaдъ тS, ни жaжда, слaвнаz, ни мрaзъ, ни наготA, ни зн0й побэди2.

Стрaнное твоE житіE врaгъ ви1дz, kрsсz зaвистію, смущaz тS и3 и3скушaz козньми2 всsкими, но не возм0же запsти, непор0чнаz, стwпы2 тво‰.

Стрёлы младeнєцъ, лукaвагw всsко приложeній вмэни1вши, невозврaтнw соверши1ла є3си2 н0вое пощeніz твоегw2 њбхождeніе, и3 посрами1ла є3си2 сегw2 тщeе шатaніе.

БGор0диченъ:

Ћкw блажeннаz въ женaхъ, тS, преблажeннаz бцdе, разyмное заступлeніе себЁ положи2, њ тебЁ сотв0рши си1лу, њскорблsющыz же и3зничт0жи.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Ўстaвы є3стeствєнныz превзhде, кромЁ потрeбныхъ жи1вши. тёмъ, ћкw прикасaющисz, во пл0ти безвещeственна пребывaше, и4мже хотsше, сyщихъ неви1димыхъ.

Проувёдэла є3си2 д¦омъ с™hмъ твою2 кончи1ну прибли1жившусz. тёмъ и3 ви1дэна былA є3си2 ловцeмъ, бGу благоволи1вшу, ћкw да не ўтаи1тсz твоE житіE странноoбрaзное.

Ћкw ви1дэ тS, прпdбнаz, въ цeркви ловeцъ, зрaкъ зeмленъ и3мyщу кромЁ пл0ти и3 кр0ве, ўди1вльсz мечтaніе зрёти мнsше, въ толи1кw и3стazвшу, q чудесE!

БGор0диченъ:

Пречcтаz вLчце, не tри1ни менє2, лю1тыz нечистоты2 п0лна сyща: но ми1лостива бyди мнЁ и3 ўвётлива, пріими2 приносsщаго твоеS fеоктjсты въ моли1твы молeніе.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й сп7се:

И#змлaда бGу, fеоктjсто, вданA бhвши, ћкw здaніе благ0е, и3 создaвшему под0бно, ўсeрднw и4го є3гw2 благ0е t ю4ности взeмши, не вкуси1ла є3си2 мzтeжа житeйскагw, хранsщи вс‰ ч{вства. тёмъ ћкw безпл0тна, стрaннw на земли2 жи1тельствоваше.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz, чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй, и3 лю1тыхъ њбстоsній вс‰ и3збaви, на тS надeжду, nтрокови1це, и3мyщыz: и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

И#ли2 кrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница, ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи вэщaше, м™рски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE, є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе и3 вHльныz стrти, б9е пребlгjй;

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ск0рw разрэши1ла є3си2 ўстраши1вшемусz видёніz твоегw2 боsзнь, њб8zви1вши приклю6чшаzсz тебЁ по бжcтвенному пр0мыслу, чи1стаz, њ ни1хже и3 предъ ни1мъ далA є3си2 слaву бGу благодaрственнw.

За шeсть лётъ и3 три1десzть пости1вшесz, спаси1тельнагw тёла и3 кр0ве причасти1тисz не и3мyщи, пр0сиши приклю1чшемусz ти2, t негw2 чaсть є3ди1ну благоговёйнw принести2 къ тебЁ.

Пріи1де, носS желaемое, и3 вложи2 всеговёйнw въ рyку твою2: є4же и3 пріeмши, и3 веселsщисz глаг0лала є3си2 къ бGу: нhнэ tпущaеши мS твою2, вLко, рабY ми1лостивнw, по глаг0лу твоемY.

БGор0диченъ:

Благоуг0днw тебЁ пожи1вшую, всепётаz, пріsла є3си2 служeбницу твою2, и3 спод0била є3си2 неизречeнныхъ бжcтвенныхъ бл†гъ: тоS моли1твами и3 нaсъ причaстники сотвори2, чcтаz, нетлённыz пи1щи.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Стрaшныхъ т†инъ причасти1вшисz вёрнw, ћкоже желaла є3си2, мaти прпdбнаz, њстaвила є3си2 пeрсть ќбw пeрсти, честнhй же дyхъ тв0й ѓгGли чeстнw принес0ша гDу.

Приступи1въ къ тебЁ и3 пaки ловeцъ вёрный, благословeніz ћкw получи1ти t тебє2 шeдъ, њбрёте мeртву лежaщу тS зак0номъ є3стeственнымъ, и3 дивлsшесz, что2 под0бно є3мY содёzти.

Помышлeніемъ ћкw мнsше, и4же не навhкъ д0брагw, бGоуг0днw взeмъ твою2 дeрзостнw рyку честнyю, њбэщaсz пріsти на чeсть с™hz твоеS пaмzти, блажeннаz, и3 житіS соблюдeніе и3мёти.

БGор0диченъ:

Добродётєли с™hхъ почитaю, вLчце, добродётели же дёланіz tню1дъ не стzжaхъ: но, ћкw ми1лостива, ўщeдри мо‰ ч{вствіz, и3 и3збaви мS всеѕл0бнагw nбhчаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Рyку ўкрaдену взeмшаго, съ кораблeмъ и3 брeменемъ и3 пловyщими ўдержaла є3си2, пребывaти во џстровэ пaрэ, д0ндеже ўразумёвъ џнъ, носS сію2, положи2 съ мольб0ю къ пр0чему честн0му твоемY тэлеси2.

Tпущeнніи и3 ўдержaнніи, сyщіz въ тебЁ си1лы во и3скyсэ бhвше, кyпнw вси2 притек0ша къ мощeмъ твои6мъ, д0брэ поклони1тисz и3 њб8sти, ничт0же њбрэт0ша: неви1дима бо бhвши џбразомъ, и4мже вёсть бGъ.

Вели1кихъ болёзней и3змэнeніе, б0льшимъ t хrтA, прпdбнаz, пріeмши, и3 и3мyщи дерзновeніе вели1ко моли1тисz є3мY, помzни2 почитaющыz бжcтвенную пaмzть твою2, и3 и3спроси2 нaмъ грэхHвъ њчищeніе и3 житіS и3справлeніе.

БGор0диченъ:

Вс‰ хотS спасти2 гDь, тS себЁ м™рь и3збрaвъ, положи2 вBрнымъ винY всsкагw блaга: сегw2 беззак0ніемъ њгорчи1вши, тоб0ю ўповaемъ њбрэсти2 ми1лость, ми1лостиваz вLчце.

Стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Вёчныхъ желaющи получи1ти бл†гъ, тлёющихъ всE сладострaстіе, ѕл0е мнёла є3си2 кyплю, и3 пи1щу страстeй разжжeніе. тёмъ и3здётска ли1ку монaшествующихъ сочетaласz є3си2, чcтаz.

Нечи1стыхъ духHвъ не невёдzщи к0зней всёхъ, проти1виласz є3си2 д0блественнw, и3зъ к0рене и3стерзaющи стр†стнаz возращє1ніz, и3 младeнцы ѕл0бы держaщи дв7дски, и3 разбивaющи къ кaмени хrтY.

Мaніемъ б9іимъ и3збёгши рaтныхъ рyкъ, водвори1ласz є3си2 въ пустhни, хrтA и4щущи, претеклA є3си2 разyмнw мірск0е страстeй м0ре житіS, и3 въ пристaнищи вhшнzгw њти1шіz, є3г0же возжелёла є3си2, хrтA зри1ши.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

Рaдуйсz, тyчнаz горо2: рaдуйсz, сэдaлище б9іе: рaдуйсz, бжcтвеннаz держaво: рaдуйсz, неwпали1маz купино2: рaдуйсz, бцdе: рaдуйсz, черт0же: рaдуйсz, лёствице небeснаz: рaдуйсz, хрaме: рaдуйсz, рyчко, рaдуйсz, ски1ніе: рaдуйсz, непрестаю1щаz мjру рaдость.

КrтобGор0диченъ:

Воздви1жена ћкw ви1дэ на кrтЁ ѓгнца, непор0чнаz дв7а, плaчущи вопіsше: слaдкое моE чaдо, что2 н0вое и3 преслaвное видёніе; кaкw содержaй всsчєскаz г0рстію, на дрeвэ пригвождaешисz пл0тію;

КанHнъ nктHиха є3ди1нъ, и3 с™hхъ, двA. КанHнъ м§никwвъ, є3гHже краегранeсіе: Н0сиши п0льзу твои6мъ похвaльникwмъ, бlжeнне. ЇHсифъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, ћкw и3звeлъ є3си2 лю1ди и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, покрhлъ же є3си2 колесни6цы фараHнwвы и3 си1лу.

Носsщи вёрою благохвaлzщымъ п0льзу бжcтвенную, честнaz настA пaмzть твоS, въ нeйже тS м0лимъ, блажeнне: всёхъ нaсъ помzни2.

И#мёz дерзновeніz и3сп0лнено твоE д0блественное помышлeніе, безсловeснагw повелёніz небрeглъ є3си2, бGодохновeнне, и3 рaдуzсz, бlжeнне, страдaлъ є3си2.

Си1лою возмогaемь нбcною, nнисjфоре, къ лю6тымъ ўстреми1лсz є3си2 мyкамъ, и3 всю2 побэди1лъ є3си2 крёпость рaтующагw.

БGор0диченъ:

Ўстaвила є3си2 смeрти мучи1тельство, безсмeртную жи1знь создaтелz р0ждши, хrтA и3збaвителz нaшего, дв7о неискусобрaчнаz.

И$нъ канHнъ прпdбныz,

є3гHже краегранeсіе: МатрHны под0бнw пою2 слaву. ЇHсифъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, вси2 лю1діе, въ м0ри чермнёмъ фараHна погрузи1вшему, побёдную пёснь пою1ще, ћкw прослaвисz.

Съ чи6ны нбcными всегдA сyщи, и3 причaстіемъ бжcтвеннымъ њбожaема, чтyщыz тS спасaй моли1твами твои1ми.

ВсS бжcтвеннымъ желaніемъ распалaемаz, разжжє1ніz сластeй душетлённыхъ воздержaніz тyчами ўгаси1ла є3си2.

Чeстенъ вLки сосyдъ kви1ласz є3си2, њчи1стивши сeрдце, матрHно, страстeй плотски1хъ пощeніемъ.

БGор0диченъ:

Њбрaдованнаz, и3зъ тебє2 роди1тисz благоволи1вшаго пaче є3стествA моли2, ўмири1ти и3 спасти2 всsчєскаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Рaвно nц7Y и3 д¦у сл0во на три1знищи и3сповёдающе, м§ницы, треволнє1ніz мyкъ мyжески tрази1ша.

Постaвивъ твeрдw н0ги тво‰, мyчениче, на кaмени и3сповёданіz и3 вёры, вBтры, nнисjфоре, рaнъ не поколебaлсz є3си2.

Всёмъ ўм0мъ, бlжeнне мyчениче, и3зступи1въ ко хrтY желaемому, не чyвствовалъ є3си2 и5же t рaнъ болёзней, всеблажeнне.

БGор0диченъ:

При1зри, пречcтаz, спасти1 мz: и4бо бжcтвеннымъ мaніемъ всE стр0zщаго воплоти1ла є3си2 бGа сл0ва, пaче сл0ва и3 помышлeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Жезл0мъ бжcтвенныz вёры страстeй пресэклA є3си2 м0ре, бжcтвеннэ душaмъ предпутетворsщи прaвое прехождeніе.

Kви1ласz є3си2 ўдобрeніе є3ди1нствующихъ ћвэ, всечестнaz, и3 монaхwвъ житіE стzжaвши чи1стое и3 непор0чное.

Мeртвости совлеклaсz є3си2 тлетв0рныхъ страстeй, слaвнаz, и3 врагA житіeмъ благочeстнымъ њбнажи1ла є3си2.

БGор0диченъ:

Соедини1сz во ўтр0бэ твоeй создaтель пл0ти, пречcтаz, пребhвъ, є4же бЁ, ћкw да, є4же блaго бhти, человёкwмъ дaруетъ.

Кондaкъ прпdбныz, глaсъ в7. Под0бенъ: Бlгодaти пріи1мше:

За люб0вь гDню, прпdбнаz матрHно, пок0z желaніе возненави1дэла є3си2, пощeніемъ дyхъ тв0й просвэти1вши. но твои1ми моли1твами и3 проти1вныхъ шат†ніz разори2: крёпкw бо ѕвёри побэди1ла є3си2.

Јкосъ:

Струю2 мнЁ сл0ва дaждь, б9е м0й, и3 и3ст0чникъ благочи1ніz сотвори2 м0й ќмъ, и3 благослови2 љзhкъ м0й, да воспою2 твою2 ѓгницу, ю4же вэнчaлъ є3си2 ты2 бlгостію твоeю: ѓще бо сaмъ не дaси мнЁ сл0во дост0йное, кaкw принесY дaръ ни1щій богaтнэй въ словесёхъ и3 дэsніихъ; тёмъ подaждь мнЁ си1лу, и3сповёдати є3S натрижнє1ніz: крёпкw бо ѕвёри побэди1ла є4сть.

Сэдaленъ м§никwвъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Nгнeмъ бжcтвеннагw распалaеми желaніz, nгнS чyвственнагw прикосновeніемъ tню1дъ не њпали1стесz, блажeнніи, прeлесть же пожг0сте, и3 влек0ми неми1лостивнw, страстотeрпцы, приснопaмzтный пріsсте конeцъ, и3 слaву получи1сте.

Слaва, прпdбныz, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое:

Пред8избрaннаz t бGа мaти, къ пристaнищу жи1зни наставлsема, безъ волнeніz житіS бyрю претеклA є3си2, со ѓгGлы пэсносл0вzщи и3збaвителz, и3 молsщисz непрестaннw њ нaсъ, ћкw да благодaть и3 ми1лость хrт0съ дaруетъ нaмъ, сохранsющи пaству, ю4же болёзнію состaвила є3си2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Непремённаго бGа пор0ждшаz, премэнsемое при1снw сeрдце моE грэх0мъ и3 лёностію, прил0гами льсти1вагw, ўтверди2, бlгaz, моли1твами м™рними твои1ми: ћкw да и3 ѓзъ благодaрнw слaвлю тS, бGороди1тельнице марjе, поми1луй стaдо твоE є4же стzжaла є3си2, всенепор0чнаz.

КrтобGор0диченъ:

Сн7а твоегw2 и3 бGа кrт0мъ, дв7о, сохранsеми при1снw, дeмwнскіz прил0ги и3 кHзни побэждaемъ, сyщую бцdу тS и4стиннw воспэвaюще: и3 люб0вію вси2 р0ди блажи1мъ, пречcтаz, ћкоже прореклA є3си2. тёмже согрэшeній нaшихъ њставлeніе моли1твами твои1ми дaруй.

Пёснь д7. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на кrтЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, чlвэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

Њблистaющее свэтозарeніе болёзней твои1хъ, nнисjфоре м§ниче, привлечE люб0вію, блажeнне, спострадaти тебЁ блажeннаго порфЂріа.

Возложи1вше на сковрадY разжжeнную, протzзaютъ мучи1тели кyпнw хrтHвы в0ины, рaдующыzсz и3 горsщыz дyхомъ.

Заколeніе ћкw совершeнно, страстотeрпцы, и3 чи6стыz жє1ртвы вLцэ всёхъ, рaдующесz, привед0стесz, тёмъ блажи1ми є3стE.

Разyмнw тS возложeннаго вLцэ, льсти6выz бесBды прельсти1ти tню1дъ не возмог0ша, порфЂріе бGомyдре, всемyдре и3 всебогaте.

БGор0диченъ:

Воплощaема родилA є3си2 бGа сл0ва, ўпод0битисz, nтрокови1це, за милосeрдіе ми1лости всBмъ благоволи1вша, всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Кaплzми слeзъ твои1хъ напои1вши сeрдце твоE, и3 воздёлала є3си2 добродётелей стори1чествующій, q матрHно! клaсъ бжcтвенною благодaтію.

По хrтY возвeргши помышлeніz степє1ни, пребhсть напaстьми непреврaтна лукaвыхъ дeмwнwвъ, достослaвнаz.

Д0блественною мyдростію сопрyга њстaвивши и3 житіS мzтeжъ, и4го хrт0во возлюби1ла є3си2, и3 тогw2 въ слёдъ послёдовала є3си2.

БGор0диченъ:

Не њстaвивъ нбcныхъ, пречcтаz, бGъ, и3стощавaетсz во ўтр0бэ твоeй, и3 мёритсz безмёрный, безмBрнаz мjра разрэши1въ прегрэшє1ніz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Столпи2 хrт0вы цRкве непоколеби1міи, колебaньми мyкъ непреврaтни крёпостію дyха kви1стесz.

Куми1ры богHвъ сквeрныхъ и3стни1сте, и3 kви1стесz благочeстіz и3 мyжества џбразы, честнjи великомyчєницы.

В0инствомъ и4стиннымъ t бGа препоsсастесz, приврeменное могyтство њстaвивше вёрою, рaдующесz пострадaсте.

БGор0диченъ:

Всели1сz въ тS, вмэсти1всz, невмёстный, и3 показa тz нб7съ ши1ршую, дв7о. тёмъ тS ўблажaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Њдёzвшисz во џбразъ с™hй, q матрHно! врагA ѕлотв0рнаго въ стyдъ њдёzла є3си2.

Текyщими и3змэни1ла є3си2 б{дущаz, и3 сопрyжникомъ женихA безсмeртнаго, невэстоводи1телz дyшъ нaшихъ.

Всен0щную приносsщи хвалY вLцэ, матрHно, ўспи1ла є3си2 сл†сти тэлє1сныz.

БGор0диченъ:

Мeртвыхъ и3 живhхъ вLку родилA є3си2, стр†сти, всенепор0чнаz, сeрдца моегw2 ўмертви2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но, ћкw бGъ, и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

БолBзни р†нъ претерпёлъ є3си2, nнисjфоре м§ниче, течeніе соверши1въ свидётельства, и3 побэди1тель бhвъ, пріsлъ є3си2 п0чєсти небє1сныz.

Дрyгъ дрyгу содержaщесz вёрою, привzзaеми кyпнw и3 влек0ми, разрэшeніе тэлесE, ћкw крёпцыи страдaльцы, пріsсте, гDу совокуплsеми.

Къ к0нємъ привsзани, и3 нyжднw влек0ми, нрaвомъ судsщагw лютёйшимъ, благослaвніи м§ницы гDни, бжcтвеннагw концA спод0бистесz.

БGор0диченъ:

Зак0нwвъ кромЁ є3стeственныхъ, дв7о, законодaвца раждaеши, њбновлsющаго сокрушeнное є3стество2 нaше: є3г0же моли2 спасти1 мz, грэхи6 сокрушeннаго.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Ћкw пти1ца добропёснива въ лyзэ п0стничества слaдкw возглашaющи, ћкw ќмныz привлеклA є3си2 врaбіи, свzщeннэйшихъ жeнъ соб0ръ мрeжь, врaжіихъ и3збёгши, матрHно, дyхомъ.

Пл0ть ќбw любомyдріемъ держaщи, и3 њбуздовaющи стр†сти, прпdбнаz, души1 же краснёйшую добр0ту свётлw хrтY бlгоукрашaющи, краснa же и3 благолёпна, матрHно, дyхомъ познaласz є3си2.

ЃгGльское жи1тельство на земли2 возлюби1ла є3си2, пою1щи непрестaннw, нaсъ рaди t с™hz дв7ы за мн0жество блaгости воплоти1вшасz, и3 є3стество2 жeнское на врагA лукaваго ўкрэпи1вша.

БGор0диченъ:

Пораб0тисz грэх0мъ є3стество2 человёческое: но сіE и3збaвила є3си2, бцdе, лукaвыz раб0ты, всsческихъ вLку р0ждши, показaвшаго нaмъ жи1зни вх0ды, всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

М§никъ дв0ица пострадaвше крёпкw, врaжію гордhню на зeмлю низложи1сте, њзари1вшесz бlгодaтію несоздaнныz трbцы, слaвніи, nнисjфоре и3 порфЂріе, моли1тесz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Возмог0ша бжcтвенною крёпостію, ўтвeрждшесz хrт0вы в0ини, низложи1ти вр†жіz совёты и3 ўхищрє1ніz, къ свирBпымъ к0нємъ кyпнw привsзани, и3 стрaждуще зак0ннw, нaмъ пр0сzтъ t бGа долгHвъ прощeніz, и3 разрэшeніz грzдyщихъ и3скушeній, и3 лю1тыхъ и3збавлeніz. тёмъ тhz хвaлимъ при1снw, ћкw при6сныz къ бGу ўг0дники, молsщыzсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ґвраaмстіи и3ногдA въ вавmлHнэ џтроцы пeщный плaмень попрaша, пёсньми взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Бlгор0днэйшіz твоеS души2 благорHдныz тво‰ нрaвы kвлsz, и3сповёдалъ є3си2 предъ мучи1тєли, nнисjфоре мyчениче, бGа воплощeнна.

Вёчную бжcтвенную своб0ду любS твоемY вLчцэ, ћкw благопослушли1въ рaбъ, спострадaлъ є3си2, и3 съ ни1мъ ликyеши, порфЂріе всеблажeнне.

Бжcтвенными кровьми2 вaшими, разжжeнный плaмень безб0жіz ўгаси1вше, вопіeте, всехвaльніи: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Да блажeнныz и3 безсмeртныz слaвы спод0битесz, блажeнную пострадaсте смeрть, бGосвBтлыz ѕвёзды мhсленнагw сlнца.

БGор0диченъ:

Воплощeнно сл0во t твои1хъ кровeй раждaеши, земны6z њбожи1ти благоволи1вшаго, дв7о, воспэвaющыz. nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е во вёки.

Ћкw г0рлица краснёйша, соблюлA є3си2 бGу цэломyдріz благочaдіе, страстeй непл0дствомъ, блажeннаz, вопію1ще: и4стиннw њбогати1вши, тоб0ю спасaємыz.

Мjръ, честнaz, и3 ±же въ мjрэ њстaвивши въ б9іей надeжди, премjрное нhнэ наслёдовала є3си2 наслёдіе, є3ди1нствующихъ сyщаz и4стиннw, матрHно, красотA.

БGор0диченъ:

Разрэшaz є4vину клsтву, въ пренепор0чную всели1сz дв7и1цу, бlгословeніz и3ст0чникъ и3сточaz вопію1щымъ: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ твоегw2 чрeва.

Пёснь }. Їрм0съ:

На кrтЁ пл0тію пригвождeннаго, и3 показaвшаго нaмъ nрyжіе во спасeніе, џтроцы, превозноси1те хrтA бGа нaшего во вёки.

ЎдесA терзaніємъ предaвше, растерзaсте врагA несмhсленное сeрдце, пребhвше непоколeблени ўм0мъ, великоимени1тіи вэнцен0сцы.

Кровьми2 вaшими џгнь ўгасE невёдэніz, страдaльцы, вёрныхъ же напои1сте всёхъ и3 сердцA и3 дyшы возращeніемъ бGознaніz.

В0лны лю1тыхъ мучeній њкормлeніемъ хrт0вымъ преид0сте, и3 къ пристaнищу бжcтвеннагw цrтвіz нбcнагw пристaсте въ нетлёніе.

Ќгліе nгнeмъ паракли1та распалsеми, ћвэ м§ницы ћвльшесz, пожг0ша лeсть врaжію, и3 просвэти1ша вселeнную.

БGор0диченъ:

Цвётъ и3збрaнный во ўд0ліихъ, nтрокови1це, житіS њбрётъ, возжелЁ твоеS добр0ты сл0во б9іе, и3 воплоти1всz, њблагов0нстви вселeнную.

И$нъ. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене благодaтію твоeю бhвше, зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Благочeстіz нрaвы дyшу ўкраси1вши, матрHно, д¦омъ бжcтвеннымъ бGу привелA є3си2, чи1стаz, ли1къ дёвъ, пою1щіи: благослови1те вс‰ дэлA гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Твои1хъ п0тwвъ тyчы бжcтвенною благодaтію, страстeй тyчы, матрHно, м{тныz и3зсушaютъ: сердцa же вёрнw приходsщихъ всегдA напаsютъ. тёмъ тS почитaемъ во вс‰ вёки.

ТебE самyю nр{жіи вёры воwружи1вши воздержaніz, не ўzзви1ласz є3си2 стрэл0ю слaсти, пребывaющи посредЁ мужeй: и3 дрeвле є4vу ўzзви1вшаго ўzзви1ла є3си2 копіeмъ цэломyдріz, матрHно блажeннаz.

БGор0диченъ:

СE дв7а, ћкw глаг0летъ д¦омъ и3сaіа, и3мЁ во чрeвэ и3збaвльшаго ны2 t ѓдова чрeва, благочeстнw вопію1щыz: благослови1те вс‰ дэлA гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz, клsтву всели1ла є4сть, тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz мjрови благословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

Возмог0ша, си1лою хrт0вою вжилsеми, безплHтныz съ тёломъ побори1ти, д0бліи ґдамaнти, столпи2 вёры, и3 нhнэ на нб7сёхъ веселsтсz t вёка съ пострадaвшими.

Ћкw колесни1ца словесE свzщeннаz бhвше, къ безсловє1снымъ привsзани бhсте, бжcтвенніи м§ницы, и3 къ пристaнищу нбcному достиг0сте, рaдующесz, и3 побёды п0чєсти пріsсте. тёмъ дост0йнw блажи1ми є3стE.

ТэлесA в†ша пангеaнwвъ слaвный нhнэ и4мать грaдъ, м§ницы бжcтвенніи, њбогaщсz заст{пники вaми, и3 врачи6, цэлsщими тэлeсъ и3 дyшъ недyги, приходsщихъ вёрою всегдA.

Бжcтвеннаz дв0ица и3 свэтозaрнаz, порфЂріе страстотeрпче приснослaвный и3 nнисjфоре доблемyдрый, трbцэ прес™ёй моли1тесz, ми1ръ и3 лю1тыхъ и3збавлeніе подaти душaмъ нaшымъ.

БGор0диченъ:

Њдёzвсz во всег0 мz в0лею вLка, t твои1хъ происх0дитъ, всенепор0чнаz, бжcтвенныхъ чрeслъ, ћкw жени1хъ: и3 млек0мъ питaетсz, и4же всю2 твaрь питazй мaніемъ, бlгословeннаz приснодв7о.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Ћкw бжcтвеннаz ты2 голуби1ца, добродётелей позлащeнными кри1лы, матрHно слaвнаz, вhспрь возлетёла є3си2, и3 нhнэ воспочивaеши, и3дёже прпdбныхъ ли1цы, и3 прaведныхъ чи1ни, и3 вёчное весeліе, и3 рaдость неизглаг0ланнаz.

Лю1бzщи t жены2 за ўтр0бы щедр0тъ возсіsвшаго, незаходи1маго сlнца разжжeнную и3 неуд0бь прох0дную, ўд0бнw пр0йде чи1стаz стезю2 п0стную, дeмwны попалsющи, и3 стр†сти плотск‡z и3зсушaющи.

Бжcтвеннаz пaмzть твоS нaмъ свэтлёйши с0лнца возсіS, просвэщaющи н†ша сердцA и3 помышлє1ніz: въ ню1же поминaй нaсъ, вёрою творsщихъ ю5, матрHно слaвнаz, дерзновeніе къ бGу и4стиннw и3мyщи.

БGор0диченъ:

Носsщи, nтрокови1це, рукaми, всsчєскаz мaніемъ носsщаго, руки1 мz и3збaви чуждaгw ходaтайствомъ твои1мъ: и3 свётомъ твои1мъ моE помышлeніе просвэти2, и3 tчужди2 страстeй неwслaбнw борю1щихъ мS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Мyченики почти1мъ, страд†ніи возсіsвшихъ, и3 њзари1вшихъ мjръ мyченическими свэтлостьми2, nнисjфора слaвнаго, и3 съ ни1мъ порфЂріа: и4бо сjи м0лzтсz њ нaсъ, люб0вію совершaющихъ пaмzть и4хъ.

Слaва, прпdбныz:

ПосредЁ мужeй всели1ласz є3си2, матрHно приснослaвнаz, пріeмши џбразъ, q стрaнно чyдо! прпdбнаz, кaкw ўтаи1ласz є3си2 мучи1телz, твeрдw при1снw њгорчaющасz; пощeніемъ и3 моли1твами и3 бдBніи непрестaнными сегw2 главY сокруши1ла є3си2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, б9іz палaто: рaдуйсz, горо2 њсэнeннаz: рaдуйсz, неwпали1маz купино2: рaдуйсz, пrт0ле слaвы: рaдуйсz, бжcтвеннаz трапeзо: рaдуйсz, стaмно всезлатaz: рaдуйсz, свёщниче всесвётлый: рaдуйсz, лeгкій џблаче, дв7омaти марjе.

10 ноября: Святых апостолов Ераста, Олимпа, Родиона и других.

Мёсzца тогHже въ ‹-й дeнь.

С™hхъ ґпcлъ, є3рaста, nлЂмпа, родіHна, и3 и5же съ ни1ми.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Поd: Всехвaльніи м§ницы:

Мjра и3сполнє1ніz, * ћкw nрли2 крилaтіи * пресвётлw преходsще, * свzщеннопроповёдницы, * ўловлє1нныz t ѕлодёz, * привлек0сте къ вёрэ непор0чнэй. * тёмъ моли1тесz * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Тeртіа и3 сwсіпaтра * глaсы свzщeнными почти1мъ, * и3 nлЂмпа и3 родіHна, * и3 съ си1ми є3рaста свzщеннотаи1нника, * и3 бжcтвеннаго куaрта, * слaвzщыz хrтA бGа нaшего, * и3 молsщыz є3го2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Kзhки привед0сте хrтY бGу, бlжeнніи: * и3збaвлены кр0вію * благоволи1вшагw на земли2 роди1тисz, * и3 кrтъ и3 смeрть претерпёвшагw * в0лею, всемyдріи. * є3г0же нhнэ моли1те, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію млcть.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Всепётаz вLчце, * надeжде вёрныхъ и3 ўтверждeніе, * прибёжище и3 п0мощь, * тS м0лимъ, * t всsкіz бэды2 рабы6 тво‰ сохрани2, * вёрою покланsющыzсz ржcтвY твоемY. * є3г0же моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Своего2 ѓгнца, * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца, * на кrтЁ ћкw ви1дэвши ви1да не и3мyща, нижE добр0ты, ўвы2 мнЁ, рыдaющи, гlг0лаше: * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ бlголёпіе; * гдЁ благодaть блистaющаz * џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcли с™jи, моли1те ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

На ќтрени, џба канHна nктHиха, и3 с™hхъ на д7, є3гHже краегранeсіе:

БGоглагHливыz ўченики2 пою2 спротzжeннw. ЇHсифъ.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

ТвоS побэди1тельнаz десни1ца бGолёпнw въ крёпости прослaвисz: тa бо, безсмeртне, ћкw всемогyщаz, проти6вныz сотрE, ї}льтzнwмъ пyть глубины2 новосодёлавшаz.

Бжcтвенніи сyще ўченицы2, вопл0щшагwсz за милосeрдіе бGа нaшегw: того2 моли1те, грэхHвъ даровaти прощeніе, совершaющымъ вaшу пaмzть, блажeнніи.

Зерц†ла б9іz свэтови6днаz, вмэсти1тєльна тогw2 подаsній kви1стесz, бlжeнніи, всBмъ вBрнымъ, благодaтельнw даю1ще сп7си1тєльныz зари6, бGови1дцы ґпcли.

Возсіsша всBмъ просвэщeніе, њзарeній и3ст0чникъ почeрпше, є3рaстъ и3 тeртій, и3 nлЂмпъ, и3 родіHнъ, и3 сwсіпaтръ кyпнw съ куaртомъ, ±же благочeстнw ўблажи1мъ.

БGор0диченъ:

Р0дъ человёческій твои1мъ ржcтв0мъ, дв7о, њбнови1ла є3си2, сл0во бо родилA є3си2 џ§ее, въ пл0ть мeртвенную њдёzвшеесz, и3 безсмeртіz пути6 нaмъ показaвшее.

Пёснь G. Їрм0съ:

Е#ди1не вёдый человёческагw существA нeмощь, и3 ми1лостивнw въ нE воwбрaжсz, препоsши мS съ высоты2 си1лою, є4же вопи1ти тебЁ, с™hй: њдушевлeнный хрaме, неизречeнныz слaвы твоеS, чlвэколю1бче.

Сл0во ћкw свэти1льникъ мhсленный проносsще, ґпcли, бGопок0рнw всю2 твaрь проид0сте, тоS мрaкъ разгонsюще, и3 сhны kвлsюще свёта бlгодaтію, н0щи невёдэніz раб0тающыz.

ГлагHлъ вaшихъ прbр0чески во всю2 и3зhде вселeнную вэщaніе спаси1тельное, и3 дёлъ свётлое показaніе всю2 зeмлю њбтечE, дyшы просвэщaющее, бGоглаг0ливіи гDни ґпcли.

Всeльсz въ душaхъ вaшихъ, мyдріи, д¦ъ всес™hй, бGови1дны весьмA содёла: всю1ду мjръ њбходsще, хрaмы разори1сте јдwльскіz бlгодaтію, и3 бGу цRкви воздвиг0сте.

БGор0диченъ:

Сн7а џ§а є3динор0днаго, безмaтернz пeрвэе и3 и3зъ тебє2 рождeнна ўвёдэвше без8o1§а б9ію м™рь и3сповёдаемъ тS, безстрaстнw р0ждшую, и3 дв7у пребhвшу пaче сл0ва, мRjе бGоневёсто.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Kви1сz днeсь ґпcлъ честн0е торжество2, подаю1щее ћвэ всBмъ прегрэшeній њставлeніе, совершaющымъ и4хъ пaмzть.

Тaже сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Е#рaста и3 nлЂмпа, сwсіпaтра и3 тeртіа, родіHна кyпнw и3 куaрта пaмzть соглaснw почти1мъ, къ ни6мъ воспэвaюще: бжcтвенніи проповёдателіе, и3 слуги6 сл0ва, дyшы нaшz вёчнующіz мyки моли1твами вaшими и3збaвите.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz, чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй и3 лю1тыхъ њбстоsній вс‰ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщыz, и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи, вэщaше, м™рски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE, є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе и3 вHльныz стrти, б9е пребlгjй;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Г0ру тS, бlгодaтію б9іею приwсэнeнную, прозорли1выма ґввакyмъ ўсмотри1въ nчи1ма, и3зъ тебє2 и3зhти ї}леву провозглашaше с™0му, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

Ўтверждє1ніz дрeвле неутверждє1нымъ бhвше, раскопaсте вaшими бGодaнными ўчє1ніи вр†жіz тверды6ни всер†зныz, и3 запустёнію предaсте, бGови1дніи сп7совы ґпcли.

Вельми2 хrтHва вели6чіz проповёдающе, ўмaленіи всеконeчнw, великопроповBдницы, земны6z вельми2 просвэти1сте свётлw, вели1чіемъ бlгодaти соверши1вше, б9eственніи ґпcли.

Да похвaлитсz бжcтвенный nлЂмпъ пэснопёньми, и3 родіHнъ съ ни1мъ да возвели1читсz благочeстнw, течeніе соверши1вше мучeніz, съ петр0мъ бGопроповёдникомъ въ ри1мэ, главaми tсэкaеми.

БGор0диченъ:

Чудeсъ б0льше всёхъ, всенепор0чнаz, въ тебЁ новосодёzвшеесz чyдо показaсz ћвственнw: бGа бо родилA є3си2 тэлeснэ, земны6мъ за милосeрдіе соедини1вшасz, въ несли1тнэмъ соединeніи, бGоневёсто.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти1вый сіsніемъ пришeствіz твоегw2, хrтE, и3 њсвэти1вый кrт0мъ твои1мъ мjра концы2, сердцA просвэти2 свётомъ твоегw2 бGоразyміz, правослaвнw пою1щихъ тS.

Мyдрость џ§а всE њсуществовaвшаz, ўчи1тели въ мjръ вaсъ послA, въ мyдрости д¦а и3 и4стины, kвлeніемъ вс‰ ўмудрsющыz, слaвніи.

Сл0ва вметaюще, всемyдріи, ќдицу, возвлек0сте и3зъ глубины2 невёдэніz бlгодaтію рhбъ сyщыz безглaсншыz, и3 гDу вёровавшыz привед0сте.

Восхвaлимъ nлЂмпа, и3 вели1каго родіHна, и3 тeртіа, и3 сwсіпaтра, кyпнw и3 є3рaста, и3 бжcтвеннаго куaрта, хrтопроповёдники, и3 всёхъ благочести1выхъ защи1тники.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2 сл0вомъ сл0во, всенепор0чнаz, и3 родилA є3си2 пaче ўмA и3 сл0ва, бGоневёстнаz, бhвша, бцdе, чlвёка. тёмъ тS словєсы2 бGодохновeнными всегдA ўблажaемъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њбhде нaсъ послёднzz бeздна, нёсть и3збавлszй, вмэни1хомсz ћкw џвцы заколeніz, спаси2 лю1ди тво‰, б9е нaшъ: тh бо крёпость немощствyющихъ и3 и3справлeніе.

Пречестнjи, ћкw кaменіе валsющесz на земли2, привали1сте къ благочeстію и4же нрaвомъ лукaвымъ кaменію нечyвственному служaщыz, бGови1дніи сл0ва таи1нницы блажeннэйшіи.

Е#ди1ницу въ тріeхъ ли1цэхъ неразлyчну, несли1тну проповёдающе, многоб0жную t земли2 разори1сте лeсть, нелeстніи хrтHвы ґпcли, и3 лю1тэ прельщє1нныz къ свёту бGознaніz настaвисте.

Рaзумы крaсными несмhсльство немyдрыхъ, премyдріи ґпcли, разори1сте, и3 ўтверди1сте бGу всецRю2 є3ди1ному вёровати, твaрь всю2 бжcтвенными свэтоли6тіи ўкрашaющему.

БGор0диченъ:

Ћкw и3н0е нeбо, пeрвагw, вLчце, ћвльшисz вhшшее, тS слaвимъ, сlнце нaмъ прaвды возсіsвшее, и3 глуб0кую невёдэніz тмY tгнaвшее.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Бжcтвеннымъ свётомъ ќмъ њзари1вше, вит‡йскаz плетє1ніz мyдрэ разори1сте: и3 kзhки вс‰ ўлови1вше, ґпcли слaвніи, вLцэ привед0сте, трbцу бжcтвенную слaвити научaюще.

Јкосъ:

Ћкw ў§ницы2 всёхъ вLки, мрeжею, бGови1дцы, вaшихъ моли1твъ, и3зъ глубины2 прегрэшeній и3звлецhте смирeнную дyшу мою2, сэтьми2 ўловлeнную дeмwнскихъ к0зней: да д0брэ прешeдъ пр0чее врeмz животA моегw2, пою2 вaсъ люб0вію, и3 прослaвлю житіE вaше непор0чное, є4же на земли2 соверши1сте, лю1тэ њмрачє1нныz просвэти1вше, трbцу бжcтвенную слaвити научaюще.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE ќмную, бцdе, пeщь, разсмотрsемъ, вёрніи, ћкоже бо џтроки спасE три2 превозноси1мый, мjръ њбнови2 во чрeвэ твоeмъ всецёлъ, хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

ТS свzщeнна їкон0ма, є3рaсте, цRкве хrт0вы, сyщіz во їеrли1мэ, пишS, проповёдаше пavелъ ґпcлъ, съ ни1миже тS почитaемъ, пою1ще хrтY: хвaльный nтцє1въ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Терпёніемъ и3скушeній, и3 скорбeй, и3 гонeній и3скуси1всz, и3 ћзвами хrт0выми ўдобрsемь, є3рaсте пребогaте, велеглaснw взывaлъ є3си2: хвaльный nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Зак0на н0вагw kви1лсz є3си2, куaрте, возвэсти1тель, вeтхагw беззак0ніz tводS чуждемyдрєнныz, и3 къ возновлeнію жи1зни преводS зовyщыz: хвaльный nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Џ§ее сл0во соприсносyщное, ћвльшеесz земны6мъ воплоти1ла є3си2, и3 тёломъ, nтрокови1це, породилA є3си2 человёка бhвша, да спасeтъ человёка, хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтроцы ї}левы, ћкоже въ горни1лэ, добр0тою бlгочeстіz чистёе злaта блещaхусz, гlг0люще: бlгослови1те вс‰ дэлA гDнz гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Нерастeрзни столпи2 хrт0вы ћвльшесz цRкве, разори1сте ѕлочeстіz стёны вс‰, вBрныz же, ћкw кaменіе, наздaвше на кaмени вёры, вопію1щыz: всS дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Законопол0жницы kви1стесz вы2, д¦а зак0нъ написyюще въ сердцaхъ вёрныхъ, всеблажeнніи, и4мже просвэщaеми вопіsху: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ўкраси1всz, блажeнный nлЂмпе, въ џньже дeнь пeтръ вели1кій конeцъ пріsтъ, ћвэ скончaвсz, кyпнw съ родіHномъ мечeмъ, повелёніемъ нeрwна, беззак0ннагw царS: и3 совокупи1стесz нбcнымъ ликHмъ.

БGор0диченъ:

Стaмна дрeвле и3мyщаz мaнну, чcтаz, њбразовaше тS: хrтa бо, слaдость нaшу, носи1ла є3си1 бо чрeвэ, и3 пл0тію родилA є3си2, и3збавлsющаго всsкіz г0рести безмёстныхъ прегрэшeній, превозносsщыz того2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Џбразъ чи1стагw рождествA твоегw2 nгнепали1маz купинA показA неwпaльнаz: и3 нhнэ на нaсъ напaстей свирёпэющую ўгаси1ти, м0лимсz, пeщь, да тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Рaвнw течeніе соверши1вше, рaвнw t вLки сл0ва њбогaщшесz, рaвныхъ д¦а дарHвъ спод0бистесz, и3 п0честей рaвныхъ получи1сте, ґпcли гDни, просвэти1теліе сердeцъ нaшихъ.

Ћкоже нбcныz ѕвёзды, бGознaменьми всю2 зeмлю просвэти1сте, тмY глуб0кую невёдэніz tгнaвше, и3 сhны днE показaвше, дрeвле порабощє1нныz козньми2 враждeбника.

П0лкъ ѕлоyмныхъ погуби1сте, во глубинY дрeвле ври1нувшихъ kзhки людeй: мн0жество же бGу привед0сте спасaемыхъ, чинHмъ совокуплsеми невещeственныхъ си1лъ, всеизбрaнніи хrт0вы ґпcли.

Вшeдше къ прем‡рнымъ nлЂмпъ вели1кій и3 сwсіпaтръ, тeртій кyпнw и3 родіHнъ, и3 куaртъ, и3 є3рaстъ свzщeннэйшій, и3 нhнэ њ мjрэ и3збaвителz м0лzтъ.

БGор0диченъ:

Пощади2 лю1ди тво‰, гDи, нахождeніz вaрварскагw нaсъ и3збавлsz, и3 грэхHвъ и3 напaстей и3 мyки вёчныz, моли1твами р0ждшіz тS дв7ы прес™hz, и3 слaвныхъ ґпcлъ твои1хъ.

Свэти1ленъ. Поd: Нб7о ѕвэздaми:

СвBтлаz пріsтєлища д¦а с™aгw, пресвBтлыz зари6 невечeрнzгw днE, свэтодaтєльнаz мHлніz, ґпcлы, въ пёснехъ вёрнw прослaвимъ вси2.

БGор0диченъ:

ТS застyпницу вси2 и4мамы грёшніи, q прес™az дв7о! ты2 благоувётлива нaмъ содёлай сн7а твоего2 м™рними твои1ми мольбaми.

11 ноября: Святых мучеников Мины Виктора и Викентия. Святой мученицы Стефаниды. Преподобного Феодора Студита, исповедника. Блаженного Максима, Христа ради юродивого, Московского чудотворца.

Мёсzца тогHже въ №i-й дeнь.

С™hхъ м§никъ, ми1ны, вjктора и3 вікeнтіа:

И# с™hz м§ницы стефанjды.

И# прпdбнагw nц7A нaшегw и3 и3сповёдника fе0дwра студjта.

И# с™aгw и3 бlжeннагw маxjма ю3р0дивагw, моск0вскагw чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры м§никwвъ, глaсъ д7. Поd: Ћкw д0блz:

Трез{бцы стрэкaемь, * вол0выми жи1лами біeмь, * и3 nгнeмъ тёло твоE и3знурsемо, * не tвeрглсz є3си2 и4мене хrт0ва спаси1тельнагw, * не побэди1лсz є3си2 п0мысломъ, * ни кумjрwмъ пожeрлъ є3си2: * но бhлъ є3си2 самов0льное заколeніе, * и3 жeртва чистa же и3 совершeнна, м§ниче ми1но, * вLцэ твоемY.

Nчесы2 и3збодaемь, * и3 на дрeвэ повёшаемь, * и3 свэщaми всю1ду пали1мь, * и3 свирёпствомъ судsщагw жи6лы прерёзаемь, * и3 мечeмъ во главY ўсэкaемь, * рaдовалсz є3си2, вjкторе слaвне, * страдaльче сп7совъ, * побэди1въ вр†жіz њполчє1ніz, * дёйствомъ д¦а с™aгw.

Вэнчa тz гDи благодaтей вэнцeмъ, * стефанjдо многострадaльнаz: * в0льно бо тебE самyю мyкамъ предалA є3си2 * душeвною д0блестію, * привsзана же двэмA * раздэли1ласz є3си2 фjникома, * и3 возлетёла є3си2 къ бGу ћкw врaбій, * пл0ть въ рyцэ њстaвльши лови1телей, * мyченице достослaвнаz.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е fе0дwре, * и4стиннw тезоимени1та, * пaче ўмA даров†ніz пріeмъ, * благочeстнw преп0далъ є3си2 лю1бzщымъ тS: * и3 ўмн0живъ, бlжeнне, талaнтъ, * бжcтвенный глaсъ ўслhшалъ є3си2, * внyтрь зовyщъ тS черт0га, * и3дёже нhнэ живeши, * ў пrт0ла всецRS, досточyдне.

Џ§е nтцє1въ fе0дwре, * ты2 монaшествующихъ мн0жєства * хrтY привeлъ є3си2, * спасeніz винA бhвъ бGопод0бна, * ўчeньми њзарsемь, * и3 предстaтельствы дyшъ ўкрашaемь, * ўстA показyемь гDнz, всемyдре, прbр0чески: * є3мyже нhнэ предстоS, * нaсъ поминaй.

Бlгодaть nби1льнаz д¦а, * свzщеннотаи1нниче мyдре, * и3зліsсz ўстнaми твои1ми, * и3ст0чникъ и3скипЁ ўчeній, fе0дwре, * благочeстіz ћвльши поб0рника, и3 и4стины ѕёльна соглаг0льника, * ст0лпъ и3 твeрдь правослaвныz вёры, * монaшескагw житіS * и3звёстнэйшее прaвило, всемyдре.

Слaва, м§никwвъ, глaсъ ѕ7. Вmзантjево:

Пaки нaмъ лётнzz пaмzть мjра свэти6лъ возсіS, ми1ны же и3 вjктора и3 вікeнтіа, вёрныхъ сердцA просвэщaющи, и5же за хrтA и3 за кrтъ є3гw2 борьбaми. тёмже слaвою и3 чeстію вэнчaвшаго тhz хrтA бGа нaшего, въ пёснехъ почитaемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Лю1ди беззак0ннэйшыz, непрaведнw пригвождaющыz тS на дрeвэ, дв7а чcтаz, и3 м™и твоS зрsщи, ћкw сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

На стіх0внэ nктHиха. Тaже: стіхи1ра м§никwвъ, глaсъ в7.

Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 t всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь.

Пріиди1те, любострадaльцы, трисіsнный м§никъ почти1мъ ли1къ, ми1ну, и3 вjктора, и3 вікeнтіа: ћкw крHви дaша и3 купи1ша вёчную жи1знь. тёмъ и3 терпэли1вw противоглаг0лаху ѕлhхъ њбрэтaтелю: не предсуждaемъ тлBннаz нетлённыхъ, не в0инствуемъ царю2 мeртвенну земн0му, но живyщему цRю2 в0инствуемъ, при1снw вопію1щу вBрнымъ: вёруzй въ мS, ѓще и3 ќмретъ, жи1въ бyдетъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ, тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ: дeмwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны, и4хже житію2 безъ пор0ка поревновaлъ є3си2: дерзновeніе и3мёz ко гDу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz вопіsше: что2 стрaнное, є4же ви1жу, тaинство, сн7е м0й; кaкw на дрeвэ ўмирaеши пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю;

Тропaрь, глaсъ д7:

М§ницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBннаz t тебє2, бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ }:

Правослaвіz настaвниче, благочeстіz ўчи1телю и3 чистоты2, вселeнныz свэти1льниче, монaшествующихъ бGодуховeнное ўдобрeніе, fе0дwре премyдре, ўчeньми твои1ми вс‰ просвэти1лъ є3си2: цэвни1це дух0внаz, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На ќтрени канHнъ nктHиха є3ди1нъ, и3 с™hхъ двA, на }.

КанHнъ м§никwвъ, їwaнна монaха.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ли1цы ї}льтестіи невлaжными стопaми п0нтъ чермнhй, и3 влaжную глубинY прогнaвше, всaдники трістaты враги2 ви1дzще, въ нeй погружє1ны, съ весeліемъ поsху: пои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Лю1діе свzщeнніи съ мwmсeемъ слaвнымъ, и3 съ маріaмъ, жен0ю мyдрою и3 прbр0чицею, не глубинY чермнyю, но нhнэ, ми1ны страдaльца проходsще м0ре пHдвигъ слaвнw, поeмъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Ћростію прещeніz и3 рeвностію гнёва дышA, свирэпогуби1тель и3 беззак0нный мучи1тель, ћкw хrт0въ в0инъ предстaти и3зв0лилъ є3си2, ми1но, благочeстіz поб0рниче. є3мyже и3 свэти1льникъ kви1лсz є3си2, взывaz: поeмъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Е#гдA возвhшусz, привлeкъ земны6z, ты2, хrтE, прорeклъ є3си2, дёломъ же соверши1лъ є3си2, мyченичєскіz чи1ны и3 лю1ди t конє1цъ призвaвъ, въ рaдости пою1щыz: поeмъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

БGор0диченъ:

Жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и4же t їессeа проwбразовaше возрaстшій к0рень тS, дв7о, нетлённый цвётъ мjру возсіsвшую бGа воплощeнна. є3г0же њ нaсъ, бцdе, моли2 при1снw прибэгaющихъ къ тебЁ.

И$нъ канHнъ прпdбнагw, є3гHже краегранeсіе:

Слaвнаго fе0дwра въ пёснехъ почитaю. Fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Свэтолyчными блист†ніи д¦а с™aгw њсвэщaемь, всесвётлый ст0лпъ, џ§е, бhлъ є3си2, путеводS, бGоглаг0ливе, къ земли2 nбэщaніz бGомyдреннw тщaщыzсz, таи1нниче неизречeнныхъ, fе0дwре.

Всерaдостнw неwслaбными мановє1ніи къ бGу и3сходS, прeжде концA kви1лсz є3си2 мeртвостію жизнон0сною њдёzнъ, прпdбне, и3 жи1знь нестарёющуюсz нhнэ пріsлъ є3си2 дост0йнw, џ§е бGон0се fе0дwре.

Побэди1въ страстeй и3гр†ніz, и3 мучи1телей стремлє1ніz, ю4ношески, бlжeнне, вс‰ ўкори1лъ є3си2, мyжество показaвъ, хrт0въ џбразъ чти1ти научaz, бGопріsтне, и3 свzтhхъ воwбражє1ніz.

Њчищeнною мhслію, всемyдре, бGодохновє1ннымъ писaніємъ поучazсz, богaтство добродётелей собрaлъ є3си2, и3 благочeстіz догм†ты, видёніемъ њбогати1лсz є3си2, и3 житіS свётлостію, возсіsвъ nбою1ду, прпdбне.

БGор0диченъ:

Сл0ва б9іz воплощeнна родилA є3си2, и4же прeжде безпл0тнаго, бGомyжнw въ мjрэ пожи1вшаго преестeственнw, всенепор0чнаz бцdе дв7о. тёмъ тS вси2 почитaемъ, по бз7э предстaтельницу нaшу.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE. нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, человэколю1бче.

Гони1мь премyдрыми твои1ми словєсы2 мучи1тель, тS ўранsетъ нещaднw сур0выми жи1лами говsжіими, мнёвъ си1ми преклони1ти тS, м§ниче непобэди1ме.

Взирaz nчєсы2 ќмными ко гDу, плотск‡z неудобостє1рпныz мyкъ тsжєсти претерпёлъ є3си2, нрaвомъ д0блественнэйшимъ, достослaвне.

Не ўбоsвсz мучeній ѕэлw2 болёзненныхъ, дышA рeвностію бжcтвенною, къ подвигHмъ tлучи1лсz є3си2, зовhй: неи1щемь пріид0хъ самозвaнъ.

БGор0диченъ:

T ѓдовыхъ мS врaтъ и3зъ тебє2 воплощeйсz возведE, дрeва вкyсомъ лукaвымъ ўмерщвлeннаго, всенепор0чнаz, смeрть в0льную пріeмый.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтвержeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Вжилsемь хrт0вымъ, всеблажeнне, всеoрyжіемъ, ћзвъ болBзни претерпёлъ є3си2, ўранsемь лю1тэ, и3 въ темни1цэ заключaемь, ћкw џбщникъ стrтeй и3 цrтвіz бhлъ є3си2.

БGопокрывaемь ћвэ, и3 тогw2 рeвностію разжигaемь, сквє1рнаz ўчє1ніz беззак0нныхъ разруши1лъ є3си2 твои1ми ўчє1ніи, всемyдре, бlгодaтію бо t бGа, џ§е, њбогати1всz дост0йнw.

Въ видёніи дёлателенъ, въ дэsніи бGосл0въ бhлъ є3си2 нaмъ, бGоглаг0ливе, п0стникъ ўчи1теленъ, свzщенном§никъ слaвенъ, правослaвіz ст0лпъ, цRкве ўтверждeніе.

БGор0диченъ:

Соприсносyщное nц7Y и3 д¦у бGъ сл0во, њбнови1ти восхотёвъ родоначaльника, по v3постaси того2 и3зъ тебє2, чcтаz, пріsтъ, с™ёйшу всёхъ тS, бGом™и, њбрётъ.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

П0стническое и3 равноaгGльное житіE твоE страдaльческими ўzсни1лъ є3си2 пHдвиги, и3 ѓгGлwмъ совсeльникъ, бGоблажeнне, kви1лсz є3си2, fе0дwре: съ ни1ми хrтY бGу молsсz не престaй њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

П0стникwвъ свётлую добр0ту, цRкве хrт0вы ўтверждeніе, нhнэ fе0дwра восхвaлимъ: н0вый бо ст0лпъ џгненъ kви1сz, попалsz главы6 є3ретjчествующихъ, вёрныхъ же просвэщaz дyшы къ вёрэ прaвэй, въ б9eственный грaдъ вhшній їеrли1мъ, ћкоже другaго ї}лz, вводS. къ немyже соглaснw возопіeмъ: всебlжeнне џ§е, не забyди, хrтY молsсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

И$же прeжде невёдэніz тм0ю лю1тою, бGомyдре м§ниче ми1но, њдержи1мый є3гЂпетъ возсіs тz свэти1льника всемjрна, безб0жіz н0щь крёпкw tгонsща зарsми, блажeнне, бжcтвенныхъ пHдвигъ твои1хъ. тёмъ свэтон0сный и3 честнhй тв0й дeнь свётлw прaзднующе, прилёжнw зовeмъ ти2: страдaльцєвъ ўдобрeніе, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенными догм†ты њбогати1всz, вёру соблю1лъ є3си2 правослaвіz, предбёдствовавъ за ню2, fе0дwре, въ заточeніихъ пострадaвъ и3 біeніихъ, въ темни1цахъ претерпёвъ њѕлоблє1ніz, џ§е прпdбне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

БGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніа былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz дв7ом™и, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7ом™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безболёзненнw прозsбшаго, м™ролёпнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Кроплeніемъ твои1хъ кровeй погас0ша ќгліе многоб0жіz, п0лкъ же дeмwнскій погрузи1сz, хrт0ва же напои1сz цRковь, страстотeрпче всебlжeнне ми1но, хвaлzщи тS.

И$же на дрeвэ повёшеніемъ њбразyеши стрaсть кrт0мъ ѕмjа, м§ниче, г0рькаго ўмертви1вша, строг†ніz терпи1ши, ходaтайствующыz тебЁ наслаждeніе, и4же на небесёхъ, д0блественнэйше.

Пaче є3стествA болёзни, страдaльче, и3скушeніе пріsлъ є3си2, и3 бжcтвенное рачeніе, твоE ўдержaвши є3стество2, забвeніе пріsти творsше, поущaz тS простирaтисz къ рaнамъ, веселsщасz.

БGор0диченъ:

Воплощeнна неизречeннw бGа родилA є3си2, t твои1хъ кровeй д0мъ себE создaвшаго, во двyхъ существaхъ и3 хотёніихъ знaемаго бGолёпнw, неискусобрaчнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Дaръ б9ій дaлсz є3си2 мjру тезоимени1тъ, богaтыми дарми2 сіsющъ, ћкw и3ст0чникъ и3мёzй и4стиннw њзарeній сyщихъ, блажeнне fе0дwре. тёмъ ўчи1телємъ, п0стникwмъ и3 свидётелємъ сликовствовaти мн0жеству спод0билсz є3си2.

Q твeрдагw и3 крёпкагw твоегw2 противлeніz! и4мже мучи1телей свирёпство попрaлъ є3си2, є3гHже рaди ћвственнw ты2 пaче ўмA благоначaльства конeчное блажeнство пости1глъ є3си2, бGомyдре, со безтэлeсными поS: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Глаг0лъ б9ій въ тебЁ ћвственнэйше всeльсz, догмaтwвъ, премyдре fе0дwре, рёки т0читъ nби1льнw: тёми же нhнэ наслаждaющесz ўченицы2 твои2, бGодохновeнне, благодaрнw вопіeмъ гл†сы нем0лчными: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

БGор0диченъ:

Всего2 въ тебЁ њбновлsетъ человёка, вeсь всемY, всечcтаz, соединsемь, и4же n§ескихъ нёдръ не tстyпль, и3 въ твоE чрeво всели1тисz и3зв0ли, богaтствомъ бlгоутр0біz в0льнw њбнищaвъ, и3 њбогати1въ мjръ бжcтв0мъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы твоеS, хrтE. но мh тz, є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

Свидётельства њблистaвъ свётлыми лучaми, њмрачи1въ тeмное безб0жіе, всемyдре, просвэти1лъ є3си2 вёрныхъ и3сполнє1ніz, воспэвaющихъ тS, всехвaльне.

И#счезE всsкое примышлeніе врагHвъ крёпкимъ твои1мъ терпёніемъ: ни глaдъ бо, ни р†ны, ни њпалeніе, ни трезyбєцъ њѕлобeніе твоегw2 ўсeрдіz помрачи1ша.

Вёрою њгрaждсz, ћкw с0лнце лучaми, въ пустhню всели1лсz є3си2, и3 грaды вс‰ просвэти1лъ є3си2, проповёдаz хrтA, сн7а б9іz, въ пл0ти пришeдшаго, слaвне.

БGор0диченъ:

Новотвори1тъ и3стлёвша мS раждaемый и3зъ тебє2 пaче є3стествA и3збaвитель, дрeвніz мS клsтвы свобождaz, бGомaти чcтаz: є3г0же моли2 спасти1 мz.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго. но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ, пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ќмъ и3 дyшу и3 тёло сл0вомъ њчи1стивъ, хрaмъ всечeстенъ бGа всёхъ бhлъ є3си2, жи1въ же и3 њдушевлeнъ, благов0ніz жeртву всего2 себE хrтY приносS, џ§е, їерeй и3 жeртва бhвъ.

Њсіsемь, блажeнне, зарeю д¦а, всBмъ возблистaлъ є3си2 бGосл0внымъ љзhкомъ трbчный свётъ пречcтый, воплощeніz же, є4же пaче ўмA, б9іz сл0ва неизречeнное, џ§е, тaинство.

Разyмнw со ѓгGлы нhнэ водворszсz, хrтA моли2 страстeй и3 бёдъ и3збaвити блажaщыz и3 чтyщыz всечестнyю и3 бжcтвенную пaмzть страдaній твои1хъ, бGон0се fе0дwре.

БGор0диченъ:

Неизглаг0ланнымъ, дв7о, џбразомъ сн7ъ б9ій въ тS всели1всz, чlвёкъ бывaетъ, прeжде вBкъ и3зъ nц7A возсіsвый, человёка t тли2 и3збавлsетъ, и3 къ жи1зни и3 нетлёнію возведE, ћкw є3ди1нъ бlгоутр0бенъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но, ћкw бGъ, и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Безболёзненъ пребывaеши, nгнeмъ и3знурsемъ, и3 власzнhми претирaемь ћзвы рyбищи, бжcтвеннаz бо бlгодaть сприсyтствующи, ми1но, ўкрэплsше.

Предстои1ши предъ суди1щи мучи1телей суди1мь, и3 лeсть њбличaz, ми1но всеприснопaмzтне, тебE самaго ст0лпъ благочeстіz вBрнымъ подаS.

ПHты твои1хъ борeній лeсть и3зсуши1лъ є3си2 јдwльскую, тебE самaго хрaмъ создaлъ є3си2 чcтнhz трbцы, страстотeрпче ми1но досточyдне.

БGор0диченъ:

Ўврачи2 неисцBльныz стр†сти, всенепор0чнаz, души2 моеS, бhліемъ твоеS бlгости, бlгaго сп7са хrтA сyщымъ въ мjрэ р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Цэломyдреннw твою2 жи1знь, свzщенноглаг0льниче, соверши1лъ є3си2, прaвдою же ўкраси1всz, мyжествомъ и3 мyдростію, краснёйшую колесни1цу добродётелей сочетaлъ є3си2 себЁ, всеблажeнне прпdбне.

Благоухaютъ благолёпнw догмaтwвъ бжcтвєннаz словесA тво‰, и3 и3зъ глубины2 ѕлhхъ є3ресeй вс‰ возв0дzтъ, всемyдре, правослaвіz къ превhшнэй крaйности.

ВозсіS тебЁ свётъ, и3 сегw2, џ§е, сопрyгъ весeліе нhнэ свётлое ћвэ: ћкw фjніxъ бо процвёлъ є3си2, всебlжeнне fе0дwре, и3 ћкw кeдръ ўмн0жилсz є3си2, досточyдне.

БGор0диченъ:

Да и3збaвимсz t лю1тыхъ прегрэшeній мольбaми твои1ми, бGороди1тельнице чcтаz, и3 да ўлучи1мъ, прес™az, бжcтвеннагw њсіsніz, и3зъ тебє2 неизречeннw воплощeннаго сн7а б9іz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

В0инства и3схити2 приврeменнагw, и3 нетлённагw показa тz нбcнагw џбщника, страстотeрпче ми1но, хrт0съ бGъ нaшъ, и4же мyченикwвъ нетлённый вэнeцъ.

Јкосъ:

Вели1кагw ходaтай нaмъ є4сть весeліz пaмzть мyченикwвъ, на стр†сти мyжество, и3 побёду на враги2 показyющи, въ свётлэмъ и3 рaдостнэмъ и3сповёданіи бlгодaти. пріиди1те, ќбw въ нeй празднолю1бцы вси2, и3 возвесели1мсz, врeмz нaшегw весeліz лyчшее и3 пребывaющее, ми1ны страдaльца пaмzть совершaюще, и3 пріeмлюще страстeй разрэшeніz дaръ: сегH же дaтель хrт0съ бGъ є4сть, мyченикwвъ нетлённый вэнeцъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвра†мскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Совлeклъ є3си2 рaнами ты2 кHжныz ри6зы грэхA, и3 во њдэsніе њдёzлсz є3си2, не ктомY њбветшaніе пріeмлющее, блажeнне, є4же и3сткA благодaть, ћвльшисz.

Разжжeніемъ честнhхъ, мyчениче, и3 крёпкихъ твои1хъ пHдвигъ, терн0вное и3 лукaвое безб0жіе пепели1тсz: кровeй же течeньми погашaетсz невёдэніz возвhшенный плaмень, всебlжeнне.

И#мёzй nби6льныz дaры, и3 чудодBйствіz и3сточaеши, честнhй тв0й прaздникъ совершaющымъ, ми1но досточyдне, и3 содёйствуеши пою1щымъ: б9е nтє1цъ, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Бlгословeнъ пл0дъ бlгословeннагw твоегw2 чрeва, є3г0же благословsтъ нбcныz си6лы, и3 земнhхъ собр†ніz, и4же нaсъ и3збaвивый клsтвы дрeвніz, бlгословeннаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ви1дэвъ прови1децъ твоегw2 рaзума чистотY, словeсныхъ тS nвeцъ пaстырz, џ§е, предлагaетъ, є3мyже нhнэ, всеблажeнне, зовeши, fе0дwре, веселsсz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Бжcтвенному под0бію џбраза, треблажeнне, вочеловёченіz хrт0ва покланszсz пребывaеши, бGоб0рцємъ противлszсz дaже до кр0ве, и3 поS, fе0дwре: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Сл0во твоE с0лію ўслаждeно kви1сz, всебогaте, и3 житіE твоE, џ§е, просвэщeно зарeю д¦а, и4мже нhнэ блистazсz, вопіeши рaдуzсz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

СE нhнэ и3сп0лнисz дв7да бжcтвеннагw бжcтвенное проречeніе: м0лzтсz и4стиннw твоемY лицY, бGороди1тельнице чcтаz, и3мyщіи богaтство благодaти нhнэ, бlгословsще бGа nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ всеси1льне, посредЁ плaмене бlгочeствовавшыz, снизшeдъ, њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA бlгослови1те, п0йте гDа.

Вэнeчникъ, ми1но, kви1лсz є3си2, враги2 кrтA гDа твоегw2, низложи1въ ќбw, посрами1лъ є3си2, и3 вопіsлъ є3си2, всеблажeнне: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ди6вна творS бGъ въ пaмzти твоeй, и3сточaz нaмъ мощми2 твои1ми душє1внаz и3сцэлє1ніz и3 тэлє1снаz, вопію1щымъ: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Принeслъ є3си2 бGу служeніе твоE, и3 на земли2 преклони1въ главY твою2, мечeмъ пріsлъ є3си2 tсэчeніе, м§ниче, зовhй: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ћкw багрzни1цею и3 вЂссомъ, кр0вію вaшею цRковь ўкрашaетсz днeсь, ми1но, и3 вjкторе, и3 вікeнтіе, вопію1щи: вс‰ дэлA гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Дёвствуетъ чрeво и3 р0ждши сн7а, є3г0же безъ сёмене t с™aгw д¦а зачaтъ, бGа неwпи1санна, въ пл0ть њблeкшасz, nц7Y собезначaльна сл0ва. є3г0же вс‰ дэлA, ћкw гDа, пою1тъ и3 превозн0сzтъ во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Прогнaны показaлъ є3си2, бGон0се fе0дwре, њбрэтaтели ѕлочести1выхъ є3ресeй, ўчA пречи1стый чти1ти џбразъ хrт0въ, покланsтисz же и3 чeстнw почитaти бGомyдреннw, и3 пёти вLцэ: свzщeнницы, благослови1те, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Во всeмъ житіи2 твоeмъ, бGоглаг0ливе fе0дwре, правослaвіz путев0ждь бhлъ є3си2, свэти1льникъ свэтлёйшій, бGови1дный ўчи1тель, џбразъ монaхwвъ, и3 и3звёстенъ законопи1сецъ, научaz воспэвaти: свzщeнницы, благослови1те вLку хrтA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

На земли2 подвизaлсz є3си2, благочeстіz защи1тникъ, и3 непрaвды нелжи1вый њбличи1тель, всеблажeнне, бhвъ, ћкw дaръ б9ій, и3 на нб7сёхъ прaвды вэнчaлсz є3си2 вэнцы6, течeніе соверши1лъ є3си2, и3 вёру соблю1лъ є3си2, превозносS хrтA во вёки.

Смhсломъ ќмъ ўкраси1лъ є3си2, цэломyдріемъ желaніе, ћростное же мyжествомъ препоsсалъ є3си2, fе0дwре всемyдре, прaвдою и3спрaвивъ свzщеннолёпнw душє1вныz тво‰ си6лы, соглaснw воспэвaz: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Бlгословeннаz пречcтаz, души2 моеS стрyпы и3 грэхA ћзвы њчи1сти: бGа бо р0ждшаz, сyщаго надъ всёми, nтрокови1це чcтаz, и3зъ дёвственныz неискусобрaчныz ўтр0бы. є3г0же благослови1тъ всS твaрь, и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Возлюби1лъ є3си2 пaче не мeньше, нeжели возлю1бленъ бhлъ є3си2, страстотeрпче, возлю1бленную твою2 дyшу предложи1въ рачи1телю твоемY хrтY, съ соб0ю прослaвльшему свидётельство твоE, приснопaмzтне.

Свёщникъ, свётомъ трис0лнечнымъ вжигaемь, мyченикwвъ kви1сz тричи1сленнаz є3ди1ница, ми1на, и3 вjкторъ же, и3 вікeнтій, вёрныхъ просвэщaющій, и3 мрaкъ дeмwнскій њгонsющіи.

Пріими2 хвалY, ћкw д0лгъ, t ўсeрдіz и3сходsщу, превосходsща тS, ми1но, нaшихъ словeсъ ќбw вёмъ, и3 воздaждь безчи1сленнw t сокр0вищъ твои1хъ даров†ніz.

БGор0диченъ:

Дост0йнw тS вси2 м™рь цRS и3 вLки дрeвле ќбw прbр0цы хвалsху: нhнэ же ґпcли и3 м§ницы съ нaми слaвzще тS бцdу величaютъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Течeньми твои1хъ слeзъ, ћкw п0стникъ, и3 и3стHчники кровeй, ћкw свидётель хrт0въ, просвэти1всz, сіsеши nбою1ду свётлw, прaвдою, прпdбне, њдёzнъ, ћкw свzщeнникъ, въ бжcтвенныхъ жи1тельствуеши ли1цэхъ, нhнэ просвэщaемь въ нех0дныхъ, треблажeнне.

Чи1стэ твоE житіE прешeдъ, во с™hхъ с™†z селeніихъ нhнэ живeши, вэнeцъ благолёпіz пріeмъ, и3 цaрства њдэsніе, великолёпное же и3 свzщeнное: въ ни1хже нhнэ њзарsемь предстои1ши невёстнику, наслаждazсz њбожeніz.

Ви1дэти спод0билсz є3си2 благи1хъ и3ст0чникъ, бGон0се fе0дwре, ћкw прошeдъ житіE бжcтвеннэйшее и4стиннw, t мірскaгw св0йства житіeмъ чи1стымъ ќмъ свободи1въ, ћкw свидётель и3 страстон0сецъ бhлъ є3си2, свzщeнне.

ГлагHлъ твои1хъ вэщaніе даровaніе б9іе нaмъ всеслhшанъ бhсть, всехвaльне, ћкw гр0мъ, вселeнныz въ концёхъ, и3 ћкоже рёки и3стекaютъ твои1хъ ўчeній спис†ніz. тёмъ тS бGосл0ва и3 бGоглаг0льника дост0йнw и3менyемъ.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2, q дв7о м™и б9іz, пaче є3стествA р0ждши въ тэлеси2 благ0е сл0во, є3г0же nц7ъ t сeрдца своегw2 tрhгну, прeжде всёхъ вBкъ, ћкw блaгъ, є3г0же нhнэ и3 тэлeсъ превhшша разумэвaемъ, ѓще и3 въ тёло њблечeсz.

Свэти1ленъ nктHиха, и3 мyченикwвъ: Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

Нб7сA ѕвёзды ўкрашaютъ, ї}се: цRковь же ми1на и3 вjкторъ и3 вікeнтій ўкрашaютъ, и3 стіфанjда, и4хже рaди побBды на проти6вныz нaмъ дaруй.

Слaва, прпdбнагw:

Ћкw ст0лпъ њдушевлeнъ kви1лсz є3си2 догмaтwвъ правослaвіz благочeстнw, њбличи1въ їкwноб0рцwвъ прeлесть: тёмъ и3 страдaніемъ соверши1въ и3сповёданіе, fе0дwре, прослaвилсz є3си2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Вси2 вёрніи ходaтаицу тS къ р0ждшемусz и3зъ тебє2 нhнэ предлагaютъ, всечcтаz, мh же мн0жае и5же сраспинaеміи томY. тёмъ не престaй, дв7о, за ны2 моли1тисz.

На стіх0внэ nктHиха. Тaже м§никwвъ стіхи1ра, глaсъ в7.

Стjхъ: Воззвaша првdніи, и3 гDь ўслhша и5хъ.

Пріиди1те, вёрніи, почти1мъ страстотeрпца хrт0ва ми1ну слaвнаго, д0блzго въ в0инэхъ, д0брэ подвизaвшасz по благочeстіи, царeй же и3 мучи1телей держaву низложи1вша. тёмъ дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, непрестaннw м0литъ спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жєства настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ fе0дwре: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: ГDи, ѓще и3 на суди1щи:

ГDи, * є3гдa тz сlнца прaвды * с0лнце ви1дэ, на дрeвэ повёшена, * лучы2 скры2, * и3 лунA свётъ во тмY преложи2 * всенепор0чнаz же твоS м™и * ўтр0бою ўzзвлsшесz.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ. Стjхъ: Презрёхъ гDа предо мн0ю вhну: Ґпcлъ къ є3фесewмъ, зачaло сlг: И# прпdбнагw, ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло тlє. Ґллилyіа, глaсъ д7: Воззвaша првdніи: Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа: Е#ђліе матfeа, зачaло lи: И# прпdбнагw, є3ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Рaдуйтесz првdніи њ гDэ:

Слyжба с™aгw и3 бlжeннагw маxjма, хrтA рaди ю3р0дивагw, моск0вскагw чудотв0рца.

На вели1цэй вечeрни, Бlжeнъ мyжъ: Стіхи6ры с™aгw, на ѕ7, глaсъ д7:

Ю#р0дивыми притворє1ніи мудрецA ѕл0бы њбезyмилъ є3си2, бlжeнне, совершaz сл†внаz, дёйствуz знaмєніz, дeмwны tгонsz, просвэщaz сyщыz въ нощи2 грэх0внэй, џ§е, и3 ќмъ несмущeнъ, посредЁ м0лвъ соблю1лъ є3си2, маxjме, безстрaстіе t бGа пріи1мъ.

Свёта незаходи1магw зри1тель бhвъ, џ§е, мірски1ми красотaми не восхотёлъ є3си2 наслаждaтисz, и3 пл0ть презрёвъ, прирадёлъ є3си2 њ души2, и3 тоS добродётелей свётлостію свэщY ўкраси1въ, незаходи1мымъ сіsніемъ њ блистaемь, гDеви предстоS, њ нaсъ моли1сz, свzщeнное твоE преставлeніе прaзднующихъ.

Сосyдъ с™aгw д¦а њсвzщeнъ сотвори1лъ є3си2 себE, џ§е. сегw2 рaди и3 къ подвигHмъ прилёжнw впери1въ ќмъ, маxjме, и3 на дyсэхъ нечи1стыхъ влaсть пріи1мъ, бGон0се, си1хъ моли1твою ўzзвлsеши, и3 t человBкъ tг0ниши: и3 нhнэ пrт0лу всёхъ цRS предстои1ши, њ нaсъ молsсz, вёрнw тS слaвzщихъ.

Слaва, глaсъ }:

Человёче б9ій маxjме чyдный, ты2 ќбw возшeдъ на лёствицу добродётелей, по нeйже вшeлъ є3си2 къ г0рнему їеrли1му, и3 тaмw ўзрёлъ є3си2 желaемаго хrтA: є3гHже рaди пл0ть твою2 и3знури1лъ є3си2, и3 тёло мeртвенное на безсмeртную жи1знь и3змэни1лъ є3си2. и3 њ нaсъ непрестaннw моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ЦRь нбcный:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2. Пи1саны сегw2 мёсzца въ ѕ7 дeнь.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ и3 жили1ще д¦а прес™aгw, премyдре маxjме, бhлъ є3си2. * тёмже и3 нaсъ д0мы тогw2 содёлай, с™yю твою2 пaмzть почитaющихъ.

Стjхъ: Возвесели1тсz првdникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на негw2.

ЖитіE твоE, ћкw с0лнце, * въ сердцA вёрныхъ возсіS, * чудесA и3спущaz. * тёмже и3 нaсъ свётомъ невечeрнимъ њзари2, * всечестнyю твою2 пaмzть почитaющихъ.

Стjхъ: Првdникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ, ћкw кeдръ, въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Не престaй молsсz, маxjме, њ при1сныхъ твои1хъ рабёхъ, * ±же дух0внымъ твои1мъ житіeмъ просвэти1лъ є3си2: * да вси2 честн0е твоE прaзднество * веселsщесz почитaемъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Рачи1тель бhвъ, џ§е, нбcнагw житіS, и3 равностоsтель безпл0тныхъ си1лъ, маxjме пребlжeнне, рwссjйское ўтверждeніе, моск0вскій свэти1льниче, и3 вселeнныz ўдобрeніе пріиди2 нhнэ къ нaмъ, прaзднующымъ пресвётлую пaмzть твою2 пріими2 мaлое нaше молeніе, и3спроси2 нaмъ ў хrтA ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz: Тропaрь, глaсъ є7:

Нагот0ю тэлeсною и3 терпёніемъ њбнажи1лъ є3си2 вр†жіz ков†рствіz, њбличaz непод0бное є3гw2 дэsніе: ѕёльнэ страждA с0лнечный вaръ, и3 н{ждныz вели6кіz стyдєни, мрaза и3 nгнS не чyлъ є3си2, б9іею п0мощію покрывaемь, маxjме премyдре: њ вёрою творsщихъ пaмzть твою2 чeстнw, и3 ўсeрднw притекaющихъ къ рaцэ мощeй твои1хъ, моли2, и3збaвитисz t бёдъ, и3 падeніz и3збэжaти.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ, по глaсу.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь т0йже.

По №-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ, є7. Под0бенъ: Собезначaльное:

Твeрдаго ґдамaнта, и3 столпA непоколеби1ма врaжіими прилHги, бGон0снаго маxjма пёсньми почти1мъ: терпёніемъ бо вои1стинну посрами1вша сопроти1внаго врагA, и3 безъ вёсти є3го2 сотвори1вша, и3 нhнэ молsщасz t спасeніи дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўжaсно чyдо зачaтіz, и3 несказaненъ џбразъ ржcтвA, въ тебЁ познaсz, приснодв7о чcтаz, ўжасaетъ м0й ќмъ, и3 ўдивлsетъ п0мыслъ: слaва твоS, бцdе, во всёхъ прострeсz, ко спасeнію дyшъ нaшихъ.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Пост0мъ и3 воздержaніемъ, и3 на земли2 легaніемъ, ўвzди1лъ є3си2 плотск‡z стр†сти, дyшу же просвэти1лъ є3си2, и3 на нб7сёхъ t хrтA вели1ко возмeздіе воспріsлъ є3си2. тёмъ благоугоди1лъ є3си2 бGу, дост0инъ сосyдъ чудeсъ и3 по кончи1нэ kви1лсz є3си2 притекaющымъ къ рaцэ мощeй твои1хъ, маxjме пребlжeнне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2: и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ жи1зни нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

По Хвали1те и4мz гDне, припёвъ:

Ўбlжaемъ тS, с™hй прaведный маxjме, и3 чтeмъ свzтyю пaмzть твою2: тh бо м0лиши за нaсъ хrтA бGа нaшего.

Pал0мъ и3збрaнный: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Kви1лсz є3си2 чyденъ въ терпёніи твоeмъ, всsчески хrт0ви ўгоди1лъ є3си2, пребlжeнне маxjме, мyдрою мhслію ўтверди1лъ є3си2 дyшу твою2, пораб0тивъ плотск†z мудров†ніz дyху, и3 и3збрaвъ дHбраz, є4же бGа рaди труждaтисz, мyжески глаг0лалъ є3си2: ѓще и3 ћра зимA, но слaдокъ рaй: болёзнено є4же труждaтисz, но бlжeнно воспріsтіе. тёмже, пребlжeнне, моли2 хrтA бGа, спасти2 дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ТебE величaемъ, бцdе, вопію1ще: ты2 є3ди1на бlгословeннаz: и3зъ тебє1 бо неизречeннw роди1сz хrт0съ бGъ нaшъ.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса.

Прокjменъ: Возвесели1тсz првdникъ њ гDэ и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ }:

Человёче б9ій маxjме чyдный, ты2 ќбw возшeдъ на лёствицу добродётелей, по нeйже возшeлъ є3си2 къ г0рнему їеrли1му, и3 тaмw ўзрёлъ є3си2 желaемаго хrтA: є3г0же рaди пл0ть твою2 и3знури1лъ є3си2, и3 тёло мeртвенное на безсмeртную жи1знь и3змэни1лъ є3си2. и3 њ нaсъ непрестaннw моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

КанHнъ, Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Причaстіемъ є4же къ бGу, прпdбне, свётъ бhлъ є3си2, и3 къ немY tлучи1всz, маxjме блажeнне, желaніемъ крaйнимъ, благи6мъ надeждамъ свои6мъ, џ§е, и3сполнeніе пріsлъ є3си2.

Желaніемъ, є4же къ бGу, распалaемь, мjръ њстaвилъ є3си2, спyтника, џ§е, њбрётъ хrтA, маxjме слaвне, съ ни1мже стезю2 прошeлъ є3си2 спаси1тельную, рaдуzсz.

Њбогати1тисz никaкоже и3стощaемыми возжелёвъ, богaтство и3 слaву врeменную, мyдре, и3 пи1щу мимотекyщую, и3 мірск0е достоsніе, доблемyдреннw tри1нулъ є3си2.

БGор0диченъ:

Крaсную и3 и3збрaнную и3 всечестнyю разумёвъ тS сн7ъ б9ій, пренепор0чнаz, сн7ъ тв0й бhсть, сhны сотвори2 благодaтію, бцdе, чтyщыz тS.

И$нъ канHнъ,

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ души2 тричaстное потопи2, молю1сz: да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Подaждь ми2, хrтE, д¦а твоегw2 бlгодaть, да по достоsнію воспою2 пёснь н0ву t ўстeнъ мои1хъ, въ пaмzть твоегw2 ўг0дника маxjма преблажeннагw.

И$же крeстъ на рaмо взeмъ, бlжeнне, и3 желaемагw ти2 nтeчества дости1гъ г0рнzгw їеrли1ма, и3 въ нeмъ со ѓгGлы ликyеши, ю3р0де премyдрый, моли1сz њ нaсъ, чтyщихъ пaмzть твою2 всечестнyю.

Бyйствомъ премэни1въ мірск0е мудровaніе, џ§е, непокровeнно тёло и3мёz, блажeнне, покрhй нaшz стр†сти, бGомyдре, да твои1ми моли1твами t бёдъ и3збавлsемсz.

БGор0диченъ:

Ўспи2 души2 моеS свирёпую волнY, ћкw мн0жество прегрэшeній, и3скушeній и3 печaли, вLчце, востaша на мS. но самa мz спаси2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цeрковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Ўсeрднw къ мhслєннымъ совлечeсz дэsніємъ, побэждaz вр†жіz полки2 бжcтвеннымъ пос0біемъ д¦а.

Рaнами и3 моли1твеннымъ воздержaніемъ, и3 біє1ніи, препод0бне, стр†сти мірск‡z, џ§е маxjме, ўzзви1лъ є3си2.

Ўмори1ша врагA пHстницы твои2, ї}се, ўмерщвлeніе рaдостнw, вLко, твоE живон0сное возжелёвше.

БGор0диченъ:

И#збавлsющаго человёки преслушaніz, лю1тагw падeніz, всемY вин0внаго, чcтаz и3 всенепор0чнаz, родилA є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Ўм0мъ вeсь къ премjрнымъ взeмсz, бlжeнне, ю3р0дъ прозвaлсz є3си2, џ§е: и3 нaсъ ўмоврeдныхъ сохрани2, да невреждeни пребyдемъ козньми2 чуждaгw, и3 тебE ўблажaемъ, маxjме преблажeнне.

Вaромъ с0лнечнымъ њпалsемь, џ§е, и3 нaсъ пали1мыхъ грэх0вными страстьми2, њроси2 твои1ми моли1твами: да непрестaннw воспэвaемъ пaмzть твою2, маxjме прехвaльне.

Зим0ю томи1мь, свsте, небрeглъ є3си2 њ тёлэ пeрстнэмъ и3 нhнэ наслаждaешисz рaйскіz добр0ты: и3 нaмъ проси2 њставлeніz њѕл0блєннымъ прилHги чуждaгw, да тебE ўблажaемъ, џ§е бGомyдре.

БGор0диченъ:

Ћже є3ди1на въ напaстехъ и3 ск0рбехъ защищaющи, подъ кр0въ тв0й, пречcтаz, прибёгша тeплэ, пріими2, ћкw пребlгaz, є4же t сeрдца моегw2 молeніе.

Сэдaленъ, глaсъ }:

Свётомъ бжcтвеннымъ њзарsемь, въ пyть, ведyщій къ бжcтвєннымъ сіsніємъ, ходи1лъ є3си2, вёрнw, џ§е прпdбне, и3 врaжіихъ tбёглъ є3си2 прилHгъ, и3 сhнъ свёта и3 днE kви1лсz є3си2, маxjме бGоблажeнне.

Слaва, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Повелённое:

Џ§е бGомyдре и3 преблажeнне маxjме, кр†снаz мjра сегw2 ћкw ўмeты вмэни1въ, вeсь ўм0мъ и3змэни1всz, и3змёншемусz нaсъ рaди хrтY послёдовалъ є3си2, и3 ю3р0дъ є3гw2 рaди нарeклсz є3си2, и3 t неразyмныхъ скHрби претерпёлъ є3си2. и3 нhнэ њ нaсъ моли1сz, пaмzть твою2 вёрнw слaвzщихъ, прехвaльне.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Предстaтельнице вёрныхъ, бGороди1тельнице, скорбsщихъ рaдосте, и3 плaчущихъ вели1кое ўтэшeніе, t чрeва твоегw2, дв7о, всес™aгw преестeственнw р0ждшагосz, непрестaннw моли2 съ маxjмомъ преблажeннымъ, и3збaвити нaсъ въ чaсъ и3спытaніz, лю1тагw њсуждeніz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Соедини1всz къ стезЁ прaвды, въ бGоспасaемый б9eственный грaдъ вшeлъ є3си2, прпdбне, спаси1тельнымъ сіsніемъ њбогати1всz.

Е#диноoбрaзный, прпdбне, смhслъ бGон0сный ви1дэвъ, бжcтвенными повэстьми2, и3 бжcтвенною nдeждею њдёzлсz є3си2.

Сeрдце твоE скрижaль њчищeну, с™aго д¦а бlгодaть њбрётши, џ§е, написA совершeнное безстрaстіе и3 люб0вь нелицемёрну.

БGор0диченъ:

Сэдsй на прест0лэ превознесeннэ херувjмстэмъ, ћкw пrт0лъ тS и3мёz на рукЁ твоeй почи2, марjе бGоневёсто, препрослaвленный бGъ.

И$нъ. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на кrтЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, чlвэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

ЛюбвE ср0дникwвъ tрeклсz, блажeнне, люб0вію хrт0вою ўzзвлsемь, и3 пл0ть, ћкоже рабhню, д¦ови покори1въ, надъ страстьми2 цaрь показaлсz є3си2, џ§е, и3 нaсъ, плэнeнныхъ грэх0вными страстьми2, свободи2, бGомyдре.

Стезeю приск0рбнагw пути2 шeствовавъ, бlжeнне, и3 прострaннагw жили1ща дошeдъ, съ безпл0тными ликовствовaти спод0билсz є3си2, џ§е бGон0се.

Влaсть пріи1мъ на дусёхъ нечи1стыхъ, џ§е маxjме, си1хъ t человBкъ прогонsеши, всsкими нед{ги болsщыz и3сцэлэвaеши, съ вёрою приходsщыz къ рaцэ мощeй твои1хъ.

БGор0диченъ:

Ми1лости твоeй спод0би мS, благоми1лостивное сл0во р0ждши, и3 нhнэ, вLчце, прибэгaюща мS къ тебЁ спаси2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи, м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Пресвётлую зарю2, маxjме, пріи1мь, ћкw с0лнце kви1лсz є3си2, и3 дeмwнскую тмY tгнaлъ є3си2, достослaвне.

Твои1мъ желaніемъ, хrтE, tвeргъ всE прпdбный желaніе тэлeсное, ћкоже сгрeбіе мірск0е tтрzсE.

Си1лою бжcтвенною дyшу ўкрэпи1въ, въ мjръ всели1лсz є3си2, њпустэвaz стр†сти, џ§е бGомyдре маxjме.

БGор0диченъ:

Рачeніе престA тлённое, дв7а бо нетлённw роди2 бGа сл0ва, пaче є3стествA и3 сл0ва дв7а пребывaетъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Возсіsй ми2, гDи, свётъ повелёній твои1хъ, ћкw къ тебЁ дyхъ м0й ќтренюетъ, и3 поeтъ тS: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, и3 къ тебЁ прибэгaю, цRю2 ми1ра.

Ю#р0дъ kви1лсz є3си2 и3зволeніемъ, џ§е, и3 џному ди1вному ґндрeю послёдовалъ є3си2. и3 ћкоже т0й ви1дэ дух0вныма nчи1ма бцdу на воздyсэ, за мjръ молsщуюсz: тh же нhнэ зри1ши с™yю трbцу, молsсz непрестaннw њ душaхъ нaшихъ.

Ревни1тель бhвъ ди1вному сmмеHну, пустhню и3 свeрстника њстaвльшему, и3 ю3р0дство на сS возложи1вшему, и3 г0рніz митроп0ліи дости1гшу, съ ни1мже нhнэ и3 ты2 наслаждaешисz, и3 нaсъ поминaй прaзднующихъ пaмzть твою2 всечестнyю.

Вторhй твердисл0въ въ рwссjи показaлсz є3си2, џ§е маxjме, непокровeно тёло и3мёz, покрhй нaсъ покр0вомъ моли1твъ твои1хъ, да не ўzзви1тъ нaсъ ўzзви1вый прaoтца преступлeніемъ.

БGор0диченъ:

T к0рене и3ст0чникъ, и3 винY нетлёніz, тS, дв7о, вси2 вёрніи хвалaми почитaемъ: тh бо v3постaсное нaмъ безсмeртіе родилA є3си2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Ќмъ тв0й вeсь къ бGу простирaz непрестaнными поучє1ніи, плотскyю люб0вь не пощадёлъ є3си2, бlги1хъ тебЁ ходaтайству, маxjме, присвоeніе.

Ни сквeрны, ни врaски пріsлъ є3си2, блажeнне, посредЁ тебЁ мjра живyщу, честнhми же пaче мольбaми твои1ми њчищaеши t душeвныz сквeрны притекaющыz.

Ты2 плотски1хъ мудровaній вhшше и3мёz п0мыслъ, не ўzзви1лсz є3си2 посредЁ жeнъ њбнажaемь: безстрaстіz бо nдeждею, маxjме, њдёzлсz є3си2.

БGор0диченъ:

Ўсты6 и3 п0мысломъ и3 сeрдцемъ, прес™az бцdе, тS проповёдуемъ: тоб0ю бGу примири1хомсz, tриновeнніи преступлeніемъ пeрвэе прaoтца.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчищeніе нaмъ, хrтE, и3 спасeніе, вLко, возсіsлъ є3си2 t дв7ы, да, ћкw прор0ка t ѕвёрz морскaгw пeрсей їHну, t тли2 и3схити1ши всего2 ґдaма всер0дна пaдшаго.

На безстрaстіz г0ру возшeдъ добродётельми, на враги2 храб0рникъ чyденъ показaлсz є3си2: и3 нhнэ моли1сz хrтY бGу, њбъ nтeчествэ нaшемъ, ћкw да твои1ми моли1твами проти1вніи побэждaютсz.

Чудeсъ и3ст0чникъ рaка твоS kви1сz, маxjме блажeнне, t неsже nби1льнw вси2 притекaющіи пріeмлютъ тэлесє1мъ здрaвіе, и3 душaмъ спасeніе твои1ми моли1твами.

Премyдростію рaзума њб8sтъ, џ§е, сyетную мyдрость бyйствомъ преминyлъ є3си2: и3 ўтає1наz t мyдрыхъ и3 разyмныхъ, трbческимъ благоволeніемъ познaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Мwmсeй въ купинё тz ви1дэ, въ горЁ пріeмлющу нестерпи1мый бжcтвA џгнь неwпaльнw: тёмъ тS вси2 пёсньми величaемъ.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Вhшніz красоты2 желaz, ни6жніz слaдwсти и3 тэлє1снаz њдэ‰ніz въ ничт0же вмэни1лъ є3си2, и3 нестzжaніе пaче сyетнагw мjра возлюби1лъ є3си2. ѓгGльское житіE проходS, скончaлсz є3си2, бlжeнне маxjме: съ ни1миже хrтA моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

ЃгGлъ на земли2 житіeмъ показaвсz, ѓгGльскіz полки2 ўдиви1лъ є3си2, и3 дeмwны ўстраши1лъ є3си2, и3 человёки просвэти1лъ є3си2 чудeсъ твои1хъ зарsми, бGон0се и3 преблажeнне џ§е нaшъ маxjме. и3 нhнэ нaсъ вразуми2 воспэвaти пёснь къ твоемY хвалeнію, рaдостнымъ глaсомъ си1це глаг0лющихъ: рaдуйсz, њстaвивый тлённое мудровaніе, и3 пріeмый нетлённый вэнeцъ: рaдуйсz, терпэли1вый душeю: рaдуйсz, цэломyдренный рaзумомъ и3 къ бGу воззрёніемъ: рaдуйсz, пред0блій ю3р0де, и4же ѕлок0зненнаго врагA подъ ногaми сотрhй: рaдуйсz, ћкw ни1жнее мудровaніе њстaвль, и3 вhшнzгw цrтвіz дости1гій: рaдуйсz, цэли1телю болёзней, и3 tгони1телю страстeй: рaдуйсz, маxjме блажeнне, молS непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Содержи1мь хrт0вою под0бнw, џ§е, бжcтвенною люб0вію, други1хъ спасти2 рaдостнw вeсь сaмъ сz, вопіS, и3здaлъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Съ нб7сE тебЁ подaнную, џ§е, пріи1мъ пи1щу, сeю препитaлъ є3си2 благопок0рнw пріeмлющыz тво‰ повелBніz, и3 д0лу влекyщій грёхъ њставлsющыz, блажeнне.

Послёдовавъ nтeчєскимъ предaніємъ, џ§е мyдре, пaгубы tриновeніе заповёда зовyщымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Вhшнzгw њсвzщeнное бжcтвенное селeніе, рaдуйсz, тоб0ю бо дадeсz рaдость, бцdе, зовyщымъ: бlгословeна ты2 въ женaхъ, всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвра†мскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Причaстіемъ с™aгw д¦а просвэщeнъ, бlжeнне, и3змэни1всz добр0ты тэлeсныz, и3 поз0ръ бhвъ человёкwмъ, непокровeно тёло тлёнными њдeждами и3мёz, хrтY вопіsлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

НищетY и3 ю3р0дство и3зв0ливъ, прпdбне, нaсъ рaди њбнищaвшагw, и3 сегw2 лeгкій kрeмъ на рaмена взeмъ, томY послёдовалъ є3си2, хrтY вопіS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ѕломyдрагw врагA кHзни премудри1въ, ю3р0де прехвaльне, и3 сего2 ћкw рhбу безглaсну сотвори1лъ є3си2, бGомyдре, хrтY вопіS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ћкоже л0жницу б9ію, и3 кади1льницу разyмнагw и3 свэтон0снагw ќглz, приснорaдованную воспоeмъ, зовyще: рaдуйсz, винA спаси1тельнагw воззвaніz, бlгословeннаz во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Всесвётлаz ѕвэздA сyщъ во тмЁ и3 стрaсти, свэтоводS къ жи1зни свётлэй: твори1ши бо жєны2 нечи6стыz цэломyдреннw жи1ти, и3 tг0ниши лю6тыz недyги, вопіS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ты2 и3сцэли2 ќмъ м0й въ кр0вэ чyдныхъ и3 мyдрыхъ, прпdбне, повелёній б9іихъ, мн0ги ўлови1лъ є3си2 ю3р0дствовати гDа рaди, вёдый наругaемь бhти, вопіS чистёйшею душeю: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Совершeнъ є3ди1нъ, и4же вёсть сво‰ прославлsти гDь прпdбныz: сeй бо гр0бу посылaемь, и3 ѓгGлwвъ свэтлословлє1ніи почитaемь вопію1щихъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

И#збавлszй нaсъ, возсіS и3зъ тебє2 гDи, дв7о чcтаz, є3г0же моли2, вLчце, просвэти1ти пою1щыz тS, и3 њбстоsніz нaсъ и3збaвити вопію1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ всеси1льне, посредЁ плaмене благочeствовавшыz, снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA благослови1те, п0йте гDа.

Присв0ивсz содётелю всёхъ, џ§е, и3 грэх0вныz ћзи ўдали1всz, пріsлъ є3си2 нбcное наслёдіе, и3 со ѓгGлы ликyz, вопіsлъ є3си2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ю$ношескихъ и3 плотски1хъ страстeй ўдержaлъ є3си2 взыгр†ніz, њчи1стивъ всsкіz сквeрны дyшу же и3 тёло, маxjме преблажeнне, хрaмъ показaлсz є3си2 несквeрненъ бGу, є3мyже непрестaннw вопіeши: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Незаходи1мый возсіS тебЁ свётъ, џ§е бGомyдре, присносyщнагw весeліz, въ нeмже нhнэ наслаждaешисz, предстоS с™ёй трbцэ, и3 воспэвaz хrтA во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

ТS nрyжіе непобэди1мое на враги2 предлагaемъ, тS њсновaніе и3 надeжду нaшегw спасeніz, бGоневёсто, и4мамы, и3 тS воспэвaемъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Всёмъ сeрдцемъ, маxjме, трbцэ ўсeрднw предложи1всz, и3 t неS лучы2 бGодёльнw пріeмъ, свэтови1денъ бhлъ є3си2, и3 со ѓгGлы ликyеши.

Желaніемъ бжcтвеннымъ пріедини1всz, и3 воздержaніемъ просвэщaемь, бyдущихъ бл†гъ въ причaстіи ўжE бhвъ, маxjме бGоблажeнне, и3 въ наслаждeніи.

Тво‰ болBзни и3 п0ты пріsтъ весeліе, никaкоже концA и3мyщее: въ нeмже питazсz, маxjме прпdбне, нaсъ непрестaннw поминaй.

БGор0диченъ:

Разори2 души2 моеS џблаки, свёта џблаче с™az вLчце, и3 си1льна содёлай мS на стр†сти, борю1щыz мS, сп7са всёхъ р0ждшаz и3 и3збaвителz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Ћкоже твeрдый ґдамaнтъ душeю показaлсz є3си2: непоколеби1мь врaжіими прилHги, џ§е: и3 нaмъ твeрдое забрaло бyди, блажeнне, моли1твами твои1ми t нахождeній проти1вныхъ.

Њс™и1сz воздyхъ, маxjме блажeнне, пaмzтію твоeю, и3 нaсъ торжествовaти подвизaетъ рaдостнw, њсвzщeнное твоE прaзднество.

Жезл0мъ добродётелей страстeй м0ре пресёкъ, и3 г0рдаго врагA ћкоже и3нaго фараHна моли1твами твои1ми погрузи1въ, и3збрaнное стaдо н0вагw ї}лz неврeднw соблю1лъ є3си2, маxjме бlжeнне, моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Ски1ніа свидётельства тS проwбрази2, хлёбъ и4стинный жи1зни, пріeмшую, чcтаz, сл0во nц7A соприсносyщное.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нeбо ѕвэздaми:

ЃгGльскагw житіS желaz, прпdбне, покори1лъ є3си2 стrти плотск‡z мyжески, и3 равноaгGленъ бhлъ є3си2, бGон0се џ§е маxjме.

Двaжды.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу и4мамы вси2 грёшніи, q прес™az дв7о! ты2 благопремённа сотвори2 твоего2 сн7а мaтерними твои1ми моли1твами.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2 при1тчу терпёніz и3 мyжества, * пребlгjй гDи, * прaведнаго маxjма * и3 многочудeснаго, добродётельми, * и3 словєсы2, и3 дBлы сіsюща, * цэломyдріемъ ўкрашaема и3 кр0тостію. * тёмъ твоE неизречeнное строeніе слaвимъ, * ї}се всеси1льне, и3 сп7се дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

Прaведенъ и3 неѕл0бивъ, и4стиненъ же и3 непор0ченъ и3 вёренъ, * ўклонszсz t всsкіz ѕл0бныz вeщи, * показaлсz є3си2, маxjме блажeнне, * просвэщeнъ добродётельми, * и3 благочeстіемъ сіsz. тёмъ тS ўблажaемъ, * и3 свzт0е твоE и3 честн0е днeсь прaзднуемъ ўспeніе, * рaдующесz, бGомyдре.

Цэломyдріемъ и3 благовёріемъ, ћкw багрzни1цею многоцённою, * њдёzвсz, маxjме, * прaвдою же и3 кр0тостію, * ћкw бжcтвеннымъ вэнцeмъ ўвsзлсz є3си2, * со стрaждущими хrтA рaди, * цaрствовати возжелёлъ є3си2. * и3 нhнэ цRю2 си1лъ предстои1ши, * ї}су всеми1лостивому, * и3 сп7су дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }:

Добродётелей твои1хъ, бGомyдре маxjме, и3справлє1ніz ўzсни1ша вёрныхъ сердцA: кт0 бо слhшz безмёрное твоE смирeніе и3 терпёніе, не ўдиви1тсz; є4же ко всBмъ кр0тость и3 безѕл0біе, къ скорбsщымъ ми1лованіе, и3 сyщымъ въ бёдахъ ск0рое поможeніе, плaвающымъ немzтeжное пристaнище, и3 путешeствующымъ благ0е поспэшeніе, вс‰ бGолёпнw предвари2, досточyдне, и3 нhнэ неувzдaемымъ вэнцeмъ вэнчaлсz є3си2 t руки2 вседержи1телz бGа: є3г0же моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ, и3 и3збaви нaсъ t всsкіz нyжды и3 печaли.

На літургjи, блажє1нна, пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Е#ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

12 ноября: Святителя Иоанна милостивого, патриарха Александрийского. Преподобного Нила.

Мёсzца тогHже въ в7i-й дeнь.

И$же во с™hхъ nц7A нaшегw їwaнна, патріaрха ґлеxандрjйскагw, ми1лостивагw:

И# прпdбнагw nц7A нaшегw нjла.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Расточи1въ, раздaлъ є3си2 * трeбующымъ хлёбъ тв0й, їwaнне чyдне, * ми1лостію подобsсz * ми1лостивэйшему, препод0бне, вLцэ. * тёмъ твоS пребывaетъ и4стиннw * во вёкъ пaмzть, с™е *, ю4же вёрою прaзднующыz * твои1ми моли1твами спасaй, * и3скушeній же и3 скорбeй, їерaрше всебогaте.

Твою2 чистотY, * и3 ўмA прaвость, и3 нрaвъ бжcтвенный * ви1дzй т†йнаz * прови1дэвъ, возв0дитъ на величaйшій прест0лъ, * помaзавъ мЂромъ тS, мyдре, и3 соверши1въ, * и3 пaствы корми6ла ћвэ вручи1въ, * ю4же ко пристaнищу напрaвилъ є3си2 * бжcтвеннагw хотёніz, * їwaнне бGоглаг0ливе.

Вс‰ прошє1ніz * твоегw2 сeрдца гDь, * досточyдне, подадE: * вс‰ бо соблю1лъ є3си2 законоположє1ніz спаси1тєльнаz. * бGа бо всеконeчнw, * и3 бли1жнzго, бGоблажeнне, * ћкw тебE самaго возлюби1лъ є3си2, * и3 трeбующыz ўдов0лилъ є3си2: * сегw2 рaди тS днeсь, їwaнне, почитaемъ.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

Чт0 тz нhнэ наречeмъ, свsте; * рэкY, и3сходsщую t мhсленнагw є3дeма, * пот0къ t бGа подаeмыхъ дарHвъ, * наводнeніе ўчeній благодaти, чaшу мyдрости и3 знaніz, * молeбника крэпчaйшаго, * ўчи1телz дэйстви1тельнэйшаго. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz воз8именyемъ, прпdбне; * земледёлателz безсмeртныхъ, бlжeнне, садHвъ, * садодёлателz разyмнагw раS вёрныхъ, * зак0нwвъ бGодaнныхъ и3скyснэйшаго толк0вника, * догмaтwвъ бGодух0вныхъ вёдателz, * сказaтелz благоестeственнэйша, * и3 наказaтелz дов0льнэйша. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ нарекY, чyдне; ўставопол0жника сопрyжества, * цэломyдріz прави1телz, * наказaтелz монaшествующихъ, и3 дёвства путевождA, * прaведнw nбои1мъ мёрzща, * ћкw и3скyсомъ прошeдша nбо‰. * мнHга тво‰ дэ‰ніz, * и3 њ бз7э твоE пощeніе: * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ в7. Ґнат0ліево:

Ми1лости и3ст0чникъ трeбующымъ ўмножaетъ, благосострадaтєльныz щедрHты, їwaннъ, хrт0въ под0бникъ, вели1кій пaстырь ґлеxaндрzнъ и3 свэти1ло. пріиди1те, насhтимсz ни1щіи дyхомъ, подражaющіи тогw2 ти1хости, любоблагоутр0бнымъ бо нрaвомъ хrтA стрaнствовавшаго чрезъ ни1щыz ўгости1въ, ћкw дрeвле ґвраaмъ, блажeнства ўдост0исz, и3 со дерзновeніемъ м0литсz, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Дрeву кrтному тS, ї}се, пригвождeна, зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи гlг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 менE, р0ждшую тS, є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, бжcтвєнныz стр†сти тво‰ слaвzщіи.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, прпdбнагw, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ нjле: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти ўвёдэхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: М§ницы твои2:

ТS ви1дzщи пригвождaема на кrтЁ, ї}се, и3 стrти пріeмлюща в0лею дв7а и3 м™и твоS, вLко, ўвы2 мнЁ, вопіsше, чaдо слaдкое! р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый бlгоутр0біемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ }:

Въ терпёніи твоeмъ стzжaлъ є3си2 мздY твою2, џ§е прпdбне, въ моли1твахъ непрестaннw терпёвый, ни1щыz возлюби1вый, и3 сі‰ ўдовли1вый: но моли1сz хrтY бGу, їwaнне ми1лостиве блажeнне, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ т0йже:

Слeзъ твои1хъ течeньми пустhни безпл0дное воздёлалъ є3си2, и3 и5же и3зъ глубины2 воздыхaньми, во сто2 трудHвъ ўплодоноси1лъ є3си2, и3 бhлъ є3си2 свэти1льникъ вселeннэй, сіsz чудєсы2, нjле, џ§е нaшъ: моли2 хrтA бGа спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

На ќтрени канHнъ nктHиха є3ди1нъ, и3 с™hхъ двA.

КанHнъ їерaрха. Творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посэчeнный несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Сострадaніемъ ўмA просвэщaемь, и3 люб0вію хrт0вою, џ§е, њзарsемь, ми1лостыней блистaz сіsньми, є3ди1нагw ми1лостивагw бGа пріsтелище чистёйшее, їwaнне, бhлъ є3си2: тёмъ тS ўблажaемъ.

Во вёкъ при1снw пребыв†ющаz смотрsz, мyдрымъ смhсломъ, џ§е свzщeннэйше, и3змэни1лъ є3си2 тлBннаz свётлw нетлёнными, и3 нhнэ на нб7сёхъ жи1тельствуеши, вопіS со безпл0тными ли6ки: гDу воспои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Ми1лости дaтель, њдари1въ ми1лостивное, прпdбне, твоE помышлeніе, поми1лова мнHгіz бжcтвеннымъ твои1мъ ходaтайствомъ, бhлъ є3си2 во ўтэшeніе дyшъ, ни1щихъ же промышлeніе, їwaнне всемyдре бGоблажeнне свzщeннэйшій.

БGор0диченъ:

Благословeннаz, чcтаz и3 всепётаz, є3ди1на р0ждшаz воплощeннаго бGа, приснотекyщій и3ст0чникъ нaмъ, надёющымсz на тS, и3сцэлє1ніz и3зливaюща вBрнымъ: моли2 є3г0же родилA є3си2, даровaти мjру вeлію ми1лость.

И$нъ канHнъ прпdбнагw. Е#гHже краегранeсіе:

Напаsетъ мS нjлъ разyмнымъ всепл0дствіемъ. Fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Напоeньми твои1ми, бlжeнне, тaинственными, напаsz богaтнw прозsбшій м0й п0мыслъ, ћкw клaсъ пёніz тебЁ принести2 твои1ми моли1твами спод0би.

ГлагHлъ течє1ніz твои1хъ, ћкw и3зъ є3дeма, всебогaте нjле, происход‰щаz ћвственнw, лицE всE приснотекyщее церк0вное напаsютъ.

Догмaтwвъ и3 словeсъ рэкA твои1хъ, бGоглаг0ливе, сердцA благочести1выхъ наводнsющи напаsетъ, ѕлочести1выхъ же потоплsетъ собр†ніz.

БGор0диченъ:

И#зблевA въ слyхи є4vы ћдъ душетлённый губи1тель и3 врaгъ: хrтa же р0ждши, бGомaти, тогw2 врeда и3сцэли1ла є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

БGолёпна, ћкоже nтрокови1ца, t мaслинъ вэнeцъ носsщи, kви1сz тебЁ, досточyдне, ми1лостивагw благосострадaтельнаz благодaть, привлачaщи тS къ бжcтвеннэй ми1лости.

На пrт0лэ свzщeннэмъ, суд0мъ б9іимъ, слaвне џ§е їwaнне, сёлъ є3си2, ћкоже ѓгGлъ ты2 пожи1лъ є3си2, ми6рныz возносS сщ7є1нныz жє1ртвы всещeдрому.

Мн0гое милосeрдіе милосeрдагw гDа, џ§е, подражaz, за милосeрдіе њбнищaвшагw пл0тію, ни1щыz ўдов0лилъ є3си2, стр†нныz и3 безпокрHвныz собирaz, и3сп0лнитель повелёній бжcтвенныхъ бhвъ.

БGор0диченъ:

Всели1всz въ дв7у тэлeснэ, гDи, kви1лсz є3си2 человёкwмъ, ћкоже подобaше ви1дэти тS: ю4же и3 показaлъ є3си2, ћкw и4стинную бцdу, вBрнымъ п0мощь, є3ди1не чlвэколю1бче.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Даров†ніz, џ§е, д¦а н0ситъ твоE помышлeніе, лук†ваz помышлє1ніz tгонS.

МЂро благов0ннэйшее, тво‰ моли6твы нaмъ вдохнyвъ, свzщеннодёлателю, видёніемъ дётельнымъ пожи1въ.

И#сточи1лъ є3си2 ўчє1ніz ты2 нбcнаz, всемyдре, ћкw t и3ст0чника, и3 церкHвныz пит0мцы њбогати1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ўмертви2 мудровaніе пл0ти нaшеz, пречcтаz, и3ст0чникъ безсмeртіz человёкwмъ и3сточи1вшаz.

Кондaкъ прпdбнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Хвр†стнаz страстeй, ±же t тэлесE, вост†ніz сэчи1тельнw, нjле блажeнне, во бдённой твоeй ссёклъ є3си2 моли1твэ. но ћкw и3мёz дерзновeніе ко гDу, t всsкихъ мS бёдъ свободи2, да зовy ти: рaдуйсz, џ§е всемjрный.

Јкосъ:

Кто2 земнор0дныхъ и3зрещи2 возм0жетъ, нjле, жи1тельства твоегw2 страд†ніz, и3 житіS твоегw2 безмBрныz труды2, и3 мнHгаz тщ†ніz тво‰, ±же на земли2, ћкw безпл0тный, соверши1лъ є3си2; но nбaче зовY: рaдуйсz, рэко2 бжcтвенныхъ благодaтей: рaдуйсz, цэвни1це хrт0выхъ ўчeній: рaдуйсz, чaше мyдрости и3 знaніz рaдуйсz, воздёланіе безсмeртныхъ насаждeній: рaдуйсz, догмaте дётельнэйшій бGодохновeнныхъ словeсъ: рaдуйсz, зак0на бGодaннагw и3скyснэйшій толк0вниче: рaдуйсz, садодёлателю раS мhсленнагw: рaдуйсz, дёвства храни1лище вeліе: рaдуйсz, крaснаz гyсль д¦а: рaдуйсz, страстeй кореносёчный мечY: рaдуйсz, прaведныхъ мужeй высото2: рaдуйсz, вёрныхъ земнор0дныхъ предстaтелю: рaдуйсz, џ§е всемjрный.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ми1лостивенъ нрaвъ пріи1мъ, благосeрдъ kви1лсz є3си2, и3 подaтеленъ ни1щымъ и3 трeбующымъ, їwaнне бGодохновeнне. сегw2 рaди звaніемъ дэsнію под0бнw, пaче всёхъ с™hхъ, блажeнне, њбогати1 тz ѕэлw2 подaтель благи1хъ хrт0съ: є3мyже, бGомyдре їерaрше пребогaте, моли1сz, грэхHвъ њставлeніе подaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Повелённое тaйнw:

Ўкраси1въ тв0й ќмъ видBніи, бGосл0віz рёки tрhгнулъ є3си2, напаsz сердцA, нjле бGон0сне, вёрою почерпaющихъ твои1хъ ўчeній пи1во, прозaрное же и3 чи1стое, и3 чтyщихъ пaмzть твою2 свэтозaрную же и3 честнyю, препод0бныхъ ўдобрeніе, и3 nтцє1въ хвало2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћже непремённаго бGа пор0ждшаz, премэнsемое при1снw сeрдце моE грэх0мъ и3 лёностію, прил0гми льсти1вагw, ўтверди2, благaz, моли1твами м™рними твои1ми: ћкw да и3 ѓзъ благодaрнw слaвлю тS, бGороди1тельнице марjе, поми1луй стaдо твоE, є4же стzжaла є3си2, всенепор0чнаz.

КrтобGор0диченъ:

И$же t кровeй твои1хъ чcтыхъ вопл0щшагосz, и3 пaче ўмA и3зъ тебє2, чcтаz, роди1вшагосz, на дрeвэ ви1сzща среди2 ѕлодёєвъ зрsщи, ўтр0бою болёзновала є3си2, и3 м™рски плaчущи вопіsла є3си2: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, что2 бжcтвенное и3 неизречeнное строeніе твоE, и4мже њживи1лъ є3си2 создaніе твоE; воспэвaю твоE бlгоутр0біе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Чи1стаz nби1тель kви1лсz є3си2 с™hz трbцы, прпdбне, и3 хрaма бжcтвеннагw сокр0вище, и3 їерaрхwвъ начaтокъ.

Мн0гое милосeрдіе твоE гDь внимaz благосeрдый, дyшу твою2 њсвzти2, їwaнне, џ§е свzщeннэйше.

Зaповэдей непостhденъ бhлъ є3си2 дёлатель всещeдрагw, и3 и3сп0лнилсz є3си2 благи1хъ є3гw2, въ сeлэхъ с™hхъ водворszсz.

БGор0диченъ:

Њчищeніе нaшихъ дaруй невёдэній, ћкw безгрёшенъ, и3 ўмири2 мjръ тв0й, б9е, моли1твами р0ждшіz тS.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Возведи2, всемyдре, t страстeй мS плэнeніz, ћкw и3збавлeніе и3 цёну бGу приносS моли6твы тво‰.

Свzщeннw вчини1ти є4же њ хrтЁ мyдрости догмaты, и3скуси1въ пощeніемъ себE, всебlжeнне, пред8wчи1стилъ є3си2.

Помышлeній всsкое возвышeніе, џ§е, взимaющеесz смири1лъ є3си2, мн0жествомъ мyдрости твоеS погуби1въ си1хъ пaмzть.

БGор0диченъ:

Nц7Y соприсносyщный, и3 ћкw бGъ сл0во прeжде безпл0тное, въ послBднzz воплоти1сz t чcтыхъ кровeй твои1хъ, всепётаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, по душелови1тельному пути2 при1снw блудsщаго, свётомъ рaзума твоегw2, гDи, преднаставлsz мS, на стезю2 зaповэдей твои1хъ напрaви.

Ўмертви1вшемусz за ми1лость мeртвостію в0льною, џ§е мyдре, под0бzсz, распsлсz є3си2 мjру и3 страстeмъ. и3 жи1зни премjрныz спод0билсz є3си2, достослaвне.

Бlжeнства ўдост0илсz є3си2, кр0токъ, сострадaтельнэйшій, и3 мири1теленъ бhвъ, и3 ѓлчущихъ хлёбъ неижди1вный, и3 ни1щымъ подaтель, њдэsніе же наготствyющымъ.

Бжcтвенными причащeньми, џ§е, ўдобрsемь, ћкоже ѓгGлъ бGу непор0чнw свzщeнствовалъ є3си2, вBрныz просвэщaz свzщeнными ўчє1ніи твои1ми.

БGор0диченъ:

Всёхъ бGа безъ сёмене въ свои1хъ ложеснaхъ понeсшую, плотон0сца же нaмъ р0ждшую, пречcтую бцdу воспэвaемъ, ћкw спасeніе дyшъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Цэломyдреннw желaz, всемyдре, бжcтвенныz чистоты2, њстaвилъ є3си2 всE житіS пристрaстіе.

Раз{мнаz ты2 вhше знaніz, бGоzвлeнне, мhсленнw пости1глъ є3си2, є3динeніемъ бжcтвеннымъ научaемь.

Џблакъ тS, тyчами знaніz, бGон0сне, всE потоплsющій неразyміе, вёмы.

БGор0диченъ:

Ћкw крjнъ сіsющій посредЁ тeрніz, њбрётъ жени1хъ тS, дв7омaти, возлюби2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Моли1твами и3 пост0мъ ўпражнszсz, и3 бдённw бGа молS, tкровeній и3 зрёній бжcтвенныхъ спод0билсz є3си2, бGомyдре всебогaте, научaемь сyщымъ пaче ўмA и3 п0мысла, мyдре, чистот0ю.

Ћкw ѓгGлъ съ пл0тію на земли2, џ§е, пожи1лъ є3си2, жє1ртвы ми6рныz, безкрHвныz вёрою и3 сокрушeннымъ сeрдцемъ и3 дyхомъ, бlжeнне, творцY приносS, їwaнне, рaдостнw.

ЖитіE твоE пaче с0лнца возсіsвшее, милосeрдіz и3спусти2 лучы2 трeбующымъ, tгонsщыz тeмный џблакъ нищеты2, всебогaте, грёющыz же мрaзомъ лю1тыхъ держи6мыz, бGодохновeнне.

БGор0диченъ:

Не престaй њ нaсъ молsщисz, прес™az бцdе дв7о, ћкw вёрныхъ ўтверждeніе ты2 є3си2. и3 надeждею твоeю крэпи1мсz, и3 люб0вію тS, и3 и3зъ тебє2 вопл0щшагосz непрестaннw слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Мyдрости дaромъ ўкрашaемь, и3 житіS свётлостію ўдобрsемь, свzщеннодёлатель бжcтвенный бhлъ є3си2, зижди1телю ходaтайствуz и3 здaнію, и3 бhлъ є3си2 пресвётелъ и3 њбз0рный, џ§е, ўчи1тель.

Къ горЁ добродётелей прибли1живсz, и3 бжcтвеннымъ покрhвсz, џ§е, мрaкомъ, t бGа догмaтwвъ скриж†ли бGопи6санныz пріsлъ є3си2, всебогaте, и3 вторhй нaмъ мwmсeй законопол0жникъ показaлсz є3си2 бlгодaти.

Њсвzти1въ себE в0лею тaинственнw, ћкw вольножeртвенную жeртву, предстоsніемъ зижди1телю, нjле, и3 видBніи и3 дэ‰ніи ўкрашaемь, поминaй њ нaсъ, вёрнw совершaющихъ пaмzть твою2.

БGор0диченъ:

Ви1дэвше nбрaзными kвлє1ніи стрaшныхъ твои1хъ т†инъ глубинY, ћкw бGу во чрeво твоE всели1тисz, бGоглаг0ливіи прbр0цы провозвэсти1ша, всенепор0чнаz, и3 нhнэ мы2 сбhтіе ви1дzще, слaвимъ.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Богaтство твоE расточи1лъ є3си2 ўбHгимъ, и3 нбcное богaтство нhнэ воспріsлъ є3си2, їwaнне всемyдре. сегw2 рaди вси1 тz почитaемъ, совершaюще пaмzть твою2, ми1лостыни q тезоимени1те!

Јкосъ:

На ми1лость ўповaвъ б9ію, їwaнне, щедр0тами t тогw2 и3 дарми2 њбогати1всz, toнyдуже kви1лсz є3си2 и3 ми1лостивъ, ћкw џнъ, вс‰ ўщедрsz. тёмже, мою2 нищетY ўщeдривъ, подaждь мнЁ богaтство твоеS моли1твы. и3 ѓлчущее сeрдце моE и3сп0лни глагHлъ бжcтвенныхъ, бGомyдре, ћкоже прeжде ѓлчущыz питaлъ є3си2, ми1лостыни q тезоимени1те!

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Дёлы словесA сп7сwва и3звэсти1лъ є3си2, и3 ўблажaемыхъ сочтaлсz є3си2 ли1ку, ми1лостивъ бhвъ и3 чи1стъ дyхомъ, їwaнне бGон0се.

Мeда вкyсъ сладчaйшій преложи1сz во и3скушeно злaто тебЁ: богaтному бо твоемY внимaz произволeнію творeцъ, бог†тнаz тебЁ дадE возда‰ніz.

Свётомъ трbцы невечeрнимъ просвэщaемь, ўг0дниче трbцы, чтyщыz тS нhнэ просвэщaеши, и3 пою1щыz: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

ТS рaдость ґпcлwвъ, страстотeрпцєвъ же слaву, бцdе, м0лимъ вёрнw: рaдости вёчныz спод0би ны2, пою1щыz тS непрестaннw.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Напаsемь, џ§е, тyчами небeсными, kви1лсz є3си2 многопл0денъ, плоды2 краснёйшыz приносS вLцэ, вёрою зовyщыz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Тв0й всебlжeнне, љзhкъ хлsби догмaтwвъ развeрзъ, є3ретjческую лeсть крёпкw потоплsетъ, вBрныz же научaетъ пёти: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Жи1тельство ѓгGльское въ тэлеси2, џ§е, на земли2 пожи1лъ є3си2: и3 бжcтвенныхъ видёній г0рнихъ поз0рищъ наслаждazсz, и3 поeши: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

T ўтр0бы дёвственныz вопл0щсz, kви1лсz є3си2 въ нaше спасeніе. тёмъ, тS м™рь вёдуще бцdу, благодaрственнw зовeмъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене благодaтію твоeю бhвше, зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свэтозaрную ѕвэздY хrт0съ: на высотЁ тS цRк0внэй kви1въ, џ§е, чрезъ тебE пою1щыz вёрою просвэщaетъ: бlгослови1те вс‰ дэлA гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ми1лостивъ kви1лсz є3си2, кр0токъ, благосострадaтельнэйшъ, неѕл0бивъ, џ§е, богaтство ни1щихъ, ќтварь и3 њдэsніе наги1хъ, поS вёрнw: благослови1те вс‰ дэлA гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Мaрковъ прест0лъ свzщeннw ўкраси1лъ є3си2 дёлы бжcтвенными и3зрsднw, џ§е: ми1лостынею же и3 милосeрдіемъ пaче всёхъ нарeклсz є3си2 ми1лостивъ, милосeрдіемъ возсіsвшихъ с™hхъ.

БGор0диченъ:

Ґдaма, дв7о, пaдшагw, ќбw kви1ласz є3си2 дщи2, бGа же м™и, њбн0вльшагw моE существо2. є3г0же пои1мъ вс‰ дэлA гDа, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Мусік‡йскимъ nргaнwмъ согласyющымъ, и3 лю1демъ безчи1слєннымъ покланsющымсz џбразу къ деи1рэ, три2 џтроцы не повинyвшесz, гDа воспэвaху и3 славосл0влzху во вс‰ вёки.

Добродётель воспріи1мъ совершeнну, благи1хъ пeрвое возлюби1въ, и3 тогw2 нhнэ блистaньми просвэщaемь, зовeши: гDа п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Вёдэтельнымъ њбогати1всz и3скyсствомъ, дётельное пости1глъ є3си2 благослaвіе, благодaти зари6 посылaz вопію1щымъ: гDа п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Мірски1хъ мHлвъ tбэжaвъ, молчaніz пристaнище дости1глъ є3си2, и3 страстeй прил0ги ўмертви1лъ є3си2, зовhй: гDа п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

И#звёстнw вёдzще, дв7о, р0ждшагосz и3зъ тебє2 бGа сл0ва, поeмъ тS всеблагочeстнw вёрою, пэснопою1ще: гDа п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Сe тz по скончaніи срeднzго спріeмлетъ дв0ица с™hхъ nтцє1въ, въ гр0бэ свzщeннэйшую чeсть тебЁ, џ§е, даю1щи.

Ћкw ќтро, ћкw дeнь, џ§е їwaнне, свэтозaрное твоE возсіS ўспeніе, просвэщaющее вёрою тS блажaщыz.

Совокупи1лсz є3си2 ликHмъ ґрхіерeєвъ, прbр0кwвъ, ґп0столwвъ и3 м§никwвъ: съ ни1миже поминaй, џ§е, восхвалsющыz тS.

Рaка, и3дёже лежaтъ, џ§е їwaнне, свzщє1нныz тво‰ и3 с™ы6z м0щи, и3ст0чникъ чудeсъ сyть къ тебЁ приходsщымъ.

БGор0диченъ:

Благолёпнаz дв7о, њѕл0бленную дyшу мою2 грэх0мъ, ўблагости2, бlгaго р0ждшаz бGа и3 гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Раст0ргша пристрaстіz мірскaгw ќзы, и3 бGу приближaющасz тS зрS, џ§е, губи1тель, в†рварскаz треволнє1ніz тебЁ воздви1же, разслaбити твою2 мнёвъ крёпость: б9eственнымъ же пр0мысломъ тогw2 tрази1лъ є3си2 кознодBйства, всебlжeнне.

Богaтными сіsz зарsми ўчeній многоoбрaзными, њсвэти1лъ є3си2 благочeстіz вёрою приходsщихъ тебЁ дyшы: и4бо чaши, всемyдре нjле, мyдрости чи1стэй ўстнЁ прикоснyвъ, почeрплъ є3си2 nби1льнw, и3 лю1бzщымъ преподaлъ є3си2.

Њсвzти1лъ є3си2 ўсeрднw себE, џ§е, тaинственнw, ћкw непор0чное заколeніе зижди1телю, того2 возлюби1въ и4скреннw: є3гHже нhнэ пrт0лу, всебlжeнне нjле, предстоS, прилёжнw моли1сz, вёрою совершaющымъ твою2 пaмzть получи1ти твоеS свётлости.

БGор0диченъ:

И#спрaвила є3си2, дв7о, жeнское поползновeніе, сл0ва р0ждши, и3справлsюща низвeржєнныz, ћкw бlга и3 держaвна, си1лою, за бlгоутр0біz превозм0гъ и3зъ тебє2 вопл0щшасz, и3 спaсша мjръ страстоубjйственными свои1ми стrтьми2.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ми1лость подражaz бGа любощeдрагw, трeбующымъ богaтство расточи1лъ є3си2, їwaнне: тёмъ и3 богaтство пріsлъ є3си2 на нб7сёхъ неистощи1мое. тогw2 рaди нhнэ м0лимсz, моли1сz непрестaннw њ хвaлzщихъ тS.

Слaва, прпdбнагw. Под0бенъ: Нeбо ѕвэздaми:

ЃгGльское житіE желaz, ўдали1лъ є3си2 себE въ пустhню: и3 стр†сти покори1въ плотск‡z, равноaгGленъ kви1лсz є3си2: џ§е нaшъ бGон0се.

БGор0диченъ:

И$же t бGа мjру дaнныхъ бл†гъ, ты2 винA є3си2, бцdе: но и3 нhнэ ми1лостива сотвори2 за џбщее спасeніе, благоувётливаго бGа.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ, тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ: дeмwнwвъ погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGлwвъ дости1глъ є3си2 чи1ны, и4хже житію2 непор0чнw поревновaлъ є3си2. дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz, вопіsше: что2 стрaнное, є4же ви1жу, тaинство, сн7е м0й; кaкw на дрeвэ ўмирaеши, пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю;

На літургjи: бlжє1нна nктHиха, на д7. И# с™и1телz пёснь G-z, на д7. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло т№i. Ґллилyіа, глaсъ в7: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости: Стjхъ: Зак0нъ бGа є3гw2 въ сeрдцэ є3гw2. Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ:

13 октября: Святителя Иоанна, архиепископа Константинопольского, Златоуста.

Мёсzца тогHже въ Gi-й дeнь.

И$же во свzтhхъ nц7A нaшегw їwaнна, ґрхіепjскопа кwнстантjнz грaда, златоyстагw.

На мaлэй вечeрни, стіхи6ры, на д7, глaсъ №. Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

Кrти1телz подражaлъ є3си2 тезоимeннаго д0брэ * воздержaніемъ, џ§е, * и3 и3лію2 вели1каго пост0мъ и3 чистот0ю: * рeвностію ўsзвленъ nбои1хъ, златоyсте, * на цaрское вели1чество смёльствуеши, * ћкw пaстырь цRкве хrт0вы.

Двaжды.

Бжcтвеннымъ вдохновeніемъ сл0ва * протeкъ, по пи1санному, всю2 зeмлю, * вэщaніе догмaтwвъ твои1хъ, џ§е, просвэти2 мjръ: * tвeрзлъ є3си2 нaмъ покаsніz вх0дъ, * ни1щихъ попечeніемъ, * воз8wбражaz хrт0во є3ђліе.

Чи1стый души2 твоеS и3 несквeрный свётъ * с0лнєчныz лучы2 њсіzвaетъ мjру * догмaтwвъ благочeстіz, * џ§е мyдре їwaнне златоyсте, * и3 мглY tг0нитъ, * и3 просвэщaетъ вселeнную ко благочeстію.

Слaва, глaсъ д7:

Бhлъ є3си2, златоyсте, бGодохновeнный nргaнъ, чрезъ є3г0же нaмъ д¦ъ с™hй провозгласи2: благознамени1тымъ бо глaсомъ протечE концы2 вэщaніе ўчeній твои1хъ: и3 подражaтель бhвъ ґпcлwвъ, прпdбне, ли1къ пости1же џный, є3гHже вожделёлъ є3си2. моли1сz гDу, всеблажeнне, ўмири1ти мjръ и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

И#збaви ны2 t нyждъ нaшихъ, м™и хrтA бGа, р0ждшаz всёхъ творцA, да вси2 зовeмъ ти2: рaдуйсz, є3ди1на предстaтельство дyшъ нaшихъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

ТрубA златови1днаz *, свётлw вопію1щи * б9іz вели6чіz, * показaлсz є3си2, їwaнне, * мjра въ концёхъ.

Стjхъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ.

Зак0нъ, ћкоже мwmсeй, * пріsлъ є3си2 t гDа, златоyсте, * мjръ ўмудрsz и3 просвэщaz * бжcтвенными твои1ми ўчє1ніи.

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

Проповёдникъ ћкw и4стиннw * бжcтвеннагw цrтвіz * бhлъ є3си2, златосл0ве, * вопіS: покaйтесz, * погружaz tчazніе.

Слaва, глaсъ и3 под0бенъ: т0йже:

Трbцы чcтнhz во є3диноначaліе * научи1лъ є3си2 вёровати, * nц7A, сл0ва, д¦а, * златоyсте, џ§е нaшъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о, * и3зъ тебє2 р0ждшагосz * бGа сл0ва моли2, бцdе, * съ златосл0внымъ їwaнномъ, * є4же спасти2 дyшы нaшz.

Тaже, нhнэ tпущaеши: Трис™0е. По Џ§е нaшъ:

Тропaрь, глaсъ }:

Ќстъ твои1хъ, ћкоже свётлость nгнS, возсіsвши бlгодaть, вселeнную просвэти2: не сребролю1біz мjрови сокрHвища снискA, высотY нaмъ смиреномyдріz показA. но твои1ми словєсы2 наказyz, џ§е їwaнне златоyсте, моли2 сл0ва хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: И$же нaсъ рaди:

На вели1цэй вечeрни, стіхологисyемъ, Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ д7: Поd: Ћкw д0блz:

Златоковaнную трубY, * бGодохновeнный nргaнъ, * догмaтwвъ пучи1ну неисчерпaемую, * цRкве ўтверждeніе, * ќмъ нбcный, * премyдрости глубинY, * чaшу всезлатyю, * и3зливaющую рёки ўчeній медот0чныхъ, * и3 напаsющую твaрь, * пёсненнw воспои1мъ.

Три1жды.

ЅвэздY незаходи1мую, * зарsми просвэщaющую ўчeній * всю2 подс0лнечную, * покаsніz проповёдника, * гyбу всезлатyю, * мокротY лю1тую невёдэніz взeмлющую, * и3 њрошaющую и3стazвшаz сердцA грэхми2, * їwaнна дост0йнw * златословeснаго почти1мъ.

Три1жды.

Земнhй ѓгGлъ и3 нбcный человёкъ, * лaстовица благоглаг0ливаz и3 многоглaснаz, * добродётелей сокр0вище, * кaмень неразсёдный, * вёрныхъ воwбражeніе, * мyченикwмъ под0бенъ, * равностоsтель с™hхъ ѓгGлъ, ґп0столwвъ є3динонрaвенъ, * въ пёснехъ да возвели1читсz златоyстъ.

Двaжды.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне треблажeнне с™ёйшій џ§е, пaстырю д0брый, и3 началопaстырz хrтA ўченичE, положи1вый дyшу за џвцы: сaмъ и3 нhнэ, всеблагохвaльне їwaнне златоyсте, проси2 моли1твами твои1ми, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Вх0дъ, прокjменъ днE, и3 чтє1ніz.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA ‹] Пaмzть прaведнагw съ похвалaми, и3 благословeніе гDне на главЁ є3гw2. Блажeнъ человёкъ, и4же њбрёте премyдрость: и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ: всe же честн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо днeй, и3 лBта животA въ десни1цэ є3S: въ шyицэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на љзhцэ н0ситъ. Послyшайте u5бо менє2, q ч†да! честн†z бо рекY: и3 бlжeнъ человёкъ, и4же пути6 мо‰ сохрани1тъ: и3сх0ди бо мои2, и3сх0ди животA, и3 ўготовлsетсz хотёніе t гDа. Сегw2 рaди молю2 вaсъ, и3 предлагaю м0й глaсъ сыновHмъ человёчєскимъ: ћкw ѓзъ премyдрость ўстр0ихъ, совётъ и3 рaзумъ и3 смhслъ ѓзъ призвaхъ. М0й совётъ и3 ўтверждeніе, м0й рaзумъ, моs же крёпость. Ѓзъ менE лю1бzщыz люблю2, и4щущіи же менE њбрsщутъ бlгодaть. Разумёйте ќбw, неѕл0бивіи, ковaрство, ненакaзанніи же, прилагaйте сердцA. Послyшайте менє2 и3 пaки, честн†z бо рекY: и3 tвeрзу t ўстeнъ пр†ваz, ћкw и4стинэ поучи1тсz гортaнь м0й, мє1рзски же предо мн0ю ўстны2 лжи6выz. Съ прaвдою вси2 глаг0лы ќстъ мои1хъ: ничт0же въ ни1хъ стр0потно, нижE развращeнно. Вс‰ пр†ва сyть разумэвaющымъ, и3 прHста њбрэтaющымъ рaзумъ. Научaю бо вaсъ и4стинэ, да бyдетъ њ гDэ надeжда вaша, и3 и3сп0лнитесz д¦а.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA ‹] ЎстA првdнагw кaплютъ премyдрость: ўстнё же мужeй. мyдрыхъ вёдzтъ бlгодaть. ЎстA мyдрыхъ поучaтсz премyдрости, прaвда же и3збавлsетъ и4хъ t смeрти. Скончaвшусz мyжу прaведну, не поги1бнетъ надeжда. Сhнъ бо прaведенъ раждaетсz въ жив0тъ, и3 во бlги1хъ свои1хъ пл0дъ прaвды њб8и1метъ. Свётъ прaвєднымъ всегдA, и3 t гDа њбрsщутъ бlгодaть и3 слaву. Љзhкъ мyдрыхъ дHбраz свёсть, и3 въ сeрдцэ и4хъ почjетъ мyдрость. Лю1битъ гDь прпdбныz сердцA, пріsтни же є3мY вси2 непор0чніи въ пути2. [ѕ7] Мyдрость гDнz просвэщaетъ лицE разyмнагw. Постигaетъ бо желaющыz ю5, прeжде дaже разумёти ю5: и3 ўд0бь ќзритсz t лю1бzщихъ ю5. [з7] Ќтреневавый къ нeй не ўтруди1тсz: и3 бдsй є3S рaди вск0рэ безъ печaли бyдетъ. Ћкw дост0йныхъ є3S самA њбх0дитъ и4щущи, и3 во стезsхъ є3S kвлsетсz и5мъ благопріeмнэ. Мyдрости никогдaже њдолёетъ ѕл0ба. [}] Си1хъ рaди и3 рачи1тель бhхъ добр0ты є3S: и3 возлюби1хъ ю5, и3 поискaхъ t ю4ности моеS: и3 взыскaхъ невёсту привести2 себЁ, ћкw всёхъ вLка возлюби2 ю5: Таи1нница бо є4сть б9іz хи1трости, и3 њбрэтaтельница дёлъ є3гw2. Труды2 є3S сyть добродётєли: цэломyдрію же и3 рaзуму тA ўчи1тъ, прaвдэ и3 мyжеству, и4хже потрeбнэе ничт0же є4сть въ житіи2 человёкwмъ. Ѓще же и3 мн0гагw и3скyсства желaетъ кто2, вёсть дрє1внzz, и3 бhти хот‰щаz разсм0тритъ: свёсть и3зви6тіz словeсъ, и3 разрэшє1ніz гадaній: знaмєніz и3 чудесA проразумёетъ, и3 сбыті‰ времeнъ и3 лётъ: и3 всBмъ совётникъ є4сть блaгъ, ћкw безсмeртіе є4сть въ нeй, и3 бlгослaвіе во nбщeніи словeсъ є3S. Сегw2 рaди бесёдовахъ ко гDу, и3 помоли1хсz є3мY, и3 рёхъ t всегw2 сeрдца моегw2: [f7] б9е nтцє1въ и3 гDи ми1лости, сотвори1вый вс‰ сл0вомъ твои1мъ, и3 мyдростію твоeю ўстр0ивый человёка, да владёетъ бhвшими t тебє2 тварьми2, и3 да ўправлsетъ мjръ въ прпdбіи и3 прaвдэ, дaждь ми2 твои1хъ прест0лwвъ присэдsщую премyдрость, и3 не tлучи2 менє2 t џтрwкъ твои1хъ, ћкw ѓзъ рaбъ тв0й, и3 сhнъ рабhни твоеS. Посли2 ю5 съ нб7съ t с™aгw жили1ща твоегw2, и3 t прест0ла слaвы твоеS, да сyщи со мн0ю научи1тъ мS, что2 бlгоуг0дно є4сть предъ тоб0ю: и3 настaвитъ мS въ рaзумъ, и3 сохрани1тъ мS въ слaвэ своeй. Помышлє1ніz бо смeртныхъ вс‰ боzзли6ва, и3 погрэши1тєльна ўмышлє1ніz и4хъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Похвалsему прaведнику, возвеселsтсz лю1діе: безсмeртіе бо є4сть пaмzть є3гw2, ћкw t гDи познавaетсz, и3 t человёкwвъ: и3 ўг0да гDу душA є3гw2. [ѕ7] Возлюби1те ќбw, q мyжіе, мyдрость, и3 поживетE: восхощи1те є3S, и3 накaзани бyдете: начaло бо є3S любы2 и3 соблюдeніе зак0на. Почти1те премyдрость, да во вёки цaрствуете. [з7] ВозвэщY вaмъ, и3 не скрhю t вaсъ т†инъ б9іихъ: ћкw т0й мyдрости настaвникъ є4сть, и3 мyдрыхъ и3спрaвитель и3 всsкому смhслу и3 дёлу хитрeцъ. И# всBмъ смhслwмъ научи1тъ мyдрость: є4сть бо въ нeй дyхъ разyменъ и3 с™ъ, и3 сіsніе свёта присносyщнагw, и3 џбразъ бlгости б9іz: тaz дрyги б9іz и3 прbр0ки ўстроsетъ. Бlголёпнэйши же є4сть с0лнца, и3 пaче всsкагw сотворeніz ѕвёздъ, свёту сосуждaема, њбрэтaетсz пeрвэйши. Тaz ўгождaющыz є4й t болёзни и3збaви, и3 настaви на стези6 пр†выz. ДадE и5мъ рaзумъ и3мёти с™ъ, и3 сохрани2 t ловsщихъ, и3 п0двигъ крёпокъ подадE и5мъ. Да разумёютъ вси2, ћкw си1льнэйши всегw2 є4сть благочeстіе: и3 никогдaже прем0жетъ ѕл0ба мyдрости, нижE прeйдетъ ѕлы6z, њбличaющи сyдъ. Рек0ша же въ себЁ, помhсливши непрaведнw: наси1льствуемъ прaведнаго, и3 не пощади1мъ препод0бства є3гw2, ни ўсрами1мсz сэди1нъ стaрости многолётны. Бyдетъ бо нaмъ крёпость зак0нъ: и3 ўлови1мъ прaведнаго, ћкw неуг0денъ нaмъ є4сть: и3 проти1витсz дэлHмъ нaшымъ, и3 пон0ситъ нaмъ tпадeніе зак0на, и3 њбличaетъ нaмъ согрэшє1ніz наказaніz нaшегw. Возвэщaетъ нaмъ рaзумъ и3мёти б9ій, и3 џтрока гDнz себE и3менyетъ. Бhсть нaмъ на њбличeніе помышлeній нaшихъ, и3 тsжекъ нaмъ є4сть, и3 ви1димь: ћкw непод0бно и3ны6мъ житіE є3гw2, и3 и3змэнє1ны стєзи2 є3гw2. въ поругaніе вмэни1хомсz є3мY: и3 ўдалsетсz t путeй нaшихъ, ћкw t нечист0тъ, и3 блажи1тъ послBднzz прaведныхъ. Ўви1димъ ќбw, ѓще словесA є3гw2 и4стинна сyть, и3скyсимъ, ±же сбывaютсz є3мY. Ругaніемъ и3 мyкою и3стsжемъ є3го2, да разумёемъ кр0тость є3гw2, и3 и3скyсимъ безѕл0бство є3гw2. Смeртію без8wбрaзною њсyдимъ є3го2, бyдетъ бо посэщeніе t словeсъ є3гw2. Сі‰ помhслиша, и3 прельсти1шасz: њслэпи1 бо | ѕл0ба и4хъ. и3 не разумёша т†инъ б9іихъ, и3 не разсуди1ша, ћкw ты2 є3си2 бGъ є3ди1нъ, животA и3мёzй и3 смeрти влaсть, и3 спасazй во врeмz ск0рби, и3 и3збавлszй t всsкагw ѕлA. Щeдръ и3 ми1лостивъ, и3 даsй преподHбнымъ свои6мъ благодaть, и3 своeю мhшцею гHрдымъ противлszйсz.

На літjи стіхи1ра хрaма: И# с™aгw самоглaсны. Глaсъ №. Ґнат0ліево:

Свэти1льниче їwaнне, ўстA златосі‰ннаz, ўдобрeніе бGодёzнныхъ добродётелей, њбитaлище писaній тайноначaльныхъ: ты2 пречи1стое всес™aгw д¦а нетлённое сокр0вище бhлъ є3си2, tню1дуже возвесели1лъ є3си2 всю2 цRковь спаси1тельнымъ твои1мъ сл0вомъ сyщимъ: дерзновeніе ќбw њбрётъ къ бGу, въ наслаждeніи г0рнzгw наслёдіz, моли1сz њ нaсъ, џ§е с™ёйшій.

И#зліsсz бlгодaть во ўстнaхъ твои1хъ, прпdбне џ§е їwaнне златоyсте: сегw2 рaди помaза тS бGъ ґрхіерeа лю1демъ свои6мъ, пaствити пaству є3гw2 въ прпdбіи и3 прaвдэ. тёмже, препоsсанъ nрyжіемъ си1льнагw, пресёклъ є3си2 љзыковрє1діz є3ресeй, и3 нhнэ не престaй молsсz ўмири1ти мjръ и3 спасти2 дyшы нaшz.

Глaсъ в7. Студjтово:

ТS вели1каго ґрхіерeа и3 пaстырz, неѕл0бива и3 прпdбна, покаsніz проповёдника, златословє1снаz ўстA бlгодaти, восхвалsюще люб0вію, м0лимсz: преподaждь нaмъ моли6твы тво‰, џ§е, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

ГеHргіа нікомидjйскагw:

Златhми словєсы2 твои1ми, цRковь ћкw ќтварію злат0ю ўкраси1вшисz, їwaнне златоyсте, невёстнически рaдующисz, вопіeтъ тебЁ: насhтихсz t твои1хъ златот0чныхъ в0дъ, ўкраси1вшисz златоткaнными и3 медозлатhми питіи6: t дэsніz бо въ видёніе возвождyсz, кр0ткихъ рaди твои1хъ поучeній: и3 со хrт0мъ, ќмнымъ жених0мъ соединsюсz, цaрствующи съ ни1мъ. тёмъ и3 мы2, совокyпльшесz въ пaмzть твою2, зовeмъ: не престaй молsсz за ны2 ко гDу, є4же спасти2 дyшы нaшz.

Пріsлъ є3си2, їерaрше, г0рнэйшую філос0фію, и3 внЁ мjра бhлъ є3си2, живS вhше ви1димыхъ, и3 зерцaло несквeрное б9іе бжcтвеннw показaлсz є3си2: и3 сhй при1снw соединeнъ свётомъ, свётъ пріимaлъ є3си2, и3 kснёйшій блажeнный получи1лъ є3си2 конeцъ: моли1сz, златоyсте, њ душaхъ нaшихъ.

Глaсъ д7.

ГлагHлы златозaрнэйшими зeмлю ћвэ напои1лъ є3си2, златоточи1ву и3мёz дyшу же и3 тёло, всебlжeнне: вс‰ позлати1въ словєсы2 твои1ми, златодёлателю догмaтwвъ твои1хъ, и3 кни6ги написaвъ златопи6санныz, возлетёлъ є3си2 на нб7сA. тёмъ вопіeмъ ти2: златоточи1ве и3 златоyсте, хrтA бGа моли2, спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ т0йже. Гeрманово:

Подобaше цaрствующему градHвъ, їwaнна и3мёти ґрхіерeа, ћкоже нёкую ќтварь цaрскую и3 златоковaнную трубY, вс‰ њглашaющу концы2 спаси1тельными догм†ты: и3 вс‰ совоздви1жущую къ рeвности пёній бGолёпныхъ. къ немyже возопіи1мъ: златосл0ве и3 златоyсте, хrтA бGа моли2, спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

ТS стёну стzжaхомъ, бцdе пречcтаz, и3 благоути1шное пристaнище, и3 ўтверждeніе: тёмже м0лимъ, и5же въ житіи2 њбуревaеміи, ўпрaви и3 спаси1 ны.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, златозaрный и3 крaсный, цRкве бGодохновeнный nргaне: љзhче, человэколю1бнw покаsніz нaмъ разли6чныz џбразы подписyющій: ќме златозрaчный: лaстовице златоyстаz: голуби1це же, pал0мски, междорaміzми златосіsющаz добродётелей но ѕлaцэ: струS златови1днэйшаz, проливaющаz в0ды: ўстA бжcтвєннаz, и3 бжcтвеннагw чlвэколю1біz поручи1тєльнаz: хrтA моли2, низпослaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Стjхъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ.

Рaдуйсz, сир0тъ nтє1цъ, њби1димыхъ бhстраz п0мощь, ўбHгимъ подаsніе, ѓлчущихъ пи1ща, грэшaщихъ и3справлeніе, дyшъ благоуг0днэйшій врачY, и3 честнёйшій: бGосл0віz выс0кое и3звёство, сказaніе писaній д¦0вныхъ, зак0нъ дёйственнэйшій, прaвило прaвэйшее, видёніz, и3 дэsніz премyдросте крaйнэйшаz, хrтA низпослaти душaмъ нaшымъ моли2 вeлію ми1лость.

Стjхъ: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости, и3 љзhкъ є3гw2 возглаг0летъ сyдъ.

Рaдуйсz, цRковь вопіeтъ ти2 женихY своемY, q златоyсте! просіsвый во всeмъ мjрэ пaче лyчь с0лнечныхъ добродётельми и3 словєсы2 би1серными, пaче мyдрыхъ премyдрэйшій и3 ри1торwвъ превысочaйшій, и4стинныхъ догм†тъ, поб0рниче, лжи2 њбличи1телю, покаsніz ўчи1телю. рaдуйсz, тишaйшаz знaніz пучи1но, и4же по пavлу вели1кому, ўстA и3 ќмъ наслёдовавъ хrт0въ: є3г0же моли2, душaмъ нaшымъ дaти вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

ТрубA златоглaснаz показaлсz є3си2, златоглаг0ливе златоyсте, златодёйствуz сердцA вёрныхъ златотрyдными твои1ми ўчє1ніи: прbр0чески бо и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ, прпdбне џ§е: и3 мjра всегw2 концы2 просвэти1лъ є3си2.

И# нhнэ: Творeцъ, и3 и3збaвитель м0й:

На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь с™aгw, двaжды.

и3 Бцdе дв7о, рaдуйсz: є3ди1ножды.

Ґ и3дёже всен0щное бдёніе не бывaетъ: по тропарЁ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3 tпyстъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrный.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ в7. Поd: Ли1къ ѓгGльскій:

Златоoбрaзнаz ѕвэздA земны6мъ возсіsлъ є3си2, златоyсте свётлw, їwaнне всеблажeнне, просвэщaz концы2 зарsми словeсъ твои1хъ. тёмъ, днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднующе, грэхHвъ всёхъ пр0симъ њставлeніz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй и3 лю1тыхъ њбстоsній вс‰ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщыz, и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ є7. Поd: Собезначaльное сл0во:

ЦвэтникA словeсъ, бGодохновeнныхъ писaній, наставлsющаго нaсъ къ покаsнію, мнHгаz и3скушє1ніz претерпёвша, златоyстаго вёрніи, ћкw научи1вшесz t негw2, почти1мъ по д0лгу: м0литсz бо гDу спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўжaсно чyдо зачaтіz, и3 несказaненъ џбразъ рождествA въ тебЁ познaсz, приснодв7о чcтаz, ўжасaетъ м0й ќмъ и3 ўдивлsетъ помышлeніе: слaва твоS, бцdе, всBмъ прострeсz, ко спасeнію дyшъ нaшихъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Сокр0вище kви1лсz є3си2 дух0вное бжcтвенными твои1ми словєсы2, ћкw вои1стинну мjра, златоyсте, просіsвъ концє1мъ, богaтство спаси1тельное всBмъ п0далъ є3си2, наставлsz, бlжeнне, лю1ди къ покаsнію. тёмъ и3 течeніе соверши1въ житіS, пrт0лу предстои1ши вhшнzгw, приснопaмzтне їwaнне златоyсте: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нбcную двeрь и3 ківHтъ, прес™yю г0ру, свётлый џблакъ воспои1мъ, неwпали1мую купинY, словeсный рaй, є4vы воззвaніе, вселeнныz всеS вели1кое сокр0вище, ћкw спасeніе въ нeй содёласz мjра, и3 њставлeніе дрeвнихъ согрэшeній. сегw2 рaди вопіeмъ є4й: моли1сz сн7у твоемY, прегрэшeній њставлeніе даровaти, благочeстнw покланsющымсz всес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7. ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы: Всsкое дыхaніе Е#ђліе їwaнна, зачaло lє, t полY: По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра самоглaсна.

Глaсъ ѕ7:

И#зліsсz благодaть во ўстнaхъ твои1хъ, прпdбне џ§е, и3 бhлъ є3си2 пaстырь хrт0вы цRкве, ўчA словє1сныz џвцы вёровати въ трbцу є3диносyщную, во є3ди1номъ бжcтвЁ.

КанHнъ прес™hz бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7:

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Мн0гими содержи1мь напaстьми, къ тебЁ прибэгaю, спасeніz и3скjй: q м™и сл0ва и3 дв7о! t тsжкихъ и3 лю1тыхъ мS спаси2.

Страстeй мS смущaютъ прил0зи, мн0гагw ўнhніz и3сп0лнити мою2 дyшу: ўмири2, nтрокови1це, тишин0ю сн7а и3 бGа твоегw2, всенепор0чнаz.

Сп7са р0ждшую тS и3 бGа, молю2, дв7о, и3збaвитисz ми2 лю1тыхъ: къ тебё бо нhнэ прибэгaz, простирaю и3 дyшу и3 помышлeніе.

Недyгующа тёломъ и3 душeю, посэщeніz бжcтвеннагw и3 промышлeніz t тебє2 спод0би, є3ди1на бGомaти, ћкw благaz, благaгw же роди1тельнице.

КанHнъ с™aгw на }, є3гHже краегранeсіе:

Д¦а пою1 тz злат0е ўсто2: Fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ, и3 раздэли1въ м0ре: ї}лz же бэглецA пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Покаsніz бhвъ теплёйшій проповёдникъ, златоyсте, покazтисz мнЁ, џ§е, бGу моли1сz, t всегw2 сeрдца моегw2, и3 дрeвнихъ прегрэшeній и3сцэли1ти ћзвы, твои1мъ страдaтельствомъ ўмоли2.

Всю2 зарю2 с™aгw д¦а, џ§е, пріи1мъ, всесвётелъ kви1лсz є3си2 ст0лпъ, предводи1теленъ цRкве, прпdбне, свётелъ же џблакъ, всебlжeнне, њсэнsющь правослaвныхъ соб0ры.

T хrтA рукоположeнъ ўчи1тель, бжcтвєннаz ўчє1ніz златови1днымъ љзhкомъ, мhслію же бGомyдрою богaтнw ты2 и3сточи1лъ є3си2: б9іz бо рэкA, в0дъ и3сп0лненъ д¦а, kви1лсz є3си2, бGоzвлeнне златоyсте.

БGор0диченъ:

Преукрaшена разли1чіемъ бlгодaти, бGорaдованнаz, џ§ее сл0во, пл0ть бhвшее за бlгоутр0біе мн0гое пaче ўмA и3 словесE, бlгословeннаz, родилA є3си2, пребhвши дв7а несквeрнаz.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Предстaтельство и3 покр0въ жи1зни моеS полагaю тS, бGороди1тельнице дв7о, тh мz њкорми2 ко пристaнищу твоемY, благи1хъ вин0вна, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1на всепётаz.

Молю2, дв7о, душeвное смущeніе и3 печaли моеS бyрю разори1ти: тh бо, бGоневёстнаz, начaльника тишины2 хrтA родилA є3си2, є3ди1на пречcтаz.

Благодётелz р0ждши д0брыхъ вин0внаго, благодэsніz богaтство всBмъ и3сточи2: вс‰ бо м0жеши, ћкw си1льнаго въ крёпости хrтA р0ждши, бGоблажeннаz.

Лю1тыми нед{ги и3 болёзненными страстьми2 и3стzзaему, дв7о, тh ми помози2: и3сцэлeній бо неwскyдное тS знaю сокр0вище, пренепор0чнаz, неиждивaемое.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ўм0мъ ты2 хrт0вымъ њбогaщсz, твои1мъ чи1стымъ житіeмъ человёкwвъ спасeніz бhлъ є3си2 споспёшникъ и3 повэствовaтель, дёйствитель, златоyсте, ўчи1тєльства точA спаси1тєльнаz, бGодохновeнне.

T невещeственныхъ сокр0вищъ д¦а ты2 њбогати1всz, t и3ст0чникwвъ спасeніе почeрплъ є3си2 приснотекyщій и3ст0чникъ ўчeній, и3 напои1лъ є3си2 всE цRкве, прпdбне џ§е, лицE.

Њлzденёвшыz душє1вныz, златоyсте, ни6вы премyдрымъ земледёланіемъ словeсъ и3зчи1стилъ є3си2, мyдре, и3 плодонHсны показaлъ є3си2, нбcными тyчами сі‰ напаsz, бGопріsтне.

БGор0диченъ:

Пор0ка въ тебЁ и3 сквeрны нёсть tню1дъ, дв7о, nби1тель же пaче kви1ласz є3си2 нбcныхъ бlгостей: въ тебё бо всели1сz добродётелей всS с™hнz, всенепор0чнаz.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Неизречeнныz мyдрости бGови1днw почeрплъ є3си2 богaтство рaзума, всBмъ сокр0вищствовалъ є3си2 правослaвіz в0ды, вёрныхъ ќбw сердцA бжcтвеннэ веселsщыz, невёрныхъ же мнBніz дост0йнw погружaющыz: тёмъ toбою1ду благочeстіz п0тами, показaлсz є3си2 непобёдный трbцы поб0рникъ, їwaнне златоyсте. моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, под0бенъ т0йже.

Сyщую свhше мyдрость познaвъ, и3 бlгодaть словeсъ t бGа всBмъ просіsлъ є3си2 ћкw злaто въ горни1лэ, и3 с™yю трbцу, є3ди1ницу проповёдалъ є3си2, сребролю1бную лeсть ўстрэли1въ словєсы2 твои1ми. тёмже и3 рeвностію цари1цу њбличи1въ, ѓріево посрами1лъ є3си2 и3ноплемeнное кичeніе, їwaнне златоyсте, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Плaмень геeнскій и3 сгорёніе, плaчь, и4же въ нeмъ, и3 рыдaніе, ѕэлw2 nкаsннэйшее разлучeніе и3 горчaйшее, с™hхъ наслёдіz и3 собрaніz рaдостнагw помышлsющи, содрогни1сz, душE моS, и3 возстени2: и3 пис†ніz тми1нныхъ долгHвъ твои1хъ и3стреби1ти потщи1сz ўмилeніz слезaми, споспёшницу непостhдную и3мyщи, чcтую бGомaтерь: тоs бо рaди, прегрэшeній даeтсz њставлeніе, сію2 бцdу правослaвнw слaвzщымъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Страстeй мои1хъ смущeніе, к0рмчію р0ждшаz гDа, и3 бyрю ўтиши2 мои1хъ прегрэшeній, бGоневёстнаz.

Милосeрдіz твоегw2 бeздну призывaющу подaждь ми2, ћже благосeрдаго р0ждшаz, и3 сп7са всёхъ пою1щихъ тS.

Наслаждaющесz, пречcтаz, твои1хъ даровaній, благодaрственное воспэвaемъ пёніе, вёдуще тS бGомaтерь.

На nдрЁ болёзни моеS и3 нeмощи низлежaщу ми2, ћкw благолюби1ва помози2, бцdе, є3ди1на приснодв7о.

Надeжду и3 ўтверждeніе, и3 спасeніz стёну недви1жиму и3мyще тS, всепётаz, неуд0бства всsкагw и3збавлsемсz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

И#нaго нaмъ, ґпcлwвъ є3динонрaвнаго, и4же промышлeніемъ всёхъ промышлsz, ћкw блaгъ, дадE хrт0съ тS, нбcнаго тайнов0дства проповёдника, и3 бжcтвеннаго сказaтелz т†инъ г0рнихъ, їwaнне всебlжeнне, златоyсте.

Златозaрнаго и3 златословeснаго почти1мъ златоyстаго їwaнна, вс‰ позлати1вшаго златови1дными сі‰ніи ўчeніz, и3 мjръ љзhкомъ просвэти1вша, злaта свэтлёйшимъ, и3 свёта п0лнэйшимъ, и3сточaющимъ благодaть бжcтвенную.

Вeсь бhлъ є3си2 б9іе жили1ще, вeсь kви1лсz є3си2 nргaнъ д¦а, возглащaющь всsкіz добродётели бGодохновeнную пёснь и3 спасeніz винY, и3 добр0ту kвлsz нбcнагw цrтвіz, їwaнне всеблажeнне, златоyсте.

Ты2 б9іе бlгоутр0біе проповёдалъ є3си2, покаsніz џбразы и3злагaz, и3 ѕлhхъ tбэжaніz и3зsщнэйше поучaz, преблажeнне и3 всесовершeннэйше, и3 њ дёлэхъ и3зрsдныхъ поучє1ніz и3сточaz, всечeстне, џ§е златоyсте.

БGор0диченъ:

По бз7э предстaтельницу тS стzжaхомъ: тh бо б9іz м™и былA є3си2 творцA и3 содётелz, и3 нaшъ зрaкъ пріeмшагw, всенепор0чнаz, и3 сeй спaсшагw t тли2 и3 смeрти, и3 слaвою бжcтвенною прослaвившагw.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

И#сп0лни, чcтаz, весeліz сeрдце моE, твою2 нетлённую даю1щи рaдость, весeліz р0ждшаz вин0внаго.

И#збaви нaсъ t бёдъ, бцdе чcтаz, вёчное р0ждши и3збавлeніе, и3 ми1ръ, всsкъ ќмъ преимyщій.

Разрэши2 мглY прегрэшeній мои1хъ, бGоневёсто, просвэщeніемъ твоеS свётлости, свётъ р0ждшаz бжcтвенный и3 превёчный.

И#сцэли2, чcтаz, души2 моеS неможeніе, посэщeніz твоегw2 спод0бльшаz, и3 здрaвіе моли1твами твои1ми подaждь ми2.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

ЦRк0внаго свэти1льника вси1 тz вёмы свэтови1днэйшаго, и3 душaмъ спаси1тельнаго, восхищaющаго сі‰ и3зъ гортaни смертон0сныz, и3 къ жи1зни путеводsща вёчнэй, џ§е приснопэвaемый.

Разрушaеши њполчє1ніz є3ретjчествующихъ, треблажeнне, њгради1всz благочeстіz nр{жіи, и3 мyжествомъ души2 свzщeннэйше: собирaеши же рaдуzсz пресвётлw правослaвныхъ ли1ки сою1зомъ дyха.

И#сп0лнєны, ћкоже фіaлы, бжcтвенныхъ ґрwм†тъ лани6ты тво‰, и3 вселeнную ќмными благовHніи веселsтъ, мmровaрнымъ тайнов0дствомъ разумёній и3 добр0тою словeсъ твои1хъ, всемyдре.

БGор0диченъ:

Ћкw бGа зачeнши, содётелz же и3 зижди1телz и3 гDа, р0ди тS вси2 человёчестіи, чcтаz, ўблажaютъ, и3 безтэлeсныхъ раз{мнаz чинонач†ліz, ћкw м™рь б9ію, тS слaвzтъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Смeрти и3 тли2 ћкw спaслъ є4сть, сaмъ сS и3здaвъ смeрти, тлёніемъ и3 смeртію моE є3стество2 ћто бhвшее, дв7о, моли2 гDа и3 сн7а твоего2, врагHвъ ѕлодёйствіz мS и3збaвити.

Предстaтельницу тS животA вёмъ, и3 храни1тельницу твeрду, дв7о, и3 напaстей рэшaщу молвы6, и3 нал0ги бэсHвъ tгонsющу: и3 молю1сz всегдA, t тли2 страстeй мои1хъ и3збaвити мS.

Ћкw стёну прибёжища стzжaхомъ, и3 дyшъ всесовершeнное спасeніе, и3 прострaнство въ ск0рбехъ, nтрокови1це, и3 просвэщeніемъ твои1мъ при1снw рaдуемсz, q вLчце, и3 нhнэ нaсъ t страстeй и3 бёдъ спаси2.

На nдрЁ нhнэ немощствyzй лежY, и3 нёсть и3сцэлeніz пл0ти моeй. но бGа и3 сп7са мjру, и3 и3збaвителz недyгwвъ р0ждшаz, тебЁ молю1сz благ0й: t тли2 недyгъ возстaви мS.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Мyдростію дух0вною, мjръ вeсь њбогати1лъ є3си2, словесE раздавaтель бhвъ богaтый: богaта бо свhше, їерaрше, бlгодaть и3зліsсz твои6мъ ўстнaмъ.

Во всю2, ћкw м0лніz, зeмлю и3зhде вэщaніе твоE, и3 си1ла же твои1хъ глагHлъ, златоyсте, ћкw трубA велеглaснаz, вселeнныz вс‰ њгласи2 концы2.

Свhше во и3сткaнную ри1зу њдёzвсz, всебlжeнне, добродётелей, и3 словeсъ красот0ю њбложи1всz, и4стины kви1лсz є3си2 слaвное ўтверждeніе.

БGор0диченъ:

Вседержи1тельною си1лою носsй всsчєскаz, въ немощнyю пл0ть и3зъ тебє2 њдёzвсz, дв7о пренепор0чнаz, на благодэsніе человёкwвъ чlвэколю1бецъ.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Е$же њ нaсъ и3сп0лнивъ:

T нб7съ пріsлъ є3си2 бжcтвенную бlгодaть, и3 твои1ми ўстнaми вс‰ ўчи1ши покланsтисz въ трbцэ є3ди1ному бGу, їwaнне златоyсте, всебlжeнне прпdбне, дост0йнw хвaлимъ тS: є3си1 бо настaвникъ, ћкw бжcтвєннаz kвлsz.

Јкосъ:

Всёхъ творцY преклонsю колBна, превёчному сл0ву рyки простирaю, сл0ва и3щS даровaніе, да воспою2 препод0бнаго, є3г0же сaмъ возвели1чи: глаг0летъ бо прbр0комъ живhй во вёки: прослaвлю вёрою слaвzщыz мS. и4же ќбw въ дрeвнихъ самуи1ла, возвhсивый прослaви нhнэ їерaрха: талaнтъ бо, є3мyже ввёрисz, д0брэ кyпльствовавъ, цRю2 принесE, тёмъ, и3 превозвhшши є3го2 пресyщественный. сегw2 благодaти прошY, недост0йный ѓзъ, сл0во пріsти ми2, да возмогY благочeстнw воспёти того2: концeй бо т0й є4сть настaвникъ, ћкw бжcтвєннаz kвлsz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Нaше спасeніе ћкоже восхотёлъ є3си2, сп7се, ўстр0ити, во ўтр0бу дв7ы всели1лсz є3си2, ю4же мjру предстaтельницу показaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Воли1телz ми1лости, є3г0же родилA є3си2, м™и чcтаz, ўмоли2, и3збaвитисz t прегрэшeній и3 душeвныхъ, сквeрнъ вёрою зовyщымъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Сокр0вище спасeніz, и3 и3ст0чникъ нетлёніz, тS р0ждшую, и3 ст0лпъ ўтверждeніz, и3 двeрь покаsніz зовyщымъ показaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Тэлє1сныz слaбwсти и3 душє1вныz недyги, бGороди1тельнице, люб0вію приступaющихъ къ кр0ву твоемY, дв7о, и3сцэли1ти спод0би, сп7са хrтA нaмъ р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Блaгости бeздну и3 бlгоутр0біz навhкъ б9іz, порyчникъ kви1лсz є3си2 спасeніz кaющымсz тeплэ, и3 вседyшнw гDу зовyщымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ўправлsеши, златоyсте, ўчє1ніи твои1ми всsкую мhсль, и3 душє1вныz врачyеши нeмwщи, ћкw сострадaтельнэйшій, и3 благотекyщымъ споeши веселsсz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Возвhсилсz є3си2, бhвъ и3збрaнъ, прпdбенъ, неѕл0бивъ, сщ7eнникъ высочaйшагw, прaвдою њдёzнъ свётлw, и3 весeліемъ зовhй, всебогaте: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2, пречcтаz сyщаго надъ всёми бGа и3 гDа, бlговоли1вшаго спасти2 человёческій р0дъ t тлёніz и3 смeрти, є3г0же дост0йнw пою1ще, зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

П0мощи, ћже t тебє2, трeбующыz не прeзри, дв7о, пою1щыz и3 превозносsщыz тS во вёки.

Неможeніе души2 моеS и3сцэлsеши, и3 тэлє1сныz болBзни, дв7о, да тS прослaвлю, чcтаz, во вёки.

И#сцэлeній богaтство и3зливaеши вёрнw пою1щымъ тS, дв7о, и3 превозносsщымъ неизречeнное твоE рождество2.

Напaстей ты2 прил0ги tгонsеши, и3 страстeй нах0ды, дв7о: тёмже тS поeмъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

И5же разyмнw словесє1мъ твои6мъ бесёдующе, златоyсте, бGосл0віz честн0му ўчи1мсz, и3 всепл0дствуемъ благи1хъ полeзное, и3 ѕл0бы tбэгaемъ врeда: џбщій бо строи1тель спасeніz бhлъ є3си2, вопіS: превозноси1те хrтA во вёки.

За ны2 моли2 вLку, златоyсте, сострадaтельнэйшее дерзновeніе и3мёz, и3 ми1лостивною и3 чlвэколю1бною твоeю, џ§е, люб0вію: тs бо ко сп7су предлагaемъ вёрніи ходaтаz же и3 предстaтелz, и3 теплёйша моли1твенника, бGомyдре, їерaрше всебlжeнне їwaнне.

Ю$ношское противлeніе, и3 непрекл0нное мудровaніе, и3 цaрствующихъ непрaвду њбличи1лъ є3си2, тeплэ предстaтельствуz њби6димыz, прпdбне: и3 сир0тъ, и3 вдHвъ, и3 ни1щихъ nтeцъ бhлъ є3си2 люб0внымъ предложeніемъ, превозноси1те, вопіS, хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Тэлeсными њбразов†ніи, и3 разли1чными гад†ніи, и3 сmмволjческими и3 знаменaтельными пред8zвлeньми, твоE провозвэсти1ша бGоглаг0ливіи ржcтво2 преестeственное и3 чyдное, дв7о: тёмъ тS, веселsщесz, благочeстнw воспэвaемъ, хrтA превозносsще во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Т0ка слeзъ мои1хъ не tврати1сz, ћже t всsкагw лицA всsку слeзу teмшаго, дв7о, хrтA р0ждшаz.

Рaдости моE сeрдце и3сп0лни, дв7о, ћже рaдости пріeмшаz и3сполнeніе, грэх0вную печaль потреблsющи.

Свёта твоегw2 зарsми просвэти2, дв7о, мрaкъ невёдэніz tгонsщи, благовёрнw бцdу тS и3сповёдающихъ.

На мёстэ њѕлоблeніz нeмощи смири1вшагосz, дв7о, и3сцэли2, и3зъ нездрaвіz во здрaвіе претворsющи.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

И$стиннw наслаждazсz, џ§е, жи1зни, њ нeйже подвизaлсz є3си2, є3ли1кw м0щно, на земли2 житіeмъ преизsществовавъ ѓгGльскимъ, и3 хrт0въ стzжaвъ љзhкъ, и3 ўстA ти6хаz: спасти1сz, бGоглаг0ливе, моли2, тS вёрою и3зsщнэ блажaщымъ.

СловесA тво‰, требlжeнне, словесA жи1зни, жи1знь ходaтайствующаz неконeчную: тs бо и3ст0чника текyща показA хrт0съ, и3 рэкY проливaющу бжcтвенныхъ пот0ки ўчeній, слaдости и4стиннw пот0къ, њставлeніz же струю2, и3 покаsніz свётла проповёдника.

Ходaтай kви1лсz є3си2, свzщенноначaльниче, бGа и3 человёкwвъ пресвётлый: тh бо свэти1льникъ kви1лсz є3си2 бlгочeстіz бGосвётлый, и3 бжcтвеннагw знaніz, и3 ми1лостыни наказaтель: тёмъ тS, златосл0ве, сердeчною люб0вію нhнэ дост0йнw величaемъ.

БGор0диченъ:

Чтcаz препрослaвленнаz м™и б9іz, пою1щыz тS люб0вію спасaй, и3скушeній молвY разрэшaющи ми1лостивнw: ћкw бо бGа р0ждши, вс‰, є3ли6ка х0щеши, совершaеши, ўспэвaеши невозбрaннw, и3 м0жеши, дв7о. тёмъ тS вси2 величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Златозaрными словєсы2 твои1ми хrт0ва цRковь свэтлёетсz ћснw, q златоyсте џ§е! дyшы же веселsтсz вёрныхъ, почитaющыz всесвzтyю твою2 пaмzть: тh бо всBмъ показaлсz є3си2 покаsніz настaвникъ, и3 в0ждь спасeніz.

Слaва, и3нhй. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Великоглaснэйшаго покаsніz проповёдника, сокр0вище ўб0гихъ, ўстA цRкве злат†z и3 благоглагHливаz, писaній kвлeніе, їwaнна всемyдраго да восхвaлимъ вси2, ћкw t тогw2 ўтверди1вшесz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, гпcжE моS и3 вLчце, твоего2 сн7а ўмоли2 съ слaвнымъ златоyстомъ, напaстей и3збaвитисz всsческихъ пою1щымъ тS, и3 вёчныхъ получи1ти бл†гъ, всес™az: м0жеши бо, є3ли6ка х0щеши.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Сосyдъ честнёйшій бжcтвеннагw д¦а бhлъ є3си2, * и3 пaстырь свzщeннэйшій, * ѓгGлъ на земли2, * ст0лпъ церк0вный * и3 догмaтwвъ степeнь, * грёшныхъ порyчникъ, * кaющихсz бжcтвенное ўтэшeніе, * ни1щихъ же промhсленникъ и3 сир0тъ ўтэшeніе, * їwaнне златоyсте, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

С0лнце многосвётлое, * вселeнную словєсы2 твои1ми њзарsz, * бhлъ є3си2 ѕвэздA свэтлёйшаz, * свэщA свэтsщіz зари2, * и5же въ м0ри мjра всегдA њбуревaємыz, * привлачaz ко пристaнищу тишaйшему * спасeніz благодaтію, * златосл0ве златоyсте, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

ЃгGлъ земнhй и3 нбcный человёкъ, * славjй добропёснивый, * рэкA и3сполнsема словeсныхъ в0дъ, * џблакъ тyчи разyмныz, * всBмъ нaмъ богaтнw кaплющій, * спасeніz ўчи1тель * и3 покаsніz поспёшникъ, * їwaнне златоyсте, * вои1стинну бhлъ є3си2.

Непрaведнw t пaствы твоS * и3згнaнъ, џ§е прпdбне, * приwбщи1лсz є3си2 скорбeмъ, * и3 гHрькимъ заточeніємъ, * въ ни1хже ўдост0илсz є3си2 блажeнныz кончи1ны, * ѓки д0блественный страдaлецъ, * побэди1въ многок0зненнаго, * и3 побёды діадЂмою тS хrт0съ вэнчA, * їwaнне златоyсте, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }. Ґнат0ліево:

Златhми словєсы2, и3 бGовэщaнными ўчє1ніи ўкраси1въ б9ію цRковь, богaтство дух0вное сокр0вищствовалъ є3си2 въ нeй, тво‰ бGопред†ннаz словесA. тёмъ вэнeцъ и3зъ нетлённыхъ цвэтHвъ сплeтши пёсньми, свzщeннэй твоeй прин0ситъ пaмzти, всезлатhй душeю съ љзhкомъ, їwaнне бGомyдре. но, ћкw и3мёz дерзновeніе, прпdбне, моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ:

ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ, и3 и3збaви нaсъ t всsкіz нyжды и3 печaли.

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи, Бlжє1нна t канHна, пёснь G-z и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ №: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы, внуши1те вси2 живyщіи по вселeннэй. Ґпcлъ, ко є3врewмъ зачaло т}i. Ґллилyіа, глaсъ в7: ЎстA првdнагw, поучaтсz премyдрости: Е#ђліе їwaнна, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ:

На трапeзэ бывaетъ брaтіи вели1кое ўтэшeніе.

14 ноября: Святого апостола Филиппа.

Мёсzца тогHже въ д7i-й дeнь.

С™aгw и3 всехвaльнагw ґпcла філjппа.

И# с™и1телz григ0ріz палaмы. Слyжба є3гw2 пи1сана въ приложeніи.

На вечeрни поeмъ, Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, ґпcла, на }. глaсъ ѕ7. Поd: ВсE tл0жше:

Дэsніе ќбw восхождeніе * и4стиннагw видёніz, * видёніе же конeцъ бGолюби1вагw дэsніz, * бlжeнне, положи1въ, * хrтA моли1лъ є3си2, * џ§ую слaву показaти тебЁ неизречeнную: * и4бо желaетъ всsко словeсное є3стество2, слaвне, * бGа состaвльшаго, * и3 желaемаго получи1лъ є3си2, * тогw2 ѓбіе пріeмь печaть сн7а: * є3г0же со дерзновeніемъ моли2 њ душaхъ нaшихъ.

Три1жды.

Бжcтвенными восхождє1ніи * всегдA научaемь, * ћкw мwmсeй пeрвэе, * бGа ви1дэти возжелёлъ є3си2: * и3 мhсленнw ви1дэлъ є3си2 тогw2 џбразъ, * пріeмъ къ под0бію. * nц7a бо ск0рое ўвёдэніе * сн7ъ и3 ўказaніе: * сн7а же и3 роди1телz * є3ди1но существо2 знaетсz, * и3 t всёхъ т0ждество возн0ситсz чeстнw, * и3 цrтво и3 си1ла, слaва и3 поклонeніе.

Три1жды.

Nргaнъ брzцaz * бжcтвенными вдохновeньми * и3 сказ†ніи с™aгw д¦а бhлъ є3си2, * и3 премjрное пэснопоS * въ мjрэ сп7сово є3ђліе * џгненнымъ љзhкомъ твои1мъ: * всю1 бо лeсть попали1лъ є3си2, * ћкw вeщь ўдобосожигaему, * и3 ћкw травY земнyю ўвzдaему: * сyщаго же надъ всёми вLку и3 гDа хrтA * вселeннэй проповёдалъ є3си2, * філjппе бGови1дче.

Двaжды.

Слaва, глaсъ ѕ7 Вmзантjево:

Вели1кагw, філjппе, свёта блист†ніи разжeгсz, всемjрный возсіsлъ є3си2 свэти1льникъ, nц7a же свётwвъ, въ сн7э взыскaвъ, њбрёлъ є3си2: во свётэ бо свётъ њбрэтaетсz. и4бо т0й печaть равноoбрaзна, kвлsz началоoбрaзное: є3г0же, ґпcле, моли2, запечaтствwваннымъ бжcтвенною спасти1сz кр0вію.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz три2. Пи1саны сегw2 мцcа въ l (Исправлена опечатка оригинала №. Прим. orthlib) дeнь:

На літjи стіхи1ра хрaма, и3 ґпcла, глaсъ д7. Поd: Ћкw д0блz:

Тр0стію бlгодaти * t глубины2 сyетства * человёки и3звлeклъ є3си2, досточyдне, * ў§телz мaніемъ * повинyвсz, філjппе, * провёщшагw по всемY твоE разумёніе, * и3 ґпcла, и3 чeстна бGоглаг0льника, * тS, всебlжeнне, показaвша * тогw2 непостижи1магw бжcтвA.

Д¦а сіsніе на тS сни1де * во џгненнэ ви1дэ, * и3 тS, блажeнне, бжcтвенное пріsтелище содёла, * ск0рw tгонsща безб0жіz мглY, * и3 мjръ просвэщaюща * сіsніемъ всемyдрыхъ твои1хъ словeсъ, * тайноглаг0льниче, * ґпcлwвъ ўкрашeніе, * хrт0въ самови1дче, блажeнне.

М0лніzми проповёданіz * во тмЁ сэдsщыz * невёдэніz, слaвне, просвэти1въ, * показaлъ є3си2 сhны * вLки и3 бGа, вёры рaди. * є3гHже стrтeмъ ревновaлъ є3си2 и3 смeрти, * и3 слaвы бhлъ є3си2 наслёдникъ, * ћкw мyдръ и3 бGоглаг0ливъ, ћкw ў§ни1къ и4стины.

Слaва, глaсъ в7:

Њстaвивъ земн†z, послёдовалъ є3си2 хrтY, и3 знaменавсz дохновeніемъ с™aгw д¦а, п0сланъ бhвъ t негw2 въ kзhки поги1бшыz, њбращaти человёки во свётъ бGознaніz, ґпcле філjппе: и3 скончaвъ п0двиги бжcтвенныz твоеS стрaсти и3 мyкъ разли1чныхъ, дyшу твою2 хrтY прeдалъ є3си2: того2 моли2, всеблажeнне, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

ВсE ўповaніе моE на тS возлагaю, м™и б9іz, сохрани1 мz подъ кр0вомъ твои1мъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Нбcныхъ твои1хъ вэщaній и3зглашє1ніz * на земли2, всебlжeнне, разгласи1шасz, * и3 сію2 и3сп0лни догмaтwвъ, * и4миже сн7а nц7Y и3 д¦у, * бGосл0вzще, ґпcле, тaйнw, * є3диносyщна слaвимъ.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Ћкw свэтон0сца тS вси2 ґпcлwвъ хrт0выхъ, * и3 свётлаго свэти1льника честнhz цRкве, * філjппе треблажeнне, и3мyще нhнэ, * душaми просвэщaемсz * и3 t бёдъ ѕлолю1тыхъ и3збавлsемсz, моли1твами твои1ми, всехвaльне.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Кrт0мъ п0двигъ страдaніz скончaвый, * побёды вэнцы6 њдёzлсz є3си2, філjппе, дост0йнэ: * съ ни1миже, вшeдъ въ гHрнzz цrтвіz, * спредстои1ши, ґпcле, хrтY, * и3 м0лишисz спасти1сz нaмъ.

Слaва, глaсъ в7:

Чaшы ґрwм†тъ въ мjрэ лани6ты тво‰, мyдре, kви1шасz, ґпcле філjппе, почерпaющыz вBрнымъ пи1во жизнотв0рное. дэ‰ніz бо въ видBніz восхождeніе и3мhй, хrтA послёдователь и3 привётствователь бhлъ є3си2: непл0дную и3 безчaдную kзhкwвъ цRковь ўкраси1лъ є3си2 поучeньми, благочaдствующу въ нeмъ. є4йже и3 нhнэ моли2 и3збaвитисz нyждъ и3 њбстоsніz: м0жеши бо њ бз7э мн0гw, приближazсz є3мY.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Q чудесE н0вагw:

Тропaрь, глaсъ ѕ7.

Ґпcле с™hй філjппе, моли2 ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

И#ли2 сeй, глaсъ т0йже.

Благоукрашaетсz вселeннаz, є3fі0піа ликовствyетъ, ћкw вэнцeмъ красyема, тоб0ю просвэти1вшисz, свётлw торжествyетъ пaмzть твою2, бGоглаг0ливе філjппе: вс‰ бо вёровати хrтY научи1лъ є3си2, и3 течeніе соверши1въ дост0йнw є3ђліа. тёмъ дерзновeннw вари1тъ є3fі0пскаz рукA бGу: є3г0же моли2 даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ТS ходaтайствовавшую:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь ґпcла, двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: По №-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Ґпcле хrт0въ и3 самови1дче, и3 м§ниче філjппе премyдре, дрyже б9ій блажeнне, и5же вёрою прaзднующыz честнyю твою2 пaмzть, свободи2 t њбдержaщихъ прегрэшeній моли1твами твои1ми, и3 нбcное наслёдіе получи1ти спод0би.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КупинY, ю4же мwmсeй неwпaльну ви1дэ, г0ру б9ію, с™hй џблакъ, сёнь несквeрную, бGопріsтную трапeзу, палaту высочaйшагw цRS, всесвётлую и3 непрох0дную двeрь, дв7о, поeмъ тS.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ є7. Поd: Собезначaльное сл0во:

Ў§ни1къ словесE, и4стины проповёдникъ, ћкw стрэлA п0сланъ бhлъ є3си2, просвэщaz сyщыz во тмЁ лю1тэй, свsте ґпcле, и3 безб0жіz мглY tгонS t земли2, и3 вс‰ благовёрующыz сhны днE показaлъ є3си2, хrт0въ ви1дче, свsте філjппе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И$же ўповaніе на тS, дв7о пречcтаz, непоткновeнное и3мyще, покр0въ сyщи, t разли1чныхъ напaстей и3 њбстоsній и3 бёдъ лю1тыхъ свободи1 ны, молsщи сн7а твоего2 со ґпcлы є3гw2, и3 спаси2 вс‰, воспэвaющыz тS.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости и3 сл0ва:

Јдwльскую лeсть низложи1лъ є3си2, сп7совы стrти возжелёвъ, філjппе слaвне: kви1лсz є3си2 мjру, нбcнаz всBмъ и3сточaz чудесA, и3 kзhкwвъ бhвъ, всебlжeнне, ґпcлъ. тёмъ твою2 пaмzть дост0йнw чти1мъ, пэсносл0вzще: гDнь ґпcле, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мъ безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ: и3, ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS бlгости, тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw, моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе, їwaнна, зачaло …з. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Премyдрый л0вче, с™hй ў§ничE, дёлателю сп7совъ и3 сказaтелю тогw2 стrтeй, и4же твaрь вёрою њбтeкъ, и3 прельщє1нныz kзhки собрaвъ и3 бGу привeдъ, ћкw кади1ло д0брое, на нб7сA возведeсz. тёмже, предстоS судіи2, моли2 и3збaвитисz нaмъ t беззак0ній нaшихъ, и3 въ дeнь сyдный и3збaвитисz мучeніz.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 ґпcла на }:

є3гHже краегранeсіе: Слaвнаго філjппа пою2 благолёпнw. Fеофaнъ.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь пои1мъ, вопіsше.

Пресвётлыми лучaми хrт0вы бжcтвенныz свётлости наслаждazсz ћснw, бGопроповёдниче філjппе, твои1ми по причaстію зарsми нaсъ просвэти2.

Џ§ую тебЁ слaву соб0ю показaвый, філjппе, ли1ку ўченикHвъ тS хrт0съ вчини2, твою2 провёдый добродётель, бGоблажeнне.

Нhнэ не въ гадaніихъ зри1ши, нижE сёнехъ, нижE зерцaлэхъ, всемyдре, и3ст0чника благи1хъ, желaній конeчное, хrтA, но лицeмъ зри1ши ћвственнw къ лицY.

БGор0диченъ:

Њскудёвшымъ начaльникwмъ t колёна їyдова, пречcтаz, сн7ъ тв0й и3 бGъ пришeдъ, в0ждь земли2 концє1мъ и4стиннw нhнэ воцRи1сz.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Ты2 и3сп0лненъ свёта дёzтельнагw видёніz, свёту вели1кому бhвшу съ нaми, спод0билсz є3си2 хrтY служи1ти, філjппе бGоглаг0ливе.

Степeнь догмaтwвъ благочести1выхъ, твоE тайнов0дствіе благочести1вw kви1сz: тёмъ бо сн7а познaхомъ соестeственна и3 соединeнна сyща роди1телю.

Свёщникъ бhлъ є3си2 злaтъ, сіsz человёкwмъ присносyщный свётъ, и3 просвэщaющъ и4мъ вселeнную ћвэ познaніемъ, філjппе всеизsщнэйше.

БGор0диченъ:

На тS, прес™az чcтаz, надёzвсz, да не tпадY твоегw2 чazніz: но, ћкw м™и ми1лостивнаz чlвэколюби1вагw бGа, сэтeй мS врагA и3збaви.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Тучен0сенъ џблакъ дух0вный и4стиннw показaлсz є3си2 сyщымъ на земли2, напаsz, ћкw ни1ву, тaинственнw сердцA н†ша! протeкъ сл0вомъ, напаsеши концы2, и3 д0ждь проливaеши мЂра t рaки. тёмъ дохнyвъ невBрнымъ сердцaмъ воню2 д¦а, въ ни1хже сокр0вищствовалъ є3си2, ґпcле філjппе: моли1сz хrтY бGу, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, под0бенъ т0йже:

Јдwльскую лeсть низложи1лъ є3си2, сп7совы стrти возжелёвъ, філjппе слaвне, kви1лсz є3си2 мjру, нбcнаz всBмъ и3сточaz чудесA, и3 kзhкwвъ бhвъ, всеблажeнне, ґпcлъ. тёмъ твою2 пaмzть дост0йнw чти1мъ, пэсносл0вzще: гDенъ ґпcле, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ: и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS бlгости. тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

С0лнца селeніе, хrтA сyщагw свёта, и3 хрaмъ показaлсz є3си2 вмэсти1теленъ тогw2 свётлости, и3 нб7о, слaву б9ію человёкwмъ повёдаz.

Во и3стлёвшее страстьми2 человёчество ты2 вложeнъ, б9іz с0ль, t хrтA, тогw2 и3зсуши2 гни1лость лю1тую, бGовэщaтелю достослaвне.

Си1лою, філjппе, хrт0вою ўкрэплsемь, дeмwнскагw полкA и3 ѕловёрныхъ kви1лсz є3си2 си1льншій, сyщымъ на земли2 вопіS жи1зни бжcтвенныz благовёстіе.

БGор0диченъ:

Пристaнище благоти1хое хrт0съ kви2 вёрою и3 люб0вію тS, и4стинную вLчцу всенепор0чную, t с0вэсти чи1стыz бцdу проповёдающымъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Ћда душегуби1тельнагw врaжіz врачeбными твои1ми длaньми, бGоглаг0ливе, и3зсуши1въ смертон0сною глубин0ю держи6мыz, лю1тыz болёзни и3збавлsz.

Nгнедохновeненъ вeсь kви1лсz є3си2 паракли1товымъ нашeствіемъ и3 бlгодaтію, філjппе: и3ззsбшыz безб0жіz зим0ю теплот0ю вёры њживотвори1лъ є3си2.

Бли1зъ бhлъ є3си2 хrтA, даeмыz ти2 зари2 несрeдственнw пріeмлz, просвэщaz къ тебЁ притекaющыz, и3 приводS ты6z содётелю твоемY.

БGор0диченъ:

Сл0вомъ вс‰ содётельствуz, и3 мyдрымъ пр0мысломъ њкормлsz є3ди1нъ, ћкw х0щетъ, гDь, за бlгоутр0біе зи1ждетсz и3зъ тебє2, и3 пл0ть несказaннw, пречcтаz, бывaетъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ћтъ бhсть, но не ўдержaнъ въ пeрсехъ ки1товыхъ їHна: тв0й бо џбразъ носS, страдaвшагw и3 погребeнію дaвшагwсz, ћкw t черт0га, t ѕвёрz и3зhде, приглашaше же кустwдjи, хранsщіи сyєтнаz и3 лHжнаz, ми1лость сію2 њстaвили є3стE.

Њдержaщу и3 губsщую зрS прeлесть врaжію человёческій р0дъ, тво‰ стрёлы и3з8oщрє1нныz ґпcлы напрsгъ и3спусти1лъ є3си2, и3 развeрзлъ є3си2 брє1ннаz ўстA ѕмjева, всёхъ t тогw2 врeда и3 тли2, сп7се, и3сцэлsz.

Вhшнимъ сіsніемъ блистaz, kви1лсz є3си2, ћкоже м0лніz, вселeннэй свэтS, и3 ћкw горA, слaдость и3скaпающаz, ћкw росA бжcтвеннаz, съ нб7сE пaдающаz, ћкw ґпcлъ и3збрaнъ, дванадесzточи1сленный п0лкъ и3сполнsz ў§никHвъ хrт0выхъ, всебlжeнне.

Научи1всz твоеS тaйны глубинЁ бжcтвенный ў§ни1къ, ћкw рэкY мjра, наводнsющу слaдости пот0къ, ћкw потоплsющую волнY, слaву kзhкwвъ, тS проповёда велеглaснw, и3 твоE слaвное и3стощaніе, блaже, є4же њ нaсъ благовэсти2.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлsємыz и3 ги1бнующыz вс‰ смeртію человёки, ты2, хrтA р0ждши нетлённое безсмeртіе, призвалA є3си2 къ жи1зни вёчнэй, и3 просвэти1ла є3си2 њмрачє1нныz, и3 свободи1ла є3си2, разрэши1вши ќзы tведeніz нaшегw, всепётаz.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Ў§ни1къ и3 дрyгъ тв0й подражaтель стrти твоеS, вселeннэй бGа тS проповёда, бGоглаг0ливый філjппъ: тогw2 моли1твами t врагHвъ пребеззак0нныхъ цRковь твою2 и3 всsкъ грaдъ тв0й бцdею соблюди2, многоми1лостиве.

Јкосъ:

Струю2 сл0ва подaждь ми2, гDи, водн0е є3стество2 содёzвый, сeрдце моE ўкрэпи2, бlгоутр0бне, и4же зeмлю ўтверди1вый сл0вомъ твои1мъ, и3 просвэти2 моE помышлeніе, свётомъ, ћкw ри1зою, њдэвazйсz, да глаг0лю и3 пою2 подоб†ющаz, и3 дост0йнw восхвалю2 твоего2 ўг0дника, многоми1лостиве.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы въ вавmлHнэ пeщнагw плaмене не ўбоsшасz, но посредЁ плaмене ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw свётъ послaлсz є3си2 стрэлы2 под0біемъ, ґпcле, свэтозaрными блист†ніи просвэщaz вёрою зовyщыz: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Богaтыми свэтоли6тіи бжcтвеннагw, бlжeнне, проповёданіz сіsz свётлw, во тмЁ сyщыz пэснопёти просвэти1лъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Вит‡йскаz буеслHвіz и3 словeсную всю2 лю1тость крёпкимъ сл0вомъ вёры побэди1въ, пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Въ є3стествaхъ пресyщественнw, дв7о, двyхъ родилA є3си2 соединeнныхъ, чcтаz, несліsннw хrтA, є3мyже зовeмъ: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

За зак0ны nтeчєскіz бlжeнніи въ вавmлHнэ ю4ношы, предбёдствующе, царю1ющагw њплевaша повелёніе безyмное, и3 совокyплени, и4мже не свари1шасz nгнeмъ, держaвствующему дост0йную воспэвaху пёснь: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Свёта тS мjра соверши2 n§ь свётъ, сл0во v3постaсное, и3збрaвый ґпcла t мjра, требlжeнне: и3 воwружи1въ бжcтвенною си1лою своeю, послA ћкw nрyжника непобэди1ма, вопію1ща: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Си1лою бжcтвенною ўкрэплsемь, ґпcле, проти6вныz полки2 побэди1лъ є3си2, свирёпое њполчeніе тёхъ разруши1въ: ми1ръ бо, неtsтный жрeбій, взeмъ, ми1рное ўстроeніе насади1лъ є3си2 мjру, гDа воспэвaйте дэлA, вопіS, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Всeю люб0вію прилэпи1лсz є3си2 воплощeнному сл0ву б9ію, ґпcле, ў§ни1къ тогw2 бhвъ, и3 б9ій слугA, и3 тайноглаг0льникъ: toнyдуже, t негw2 п0сланъ во kзhки, проповёдалъ є3си2 є3гw2 пришeствіе, гDа п0йте, вопіS, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Вeсь соедини1сz пaче рaзума неизмённw всемY человёчеству, пребжcтвенный во ўтр0бэ твоeй, всес™az дв7о. тёмже во двY є3стєствY знaетсz хrт0съ, є3ди1нъ сhй nбоE. є3мyже пою1ще, вопіeмъ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно. є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўбlжaемъ.

Нhнэ неизречeнныz слaвы и3 свёта невечeрнzгw спод0бивсz, и3дёже неизглаг0ланное є4сть весeліе, и3дёже рaдость непрестaннаz въ цRкви перворождeнныхъ, и3дёже прaведныхъ селє1ніz. за вс‰ хrтіaны моли1сz, філjппе всемyдре.

Ўкрaшенъ добр0тою ќмнагw благолёпіz, и3 цrтвіz вэнцeмъ њбложeнъ, бGомyдре, и3 богaтыми свэтода‰ніи, філjппе, просвэщaемь пресyщественнагw свёта сіsньми, рaдуzсz вLки твоегw2 прест0лу, блажeнне, предстои1ши.

Со ґпcлы всёми честнhми, и3 прbрHки и3 страстотє1рпцы, філjппе, прпdбными, їер†рхи и3 прaведными, съ бцdею моли2 разрэшeніе грэхHвъ мн0гихъ и3 прегрэшeній дaти њчищeніе вёрою свэтон0сную и3 бжcтвенную пaмzть совершaющымъ твою2.

БGор0диченъ:

Воплощeнно сл0во, прeжде безпл0тно сyщо, дв7о м™и, родилA є3си2. сегw2 рaди тS гDьственнw бцdу вси2 благочeстнw слaвимъ, и4стиннэйшее тебЁ нарицaніе приносsще, чcтаz: тh бо вёрныхъ спасeніz к0рень пребывaеши.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Течeніе крaсныхъ твои1хъ н0гъ, філjппе, возврати1въ, къ шeствію нбcному возшeлъ є3си2 рaдуzсz, и3 трbцэ предстaвъ, во nц7Ё ви1диши сн7а и3 д¦а бжcтвеннаго. сегw2 рaди вёрою всесвzщeнную твою2 и3 бжcтвенную прaзднуемъ пaмzть.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Стрaшнагw и3спытaніz воспоминaю чaсъ: мн0жество бо дёлъ мои1хъ ўжасaетъ и3 ўстрашaетъ мS. но ўщeдри, пречcтаz, тeплою твоeю моли1твою, и3 дaждь ми2 спасeніе: є3ли1кw бо х0щеши, и3 твори1ши, ћкw бGа р0ждши, бlгословeннаz марjе.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * ры6бы и3ногдA ловsй ґпcлъ, * человёкwвъ ловeцъ бhсть, * бGопроизведeнный, * словeсъ мрeжею kзhки ўлови2, * кrтA ќдицею мjръ возвлечE. * q каковY лови1тву * бGу принесE бGодёлатель! * є3гHже пaмzть нhнэ прaзднуемъ.

Q преслaвнагw чудесE! * t бGа п0сланъ посредЁ волкHвъ, * ћкw nвчA, небоsзненнw прохождaше ґпcлъ філjппъ, * ѕвёри ѓгнцы вёрою kви2, * мjръ бжcтвеннw престіхjйствова. * q дёлъ вёры! * q си1лъ и3зsщнэйшихъ! * є3гHже моли1твами, хrтE, * спаси2 дyшы нaшz, * ћкw є3ди1нъ бlгоутр0бенъ.

Q преслaвнагw чудесE! * клaдzзь, точaщій жи1знь, * мyдростнымъ черпaніемъ, * сyщымъ въ мjрэ бhсть * ґпcлъ філjппъ. * t негHже струи6 догмaтwвъ и3сх0дzтъ, * t ни1хже чудeсъ быстрины6 піeмъ. * q кwли1ка содёz стр†шнаz чудесA бGодёлатель! * є3гHже пaмzть вёрою слaвимъ.

Глaсъ в7. Самоглaсна:

Нбcнаz чaша kви1лсz є3си2 мyдрости, д¦а бо показaлсz є3си2 nби1тель крaснаz, и3 и3зрeклъ є3си2 добродётелей и4стину, земны6z ўлови1въ ќмною ќдицею мyдрости б9іz. тёмъ м0лимъ тS, ґпcле філjппе, моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ G:

Рhбъ лови1тву въ человёчу лови1тву преложи1въ, сyщыz во глубинЁ прeлести, нeводомъ и3звлeкъ тaинственнымъ, філjппе ґпcле, вeсь мjръ ўлови1лъ є3си2, и3 ў§телю твоемY хrтY привeлъ є3си2. тёмъ м0лимъ тS: моли1сz є3мY непрестaннw, спасти2 дyшы нaшz, вёрнw творsщихъ всечестнyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Бцdе, предстaтельнице всёхъ молsщихсz тебЁ, тоб0ю дерзaемъ, и3 тоб0ю хвaлимсz, и3 къ тебЁ всE ўповaніе нaше є4сть, моли2 р0ждшагосz и3зъ тебє2, за непотрє1бныz рабы6 тво‰.

Славосл0віе вели1кое. Тропaрь.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ТS ходaтайствовавшую:

И# tпyстъ.

На літургjи, Бlжє1нна ґпcла, пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рlа. Ґллилyіа, глaсъ №. И#сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰, гDи. Е#ђліе їwaнна, зачaло ѕ7. Причaстенъ. Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ:

15 ноября: Святых мучеников и исповедников Гурия, Самона и Авива.

Мёсzца тогHже въ є7i-й дeнь.

С™hхъ м§никъ и3 и3сповBдникъ, гyріа, самHна и3 ґвjва.

И# прпdбнагw паjсіz нsмецкагw. Слyжба є3гw2 пи1сана въ приложeніи.

Ґллилyіа.

Вёстно бyди, ћкw ѓще случи1тсz начaло постA сегw2 въ суббHту: Въ пzт0къ вeчера, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры с™hхъ, на ѕ7. Ѓще ли въ недёлю, стіхи6ры прeжде nктHиха: и3 с™hхъ, G. Слaва, с™hхъ: И# нhнэ, бGор0диченъ. На стіх0внэ nктHиха: Слaва, с™hхъ, И# нhнэ, бGор0диченъ. Вeчеръ, и3 на ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь с™hхъ. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

Въ пр0чыz же дни6, t понедёльника до пzткA, поeмъ ґллилyіа, п0чести рaди начaла с™aгw постA. На ГDи, воззвaхъ, поeмъ стіхи6ры прeжде бцdы G, и3 с™hхъ G. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Вмёстw прокjмена, поeмъ ґллилyіа, на глaсъ ѕ7. На стіх0внэ nктHиха. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. На ќтрени вмёстw, БGъ гDь: поeмъ Ґллилyіа, и3 трbчны: ґ по ѕ7-й пёсни кондaкъ с™hхъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Ґвjвъ всемyдрый, * и3 самHнъ чyдный, * и3 гyрій слaвный, * џбщій состaвивше вBрнымъ ли1къ, * въ рaдости нhнэ сликовствyютъ нaмъ страстотeрпцы и3 свеселsтсz: * душaмъ бо мyченичєскимъ * t бGа сіE дадeсz, * здЁ бывaємаz разyмнw зрёти.

БолBзни претерпёвше, * нестерпи1мыхъ мyкъ, и3 д0блественнw пострадaвше, * трbцы равночи1сленніи, * самHне и3 ґвjве и3 гyріе бGомyдре, * вёчнагw и3 крaснагw насыщaетесz нhнэ наслаждeніz, * трудHвъ воздаsніе возмэрsющу вaмъ хrтY, * є3г0же тeплэ моли1те, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Ко пристaнищу нев0лненному, и3 къ жи1зни немzтeжнэй, * и3 зати1шію благоути1шному, * страстотeрпцы м§ницы пристaвше * превёчнующему безстрaстнагw пребывaніz, * и3 д0льнее нhнэ и3змэни1сте, * трудHвъ возда‰ніz и3 болёзней, * п0чєсти t бGа пріи1мше * дост0йнэ, бlжeнніи.

И$ны стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже. Ѓще ли ґллилyіа поeмъ сjи стіхи6ры прeжде:

Њдожди2 мнЁ, вLчце, * твоеS ми1лости бeздну, * и3 њпaльшеесz зн0емъ страстeй сeрдце моE, * ћкw ми1лостива нап0й, nтрокови1це, * и3 ўмилeніz к†пли точи1ти * непрестaннw сотвори2, молю1сz, * и4миже ўтэшeніz спод0блюсz, чcтаz, * є4же получи1ти и4мутъ, и5же и4скреннw плaкавшіисz.

Дeмwнскими колeблема прилHги, * и3 въ р0въ поги1бели рёема * ўщeдри, вLчце, * и3 ўтверди1 мz на кaмени добродётелей, * и3 совёты врагHвъ разори1вши, * спод0би мS твори1ти повелBніz * твоегw2 сн7а и3 бGа нaшегw, * ћкw да получY њставлeніе * въ дeнь судA.

Сквeрну њмhй * nкаsннагw сeрдца моегw2, бцdе всепётаz, * и3 вс‰ ўzзвлє1ніz, и3 гноє1ніz, * ±же t грэхA, њчи1сти, чcтаz, * и3 ўмA моегw2 ўтиши2 нестоsніе, * ћкw да си1лу твою2 * и3 вели1кое защищeніе величaю стрaстный * и3 неключи1мый рaбъ тв0й.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Слaбость и3 ўнhніе, * дв7омaти всенепор0чнаz, * души2 моеS преложи2 въ здрaвіе и3 си1лу, * стрaхомъ и3 люб0вію * твори1ти же и3 дёzти њправд†ніz хrтHва: * ћкw да и3збёгну nгнS нестерпи1магw, * и3 жрeбій нбcный, * и3 жи1знь непрех0дную * тоб0ю воспріимY, веселsсz всегдA.

Ѓще въ срeду, и3ли2 въ пzт0къ, кrтобGор0диченъ. Поd: Ћкw д0блz:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца * ви1дzщи, пречcтаz, * и3 рeбра и3скопавaема копіeмъ, * плaчущи, вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій: ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, твоемY в0льному распsтію.

Ѓще ли БGъ гDь: Слaва, глaсъ в7. Самоглaсенъ:

Е#дeсъ весели1тсz, ћкw рaкою с™hхъ њбогати1сz, гyріа, самHна и3 ґвjва, и3 хrтолюби1вую пaству созывaz, вопіeтъ: пріиди1те, мучениколю1бцы, просвэти1тесz въ пaмzти свётлэй: пріиди1те ќбw, празднолю1бцы, возвесели1тесz. пріиди1те и3 ви1дите свэти6ла нбcнаz, на земли2 жи1тельствовавшыz. пріиди1те, и3 ўслhшите, каковY смeрть г0рькую д0бліи ґдамaнти под8sша, безконeчныz рaди жи1зни. тёмже пор{чницы сyще и4стины, дэви1цу спас0ша, жи1ву во гр0бъ ввeржену, и3 тёхъ небрeгшаго всесквeрнаго пaгубэ предaша, ћкw ўбjйцу и3 неми1лостивна. и3 прилёжнw м0лzтъ с™yю трbцу и3збaвитисz t тли2 и3 и3скушeній, и3 всsческихъ бёдъ, вёрою творsщымъ пaмzть и4хъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ в7. Самоглaсенъ:

Пріиди1те, мучениколю1бцы вси2, хrт0вы nрyжники пёсньми почти1мъ, гyріа и3 ґвjва и3 самHна, ћкw преслaвнw дёйствуютъ чудесA: клsтвы бо не презрёша предстaвити nтрокови1цу, но, и3сполнsюще прошeніе, дэви1цу спас0ша, пребеззак0нному г0тfину мщeніе сотвори1вше. тёхъ моли1твами, хrтE б9е, спаси1 ны, ћкw блaгъ и3 чlвэколю1бецъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Тропaрь, глaсъ є7:

ЧудесA с™hхъ твои1хъ м§никъ, стёну неwбори1му нaмъ даровaвый, хrтE б9е: тёхъ моли1твами совёты kзhкwвъ разори2, цRковь с™yю ўкрэпи2, ћкw є3ди1нъ бlгъ и3 чlвэколю1бецъ.

На ќтрени џба канHна nктHиха:

И# с™hхъ канHнъ на д7, є3гHже краегранeсіе:

Три2 кyпнw глаг0лющыz хвалю2 премyдреннw. Творeніе fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Трbцы є3диноначaліе, с™jи, бGосл0вzще чeстнw, многоначaліz нестоsнную мглY ўд0бнw разруши1сте, вост0ка многосвётліи ћкоже ѕвёзды возсіsвше.

ТріE и3сповBдницы, бlгодaтію просвэщaеми начaльныz трbцы ћвственнw, лeсть многоб0жную, терпэли1внw противлeніе kвлsюще, и3стреби1ша.

Вaсъ ќбw сыноположи1въ, слaвніи, люб0вію є3стeственный сhнъ, нhнэ є3мY наслёдію даeму ћвэ, ћкw бlгоутр0бенъ, снаслёдники показA, и3 цrтвіz сопричaстники.

БGор0диченъ:

Мyдрости премyдростныz ски1ніz былA є3си2, всенепор0чнаz: св0й бо хрaмъ t твои1хъ пречcтыхъ кровeй, чcтаz, создaти благоволи2 на спасeніе дyшъ нaшихъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Тёло мyкамъ в0лею и3 лю6тымъ рaнамъ предaша хrтHвы и3сповBдницы и3 ўгHдницы.

И#збaвитисz t лю1тыхъ грэх0вныхъ пHмыслъ, с™jи, вaшу пaмzть вёрою совершaющымъ ўмоли1те.

На дрeвэ терпэли1внw воздви1жени честнjи свидётеліе, всеблагочeстнw неврeднw и3сповёданіе соблюд0ша.

БGор0диченъ:

Цэлeній тS и3ст0чникъ въ твою2 ўтр0бу вшeдый показA, м™и б9іz пречcтаz: мою2 ќбw дyшу и3сцэли2.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Кrт0мъ воwружи1вшесz хrт0вымъ, въ нeмъ мучи1телей всю2 крёпость мyжески низложи1сте, ћкw вёры побHрницы: безб0жіе всE јдwльское њбличи1сте, и3 трbцу, с™jи, ўсeрднw проповёдавше. тёмъ дост0йнw t неS вэнцы2 побёды пріsсте, ћкw зак0ннw пострадaвше, страстотeрпцы всеслaвніи, моли1те хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Слaва, и4нъ, глaсъ }. Под0бенъ т0йже:

ХrтY пораб0тавше мyченически, пораб0тисте лeсть мучи1тельскую, непорабощeнну и3мyще дyшу и3 мyдрость. и4бо трbчною вёрою ўzзви1вшесz, прехвaльніи, многоб0жіz слaву неслaвную њбличи1сте. тёмъ, ћкw ѕвёзды, свётлw въ мjрэ блистaніемъ сіsете чудeсъ, бlжeнніи, страстотeрпцы всехвaльніи: моли1те хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца дои1ши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлzй тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе, вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Трbцы равночи1сленніи вэнє1чницы, трисіsнною свэщeю, нhнэ совершaющыz пaмzть, всесщ7eнную тёхъ њзарsютъ, всBмъ и3сцэлє1ніz подаю1ще.

Съ благоговёніемъ претецeмъ къ свэтон0снэй и3 свэтозaрнэй, бGомyдріи, рaцэ м§никъ. т0читъ бо врачев†ніz вёрою зовyщымъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

И#сповёдающе бжcтвенное строeніе и3 пaче ўмA тaинство, бGосл0вными, љзы6ки всE безб0жіе мучи1телей б9eственніи и3 всемyдріи и3сповBдницы попрaша.

БGор0диченъ:

Пaче ўмA родилA є3си2, q дв7о! и3 по ржcтвЁ kви1ласz є3си2 двcтвующи пaки. тёмъ нем0лчными гл†сы, рaдуйсz, тебЁ, вLчце, вёрою несомнённою вопіeмъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи, м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Свётлостію ћвэ подвигHвъ сіsюще, посрами1ша мучи1телей свирёпый нрaвъ, вёры побHрницы.

Во вс‰ ћвственнw вселeнныz концы2 чудесA м§никъ проповёдашасz, и3 вс‰ вёрою ўтверди1ша.

Ћкоже землS благaz, благодaти сёмена пріeмши, житіeмъ трудолю1бнw богaтство, блажeнніи, содёzша.

БGор0диченъ:

Е#ди1нъ благjй, пучи1ною благостhни всsчєскаz, бGом™и, содержaй, твои1ми nб8‰тіи держaтисz спод0би.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Зак0ннw, ћкw д0бріи в0ини, бGомyдріи, ўдержaвше вс‰, и3 ћснw вёру соблю1дше, бжcтвенныz прaвды пріsсте вэнцы2.

Прeжде ќбw ґввакyмъ выс0цэ возвышaетсz вLчнимъ повелёніемъ: чрeзъ вaсъ же nтрокови1ца мyчима, бGоглаг0ливіи, къ воспитaвшей возврати1сz.

Сіsетъ рaка м§никъ чудєсы2, и3 рёки и3сточaетъ и3сцэлeній всBмъ, приходsщымъ вёрою, и3 тёхъ терпёнію дивsщымсz.

БGор0диченъ:

ТS є3ди1ну посредЁ тeрніz њбрётъ, ћкw чистёйшій крjнъ, и3 во ўд0ліихъ цвётъ, q бGомaти, жени1хъ ќмный въ тS всели1сz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Съ высоты2, мyдріи, бlгодaть пріeмше, сyщымъ во и3скушeніихъ предстоитE, всехвaльніи: тёмже nтрокови1цу, с™jи, t смeрти г0рькіz и3збaвисте: вh бо вои1стинну є3стE є3дeсу слaва и3 мjру рaдость.

Јкосъ:

Врaжіz мS раб0ты и3збaви, ї}се жизнодaвче, твои1хъ страдaлєцъ мольбaми ўмолsемь, ћкw да непорабощeнну стzжaвъ t страстeй дyшу мою2 и3 тёло, восхвалю2 тёхъ скорёйшую п0мощь, ћкоже во гр0бэ затворeннаz мyжа лукaвствіемъ, и3 сію2 ск0рw предвари1вше t смeрти и3збaвиша, зовyщу: є3дeсу слaва, и3 мjру рaдость.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ґвра†мскіz въ пещи2 дёти и3збaвивый, сhй и3 стрaнную nтрокови1цу лю1тагw њбстоsніz спасE, ходaтайствомъ нhнэ с™hхъ ўгHдникъ, ћкw бlгоутр0бенъ.

Сур0вэйшагw безчеловёчіz мyку дaвый, всёхъ ѕHлъ ѓбіе и3стsзанъ ўбjйца ѕлоимени1тый суд0мъ прaведнымъ твои1мъ, сл0ве б9ій, мyдросте и3 си1ла.

Ўкрэплsема къ вaмъ надeждею, слaвніи, nтрокови1ца, заключeннаz во гр0бэ съ мeртвыми, чazніz не погрэши2, зовyщи: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ћкw новосмэшeное и3 свэтозaрное пущaz зерцaло, зарю2 бжcтвеннагw, дв7о, сіsніz, приложи1вшуюсz тебЁ вмэсти1ла є3си2. бlгословeнна ты2 въ женaхъ, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Всемjрный днeсь нaмъ настA прaздникъ м§никъ хrт0выхъ, њзарsющъ благодaтію чудeсъ преходsщыz вёрою и3 рaдостію дух0вною, и3 люб0вію зовyщыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ўд0бнw и3сповBдницы твоегw2 бжcтвA всE ўпраздни1ше безб0жіе, вLко, мучи1телей не ўбоsвшесz прещeній ѕлоyмныхъ, вёрою ўкрэплsеми, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Всемyдріи и3сповBдницы, предстоsще бжcтвенному повелёнію, врагHвъ полки2 побэждaющіи, мечeмъ закалaеми, побёду преслaвнw ћвэ и3 пресіsющу показaша: пaдающе бо проти6вныz побэди1ша.

БGор0диченъ:

Е#стествы2 ви1димаго двэмA хrтA родилA є3си2, є3ди1ну носsща ћвэ v3постaсь сл0жну бжcтвA и3 человёчества, стeкшусz є3стeственному и4стиннw по соединeнію: тёмъ тS благослови1мъ, марjе бGоневёстнаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Словесє1мъ послёдующе бжcтвєннымъ и3 бGодохновє1ннымъ хrтHвымъ, и3сповBдницы бGосвётліи, кrтъ на рaмена, рaдующесz, взsсте, жизнонHснымъ стопaмъ послёдующе, достослaвніи.

ВсемY свёту трbцы съ весeліемъ д0бліи и3сповBдницы вмёщшесz, подвигHвъ чє1сти воспріимaютъ, безпл0тныхъ чинHвъ спод0бльшесz соводворeніz.

Нhнэ не въ зерцaлэ зритE бlжeнныхъ надє1жды, и3сповBдницы сп7сwвы: и4стины же пaче, всемyдріи, добр0ту зритE, вэнцен0сцы всечестнjи.

Ћкw пребжcтвенныz трbцы ћвэ равночи1сленніи ћвльшесz, и3сповBдницы бGоглаг0ліи, тоS зарsми просвэщaетесz, ћкw тоS рaди пострадaвше, жи1зни нетлBнныz нhнэ ўлучи1ша.

БGор0диченъ:

Пл0тію пріити2 восхотёвъ ўкраси1вый вс‰ сл0во, въ тS всели1сz, є3ди1ну с™ёйшу всёхъ њбрётъ, и3 бцdу вои1стинну kви2, м™и дв7о.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

И$же t гр0ба nтрокови1цу и3збaвльше дрeвле, гyріе, и3 самHне, и3 ґвjве: м§ницы хrт0вы, предвари1те, ћкw t гр0ба прегрэшeній ны2 и3збавлsюще.

БGор0диченъ:

Крёпкимъ твои1мъ покр0вомъ t навBтъ врaжіихъ ны2, чcтаz, тво‰ рабы6 сохрани2 невреди6мы, тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище въ бэдaхъ.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2: Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну: Ґпcлъ ко є3фесewмъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ д7. Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ. Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ: Е#ђліе луки2, зачaло …д. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи, њ гDэ:

16 ноября: Святого апостола и евангелиста Матфея.

Мёсzца тогHже въ ѕ7i-й дeнь.

С™aгw ґпcла и3 є3ђлjста матfeа.

На вечeрни, Блажeнъ мyжъ: № ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на п7, глaсъ д7. Поd: Звaнный свhше:

И#спытyzй сердцA человёкwвъ, * є3гдA тв0й бжcтвенный рaзумъ, ґпcле, * бжcтвеннымъ провёдэніемъ ўзрЁ, * t непрaвды и3 t мjра тS и3збaви: * тогдa тz всемjрный свётъ содёz, * вселeнныz концы2 просвэщaти * и3 њблистaти повелёвъ, * є3гHже и3 бжcтвенное є3ђліе * спод0билсz є3си2 ћвэ написaти. * того2 моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Двaжды.

И$же t мытaрства * при1званъ на ў§ни1чество, * є3гдa тz безначaльное сл0во возгласи2, * послёдовати повелёвъ, * и3 nбщeніе цrтвіz њбэщaвъ, * тогдA, всеблажeнне, вс‰ њстaвивъ, * и3 смущeніz мzтeжнагw tшeдъ, * томY крёпкw послёдовалъ є3си2, * и3 нhнэ, бGови1дче, насыщaемь, * неизречeннагw є3гw2 видёніz ћснw. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Двaжды.

Прbр0ческое нёкое ћвэ nстрозрёніе, * дрeвле тS с™aго кaменz ўзрЁ, * на земли2 валsющасz, * и3 прелє1стнаz сокрушaюща ўхищрє1ніz: * слaво же, всемyдре, v3постaсное, * свётъ тS мjра * и3 проповёдника прaвды и3 и4стины соверши2, * ўzснeна лучaми * трис0лнечнагw свёта, всечeстне. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Двaжды.

Пребжcтвенныz мyдрости слуго2, * є3гдA непристyпный свётъ пріи1де пл0тію, * ћкоже и3зв0ли, невёдэніz разорsz њмрачє1ніz: тогдA призывaемь послёдовалъ є3си2 * жизнонHснымъ повелёніємъ, * и3 храни1тель бжcтвенный бhвъ пaче смhсла, * цRк0вный бhвъ свэти1льникъ, * матfeе, хrт0во nби1телище. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Љзhкомъ џгненнымъ * прeлесть попалsz, * kви1лсz є3си2, всехвaльне, * матfeе премyдре, * ўтёшителево пріeмъ пришeствіе, * существ0мъ тебE њсвэщaюща, * tсю1ду ўдиви1лъ є3си2 всsко помышлeніе, * слhшащихъ словeсъ твои1хъ, * къ лю1демъ глаг0лавъ вели1чєствіz вседержи1телz: * и3 нhнэ во всю2 зeмлю и3зhде твоE вэщaніе, * бGодохновeнне. * є3г0же моли2, * вс‰ ўщeдрити, пою1щыz тS.

Слaва, глaсъ д7. Самоглaсенъ:

Зовyщу хrтY ко ў§ни1честву нбcному, ўсeрднw послёдовалъ є3си2, бGопріsтне, всE ўпражнeніе попечeніz земнaгw є3ди1нощи tри1нувъ: дост0йный бо г0рнzгw цaрствіz рaзумъ благопок0рнэ воспріи1мъ, долэрeвностнагw жи1тельства и3 слaвы тщjz tступи1лъ є3си2: благовёстникъ t мытарS бhвъ, свётъ же во тмЁ сyщымъ kви1лсz є3си2, и3 заблyждшымъ путев0ждь ко спасeнію: нhнэ же моли1твенникъ всегw2 мjра теплёйшій, и3 тебE чтyщихъ, матfeе, храни1тель спаси1тельный.

И# нhнэ, бGор0диченъ: И$же тебє2 рaди:

Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 чтє1ніz G. Пи6саны сегw2 мцcа въ l (Исправлена опечатка оригинала №. Прим. orthlib) дeнь.

Ѓще и3зв0литъ настоsтель пёти літjю, зри2 сегw2 мцcа въ д7i дeнь.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7 Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе.

Словeсъ твои1хъ труб0ю * человёки собрaлъ є3си2 * въ б9іе познaніе, приснопэвaеме: * и3 прелє1стнаz собр†ніz t земли2 tгнaвъ, * во є3ди1но вBрныz є3диномhсліе ўпрaвилъ є3си2: * и3 м0лишисz нhнэ, * t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz * вёрою совершaющымъ при1снw * честнyю пaмzть твою2.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

И$же љзhкомъ тS воwружи1въ * џгненнымъ д¦а с™aгw, * крёпка показa тz борцA * на прeлесть, ґпcле, хrт0съ бGъ нaшъ: * и4мже пріsлъ є3си2 свBтлыz п0чєсти благодaти. * є3г0же моли2 t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz * вёрою совершaющымъ при1снw * честнyю пaмzть твою2.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Во глубины6 д¦а прини1къ, ґпcле, * неистощи1мое богaтство поразумёлъ є3си2, * и3 и3зъ негw2 почeрпъ * бlгодaть nби1льную, * нaмъ є3ђльски всBмъ сію2 раздaлъ є3си2: * и3 м0лишисz нhнэ, * t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz * вёрою совершaющымъ при1снw * честнyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

И#зъ глубины2 ѕл0бы послёдніz къ ѕэлw2 крaйнэйшей высотЁ добродётели, ћкw nрeлъ высокопaрный, преслaвнw востeклъ є3си2, матfeе всехвaльне: покрhвшагw бо нб7сA добродётелію, и3 рaзума своегw2 всю2 зeмлю и3сп0лнившагw хrтA послёдовалъ є3си2 стопaмъ: подражaтель разжжeнъ во всeмъ томY kви1лсz є3си2, благовэствyz ми1ръ, жи1знь и3 спасeніе повинyющымсz благочeстнэ бжcтвєннымъ повелёніємъ: въ нsже и3 нaсъ настaви бlгоугождaющыz зижди1телю, и3 тебE ўблажaющыz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель м0й:

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcле с™hй и3 є3ђлjсте матfeе, моли2 ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

И#ли2 сeй, глaсъ т0йже:

Ўсeрднw t мhтницы, къ звaвшему вLцэ хrтY, ћвльшусz на земли2 человёкwмъ на бlгость, томY послёдовавъ, ґпcлъ и3збрaнный kви1лсz є3си2, и3 благовёстникъ є3ђліа вселeннэй велеглaсенъ. сегw2 рaди чти1мъ честнyю пaмzть твою2, матfeе бGоглаг0ливе: моли2 ми1лостиваго бGа, да грэхHвъ њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ТS ходaтайствовавшую:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Пeрвый хrт0во є3ђліе написaвъ, и3 всю2 просвэти1въ подс0лнечную твaрь, матfeй ѕэлw2 премyдрэйшій, и3 хrт0въ таи1нникъ и3зsщный, нhнэ почитaемь свzщeнными пёсньми, всBмъ tпущeніz грэхHвъ пр0ситъ, люб0вію чтyщымъ того2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

М™рь тS б9ію вёмы вси2 дв7у вои1стинну, и3 по рождествЁ ћвльшуюсz, люб0вію прибэгaющіи къ твоeй блaгости: тs бо и4мамы грёшніи предстaтельницу, тS стzжaхомъ въ напaстехъ спасeніе, є3ди1ну всенепор0чную.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Дёлы просіsвъ правовёріz, всE ўгаси1лъ є3си2 ѕлослaвіе, побэди1тель бhвъ непреб0ренъ, є3ђліе всBмъ проповёдалъ є3си2, цRкви вс‰ богaтнw ўкраси1лъ є3си2, матfeе ґпcле: хrтY бGу моли1сz, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по ржcтвЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде ржcтвA, сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости и3 сл0ва:

Во вс‰ концы2 протечE мyдрыхъ твои1хъ глагHлъ, ћкw вои1стинну вэщaніе, всехвaльне гDень ґпcле, бGовидёніе. всBмъ ћснw проповёда, и3 kзы6къ неразyміе въ рaзумъ приведE. тёмъ јдwльское њмрачeніе tгнaвъ, свётъ рaзума во тмЁ сyщымъ возсіS, матfeе всехвaльне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS б9ествA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе їwaнна, зачaло …з.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Восплeщемъ въ пёснехъ днeсь, вёрніи, въ пaмzти честнaгw ґпcла и3 є3ђлjста матfeа: т0й бо повeргъ и4го, и3 злaто мытaрства, послёдова хrтY, и3 проповёдникъ є3ђліа бжcтвеннагw бhсть: tню1дуже и3зhде прbр0чески вэщaніе є3гw2 во вселeнную, и3 м0литъ спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7: И# ґпcла на }. Fеофaново.

Глaсъ д7.

Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Богaтнw подaждь ми2 всeльшуюсz въ тS бlгодaть, матfeе всеслaвне, и3 слуго2 хrт0въ: да вопію2 свётлw проповёдаz, и3 воспою2 рaдуzсz тво‰ чудесA.

ВесьмA њстaвилъ є3си2 земнhхъ смущeніе: сл0ва бо, ћкw ўслhшавъ вопл0щшагwсz глaсъ, и3 бlгодaти kви1лсz є3си2 строи1тель, и3 проповёдатель бGопріsтенъ, бGоблажeнне.

Самови1децъ бhвъ и3 слугA возсіsвшагw сл0ва, ґпcле, превёчнагw nц7A, и3 протeклъ є3си2, тогw2 пришeствіе бlговэствyz всBмъ kзhкwмъ.

БGор0диченъ:

Смeрти потреблeніе и3 тли2 разрушeніе, жи1зни же kвлeніе, благовэсти1лъ є3си2, мyдре: дв7а бо во ўтр0бэ зачeнши непости1жнаго, и3 мjръ њбнови2.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ, слaвы спод0би.

Тво‰ ґпcлы, сл0ве б9ій, свэти1льники показaлъ є3си2 жи1зни, мрaкъ tгонsщыz безб0жіz, вLко, и3 бжcтвенною твоeю слaвою мjръ вeсь просвэщaющыz.

Твои1мъ воwружи1въ всеoрyжіемъ матfeа хрaбрэйшаго, сп7се, мучи1телей крэпчaйша сего2 содёzлъ є3си2, вLко, и3 потреби1телz показaлъ є3си2 јдwльскіz лeсти, чlвэколю1бче.

Љзhка твоегw2 џгненнагw вэщaніе дeмwнскаz пожжE к†пища, матfeе бGодохновeнне, паракли1товъ nргaне, чрезъ є3гHже хrт0съ проповёдаетсz, всёхъ жи1знь v3постaснаz.

БGор0диченъ:

ТрубA бGосл0внаz, вэщaющаz крёпкw, просвэти2 лю1ди, матfeа бGомyдрагw, трbцы сіsніе, пaче ўмa же воплощeніе сл0ва, и3зъ тебє2, пречcтаz.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Во вс‰ концы2 протечE мyдрыхъ твои1хъ глагHлъ ћкw вои1стинну вэщaніе, всехвaльне гDень ґпcле, бGовидёніе всBмъ ћснw проповёдалъ є3си2, и3 kзhкwвъ неразyміе, въ рaзумъ привeлъ є3си2. тёмже јдwльское њмрачeніе tгнaвъ, свётъ знaніz во тмЁ сyщымъ возсіsлъ є3си2, матfeе всехвaльне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, под0бенъ т0йже:

Ћкw свэти1льника свёта и3 ў§никA, ћкw самови1дца сл0ва бжcтвеннагw, вси2 хвaлимъ тS, гDень ґпcле: и4бо благод†тныz тво‰ мрє1жи простирaz, словє1сныz ры6бы ўловлsеши повелёніемъ. тёмже и3 kзhцы ўловлsхусz си1лою д¦а, наставлsеми вёрою, неботаи1нниче всехвaльне: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцA, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителz, пріsтелище ћкw сyщи ўтёшителz, препётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное nби1телище, и3 дeмwнwмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити: и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz, нетлённаz: tжени2 џблакъ страстeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

V3постaсному твоемY сл0ву, б9е, научeнъ, мірскyю мyдрость разруши2 бGови1децъ ў§ни1къ, велеглaснw зовS тебЁ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўблажeнному t хrтA, к0е благохвалeніе принесeмъ тебЁ, бGоглаг0ливе; не м0жетъ бо человёкъ цвэтsщіz на тебЁ благодaти сл0вомъ и3зрещи2, досточyдне.

Несквeрный тв0й и3 чи1стый ќмъ ви1дэвъ высочaйшій, ћкоже свэщY на свёщникъ выс0кій, сyщымъ во тмЁ свэтsщую, всBмъ, бGоzвлeнне, предложи2.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeнное є3стество2 человёческое, бlгословeннаz, возвhсила є3си2, ћкw высочaйшагw р0ждшаz крёпость, пaче є3стествA, всепётаz nтрокови1це, ћкоже матfeй научи2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Благодaть пріeмъ всес™aгw д¦а, бжcтвенное nби1телище показaлсz є3си2: бжcтвеннw научи1въ бGознaніz свёту, ввёренъ бhвъ догмaты хrтHвы письмє1ны и3зложи1ти, ћкw самови1децъ бGоизбрaнный.

Љзhкъ тв0й тр0сть паракли1та бhсть, ск0рое и3збавлeніе даю1щагw познaвшымъ вLчество є3гw2, и3 мyдрыхъ вдhшущагw душaмъ рaзумъ нбcный, q матfeе всечeстне.

Сіsюща чудєсы2 и3 и3сцэлeній благодaтьми, тS хrт0съ послA мjру, дeмwнскую попирaюща крёпость, и3 дyшы просвэщaюща вёрныхъ, всёхъ пою1щихъ тS, ми1ра проповёдника.

БGор0диченъ:

Дв7а родилA є3си2 сн7а превёчнаго, въ є3стество2 њблeкшасz человёческое, ћкоже научaz бGоглаг0ливый речE, и3 спaсшаго сіE t тли2 конeчною благостhнею, и3 дв7а пребылA є3си2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины2 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но, ћкw бGъ, и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Е#ђлjстъ t мhтарства, ћкw послёдова тебЁ, претвори1сz бGоглаг0ливый, всеси1льною твоeю, вседётелю, крёпостію, матfeй всеизрsднэйшій.

Ўправлsетсz твоегw2 благовёстіz душепитaтельными словєсы2 kзhкwвъ мн0жество, возвышaемо къ добродётелей выс0кому верхY, q матfeе всеблажeнне.

Матfeа ўловлsютсz бGоплетeнными ў§никA мрeжами соб0ры вёрующихъ всегдA, къ твоемY познaнію, бlгодётелю, наставлsеми.

БGор0диченъ:

Дв7у р0ждшую восписyz, благовэствyетъ тS всsчєскаz сотв0ршаго, безъ сёмене и3 тли2, всенепор0чнаz, матfeй всеизsщнэйшій.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Мытaрства и4го tвeргъ, прaвды и4гу припрsглсz є3си2, и3 kви1лсz є3си2 купeцъ всеизрsднэйшій, богaтство принeсъ, ю4же съ высоты2 премyдрость. toнyдуже проповёдалъ є3си2 и4стины сл0во, и3 ўнhлыхъ воздви1глъ є3си2 дyшы, написaвъ чaсъ сyдный.

Јкосъ:

Врaжіе мучи1тельство нyдитъ мS несhтнw, и3 души2 моеS всE сёмz восхищaетъ, матfeе, дрyже хrт0въ, но сaмъ сёмz моли1твъ твои1хъ дaвъ, ўплоди2 къ твоемY служeнію и3 покажи1 мz пэснопёвца твоего2 малёйшаго, и3 сказaтелz мн0гихъ твои1хъ и3 вели1кихъ и3справлeній: и3 ко хrт0вэ любви2, кaкw, вс‰ ѓбіе њстaвивъ, послёдовалъ є3си2 тeплэ звaвшему, пeрвый бhвъ благовёстникъ въ мjрэ, написaвъ чaсъ сyдный.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Бhлъ є3си2 пeрвагw њсіsніz бжcтвенное и3з8wбражeніе, ћкw ўчени1къ тогw2 свэтлостьми2 распалsемь, є3мyже поS глаг0лалъ є3си2: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw слугA сл0ва, всеблажeнне, въ бжcтвєнныz nби1тєли, и3дёже хrт0съ њбитaетъ, ты2 всели1лсz є3си2, ћкоже тебЁ nбэщA пребжcтвенный nтцє1въ гDь и3 бGъ є3ди1нъ всёхъ.

Недyзи, матfeе, tг0нzтсz и3 tбэгaетъ мн0жество дeмwнwвъ, сyщими въ тебЁ даровaньми бжcтвеннагw д¦а, въ ни1хже пёлъ є3си2: препётый nтцє1въ, гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Всепётую дв7у написaлъ є3си2 бжcтвенными твои1ми словєсы2, творцA всёхъ р0ждшую, ґпcле, є3мyже вси2 поeмъ: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Мановeньми, ±же въ тебЁ, неwслaбными, матfeй свzщeннэйшій њбожaемь, положeніемъ же бhвъ, є3стеств0мъ є4же бhлъ є3си2, вселeнную, вLко, привлечE, пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкоже м0лнію вселeннэй, сл0во бGосл0ва послA, мрaкъ ќбw tгонsща, kзhки же просвэщaюща бGосл0віz догм†ты. тёмже и3 поsше: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Сл0вомъ чи1стымъ и3 ўм0мъ бGъ съ тоб0ю бесёдовалъ є4сть: ти1ну бо ћкw и3зсёклъ є3си2, томY прибли1жилсz є3си2 и3 премэси1лсz є3си2, слaвне. тёмже и3 поeши: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

На благодэsніе человёкwвъ сл0во воплоти1тисz и3зв0ли: двeрь бо дёвства пр0йде гDь, и3 бцdу показA. тёмже зовeмъ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ. рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Добр0ты ќмныz пріsлъ є3си2 діади1му бжcтвенную ґпcле, и3 цrтвіz же благолёпнэйшимъ вэнцeмъ ўкраси1лсz є3си2, десни1цею вседержи1телевою, и3 свётишисz, мyдре, со ѓгGлы прест0лу предстоS вLки хrтA, всеблажeнне.

Дрeва жи1зни дост0йнw получи1лъ є3си2, проповёдникъ живaгw бGа, благовэствовaвъ жи1знь мjру бжcтвенное посэщeніе: сaдомъ бо знaніz не растли1лъ є3си2 ќмъ, пребhвъ незhбленъ и3 неколeбленъ цRкве степeнь, всебlжeнне.

Невёсту хrт0ву бжcтвеннw ўкраси1лъ є3си2 є3ђліемъ твои1мъ, ћкw діади1мою, цRковь, бGоблажeнне, и3 нhнэ бжcтвенную твою2 пaмzть торжествyетъ свётлw, ю4же и3збaвити всsкагw њбстоsніz и3 бёдъ лю1тыхъ, моли2 матfeе ґпcле.

БGор0диченъ:

Нёдръ не tступи1въ безначaльнагw роди1телz сл0во безначaльное, ћкоже благовэствyетъ матfeй, пишS, бGъ воплоти1сz и3зъ тебє2, чcтаz всепётаz, въ человёчь џбразъ всеoбрaзнw вeсь њдёzвсz, и3 тогw2 пріeмъ свHйства.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2 є4сть.

СказA нaмъ бжcтвєннаz чудодэ‰ніz, слaвный хrт0ва є3ђліа списaтель, матfeй бGопріsтный: є3г0же, люб0вію чтyще, благосочетaннw воспои1мъ.

Слaва, и4нъ:

Мытaрства и4го tвeргъ разyмнw, хrтY послёдовалъ є3си2, q матfeе бGомyдре! слэдHмъ же тогw2 чyднw послёдуz, въ причaстіи бhлъ є3си2 тогw2 цrтвіz, и3 слaвы џбщникъ, и3 таи1нникъ неизречeнныхъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Всес™hz рyки тво‰, бцdе дв7о, и4миже зижди1телz носи1ла є3си2, поднеси2 въ моли1тву њ нaсъ къ немY, ћкw да и3збaвитъ ны2 всsкихъ и3скушeній діaвольскихъ, и3 получи1ти бyдущихъ џныхъ бл†гъ спод0битъ, всепётаz.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ №. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Просіsлъ є3си2, ґпcле, * свэтови1денъ, ћкоже с0лнце, лучaми д¦а: * и3 всю2 њзари1лъ є3си2 вселeнную, * блажeнне, бGознaніемъ: * и3 tгнaлъ є3си2 мглY многоб0жіz, * матfeе всемyдре. * тёмже твоE пресвётлое и3 досточyдное * днeсь совершaемъ торжество2, * ћкw и3ст0чникъ свzщeніz.

Двaжды.

На высотЁ сэдS бGознaніz, ґпcле, * пріsлъ є3си2 д¦а зарю2, kви1вшуюсz тебЁ * въ ви1дэ и3 љзhцэ џгненнэмъ: всю2 попали1лъ є3си2 ћвэ * нечeстіz вeщь многоб0жную. * тёмъ тS, ћкw ґпcла, * и3 бGоглаг0льника почитaемъ, * свzт0е твоE днeсь совершaюще торжество2.

Возгремёлъ є3си2, всемyдре * вселeннэй ўчє1ніz * свzщє1ннаz и3 спаси1тєльнаz: * и3 всю2 твaрь t їдwлонеи1стовства њчи1стилъ є3си2, матfeе: * и3 просвэти1лъ є3си2 лю1ди * є3ђліа свэтлостьми2: * јдwльскаz же к†пища * разруши1въ бlгодaтію, * цRкви же въ слaву б9ію создaлъ є3си2.

Слaва, глaсъ в7. Вmзантjево:

И$го њстaвивъ непрaвды, и3 злaто tвeргъ лихои1мства, и4гу прaвды притeклъ є3си2, и3 неистощи1мое богaтство хищaеши, ћкw ўмоимyщій купeцъ, воз8измэни1въ приврeмєннаz на вBчнаz, и3 погиб†ющаz на пребыв†ющаz, бGосіsнный бо и3 многоцённый би1серъ стzжaвъ, кeсарєва кeсарю, д0лу влек{щаz разyмнw њстaвилъ є3си2: и3 всецRю2 ўдобопок0рнэ послёдовавъ хrтY, всю2 твaрь њбогати1лъ є3си2 є3ђльскими бGоглаг0ланьми, мyдре: но и3спроси2 и3 нhнэ, матfeе преизрsднэйше, тS чтyщымъ спасeніе и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Спаси2 t бёдъ рабы6 тво‰, бцdе дв7о, ћкw вси2 по бз7э къ тебЁ прибэгaемъ, ћкw къ неруши1мэй стэнЁ и3 предстaтельству.

Тaже славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна ґпcла, t канHна, пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію. Ґпcлъ, къ корjнfzнwмъ, зачaло, рlа. Ґллилyіа, глaсъ №: И#сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰, гDи: Е#ђліе, матfeа, зачaло l. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

17 ноября: Святителя Григория, епископа Неокесарийского. Преподобного Никона, игумена Радонежского.

Мёсzца тогHже въ з7i-й дeнь.

И$же во с™hхъ nц7A нaшегw григ0ріа є3пjскопа, неокесарjйскагw чудотв0рца:

И# прпdбнагw nц7A нaшегw нjкwна, и3гyмена честнhz nби1тели живоначaльныz трbцы, ў§никA сeргіz чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, на ѕ7, глaсъ }.

Под0бенъ: Что2 вaсъ наречeмъ:

Чт0 тz нарекY, григ0ріе; * владhку, ћкw стр†сти покори1лъ є3си2 ўмY: * дёлателz, ћкw пожaлъ є3си2 мyдрости пл0дъ, * и3 бжcтвеннагw видёніz сподоблsема, * и3 бGосл0віемъ нбcнымъ њглашaема: * свzщеннодётелz свzщeннэйша, * и3 чудодёлателz пречyднаго. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ нарекY, григ0ріе; * потреби1телz крёпка безб0жнагw ѕлочeстіz, * ўставопол0жника благочeстіz, и3 ўчи1телz мyдраго: * ми1ра же подaтелz непобёдна, * рaтей разори1телz непобори1ма, * въ горaхъ пребывaюща, * и3 зрsща, ±же во грaдэхъ. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ провозвэщaю, прпdбне; * подражaтелz ґпcлwвъ, * ћкw чудeсъ самотв0рца: * рэкaмъ запрещaюща призывaніемъ хrт0вымъ, и3 є4зеро братоубjйственное и3зсушaюща, * соб0ръ бGоб0рный разорsюща, * хrті†нскаz составлє1ніz ўмножaюща и3 просвэщaюща. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ провозглашY, прпdбне, * путевождA заблyждшихъ, * и3 недyгующихъ врачA, * подaтелz трeбъ просsщымъ nби1льна, * гони1телz дeмwнwвъ крэпчaйша, * поусти1телz м§ническагw п0двига, * прbр0чески свэтsщасz благодaтьми, достослaвне. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Во глубинY видёніz вшeдъ всемyдреннэ, їерaрше хrт0въ, бжcтвенное навhклъ є3си2 трbцы kвлeніе, дyхомъ прови1дz неукл0ннw хrтA, бGа нaшего, чудeсъ бeздну т0чиши нaмъ, м0крое в0дъ є3стество2 въ каменови1дное претвори1въ, и3 трeбищника льсти2 премэни1въ мрaчныz, гони1тели ўвэщaлъ є3си2 вёровати и4стинэ, и3 ст0лпъ благочeстіz добродётелей kви1лсz є3си2 и5мъ, чудєсы2 прbр0къ нарeклсz є3си2. тёмъ м0лимъ тS, не престaй њ нaсъ сп7са моли1ти, є4же спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz, вопіsше: что2 стрaнное, є4же ви1жу, тaинство, сн7е м0й; кaкw на дрeвэ ўмирaеши, пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Б0дрость б9іz дадeсz тебЁ, мyдре, по даніи1лу: ћкоже бо џному с0ніе, тaкw вёры тaинство tкрhсz тебЁ. тёмже моли2, прпdбне џ§е, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Всечcтаz, ћкw ви1дэ тебE на кrтЁ повёшена, плaчущи, вопіsше м™рски: сн7е м0й и3 б9е м0й, сладчaйшее моE чaдо, кaкw терпи1ши стrть пон0сную;

Тропaрь, глaсъ }:

Въ моли1твахъ б0дрствуz, чудeсъ дёланьми претерпэвaz, тезоимeніе стzжaлъ є3си2 и3справлeніz: но моли1сz хrтY бGу, џ§е григ0ріе, просвэти1ти дyшы нaшz, да не когдA ќснемъ въ смeрть.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

На ќтрени џба канHна nктHиха, и3 с™aгw на ѕ7, є3гHже краегранeсіе:

Чудодёлателю григ0рію похвалY ткY. Творeніе fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ, и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Твои1хъ чудeсъ во мнЁ, григ0ріе, бжcтвенное дёйство свётлw, џ§е, и3 нhнэ покажи2, и3зъ глубины2 и3збавлsz мS прегрэшeній, блажeнне, и3 твоeю просвэщaz свётлостію, да дост0йнw воспою1 тz.

Ћкw nпaсный и3 ўмоимётеленъ и3 мyдръ, души2 благор0дное, плотски1хъ сластeй, бlжeнне, предсуди1лъ є3си2, мyдрости догмaты трудолю1бнw собирaz: и4миже nнA питaетсz, григ0ріе, бGу приближaющисz.

Цэломyдріе сестрY стzжaвъ, ћкw споспёшницу благyю, тS ви1дэвъ лю1тый ѕмjй, григ0ріе, на тS зaвисть воздви1же, є3г0же посрами1лъ є3си2, џ§е, долготерпёніемъ, женY стрaстію њб8sту и3сцэли1въ.

На чуждeй странЁ жи1тельствуz, прпdбне, всBмъ чeстенъ рaди добродётели kви1лсz є3си2, благочести1въ и3 бGолюби1въ, чудодёйства дaръ t бGа пріeмъ, и4мже познaнъ бhлъ є3си2, бGоглаг0ливе, просіS въ мjрэ, ћкw с0лнце.

БGор0диченъ:

И#зъ к0рене, чcтаz, цaрскагw прозzблA є3си2, и3 цRS хrтA, б9іе сл0во, пaче ўмA и3 мhсли воплощeнно родилA є3си2 и3зъ чcтыхъ твои1хъ кровeй, сугyба є3стеств0мъ сyща, и3 є3ди1нственна v3постaсію.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Њчи1стивъ тв0й ќмъ стрaстнагw треволнeніz, и3 любомyдрагw видёніz и3сп0лненъ, kви1лсz є3си2 благолёпенъ, мyдрости nби1телище, и3 прbр0чества дaромъ њбогати1лсz є3си2, григ0ріе.

БGодохновeнному списaнію прибесёдовавъ, всебlжeнне, и3 разли1чнагw житіS ви1ды и3збрaвъ ћвэ, є3ди1нъ добродётели џбразъ въ себЁ, бGомyдре, ўтверди1лъ є3си2, григ0ріе.

БGоzвлeнне, навhкъ б9eственнымъ тайнов0дствомъ, тaинство бGосл0віz, просвэти2 нaсъ, трbцу є3диносyщную, є3диноестeственну же почитaти несоздaнну и3 соприсносyщну.

БGомъ настaвленъ, ћкw люб0вію того2 взыскaвъ, чи1стую и3 бцdу марjю, и3 сhна гр0мова тайноучи1тели и3мёлъ є3си2, трbцы свёту тS, бGоглаг0ливе, научaющыz.

БGор0диченъ:

Жeзлъ прозsбшій хrтA, цвётъ нетлёніz, и3 златyю кади1льницу, вси1 тz вёмы, чcтаz, бжcтвеннагw существA носsщу на њб8sтіихъ, nтрокови1це, ќгль, бGоблажeннаz.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Н0въ бhлъ є3си2 мwmсeй дёлы, скриж†ли вёры на горЁ тaинственнагw бGоzвлeніz пріи1мъ, законоположи1въ лю1демъ благочeстіе трbчныz тaйны, григ0ріе. тёмже вси2 вёрніи чти1мъ пaмzть твою2, просsще тоб0ю вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz: пaче всёхъ менE, пeрсть бhвша, њсквернeнна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7омaти, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безболёзненнw прозsбшаго, матеролёпнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Зeмлю д0брую, џ§е бGомyдре, взорaвъ, сл0ва сёмz пріeмъ, во сто2 є3ђльски многосугyбиши, є3щE и3 нhнэ, григ0ріе, приводS ўчє1ніи твои1ми бGу пэснопою1щыz: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Ћкw м0лніz, џ§е, возсіsвъ житіE твоE, дeмwнскую лeсть tгнA. свёту бо твоеS добродётели џныхъ тмA прикоснyтисz не возм0же. тёмже неwк0росъ° (°Неwк0росъ или неокоръ (так у Дьzченко): греч. неwк0ро, смотритель, блюститель храма, ризничий. У Бончева по-болгарски пазител на храм, жрец (Мин. ноем. 17 кан. п. 4). Прим. orthlib.) душетлённыz льсти2, валsвсz ћкоже кaмень свётитсz.

Мрaкъ свёта бжcтвеннэйшагw ви1дэти спод0билсz є3си2, зак0нъ же бGопи1санный, ћкw мwmсeй, џ§е, пріeмъ, бGосл0віz и3звёстное навhклъ є3си2: tсю1ду законопол0жникъ хrт0вы цRкве показaлсz є3си2, бGомyдре григ0ріе.

Ри1торскагw буесл0віz ўклони1всz, и3 сл0вомъ, џ§е, благодaти њзари1всz, ґпcльскую и4стиннw влaсть на дeмwны пріsтъ: твоеs бо tбэгaетъ свэтsщіzсz зари2 тмы2 предстaтель, григ0ріе.

БGор0диченъ:

КівHтъ тS и3здалeча проwбрази2, пріeмши зак0нъ бGопи1санный во чрeвэ живоначaльное сл0во зачeншую несказaннw, всенепор0чнаz, питaющаго богaтнw дyшы вопію1щихъ: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ, пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Дёланіемъ твои1мъ словeсъ њлzденBвшаz сердцA ўглaдивъ, и3 бжcтвенное сёмz въ нS, їерaрше, ввeрглъ є3си2, и3 пл0дъ многоклaсный и3збaвителю, спасeніе вёрныхъ, бGоглаг0ливе, принeслъ є3си2.

Б9ій предстaтель рeвностію распалsемь, помaза тS фeдимъ не пришeдша, џ§е, бGу всsчєскаz вёдzщему благочeстнw ўповaвъ, и3 честн0му твоемY житію2 надёzвсz, бGоглаг0ливе григ0ріе.

Струsми твои1хъ повелёній јдwльскаz разжжє1ніz ўгаси1лъ є3си2, и3 ўчeньми твои1ми вBрныz ўтверди1лъ є3си2, всемyдре, возшeдъ на г0ру, ћкw самуи1лъ видBніи, и3 ћкw дyбъ, бhвъ твeрдостію.

С™и1телю бGомyдре, твои1ми моли1твами лю1тыхъ мS и3збавлsй, мои1хъ прегрэшeній рукописaніе, џ§е, раст0ргни, ћкw свzщeнникъ сhй, t бGа влaсть пріи1мъ њставлsти прегрэшє1ніz.

БGор0диченъ:

Ўкраси1ласz є3си2, дв7о, дёвственными твои1ми пречcтыми добр0тами, и3 пeрвыz є4vы покрhла є3си2 стyдъ ѕлоoбрaзный, хrтA р0ждши, њдэsніе безсмeртіz дaрующаго тебE чтyщымъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Е$зеро чудодёйствуz братоубjйственное и3зсуши1лъ є3си2, и3 рэки2 стремлє1ніz ўстaвилъ є3си2, всемyдре, жeзлъ водрузи1въ, и4же вскорени1сz ѓбіе и3 возрастE бжcтвеннымъ мановeніемъ, григ0ріе.

Рeвность б9іz поzдaше тS, всебогaте: не терпs бо зрёти бGа досаждaема, лю1ди суемyдрєнныz твои1ми моли1твами, бGоглаг0ливе, погуби1лъ є3си2.

Ўмертви1сz восхотёвый ўничижи1ти тS, nкаsнный є3врeинъ ѕлочести1вый, бGу тS прославлsющему, бGомyдре григ0ріе, тогw2 догмaтwвъ и3сп0лнителz показyz.

БGор0диченъ:

Нaйде вседётельный на тS д¦ъ, всенепор0чнаz, и3 сл0во б9іе въ тS всели1сz, и3 пл0ть бhсть неизречeннw, пребhвъ неизмёненъ.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Чудeсъ мн0гихъ пріeмъ дёйство, знaменьми ўжaсными дeмwны ўстраши1лъ є3си2, и3 недyги tгнaлъ є3си2 человёчєскіz, всемyдре григ0ріе: чудотв0рецъ же и3менyешисz, звaніе t дёлъ пріeмъ.

Јкосъ:

Tкyду начнY похвалы6 ткaти nкаsнный, зрS мнHгіz и3 преч{дныz вє1щи; ѓще t житіS прпdбнагw начнY, tню1дъ не возмогY: всsкагw бо ўмA превосх0дитъ житіE є3гw2 бжcтвенное. ѓще t чудeсъ, и3 въ сeмъ пр0чее постыждyсz: пaче пескa бо сyще: сегw2 рaди наречeсz чудотв0рецъ, звaніе t дёлъ пріeмъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Nтцє1въ похвалA, и3 ўчи1телей честносл0віе, свэти1льникъ цRкве, бlгочeстіz ст0лпъ неколeбленный ты2 kви1лсz є3си2, григ0ріе, зовhй: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Возсіsвъ чудєсы2, вселeнную просвэти1лъ є3си2, сегw2 рaди, бGомyдре, совокyпльшесz, тебE бlжи1мъ, твои1ми словєсы2 питaющесz, григ0ріе, и3 пою1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Врачев†ніz, всемyдре, немwщнhмъ всBмъ и3сточи1лъ є3си2: и3зліsсz бо бlгодaть nби1льнэйшаz во ўстнaхъ твои1хъ чудодёйственнаz, є4юже взывaлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Нhнэ вс‰ и3сп0лнишасz свёта бжcтвеннагw тоб0ю, пречcтаz: тh бо двeрь kви1ласz є3си2, є4юже мjру бGъ приwбщи1сz, просвэщaz вёрою зовyщыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Тоб0ю њбогати1вшесz трbцы сіsніемъ, є3диносyщныz и3 честнhz, григ0ріе, твоE нhнэ торжество2 совершaюще, бlгодaтію чудодёйственною њзари1тисz пр0симъ, вопію1ще вLцэ: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкw новоzвлeнно зерцaло, пріeмъ, всебогaте, сіsніz начaльнагw бжcтвA, мjръ просвэти1лъ є3си2 лучы2 посылaz свёта, пэснопёсненнw правослaвіе пою1щымъ: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGомъ покрывaемь, благочeстіz винA, бGочести6вымъ соблю1лсz є3си2, всемyдре, въ горЁ сокрывaемь, ћкw законопол0жникъ и3нhй мwmсeй, содётелz и3 и3збaвителz пёти научaz: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Свёта незаходи1магw былA є3си2 nби1тель, пречcтаz, дёвства добр0тами свэтsщи, и3 вс‰ њзарsющи, бцdу тS и4стинную и3сповёдающыz t души2 и3 вопію1щыz: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

И#зsщнэйшагw жи1тельства сіsz свётомъ, нhнэ свёту вели1кому предстои1ши бGодёzтельными чудодёйствы, ћкw побэди1тель вэнчaемь, прпdбне, џ§е їерaрше, чудотв0рче григ0ріе бGомyдре, свэти1ло цRкве, правослaвныхъ ўдобрeніе.

Напрaвити моли2 твои1ми моли1твами цRк0вное нhнэ свzщeнство, и3збрaнное и3 њсвzщeнное, чудодёлателю, и3 вёрнw нhнэ пaмzть твою2 совершaющымъ получи1ти г0рнzгw цrтва, и3 бжcтвеннагw весeліz спод0битисz ўмоли2.

Побэди1въ дeмwнскіz прил0ги и3 плотск0е покори1въ мудровaніе, и3 ґрхіерeй неѕл0бивъ и3 прпdбенъ бhвъ, прaвды њдэsніемъ њблечeнъ, чудотв0рче, предстои1ши пrт0лу всёхъ цRS со дерзновeніемъ, всебlжeнне.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2, q дв7о м™и б9іz, пaче є3стествA р0ждши пл0тію благ0е сл0во, є3г0же nц7ъ t сeрдца своегw2 tрhгну, прeжде всёхъ вBкъ, ћкw блaгъ: є3г0же нhнэ и3 тэлeсъ вhшша разумэвaемъ, ѓще и3 въ тёло њблечeсz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Чудєсы2 возсіsлъ є3си2, чудотв0рче григ0ріе, служи1телz јдwльскаго и3збaвилъ є3си2 t тли2 и3 прeлести дeмwнскіz, кaмень подви1гнувъ повелёніемъ: є4зеро же и3зсуши1въ, и3 рэкY ўстaвилъ є3си2. тёмже тS вси2 соглaснw похвалsемъ, треблажeнне.

БGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Рaдуйсz, вёрныхъ похвало2: рaдуйсz, прпdбныхъ ўтверждeніе: рaдуйсz, прaведныхъ слaво: рaдуйсz, свёте сyщихъ во тмЁ: рaдуйсz, хрaме прес™hй: рaдуйсz, б9ій раю2: рaдуйсz, клsтвы разрэшeніе, бlгословeннаz марjе.

На стіх0внэ nктHиха: и3 с™aгw стіхи1ра, глaсъ д7:

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz прaвдою, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

Свzщeнства и3збрaніе t бGа пріeмъ, и3 въ бжcтвенную ри1зу свhше њдёzвсz, прeжде невёрствіz сhны, ч†да свёта и3 наслёдники показaлъ є3си2, б9іz бо мyдрости, бlгодaти и3зліsвшейсz во ўстнaхъ твои1хъ преслaвныхъ вещeй самодёлателю гDень, григ0ріе. тёмъ и3 нhнэ въ пaмzти твоeй моли1сz хrтY бGу њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }.

Пресловyщагw въ чудесёхъ їерaрха, и3 безд{шнаz стыдsщесz, преслaвнw прелагaхусz: є4зеро бо и4зсше брaтію воумлsющее, жeзлъ же возрастaше, рэкY њбуздaющи, кaмень сл0вомъ преложи1сz, приводS невBрныz къ б9ію познaнію, є3гHже рaди подaждь, б9е, душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ми nчесы2 * ви1дитсz, q вLко! * содержaй всю2 твaрь, на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши, всBмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущи глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма, * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

На літургjи, Бlжє1нна nктHиха, и3 с™aгw, пёснь G-z. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рн7а. Ґллилyіа, глaсъ в7: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz прaвдою, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz. Е#ђліе матfeа, зачaло lд, t полY. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Слyжба прпdбнагw нjкwна чудотв0рца.

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, на д7, глaсъ №.

Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Џ§е прпdбне нjкwне, * t ю4ности твоемY вLцэ под0бzсz, * ди1вно житіE прошeлъ є3си2, * џбразъ всBмъ добродётели соб0ю показyz, * чlвэколю1біz б9іz бlгодaти * пучи1ну въ себЁ и3мёz. * тёмже моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Џ§е преблажeнне нjкwне, * кто2 п0двиги и3 страд†ніz тво‰ повёсть, * ±же под8sлъ є3си2, хrтY послёдуz; * не дaлъ бо є3си2 снA твои6мъ nчесє1мъ, ни вёждwмъ дремaніz, * и4миже дyшу твою2 t страстeй свободи1лъ є3си2, * слезaми непрестaнными њчищaz: * и3 нhнэ моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Џ§е прпdбне нjкwне, * чистотY тэлeсную, * и3 душeвное ўмилeніе * t ю4ности твоеS сохрани1лъ є3си2, * и3 nчи1ма бGа зрёти спод0билсz є3си2, * томY є3ди1ному служS стрaхомъ и3 трeпетомъ, * настaвникъ бhлъ є3си2 твоемY стaду. * тёмже моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, монaхwвъ мн0жество днeсь, дух0внw возвесели1мсz въ нар0читомъ прaздницэ: и4бо пресвётлаz пaмzть nтцA нaшегw настA, въ ню1же сошeдшесz соглaснw воспоeмъ, глаг0люще: рaдуйсz, нjкwне преслaвне, нбcный человёче и3 земнhй ѓгGле, и3 д¦а с™aгw nби1телище: рaдуйсz, вBрнымъ похвалA и3 ўтверждeніе, и3 всеS рwссjйскіz земли2 пресвётлый свэти1льниче: рaдуйсz, ћкw трbцэ предстоS со ѓгGлы, ю4же непрестaннw моли2, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ д¦а с™aгw * бhлъ є3си2, прпdбне, * ѕёльнымъ пощeніемъ, * ћкw благов0нными ґрwм†ты, * напаsz дyшу твою2.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Дремaніz не дaлъ є3си2 * nчесє1мъ твои6мъ, прпdбне, * д0ндеже дyшу t страстeй свободи1лъ є3си2, * и3 возмeздіе њбрёлъ є3си2 * со ѓгGлы водворeніе.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Бжcтвеннымъ желaніемъ * ўzзви1всz, прпdбне, * житіE непор0чно проходS, * д0ндеже дости1глъ є3си2 * цaрскагw прест0ла.

Слaва, глaсъ }:

И#мsше бжcтвеннаz твоS душA и3 непор0чнаz д¦а прес™aгw и3сполнeніе, џ§е прпdбне нjкwне, t ю4ности носS совершeнъ смhслъ, люб0вію хrт0вою разгарazсz, томY послёдовалъ є3си2. держaвнw надъ страстьми2 воцари1лсz є3си2, кHзни дeмwнскіz низл0жъ повeрглъ є3си2, п0двигъ течeніz твоегw2 соверши1лъ є3си2. и3 нhнэ во свётэ невечeрнэмъ водворsсz, и3 трbцэ со ѓгGлы предстоS, моли2 и3збaвитисz стaду твоемY t ви1димыхъ и3 неви1димыхъ вр†гъ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Тропaрь, глaсъ №:

Послушaніz д0брый рачи1тель бhвъ, прпdбне нjкwне приснопaмzтне, цRковь бо прекрaсну с™hz трbцы, въ похвалY nтцY твоемY воздви1глъ є3си2. тёмже и3 мы2, ч†да тво‰, люб0вію вопіeмъ ти2: слaва дaвшему ти2 крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ.

На вели1цэй вечeрни:

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ ѕ7. Поd: ВсE tл0жше:

Вeсь t ю4ности гDу возложи1лсz є3си2, * нjкwне прпdбне, * земнyю красотY и3 слaву въ ничт0же вмэни1въ, * хrтA є3ди1наго возлюби1лъ є3си2, * и3 тогw2 крeстъ на рaмена взeмъ, * бжcтвеннэ воwружи1всz, * лavры вели1кагw сeргіа дости1глъ є3си2, * и3 t негw2 посылaемь бывaеши * къ дух0вному настоsтелю ґfанaсію, * и3 тaмw желaемыхъ тоб0ю t негw2 сподоблsешисz. * и3 нhнэ на нб7сёхъ со ѓгGлы * трbцэ предстоS, нjкwне џ§е нaшъ, * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стрaшное хrт0во пришeствіе * въ сeрдцы твоeмъ пріи1мъ, нjкwне прпdбне, * разyмнw мимотекyщихъ житіS ўступи1лъ є3си2: * и3 слaву маловрeменную презрёвъ, * молчaніе воспріsлъ є3си2: * на земли1 бо мyжески подвизaлсz є3си2, и3 пл0ть потщaлсz є3си2 покори1ти дyху: * дyшу же и3 ќмъ * t страстeй њчи1стивъ, * ревновaвъ житію2 вели1кагw сeргіа. * съ ни1мже нhнэ на нб7сёхъ пrт0лу вLки всёхъ предстои1ши, * со дерзновeніемъ молsсz * њ душaхъ нaшихъ.

Прпdбне џ§е нjкwне, * и3змлaда возлюби1въ добр0ту вLчню, * и3 къ томY желaніе невозврaтнw и3мёz, * nтeчество и3 р0дъ њстaвилъ є3си2: * богaтство и3 слaву возненави1дэвъ, * хrтY є3ди1ному послёдовалъ є3си2: * равноaгGльнw во nби1тели прес™hz трbцы пожи1въ, * њгрaду монaшествующымъ создaлъ є3си2. * и3 нhнэ на нб7сёхъ * со ѓгGлы трbцэ предстои1ши, * нjкwне прпdбне, * со дерзновeніемъ молsсz * њ душaхъ нaшихъ.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Е#гдA бжcтвенное рачeніе * нaйде на тS, бlжeнне нjкwне, * тогдA, мірск†z мудров†ніz далeче tри1нувъ, * къ б9eственному сeргію притeклъ є3си2, * и3 t негw2 наставлsемь, * посылaешисz въ монастhрь, выс0кое нарицaемо, * къ тогw2 ў§никY ґfанaсію: * и3 тaмw џбраза монaшескагw, * и3 свzщeнства сподоблsешисz, * мнHгимъ добродётели џбразъ бhвъ. * тёмже м0лимъ тS: * моли2, прпdбне, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Суд0мъ б9іимъ * и3 повелёніемъ вели1кагw, * пaки ко nтцY и3 пaстырю, * въ монастhрь прих0диши, * и3 t негw2 съ вели1кою люб0вію, џ§е, пріeмлешисz. * toнyдуже, и3 по преставлeніи дух0внагw твоегw2 nтцA, * пaстырь t негw2 поставлsешисz * тоsже nби1тели, * и3дёже цeрковь прекрaсну, * въ слaву с™hz трbцы, * прпdбне нjкwне, воздви1глъ є3си2: * ю4же непрестaннw њ всёхъ чтyщихъ тS моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA бжcтвенное наи1тіе * нaйде на тS, прпdбне, * тогдA мірск†z возненави1дэлъ є3си2, * и3 хrтY прих0диши, * и3 тогw2 kрeмъ взeмъ, * по стопaмъ блажeннагw сeргіа и3зв0лилъ є3си2 ходи1ти, * и3дёже џбразъ мнHгимъ добродётели бhвъ, * и3 мн0гимъ воздержaніемъ и3 моли1твами * под0бникъ твоемY nтцY во всeмъ. * тёмже м0лимъ тS, * моли1сz, прпdбне, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ в7:

Желaніемъ бyдущихъ, прпdбне, добродётельнw пожи1лъ є3си2, чистот0ю душeвною спаси1тєльныz пути6 прошeлъ є3си2, и3 г0рдаго ѕмjz воздержaніемъ ўби1лъ є3си2: нбcнаz же вHинства ўдиви1лъ є3си2 терпёніемъ твои1мъ, чи1стое пріsтелище д¦а прес™aгw, џ§е, бhлъ є3си2. и3 сегw2 рaди t вседётельныz десни1цы вэнчaлсz є3си2, и3 чудeсъ даровaній t негw2 спод0билсz є3си2: моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G: пи1саны сегw2 мёсzца въ ѕ7 дeнь, Варлаaму хyтынскому.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №:

Днeсь ликовствyетъ рaдостнw бжcтвеннаz и3 вели1каz лavра, и3 хвaлитсz твои1ми бGоуг0дными дэ‰ніи, и3мёющи тво‰ с™ы6z м0щи, бlжeнне нjкwне, t ни1хже с™hню почерпaемъ nби1льнw: подаю1тъ бо здрaвіе съ вёрою притекaющымъ къ честнёй твоeй рaцэ. тёмже, просвёщшесz тоб0ю, глаг0лемъ: спод0би и3 нaсъ слaвы нбcныz хrт0вы, бlжeнне, и3 твоE стaдо сохранsй, и3 спаси2 дyшы нaшz.

Глaсъ в7:

Пaмzть твоS во вёкъ пребывaетъ, прпdбне џ§е нjкwне, и3 кр0тость сeрдца твоегw2, ўг0дниче хrт0въ бlжeнне, просіS пaче с0лнечнагw сіsніz, њзарsющи вёрныхъ сердцA: и4бо вои1стинну честнaz рaка бжcтвенныхъ мощeй твои1хъ, ћкw трубA велеглaснw свидётельствуетъ, благоухaющи бlгодaтію прес™aгw д¦а, и3 прогонsющи мрaкъ грэх0вный, и3 нaсъ научaющи бlгодари1ти и3 слaвити бGа, тебE прослaвльшаго.

Глaсъ G:

Вeліz слaва житіS твоегw2, џ§е нaшъ нjкwне, вс‰, ±же земн†z, њстaвивъ, є3ди1наго хrтA возлюби1лъ є3си2, и3 томY служA чи1стою с0вэстію, на земли2 ѓгGльски пожи1лъ є3си2, дeмwнскаz вышє1ніz разори1лъ є3си2, возшeдъ на высотY нбcную: бlжeнъ є3си2, ћкw тaкw хrтY раб0тавъ. тёмже и3 мы2, тоб0ю пyть жи1зни познaвше, тS непрестaннw ўблажaемъ.

Слaва, глaсъ в7:

Прпdбне и3 бGоблажeнне џ§е нaшъ нjкwне, грaдъ живyщій б9ій, вhше рaзума бlги1хъ воспріsлъ є3си2 жел†ніz: ѓгGльское житіE соверши1въ, и3 нhнэ на нб7сёхъ водворsешисz, и3спeрва под0бну добр0ту џбраза сохрани1въ, и3 на под0бствіе, ћкоже м0щно, восх0дъ безпaкостнw њбрётъ, и3 бGу со дерзновeніемъ предстоS, зерцaломъ разyмнымъ чи1стw зри1ши с™yю трbцу, за чтyщыz тS вёрою и3 люб0вію помоли1сz, џ§е нaшъ нjкwне.

И# нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

T ю4ности nтeческому житію2 * поревновaвъ во всeмъ, прпdбне: * тёмже њстaвилъ є3си2 вс‰, * ±же въ мjрэ, житє1йскаz мудров†ніz, * молS њ нaсъ чlвэколю1бца.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Послушaніz t сeрдца желaz, мyдре, * мjра и3 сyщихъ въ нeмъ житeйскихъ tрeклсz є3си2. * и3 сегw2 рaди въ вhшнихъ * со ѓгGлы хrтY предстои1ши, * њ всёхъ молsсz.

Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми.

Ѓще и3 ю4нъ тёломъ, * прпdбне нjкwне, * но многолётныхъ житіeмъ превозшeлъ є3си2, * всE плотск0е мудровaніе tсёкъ, * прпdбному послушaнію повинyлсz є3си2.

Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ:

Помышлsz џно житіE, и3 вёкъ пребывaющій, вёкъ сeй, ћкw маловрeмененъ, њстaвилъ є3си2, и3 потщaлсz є3си2 тлёющими нетлBннаz стzжaти: toнyдуже и3 тёло пораб0тилъ є3си2 дyху, да хrтA є3ди1наго приwбрsщеши. є3г0же моли2 спасти1сz всBмъ, люб0вію свzщeнную пaмzть твою2 въ пёснехъ при1снw почитaющымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

Тропaрь, глaсъ: Послушaніz д0брый рачи1тель бhвъ:

Пи1санъ на мaлэй вечeрни.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ, по глaсу.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь с™aгw, двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По № стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Вёкъ, и4же на земли2, ћкw преходsщій возненави1дэвъ, бlжeнне, и3 вёкъ џнъ, ћкw не преходsщій, t сeрдца возлюби1въ, є3мyже и3 наслёдникъ kви1лсz є3си2, њ всёхъ нaсъ хrтA моли2, при1снw въ пёснехъ, прпdбне, твою2 пaмzть почитaющихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ жи1зни нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

По в7 стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ в7. Поd: Милосeрдіz сyщи:

Монaшеское житіE t сeрдца, прпdбне, возлюби1въ, и3 сегw2 рaди мjръ, и3 ±же въ мjрэ возненави1дэвъ, блажeнне нjкwне, дух0вному твоемY nтцY послушaніемъ и4скреннимъ вдaлсz є3си2. съ ни1мже гDу моли1сz спасти1сz всBмъ нaмъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Милосeрдіz сyщи и3ст0чникъ, ми1лости спод0би нaсъ, бцdе, при1зри на лю1ди согрэши1вшыz, kви2, ћкw при1снw, си1лу твою2: на тs бо ўповaющи, рaдуйсz, вопіeмъ ти2, ћкоже и3ногдA гавріи1лъ, безпл0тныхъ ґрхістрати1гъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Мyдрости и3змлaда под0бію навhкъ, и3 сегw2 рaди вс‰, ±же въ мjрэ, возненави1дэвъ, прпdбне, хrтA є3ди1наго возлюби1лъ є3си2. toнyдуже дух0вному твоемY nтцY, всеконeчнw послушaнію вдaлсz є3си2, t негHже тоsже nби1тели пaстырь преслaвнw ўстроsешисz, и3 мнHгимъ въ добродётели џбразъ бhвъ: съ ни1мже моли1сz гDу, нjкwне прпdбне, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS б9ествA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

T ю4ности, прпdбне, и3зв0лилъ є3си2 бGу раб0тати, тогдA дух0вное рачeніе распали2 дyшу твою2, и3 вск0рэ, роди1тели њстaвивъ, вели1кагw nтцA дости1глъ є3си2. џнъ же, ви1дэвъ твоE душeвное желaніе, вмaлэ и3скушeніе налагaетъ, да тS сотвори1тъ теплёйша рачи1телz: тh же смирeніе показyеши, речeннагw nтцeмъ достизaеши, и3 t негw2 навhклъ є3си2 добродётелемъ, ко nтцY пaки возвращaешисz, и3 пaстырь поставлsешисz. и3 нhнэ, преблажeнне нjкwне, предстоS пrт0лу всёхъ цRS, и3спроси2 ми1ръ мjру, и3 цRкви рwссjйстэй ўтверждeніе, и3 спасeніе душaмъ нaшымъ.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7, и3 прпdбнагw канHнъ на }.

Творeніе пахHміа їеромонaха, и4же t с™hz горы2, є3гHже краегранeсіе: ПохвалY блажeнному нjкwну ткY.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Премyдростію рaзума ўкрашaемь, прпdбне нjкwне, вeсь хrтY пораб0тилсz є3си2, къ немY желaніе твоE и3мёz: є3г0же моли2, спасти2 t бёдъ пою1щыz тS.

Њ всёхъ хrтA моли2, прпdбне нjкwне, пaмzть твою2 люб0вію пою1щихъ, и3збaвитисz вёчнагw мучeніz, да тебE вси2, ћкw тeпла предстaтелz, пёсньми величaемъ.

ХrтY вeсь пораб0тивсz, прпdбне нjкwне, и3 къ немY всE желaніе и3мёz, и3 тогw2 рaди любвE мjра съ желaньми є3гw2 tрeксz. сегw2 рaди тS вси2 пёсньми ўблажaемъ, нjкwне всебlжeнне.

ВсE твоE желaніе къ бGу мyжески впери1въ, въ вhшнихъ селeніе сотвори1лъ є3си2 преслaвнw. тёмже тS пёсньми, блажeнне нjкwне, почитaемъ.

Ѓще и3 далeче житіeмъ, но бли1зъ вёрою и3 люб0вію дух0внагw твоегw2 настоsтелz, и3 съ ни1мъ вкyпэ преслaвнw чудесA твори1ши, вкyпэ же и3 бGу предстоитE, њ всёхъ нaсъ молsщесz.

БGор0диченъ:

Мyдрости премyдростныz пріsтелище былA є3си2, пренепор0чнаz: св0й бо хрaмъ t твои1хъ пречcтыхъ кровeй, чcтаz, создaти благоизв0ли на спасeніе нaше.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Лю1ди вс‰, тебE вёдущыz и3 заступлeніz твоегw2 чaющыz не прeзри, џ§е: но, є3ли1кw м0щно, предстaтельствуй, всBмъ полє1знаz просS моли1твами твои1ми.

Ўповaніе и3мёлъ є3си2, блажeнне нjкwне, и3 прибёжище, всёхъ бGа: того2 моли2, м0лимъ тS, њ нaсъ люб0вію воспэвaющихъ тS, приснопaмzтне.

Бжcтвеннымъ желaніемъ, прпdбне нjкwне, разжигaемь, мірскyю красотY преwби1дэлъ є3си2, монaшеское житіE возлюби1въ. тёмже бhлъ є3си2 прпdбнымъ є3диножи1тель и3 прaвєднымъ.

БGор0диченъ:

И#сцэлeній тS и3ст0чникъ, въ твою2 ўтр0бу вшeдъ, показA, м™и б9іz пречcтаz, мою2 u5бо дyшу и3сцэли2.

Сэдaленъ, глaсъ G:

Ўкрэплsемь бжcтвенною си1лою, прпdбне нjкwне, возм0глъ є3си2 њскудёніе, t безб0жныхъ ґгaрzнъ бhвшее, нап0лнити: цeрковь бо н0ву и3 nби1тель краснёйшу пaче воздви1глъ є3си2. тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ б9ествA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Невозврaтнw шeствовавъ вводsщій пyть къ нбcному грaду, нjкwне прпdбне, и3дёже настaви тS с™hй д¦ъ, nби1тель и3мёz сeрдце твоE.

Смирeніе возносsщее, нjкwне бlжeнне, въ сeрдцы и3мёлъ є3си2: toнyдуже тS и3 мы2 м0лимъ ўщeдрити смирeніе нaше.

Страстьми2 разли1чными колeблємыz, и3 вёрою притекaющыz къ твоемY гр0бу, бlжeнне нjкwне, с™hмъ твои1мъ ходaтайствомъ вс‰ посэти2 ми1лостивнw къ человэколю1бцу.

Мрaкъ страстeй t сeрдца твоегw2 ты2, прпdбне нjкwне, њчи1стивъ, хrт0ва повелёніz вои1стинну свётъ пріeмъ, въ постЁ просіsлъ є3си2, ўмертви1въ тёло, дyхомъ же, нjкwне, њжи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Њчищeніе всёхъ земнhхъ, вёрою молю2 и3 припaдаю, бlгословeннаz: моли1твами твои1ми судію2 и3 сн7а твоего2 ми1лостива сотвори2, ћкw да по д0лгу слaвлю тS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Ќзкій и3 приск0рбный пyть шeствовалъ є3си2, прпdбне нjкwне, восхождeньми бжcтвенными сeрдца твоегw2, ѓможе nц7A твоегw2 настaвиша тS моли6твы.

T грэх0вныхъ болёзней мS њблегчи2 ск0рбныхъ, и3 сeрдца моегw2 лю1тость ўтоли2, и3 согрэшeній њставлeніе и3спроси2: и4маши бо послyшающа хrтA чи1стыz твоеS моли1твы.

Стр†сти тэлє1сныz воздержaніемъ, џ§е, ўвzди1въ, ћкw дрeво многопл0дное, пл0дъ чyденъ прин0сиши бGу, сво‰ ч{днаz и3справлє1ніz, нjкwне прпdбне.

Всесвётлый свэти1льникъ kви1лсz є3си2, њзарsz пою1щыz тS, нjкwне прпdбне. и3 сегw2 рaди м0лимъ тS: вёчнагw мучeніz и3збaви ны2, пою1щыz тS.

БGор0диченъ:

ЎмA моегw2 ўврачyй и3зступлeніе, всенепор0чнаz, и3 и3сцэли2 стр†сти душє1вныz, и3 ўнhніz тмY tжени2, ћкw да восхвалю1 тz по достоsнію, бцdе всепётаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

СвоE сeрдце, прпdбне нjкwне, с™hz трbцы жили1ще и3 д0мъ создaлъ є3си2. вси2, вёрою притекaющіи къ честнёй твоeй рaцэ, просвэщeніе, и3 њсвzщeніе, и3 њчищeніе, всебlжeнне нjкwне, пріeмлемъ.

Тво‰ всебlжeнне нjкwне, свzщє1нныz и3 всес™ы6z мHщи, во гр0бэ лежaще, недyги врачyютъ, дeмwнскіz же полки2 прогонsютъ всегдA, вBрнымъ же и3сточaютъ и3сцэлє1ніz nби6льнаz, тебE по достоsнію при1снw блажaщымъ.

Ћкw вeсь хrтY приближazсz kснёйши, помzни2 всёхъ, вёрою поминaющихъ тS, нjкwне всечeстне, грэхHвъ прощeніz ў хrтA просS, и3 нбcнагw цrтвіz воспріsтіz.

БGор0диченъ:

Е#ди1на всBмъ поможeніе, помози2 нaмъ бёдствующымъ, и3 рyку подaждь, и3 къ пристaнищу введи2 спасeніz, nтрокови1це бGоблагодaтнаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Дух0вному твоемY настоsтелю, џ§е нjкwне, всsчески прилэпи1всz, и3 t негw2 наставлsемь, во всeмъ хrт0ви пораб0тивсz, монaхwвъ бhлъ є3си2 чиноначaльникъ, и3 прпdбныхъ сожи1тель: съ ни1миже хrтA бGа моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Кaкw возмогY воспёти тво‰ и3справлє1ніz; и3ли2 и3зрещи2 труды2 тво‰, и4миже труди1лсz є3си2 по nтцЁ твоeмъ, ѓще не ты2 подaси ми2 сл0во, недост0йному рабY твоемY; тh бо бhлъ є3си2 по nтцЁ монaхwвъ начaльникъ: съ ни1миже хrтA бGа моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи, пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Вс‰ мимотек{щаz приврeмєннаz пристр†стіz, прпdбне нjкwне, tрази1въ, всю2 надeжду къ бGу стzжaлъ є3си2, и4мже дёйствуеши пресл†внаz чудесA.

ТвоеS души2 твeрдое, и3 благостоsнное рaзума, прпdбне нjкwне, никaкоже лукaвый возм0же соврати1ти, бGу помогaющу ти2, досточyдне.

Мjру ўмертви1всz, бyдущую жи1знь наслёдилъ є3си2, џ§е, и3сцэлeній бжcтвенную бlгодaть и3сточaеши пою1щымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Нельсти1внw навhкъ, прeжде тебє2 бhвшихъ nтє1цъ п0стническому житію2, прпdбне: но тёхъ житіeмъ пожи1въ, бGоблажeнне, воспэвaz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Глаг0лwмъ прbр0чєскимъ послёдующе, дв7о, бцdу тS и3сповёдуемъ: родилa бо є3си2 nтрочA, всёхъ дрeвнэйшее, є3мманyилъ нарицaемое. є3мyже зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Мyжествовавъ, побэди1лъ є3си2 стр†стнаz взыгр†ніz вс‰, ќмъ просвэщeнъ и3мёz, возм0глъ є3си2, ±же ви1дэ nтцA творsща, сі‰ дётели и3сп0лнити: тёмже тS вси2 ўблажaемъ, нjкwне всеблажeнне.

Мhслію њчищeнною, премyдре нjкwне, бGу приближazсz, всBмъ всsкъ бhвъ, да хrтA приwбрsщеши. тёмже въ небє1сныz nби1тєли всели1всz, прпdбне, дерзновeннw зри1ши с™yю трbцу, ю4же непрестaннw моли2, спасти2 вс‰ правослaвнw тS почитaющыz.

Серп0мъ моли1твъ, џ§е нjкwне, стр†стнаz тє1рніz и3зсёкъ, и3 воздёлавъ воздержaніz рaломъ душeвную зeмлю, ввeрглъ є3си2 сёмена благочeстіz въ нeй: тёмже и3сцэлeніz плоды2 пожинaеши.

Добродётелей тS пріsтелище нарицaемъ, преблажeнне, ћкw молчaніz дрyга, и3 бдёніz дёлателz, и3 џбразъ цэломyдріz, и3 моли1твы жили1ще некрaдомое, и3 чудeсъ сокр0вище, и3 моли1твенника њ почитaющихъ пaмzть твою2, нjкwне блажeнне.

БGор0диченъ:

М™и б9іz всенепор0чнаz, души2 моеS ћзвы и3сцэли2: сл†сти ўтоли2 пл0ти моеS, њмрачeнное сeрдце моE просвэти2, и3 ўмири2 ќмъ м0й t всsкагw врeда, и3 врaжіихъ мS и3збaви напaстей.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемъ, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Слeзъ твои1хъ проліsніемъ грэх0вный џгнь погаси1лъ є3си2, безстрaстіz же в0ду и3сцэлeній чи1стагw пи1ва пою1щымъ и3сточaеши, блажeнне нjкwне досточyдне.

Рaка, и3дёже лежи1тъ с™0е тёло твоE, прпdбне нjкwне, чудeсъ благодaть и3сточaетъ, просвэщaющи нaшz дyшы и3 тэлесA, и3 њбогащaющи, предстaтелz тS тeпла, и3 застyпника и3мyщыz.

Днeсь съ нaми соб0ри ѓгGлъ и3 прпdбныхъ веселsтсz, въ пaмzть твою2, бlжeнне нjкwне: съ ни1миже поминaй ны2, чтyщыz тS вёрнw, досточyдне.

Ўстaви свzщeнными твои1ми моли1твами воздвизaемое на ны2 смущeніе, и3 человBкъ всёхъ њѕлоблeніе, ћкw и3мёz дерзновeніе ко вLцэ и3 бGу нaшему, нjкwне досточyдне.

БGор0диченъ:

Q пaче ўмA чудeсъ твои1хъ! б9іz бо сл0ва воплоти1вшагосz є3ди1наго родилA є3си2, пaче є3стествA, м™и дв7о, всsчєскаz бжcтвеннымъ свои1мъ хотёніемъ мyдрэ держaща и3 њкормлsюща.

Свэти1ленъ.

Свzтhни хрaмъ бhлъ є3си2, прпdбне, по бжcтвенному причaстію, рaйскій граждани1нъ, въ нeмже наслаждaешисz невозбрaннw дрeва знaніz, и3 нетлённыz слaвы, пaмzть творS, нjкwне прпdбне, њ и5же вёрою хвaлzщихъ тS, џ§е, бGомyдре.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, вёрныхъ похвало2: рaдуйсz, прпdбныхъ ўтверждeніе: рaдуйсz, правослaвныхъ слaво: рaдуйсz, свёте сyщихъ во тмЁ: рaдуйсz, хрaме прес™hй: рaдуйсz, б9ій раю2: рaдуйсz, клsтвы разрэшeніе, бlгословeннаz марjе.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Вели6каz и3справлє1ніz * п0стническихъ пHдвигъ, * вели1кагw nтцA вои1стинну чyднагw сeргіа, * нjкwне бlжeнне, привлек0ша тS желaннэ * п0стническому сосл0вію, * и3 ди1внw добродётелемъ є3гw2 воwбрaжсz * томY сожи1тіемъ, * и3 сострадaлецъ подвигHмъ д0блественъ, * ћкw ўчени1къ тогw2 и4стиненъ, * ўчи1тель же худ0женъ тогw2 чaдwмъ. * и3 нhнэ моли1сz, прпdбне, * поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Мн0жество пHдвигъ * и3 п0тwвъ твои1хъ п0стническихъ, * раздражи1ша сопостaта прaведныхъ: * наведe бо kзhки раскопaти жили1ще честн0е, * но п0ты прпdбнагw вели1кагw сeргіа во вёки сіsютъ предъ бGомъ. * тёмже тоб0ю пaче ўтверди2, * и3 б0льше сіE распространи2: * но м0лимъ тS. прпdбне, * подви1гнувъ вели1каго на моли1тву, * возбранsй при1снw в†рваръ стремлeніе, * и3 никогдaже попусти2 њбори1ти, * нjкwне бlжeнне.

Дрeво добровётвенно, * сённо и3 благопл0дно, * на водaхъ прекрaснw жи1зненныхъ * вои1стинну насаждeнное, питaющее приходsщыz, и3 њсэнsющее њпалsємыz, * ты2 є3си2, џ§е прпdбне, * напаsемь ўчє1ніи сeргіа, * и4миже питaлъ є3си2 тво‰ ўченики2. * тёмже м0лимъ тS: њсэни2 лю1ди, заступaz t kзhческихъ нашeствій, * низлагaz и5хъ прeжде востaніz: * нaсъ же въ ми1рэ соблюди2, * нjкwне, твои1ми моли1твами.

Слaва, глaсъ в7. Самоглaсенъ:

Пaмzть прaведника, рaдость боsщихсz гDа, хвалa бо є3го2 слaдость вёрныхъ є4сть: бlжeнъ бо вои1стинну, є3г0же и3збрA и3 пріsтъ гDь. тёмже мы2, веселsщесz, почитaемъ пaмzть прпdбнагw: є3мyже нhнэ въ пaмzть є3гw2 молsщесz, ћкw и3мyщу дерзновeніе, њ побёдэ нaмъ на kзhки проти6вныz, є4же низложи1ти востаю1щыz непрaведнw, подaти же ми1ръ мjру, и3 цRквамъ є3диномhсліе, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На літургjи, Бlжє1нна t канHна с™aгw, пёснь G и3 ѕ7 Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2: Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви: Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа: Е#ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

18 ноября: Святых мучеников Платона и Романа.

Мёсzца тогHже въ }i-й дeнь.

С™hхъ м§никъ, платHна и3 рwмaна.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры с™aгw платHна, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

П0лнъ д0бліz мyдрости, * ўдeсъ tрёзаніе, и3 сэчeніе тэлесE, * и3 џгнь нестeрпимый, * глaдъ и3 смeрть, * мyжественнэйшимъ нрaвомъ претерпёлъ є3си2, * вёчнw предлежaщую тебЁ слaву * њжидaz непрестаю1щую, * и3 предзрS вёчнующее блажeнство.

Всsкое прешeдъ чyвство, * и3 къ вhшнэй жи1зни * преложи1въ мhсль, * п0мысломъ бGомyдрымъ, * и3 душeю великомyдренною, * хyдость и3 смирeніе, * ви1димыхъ небрeглъ є3си2. * тёмже стрyжемь, и3 nгнeмъ пали1мь за хrтA, м§ниче, * д0блественнэйше претерпёлъ є3си2.

Всsкое врaжіе нашeствіе, * и3 гони1телей стремлє1ніz, * разруши1лъ є3си2 бlгодaтію, побёды вэнцeмъ * вэнчaлсz є3си2, всебогaте, * нетлённагw весeліz, * и3 неизглаг0ланнагw сподоблsемь бжcтвеннагw сіsніz: * и3дёже нhнэ сhй, * грэхHвъ и3спроси2 њставлeніе благохвaлzщымъ тS.

И$ны стіхи6ры с™aгw рwмaна, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Пост0мъ разжизaемь, * страдaніемъ тэсни1мь, * и3 мн0гими мyками ўмучaемь, * мeчь бhвъ nбоюдуo1стръ, * ссэкaz полки2 дeмwнскіz, рwмaне, * страдaльцєвъ ўдобрeніе, * бжcтвеннаz похвало2, * честн0е цRкве ўкрашeніе, * своeю кр0вію скончaвшихсz, всехвaльне.

Растzзaемь и3 стрyжемь, * и3 въ темни1цэ заключaемь, * и3 љзhкъ, слaвне, teмлемь, * и3 чє1люсти сокрушaємы, * и3 конeцъ бlжeнный нyжднымъ ўдавлeніемъ, страстотeрпче, пріeмлz, * непоколеби1мь и3 непрекл0ненъ kви1лсz є3си2, * содёйствомъ, рwмaне, бжcтвеннагw д¦а: * тёмже вёрнw восхвалsемъ тS.

Витjйствуетъ младeнецъ, * и3 ўдивлsетъ без{мныz, * и3 чcтнhми противлє1ніи ўкрашaетсz, * и3 скончaніемъ просвэщaетсz, * њбогащaетсz благослaвіемъ с™hхъ страдaлєцъ, * и4хже рeвность стzжA, достобlжeнне, * рwмaне доблемyдре. * съ ни1миже рэшeніе долгHвъ всBмъ нaмъ * низпослaти моли1сz.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Стр†шныz и3 пресл†вныz побBды, гDи, м§ника твоегw2: рhбарей бо поревновaвъ дерзновeнію, и3 мрежеплетeннымъ бGосл0віемъ платHново басносл0віе, и3 їстори1ческое кощyнство, словесы2 и3 дёлы растерзA: к0жи њдирaемэ, и3 главЁ tсэцaемэ, ліsніемъ кровeй є3гw2 врагA ўдави2. но, q м§никwвъ ўдобрeніе! со дерзновeніемъ проповёдавый и4мz хrт0во вели1кое, и3спроси2, чудотв0рче платHне всеблажeнне, подaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz, вопіsше: что2 стрaнное, є4же ви1жу, тaинство, сн7е м0й: кaкw на дрeвэ ўмирaеши, пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

На ќтрени канHнъ nктHиха є3ди1нъ, и3 с™hхъ двA.

КанHнъ с™aгw платHна, є3гHже краегранeсіе:

Твои1хъ похвaлъ, q платHне! пою2 широтY. Fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ, и3 раздэли1въ м0ре: ї}лz же бэглецA пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Вёчнагw цrтвіz, слaвне, чистёйшую проходS широтY, t всsкіz ск0рби и3 напaстей тэсноты2, пою1щыz тS спаси2, невозврaтнw шeствующыz къ нбcнэй стези2 вводS.

Њграждeнъ благочeстіz nрyжіемъ, ст0лпъ незhбленъ kви1всz, платHне, всE свирёпство рaнъ претерпёлъ є3си2, и3 болёзней тэснwты2 под8sлъ є3си2, бжcтвенною благодaтію простирazсz.

Ю$ношеское показaвъ противлeніе, мeртвенную и3 тлённую дебeлость страдaніемъ tвeрглъ є3си2, всемyдре, и3 въ нетлённую ри1зу њдёzвсz, рaдуzсz, вLцэ предстои1ши.

БGор0диченъ:

Воплощeнна, nц7Y собезначaльна и3 соприсносyщна, є3динор0дна сл0ва, пaче ўмA родилA є3си2, благословeннаz пречcтаz бцdе. сегw2 рaди, прaвw мyдрствующе, проповёдаемъ тS, и3 всечeстнw слaвимъ.

И$нъ канHнъ с™aгw рwмaна, є3гHже краегранeсіе:

Страдaльческими тS вэнцы2 похвалsю, рwмaне.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Незаходи1мыми лучaми сіsz трbчными ћснw, и3 со страстотeрпческими ли6ки просвэщaемь, просвэщeніе ми2 посли2, тмY стрaстную tгонsz бGопріsтными твои1ми, рwмaне, моли1твами.

М0рz јдwльскагw волнeніемъ не њбуревaемь, ћкw на хrт0вэ кaмени ўтверди1всz, треволнє1ніz разрэши1лъ є3си2, тишин0ю бжcтвеннагw д¦а, многомzтeжнагw безб0жіz.

Цвэтни1къ ћкw благослaвный и3 благопл0дный, цRковь хrт0ву, гобзyющу всёми благи1ми, рwмaне, соблю1лъ є3си2 t волкHвъ непристyпну, твои1мъ ўчeніемъ ўтверждaz сію2.

БGор0диченъ:

Поми1ловасz тоб0ю, всенепор0чнаz, є3стество2 человёческое и4стиннw: творeцъ бо, и3зъ тебє2 воплоти1всz пaче сл0ва и3 смhсла, за ны2 на смeрть приведeсz, и3збавлsz t ѓда нaсъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ћкоже нетлённаz и4скра, въ плaмень лю1тый терпэли1вw, всебlжeнне, вшeлъ є3си2, благочeстіz ћвственнw рeвностію распалaемь, и3 nгнeмъ бжcтвеннымъ њзарsемь вёры.

Побэди1въ пaче є3стествA дeмwнскіz слуги6, терпёніемъ же крёпкихъ мyкъ болBзни под8eмъ, ѓгGлwвъ всeльникъ, и3 вэнцен0сецъ kви1лсz є3си2, платHне бGомyдре блажeнне.

На земли2 за хrтA, всеблажeнне, подвизaвсz, нбcныz дaры пріeмъ, и3 вэнцы2 t негw2 приснопребывaющыz, въ чи1стэ мёстэ раS вселsешисz.

БGор0диченъ:

Двeре свёта, свётлыми д¦а зарsми ўкрaшена, бGомaти сyщи: тоб0ю бо къ нaмъ сл0во сни1де, просвэщaющее вс‰ бжcтвеннымъ свётомъ, пою1щыz тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Ѕвёрz разyмнаго прaщею ўби1въ, рwмaне, словесы2 твои1ми, пaству хrт0ву спaслъ є3си2 t јдwльскагw врeда нетлённу.

Возмогaz nрyжіемъ кrтнымъ, прил0ги вр†жіz возврати1лъ є3си2, и3 нeмощь и4хъ њбличи1лъ є3си2, рwмaне мyдре, достоблажeнне.

Низложи1лъ є3си2 вр†жіz, сокруши1въ чє1люсти, рwмaне слaвне, за хrтA, бlжeнне, лани6тэ стрyжемэ, приснопaмzтне.

БGор0диченъ:

Е#стеств0мъ є3ди1нъ бGъ сл0во џ§ее, и3 соестeственное д¦у, пл0тію и3зъ тебє2 њдёzвсz, земны6z њбожи2, бGом™и.

Сэдaленъ с™aгw платHна, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

ПодвигHвъ широт0ю, м§ниче, мyдре, простирazсz вёрою, всеслaвне, вр†жіz ўтэсни1въ кHзни погуби1лъ є3си2, и3 д0брэ соверши1въ течeніе бжcтвенное, рaйскую широтY рaдуzсz дости1глъ є3си2. тёмже цRковь, прострaнствомъ благочeстіz сіsющи днeсь, прaзднуетъ пaмzть твою2, и3 вопіeтъ ти2, бlжeнне: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, с™aгw рwмaна, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

П0стнически лукaваго попрaвъ, и3 страдaльчески, мyчениче хrт0въ, прослaвилсz є3си2, претерпёвъ мyжески совершeннымъ ўм0мъ. тёмже причтaлсz є3си2 ликHмъ м§ничєскимъ, и3 вёчнующее цrтво стzжaлъ є3си2: въ нeмже ликyz, помzни2 нaсъ, совершaющыz вёрою пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э въ тв0й, бцdе, прибэгaю смирeнный покр0въ б9eственный, припaдаz, молю1сz: поми1луй, пречcтаz, ћкw превзыд0ша главY мою2 грэси2, и3 бою1сz, вLчце, мyки, и3 трепeщу: молeніе сотвори2, чи1стаz, къ сн7у твоемY, t си1хъ и3збaвити мS.

КrтобGор0диченъ:

И#зъ безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый, ћкw бGъ, t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Раствори1всz вeсь люб0вію создaтелz твоегw2, не чyвствовалъ є3си2 болёзней тэлeсныхъ, стрaстныz пл0ти мeртвенныz и3 к0жныz ри1зы совлeксz, и3 цэломyдріz и3 спасeніz њдёzвсz, платHне, ри1зою.

Свzщеннодёлатель бжcтвенный kви1лсz є3си2, ћкw непор0чно nвчA мyжескій п0лъ, и3 совершeнное всесожжeніе, мyчениче, тебE самaго за всёхъ закалaемому хrтY принeсъ и3збaвителю: дyшу бо разжeгъ вLчнею люб0вію, њ сожигaемэй пл0ти небрeглъ є3си2.

Ю$ношы три2, сyщыz въ вавmлHнэ, подражaz, всеsдца nгнS не ўбоsлсz є3си2, но крёпкw и3 ю4ношески тогw2 претерпёвъ плaмень нестeрпный. тёмже тS росодaвецъ со џнэми дост0йнw пріsтъ въ черт0гъ слaвы.

БGор0диченъ:

Ћкw и3зъ к0рене цaрскагw сyщи, всёми вLчествующаго сл0во б9іе родилA є3си2 нaмъ, пл0ть бhвша, и3 пребhвша непремённа. тёмже тS бцdу и4стиннw и3 гDьственнw, всес™az дв7о, слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Направлsемь ћкw лёствицею, на дрeво вознeслсz є3си2, блажeнне, неизглаг0ланною добр0тою, и3 пребывaющіи ли1къ пости1глъ є3си2, м§ниче рwмaне достослaвне.

Совлeксz мeртвенныz nдeжды въ мyкахъ, блажeнне, и3 спасeніz въ свётлую ри1зу свётлw, всеслaвне м§ниче рwмaне, њблeклсz є3си2.

Ўмудри1всz вдохновeніемъ ўтёшителz џтрочища љзhкъ, тS гDа слaвы, творцA проповёда всёхъ, чlвэколю1бче, и3 бGа спасти2 могyщаго.

БGор0диченъ:

Бlгословeнъ, дв7о, пл0дъ твоегw2 чрeва, и4мже и3збaвихомсz клsтвы смeртныz вс‰ nтeчєствіz kзhкwвъ, и3 тоб0ю бlгословeнніи, ћкw жи1зни поeмъ тS ходaтаицу.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго; но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Дремaніz твои6мъ вёждwмъ, и3 сн7а твои6мъ nчесє1мъ не дaлъ є3си2, м§ниче, д0ндеже сн0мъ блажeннымъ, и3 под0бнымъ бGа лю1бzщымъ любeзнымъ ўснyлъ є3си2, блажeнне, мечeмъ во главY ўсэкaемь.

Ћкоже въ чуждeмъ тэлеси2, всеблажeнне, страждA подвизaлсz є3си2: ћкw стрaждущымъ и3ны6мъ ви1децъ бhвъ, ты2 пострадaлъ є3си2: бжcтвеннымъ бо рачeніемъ разжeгсz, предлежaщихъ мyкъ не ўбоsлсz є3си2, слaвне.

Богaтство њбрёлъ є3си2 неteмлемо, и3 слaву неувsдную, въ нбcныхъ nби1телехъ со ѓгGлы ликовствyz, и3 нетлённагw безсмeртіz въ причащeніи бhвъ, всеизsщнэйше.

БGор0диченъ:

Разрэшeніе грэхHвъ твои1ми моли1твами подaждь рабHмъ твои6мъ, и3збавлsющи тhz и3скушeній и3 бёдъ и3 скорбeй, и3 хyльныхъ є3ретікHвъ њдержaніz, дв7о бцdе всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Струsми страдaльческими кровeй твои1хъ потопи1лъ є3си2 м0ре безб0жіz, рёки же и3сцэлeніz, рwмaне, и3сточи1лъ є3си2.

Ћкw дaръ и3збрaнный, жeртву ћкw непор0чну принeслъ є3си2 вLцэ, рwмaне, бGосл0вствующаго мLнца закалaема.

Ю#р0дство врaжіе мyдростію с™aгw д¦а ўzзви1лъ є3си2, ўzзви1въ твоE тёло рaнами, рwмaне всеслaвне.

БGор0диченъ:

Потреби1ла є3си2 клsтву, ћкw рaдость р0ждши, и3 њбнови1ла є3си2 человёки твои1мъ ржcтв0мъ, дв7о мRjе неискусобрaчнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Вhшши страстeй и3 мyкъ бhвъ, пл0ти tсэчє1ніz претерпёлъ є3си2, слaвне: хrтa бо пом0щника и3 содётелz и3мёлъ є3си2 и3 споспёшника.

Душeвнымъ рaзумомъ благолёпіе создaтелz взирaz всегдA, и3 созерцaz добр0ту неизречeнную, ви1димыхъ хyдость небрeглъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw њдушевлeнный ківHтъ, законодaвца вмэсти1ла є3си2, ћкоже хрaмъ с™hй, пріsла є3си2 с™aго, бhша человёка, на благодэ‰ніz человёкwвъ, всебlжeннаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Мeртвость и3 тлю2 строгaніемъ tложи1въ, жи1зни нетлённыz въ добр0ту њдёzвсz, м§ниче, ўкрaшенъ свэтлостьми2, рwмaне, дух0вными незаходsщими.

И#сточи1въ, ћкw крHвныz т0ки ўчє1ніz tрёзанный тв0й љзhкъ, и4миже непогибaющее наслёдовалъ є3си2, страстотeрпче, блажeнство, при1снw пребывaюще.

Премyдрости пот0къ жаждaвъ, и3спи1лъ є3си2 свётомъ р0ждшіz, ўстA бGосл0вна младeнца, мечeмъ къ жи1зни пришeдша некончaемэй.

БGор0диченъ:

Ск0рое прибёжище бyди мнЁ, пречcтаz, наси1ліz и3збавлsющи мS. и3 стрaстнагw студA и3зимaющи, и3 къ бжcтвеннэй стези2 направлsющи, бGомaти.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

С™az твоS пaмzть вселeнную весели1тъ, созывaющи вBрныz вс‰ въ пречестнhй хрaмъ тв0й, и3дёже нhнэ рaдостію совокyпльшесz, поeмъ въ пёснехъ и3 свётлостехъ. сегw2 рaди, платHне, вопіeмъ ти2: kзhческагw нашeствіz и3збaви грaдъ тв0й, с™е.

Јкосъ:

Е$ллинское њстaвивъ всE сyетство, хrт0выхъ ўченикHвъ душеполє1знаz ўчє1ніz возлюби2 ѕэлw2 платHнъ бGомyдрый. тёмъ и3 kви1сz всBмъ чeстенъ, ћкw ґгкЂра вёры во nтeчествэ, є3гHже и3 звaніе ћвэ ґгкЂра и3менyетсz. д0брэ бо того2 воспитaвшее и3звёстенъ покр0въ на враги2, и3 застyпника тeпла въ рaтэхъ њбрэтaетъ всегдA, вопію1щи: kзhческагw нашeствіz и3збaви грaдъ тв0й, свsте.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Зак0ннw пострадaвше, и3 враги2 тво‰ попрaвша, побёды вэнцeмъ законопол0жникъ тебE вэнчA, велеглaснw вопію1ща и3 глаг0люща: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Престaвилсz є3си2 рaдуzсz къ присножелaнному тебЁ дрeвле, є3гHже пречcтэй стrти, спасeніz человёкwмъ винЁ бhвшей, подражaz, пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўдиви1шасz вс‰ нбcныz си6лы терпёнію твоегw2 страдaніz, и3 человёцы тогдA зрsщіи. преестeственнw бо вопіsлъ є3си2 сэк0мый, бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#збавлsеміи, пречcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ дёвства твоегw2 ќзъ смeртныхъ и3 клsтвы первоздaннагw ґдaма, тS бцdу мyдрствующе, зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ўдавлeніемъ твои1мъ, страстотeрпче, ўдави1въ ѕмjz, њбрёлъ є3си2 жи1знь и4стиннw, преслaвне рwмaне, зовhй всегдA: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвэ твоеS, гDи.

Свёта незаходи1магw лучaми њзарsемь, плaмень выс0кій ўгаси1лъ є3си2, рwмaне, прbр0ческимъ даровaніемъ ўкрашaемь, и3 съ мyчєническими ли6ки сочетaемь, зовhй: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ћкw t сaда многоцвётнагw, мaтерними ўчє1ніи, ши1покъ благов0нный младeнческій в0зрастъ, м§ническою кр0вію напаsемь, хrтY нетлённw прин0ситсz.

БGор0диченъ:

Впaдшыz во глубинY грэх0вную, всепётаz, є3ди1на бGа р0ждшаz безъ сёмене, и3зведи1 ны, пою1щыz тS: бlгословeнна ты2 въ женaхъ, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Свётлыми пHдвиги ќбw подвизaлсz є3си2, всехвaльне, свэтлёйше же мн0го благослaвіе хrт0съ тебЁ даровA, и3 вёчнw пребывaющее, въ нбcныz тS nби1тєли всели1въ, ўсeрднw пэснопою1ща: свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

Ћкw молeбника вёрнэйша, ћкw предстaтелz теплёйша, всецRю2 и3 творцY твaри тS нhнэ предлагaемъ: за ны2 моли1сz, м§ническимъ твои1мъ дерзновeніемъ ходaтайствуz њ хвaлzщихъ тS и3 вёрнw пэснопою1щихъ: лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

Пріsти спод0билсz є3си2 цrтво недви1жимое твоeю дётельною вёрою, ћкw тебЁ дaти њбэщA нелжи1вый бGъ, за нег0же тёло и3 nгню2 и3 мyкамъ прeдалъ є3си2, зовhй: свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Сл0ва б9іz безначaльнаго и3 nц7Y сразумэвaемаго и3зъ не сyщагw џ§имъ совётомъ всE состaвившаго, бGолёпнw родилA є3си2, пл0ть бhвша рaди нaсъ человёкwвъ. тёмъ, тS бцdу правослaвнw мyдрствующе, хrтA превозн0симъ во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Глаг0лwвъ послyшникъ хrт0выхъ бhлъ є3си2, слaвне, дyшу твою2 положи1въ за пaству твою2, ўсeрднw за него2 ўдавлsемь, мyчимь, и3 стрyжемь, и3 ўранsемь, вопіsлъ є3си2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Вои1стинну ўстA тво‰ и3 љзhкъ рaдости и3 весeліz и3сп0лнисz, благословS бGа непрестaннw: tрёзанъ бо, и3 кр0вію кaплz, зак0нъ вёры нaмъ, рwмaне, полагaетъ, вопіS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Сл0во р0ждши џ§ее бжcтвеннымъ д¦омъ, дв7а пребылA є3си2, бGороди1тельнице безмyжнаz, превозшeдши є3стeствєнныz зак0ны ржcтв0мъ твои1мъ. тёмже, рaдующесz, поeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Пріиди1те ќбw, бGовэнчaннаго, мучениколю1бцы, воспои1мъ м§ника, простeршаго благочeстіе своегw2 р0ждіz: и4бо, лозы2 жи1зни сaдъ бhвъ, пл0дъ и3зн0ситъ, ўмилeніz нaмъ віно2 точaщій.

ЧестнA предъ бGомъ м§ническаz kви1сz смeрть, присносyщныz бо и3 неги1блемыz бывaетъ ходaтай и4стинныz жи1зни, и3 жрeбій нетлённый, и3 слaву безсмeртную, и3 богaтное подаeтъ воздаsніе.

Всю2 твою2 жи1знь, м§ниче, вседержи1телю бGу њсвzти1лъ є3си2, и3 ћкw благоуг0дну, жи1ву жeртву тебE самaго рaдуzсz принeслъ є3си2. тёмъ слaдости сyщіz пaче ўмA ћвэ спод0билсz є3си2: но моли2 и3збaвитисz и3скушeній пою1щымъ тS.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz, м™и б9іz, р0ждшаz хrтA сп7са моего2 бGа и3 чlвёка, сугyба є3стеств0мъ, но не v3постaсію: є3динор0дна ќбw и3зъ nц7A, и3зъ тебє1 же перворождeна всеS твaри, тёмже тS вси2 при1снw величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

ВсE твоE желaніе, м§ниче, ко вLцэ простeрлъ є3си2, и3 многови6дныz р†ны претерпёвъ, рwмaне слaвне, слaвы неизглаг0ланныz получи1лъ є3си2, и3 бlжeннагw наслаждeніz.

СE, вмёстw болёзни слaдость тебЁ пот0ка дадeсz, м§ниче: вэнeцъ носsщу ти2, рwмaне, и3 t кр0ве багрzни1цу и3мyщу: ћкw ши1покъ благоухaющъ и3 неувzдaющъ, младeнецъ заклaнъ бhлъ є3си2 хrтA рaди.

БGор0диченъ:

Ты2 началороди1тельныz клsтвы, земны6z, дв7о, и3збaвила є3си2, и3 tвeрзла є3си2 нaмъ жи1знь є3дeма, ржcтв0мъ твои1мъ пaче є3стествA. тёмже, веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Жест0кую шeствовалъ є3си2 въ путeхъ бжcтвенную стезю2, къ широтЁ возшeлъ є3си2 нбcнагw цrтвіz, платHне, м§никwвъ слaво, свётомъ сіsz нетлённыz трbцы. тёмже, слaвэ непрестаю1щей причaщсz, чтyщыz тS помzни2.

БGор0диченъ:

Ћкw застyпницу нерaтну и3 предгрaдіе вои1стинну, предлагaю покр0въ тв0й, бцdе дв7о: ходaтаицу же къ бGу, и3збaвитисz, вLчце, мyки вёчныz, и3 въ жи1зни нетлённэй тоб0ю причасти1тисz нбcнагw цrтвіz.

19 ноября: Святого пророка Авдиа. Святого мученика Варлаама. Святых преподобных Варлаама и Иоасафа, царевича Индийского.

Мёсzца тогHже въ f7i-й дeнь.

С™aгw прbр0ка ґвдjа:

И# с™aгw м§ника варлаaма:

И# с™hхъ прпdбныхъ nтє1цъ нaшихъ, пустhнныхъ жи1телей, въ постЁ просіsвшихъ, варлаaма, и3 їwасaфа царeвича, въ вели1цэй земли2, глаг0лемэй їндjи.

Слyжба и4хъ пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прbр0ка, глaсъ №.

Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Пріsтелище д¦а * свётлое, ґвдjе, бhвъ, * и3 t негw2 просвэщaемь бGови1днэйше, * прbр0чествіz џбразомъ, * и3 бyдущихъ прознaніемъ, * и3 знaніемъ и4стины њбогати1лсz є3си2. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И$миже воwбражaетсz бGъ * пeрвыми св0йствы *, и3 сyщественными ўказ†ніи, * си1хъ слaвніи * и3 честнjи прbр0цы, * причащeніемъ и3 благодaтію, * втор0е по дaру причащaютсz, * просвэщaющу гDу ўг0дники сво‰ * своeю свётлостію.

Незаходи1магw и3сполнsемь свёта, * и3 слaву ви1дz, * пaче ўмA и3 смhсла, * и3 предстоS вLцэ всёхъ, * ћкw прbр0къ слaвный, * и3 бжcтвенный бGовэщaтель бhвъ. * того2 моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры, с™aгw варлаaма, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

СтолпA твердёйшій, * и3 мёди крэпчaйшій, * и3 желёза бhлъ є3си2 мощнёйшій: * tступaетъ бо жг0мо, * и3 ѓбіе разрушaемо си1хъ к0еждо nгнeмъ, * тогw2 нyждею побэждaемо, * твоs же непрекл0нна десни1ца простeрта * ќгліємъ жгyщымъ * преслaвнw преwдолЁ, всемyдре.

Свzщeнникъ ћкоже бhвъ, * и3 бGу предстоS, * и3 къ томY, блажeнне, приходS, * не чуждeю кр0вію, своeю же наипaче, * и3 рук0ю м§ническою * благов0ніz кади1ло принeслъ є3си2, * не дeмwнскимъ прeлестемъ, * хrтy же сп7су и3 вLцэ и3 при1снw цrтвующему.

Свzщeнника приносsща, и3 ѓгнца приноси1маго, * тог0жде nбою1ду тS, всехвaльне, * рaдостнw и3менyемъ, * ћкw сyща nбоE тебE самaго бGу, * ћкw всенепор0чное заколeніе, всесожeгъ џгненнымъ мучeніемъ. * є3г0же моли2 спасти2 чтyщыz при1снw * всеслaвную пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тyчами д¦а прес™aгw, пречcтаz, * мою2 мhсль њроси2, * ћже кaплю р0ждшаz хrтA, неизчeтнw, * безмBрнаz беззакHніz человёкwвъ * щедр0тами и3змhвшую: и3зсуши2 и3ст0чникъ страстeй мои1хъ, * и3 пот0ка мS спод0би * слaдости жи1зни при1снw * моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS, * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 мaтерски тебЁ вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

Тропaрь м§ника, глaсъ д7:

М§никъ тв0й, гDи, варлаaмъ, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый, t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени канHнъ nктHиха є3ди1нъ: и3 с™hхъ двA.

КанHнъ прbр0ка, є3гHже краегранeсіе:

Прозорли1вагw ґвдjа пою2 слaву. Fеофaново.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

Сп7си1телю бGу, въ м0ри лю1ди нем0крыми ногaми настaвльшему, и3 фараHна со всев0инствомъ пот0пльшему, томY є3ди1ному пои1мъ, ћкw прослaвисz.

Сп7си1телю бGу прbр0чески предстоS нhнэ, со дерзновeніемъ моли1сz, свэщaтельными лучaми просвэщaти, вёрою, бGодохновeнне, тS блажaщыz.

И$же вс‰ ћвэ прознaтельнw зрsй, твоегw2 сeрдца немyтное и3 чи1стое и3 свэтозaрное, блажeнне, ви1дz, прор0ка бGопріsтна тS поставлsетъ.

ВидBніz ви1дэвъ и4стиннw, t бGа тебЁ и3з8zвлsємаz, проповёдалъ є3си2 ѕлочeстіе брaтій и3 пaгубу лю1тую, и3 тёхъ прaведное, бlжeнне, и3зкоренeніе.

БGор0диченъ:

Спaсшіисz твои1мъ, бGороди1тельнице чcтаz, безсёменнымъ рождеств0мъ, м0лимъ тS: мірскjz напaсти и3збaви ны2, соглaснw зовyщыz пёснь побёдную.

И$нъ канHнъ мyченика, є3гHже краегранeсіе:

Терпэли6выz тво‰, варлаaме, пою2 болBзни. Fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, ћкw и3звeлъ є3си2 лю1ди и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, покрhлъ же є3си2 колесни6цы фараHновы и3 си1лу.

Твоегw2 страдaніz свэтлостьми2 њзарsемь, нaсъ, вёрою чтyщихъ пaмzть твою2, соблюди2, варлаaме, моли1твами твои1ми.

Џгнь ўгаси1вый нечeстіz, бGочeстіz и3звёстнw nгнeмъ бGодохновeннымъ, да почти1тсz пэснопёсньми варлаaмъ чyдный.

Њ благочeстіи подвизaвсz, вэнчен0сче варлаaме, вэнцeмъ слaвы нhнэ дост0йнw почествовaлсz є3си2, десни1цею вседержи1телевою.

Крёпость тебЁ даровA вLка, на разли6чныz р†ны, всебlжeнне мyчениче: сегw2 рaди побэди1лъ є3си2 безб0жныхъ свирёпство.

БGор0диченъ:

Лёствица kви1ласz є3си2 нбcнаz, є4юже сни1де къ нaмъ сл0во, дв7о, ю4же дрeвле прови1дэ їaкwвъ, прaoтецъ тв0й.

Пёснь G. Їрм0съ:

Си1лою кrтA твоегw2, хrтE, ўтверди2 моE помышлeніе, во є4же пёти и3 слaвити спаси1тельное твоE вознесeніе.

В0дъ тaинственныхъ рэкA, и3зъ пучи1ны происходS дарHвъ д¦а, бGовэщaтелю, бhлъ є3си2.

Хотёніемъ и3 пр0мысломъ б9іимъ, провозвэщaти б{дущаz предложи1лсz є3си2, достослaвне.

Просвэщaемь бжcтвеннымъ свётомъ и3 нбcнымъ, провозвэсти1лъ є3си2 бyдущее kзhкwмъ спасeніе, всебlжeнне.

БGор0диченъ:

Всели1сz сл0во въ тS, дв7о м™и, спасaетъ же бцdу мyдрствующыz тS, ходaтайствомъ твои1мъ, всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Вeсь пл0тскій сою1зъ и3 сочетaніе твои1хъ ўдHвъ разрэшaшесz: но крёпость соблюдeсz твоеS души2 нерастeрзана.

Стремлeніе благом0щнw претерпёлъ є3си2 стрyжущихъ тво‰ рeбра, всебlжeнне, терпёніе ю4ношеское крёпкw показaвъ.

Кто2 твоE крёпкое и3 си1льное, и3 п0мысла неужaсное мудровaніе похвалaми похвaлитъ по дост0инству, всебlжeнне;

БGор0диченъ:

Ўстaвисz тлS смeрти во v3постaсной пл0тію жи1зни, пречcтаz, человёкwмъ ћвльшейсz и3зъ чрeва твоегw2, бGоневёстнаz.

Сэдaленъ прbр0ка, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Вели1кій ґвдjй, бжcтвенными сі‰ніи ќмъ свэтови1дный стzжaвъ, сказyетъ б{дущаz, д¦омъ с™hмъ вэщaz. сего2 днeсь, благочестивомyдреннw чтyще, совершaемъ свzщeнную є3гw2 пaмzть, сердцA просвэщaющую.

Слaва, м§ника, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Плaмень нечeстіz ўгаси1въ, и3 рос0ю бGознaніz вжeглъ вёрныхъ сердцA, нhнэ да почти1тсz вёрнw варлаaмъ слaвный пёсньми бжcтвенными: сeй бо посрами2 јдwльскую лeсть, и3 побёдный вэнeцъ взeмъ, всBмъ пр0ситъ грэхHвъ њставлeніz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

И$же на пrт0лэ херувjмстэмъ сэдsй, и3 въ нёдрэхъ џ§ихъ пребывazй, ћкw на пrт0лэ с™ёмъ сэди1тъ своeмъ, вLчце, въ нёдрэхъ твои1хъ: вопл0щсz бо бGъ вои1стинну, воцRи1сz надъ всёми kзhки, и3 разyмнw нhнэ пои1мъ є3мY. є3г0же ўмоли2 спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

КrтобGор0диченъ:

И#зъ безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw, слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ слyхъ си1лы кrтA, ћкw рaй tвeрзесz и4мъ, и3 возопи1хъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Прbр0чества бlгодaть, t страстeй ћкw пред8wчи1стивъ твою2 дyшу, д¦омъ с™hмъ пріeмъ, возопи1лъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Прbр0къ ґвдjй, зарeю свэтодaтельныz м0лніи њзарsемь, просвэти2 нaсъ звaти тебЁ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Невэстокраси1тель kви1лсz є3си2, всебlжeнне, цRк0вный, t сіHна проповёдавъ сп7са и3зhти, є3мyже зовeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Собезначaльное и3 соприсносyщное сл0во џ§ее родилA є3си2, чcтаz, бGолёпнw, є3мyже зовeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

И$нъ. Їрм0съ:

Твоегw2 на земли2 kвлeніz, хrтE б9е, проповёдаz прор0къ пришeствіе, съ весeліемъ вопіsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Витjйское скверносл0віе tри1нувъ, ўчeніе же ґпcльское пріeмъ и4стинное, слaвне, свидётель и4стинный бhлъ є3си2.

И$же nгнS си1льнэйшее произволeніе стzжaвъ, мучи1телей безyміе низложи1въ, зовeши: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Њ хrтЁ дaже до смeрти, терпэливодyшне, nгню2 и3 мyкамъ проти1вилсz є3си2, велеглaснw поS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Си1льнэйшимъ преусeрдіемъ, всебlжeнне, њбдержи1мь, прeлесть попрaлъ є3си2 бGомyдреннw, поS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Вопл0щсz t дв7ы безпл0тный, на зeмлю къ человёкwмъ пріи1де. тёмже вёрою зовeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ бо тебє2 и3н0гw незнaемъ.

Ќтреневавъ ко гDу, пріsлъ є3си2 съ нб7сE дaръ д¦а прес™aгw, всехвaльне.

Спом0щника житіE бжcтвенное стzжaвъ, ви1дэти спод0билсz є3си2 неви1димw разумэвaемаго.

ВозсіS тебЁ свётъ, всеблажeнне, ћкw прbр0ку, и3 тогw2 супрyжница тебЁ весeліе даровaсz.

БGор0диченъ:

Хотёніемъ всsческаz, пречcтаz, сотвори1вый, и3зъ тебє2 создaсz, є4же по нaмъ, пребжcтвенный.

И$нъ. Їрм0съ:

Возсіsвый свётъ, и3 просвэти1вый ќтро, и3 показaвый дeнь, слaва тебЁ, слaва тебЁ, ї}се, сн7е б9ій.

Показaвый нaмъ свои1хъ стrтeй свидётелz, вопію1ща: слaва тебЁ, слaва тебЁ, ї}се, сн7е б9ій.

Терпёнію твоемY мн0гому, мздA и3 побёды вэнeцъ и3сплетeсz, слaва тебЁ, слaва тебЁ, зовyщу, ї}се, сн7е б9ій.

Стрёлы глагHлъ твои1хъ въ сердцA вр†жіz вонзи1лъ є3си2, зовhй: слaва тебЁ, слaва тебЁ, ї}се, сн7е б9ій.

БGор0диченъ:

С™yю г0ру, чcтаz, и3 ћкw ски1нію высочaйшагw мyдрствующе тS, дв7о, слaва тебЁ, зовeмъ, бцdе, нaше ўповaніе.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њбhде мS бeздна, гр0бъ мнЁ ки1тъ бhсть, ѓзъ же возопи1хъ къ тебЁ чlвэколю1бцу, и3 спасe мz десни1ца твоS, гDи.

Си1лою д¦а бжcтвеннагw зрёлъ є3си2, прbр0че, б{дущаz, џбразы пріeмлz бжcтвенныхъ kвлeній, ћкw въ зерцaлэ души2 свётлостію.

Ўмоли2 гDа, прbр0че всебlжeнне, моли1твами твои1ми, вёрою совершaющымъ пaмzть твою2, просS прегрэшeній даровaти прощeніе.

Ўми1лостивисz рабHмъ твои6мъ, и3 си6мъ прегрэшeній прощeніе подaждь, чlвэколю1бче, и3мёzй молsщаго тS твоего2 прbр0ка, мjру тебE провозвэсти1вшаго.

БGор0диченъ:

Всsчєскаz носsй сл0вомъ, бжcтвенною си1лою, њб8‰тіи твои1ми н0ситсz, неискусобрaчнаz: є3г0же нhнэ моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Да бію1тсz десни1цею разжжeнною ли1ца дeмwнскаz, сердцa же вёрныхъ да взыгрaютсz, и3 безпл0тныхъ ли1цы свётлw да веселsтсz.

Ўкрашaютсz д0брыхъ твои1хъ пHдвигъ побBды и3 њдолёніz, и3 страдaльчєскаz зрsщихъ натрижнє1ніz, перворождeнныхъ и3збрaнное и3 свэтон0сное торжество2.

Востaните, д0бріи нhнэ живопи1сцы, м§ника џбразъ вaшими благохи1тростьми ўкраси1те, подвигопол0жника ћвственнw въ нeмъ начертaюще.

БGор0диченъ:

Весели1тсz њ тебЁ, бGомaти всепётаz, прам™и, дрeвніz клsтвы ржcтв0мъ твои1мъ и3збaвльшисz, и3 смeртнагw г0рькагw њсуждeніz.

Кондaкъ м§ника, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Kви1лсz є3си2 преудивлeнъ крёпостію всесожжeніz, лівaнъ благов0ненъ себE принeслъ є3си2 жeртву хrтY, и3 вэнeцъ п0чести пріи1мъ, варлаaме, при1снw моли2 за ны2, страдaльче.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 џгненнэй пэсносл0вцы спасhй џтроки, благословeнъ бGъ nц7ъ нaшихъ.

Преестeственна и4стиннw прbрHкъ твои1хъ слaва, бlгословeнный б9е nтє1цъ нaшихъ.

Съ бGомъ њбитaти спод0бивсz, воспэвaеши: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Во прbр0цэхъ твои1хъ бжcтвенную бlгодaть твою2 kвлsеши, бlгословeнный б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#збaвленніи твои1мъ ржcтв0мъ, пречcтаz дв7о, пэснопоeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Nц7ъ нaшихъ б9е, не посрами2 нaсъ, но дaруй нaмъ со дерзновeніемъ вопи1ти тебЁ: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Съ мyченическими ли6ки, ћкw непобэди1мь мyченикъ, спод0билсz є3си2 хrтY велеглaснw звaти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Со свэщaми свётлыми въ бжcтвенный черт0гъ вшeлъ є3си2, хrтY, великом§ниче, зовS, бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Крэпчaйшу nгнS десни1цу стzжaвъ, предстaтель деснhй твоемY вLцэ, зовeши: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#збaвленніи твои1мъ пречcтымъ ржcтв0мъ, поeмъ тS вёрніи, непрестaннw зовyще: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ чрeва твоегw2.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ nц7A прeжде вBкъ рождeннаго сн7а и3 бGа, и3 въ послBднzz лBта воплощeннаго t дв7ы м™ре, свzщeнницы, п0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

T бGа просвёщшесz, прbр0цы провозвэщaютъ бyдущихъ знaніе, бGомyдреннw взывaюще: свzщeнницы, п0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкоже зарS въ пучи1нэ, во тмЁ сyщыz просвэти1лъ є3си2, бжcтвенными лучaми, бGовэщaтелю, њзарsемь, зовhй: свzщeнницы, п0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

По бжcтвенному существY nц7Y твоемY є3диносyщне, и3 нaмъ є3диноестeственъ kви1лсz є3си2, воплоти1всz t неискусомyжныz м™ре. тёмъ тS поeмъ, хrтE, и3 благослови1мъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Вс‰ дэлA б9іz, и3 всS твaрь благослови1те гDа прпdбніи и3 смирeнніи сeрдцемъ п0йте є3го2 и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ВсE низложи1лъ є3си2 врaжіе всеoрyжіе, варлаaме достослaвне, попали1лъ є3си2 јдwльскую лeсть, зовhй: тS превозн0симъ, хrтE, во вёки.

Ўкрaшенъ благолёпнw, хrтY предстaлъ є3си2, страдaльче приснопaмzтне, кр0вію м§ническою њчервлeну носS багрzни1цу, и3 вLку поS во вёки.

Благочeстіz nгнeмъ разжжeнъ, ћкw тeрніе попали1лъ є3си2 вс‰ дeмwнскаz мечт†ніz, зовhй: тS превозн0симъ, хrтE, во вёки.

БGор0диченъ:

Благословsщіи тS вёрнw t гDа благословлsютсz, всенепор0чнаz: раждaеши бо благословsщаго твaрь вLку, є3г0же превозн0симъ, чcтаz, во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS пaче ўмA и3 словесE м™рь б9ію, въ лёто безлётнаго неизречeннw р0ждшую, вёрніи є3диномyдреннw величaемъ.

Сл0вомъ бжcтвеннымъ и3 дэsніемъ ўкрашaемь, впери1всz д¦омъ, прbр0че чyдный, б{дущаz зрёти спод0билсz є3си2.

И#дёже прbр0честіи ли1цы вселsемь, и3 с™hхъ свётлwсти, моли2 гDа, спасти2 вёрою благохвaлzщыz тS, слaвне.

Вeсь бGу тeплэ прилэжA, чи1стw бесёдовалъ є3си2 б9eственными kвлє1ніи, и4хже и3 нhнэ наслаждaешисz, всебlжeнне.

БGор0диченъ:

ТS свёта свэти1льникъ поeмъ, чcтаz, тS и3 скрижaль бlгодaти, сл0во воплощeнное пріeмшу вёдzще, величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Зак0нъ похвалeній побэждaетсz подвигHвъ твои1хъ вели1чествомъ, є3ди1нъ вLка хrт0съ тS слaвити вёсть бжcтвенною свётлостію, є3г0же прилёжнw моли2, њ вёрою воспэвaющихъ тS.

Всего2 тебE самaго гDу жeртву жи1ву принeслъ, вeсь тогw2 цrтвіz снаслёдникъ kви1лсz є3си2 и3 причaстникъ, и3 съ ни1мъ рaдуzсz нhнэ цrтвуеши, приснопaмzтне.

За твою2, сп7се, люб0вь, кр0вію дaже и3 до смeрти, мечY и3 nгню2 и3 мyкамъ бжcтвенный м§никъ противоwполчи1всz, є4же ў тебє2, чlвэколю1бче, безсмeртіе пріeмъ, наслаждaетсz.

БGор0диченъ:

ТS застyпницу мjра и3 бGомaтерь дв7у, всеS жи1зни моеS предстaтельницу и3 спасeніе, рaдуzсz, предлагaю: тh бо бGа р0ждшаz, спасaти м0жеши пою1щыz тS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: ЎченикHмъ зрsщымъ:

Ґвдjе прbр0че, ликyй и3 весели1сz, твои1хъ глагHлъ зрS сбытіE. тёмже, трbцэ предстоS, совершaющыz свэтон0сную твою2 пaмzть, помzни2 и3 тебE чтyщыz, всебlжeнне.

БGор0диченъ:

И#зъ пречcтыхъ чрeслъ твои1хъ прошeдшаго бGа сл0ва неизречeннw, дв7о м™и, ви1дzщи распинaема, взывaла є3си2: слaва неизречeнному твоемY строeнію, сп7се м0й, и4мже мjръ тв0й спасaеши.

Слyжба с™hхъ прпdбныхъ nтє1цъ нaшихъ, пустhнныхъ жи1телей, въ постЁ просіsвшихъ, варлаaма и3 їwасaфа, въ вели1цэй земли2, глаг0лемэй їндjи.

Вeчеръ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7, глaсъ ѕ7.

Под0бенъ: ВсE tл0жше:

T к0рене цaрска, * прекрaсна вётвь и3зрастE, бlгоухaнный крjнъ, * блажeнный цaрь їwасaфъ, * и4же наказaніемъ * дух0внагw настaвника, * возжелЁ ви1дэти безцённый би1серъ, * познA въ трbцэ слaвимаго бGа, * и3 тогw2 зaповэдей * дёлатель и3зрsденъ показaсz: * и3 нhнэ въ вhшнихъ ликовствyz, * м0литсz њ душaхъ нaшихъ.

Просвэщeнный душeю варлаaмъ * царю2 їwасaфу глаг0лаше: * познaлъ є3си2 бGа, творцA всёхъ, * т0й да просвэти1тъ тво‰ џчи сердє1чныz, * и3 дaстъ ти2 дyхъ мyдрости и3 рaзума, * да ўвёдати и4маши, что2 є4сть надeжда звaніz є3гw2, * ћкw напослёдокъ, * и3 роди1телю твоемY ко спасeнію настaвникъ бyдеши. * ѓзъ же не и4мамъ њстaти здЁ, * но tхождY въ пyть м0й, * бGа настaвника и3мёz, * возводsщаго мS ко спасeнію.

Ўслhшавъ д0блественный цaрь їwасaфъ * њ разлучeніи словесA, * распали1всz душeю, * лицE своE слезaми њбливaz, глаг0лаше: * ты2, ўчи1телю дух0вный, * всёхъ благи1хъ мои1хъ ходaтаю, * пaки ли њстaвити мS въ мjрэ сeмъ х0щеши; * кт0 ми соверши1тъ тв0й чи1нъ ўчи1тельства; * кт0 ми бyдетъ настaвникъ ко спасeнію; * ты2 менE къ бGу привeлъ є3си2, * и3 въ чинY сын0внэ настaвника настaвилъ є3си2, * и3 тоб0ю надёюсz t хrтA пріsти вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Зардaну и3звёстнw ўвёдэвшу ко џтроку ўчи1телево прилэжaніе и3 ко хrтY њбращeніе, мн0ги ск0рби и3сп0лнисz душA є3гw2, ѕёльную болёзнь себЁ притвори2: ни си1мъ возм0же ўтаи1тисz, подр0бну царю2 вс‰ и3сповёдаz, и4мz варлаaмово нари1четъ: т0й, речE, прельсти2 сhна твоего2. цaрь же, ћкw лeвъ, t ћрости возревЁ, вмaлэ смeрти не вкуси2, їwасaфу безпрестaни молsщусz, призывaz сп7са дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтeніz G, пи1саны сегw2 мцcа въ ѕ7 дeнь, Варлаaму хyтынскому:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Царю2 ґвенjру къ сhну глаг0лющу: * возлю1бленное моE чaдо, * чeсть богHвъ нaшихъ њстaвилъ є3си2, * чуждeму же бGу служи1ти и3зв0лилъ є3си2. * вскyю, чaдо моE, тaкw сотвори1лъ є3си2; * ѓзъ, люб0вію воспитавaz тS, * надёzхсz преeмника бhти цaрствіz моегw2: * тh же, чaдо моE, тaкw сотвори1лъ є3си2, * галілeанину послёдовавъ.

Стjхъ: Восхвaлzтсz прпdбніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ.

Ѓзъ tверг0хсz дeмwнскіz тмы2, * и3 къ свёту притек0хъ бGоразyміz, * јдwльскую прeлесть њстaвивъ, * и3 ко и4стинэ прибли1жихсz, * и3 хrтY раб0тати и3зв0лихъ: * т0й бо нaше њсуждeніе дрeвнее разруши2, * и3 є3стество2 нaше на нб7сA вознесE, * и3 цrтво нбcное њбэщA всBмъ, * лю1бzщымъ є3го2 вои1стинну.

Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 t всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь.

Царю2 ћростію и3 прещeніемъ с™aго џтрока * ўстраши1ти хотsщу, приречE: * мнHгимъ мyкамъ предaмъ тебE, * и3 ѕл0ю смeртію ўморю1 тz, * и3 ктомY сhна тебE не нарекY, * но ћкw врагA и3 tстyпника, * и3 тaкw прети1въ, со гнёвомъ tи1де: * їwасaфъ же, въ палaту вшeдъ, * безпрестaни бGу молsшесz.

Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ:

Въ моли1твэ своeй їwасaфъ цaрь глаг0лаше: гDи б9е м0й, слaдкаz надeждо, нел0жное њбэщaніе, твeрдое прибёжище на тS надёющымсz, ўкрэпи1 мz во твоeмъ благ0мъ и3сповёданіи, до конeчнагw ми2 бhти и3здыхaніz: воспали1сz бо душA моS вели1кою къ тебЁ люб0вію. тёмже дaждь ми2 во всeй моeй жи1зни, за и4мz твоE, и3 за твоE и3сповёданіе вс‰ страдaти, и3 всего2 менE тебЁ пожрeти: ћкw є3ди1нъ є3си2 поб0рникъ непобэди1мый, и3 бGъ ми1лостивый.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Безневёстнаz дв7о:

Тропaрь, глaсъ д7:

T дух0внагw настaвника научи1всz, царю2 їwасaфе, бGа познaти, крещeніемъ же просвэти1всz, лю1ди къ вёрэ њбрати1лъ є3си2: и3 nтцY твоемY t купёли пріи1мникъ бhвъ, цaрство њстaвивъ, пустhню дости1глъ є3си2, и3 въ нeй трудолю1бнэ подвизaлсz є3си2. моли2 хrтA бGа со ўчи1телемъ твои1мъ варлаaмомъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ.

На ќтрени.

По №-мъ, стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ }. Поd: Премyдрости:

Цaрь ґвенjръ, пріeмъ совётъ t ґрахjа, дрyга своегw2, начaтъ їwасaфа ласкaтельными и3 ти1хими словєсы2, њб8имaz є3го2 и3 цэлyz, прельщaти, глаг0лz: q чaдо моE вожделённое! почестви2 nтцA твоегw2 сэди6ны, и3 моеS послyшавъ мольбы6, принеси2 жeртву богHмъ: тaкw бо џнэхъ ми1лость получи1ши, и3 долготY днjй, и3 слaву всsкую, и3 цaрство безврeдно, и3 всsческихъ бл†гъ причaстіе t ни1хъ пріи1меши.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Пречcтаz дв7о, м™и б9іz, души2 моеS стр†сти лю6тыz и3сцэли2, молю1сz, и3 прощeніе дaруй мои1хъ прегрэшeній, ±же безyмнэ содёzхъ, дyшу и3 тёло њскверни1въ nкаsнный. ўвы2 мнЁ, что2 сотворю2 въ чaсъ џнъ, внегдA ѓгGли дyшу мою2 разлучaтъ t стрaстнагw моегw2 тэлесE; тогдA пом0щница мнЁ бyди, и3 предстaтельница теплёйшаz: тебe бо и4мамъ надeжду рaбъ тв0й.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ є7. Поd: Собезначaльное сл0во:

Їwасaфъ ко nтцY глаг0лаше: нёсть прaведно, nтцA своегw2 сэди6ны чествовaти, и4стиннаго же бGа безчeствовати: нижE дост0йно, њстaвz творцA всеS твaри, јдwлwмъ жє1ртвы приноси1ти: но подобaетъ и4стиннаго бGа чествовaти, и3 томY є3ди1ному жeртву приноси1ти.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

СE прeжде судA нhнэ плaчу, помышлsz мо‰ дэлA лук†ваz и3 лю6таz, и3 прегрэшeній глубинY њдержaщую мS t ю4ности, и3 подавлsющу ќмъ: но твои1мъ, чcтаz, предстaтельствомъ њставлeніе ми2 подaждь, и3 спасeніе ўлучи1ти спод0би.

По Хвали1те и4мz гDне, припёвъ:

Ўблажaемъ тS, прпdбне џ§е їwасaфе, и3 чтeмъ болBзни и3 труды2 тво‰, и4миже труди1лсz є3си2 во и3сповёданіи хrт0вэ.

Pал0мъ и3збрaнный: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ G:

Не престаsше ќбw ґвенjръ њ прельщeніи сhна своегw2 промышлsти, собрaвъ вит‡и на состzзaніе, речE и5мъ: ѓще вёру нaшу ўтвердитE, хrтіaнскую же вёру низложитE, прослaвитесz: ѓще же побэдитeсz, то2 ўмертвитeсz. под0бнэ речE и3 їwасaфъ къ нахHру, нарицaющусz варлаaму: ѓще лє1стныz вит‡и побэди1ши, прослaвишисz: ѓще же побэждeнъ бyдеши, сeрдце и3 љзhкъ тв0й рукaми и3з8eмъ, псHмъ въ снёдь съ пр0чими ќды предaмъ сі‰: да, тS ви1дzще, ўстрашaтсz вси2 не прельщaти сынHвъ царeвыхъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплаz застyпнице, надeжда твeрдаz, стэно2 и3 покр0ве, и3 пристaнище прибэгaющихъ къ тебЁ, приснодв7о чcтаz, неwбуревaемое, сн7а твоего2 и3 бGа моли2, ми1ръ подaти мjру, и3 спасeніе, и3 вeлію и3 богaтую ми1лость.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса: Прокjменъ, глaсъ д7: Првdникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ, и3 ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ д0му бGа нaшегw процвэтyтъ. Всsкое дыхaніе: Стjхъ: Хвали1те бGа во с™hхъ є3гw2: Е#ђліе матfeа, зачaло №i.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ: тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дeмwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны, и4хже житію2 безъ пор0ка поревновaлъ є3си2. дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

КанHнъ бцdэ, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 їwасaфу на }.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Сокруши1вшему бр†ни мhшцею своeю, и3 провeдшему ї}лz сквозЁ чермн0е м0ре, пои1мъ є3мY, ћкw и3збaвителю нaшему бGу: ћкw прослaвисz.

Царє1вы глаг0лы слhшавъ нахHръ, ѕэлw2 вострепетA: вмёстw бо развращeніz, и3зречE благословeніе, nбличaz їудє1и и3 є4ллины, проповёдаz же на земли2 хrт0во пришeствіе, ћкw прослaвисz.

Речє1ніz нахHръ њ зак0нэ и3зложи2: вит‡и же и3 жрецы2 посрами1шасz, и3 ћкw безглaсни њбрэт0шасz: царю1 же їwасaфу душeю веселsщусz и3 слaвzщу бGа нбcнаго, ћкw прослaвисz.

Їwасaфъ цaрь къ нахHру речE: благодaть ти2 и3сповёдую, ћкw по и4стинэ поб0рникъ бhлъ є3си2: и3 ѓще хrтA возлю1биши, жи1знь наслёдиши: њбращaющымсz бо къ немY tверзaетъ вратA нбcнаz.

Ѓще и3 недост0йнэ принес0хъ ти2 таков0е словeсъ и3зви1тіе, бGомyдрый царю2 їwасaфе, пріими2 сі‰ съ люб0вію, и3 принеси2 къ бGомaтери молeніе за мS, да ми1лость њбрsщу въ дeнь стрaшнагw и3спытaніz.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди1сz сeрдце моE во гDэ, вознесeсz р0гъ м0й въ бз7э моeмъ, разшири1шасz на враги2 мо‰ ўстA мо‰, возвесели1хсz њ спасeніи твоeмъ.

Словесы2 любeзными цaрь нахHра наказaвъ, џнъ же съ плaчемъ и3 рaдостію пустhню дости1же, на вёру њбрати1сz и3 крещeніемъ просвэти1сz: и3 вмёстw в0лка nвчA хrт0во њбрётесz.

Fevда къ царю2 ґвенjру глаг0лаше: не ўб0йсz, царю2, галілeйскихъ мудрє1цъ: сjи бо ск0рw и3спадyтъ, не и4мутъ предъ лицeмъ мои1мъ стaти. ни словeсъ проти1вныхъ глаг0лати.

Предстaвиша nтрокwви1цы ўкрaшены царeву сhну на послужeніе, да прельстsтъ прaведнаго џтрока: џнъ же ѓще и3 разжжeніе въ сeрдце плотск0е пріи1мъ, моли1твою же и3 пощeніемъ t сёти џныz и3збaвленъ бhсть.

БGор0диченъ:

Напaстьми мн0гими њдержи1мь, и3зъ глубины2 сeрдца вопію1 ти: вLчце, и3збaви мS непотрeбнаго рабA твоего2 лю1тыхъ њбстоsній, и3 тишинY подaждь сeрдцу моемY.

Сэдaленъ, глaсъ G:

Чтcаz и3 непор0чнаz душA бжcтвеннагw џтрока, њполчeніz врaжіz не ўстраши1сz, на п0двигъ мyжески ўкрэплszсz, свhше и3збавлeніz просS, да не њскверни1тъ nдeжды, ю4же t с™aгw крещeніz пріsтъ, да получи1тъ красотY и3 слaву хrт0ву.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Кjйждо, и3дёже спасaетсz, тaмw прaведнw и3 притекaетъ: и3 к0е и3н0е таков0е прибёжище, ћкw ты2, бцdе, покрывaющее дyшы нaшz;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Прbр0къ ґввакyмъ ќмныма nчи1ма прови1дэ, гDи, пришeствіе твоE, тёмъ и3 вопіsше: t ю4га пріи1детъ бGъ, слaва си1лэ твоeй, слaва снизхождeнію твоемY.

Е#гдA пост0мъ и3 моли1твою тёло своE ўдручи2, зри1тъ во снЁ пaжить прекрaсну, и3 грaда красотY недомhсленну. во є3ди1номъ ќглэ желaетъ пребывaніz, и3 глaсъ слhшитъ: подвизaющымсz вс‰ ўгот0вашасz.

Минyвъ мэстA џна свBтлаz, зри1тъ мёсто, тмы2 и3сп0лненно, и3 пeщь, стрaшнымъ плaменемъ шумsщую, и3 глaсу гласsщу: сіE мучeніе грёшникwмъ, дёлы сквeрными себE њскверни1вшымъ.

ЛежA на nдрЁ, ўбуди1всz t видёніz, слeзы, ѓки рёки, и3спущaше: и3 вeсь стрaхомъ њб8sтъ бhвъ, и3 въ себЁ разсуждaz, кaкw свётло првdнымъ воздаsніе и3 грBшнымъ стрaшно мучeніе; и3 вопіS хrтY: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

БGа на рукY носи1вши, всsчєскаz рук0ю содержaщаго, q дв7о всебlгословeннаz! того2 дв7а роди1вши, и3 по ржcтвЁ пaки дв7а пребылA є3си2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

ГDи б9е нaшъ, ми1ръ дaждь нaмъ, гDи, б9е нaшъ, стzжи1 ны: гDи, рaзвэ тебє2, и3н0гw не вёмы, и4мz твоE и3менyемъ.

Не здрaвствуетъ тв0й сhнъ, повёдаше царю2, џнъ же ск0рw притечE и3 ўми1льнw вопрошaше: чт0 ти бhсть, сhне м0й люби1мый, ўтёхо стaрости моеS, что2 тaкw лежи1ши на nдрЁ твоeмъ, ни мaлw къ комY бесёдуz;

Препsлъ є3си2 сёть ногaмъ мои6мъ, вмaлэ всели1ласz бы во ѓдъ душA моS, ѓще не гDь пом0глъ бы ми2, и3 показA мнЁ пyть ко спасeнію: и3 ктомY не возм0глъ бы є3си2 менE ви1дэти жи1ва, и3 сhна себЁ и3меновaти.

Рыдaніе и3 печaль съ г0рькимъ плaчемъ сплетaше цaрь, неутоли1мь мzтeжъ и3мёzше, речE въ себЁ: чaдо, не т0кмw богHвъ tступлeніz, но и3 животA твоегw2 tрицaешисz.

БGор0диченъ:

Неизглаг0ланнw зачeнши бGа, и3 пaче є3стествA родилA є3си2: сего2 моли2, всенепор0чнаz, растлёвша безмёстными дэ‰ніи, поми1ловати мS за неизречeнную ми1лость.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ћкw в0ды морск‡z, чlвэколю1бче, волнaми житeйскими њбуревaюсz. тёмже, ћкw їHна, тaкw вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, бlгоутр0бне гDи.

Шyіzгw стоsніz и3збaвитисz, и3 деснaгw стоsніz спод0битисz желaти, їwасaфу тaкw и4стинствующу, и3 ничт0же чествовaти пaче хrт0вы любвE: сe бо и4стиннаz слaдость и3 весeліе, и3 вёчное пребывaніе.

U5бо fevда глаг0лаше: почто2 богHвъ tступи1лъ є3си2, и3 nтцA царS прогнёвалъ є3си2; сегw2 рaди t всёхъ людeй возненави1дэнъ є3си2. не б0зи ли, nтцA твоегw2 моли1твы послyшавше, тебE є3мY даровaша;

Возопи2 цaрь їwасaфъ: q заблуждeніz глубино2, вавmлHнское сёмz, столпотворeніz внyче, nкаsнне чародёивый стaрче! почто2 ўкарsеши спаси1тельную пр0повэдь хrт0ва пришeствіz, є3гHже слaвы нб7о и3 всS землS и3сп0лнишасz;

БGор0диченъ:

Помози2, вLчце, и3 ўслhши глаг0лъ м0й, всенепор0чнаz, є3гHже и3зъ глубины2 души2 приношy ти, и3 разрэшeніе долгHвъ подaждь ми2.

Кондaкъ, глaсъ }:

Вёдый твоE и3зъ младeнства благ0е и3зволeніе, їwасaфе, є3ди1нъ сердцевёдецъ бGъ, и3 t цaрствіz земнaгw въ монaшеское пребывaніе приведhй тS, вели1кому варлаaму послёдовати спод0би. съ ни1мже и3 нhнэ г0рній їеrли1мъ всесвётлый n§ество и3мёz, желaемыz добр0ты краснw2 наслаждazсz с™hz трbцы, м0лимъ тS, цaрскаz красото2, поминaй нaсъ, вёрою чтyщыz тS.

Јкосъ:

Другjй, џ§е, kви1лсz є3си2 врaчь и3 предстaтель недyгомъ њдержи1мыхъ ск0рбію, їwасaфе чyдне, и3сцэлsz вс‰ вBрныz, притекaющыz подъ бжcтвенный покр0въ тв0й. тёмъ и3 t нaсъ слhшиши: рaдуйсz, nтцA благaгw к0реню, рaдуйсz, мaтере благjz вётвь: рaдуйсz, и4же тёхъ люб0вь tри1нувый, рaдуйсz, и4же є3ди1наго бGа пріeмый: рaдуйсz, ћкw њстaвилъ є3си2 на земли2 в0инство, рaдуйсz, ћкw низложи1лъ є3си2 вaрварскую гордhню: рaдуйсz, стэнA и3 храни1тель царeй бhвый, рaдуйсz, nрyжіе и3 ст0лпъ мjру ћвльсz: рaдуйсz, nгнeмъ пожeгъ kзhчєства, рaдуйсz, свэти1льниче, сіsz чудесы2: рaдуйсz, наги6мъ мн0жицею покр0въ: рaдуйсz, плэнeнныхъ и3збaвителю: поминaй нaсъ, вёрою чтyщыz тS.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Халдeйскаz пeщь, nгнeмъ распалaемаz, њрошaшесz д¦омъ, б9іимъ предстоsніемъ џтроцы поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Слaву же и3 цrтво и3 џбласть всю2 нaдвое раздёльшему, џву себЁ њстaвль, џву же вручaетъ сhну, царS є3го2 постaвивъ: кнsзи же мн0ги и3 страти1ги предaвъ, любeзнw же и3 чeстнw tпусти2 є3го2 на странY свою2.

Не пр0стw къ цaрству и3дsше, но честнhй кrтъ предъ ни1мъ ношaху: вшeдъ же во грaдъ, на всёхъ столпёхъ џбразъ крестA водружaше, и3 к†пища разорsше. прекрaсну цRковь вLки хrтA воздви1же, и3 всBмъ собрaтисz къ нeй повелэвaше: сaмъ же прилёжнw молsшесz.

ХrтY вёровати вс‰ подр{чныz ўчaше, и3згн†нныz же nтцeмъ є3пjскопы, їерeи и3 монaхи рaдостнw срэтaше, и3 свои1ми рукaми н0ги и4хъ њмывaше, и3 всsко промышлeніе њ ни1хъ творsше, и3 ўсeрднw взывaше: препрослaвленный б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Дрeвле ќбw їaкwвъ тS преднаписA: и3сaіа же, ќглемъ д¦а њчи1щсz, бGа є3мманyила t ўтр0бы твоеS роди1тисz прознaменова. къ немyже велеглaснw вопіsше: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

U5бо їwасaфовъ д0мъ растsше, ґвенjровъ же ўмалsшесz: ѓбіе цaрь писaніемъ сhна призывaетъ. џнъ же, ск0рw пришeдъ, на вёру nтцA њбрати2, и3 t купёли семY пріeмникъ бhвъ, и3 возопи2 рaдостнw: слaвлю тS, хrтE, во вёки вс‰.

Бhсть чyдо преди1вно, сhнъ роди1телю своемY nтє1цъ kви1сz, nкрє1стныz страны6 просвэщaхусz, цє1ркви созидaхусz, є3пjскопи и3 їерeє жeртву бGу приношaху, пёснь воспэвaюще, и3 слaвzще хrтA во вёки вс‰.

ГDнею бlгодaтію цaрь ґвенjръ веселsшесz, всю2 цaрскую влaсть сhну предадE, сaмъ же въ молчaніи пребывaше: въ толи1ку глубинY смирeніz вложи2 себE, ћкw и3 дрeвнихъ превзhти благовёріемъ, и3 слaвzще хrтA во вёки вс‰.

БGор0диченъ:

И#нhz п0мощи не и4мамы, рaзвэ тебє2, вLчце: ты2 крёпость и3 ўтверждeніе, ты2 похвалA и3 рaдованіе и3 храни1тельница мjра: къ тебЁ прибэгaюще, спасaемсz вси2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS неискусобрaчную м™рь бGа вhшнzгw, тS пaче ўмA р0ждшую сл0вомъ вои1стинну бGа, вhшшую пречcтыхъ си1лъ, нем0лчными славословлє1ніи величaемъ.

Минyвшымъ днє1мъ нёкіимъ по крещeніи, цaрь ґвенjръ ѓбіе въ недyгъ тэлeсный впадE, и3 є3гдA начaтъ приближaтисz конeцъ житіS є3гw2, въ д0брэмъ и3сповёданіи, съ тeплыми слезaми дyшу свою2 предадE.

Рaдостными слезaми сhнъ почитaше nтцA, не ўкраси2 є3гw2 цaрскими nдeждами, но простhмъ њдэsніемъ тёло є3гw2 покры2: надъ гр0бомъ стaвъ, рyцэ воздёвъ, бGу благодарeніе возсылaше, въ покаsніи тогw2 пріи1мшу.

Къ лю1демъ глаг0лаше, сэдS на прест0лэ цaрстэмъ, nтeцъ м0й цaрь ґвенjръ ќмре, ћкw є3ди1нъ t ни1щихъ, ничт0же є3мY послёдова, ни богaтство, ни цaрскаz слaва: вh же и3збери1те себЁ, є3г0же х0щете, да цaрствуетъ надъ вaми.

БGор0диченъ:

Лёствица їaкwвлz, є4юже дрeвле ѓгGлы ви1дэ сходsщz: горA приwсэнeннаz, t неsже кaмень безъ рyкъ tсэчeсz: и3 двeрь нбcнаz, є4юже гDь є3ди1нъ пр0йде: є3ди1на въ женaхъ ты2 є3си2, пречcтаz.

Свэти1ленъ:

Цaрство њстaвивъ, къ пустhни ўстреми1сz, и3 въ хрaминэ ўб0гагw њбитA, цaрскую nдeжду совлeкъ, ўб0гому дадE, конeчную ми1лостыню показaвъ, хrтY послёдова.

БGор0диченъ:

Въ цeрковь твою2 прибэгaюще вопіeмъ ти2, пречcтаz: подaждь нaмъ п0мощь и3 лю1тыхъ и3збавлeніе, да при1снw величaемъ ржcтво2 твоE.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше: пи1саны на вечeрни.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбніи nтцы2, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній вaшихъ: тёмъ на нб7сёхъ њбрэт0сте мздY трудHвъ свои1хъ, дeмwнскіz погуби1ли є3стE полки2, и3 ѓгGльскіz дости1гли є3стE чи1ны, и4хже житію2 непор0чнw поревновaли є3стE. дерзновeніе и3мyще ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси1те душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи: бlжeнна, пёснь G и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcлъ, къ колоссaємъ, зачaло ©и. Ґллилyіа, глaсъ є7: Воззвaша првdніи, и3 гDь ўслhша и4хъ. Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 t всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь. Е#ђліе матfeа, зачaло н7є, t полY. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

20 ноября: Предпразднество входа в храм пресвятой Богородицы. Преподобного Григория Декаполита. Святителя Прокла, архиепископа Константинопольского.

Мёсzца тогHже въ к7-й дeнь.

Предпрaзднство въ хрaмъ вх0да прес™hz бцdы:

И# прпdбнагw nтцA нaшегw григ0ріа декаполjта:

И#, и4же во с™hхъ, nтцA нaшегw пр0кла, ґрхіепjскопа кwнстантjнz грaда.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры предпрaзнства, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

СвэщенHсицы дBвы, * приснодв7у свётлw провождaюще, * прbр0чествуютъ и4стиннw д¦омъ бyдущее: * хрaмъ бо б9ій, бцdе, сyщи, * въ хрaмъ со слaвою дёвственною, * младeнствующи вв0дитсz.

Њбэщaніz с™aгw и3 пл0дъ бlгослaвный, * бцdа вои1стинну kви1сz мjру, * ћкw всёхъ превhшшаz, * ћже благочeстнw приводи1ма въ хрaмъ б9ій, * моли1тву р0ждшихъ и3сполнsетъ, * соблюдaема бжcтвеннымъ д¦омъ.

Нбcнымъ воспи1тана, дв7о, хлёбомъ * вёрнw въ хрaмэ гDни, * родилA є3си2 мjру жи1зни хлёбъ, сл0во: * є3мyже, ћкw хрaмъ и3збрaнный и3 всенепор0чный, * пред8wбручи1ласz є3си2 д¦омъ тaинственнw, * њбручeнна бGу и3 nц7Y.

Стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Въ нбcныz њби1тєли съ весeліемъ вселszсz, * и3 со ѓгGлы, џ§е, предстоS * дерзновeннw пrт0лу гDню, * на земли2 совершaющымъ пaмzть твою2, * грэхHвъ њставлeніе и3 страстeй * даровaти моли1сz.

Моли1твеннымъ серп0мъ, џ§е григ0ріе, * страстeй тє1рніz и3зсёкъ, * и3 воздёлавъ рaломъ воздержaніz зeмлю душeвную, * ввeргъ сёмена благочeстіz въ ню2: * и4миже нaмъ возращaеши * и3сцэлeніz плоды2.

Добродётелей тS пріsтелище нарицaемъ, прпdбне, * ћкw молчaніz дрyга, бдёніz дёлателz, * и3 џбразъ цэломyдріz, * и3 моли1твы жили1ще некрaдомое, * и3 чудeсъ сокр0вище, * и3 моли1твенника чтyщихъ, тS, григ0ріе.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ д7:

Днeсь бGовмэсти1мый хрaмъ бцdа въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 захaріа сію2 пріeмлетъ, днeсь с™hхъ свzт†z рaдуютсz, и3 ли1къ ѓгGльскій тaинственнw торжествyетъ: съ ни1миже и3 мы2 прaзднующе днeсь, съ гавріи1ломъ возопіи1мъ: рaдуйсz, благодaтнаz, гDь съ тоб0ю, и3мёzй вeлію ми1лость.

Ѓще въ пzт0къ вeчера: Слaва, предпрaзднства: И# нhнэ, догмaтікъ глaса.

На стіх0внэ стіхи6ры с™aгw пр0кла, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Догмaтwвъ свётлостію * и3 житіS красот0ю, благочeстнw ўдобри1лъ є3си2, * пр0кле приснопaмzтне, свzщенноначaліе, * и3 цRкве ст0лпъ kви1лсz є3си2 и4стиннw, * просвэщaz вс‰ словесы2 твои1ми. * тёмъ тS ўблажaемъ, * и3 во pалмёхъ же и3 пёснехъ * свzтyю и3 всечестнyю прaзднуемъ пaмzть твою2.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Свётлw научи1лъ є3си2, * и3 бGомyдреннw проповёдалъ є3си2 бцdу, пречcтую nтрокови1цу, * р0ждшую сyщаго прeжде вBкъ, * создaтелz и3 вLку, * сн7а и3 сл0во џ§ее, * и3 въ послBднzz за ны2 человёка бhвша хотёніемъ, * и3 неврaщна є3стеств0мъ, * и3 нест0ріа посрами1въ, * ћкw нечести1ва и3 пребезyмна.

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

В0ды почeрплъ є3си2 * златоз†рныz, приснопaмzтне, * мyдрагw бGопроповёдника, * є3гHже и3 преeмникъ * и3 благочeстіz kви1лсz є3си2 и3 сэдaлища, * ўтверждaz ўчeньми и4стины хrт0ву пaству, * и3 тогw2 честнёйшыz и3 всечестны6z м0щи, * ћкоже ќтварь цaрскую, * цRкви tдaлъ є3си2.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ д7. Самоглaсенъ:

Пріиди1те, вси2 вёрніи, є3ди1ну непор0чную восхвaлимъ, t прbрHкъ проповёданную, и3 въ хрaмъ приведeнную, прeжде вBкъ пронаречeнную м™рь, и3 въ послBднzz лBта ћвльшуюсz бцdу. гDи, моли1твами є3S, ми1ръ тв0й подaждь нaмъ и3 вeлію ми1лость.

Тропaрь, глaсъ д7:

Б9е nтє1цъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ: но моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства, глaсъ т0йже.

Рaдость пред8wбручaетъ всBмъ ѓнна нhнэ, печaли сопроти1вный пл0дъ прозsбши є3ди1ну приснодв7у, ю4же и3 прив0дитъ, моли6твы и3сполнsющи, днeсь веселsщисz въ хрaмъ гDень, ћкw сyщій хрaмъ бGа сл0ва, и3 м™рь чcтую.

МР&К Подобaетъ вёдати, ћкw ѓще случи1тсz предпрaзднство вх0да прес™hz бцdы въ недёлю:

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскrны, и3 бцdы, по nбhчаю.

На вели1цэй вечeрни. По nбhчной каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G: и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) №: и3 предпрaзднства G: и3 прпdбнагw григ0ріа G. Слaва, предпрaзднства: И# нhнэ, бGор0диченъ lи глaса. На літjи nбы6чны. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны. Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь: Бцdе дв7о, рaдуйсz: три1жды.

[Зри2] Ѓще ли нёсть бдёніz, глаг0лемъ тропaрь воскrнъ.

Слaва, григ0ріа, глaсъ G:

Џбразъ бhлъ є3си2 воздержaніz, бжcтвеннымъ д¦омъ вс‰ просвэти1въ, правовёріz течeніе соверши1лъ є3си2, ўчeніемъ мjръ просвэти1лъ є3си2, и3 ѕловёрныхъ њбличи1лъ є3си2 смhслы, џ§е прпdбне григ0ріе, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, предпрaзднства.

На БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, григ0ріа: И# нhнэ, предпрaзднства. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны, и3 бGор0дичны и4хъ. Тaже полmелeй, и3 тропари2: ЃгGльскій соб0ръ: є3ктеніA, v3пакои2 глaса, степє1нна, прокjменъ, и3 є3ђліе воскrно, и3 пр0чее до канHна. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 Бцdы на в7: и3 предпрaзднства на д7: и3 прпdбнагw григ0ріа на д7. Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰: По G-й пёсни кондaкъ предпрaзднства, и3 јкосъ: и3 кондaкъ григ0ріа: Слaва, сэдaленъ є3гw2: И# нhнэ, предпрaзднства. По ѕ7-й пёсни кондaкъ воскrнъ, и3 јкосъ. На f7-й пёсни поeмъ: Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, григ0ріа: И# нhнэ, предпрaзднства. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7. и3 предпрaзднства под0бны G, пи1саны на стіх0внэ: и3 самоглaсенъ и4хъ, съ припёвы. Слaва, стіхи1ра є3ђльскаz: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь воскrнъ т0чію, є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 чaсъ №. На №-мъ часЁ тропaрь воскrнъ: Слaва, предпрaзднства: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ, По Џ§е нaшъ, кондaкъ предпрaзднства. На G-мъ часЁ тропaрь воскrнъ. Слaва, григ0ріа: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ воскrнъ. Тaкожде и3 на пр0чихъ часёхъ глаг0лемъ кондaкъ воскrнъ, и3 предпрaзднства, премэнsюще.

На літургjи: Бlжє1нна глaса на ѕ7: и3 предпрaзднства, пёснь G, на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 предпрaзднства: и3 хрaма с™aгw. Тaже тропaрь григ0ріа. Кондaкъ воскrнъ, и3 хрaма. Слaва, григ0ріа: И# нhнэ, предпрaзднства. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, и3 є3ђліе, и3 причaстенъ, прeжде воскrнъ, и3 пот0мъ с™aгw. Слyжба прпdбническаz.

С™aгw же пр0кла слyжба поeтсz, є3гдA разсyдитъ є3кклисіaрхъ.

Тропaрь пр0кла, глaсъ д7:

И$же бжcтвеннымъ начaломъ премyдрости, стрaхомъ гDнимъ ўтвeрждсz, tтyду свzщeнными восхождє1ніи возшeлъ є3си2 во ўчени1чество златоyста, и3 ґрхіерeйскагw тогw2 прест0ла дост0инъ бhвъ чистоты2 добр0тами, ґпcльскимъ прaвиломъ себE воwбрази1въ, не себЁ живhй, но хrтY и3 стaду твоемY. тёмъ въ нетлённый жив0тъ ґпcльски всели1лсz є3си2, їерaрше пр0кле, моли2 хrтA бGа спасти1сz душaмъ нaшымъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь предпрaзнства, двaжды.

Слaва, с™hхъ: И# нhнэ, предпрaзднства.

По №-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ, д7. Поd: Ўдиви1сz їHсифъ:

Прeжде зачaтіz, чcтаz, њсвzти1ласz є3си2 бGу, и3 р0ждшисz на земли2, дaръ принеслaсz є3си2 нhнэ є3мY, и3сполнsющи nтeческое њбэщaніе, въ бжcтвеннэмъ же хрaмэ, ћкw сyщw бжcтвенный хрaмъ, t младeнства чи1стэ, со свэщaми свётлыми tданA бhвши, kви1ласz є3си2 пріsтелище непристyпнагw и3 бжcтвеннагw свёта, вели1ко вои1стинну предшeствіе твоE, є3ди1на бGоневёсто и3 приснодв7о.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Хрaмъ б9ій, многочeстный черт0гъ, въ хрaмъ б9ій со свэщaми свётлыми, съ весeліемъ всели1тисz происх0дитъ: и3 рaдуетсz њ нeй захaріа, зрS kвлeніе ћснw свzщeнныхъ прbрHкъ и3сполнsемо, и3 весели1тсz, и3 предпрaзднственный поeтъ глaсъ: рaдость провозвэщaетъ происхождeніе твоE, nтрокови1це дв7омaти.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

КанHнъ предпрaзднства со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™hхъ џба канHна, на }. КанHнъ предпрaзднства, є3гHже краегранeсіе, по ґлфави1ту, до седмhz пёсни. Под0бно же и3 nсмaz сво‰ стіхи2. Девsтаz же їHсифово.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

С™hхъ во с™†z, всес™az, и3 непор0чнаz всели1тисz происх0дитъ, прес™aгw бGа ћкw да бyдетъ хрaмъ њсвzщeнъ: и3 т0й предтекyтъ дBвы nтрокови6цы.

Совётъ превёчный превёчнагw бGа нaшегw во и3сполнeніе грzдeтъ, предгрzдyщей ти2 воспитaтисz во с™†z с™hхъ, сл0ва въ жили1ще, nтрокови1це всенепор0чнаz.

Роди1теліе бжcтвенніи, тS б9ію роди1тельницу хотsщу бhти, вв0дzтъ воспитaтисz во с™†z с™hхъ: моли1тву, є4юже молsхусz, њбэщaніе и3сполнsютъ, пречcтаz.

Ўкрэпи2, вLчце, нeмощь сeрдца моегw2, и3 ўтверди2 страстьми2 колeблемое: ћкw да вёрою тS и3 люб0вію ўблажaю, приснобlжeнную и3 всенепор0чную.

И$нъ канHнъ прпdбнагw григ0ріа, глaсъ }. Творeніе їHсифа.

Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ, и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Ўмерщвлeнную сластьми2 тэлесE, смирeнную мою2 дyшу твои1ми моли1твами њживи2, блажeнне григ0ріе: жи1знь бо нhнэ пріsлъ є3си2 нестарёющуюсz, ўмертви1въ, ±же на земли2, ќды, прпdбне, п0стническими пHдвиги.

Ўдержaвъ сл†сти тэлє1сныz ўмA чистот0ю, и3зъ младaгw, џ§е, в0зраста nргaнъ д¦а бhлъ є3си2, тогw2 дBйства свётлw пріeмлz, и3 бGови1денъ познавazсz.

Желaніемъ бжcтвеннымъ пл0ти жел†ніz ўвzди1лъ є3си2, и3 тебЁ самомY, блажeнне, њбручи1лъ є3си2 супрyжницу чистотY, и3зъ неsже ч†да тебЁ роди1шасz, вс‰ добродётєли, приснослaвне, чaдо тS б9іе содёловающыz.

БGор0диченъ:

T земли2 до нб7съ досsжущи лёствица нбcнаz, є4юже бGъ сл0во земны6мъ сни1де, благословeннаz пречи1стаz, несказaнное чyдо, недомhсленное видёніе, спаси2 къ тебЁ прибэгaющыz.

И$нъ канHнъ с™aгw пр0кла, глaсъ №. Творeніе fеофaново.

Пёснь №. Їрм0съ:

ТвоS побэди1тельнаz десни1ца бGолёпнw въ крёпости прослaвисz: тa бо, безсмeртне, ћкw всемогyщаz, проти6вныz сотрE, ї}льтzнwмъ пyть глубины2 новосодёлавшаz.

Дэsніемъ же и3 сл0вомъ и4стиннымъ, разyмныхъ ґрхaгGлwвъ бhвъ соoбрaзенъ, бGопріsтне, и3 съ ни1ми прест0лу предстоS чcтнhz трbцы, ю4же, пр0кле, моли2 спасти2 нaсъ.

Стопaмъ послёдуz ћвэ златоyстагw, всебlжeнне и3 приснопaмzтне, тогHже бжcтвенное свzщeнства, џ§е, њдэsніе, ћкw наслёдіе взsлъ є3си2 nтeческое, достослaвне.

Дрeвле бGа на зeмлю, и3сaіи вопію1щу д¦омъ, пріити2, нест0рій ўмоврeднw њболгyzй воплощeніе, t тебє2, треблажeнне, соб0рнэ низвергaетсz.

БGор0диченъ:

Словесы2 бGодохновeнными стрaшное t дв7ы ўzсни1лъ є3си2 воплощeніе сл0ва бGа нaшегw, и3 бцdу сію2 проповёдавъ, догмaтwмъ всемyдрымъ ґпcлwвъ послёдуz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Начинaющыz nтрокови6цы дBвы, свэщы2 носsщыz свётлw, бyдущее подписyютъ: и3зъ неs бо роди1тсz просвэщeніе знaніz, рэшaщее прeлести њмрачeніе.

Ревнyющи дрeвле бGомyдреннw, ѓнна моли1тву и3сполнsетъ, и3 тебE привозлагaетъ с™и1лищу, всенепор0чнаz, свzщeннэйшее зачaтіе и3мёти хотsщу и3 рождество2.

С0лнце прострE лучы2, зрS џблакъ свётлый простирaемь, мaніемъ бжcтвеннымъ, внyтрь во с™†z, и3зъ неsже њдожди1тъ њставлeніе њлzденёвшымъ страстьми2.

Њбожaетъ мS бGъ, всели1всz въ тS за милосeрдіе, всенепор0чнаz чcтаz, ўкрaдена снёдію прeжде лeстію ѕміи1ною: и3 тли2, нетлёніz пaки пи1щу воздаeтъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Добродётелей на г0ру востeкъ, прпdбне, во мрaкъ видёніz вшeлъ є3си2, и3 разумёвъ є3ли1кw вмэсти1лъ є3си2 непости1жнаго є3стеств0мъ, просвэщeніz и3сп0лненъ, џ§е, бhвъ.

Рождeнный въ вертeпэ за земнhхъ и3збавлeніе, дрeвле тS въ вертeпэ, всебlжeнне, живyща, свётомъ њзари2 небeснымъ, ћкw пavла, свэтозaрна показyz тS, џ§е григ0ріе.

Нбcнаz двeрь, хrт0ва пречcтаz м™и, прилHги тS дeмwнскими њкружaема, џ§е, впери2, и3 м0щна крёпостію на ни1хъ содёла д¦а бlгодaтію.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, є3ди1на р0ждшаz всsческихъ гDа: рaдуйсz, жи1знь человёкwмъ и3сходaтаившаz: рaдуйсz, њсэнeннаz и3 несэк0маz горо2, вёрныхъ ўтверждeніе: рaдуйсz, всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Е#ди1не вёдый человёческагw существA нeмощь, и3 ми1лостивнw въ нE воwбрaжсz, препоsши мS съ высоты2 си1лою, є4же вопи1ти тебЁ, с™hй: њдушевлeнный хрaме, неизречeнныz слaвы твоеS, чlвэколю1бче.

Свётъ и3зъ свёта бGови1днw, всебlжeнне, пріeмъ, цRкве свётъ бhлъ є3си2. тёмже и3 свётъ тебЁ бжcтвенный возсіS разyмнw, ћкоже є4сть пи1сано, и4мже просвэщaемь, пою1щыz њзарsеши пaмzть твою2.

Воструби1въ догмaтwвъ гр0момъ, ћкw стёны низложи1лъ є3си2 їеріхHнскіz є3ресeй дeрзwсти вс‰, и3 вHинства, и3 њдолёніz побёду возстaвилъ є3си2, воплощeніе б9іе, є4же t дв7ы, проповёдавъ ћснw.

И#ст0чнику мyдрости приложи1въ ўстA тво‰, бGопріsтне, и3 д¦0вныz почeрплъ є3си2 мyдрости, пр0кле, б9eствєнныz в0ды, м{тныz потопи1въ рёки, всебlжeнне, нест0рієва безбHжнаz мнBніz.

БGор0диченъ:

И$же горЁ nц7Y є3динор0дный сн7ъ неизречeннw сразумэвaемь, є3динор0дный и3зъ тебє2 д0лэ, пречcтаz, пaче вины2 и3 рaзума роди1сz, и3 њбожaетъ человёка, пречcтаz вLчце бцdе: тёмже тS слaвимъ.

Кондaкъ григ0ріа, глaсъ G:

Свётлое тS с0лнце цRковь познавaетъ, добродётелей красотaми, и3 и3сцэлeній лучaми, всёхъ просвэщaz, хrт0въ ўг0дниче. тёмже прaзднуемъ честнyю пaмzть твою2, и3 почитaемъ п0двиги тво‰, всебlжeнне џ§е, премyдре григ0ріе.

Кондaкъ пр0кла, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Дост0йнw днeсь торжествyетъ, всёхъ градHвъ честнёйшій вои1стинну въ честн0мъ преставлeніи твоeмъ, џ§е nтцє1въ пр0кле мyдре.

Сэдaленъ григ0ріа, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Бжcтвенною свётлостію њзарsемь, мрaкъ и3згнaлъ є3си2 душетлённыхъ страстeй, григ0ріе премyдре, взsтсz къ безстрaстіz чистёйшей высотЁ, возсіsлъ є3си2 преслaвнw врачевaній зари6, всели1всz въ незаходи1мый свётъ цrтвіz хrт0ва.

Слaва, пр0кла, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенный бhвъ свzщеннопроповёдникъ, бжcтвеннымъ ўчeніемъ цRковь њбогащaz, тайноучи1телю всехвaльне, и3 бцdу дв7у пречcтую проповёдалъ є3си2, и3 нест0ріа посрами1лъ є3си2. тёмже вси2 чти1мъ вёрнw пaмzть твою2, просsще пріsти вeлію ми1лость.

И# нhнэ, предпрaзднства, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

Восхвали1те дBвы, мaтєри предпрaзднуйте, лю1діе славосл0вите, свzщeнницы благослови1те пречcтую м™рь б9ію: пл0тію бо младeнствующи прeжде во хрaмъ принесeсz, ћкw хрaмъ б9ій с™ёйшій. тёмже, прaздникъ совершaюще дух0вный, воспоeмъ ю5, ћкw предстaтельницу р0да человёческагw.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Свzщeнніи провозвэсти1ша љзhцы, тебE, чcтаz, бhти село2 невмэсти1магw є3стествA. сегw2 рaди тS ли1цы дёвственніи провождaютъ, свэщы2 носsще во с™†z.

Слaву взsтъ їwакjмъ со ѓнною, ходsще и3 носsще тS съ весeліемъ, во с™hй хрaмъ, хрaме б9ій прес™hй, чcтаz и3 всенепор0чнаz вLчце.

Разрэшaетсz и3зречeніе прароди1тельное: сe бо процвэтE лозA, ћже гр0здъ нетлённый нaмъ плодон0ситъ, віно2 носsщій весeліz концє1мъ.

Е#ди1ну тS всенепор0чную содётель сл0во њбрётъ, всели1сz во твоE чрeво, содэвaz нaше спасeніе бlгодaтію пречcтаz, за неизглаг0ланную ми1лость.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Нaсъ рaди стрaннымъ сошeствіемъ бhвъ, григ0ріе, стрaненъ благостhнею, тебE є3гw2 рaди стрaнна ви1дэвъ, t nтeчества бhвша пріsтъ, и3 бжcтвенна наслёдника своегw2 цaрства добродётельми ўкрaшена содёла.

За хrтA нaсъ рaди младeнствовавшаго, и3 џтрока, прпdбне, бhвша, nтрокHвъ ўчи1лищу вдaлъ є3си2 тебE самaго, младeнецъ ѕл0бою, бGомyдре џ§е, бhвъ: и3 бжcтвеннымъ смирeніемъ врaжію ѕл0бу смири1лъ є3си2, бlжeнне григ0ріе.

Тyчами твои1хъ слeзъ, џ§е григ0ріе, ћкоже рос0ю б9eственною напаsемь, всsку возрасти1лъ є3си2 добродётель, всsкое благопл0діе прaвды процвёлъ є3си2, ћкw дрeво плодон0сное при и3сх0дищахъ в0дъ насаждeнъ совершeннагw п0стничества.

БGор0диченъ:

М™и б9іz бlгословeннаz всенепор0чнаz, души2 моеS ћзвы и3сцэли2, сл†сти ўтоли2 плотск‡z, њмрачeнное с®це моE просвэти2, ўмири2 ќмъ м0й, и3 всsкагw врeда и3 врaжіихъ мS напaстей и3збaви.

И$нъ. Їрм0съ:

Г0ру тS, бlгодaтію б9іею приwсэнeнную, прозорли1выма ґввакyмъ ўсмотри1въ nчи1ма, и3зъ тебє2 и3зhти ї}леву провозглашaше с™0му, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

ГлагHлъ вэщ†ніz, и3 догмaтwвъ благоглaсный ўчeній твои1хъ гр0мъ, цRковь б9ію мyдрw веселsтъ, є3ретjческое tг0нzтъ свирёпство, свzщенноzвлeнне пр0кле всеслaвне.

Ћкоже злaто nгнeмъ, свzщeннэйше, воздержaніемъ честн0е тёло твоE њчи1стивъ, мyдре, красно2 показaлъ є3си2 творцY. сегw2 рaди тебЁ њдэsніz сщ7eнства вёчнw даровA.

Знaніе бжcтвенное навhкъ, бhвъ ћкw їерaрхъ свzщeнный, благоподaтнw пр0чее всBмъ преп0далъ є3си2 просвэщeніе, и3 бжcтвєнныz свётлwсти, во спасeніе дyшъ, достослaвне.

БGор0диченъ:

Ќгль бжcтвенный во ўтр0бэ, всенепор0чнаz, пріeмши пaче ўмA, не њпали1ласz є3си2 и4стиннw: купинa бо и3здалeче nбрaзнw твоE ржcтво2 проwбразовA, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Џблацы да воскaплютъ прaвду днeсь, ћкw на нб7си1 бо простирaетсz бжcтвенный џблакъ во хрaмэ б9іи, и4же кaплетъ слaдость, всю2 г0ресть дyшъ нaшихъ и3з8eмлющу.

Стрaнно твоE зачaтіе, стрaнно твоE ржcтво2, стрaнно твоE происхождeніе, дв7о, є4же внyтрь, свzти1лища введeніе, стр†нна и3 пресл†вна тво‰, сл0во превосходsщz и3 помышлeніе, пречcтаz.

Всю2 тебE њсвzти2 д¦ъ всес™hй, внyтрь хрaма пребывaющу, и3 питaему пи1щею нбcною, невёсто џ§а прекрaснаz: сегw2 рaди былA є3си2 и3 сл0ва роди1тельница.

Къ тебЁ мою2 всю2 надeжду, nтрокови1це, полагaz, къ щедр0тамъ твои6мъ прибэгaю: врeда дeмwнскагw kви2 непричaстну пaдшую дyшу мою2, и3 и3знем0гшую сластeй потоплeньми.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Дёланіемъ словесE лозA показaлсz є3си2 плодон0сна, прпdбне, добродётелей зрBлыz и3 величaйшыz приносsщаz гр0зды, спасeніz віно2 дух0вное точaщыz, џ§е, и3 вёрныхъ сердцA веселsщее.

Слaвный ри1мъ, џ§е, t вост0ка тS свэти1льника незаходи1ма пріeмъ вёрою, просвэти1сz честнhми твои1ми даров†ніи: хrтa бо и3мёлъ є3си2 въ души2, ћкw свётъ, ви1дzщыz тS, џ§е, њзарsюща.

Ползsщаго ѕмjz и3 наблюдaющаго твою2 пsту, григ0ріе, б0дростію бжcтвенною въ путeхъ жи1зни ходS, ћкw б9ій ўг0дникъ, ћкw зaповэдей хrт0выхъ дёлатель, ўмертви1лъ є3си2 си1лою д¦а.

БGор0диченъ:

Предстaтельнице мjра, м™и приснодв7о, тh мz њкорми2, и3 путев0дстви мS на прaвый пyть, и3 напрaви къ прaвды стезsмъ пр†вымъ помышлeніе моE, души2 шє1ствіz и3справлsющи.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэти1вый сіsніемъ пришeствіz твоегw2, хrтE, и3 њсвэти1вый кrт0мъ твои1мъ мjра концы2, сердцA просвэти2 свётомъ твоегw2 бGоразyміz, правослaвнw пою1щихъ тS.

Свэтон0сенъ, ћкw свэти1льникъ, всеблажeнне, бhвъ, бжcтвенныz цRкве kви1лсz є3си2 поб0рникъ: и3 б9іz ўzсни1лъ є3си2, є4же и3зъ дв7ы всес™hz, ржcтво2 неврaщное, слaвне.

Воплощeніе б9іе и3зъ дв7ы слaвное, догмaтwвъ въ прaщу вложи1въ, ћкw и3ноплемeнника голіafа, низложи1лъ є3си2 нест0ріевъ свирёпый нрaвъ, ћкw дрeвле бжcтвенный дв7дъ.

Пavловыми ўчє1ніи сhй и3сп0лненъ, и3 тогw2 видBніz ўзрёвъ, всеизбрaнне, є3ліссeй вторhй показaвсz, мaстію бжcтвенною, свzщeнствомъ помaзанъ тaинственнw.

БGор0диченъ:

Ни смущeніz, ни смэшeніz во ўтр0бэ пріsтъ дв7ы, бGъ пл0тію происходS: но є4же бЁ, пребhсть, бGъ и3 чlвёкъ, неврaщнw дBйствы kвлsемь.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Ўкрёпльшесz бжcтвенною благодaтію, бжcтвенныz дв7ы роди1теліе, сію2 ћкw непор0чную голуби1цу, во с™†z воспитaтисz люб0вію возлагaютъ.

ТебЁ, хотsщей пріимaти свётъ, и3зъ свёта происходsщій, свэщы2 вжигaюще nтрокови6цы, чcтаz, предх0дzтъ свэтови1днw къ бжcтвенному хрaму, ликовствyюще.

ПолнA слaвы палaта, вели1кое прbр0кwвъ њглашeніе, пrт0лъ с™hй внyтрь с™†z вв0дитсz, цRю2 всёхъ гот0вzщисz.

Пою2 твоE, nтрокови1це, зачaтіе, пою2 твоE и3 неизречeнное ржcтво2, пою2 и3 покр0въ тв0й, и4мже врeда всsкагw и3збавлsемсz, къ твоемY њти1шію прибэгaющіи.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Мaніемъ, є4же къ бGу, њбожaемь, свzщeннэйше, видBніи тaинственными и3 бжcтвенными њсі‰ніи, ћкw прbр0къ бжcтвенный, ћкw б9ій ўг0дникъ, спод0билсz є3си2 б9іz благодaти.

Молчали1вw твою2 жи1знь соверши1лъ є3си2, бGодохновeнне, мzтeжей житeйскихъ kви1лсz є3си2 б0льшій, и3 страстeй вhшшій, и3 земли2 всеS стрaненъ же и3 пришлeцъ.

Ћкw зерцaло чи1стое, бжcтвенною зарeю њбогати1лсz є3си2, ћкw сосyдъ свzщeнный, хрaмъ ўкраси1лъ є3си2, г0рнюю, григ0ріе, и3 первор0дныхъ цRковь просвэти1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Марjе, чcтаz палaта цReва, бhвша мS разб0йникwмъ нечи1стый вертeпъ, моли1твами твои1ми њчи1стивши, и3зъ тебє2 р0ждшемусz хрaмъ свsтъ покажи2.

И$нъ. Їрм0съ:

Њбhде нaсъ послёднzz бeздна, нёсть и3збавлszй, вмэни1хомсz ћкw џвцы заколeніz, спаси2 лю1ди тво‰, б9е нaшъ: тh бо крёпость немощствyющихъ и3 и3справлeніе.

Њбышeдшыz, ћкw ѕвёри, tгнaлъ є3си2 є3ресeй t стaда хrт0ва поб0рники жезл0мъ разyмнымъ твои1хъ ўчeній, пр0кле бlжeнне, къ пaствэ же правослaвіz пaству и3спрaвилъ є3си2.

Ћкw и4нъ ковчeгъ, цRкви хrт0вэ тёло всебlжeннагw златоyста вдaлъ є3си2 твои1ми, пр0кле, поучeньми, и3 возвесели1лъ є3си2 правослaвныхъ ли1ки присyтствіемъ є3гw2.

На вели1кое возшeдъ сэдaлище, прпdбне, величaйшими и3справлє1ніи ўкраси1лъ є3си2 т0е бGолёпнw. тёмже сошeдшесz благохвaлимъ тS, ґрхіерeе, великомyдренне пр0кле слaвне.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 херувjмwвъ, бGоблагодaтнаz дв7о, преимyщи, на рaмэхъ бо носи1ма тёми, чcтаz, њб8‰тіи твои1ми носи1ла є3си2. тёмже тS при1снw, бцdе, вси2 слaвимъ.

Кондaкъ предпрaзднства, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Весeліz днeсь вселeннаz и3сп0лнисz всS, въ благознамени1томъ прaздницэ бцdы, зовyще: тA є4сть сёнь нбcнаz.

Јкосъ:

И$же всёхъ творeцъ, создaтель и3 вLка, неизречeннымъ бlгоутр0біемъ приклони1выйсz, є3ди1нэмъ чlвэколю1біемъ свои1мъ, є3г0же свои1ми ўстр0и рукaми, ви1дэвъ пaдша, ўщeдри, и3 возстaвити сего2 благоволи2, здaніе бжcтвеннэйшее, и3 и3стощeніемъ свои1мъ, ћкw блaгъ є3стеств0мъ и3 ми1лостивъ. тёмъ марjю ходaтаицу пріeмлетъ, и3 ћкw дв7у и3 чcтую тaинства, и3зъ неS нaше є3стество2 носи1ти восхотЁ: тA є4сть сёнь нбcнаz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Свэтон0сное тS ћкw с0лнце пріeмлетъ хрaмъ с™hй, внyтрь сіsющу зарю2 концє1мъ спасeніz, чcтаz, хрaмъ бhти и3мyщую сн7а б9іz, дв7о.

Рукaми вси2 восплeщемъ, и3збавлeніz носsщую џбразы неискусобрaчную ви1дzще: рук0ю бо ѓгGловою питaетсz, нбcный хлёбъ нaмъ ћкw хотsщу неизречeннw породи1ти.

Дyшы вс‰ прaведныхъ подзє1мныz благовэсти1ша тS, голуби1це златaz, пок0й носsщу пот0па разyмнагw проzвлsютъ, и3 во с™hхъ с™†z благочeстнw ликовствyющу.

Ћкw краснA, крaснаго родилA є3си2, нелёпоту нaшу возвращaющаго въ пeрвый џбразъ, nтрокови1це всенепор0чнаz. є3мyже и3 поeмъ: nтцє1въ гDь и3 бGъ бlгословeнъ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz къ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Слeзъ проліsньми грэхA џгнь погаси1лъ є3си2, безстрaстіz же в0ду, и3 врачевaній чи1стое пи1во пэснопою1щымъ т0чиши, григ0ріе: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Плaменною колесни1цею, честнhz любвE совершeніемъ носи1мь, къ высотЁ возшeлъ є3си2, въ нeйже стzжaлъ є3си2 твоE, бGомyдре, житіE, зовhй: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Страстeй ўспи1лъ є3си2 треволнє1ніz б0дренными стоsньми: ўснyвъ же сн0мъ прaведнымъ под0бнw, къ свёту прешeлъ є3си2 невечeрнему, зовhй: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Мeртва бhвша грэх0мъ и3 погибaюща, жи1знь р0ждшаz, чи1стаz дв7о, њживи2 и3 спаси1 мz, и3 геeнны и3схити2 пою1щаго: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

ТебE ќмную, бцdе, пeщь, разсмотрsемъ, вёрніи, ћкоже бо џтроки спасE три2 превозноси1мый, мjръ њбнови2 во чрeвэ твоeмъ всецёлъ, хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Тёло и3 ќмъ и3 дyшу њчи1стивъ tsтіемъ страстeй, їерaрше пр0кле мyдре, tтyду догмaтствовалъ є3си2, тёло и3 дyшу и3 ќмъ t дв7ы р0ждшагwсz бGа, кромЁ премэнeніz, за є4же спасти1 ны, пріeмшагw.

Ты2 ко хrтY стzжaвъ, свsте, дерзновeніе, на земли2 хвaлzщымъ пэснопёсненнw пaмzть твою2 слaвную, всsкихъ напaстей и3збaвитисz моли2, хвaльнаго пою1щымъ бGа преслaвнаго.

Џгнь разyмный въ помышлeніихъ вжeгъ твои1хъ, хврaстную и3 гнилyю ѕлочести1вагw нест0ріа є4ресь попали1лъ є3си2. тёмже ти2 м0лимсz: хвр†стныz нaшz сл†сти, є4же къ бGу, мольбaми твои1ми пожeгъ, њчи1сти, слaвне.

БGор0диченъ:

Н0сиши бGа, пл0тію њбложeна, на њб8sтіихъ твои1хъ, чcтаz, ћкоже пrт0лъ херувjмскій, носsщаго вс‰ глаг0ломъ си1лы своеS, є3мyже пэснопоeмъ, веселsщесz: препётый nтцє1въ б9е и3 препрослaвленный, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Слhши, nтрокови1це, дв7о чcтаz, да речeтъ ќбw гавріи1лъ, совётъ вhшнzгw дрeвній и4стинный, бyди къ пріsтію гот0ва б9ію: тоб0ю бо невмэсти1мый, съ человёки поживE. тёмъ и3 рaдуzсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Слhши и3 разумёй, стaрче мyдрый, захaріи ѓнна глаг0летъ, совётомъ бжcтвеннымъ: ю4же и4мамъ, nтрокови1цу чcтую, д0блественною душeю пріими2: тоs бо рaди бyдетъ и3збавлeніе. и3 въ хрaмъ с™hй введи2 сію2, вопіS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Бlгословeнъ є3ди1нъ гDь, возопи2 свzщeнникъ: жи1зни вх0ды нhнэ ўказyютъ ћвэ, нaмъ њб8zви1вше, въ ню1же х0щетъ всели1тисz, бGовмэсти1мую палaту, хrт0съ, цRь всsческихъ. є3мyже вопіeтъ всS землS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

СE, стaрче мудрёйше, ѓнна речE бlгоговёйнw, добрёйшую nтрокови1цу, ю4же дадE мнЁ бGъ, свётлw пріими2, и3 прbр0чествуй є3ди1ну хотsщую въ вeщи произнести2 проповёданіz. съ ни1миже вопіeши прbр0чески: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Нhнэ познaхъ, жeно, ћвственнэйше, разyмнw речE стaрецъ, дрeво возрастaетъ посредЁ хрaма, є4же процвэтeтъ сyщнw бжcтвенный пл0дъ, въ рaй вводsщій, снёдію и3згн†нныz тлёніz, вопію1щыz рaдостію: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ГлагHлъ неизречeнныхъ ўчeній, твоS душA, nтрокови1це чcтаz, ћвэ бyдетъ, стaрецъ речE ћснw, въ бжcтвенный сeй, дв7о, всели1шисz хрaмъ: ѓгGломъ бо питaема, совёта ѓгGла вели1кагw роди1ши, є3мyже поeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Глaсъ ти2 поeмъ, nтрокови1це чcтаz, рaдостнw гавріи1ловъ: рaдуйсz, всёхъ винA є3ди1на рaдости: рaдуйсz, дyшъ њчищeніе, ћкw р0ждшаz и3збавлeніе нaше, и3 воздaніе пэснопою1щихъ томY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Твои1ми къ бGу мольбaми терпэли1внw дёz, пріsлъ є3си2, всебlжeнне, вёрою проси1мое: н0щію бо спsщу, kви1всz тебЁ ѓгGлъ, мeчь плaменный вдадE, стр†сти сeрдца tсэкaющь, и3 nгнeмъ тS невещeственнымъ њчищaющь, и3 слaвою просвэщaющь неизречeннw.

Всесвётлое ћкw с0лнце, разyмнw возсіsлъ є3си2 свётомъ добродётелей свэтозaрнw, григ0ріе, чудeсъ же сіsньми њзарsz всю2 зeмлю, и3 просвэщaz бlгочeстнw пэснопою1щыz: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

ЃгGльскагw пэснопёніz слhшавъ, григ0ріе, є3щE ходS въ мeртвеннэмъ твоeмъ тэлеси2, t негHже ч{вствіz тво‰ душє1внаz ћвэ наслади1въ, и3 бGови1денъ и3 свэтозaренъ познaлсz є3си2, зовS вLцэ: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Судію2 и3 гDа пaче сл0ва р0ждшаz, того2, ћкw сн7а твоего2, всес™az, ўмоли2, въ чaсъ судA, њсуждeніz и3 nгнS, и3 тмы2 несвётлыz, и3 скрeжета зубHвъ и3збaвити вёрою благочeстнw пэснопою1щыz: свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтроцы ї}левы, ћкоже въ горни1лэ, добр0тою бlгочeстіz чистёе злaта блещaхусz, гlг0люще: бlгослови1те вс‰ дэлA гDнz гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкw въ горни1лэ свэтозaрнэмъ, всеслaвне, чистот0ю стр†сти плотск‡z њчи1стивъ, ћкw злaто, всBмъ возсіsлъ є3си2, воспэвaz: вс‰ дэлA, гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Nргaномъ, блажeнне, честнaгw твоегw2 љзhка, ўкрашaема вэщaніемъ цRковь б9іz, на земли2 спаси1тельное низшeствіе воспэвaетъ, всBмъ гласsщи ћснw, и3 вопію1щи: тS превозн0симъ, хrтE, во вс‰ вёки.

Гyсль бжcтвеннаz kви1лсz є3си2 и4стиннw, вэщaніе возглашaющаz вёрою пріeмлющымъ б9іе є4же къ нaмъ, спаси1тельное воплощeніе, пр0кле џ§е блажeнне, вёрою зовhй: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Сохрани1въ знaмєніz твоегw2, дв7о, дёвства неврeдна вLка, пр0йде бGъ и3зъ тебє2 пaче смhсла, во є4же спасти2 вопію1щыz: гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всеблажeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

СE б9іz горA с™az со свэщaми свётлыми внyтрь во с™†z шeствуетъ, t неsже кaмень tсэчeтсz, и3 трє1бища и3 кумjры дeмwнскіz и3стни1тъ, человёки же с†мыz содёлаетъ хрaмы и3 честн†z nби1тєлища.

Клsтсz бGъ, и3 нhнэ и3сп0лни, t колёна їyдова нaмъ дaвъ приснодв7у, є3sже чрeво дрeво возрасти1тъ жи1зни, смертон0сныz снёди и3збавлsющее, падeнію пи1щею подни1кшыz, и3 ўкрaдєнныz прeлестію ѕміи1ною.

Ўсты6 свётлыми ѓнна возопи2 въ хрaмэ б9іи, тебЁ привозлагaю, ю4же мнЁ дaлъ є3си2 nтрокови1цу, q вLко! и3зъ неsже за милосeрдіе неизглаг0ланное, плотон0сецъ kви1всz, спасeши мjръ, є3г0же создaлъ є3си2, возвели1чивъ ю5, ћкw м™рь твою2.

СE њзари1сz дeнь спасeніz сyщымъ въ нощи2 лю1тыхъ: двeрь нбcнаz, хрaма двє1ри tвeрзши, со свэщaми вх0дитъ внyтрь во с™†z, t с™hz питaтисz си1лы, с™0е бGа вселeніе.

Просвэти2, чcтаz, души2 моеS џчи, свётъ р0ждшаz, да не пости1гнетъ мS грэх0внаz тмA глубочaйшаz, нижE глубинA да покрhетъ мS tчazніz: но самa мz спаси2, и3 њкорми2 ко пристaнищу бжcтвеннагw хотёніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречи1стую бцdу, вёрніи, величaемъ.

ПHты п0стническими грэхA ўгаси1лъ є3си2 ќгліе, и3 съ нб7сE ћвэ nгнS въ ви1дэ благодaть пріsлъ є3си2, не попалsющую, мyдре, но пaче њрошaющую, и3 крёпостію тS си1льна на стр†сти показyющую.

Ћкw ши1покъ, въ п0стническихъ, џ§е, процвёлъ є3си2 ўд0ліихъ, григ0ріе, и3 ћкw крjнъ благов0нный. сегw2 рaди т0чиши мЂро благов0нное, тво‰ кHсти nби1льнw ўхaютъ жи1знь: п0лны бо лани6ты тво‰, ћкw чaши ґрwмaтъ, показaшасz.

Днeсь съ нaми соб0ръ п0стникwвъ и3 прпdбныхъ весели1тсz, патріaрхwвъ и3 прbр0кwвъ, въ пaмzти твоeй, блажeнне, спрaзднуютъ нaмъ ґпcли и3 м§ницы: съ ни1миже поминaй чтyщихъ тS вёрнw, досточyдне.

Рaка, и3дёже честн0е и3 многострадaльное тёло твоE лежи1тъ, чудeсъ благодaть нaмъ и3сточaетъ, џ§е григ0ріе, њсвzщaющи нaшz дyшы и3 тэлесA, њбогати1вшихсz тоб0ю, и3 предстaтелz и3 тeпла тS застyпника и3мyщихъ.

БGор0диченъ:

Глaсъ тебЁ гавріи1ловъ вёрніи рaдостнw провэщавaемъ: рaдуйсz, раю2, жи1зни дрeво прозsбшій. рaдуйсz, рэшeніе клsтвы, м§никwвъ вэнчaніе, прпdбныхъ похвало2, и3 человёкwвъ благочести1выхъ ўтверждeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Џбразъ чи1стагw рождествA твоегw2 nгнепали1маz купинA показA неwпaльнаz: и3 нhнэ на нaсъ напaстей свирёпэющую ўгаси1ти, м0лимсz, пeщь, да тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Џбразы и3 сBни мимотeкъ, и3 и4стиннw хrтA разумёвъ, породи1всz бaнею крещeніz, свzщeнникъ же помaзанъ свzщeннэйшій, тёмже и3 бцdу того2 р0ждшую проповёдалъ є3си2.

Нрaвы свzщє1нныz и3 догмaты златоyстагw, блажeнне, впeрсилъ є3си2, рeвность же є3гw2 свzщeнную вёры, и3зрhгнулъ є3си2 догмaтwвъ твои1хъ пучи1ну, є3ресeй пот0ки и3зсушaющую благодaтію.

Ўстaви свzщeнными твои1ми моли1твами воздвизaемое на ны2 смущeніе, и3 tжени2 напaстей њмрачeніе, и3 человBкъ всёхъ њѕлоблeніе, ћкw и3мёz дерзновeніе ко вLцэ и3 бGу нaшему.

БGор0диченъ:

Q пaче ўмA чудeсъ твои1хъ! б9іе бо сл0во, пл0ть бhвшее, є3ди1на родилA є3си2 преестeственнw, м™и дв7о, всsчєскаz бжcтвеннымъ хотёніемъ мyдрэ содержaщаго, и3 њкормлsюща, и3 соблюдaюща.

Свэти1ленъ, григ0ріа. Под0бенъ: ЎченикHмъ зрsщымъ:

С™hни хрaмъ бhлъ є3си2 їерaрше, по бжcтвенному же причaстію, нhнэ б0гъ бывaеши, и3 раS граждани1нъ, въ нeмже напитавaешисz невозбрaннw дрeва знaніz и3 нетлённыz слaвы, пaмzть творS, григ0ріе мyдре, њ и5же t любвE вёрою хвaлzщихъ тS, свzщeнный џ§е.

Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Дeнь предпрaзднственный, хрaмъ прив0дитъ нhнэ, пречи1стымъ введeніемъ бцdы марjи, ю4же пою1тъ ѓгGли и3 человёцы ўблажaютъ, дBвы же провождaютъ, свэщы2 носsще и3 и3грaюще, въ хрaмъ гDень.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Пріиди1те, вёрніи, сошeдшесz, пёсньми почти1мъ, * t м™ре непл0дныz преслaвнw р0ждшуюсz, * бGоневёстную м™рь творцA: * и3 съ дёвами же и3 свэщaми пред8усрsщемъ ю5, * въ хрaмъ входsщу во с™†z.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S: и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

Ћкоже цвёты разли6чныz собрaвше * t разyмныхъ цвэтникHвъ д¦а словeсъ, * похв†льныz вэнцы2 рaдостнw дв7э и3сплетeмъ, * и3 предпрaзднственный дaръ є4й * дост0йнw принесeмъ.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи. введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Да ўгот0вzтсz двє1ри хрaма гDнz, * и3 да tвeрзутсz: и3 д0мъ слaвы, * и3 є3ди1ну превhшшую нб7съ, * пaче ўмA бhвшую, * да пріeмлютъ рaдующесz, * и3 хrтA сп7са да воспою1тъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже. ГеHргіа нікомідjйскагw:

Да рaдуетсz днeсь нб7о свhше, и3 џблацы весeліе да кропsтъ, њ ѕэлw2 преслaвныхъ вели1чіихъ бGа нaшегw: сe бо двeрь, на вост0ки зрsщаz, р0ждшисz t непл0дове безпл0дныz, по њбэтовaнію, и3 бGу њсвzщeна бhвши въ жили1ще, днeсь въ хрaмъ, ћкw непор0чное приношeніе, прив0дитсz. да рaдуетсz дв7дъ, брzцaz въ гyсли: приведyтсz (речE) цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, бли6жнzz є3S приведyтсz внyтрь ски1ніи б9іz, внyтрь њчисти1лища є3гw2, воспитaтисz въ жили1ще, прeжде вBкъ t nц7A нетлённw р0ждшагwсz, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

На літургjи, Бlжє1нна предпрaзднства, пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ №: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость: Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы: Ґпcлъ днE, и3 ќтрешній подъ зачaло. Тaже с™aгw, ко є3врeємъ, зачaло т}i. Ґллилyіа, глaсъ в7: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости: Стjхъ: Зак0нъ бGа є3гw2 въ сeрдцэ є3гw2. Е#ђліе днE, и3 ќтрешнее подъ зачaло, и3 свzтaгw, їwaнна, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

21 ноября: Вход во храм пресвятой владычицы нашей Богородицы и Приснодевы Марии.

Мёсzца тогHже въ к7а-й дeнь.

Вх0дъ во хрaмъ прес™hz вLчцы нaшеz бцdы и3 приснодёвы марjи.

На мaлэй вечeрни,

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

T гDа пріи1мше њбэщaніz пл0дъ, * їwакjмъ и3 ѓнна б9ію м™рь, * благопріsтну жeртву, * въ хрaмъ введ0ша днeсь, * и3 захaріа, вели1кій ґрхіерeй, * благослови1въ, пріsтъ.

Двaжды.

С™hхъ с™az * во с™hхъ њбитaти дост0йнw введeсz, * ћкw бGопріsтна жeртва. * и3 сію2 дёвы, добродётельми благоукрашaемы, * впреди2 свэщеносsще, * привед0ша гDу, ћкоже сосyдъ свzщeннэйшій.

Да tвeрзетсz двeрь бGопріsтнагw хрaма: * хрaмъ бо всёхъ цRS и3 прест0лъ * днeсь со слaвою внyтрь пріeмъ, * їwакjмъ возлагaетъ, њсвzти1въ гDу, * t негw2 и3збрaнную въ м™рь є3гw2.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Дв7дъ провозглашaше тебЁ, пречcтаz, прови1дz њсвzщeніе вх0да твоегw2 въ хрaмъ, въ нeмже концы2 днeсь прaзднующе, славосл0вzтъ тS, всепётаz: ћже бо прeжде ржcтвA дёва, и3 по ржcтвЁ пребhвши нетлённа, м™и сл0ва жи1зни. днeсь въ хрaмэ захaріа весели1тсz, воспріeмъ тS, вLчце: и3 с™†z с™hхъ рaдуютсz, под8eмши тS, и3ст0чника жи1зни нaшеz. тёмже и3 мы2 pал0мски вопіeмъ ти2: њ нaсъ моли2 сн7а твоего2 и3 бGа нaшего, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

На стіх0внэ стіхи1ра, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Двє1ри нбcныz, * пріими1те дв7у * во с™†z с™hхъ, * несквeрную же ски1нію * бGа вседержи1телz.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S: и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

Дёвственніи ли1цы, * чcтую пріeмлите дёву, * свётлw свэщеносsще * во с™†z с™hхъ, * ћкw невёсту бGа всецRS.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Хлёбъ словeсный, * черт0гъ б9іz сл0ва, * и3зъ руки2 б9eственнагw ѓгGла * пріeмлетъ, * њбитaющи * во свzт†z с™hхъ.

Слaва, и3 нhнэ: Под0бенъ: т0йже:

Свётъ тS трисіsнный * вжeгши, бцdе, * въ хрaмэ слaвы, * нбcную ти2 пи1щу * посылaетъ, величaz тS.

Тропaрь, глaсъ д7:

Днeсь благоволeніz б9іz пред8wбражeніе, и3 человёкwвъ спасeніz проповёданіе, въ хрaмэ б9іи ћснw дв7а kвлsетсz и3 хrтA всBмъ предвозвэщaетъ. т0й и3 мы2 велеглaснw возопіи1мъ: рaдуйсz, смотрeніz зижди1телева и3сполнeніе.

На вели1цэй вечeрни стіхологисyемъ, Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ №. Поd: Q ди1внагw чудесE!

Днeсь, вёрніи, ликовствyимъ, во pалмёхъ и3 пёснехъ гDеви пою1ще, и3 чтyще тогw2 свzщeнную сёнь, њдушевлeнный ківHтъ, невмэсти1мое сл0во вмэсти1вшую: прив0дитсz бо гDеви, пaче є3стествA пл0тію младeнствующи, и3 с™и1тель вели1кій захaріа пріeмлетъ съ весeліемъ сію2, ћкw б9іе жили1ще.

Двaжды.

Днeсь хрaмъ њдушевлeнный с™hz слaвы хrтA бGа нaшегw, є3ди1на въ женaхъ бlгословeннаz, чcтаz прив0дитсz въ хрaмъ зак0нный жи1ти во с™hхъ: и3 рaдуютсz съ нeю їwакjмъ и3 ѓнна дyхомъ, и3 дёвственніи ли1цы гDеви пою1тъ, pал0мски воспэвaюще и3 чтyще м™рь є3гw2.

Ты2 прbр0кwвъ проповёданіе, ґпcлwвъ слaва, и3 мyченикwвъ похвалA, и3 всёхъ земнор0дныхъ њбновлeніе, дв7о, м™и б9іz: тоб0ю бо бGу примири1хомсz. тёмже чти1мъ твоE въ хрaмъ гDень вхождeніе, и3 со ѓгGломъ вси2 пёсненнw, рaдуйсz, тебЁ, пречcтаz, вопіeмъ, твои1ми моли1твами спасaеміи.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Во с™hхъ с™†z * с™az и3 непор0чнаz * с™hмъ д¦омъ вв0дитсz * и3 с™hмъ ѓгGломъ питaетсz, сyщи с™ёйшій хрaмъ * с™aгw бGа нaшегw, * всsчєскаz њсвzти1вшагw вх0домъ є3S, * и3 њбожи1вшагw є3стество2 земнhхъ * поп0лзшеесz.

Двaжды.

Nтрокови6цы, рaдующесz * и3 свэщы2 и3мyще, * свэщи2 днeсь предх0дzтъ разyмнэй: * и3 вв0дzтъ сію2 * во с™†z с™hхъ свzщeннw, * проzвлsюще хотsщую зарю2 * неизречeннw и3зъ неS возсіsти * и3 просвэти1ти во тмЁ сэдsщыz * невёдэніz, д¦омъ.

Веселsсz пріими2, захaріе, * возопи2 ѓнна всехвaльнаz, * ю4же проповёдаша б9іи прbр0цы д¦омъ, * и3 сію2 введи2 во с™hй хрaмъ, * свzщeннw воспитaтисz, * ћкw да бyдетъ вLки всёхъ * бжcтвенный прест0лъ, * и3 палaта, и3 џдръ, * и3 свэтозaрное nби1телище.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

По ржcтвЁ твоeмъ, бGоневёсто вLчце, пришлA є3си2 въ хрaмъ гDeнь воспитaтисz во с™†z с™hхъ, ћкw њсвzщeнна: тогдA и3 гавріи1лъ п0сланъ бhсть къ тебЁ всенепор0чнэй, пи1щу тебЁ приносS. нбcнаz вс‰ ўдиви1шасz, зрsще д¦а с™aго въ тS всeльшасz. тёмже, пречcтаz и3 несквeрнаz, ћже на нб7си2 и3 на земли2 слaвима, м™и б9іz, спаси2 р0дъ нaшъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G.

И#сх0да чтeніе.

[ГлавA м7] Гlг0ла гDь къ мwmсeю, гlг0лz: въ дeнь є3ди1нъ мёсzца пeрвагw, постaвиши ски1нію свидёніz: и3 вл0жиши ківHтъ, и3 покрhеши є3го2 завёсою. И# внесeши трапeзу и3 свэти1льникъ є3S, и3 положи1ши кади1льницу златyю, во є4же кади1ти предъ ківHтомъ свидёніz. И# положи1ши покр0въ завёсы надъ двeрми ски1ніи свидёніz. И# в0змеши є3лeй помaзаніz, и3 помaжеши ски1нію, и3 вс‰ ±же въ нeй, и3 њсвzти1ши ю5, и3 вс‰ сосyды є3S, и3 бyдетъ свzтA. И# њсвzти1ши жeртвенникъ, и3 бyдетъ жeртвенникъ с™†z с™hхъ. И# сотвори2 мwmсeй вс‰, є3ли6ка заповёда є3мY гDь бGъ, с™hй ї}левъ. И# покры2 џблакъ ски1нію свидёніz, и3 слaвы гDни и3сп0лнисz ски1ніz. И# не можaше мwmсeй вни1ти въ ски1нію свидёніz, ћкw њсэнsше надъ нeю џблакъ: и3 слaвы гDни и3сп0лнисz ски1ніz.

Цaрствъ трeтіихъ чтeніе.

[ГлавA }] Бhсть, ћкw соверши2 соломHнъ є4же создaти д0мъ гDень. И# собрA вс‰ стaрцы ї}левы въ сіHнъ, вознести2 ківHтъ завёта гDнz и3зъ грaда дв7дова, сeй є4сть сіHнъ. И# взsша свzщeнницы ківHтъ завёта гDнz, и3 ски1нію свидёніz, и3 вс‰ сосyды с™ы6z, ±же въ ски1ніи свидёніz. И# цaрь, и3 вeсь ї}ль предъ ківHтомъ. И# внес0ша свzщeнницы ківHтъ завёта гDнz, на мёсто є3гw2, въ давjръ хрaма, во с™†z с™hхъ, подъ кри6ла херувjмwвъ. Ћкw херувjми бsху распростeрты крилaми, надъ мёстомъ ківHта: и3 покрывaху херувjми надъ ківHтомъ, и3 надъ с™†z є3гw2 свhшше. И# не бЁ въ ківHтэ, кромЁ двyхъ скрижaлей завёта, ±же положи2 тaмw мwmсeй въ хwри1вэ, ±же завэщA гDь. И# бhсть ћкw и3зыд0ша свzщeнницы t с™aгw, и3 џблакъ и3сп0лни д0мъ. и3 не возмог0ша свzщeнницы стaти служи1ти t лицA џблака: ћкw и3сп0лнисz слaвы д0мъ гDа бGа вседержи1телz.

Прbр0чества їезекjилева чтeніе.

[ГлавA м7г и3 м7д] Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее, сотворsтъ їерє1и на nлтари2 всесожжeніz вaшегw, и3 ±же спасeніz вaшегw, и3 пріимY вы2, глаг0летъ ґдwнаJ гDь. И# њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки, и3 сі‰ бsху затворє1на. И# речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ, ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ заключє1на. Ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ, по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. И# введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ, сyщихъ къ сёверу, прsмw д0му, и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы д0мъ гDень.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №. Самоглaсны. ГеHргіа нікомідjйскагw:

Да рaдуетсz днeсь нб7о свhше, и3 џблацы весeліе да кропsтъ, њ ѕэлw2 преслaвныхъ вели1чіихъ бGа нaшегw: сe бо двeрь на вост0ки зрsщаz, р0ждшисz t непл0дове безпл0дныz по њбэтовaнію, и3 бGу њсвzщeна бhвши въ жили1ще, днeсь въ хрaмъ, ћкw непор0чное приношeніе прив0дитсz, да рaдуетсz дв7дъ брzцaz въ гyсли: приведyтсz, речE, цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, бли6жнzz є3S приведyтсz внyтрь ски1ніи б9іz, внyтрь њчисти1лища є3гw2, воспитaтисz въ жили1ще, прeжде вBкъ t nц7A нетлённw р0ждшагwсz, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Глaсъ д7:

Днeсь бGовмэсти1мый хрaмъ бцdа въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 захaріа сію2 пріeмлетъ: днeсь с™†z с™hхъ рaдуютсz, и3 ли1къ ѓгGльскій тaинственнw торжествyетъ. съ ни1миже и3 мы2 прaзднующе днeсь, съ гавріи1ломъ возопіи1мъ: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю, и3мёzй вeлію ми1лость.

Пріиди1те, вси2 вёрніи, є3ди1ну непор0чную восхвaлимъ, t прbр0кwвъ проповёданную, и3 въ хрaмъ приведeнную, прeжде вBкъ пронаречeнную м™рь, и3 въ послBднzz лBта ћвльшуюсz бцdу. гDи, моли1твами є3S, ми1ръ тв0й подaждь нaмъ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7. ЛеHнта маи1стра:

ВозсіS дeнь рaдостенъ и3 прaздникъ всечeстенъ: днeсь бо ћже прeжде ржcтвA и3 по ржcтвЁ дв7а пребhвши, въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 рaдуетсz захaріа стaрецъ, роди1тель п®тeчевъ, и3 вопіeтъ вeселw: прибли1жисz предстaтельница скорбsщихъ въ хрaмъ с™hй, ћкw свzтA, њсвzти1тисz во nби1телище всецRS. да весели1тсz їwакjмъ прaoтєцъ, и3 ѓнна да рaдуетсz, ћкw принес0ша бGу, ћкw трилётствующую ю4ницу, непор0чную вLчцу. мaтєри, срaдуйтесz, дBвы, взыгрaйте, и3 непл0ды, сликовствyйте, ћкw tвeрзе нaмъ нбcное цrтво пронаречeннаz всецRи1ца, рaдуйтесz, лю1діе, и3 весели1тесz.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуетсz, нб7о и3 землS, нб7о ќмное, грzдyщее зрsще, въ бжcтвенный д0мъ воспитaтисz чeстнw, дв7у є3ди1ну и3 непор0чную, къ нeйже дивsсz захaріа вопіsше: двeре гDнz, хрaма tверзaю тебЁ двє1ри, рaдующисz въ нeмъ ликовствyй: познaхъ бо и3 вёровахъ, ћкw ўжE и3збавлeніе пріи1детъ проzвлeннw ї}лево, и3 роди1тсz и3зъ тебє2 бGъ сл0во, дaруzй мjрови вeлію ми1лость.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S: и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

Ѓнна бжcтвеннаz благодaть ћвэ, t благодaти дaнную чcтую приснодв7у прив0дитъ съ весeліемъ въ хрaмъ б9ій, призвaвши и3ти2 предъ нeю nтрокови1цамъ свэщы2 носsщымъ, и3 глаг0лющи: пойди2, чaдо, дaвшему тS бyди возложeніе, и3 благов0нный fmміaмъ. вни1ди въ незаходи6маz, и3 ўвёждь т†йны, и3 ўгот0висz бhти ї}сово вмэсти1лище весeлое и3 крaсное, подаю1щагw мjру вeлію ми1лость.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Внyтрь въ хрaмъ б9ій, бGовмэсти1мый хрaмъ возлагaетсz дв7а всес™az, и3 nтрокови6цы є4й нhнэ, свэщы2 носsще, предх0дzтъ. и3грaетъ роди1телей сопрzжeніе и3зрsдное, їwакjмъ же и3 ѓнна ликовствyюще, ћкw роди1ша творцA р0ждшую, ћже, ликовствyющи въ бжcтвенныхъ ски1ніихъ, и3 питaема рук0ю ѓгGловою всенепор0чнаz, хrтA kви1сz м™и, подаю1щагw мjру вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7. Сeргіа ґгіополjта:

Днeсь, соб0ри вёрныхъ, сошeдшесz, дух0внэ да торжествyимъ, и3 бGоoтрокови1цу, дв7у и3 бцdу, въ хрaмъ гDень приводи1му, благочeстнw восхвaлимъ, пред8избрaнну t всёхъ родHвъ, во њби1телище всёхъ цRS хrтA и3 бGа: дBвы, свэщы2 носsще, пред8иди1те, приснодв7ы, чтyще честн0е происхождeніе, мaтєри, печaль всю2 tложи1вше, рaдостнw спослёдствуйте м™ри бGа бывaющей, и3 рaдости мjра ходaтаицэ. вси2 ќбw рaдостнw, є4же рaдуйсz, со ѓгGломъ возопіи1мъ њбрaдованнэй, при1снw молsщейсz њ душaхъ нaшихъ.

На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь, глaсъ д7:

Днeсь благоволeніz б9іz пред8wбражeніе: три1жды:

Пи1санъ на мaлэй вечeрни.

[Зри2] Ґ и3дёже всен0щнагw бдёніz нёсть, на вели1цэй вечeрни тропaрь глаг0лемъ є3ди1ножды.

МР&К Подобaетъ вёдати, ћкw ѓще случи1тсz прaздникъ введeніz бцdы въ недёлю:

Въ суббHту вeчера, на мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны глaса, д7. Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и4же на ГDи, воззвaхъ, мaлыz вечeрни. На стіх0внэ стіхи1ра воскrна є3ди1на. тaже прaздника стіх0вна вели1кіz вечeрни, со стіхи6 прaздничными: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь воскrнъ. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Посeмъ є3ктеніA мaлаz, и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G: и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 прaздника ѕ7. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Посeмъ вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 чтє1ніz прaздника G. На літjи стіхи6ры, и3 Слaва, и3 нhнэ, прaздника: ВозсіS дeнь рaдостенъ: На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь прaздника три1жды. И# чтeніе въ послaніихъ ґпcльскихъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ, двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По nбhчныхъ каfjсмахъ, сэдaльны воскrны, съ бGорHдичны и4хъ. И# чтeніе во є3ђліи толков0мъ. Тaже многоми1лостиво. И# тропари2, ЃгGльскій соб0ръ: V3пакои2 глaса. и3 сэдaльны вси2 прaздника, по є3ди1нощи. Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и4же по полmелeи сэдaленъ. и3 чтeніе прaздника. Степє1нна глaса. Прокjменъ и3 є3ђліе, прaздника. Тaже, Воскресeніе хrт0во: pал0мъ н7. И# цэловaніе є3ђліа, по nбhчаю. Тaже, Слaва, припёвъ прaздника, И# нhнэ, т0йже. и3 стіхи1ра прaздника. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7, и3 Бцdэ двA: и3 прaздника џба канHна на }. Катавaсіа, Хrт0съ раждaетсz: џба ли1ка вкyпэ. По G-й пёсни, кондaкъ воскrнъ и3 јкосъ: и3 сэдaленъ прaздника двaжды. И# чтeніе прaздника. По ѕ7- й пёсни кондaкъ прaздника, и3 јкосъ, и3 чтeніе въ пр0лозэ. На f7-й пёсни припёвwвъ не поeмъ, но Честнёйшую. Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7, и3 прaздника д7, со стіхи6 прaздничными. Слaва, прaздника. И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2, бцdе дв7о: Тaже Славосл0віе вели1кое. По тrт0мъ тропaрь воскrнъ т0чію, и3 є3ктєніи2 и3 tпyстъ. Тaже, стіхи1ра є3ђльскаz, и3 њглашeніе, и3 nбhчное и3схождeніе, и3 чaсъ № въ притв0рэ. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, тропaрь прaздника: и3 нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондaкъ воскrнъ. Тaкожде и3 на всёхъ часёхъ кондаки2 премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи, Бlжє1нна воскrна глaса, на ѕ7: и3 прaздника пёснь G, на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 прaздника. Слaва, кондaкъ воскrнъ: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе и3 причaстенъ, прeжде днE, и3 прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь: Днeсь благоволeніz б9іz: три1жды.

По №-мъ стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Ли1къ ѓгGльскій:

Прaведныхъ пл0дъ їwакjма и3 ѓнны прин0ситсz бGу во свzти1лище с™0е, пл0тію младeнствующи, питaтельница жи1зни нaшеz, ю4же благослови2 свzщeнный захaріа: сію2 вси2, ћкw м™рь б9ію, вёрнw да ўблажи1мъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-мъ стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Ўдиви1сz їHсифъ:

Прeжде зачaтіz, чcтаz, њсвzти1ласz є3си2 бGу, и3 р0ждшисz на земли2, дaръ принеслaсz є3си2 нhнэ є3мY, и3сполнsющи nтeческое њбэщaніе, въ бжcтвеннэмъ же хрaмэ, ћкw сyщw бжcтвенный хрaмъ, t младeнства чи1стэ со свэщaми свётлыми tданA бhвши, kви1ласz є3си2 пріsтелище непристyпнагw и3 бжcтвеннагw свёта. вели1ко вои1стинну предшeствіе твоE, є3ди1на бGоневёсто и3 приснодв7о.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое тaйнw:

Да рaдуетсz дв7дъ пэснопи1сецъ, и3 да ликовствyетъ їwакjмъ со ѓнною, ћкw пл0дъ с™hй и3зъ ни1хъ произhде, марjа свэтон0снаz, бжcтвеннаz свэщA, и3 рaдуетсz входsщи въ хрaмъ: ю4же и3 зрS благослови2 варахjинъ сhнъ, и3 рaдуzсz взывaше: рaдуйсz, чyдо всемjрное.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Слhши дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Стjхъ: Tрhгну с®це моE сл0во бlго: Всsкое дыхaніе Е#ђліе луки2, зачaло д7.

По н7-мъ pалмЁ, вмёстw Моли1твами бцdы, Слaва, глaсъ в7:

Днeсь хрaмъ њдушевлeнный и3 вели1кагw цRS въ хрaмъ вх0дитъ, томY ўгот0ватисz въ бжcтвенное жили1ще: лю1діе весели1тесz.

И# нhнэ, т0йже. Тaже: Поми1луй мS, б9е:

Стіхи1ра, самоглaсна, глaсъ д7:

Днeсь бGовмэсти1мый хрaмъ бцdа въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 захaріа сію2 пріeмлетъ: днeсь с™†z с™hхъ рaдуютсz, и3 ли1къ ѓгGльскій тaинственнw торжествyетъ. съ ни1миже и3 мы2 прaзднующе днeсь, съ гавріи1ломъ возопіи1мъ: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю, и3мёzй вeлію ми1лость.

КанHна прaздника двA: пeрвый со їрмос0мъ на }. Їрм0съ по двaжды, тропари2 на ѕ7. Творeніе геHргіево, є3гHже краегранeсіе:

Ты2 благодaть, вLчце, сл0ву дaждь.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS вхождeніе.

Премyдрости, пречcтаz, тS сокр0вище вёмы, и3 благодaти точaщую, и3ст0чникъ приснотекyщій рaзума, пр0симъ: тво‰ к†пли њдожди2, вLчце, є4же воспэвaти тS при1снw.

Превhшши, пречcтаz, нб7съ бhвши, хрaмъ и3 палaта, въ хрaмъ б9ій возложи1ласz є3си2, томY ўгот0ватисz въ бжcтвенное жили1ще пришeствіz є3гw2.

Свётъ возсіsвши бцdа благодaти, вс‰ просвэти2, и3 совокупи2 пресвётлое є3S ўкраси1ти торжество2 пёсньми: пріиди1те, къ нeй стецeмсz.

Двeрь слaвнаz, пHмыслы непроходи1маz, двє1ри tвeрзши хрaма б9іz, нhнэ повелэвaетъ нaмъ совшeдшымъ, бжcтвенныхъ є3S чудeсъ наслади1тисz.

Другjй канHнъ прaздника, под0бнэ со їрмос0мъ на }. Їрм0съ по двaжды, тропари2 на ѕ7. Творeніе васjліево.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

Стецeмсz днeсь, бцdу почитaюще пёсньми, и3 торжествyимъ дух0вный прaздникъ: въ хрaмъ бо бGу дaръ прин0ситсz.

Пёсньми да воспои1мъ бцdы слaвное предшeствіе: къ хрaму бо днeсь, ћкw хрaмъ б9ій, прин0ситсz прbр0чески дaръ многоцённый.

Ѓнна непор0чнаz рaдовашесz, ћкw дaръ многоцёненъ бGу приносsщи въ хрaмъ мaтерски, їwакjмъ же съ нeю торжествyетъ свётлw.

Дв7дъ прaoтецъ тв0й воспЁ тS дрeвле, дв7о бGоневёсто, дщeрь глаг0лz тS цRS хrтA: є3г0же и3 роди1вши, мaтерски мLнца дои1ла є3си2.

Пл0тію трилётствующи, бцdа гDу прин0ситсz: захaріа же сію2 свzщeнникъ б9ій пріeмъ, рaдуzсz въ хрaмъ возложи2.

ДBвы ликовствyйте свэщенHсицы, начни1те днeсь и3 мaтєри: восп0йте цRи1цэ м™ри, приходsщей въ хрaмъ цRS хrтA.

Слaва, трbченъ:

Трbце є3диносyщнаz, џ§е, и3 сл0ве, и3 дш7е с™hй, тS вёрнw слaвимъ, ћкw творцA всёхъ, и3 тебЁ вопіeмъ благочeстнw: спаси1 ны, б9е.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

T бaгра кровeй твои1хъ червлени1цею, пречcтаz, њдёzвсz, прошeдъ њбнови2 цRь и3 бGъ, р0дъ вeсь человёческій бlгоутр0біемъ свои1мъ.

Катавaсіа џба ли1ка вкyпэ:

Хrт0съ раждaетсz, слaвите. хrт0съ съ нб7съ, срsщите. хrт0съ на земли2, возноси1тесz. п0йте гDеви всS землS, и3 весeліемъ восп0йте, лю1діе, ћкw прослaвисz.

(T сегw2 днE, катавaсіz сіS поeтсz до №-гw днE їаннуaріа.)

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ честнёмъ вхождeніи твоeмъ вэнцє1въ, слaвы спод0би.

Невэстокраси1тель днeсь kви1сz, крaсный дв7ы хрaмъ и3 черт0гъ, пріeмь њдушевлeнный черт0гъ б9ій, чcтую и3 непор0чную, и3 свэтлёйшую всеS твaри.

Дв7дъ предначинaz ликовaніе, и3грaетъ и3 ликовствyетъ съ нaми, и3 цRи1цу зовeтъ тS ўкрaшену, пречcтаz, предстоsщу, всечcтаz, въ хрaмэ цRю2 и3 бGу.

И#зъ неsже преступлeніе произhде дрeвле р0ду человёческому, и3зъ тоS и3справлeніе и3 нетлёніе процвэтE, бцdа днeсь приводи1ма въ д0мъ б9ій.

И#грaютъ ѓгGльскаz вHинства, и3 всёхъ человBкъ мн0жество, и3 предъ лицeмъ, пречcтаz, предтекyтъ твои1мъ днeсь свэщенHсицы зовyще, вели1чєствіz тво‰ въ домY б9іи.

И$нъ. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нeбо ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

Торжествyимъ празнолю1бцы и3 срaдуимсz дyхомъ, во с™ёмъ прaздницэ ўчреждaющесz днeсь, дщeре цReвы, и3 м™ре бGа нaшегw.

Їwакjме, рaдуйсz днeсь, и3 весели1сz, ѓнно, д¦омъ, рождeнную и3зъ вaсъ гDу приводsще трилётствующу, ћкw ю4ницу чи1сту всенепор0чную.

Б9іе селeніе во хрaмъ с™hй прив0дитсz, бцdа маріaмь, пл0тію трилётствующаz, и3 т0й свэщесвётzтъ дBвы, предтекyще.

Б9іz ѓгница неблaзненнаz, и3 голуби1ца несквeрнаz, бGовмэсти1маz ски1ніz, слaвы њсвzщeніе, въ ски1ніи свzтёй њбитaти и3збрA.

Трилётствующаz тёломъ, и3 многолётствующаz дyхомъ, ши1ршаz нб7съ, и3 г0рнихъ си1лъ превhшшаz, да восхвaлитсz пёсньми бGоневёстнаz.

Бцdы прaзднующе въ невходи1мыхъ предшeствіе, свэщеимyще ќмнw съ весeліемъ днeсь, и3 мы2 съ дёвами къ хрaму прибли1жимсz.

Свzщeнницы б9іи, њблецhтесz въ прaвду бlгодaтію, и3 срsщите свётлw, вх0ды подаю1ще дщeри цRS и3 бGа во с™†z.

Слaва, трbченъ:

Свётъ nц7ъ, свётъ сн7ъ є3гw2, свётъ д¦ъ ўтёшительный: ћкw t сlнца бо є3ди1нагw трbца сіsющи, б9eственнw њзарsетъ и3 соблюдaетъ дyшы нaшz.

И# нhнэ:

ТS прbр0цы проповёдаша ківHтъ, чcтаz, с™hни, кади1льницу златyю, и3 свёщникъ, и3 трапeзу: и3 мы2, ћкw бGовмэсти1мую ски1нію, воспэвaемъ тS.

Катавaсіа: Прeжде вBкъ t nц7A рождeнному нетлённw сн7у, и3 въ послBднzz t дв7ы воплощeнному безсёменнw хrтY бGу возопіи1мъ: вознесhй р0гъ нaшъ, с™ъ є3си2, гDи.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Возопjй, дв7де, что2 сeй настоsщій прaздникъ, ю4же воспёлъ є3си2 и3ногдA въ кни1зэ pал0мстэй, ћкw дщeрь бGоoтрокови1цу и3 дв7у. приведyтсz, речE, цRю2 тaинственнw дBвы во слёдъ є3S, и3 бли6жніz є3S: и3 ди1венъ содёлай и3 всемjренъ прaздникъ зовyщымъ: бцdа нaмъ предстA, спасeніz ходaтаица.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Непор0чнаz ѓгница и3 несквeрный черт0гъ, въ д0мъ б9ій бцdа маріaмь съ весeліемъ вв0дитсz преслaвнw, ю4же ѓгGли б9іи дорmн0сzтъ вёрнw, и3 вси2 вёрніи блажaтъ при1снw, и3 благодaрственнw пою1тъ є4й непрестaннw вeліимъ глaсомъ: нaша слaва и3 спасeніе ты2 є3си2, всенепор0чнаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Двeрь непрох0дную, б9ій д0мъ пріeмлz днeсь, престaти сотвори2 всsкой слyжбэ зак0нной, ћкw и4стиннw kви1сz, зовhй, сyщымъ на земли2 и4стина.

ГорA присённаz, ю4же прови1дэ дрeвле ґввакyмъ, предпроповёда внyтрь вмэсти1вшуюсz въ нех0дныхъ хрaма, добродётєли процвётши, и3 покрывaетъ концы2.

Ви1дэвши пресл†внаz всS землS стр†нныz же и3 ди6вныz вє1щи, кaкw дв7а, t ѓгGла пи1щу пріeмлющи, џбразы строeніz н0ситъ.

Хрaмъ и3 палaта, и3 нб7о њдушевлeнное ћвльшисz, бGоневёсто цReва, во хрaмъ зак0нный приводи1ма днeсь, томY соблюдaема, пречcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прbр0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz, внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. слaва си1лэ твоeй, гDи.

Прbр0че и3сaіе, прорцы2 нaмъ, дёва кт0 є3сть, и3мyщаz во чрeвэ, ћже и3зъ їyдина к0рене прозsбши, и3 р0ждшисz и3зъ дв7да царS, сёмене с™aгw, пл0дъ благослaвный;

Начинaйте дBвы, и3 восп0йте пBсни, рукaми держaще свэщы2, чcтыz бцdы предшeствіе хвaлzще, нhнэ грzдyщіz во хрaмъ б9ій кyпнw съ нaми прaзднующе.

Їwакjме и3 ѓнно, весели1тесz нhнэ, во хрaмъ приводsще гDень чcтую бGа м™рь, хrтA всецRS бyдущую, t вaсъ же р0ждшуюсz, ћкw трилётствующую ю4ницу.

С™†z с™hхъ сyщи, чcтаz, во хрaмъ с™hй возлюби1ла є3си2 всели1тисz, и3 со ѓгGлы, дв7о, бесёдующи пребывaеши, преслaвнэ съ нб7сE хлёбъ пріeмлющи, питaтельнице жи1зни.

Р0ждше пaче надeжди пречcтую дв7у, благочести1вw њбэщaхусz бGу принести2: и3 и3сполнsютъ, даю1ще, ћкw жeртву рождeнную t ни1хъ, їwакjмъ днeсь и3 ѓнна въ д0мъ б9ій.

ПрозzбE жeзлъ и3ногдA ґарHновъ, проwбразyющій, чи1стаz, бжcтвенное ржcтво2, ћкw безсёменнw зачнeши, и3 нетлённа пребyдеши, и3 по ржcтвЁ дёвствующи kви1шисz, мLнца питaющи, всёхъ бGа.

ДBвы дв7у, и3 мaтєри м™рь, благочeстнw стецhтесz почти1ти съ нaми р0ждшуюсz, ћкw непор0чную жeртву и3 рождeнную бGу плодоноси1мую, вси2 ќбw свётлw прaзднуемъ.

Слaва, трbченъ:

Трbцу ли1цы, є3ди1ницу џбразомъ благочeстнw слaвимъ бGа и4стинна, є3г0же пою1тъ ѓгGльскаz и3 ґрхaгGльскаz чинонач†ліz, ћкw твaри вLку, и3 человёцы вёрнw покланsющесz при1снw.

И# нhнэ:

Моли2 непрестaннw, прес™az чcтаz, є3г0же пл0тію родилA є3си2 сн7а твоего2 и3 бGа, t многоoбрaзныхъ сётей діaволихъ, и3 t всsкихъ и3скушeній находsщихъ вс‰ и3збaвити рабы6 тво‰.

Катавaсіа:

Жeзлъ и3зъ к0рене їессeова, и3 цвётъ t негw2, хrтE, t дв7ы прозsблъ є3си2, и3зъ горы2 хвaльный приwсэнeнныz чaщи, пришeлъ є3си2 вопл0щсz, t неискусомyжныz, невещeственный б9е: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz въ честнёмъ вхождeніи твоeмъ: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, внyтрь вошлA є3си2 въ хрaмъ б9ій, ћкоже чcтёйшій хрaмъ, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Свzщeніе слaвное и3 свzщeнное возложeніе днeсь пречcтаz дв7а, возложи1вшисz въ хрaмъ б9ій, всецRю2 нaшему, бGу є3ди1ному въ жили1ще соблюдaетсz, ћкw вёсть сaмъ.

Добр0ту, пречcтаz, души2 твоеS зрS нёкогда, вёрою захaріа возопи2: ты2 є3си2 и3збавлeніе, ты2 є3си2 всёхъ рaдость, ты2 є3си2 воззвaніе нaше, є4юже невмёстный вмэщeнъ мнЁ kви1тсz.

Q пaче ўмA чудeсъ твои1хъ, всечcтаz! стрaнное твоE ржcтво2 є4сть, стрaненъ џбразъ возращeніz твоегw2, стр†нна и3 пресл†вна тво‰ бGоневёсто, вс‰, и3 человёки несказ†нна.

Свёщникъ многосвётлый сyщи, бGоневёсто, днeсь возсіsла є3си2 въ домY гDни, и3 њзарsеши ны2 чcтнhми даров†ніи, чcтыz, чудeсъ твои1хъ, бцdе всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Свётлый нaмъ возсіsй свётъ присносyщный, ќтренюющымъ њ судьбaхъ зaповэдей твои1хъ, вLко чlвэколю1бче, хrтE б9е нaшъ.

Да свэтлон0симъ, правослaвніи вси2, стекaющесz, и3 слaвzще бGомaтерь, ћкw гDу днeсь прив0дитсz, ћкw жeртва благопріsтна.

Да веселsтсz прaoц7ы днeсь, вLчце, и3 да рaдуетсz р0ждшаz тS со nтцeмъ твои1мъ, ћкw пл0дъ и4хъ гDу прин0ситсz.

Многоимени1тую и3 слaвнэйшую непор0чную ю4ницу, ћкw пл0тію р0ждшую бжcтвеннаго тельцA, вси2 воспои1мъ, вёрнw прaзднующе.

Ўневёщеніz написyютсz бжcтвеннаz знaмєніz пaче ўмA ржcтвA твоегw2, чcтаz дв7о, днeсь д¦омъ с™hмъ въ домY б9іи.

Да tвeрзутсz преддвє1ріz слaвы бGа нaшегw, и3 да пріeмлютъ неискусобрaчную б9ію м™рь, ћкоже трилётствующую несквeрную ю4ницу.

Многочестнyю и3 присённую г0ру воспои1мъ приснодв7у, б9ію м™рь бhвшу: тa бо њблистA свётъ въ концёхъ.

Слaва, трbченъ:

Преначaльное и3 присносyщное є3ди1но бжcтво2 славосл0вzще, поклони1мсz, трeми ли1цы є3стеств0мъ нераздёльное, и3 слaвою равночeстное.

И# нhнэ:

Пристaнище благоути1шное, и3 неwбори1мую стёну стzжaхомъ, моли1тву твою2 во њбстоsніихъ, бGороди1тельнице, всегдA и3збавлsеми бёдъ и3 скорбeй.

Катавaсіа:

БGъ сhй ми1ра, nц7ъ щедрHтъ, вели1кагw совёта твоегw2 ѓгGла, ми1ръ подавaюща, послaлъ є3си2 нaмъ: тёмъ бGоразyміz къ свёту настaвльшесz, t н0щи ќтренююще, славосл0вимъ тS, чlвэколю1бче.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Всsчєскаz носsй глаг0ломъ, моли1тву прaведныхъ ўслhша. тёмже непл0дныz разрэши1лъ є3си2 недyгъ, ћкw бlгоутр0бенъ, рaдости вин0вную си6мъ даровA.

Сказaти хотS гDь kзhкwмъ своE спасeніе, неискусобрaчную нhнэ t человBкъ пріsтъ, примирeніz знaменіе и3 њбновлeніz.

Ћкw д0мъ сyщи благодaти, въ нeмже сокрHвища лежaтъ неизречeннагw б9іz строeніz, всечcтаz, въ хрaмэ причасти1ласz є3си2 нетлённыz слaдости.

Діади1му тS цaрскую пріeмъ хрaмъ, бGоневёсто, просвэщaшесz, и3 подступaше лyчшымъ, предречeнныхъ зрS на тебЁ сбhтіе.

И$нъ. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

Прaзднуимъ, вёрніи, прaздникъ дух0вный м™ре б9іz, воспэвaюще благочeстнw: є4сть бо с™ёйша нбcныхъ ўмHвъ.

Пёсньми дух0вными восхвaлимъ, вёрніи, м™рь свёта, ћкw днeсь нaмъ kви1сz, преходsщи въ хрaмъ б9ій.

Несквeрна ѓгница, и3 чcтаz голуби1ца приведeсz њбитaти въ д0мъ б9ій, ћкw непор0чнаz, пронаречeннаz бhти м™и б9іz.

Въ хрaмъ зак0нный вх0ды совершaетъ хрaмъ б9ій, нбcнаz ски1ніz, и3зъ неsже нaмъ сyщымъ во тмЁ свётъ возсіS.

Младeнствующи пл0тію, и3 совершeна душeю, с™hй ківHтъ въ д0мъ б9ій вх0дитъ, воспитaтисz бжcтвенною бlгодaтію.

T всsкихъ и3скушeній и3 бёдъ душeвныхъ свободи1 ны, притекaющыz къ тебЁ, всепётаz, твои1ми мольбaми, м™и хrтA бGа.

Слaва, трbченъ:

Nц7ъ, и3 сн7ъ, и3 д¦ъ прaвый, тріmпостaснаz є3ди1нице, и3 нераздэли1маz трbце, поми1луй покланsющыzсz бжcтвеннэй держaвэ твоeй.

И# нhнэ:

Во чрeвэ твоeмъ вмэщeнъ невмэсти1мый всёми, бGомaти, бhвъ, и3зъ тебє2 произhде, пречcтаz, сугyбъ є3стеств0мъ бGъ и3 чlвёкъ.

Катавaсіа:

И#зъ ўтр0бы їHну младeнца и3зблевA морскjй ѕвёрь, kковA пріsтъ: въ дв7у же всeльшеесz сл0во, и3 пл0ть пріeмше пр0йде сохрaншее нетлённу. є3гHже бо не пострадA и3стлёніz, р0ждшую сохрани2 невреждeнну.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Пречcтый хрaмъ сп7совъ, многоцённый черт0гъ и3 дв7а, сщ7eнное сокр0вище слaвы б9іz, днeсь вв0дитсz въ д0мъ гDень, благодaть совводsщи, ћже въ д©э бжcтвенномъ, ю4же воспэвaютъ ѓгGли б9іи: сіS є4сть селeніе нбcное.

Јкосъ:

Неизречeнныхъ б9іихъ и3 б9eственныхъ т†инъ зрS въ дв7э благодaть kвлsемую, и3 и3сполнsему ћвственнw, рaдуйсz. и3 џбразъ разумёти недоумёюсz, стрaнный и3 неизречeнный: кaкw и3збрaннаz чи1стаz є3ди1на kви1сz пaче всеS твaри ви1димыz и3 разумэвaемыz; тёмже восхвали1ти хотS сію2, ўжасaюсz ѕэлw2 ўм0мъ же и3 сл0вомъ, nбaче дерзaz проповёдаю и3 величaю: сіS є4сть селeніе нбcное.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи, пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

СE днeсь возсіS концє1мъ веснA рaдостнаz, просвэщaющи нaшу дyшу и3 помышлeніе и3 ќмъ благодaтію, торжеств0мъ бцdы днeсь тaинственнw да ўчреди1мсz.

Да дарон0сzтъ днeсь всsчєскаz цRи1цэ м™ри б9іи, нб7о и3 землS, и3 ѓгGлwвъ чи1ни, и3 человёкwвъ мн0жество, и3 да вопію1тъ: во хрaмъ вв0дитсz рaдость и3 и3збавлeніе.

Писaніе мимотечE, и3 њскудЁ зак0нъ ћкоже сёнь, и3 благодaти лучи2 возсіsша, въ хрaмъ б9ій вшeдшей тебЁ, дв7о м™и чcтаz, въ нeмъ благословeннаz.

Повинyсz ржcтвY твоемY, всечcтаz, ћкw творцY и3 бGу, нб7о и3 землS и3 преисп0днzz, и3 всsкъ љзhкъ земнhхъ и3сповёдаетъ, ћкw гDь kви1сz сп7съ дyшъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Пeщь, сп7се, њрошaшесz, џтроцы же, ликyюще, поsху: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ликовствyимъ празднолю1бцы днeсь, воспои1мъ чcтую вLчцу, їwакjма и3 ѓнну дост0йнw чтyще.

Прbр0чествуй дв7де, глаг0лz д¦омъ: приведyтсz дBвы въ слёдъ тебє2, приведyтсz тебЁ во хрaмъ цRи1цы м™ри.

Рaдовахусz ѓгGлwвъ чи1ни, веселsхусz прaведныхъ дyси, ћкw б9іz м™и во с™†z прив0дитсz.

Пріeмлющи пи1щу нбcную, преспэвaше мyдростію и3 благодaтію, бhвши м™и по пл0ти хrтA бGа.

И# тёломъ и3 дyхомъ рaдовашесz, пребывaющи марjа непор0чнаz во хрaмэ б9іи, ћкоже сосyдъ свzщeннэйшій.

Введ0ша тS во внyтреннэйшее хрaма, цэломyдренніи роди1теліе твои2, пречcтаz, воспитaтисz стрaннw въ жили1ще хrтA бGа.

Слaва, трbченъ:

Прослaвимъ трbцу нераздёльную, воспои1мъ є3ди1но бжcтво2, со nц7eмъ сл0во, и3 д¦а всес™aго.

И# нhнэ:

Моли2, є3г0же родилA є3си2, гDа, ћкw бlгоутр0бна є3стеств0мъ сyща, бGороди1тельнице, спасти2 дyшы воспэвaющихъ тS.

Катавaсіа:

Џтроки благочeстію совоспитaни, ѕлочести1вагw велёніz небрeгше, џгненнагw прещeніz не ўбоsшасz, но, посредЁ плaмене стоsще, поsху: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Слhши, nтрокови1це дв7о чи1стаz, да речeтъ ќбw гавріи1лъ, совётъ вhшнzгw дрeвній и4стинный, бyди къ пріsтію гот0ва б9ію: тоб0ю бо невмэсти1мый съ человёки поживE. тёмъ и3 рaдуйсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пречcтый хрaмъ въ д0мъ б9ій приводsщи ѓнна и3ногдA, вопію1щи, съ вёрою речE свzщeннику: чaдо, t бGа дaнное мнЁ, пріи1мъ нhнэ, введи2 во хрaмъ зижди1телz твоегw2, и3 рaдуzсz п0й є3мY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

РечE, ви1дэвъ, ѓннэ и3ногдA д¦омъ захaріа: жи1зни м™рь вв0диши и4стинную, ю4же свётлw прbр0цы б9іи бцdу проповёдаша, и3 кaкw хрaмъ вмэсти1тъ ю5; тёмъ чудsсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDи.

РабA б9іz бhхъ ѓзъ, tвэщA ѓнна є3мY, призывaющи сего2 вёрою и3 моли1твою, пріsти моеS болёзни пл0дъ, по пріsтіи же рождeнную привести2 дaвшему ю5. тёмъ зовS вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Зак0нное вои1стинну дёло є4сть, свzщeнникъ речE є4й, стрaнну же весьмA вeщь поразумэвaю, зрS приводи1мую въ д0мъ б9ій, преслaвнw превосходsщую с™†z благодaтію. тёмъ и3 рaдуzсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Возмогaю, речE ѓнна є3мY, знaющи, ±же глаг0леши, разумёеши бо сі‰ д¦омъ б9іимъ, ћснw ±же дв7ы проповёдалъ є3си2: пріими2 ќбw пречcтую въ хрaмъ создaтелz твоегw2, и3 рaдуzсz п0й є3мY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свэтон0сна нaмъ возжжeсz свэщA, возопи2 свzщeнникъ, рaдость величaйшую свэтsщи въ хрaмэ: дyшы прbр0чєскіz да срaдуютсz мнЁ, ћкw пресл†внаz зрsще, совершaємаz въ домY б9іи, и3 да вопію1тъ при1снw: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа, п0йте свzщeнницы, прослaвите џтроцы, благослови1те лю1діе, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Весели1тсz днeсь свётлw їwакjмъ, и3 ѓнна непор0чнаz гDу бGу прин0ситъ жeртву, дaнную є4й t њбэщaніz с™yю дщeрь.

Хвaлzтсz с™jи, дв7дъ и3 їессeй, и3 їyда чти1тсz, и3зъ к0рене бо и4хъ и3зрастE пл0дъ, дв7а чcтаz, и3зъ неsже роди1сz бGъ превёчный.

Марjа, пречcтаz и3 њдушевлeннаz ски1ніа, прив0дитсz днeсь въ д0мъ б9ій: и3 пріeмлетъ сію2 захaріа рукaми, ћкw њсвzщeнное сокр0вище гDне.

Ћкw двeрь спаси1тельную и3 г0ру мhсленную, ћкw лёствицу њдушевлeнную, почти1мъ, вёрніи, вои1стинну дв7у и3 м™рь б9ію, бlгословeнную рукaми їерeєвъ.

Прbр0цы, ґпcли и3 м§ницы хrт0вы, ѓгGлwвъ чи1ни и3 вси2 земнор0дніи, почти1мъ пёсньми дв7у чcтую, ћкw благословeнную м™рь высочaйшагw.

Въ хрaмъ тS принес0ша, всенепор0чнаz чcтаz, б9eственнэ р0ждшіи тS, ћкw жeртву чи1сту: и3 стрaннw водворsешисz въ неходи1мыхъ бGу, пред8угот0ватисz въ жили1ще сл0ва.

Благослови1мъ nц7A, и3 сн7а и3 с™aго д¦а, гDа. Трbченъ:

Да поeтсz трис™hй, nц7ъ, и3 сн7ъ, и3 д¦ъ с™hй, нераздёльнаz є3ди1ница, є3ди1но бжcтво2, держaщее длaнію всю2 твaрь, во вс‰ вёки.

И# нhнэ:

Безначaльное начинaетсz сл0во пл0тію, роди1всz, ћкw благоволи2, бGъ же и3 чlвёкъ, и3зъ nтрокови1цы дв7ы, возсозидaz ны2 прeжде пaдшыz, рaди крaйнzгw бlгоутр0біz.

Хвaлимъ, благослови1мъ, покланsемсz гDеви, пою1ще и3 превозносsще во вс‰ вёки.

Катавaсіа:

Чyда преестeственнагw росодaтельнаz и3з8wбрази2 пeщь џбразъ: не бо2, ±же пріsтъ, пали1тъ ю4ныz, ћкw нижE џгнь бжcтвA дв7а, въ ню1же вни1де ўтр0бу. тёмъ воспэвaюще воспоeмъ: да бlгослови1тъ твaрь всS гDа, и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

На девsтой пёсни, Честнёйшую не поeмъ, но поeмъ припёвы прaздника.

ЃгGли, вхождeніе пречcтыz зрsще, ўдиви1шасz, кaкw дв7а вни1де во с™†z с™hхъ.

И# посeмъ їрм0съ: Ћкw њдушевлeнному б9ію ківHту: Тaже вторhй ли1къ поeтъ т0йже припёвъ прaздника, и3 їрм0съ. и3 на кjйждо тропaрь пою1тъ припёвы прaздника, на џба ли1ка.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћкw њдушевлeнному б9ію ківHту, да никaкоже к0снетсz рукA сквeрныхъ, ўстнё же вёрныхъ бцdэ нем0лчнw глaсъ ѓгGла воспэвaюще, съ рaдостію да вопію1тъ: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Двaжды.

ЃгGли, вхождeніе всечcтыz зрsще, ўдиви1шасz: кaкw со слaвою вни1де во с™†z с™hхъ.

Ћкw пресвётлую, бцdе чcтаz, душeвныz чистоты2 и3мyщи добр0ту, бlгодaтію же б9іею и3сполнsема съ нб7сE, свётомъ присносyщнымъ просвэщaеши всегдA съ весeліемъ вопію1щыz: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

ЃгGли, вхождeніе дв7ы зрsще, ўдиви1шасz: кaкw преслaвнw вни1де во с™†z с™hхъ.

Прелетaетъ, бцdе чcтаz, чyдо твоE си1лу словeсъ: тёло бо въ тебЁ поразумэвaю пaче сл0ва, течeніz грэх0внагw непріsтно. тёмже благодaрственнw вопію1 ти: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

ЃгGли и3 человёцы дв7ы вхождeніе почти1мъ: ћкw со слaвою вни1де во с™†z с™hхъ.

Преслaвнw проwбразовaше, чcтаz, зак0нъ тS ски1нію и3 бжcтвенную стaмну: стрaненъ ківHтъ, и3 катапетaсму, и3 жeзлъ: хрaмъ неразруши1мый и3 двeрь б9ію. тёмже научaютъ тебЁ звaти: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

ЃгGли, вхождeніе дв7ы зрsще, ўдиви1шасz: кaкw бGоуг0днэ вни1де во с™†z с™hхъ.

ПэсноспоS тебЁ, провозглашaше дв7дъ, глаг0лz тS дщeрь цReву, красот0ю добродётелей, њдеснyю предстоsщую бGа, ви1дэвъ тS ўпещрeну. тёмже, прbр0чествуz, вопіsше: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

ЃгGли, взыгрaйте со с™hми, дBвы, сликовствyйте: бGоoтрокови1ца бо вни1де во с™†z с™hхъ.

БGопріsтну предзрS соломHнъ, проповёда тS џдръ цReвъ, живhй и3ст0чникъ запечaтствованъ, и3зъ негHже немyтнаz нaмъ произhде водA, вёрою вопію1щымъ: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

ЃгGли и3 человёцы дв7у пёсньми да возвели1чимъ: бGолёпнw бо вни1де во с™†z с™hхъ.

Подаeши даровaній твою2 тишинY, бцdе, души2 моeй, точaщи жи1знь тебE чтyщымъ по д0лгу, самA защищaющи, и3 покрывaющи, и3 соблюдaющи, вопи1ти тебЁ: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Тaже пeрвый ли1къ поeтъ вторaгw канHна припёвъ прaздника:

Величaй, душE моS, приведeнную во хрaмъ гDeнь, и3 бlгословeнную рукaми їерeевыми.

И# посeмъ їрм0съ: Свэтон0сный џблакъ: И# вторhй ли1къ поeтъ т0йже припёвъ прaздника, и3 їрм0съ: и3 на тропарёхъ поeмъ т0йже припёвъ прaздника.

И$нъ. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный: величaемъ вси2 ћкw м™рь бGа нaшегw чcтую.

Двaжды.

Припёвъ: Величaй, душE моS, приведeнную во хрaмъ гDень, и3 бlгословeнную рукaми їерeевыми.

И#зъ прaведныхъ произhде, їwакjма и3 ѓнны, њбэщaніz пл0дъ, бGоoтрокови1ца марjа: и3 ћкw кади1ло пріsтное, пл0тію младeнствующи, прив0дитсz во свzти1лище с™0е, ћкw с™az во с™hхъ њбитaти.

Младeнствующую є3стеств0мъ, и3 пaче є3стествA ћвльшуюсz м™рь б9ію, восхвaлимъ пёсньми: въ хрaмъ бо зак0нный гDу днeсь прив0дитсz, въ воню2 благов0ніz прaведныхъ, ћкw пл0дъ д¦0вный.

Со ѓгGломъ, є4же рaдуйсz, бцdэ прили1чнэ возопіи1мъ, вёрніи: рaдуйсz, всед0браz невёсто. рaдуйсz, џблаче свётлый, и3зъ негHже нaмъ возсіS гDь, во тмЁ невёдэніz сэдsщымъ. рaдуйсz, всёхъ надeждо.

С™hхъ с™az, и3 бGомaти марjе, моли1твами твои1ми, чcтаz, свободи1 ны t сётей врaжіихъ и3 всsкіz є4реси и3 ск0рби, вёрнw покланsющыzсz џбразу с™aгw твоегw2 зрaка.

Пёснь дост0йну бцdэ всS твaрь со ѓгGломъ гавріи1ломъ взывaетъ, вопію1щи: рaдуйсz, м™и б9іz всенепор0чнаz, є4юже и3збaвихомсz пeрвыz клsтвы, бhвше нетлёніz џбщницы.

Херув‡мъ преб0льши, и3 сераф‡мъ вhшши, и3 ши1рши нб7съ kви1ласz є3си2, дв7о, ћкw невмёстнаго всёми, во ўтр0бэ вмэсти1вши бGа нaшего, и3 р0ждши несказaннw: є3г0же моли2 прилёжнw њ нaсъ.

Трbченъ:

Припёвъ: Величaй, душE моS, тріmпостaснагw и3 нераздёльнагw бжcтвA держaву.

Тріmпостaсное є3стество2, и3 нераздёльную слaву, и3 въ бжcтвЁ є3ди1номъ поeмую непрестaннw, на нб7си2 и3 на земли2, трbцу неразлyчную прослaвимъ, съ сн7омъ nц7Y и3 д¦у покланsющесz благочeстнw.

БGор0диченъ:

Величaй, душE моS, чcтнёйшую и3 слaвнэйшую г0рнихъ в0инствъ, дв7у, пречcтую бцdу.

Подъ твоE бlгоутр0біе прибэгaющыz вёрнw, и3 покланsющыzсz благочeстнw сн7у твоемY, дв7о бGороди1тельнице, ћкw бGу и3 гDу мjра моли1сz, t тли2 и3 бёдъ и3збaвити, и3 всsческихъ и3скушeній.

Тaже џба ли1ка, вкyпэ сошeдшесz, пою1тъ припёвъ №-гw канHна: ЃгGли, вхождeніе пречcтыz: И# посeмъ їрм0съ:

Тaинство стрaнное ви1жу и3 преслaвное: нб7о, вертeпъ: прест0лъ херувjмскій, дв7у: ћсли, вмэсти1лище, въ ни1хже возлежE невмэсти1мый хrт0съ бGъ, є3г0же воспэвaюще величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ю$же дрeвле предвозвэсти2 прbр0ческое сосл0віе, стaмну и3 жeзлъ, и3 скрижaль, и3 несэк0мую г0ру, марjю бGоoтрокови1цу вёрнw да восхвaлимъ: днeсь бо вв0дитсz во с™†z с™hхъ, воспитaтисz гDу.

Три1жды.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

СвэщенHсицы дBвы, * приснодв7у свётлw провождaюще, * прbр0чествуютъ и4стиннw д¦омъ бyдущее: * хрaмъ бо б9ій бцdа сyщи, * въ хрaмъ со слaвою дёвственною * младeнствующи вв0дитсz.

Њбэщaніz с™aгw и3 пл0дъ благослaвный, * бцdа вои1стинну kви1сz мjру, ћкw всёхъ превhшшаz: * ћже благочeстнw приводи1ма въ хрaмъ б9ій, * моли1тву р0ждшихъ и3сполнsетъ, * соблюдaема бжcтвеннымъ д¦омъ.

Нбcнымъ воспитaна, дв7о, хлёбомъ, * вёрнw въ хрaмэ гDни, * родилA є3си2 мjру жи1зни хлёбъ сл0во: * є3мyже, ћкw хрaмъ и3збрaнный и3 всенепор0чный, * пред8wбручи1ласz є3си2 д¦омъ тaинственнw, * њбрученA бGу и3 nц7Y.

Да tвeрзетсz двeрь * бGопріsтнагw хрaма: * хрaмъ бо всёхъ цRS и3 пrт0лъ, * днeсь со слaвою внyтрь пріeмъ, * їwакjмъ возлагaетъ, њсвzти1въ гDу, * t негw2 и3збрaнную въ м™рь себЁ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7. ЛеHнта маjстора:

Днeсь въ хрaмъ прив0дитсz всенепор0чнаz дв7а, во nби1телище всецRS бGа, и3 всеS жи1зни нaшеz питaтелz: днeсь чcтёйшаz с™hнz, ћкw трилётствующаz ю4ница, во с™†z с™hхъ вв0дитсz. т0й возопіи1мъ, ћкw ѓгGлъ: рaдуйсz, є3ди1на въ женaхъ бlгословeннаz.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

[Зри2] Знaменаютсz же брaтіz t їерeа с™hмъ є3лeемъ. И# поeмъ стіхи1ру самоглaсну прaздника, ю4же х0щетъ є3кклисіaрхъ.

На літургjи, Бlжє1нна t канHна, пёснь G, д7-гw глaса, и3 ѕ7-z, №-гw глaса, на }. По вх0дэ тропaрь прaздника. Слaва, и3 нhнэ, кондaкъ. Прокjменъ, глaсъ G. Пёснь бцdы: Вели1читъ душA моS гDа: Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло ™к. Ґллилyіа, глaсъ }: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи. Е#ђліе луки2, зачaло н7д. Причaстенъ: Чaшу спасeніz пріимY:

МР&К Подобaетъ вёдати, ѓще случи1тсz попрaзднство вх0да бцdы въ недёлю, и3 с™hй прaзднуетсz, на д7, и3ли2 на ѕ7:

На мaлэй вечeрни, въ суббHту вeчера стіхи6ры воскrны, и3 бцdэ, по nбhчаю.

На вели1цэй вечeрни по стіхосл0віи, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 прaздника G, тогw2 днE рzдовы6z, и3 с™aгw минeи G. Ѓще ли поeтсz с™hй на ѕ7, и3ли2 є3мyже и3 полmелeй, и3 поeмъ стіхи6ры воскrны G: и3 прaздника G: и3 с™aгw д7. Слaва, с™aгw: Ѓще же ни2, Слaва, прaздника. И# нhнэ, бGор0диченъ № глaса. Вх0дъ. Прокjменъ днE. На літjи стіхи6ры прaздника, тогw2 днE стіхHвныz: и3 с™aгw, ѓще полmелeй. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. ѓще ли и4мать с™hй Слaву: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть. ѓще ли ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь: Бцdе дв7о: двaжды. и3 прaздника, є3ди1ножды.

На ќтрени: на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ, в7. Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: ѓще ли ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны съ бGорHдичны и4хъ, и3 чтeніе во є3ђліи толков0мъ. Полmелeй, и3 тропари2: ЃгGльскій соб0ръ: v3пакои2, степє1нна, и3 прокjменъ глaса. Е#ђліе воскrно, и3 стіхи1ра воскrна, и3 пр0чее воскрeсно. КанHнъ воскrнъ, со їрмос0мъ на д7: и3 бцdэ на в7. и3 прaздника на д7: И# с™aгw на д7. Ѓще полmелeй, канHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 прaздника на д7. и3 с™aгw на ѕ7. Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz: По G пёсни кондaкъ прaздника и3 јкосъ, и3 с™aгw, ѓще и4мать, и3 сэдaленъ с™aгw. Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3 чтeніе. По ѕ7 пёсни кондaкъ воскrнъ, и3 јкосъ, и3 чтeмъ пр0логъ. На f7 пёсни поeмъ, Честнёйшую: свэти1ленъ воскrнъ. Слaва, с™aгw, ѓще и4мать: ѓще ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7: и3 прaздника со Слaвнымъ д7, стіхHвныz ќтрєнніz, со стіхи6 прaздника. Ѓще и4мать с™hй стіхи6ры на хвали1техъ, и3 поeмъ стіхи6ры воскrны д7: и3 с™aгw со Слaвнымъ д7, съ припёвы є3гw2. Слaва, стіхи1ра є3ђльскаz. И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2, бцdе дв7о: Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь воскrнъ т0чію. И# є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 њглашeніе, и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ. Тaже чaсъ №: На №-мъ часЁ тропaрь воскrнъ. Слaва, тропaрь прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондaкъ прaздника. На G-мъ часЁ тропaрь воскrнъ. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондaкъ воскrнъ. Тaкожде и3 въ пр0чыz часы2 глаг0лемъ воскrный тропaрь, всегдA съ прaздничнымъ, и3 со с™aгw тропарeмъ, премэнsюще, ѓще є4сть. Ґ кондaкъ воскrнъ, и3 прaздника, глаг0лемъ премэнsюще: ѓще полmелeй, и3 с™aгw.

На літургjи: Бlжє1нна глaса на ѕ7: и3 прaздника рzдовaz пёснь, на д7. Ѓще ли и4мать с™hй пёснь во ўстaвэ: и3 воскrна на д7: и3 прaздника пёснь рzдовaz, на д7: и3 с™aгw пёснь ѕ7, на д7. По вх0дэ тропaрь. воскrнъ, и3 прaздника, и3 хрaма с™aгw: и3 с™aгw, ѓще и4мать. Тaже кондaкъ воскrнъ. Слaва, с™aгw: И# нhнэ прaздника. Ѓще ли не и4мать с™hй тропарS и3 кондакA: Слaва, кондaкъ воскrнъ: И# нhнэ, кондaкъ прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе и3 причaстенъ днE и3 с™aгw, ѓще и4мать: ѓще ли ни2, то2 рsдъ недёли є3ди1нъ.

Вёстно бyди, ћкw прaзднуетсz прaздникъ сeй днeй є7.

22 ноября: Святого апостола Филимона с иными. Святого благоверного великого князя Михаила Ярославича Тверского.

Мёсzца тогHже въ к7в-й дeнь.

С™aгw ґпcла філимHна, и3 и5же съ ни1мъ:

И# с™aгw благовёрнагw вели1кагw кнsзz міхаи1ла kрослaвича тферскaгw.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры прaздника, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE, * предписyетсz нhнэ * бyдущее неизречeнное, * во џбразэхъ днeсь ви1димыхъ разумэвaемаz: * свётъ бо мjру бжcтвенный возсіsвши, * невэстоприв0дитсz ко с™0му хрaму. * ю4же восхвaлимъ, ћкw хрaмъ б9ій пресвётлый, * с™hй и3 свэтозaрный, * свэтодaтелz хrтA.

Вои1стинну начaтокъ благопріsтенъ * їwакjмъ мyдрый * со ѓнною принес0ша * и3зв0лившему бжcтвенный пл0дъ дaти и5мъ * бGоoтрокови1цу дв7у марjю ћвэ, * є4юже печaли tгнaсz д0лгъ. * ю4же воспои1мъ благочeстнw веселsщесz, * рaдости бо ходaтаица * бhсть всемY мjру сіS.

Грzди1те, тaинственнw стецeмсz, * и3 предначнeмъ нhнэ, * свэщaми вёры ўкрашaеми, * дв7ы предшeствіе: * во хрaмъ бо слaвнw вх0дитъ б9ій, * њбрученA хrтY всёхъ цRю2. * є3sже прaзднуемъ крaсное торжество2, * бGолёпнw вси2 ўчреждaющесz * вхождeніемъ тоS.

С™ы6мъ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

РозгA лозы2 жи1зненныz, слaвный філимHне, сhй, віно2 и3скaпалъ є3си2 бжcтвеннагw познaніz сyщымъ въ болёзни души2: и3 сердцA возвесели1лъ є3си2, сBтующаz лeсти њмрачeніемъ, и3 њдержи6маz тм0ю їдwлонеи1стовства, тёмже веселsщесz пaмzть твою2 бGозaрную торжествyемъ.

Грaдъ тS гaзскій почитaетъ, свётъ познaніz, бlжeнне, тоб0ю ўзрёвъ: колоссaє же бжcтвенное твоE тёло, ћкоже богaтство и3мyще, њб8eмлютъ врачєвaніz, и3 и3сточaющу бlгодaть всегдA. тёмже совершaющіи пaмzть твою2 сохранsемсz t бёдъ, філим0не слaвне, моли1твами твои1ми.

Вёрою, со ґпфjею честн0ю, ґрхjппа, мyдраго їерaрха восхвaлимъ, пою1ще філимHна и3 nни1сіма, свzщє1нны бGопроповёдники, честны6z ўчи1тели, лeсть многоб0жну и3скорени1вшыz сл0вомъ, и3 насади1вшыz всBмъ знaніе и4стины, чтyщымъ тёхъ благочeстнw пaмzть всегдA.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ №:

Да рaдуетсz днeсь нб7о свhше, и3 џблацы весeліе да кропsтъ њ ѕэлw2 преслaвныхъ вели1чіихъ бGа нaшегw: сe бо двeрь, на вост0ки зрsщаz, р0ждшисz t непл0дове безпл0дныz по њбэтовaнію, и3 бGу њсвzщeнна бhвши въ жили1ще, днeсь въ хрaмъ, ћкw непор0чное приношeніе, прив0дитсz. да рaдуетсz дв7дъ, брzцaz въ гyсли: приведyтсz, речE, цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, бли6жнzz є3S приведyтсz, внyтрь ски1ніи б9іz, внyтрь њчисти1лища є3гw2, воспитaтисz въ жили1ще прeжде вBкъ t nц7A нетлённw р0ждшагwсz, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Днeсь pал0мски * соб0ръ дёвственныхъ, * свэщы2 вжeгше, * свётлw предх0дzтъ * є3ди1нэй всенепор0чнэй.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы во слёдъ є3S, и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

Г0ру разyмную, * и3 трапeзу бжcтвенную, * м0стъ стaмну, * прbр0че, пріими2, * є3ди1ну всенепор0чную.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Двє1ри с™и1лища tвeрзъ, * захaріе прbр0че, * пріими2 и4стиннw * б9ію м™рь, * и3 є3ди1ну приснодв7у.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже: Самоглaсенъ:

Днeсь въ хрaмъ прив0дитсz всенепор0чнаz дв7а, во nби1телище всецRS бGа, и3 всеS жи1зни нaшеz питaтелz. днeсь чистёйшаz с™hнz, ћкw трилётствующаz ю4ница, во с™†z с™hхъ вв0дитсz. т0й возопіи1мъ, ћкw ѓгGлъ: рaдуйсz, є3ди1на въ женaхъ бlгословeннаz.

Тропaрь ґпcлwвъ, глaсъ G:

Ґпcли с™jи, моли1те ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды.

Слaва, ґпcлwвъ: И# нhнэ, прaздника.

По №-й стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

Восхвали1те дBвы, мaтєри прaзднуйте, лю1діе славосл0вите, свzщeнницы благослови1те пречcтую м™рь б9ію: пл0тію бо младeнствующи прeжде, во хрaмъ принесeсz, ћкw хрaмъ б9ій с™ёйшій. тёмже, прaздникъ дух0вный совершaюще, воспои1мъ ю5, ћкw предстaтельницу р0да человёческагw.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Ск0рw предвари2:

Дв7де, пред8иди2 въ хрaмъ б9ій, и3 рaдуzсz пріими2 цRи1цу нaшу, и3 т0й возопjй: вни1ди, гпcжE, въ хрaмъ цReвъ, вни1ди, є3sже слaва покровeннw разумёетсz, и3зъ неsже х0щетъ и3сточи1тисz нaмъ всBмъ свётъ хrт0съ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHна прaздника, со їрмос0мъ на }: и3 с™hхъ на д7.

КанHнъ прaздника.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS вхождeніе.

Премyдрости, пречcтаz, тS сокр0вище вёмы, и3 благодaти точaщую и3ст0чникъ приснотекyщій рaзума, пр0симъ: тво‰ к†пли њдожди2, вLчце, є4же воспэвaти тS при1снw.

Превhшши, пречcтаz, нб7съ бhвши, хрaмъ и3 палaта, въ хрaмъ б9ій возложи1ласz є3си2, томY ўгот0ватисz въ бжcтвенное жили1ще пришeствіz є3гw2.

Свётъ возсіsвши бцdа благодaти, вс‰ просвэти2, и3 совокупи2 пресвётлое є3S ўкраси1ти торжество2 пёсньми: пріиди1те, къ нeй стецeмсz.

Двeрь слaвнаz, пHмыслы непроходи1маz, двє1ри tвeрзши хрaма б9іz, нhнэ повелэвaетъ нaмъ совшeдшымъ, бжcтвенныхъ є3S чудeсъ наслади1тисz.

КанHнъ с™hхъ, є3гHже краегранeсіе:

ХrтA лю1бzща прослaвлю тS, філимHне. Творeніе їHсифово.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

ЛикоходS рaдостнw нбcнаz, свzщеннодётелю, селє1ніz, благодaть подaждь ми2, свzтyю твою2 пaмzть бжcтвеннw воспэвaющему: тh бо прослaвилсz є3си2.

Струsми твои1хъ словeсъ сердцA напои1въ, дёлати нбcнаz, блажeнне, разумBніz пригот0валъ є3си2 вёрою, ґпcле філимHне досточyдне.

Сщ7еннодёйствуz свzщeнное є3ђліе, сі‰ніи д¦а дyшы просвэти1лъ є3си2, и3збaвивъ t тмы2 їдwлонеи1стовства, мyдре ґпcле.

БGор0диченъ:

ТS прbр0кwвъ дрeвле бжcтвенное собрaніе, многови1дными, чcтаz, џбразы, и3здалeча проначертA и4стиннw є3ди1ну, вLку пор0ждшую.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ честнёмъ вхождeніи твоeмъ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Невэстокраси1тель днeсь kви1сz, крaсный дв7ы хрaмъ и3 черт0гъ, пріeмь њдушевлeнный черт0гъ б9ій, чcтую и3 непор0чную, и3 свэтлёйшую всеS твaри.

Дв7дъ предначинaz ликовaніе, и3грaетъ и3 ликовствyетъ съ нaми, и3 цRи1цу зовeтъ тS ўкрaшену, пречcтаz, предстоsщу, всечcтаz, въ хрaмэ цRю2 и3 бGу.

И#зъ неsже преступлeніе произhде дрeвле р0ду человёческому, и3зъ тоS и3справлeніе и3 нетлёніе процвэтE, бцdа днeсь приводи1ма въ д0мъ б9ій.

И#грaютъ ѓгGльскаz вHинства, и3 всёхъ человBкъ мн0жество: и3 предъ лицeмъ, пречcтаz, предтекyтъ твои1мъ днeсь свэщенHсицы зовyще, вели1чєствіz тво‰ въ домY б9іи.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ твои2 всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Стр†сти хrтHвы и3 востaніе проповёдуz, воздви1гнулъ є3си2 ћкw t гр0ба невёріz и3 мeртвости человёки, філимHне достослaвне.

Nни1сіма бжcтвеннаго и3 філимHна, ґпфjю и3 ґрхjппа, ѕвёзды, просвэщaющыz концы2, свzщeнными пэснопёньми восхвaлимъ.

ЎмA зри1тельное њчи1стивше, бжcтвеннагw получи1сте бGовидёніz, и3 сердцA возврати1сте заблyждшыz къ знaнію, свzщeннэйшіи.

БGор0диченъ:

Ћвльшисz, чcтаz и3 всенетлённаz, пріsла є3си2 во ўтр0бэ бGа сл0ва, њчи1стившаго є3стество2 нaше, њсквeрншеесz, дв7о, грэхопадeніемъ.

Кондaкъ ґпcтолwвъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Ћкw ѕвёзды всесвBтлыz просвэщaющыz концы2, ґпcлы хrт0вы восхвaлимъ, філимHна слaвнаго, и3 ґрхjппа свzщeннаго, и3 nни1сіма, и3 мaрка и3 ґполлHса, съ ни1миже и3 ґпфjю всемyдрую, вопію1ще: моли1те непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Тaже сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Рaломъ сл0ва добродёлаz њлzденBвшаz сердцA, свzщеннодётелю, бжcтвенное познaніе дёлати пригот0валъ є3си2, и3 низложи1въ јдwльскіz хрaмы, создaлъ є3си2 цRкви, бlжeнне, въ слaву создaтелz твоегw2. тёмже сошeдшесz свzтyю твою2 пaмzть, філимHне, слaвимъ свzщеннопросвэщaеми, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже.

Под0бенъ: Повелённое тaйнw.

Да рaдуетсz дв7дъ пэснопи1сецъ, и3 да ликовствyетъ їwакjмъ со ѓнною, ћкw пл0дъ с™hй и3зъ ни1хъ произhде, марjа свэтон0снаz, бжcтвеннаz свэщA, и3 рaдуетсz, входsщи въ хрaмъ: ю4же и3 зрS благослови2 варахjинъ сhнъ, и3 рaдуzсz взывaше: рaдуйсz, чyдо всемjрное.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Двeрь непрох0дную, б9ій д0мъ пріeмлz днeсь, престaти сотвори2 всsкой слyжбэ зак0нной, ћкw и4стиннw kви1сz, зовhй, сyщымъ на земли2 и4стина.

ГорA присённаz, ю4же прови1дэ дрeвле ґввакyмъ, предпроповёда внyтрь вмэсти1вшуюсz въ нех0дныхъ хрaма, добродётєли процвётши, и3 покрывaетъ концы2.

Ви1дэвши пресл†внаz всS землS, стрaнныz же и3 ди6вныz вє1щи, кaкw дв7а, t ѓгGла пи1щу пріeмлющи, џбразы строeніz н0ситъ.

Хрaмъ и3 палaта, и3 нб7о њдушевлeнное ћвльшисz, бGоневёсто цReва, въ хрaмъ зак0нный приводи1ма днeсь, томY соблюдaема, пречcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz: до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

Вётриломъ кrтA вперsемь, преплhлъ є3си2 небyрнw лю1тую пучи1ну, и3скушeній житіS, блажeнне, мнHгіz ўпрaвивъ плaвающыz къ спасeніz пристaнищу бжcтвенною благодaтію.

Свэти6ла свэтоз†рнаz предлагaетъ бжcтвенный грaдъ колоссaйскій: свzщeннаго ґрхjппа, філимHна же и3 ґпфjю ћвэ, и3 nни1сіма слaвнаго, просвэщaющыz мjра концы2.

Бжcтвеннаz рэкA воскипЁ въ сeрдцэ твоeмъ, бGоглаг0ливе, и3 рёки ўстaви, и3 течє1ніz безб0жіz, дyшы же и3стazвшыz зн0емъ невёдэніz, напои2 благодaтію, слaвне.

БGор0диченъ:

Пою1 тz, и4стиннw всепётаz, препётаго бGа сл0ва преестeственнw роди1вшую, и3 молю1сz, смирeнныz моеS души2 и3сцэли1ти недyги, ћкw благA сyщи, бGоневёстнаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz въ чcтнёмъ вхождeніи твоeмъ: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, внyтрь вошлA є3си2 въ хрaмъ б9ій, ћкоже чcтёйшій хрaмъ, всёмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Свzщeніе слaвное и3 свzщeнное возложeніе днeсь пречcтаz дв7а, возложи1вшисz въ хрaмъ б9ій, всецRю2 нaшему, бGу є3ди1ному въ жили1ще соблюдaетсz, ћкw вёсть сaмъ.

Добр0ту, пречcтаz, души2 твоеS зрS нёкогда вёрою захaріа возопи2: ты2 є3си2 и3збавлeніе, ты2 є3си2 всёхъ рaдость: ты2 є3си2 воззвaніе нaше, є4юже невмёстный вмэщeнъ мнЁ kви1тсz.

Q пaче ўмA чудeсъ твои1хъ, всечcтаz. стрaнное твоE ржcтво2 є4сть, стрaненъ џбразъ возращeніz твоегw2, стр†нна и3 пресл†вна тво‰, бGоневёсто, вс‰, и3 человBки несказ†нна.

Свёщникъ многосвётлый сyщи, бGоневёсто, днeсь возсіsла є3си2 въ домY гDни, и3 њзарsеши ны2 честнhми даров†ніи, чcтаz, чудeсъ твои1хъ, бцdе всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Свёта подaтелю, и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2 и3н0гw б0га не знaемъ.

Недyгующыz ви1дz њструплeніемъ ѕлhхъ, слaвне, и3 дётельнымъ твои1мъ сл0вомъ и3сцэли1лъ є3си2, філимHне, и3ногдA, їдwлонеи1стовствомъ лю1тэ бёдствующыz.

Спаси1тєльныz пути6, заблyждшымъ лю1тэ, показaлъ є3си2, ћкw нелeстный путев0ждь, філимHне, є3ди1нъ пyть хrтA возлюби1ти, ди1внw путев0дствилъ є3си2.

Поeтъ свётлый прaздникъ колоссaйскаz честнaz днeсь рaдостнw хrт0ва цRковь, бжcтвеннаго ґрхjппа, и3 бGоглаг0ливаго чтyщи філимHна.

БGор0диченъ:

ВLчце, спаси1 ны њбуревaємыz лю1тымъ волнeніемъ и3скушeній, и3 некр0ткихъ вaрварскихъ нахождeній, и3 дeмwнскихъ лю1тыхъ навётwвъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Всsчєскаz носsй глаг0ломъ, моли1тву прaведныхъ ўслhша: тёмже непл0дныz разрэши1лъ є3си2 недyгъ, ћкw бlгоутр0бенъ, рaдости вин0вную си6мъ даровA.

Сказaти хотS гDь kзhкwмъ своE спасeніе, неискусобрaчную нhнэ t человBкъ пріsтъ, примирeніz знaменіе и3 њбновлeніz.

Ћкw д0мъ сyщи благодaти, въ нeмже сокрHвища лежaтъ неизречeннагw б9іz строeніz, всечcтаz, въ хрaмэ причасти1ласz є3си2 нетлённыz слaдости.

Діади1му тS цaрскую пріeмъ хрaмъ, бGоневёсто, просвэщaшесz, и3 подступaше лyчшымъ, предречeнныхъ зрS на тебЁ сбытіE.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Нб7о kви1лсz є3си2, всBмъ вэщaz слaву спаси1тельную, тебє2 прослaвльшагw, и3 ў§никHмъ сочетaвшагw седмодесsтнымъ, м§ниче всебогaте.

Ўстрани1всz nтeчества, стрaннымъ твои1мъ сл0вомъ ўстрани1вшыzсz бGа ўлови1лъ є3си2, и3 сіHна жи1тели, їерaрше філимHне, показaлъ є3си2.

Добродётельми свzщeнными сіsющи, и3 свётлw бGу ўгождaющи, къ нб7сє1мъ востеклA є3си2, со ѓгGлы ґпфjа ликyющи.

БGор0диченъ:

Воплощaетсz сл0во во чрeвэ твоeмъ, и3 за бlгоутр0біе познавaетсz чlвёкъ, да б0га человёка содёлаетъ, nтрокови1це всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Пречcтый хрaмъ сп7совъ, многоцённый черт0гъ и3 дв7а, свzщeнное сокр0вище слaвы б9іz, днeсь вв0дитсz въ д0мъ гDень, благодaть совводsщи, ћже въ д©э бжcтвенномъ, ю4же воспэвaютъ ѓгGли б9іи: сіS є4сть селeніе нбcное.

Јкосъ:

Неизречeнныхъ б9іихъ, и3 бжcтвенныхъ т†инъ зрS въ дв7э благодaть kвлsемую, и3 и3сполнsему ћвственнw, рaдуюсz, и3 џбразъ разумёти недоумёюсz, стрaнный и3 неизречeнный: кaкw и3збрaннаz, чcтаz, є3ди1на kви1сz пaче всеS твaри ви1димыz и3 разумэвaемыz; тёмже восхвали1ти хотS сію2, ўдивлsюсz ѕэлw2 ўм0мъ же и3 сл0вомъ, nбaче дерзaz проповёдаю и3 величaю: сіS є4сть селeніе нбcное.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

СE днeсь возсіS концє1мъ веснA рaдостнаz, просвэщaющи нaшz дyшы, и3 помышлє1ніz, и3 ќмъ благодaтію, торжеств0мъ бцdы днeсь тaинственнw да ўчреди1мсz.

Да дарон0сzтъ днeсь всsчєскаz цRи1цэ и3 м™ри б9іи, нб7о и3 землS, и3 ѓгGлwвъ чи1ни, и3 человёкwвъ мн0жество, и3 да вопію1тъ: во хрaмъ вв0дитсz рaдость и3 и3збавлeніе.

Писaніе мимотечE, и3 њскудЁ зак0нъ, ћкоже сёнь, и3 благодaти лучи2 возсіsша, въ хрaмъ б9ій вшeдшей тебЁ, дв7о м™и чcтаz, въ нeмъ бlгословeннаz.

Повинeсz ржcтвY твоемY, всечcтаz, ћкw творцY и3 бGу, нб7о и3 землS и3 преисп0днzz, и3 всsкъ љзhкъ земнhхъ и3сповёдаетъ, ћкw гDь kви1сz сп7съ дyшъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

W4бразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Кр†сны тво‰, філимHне, бhвше честны6z н0зэ, стєзи2 кр0ткw шeствующыz є3ђліа, и3 всBмъ р†тнымъ ми1ръ свzщeнный возвэщaющыz, и3 дeмwнскаz стремлє1ніz запинaющыz.

Твои1хъ словeсъ свётомъ гaзzнъ глуб0каz тмA прогнaсz, свzщеннодёлатель ћкw свzщeннэйшій, въ си1хъ бhлъ є3си2 и3зsщнэйшій, вс‰ ўпaсъ, и3 научи1въ пёти, ґпcле: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Въ пeрвыхъ твои1хъ приwбщи1сz д0брыхъ гaзскій грaдъ: тогH бо kви1лсz є3си2 первопрест0льникъ, и3 їерaрхъ спаси1тельный, ћкw свzщенновэщaтель, філимHне, вопи1ти повелэвaz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Возлюби1въ хrтA возлюби1вшаго земны6z за бlгоутр0біе, люб0вію врагA ненави6димыz сyщz, люби1мичи содёzлъ є3си2, філимHне, бGа воспэвaющыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Крёпость смирeнныхъ, и3 свёщникъ свётлый, бжcтвеннаz трапeза, горA и3 двeрь непрох0днаz, пrт0лъ б9ій и3 палaта, жeзлъ же ґарHновъ, и3 стaмна златозaрна сyщи, хrтA мaнну жи1зни, дв7о, носsщи.

Пёснь }. Їрм0съ:

Слhши, nтрокови1це дв7о чcтаz, да речeтъ ќбw гавріи1лъ, совётъ вhшнzгw дрeвній и4стинный, бyди къ пріsтію гот0ва б9ію: тоб0ю бо невмэсти1мый съ человёки поживE. тёмъ и3 рaдуzсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пречcтый хрaмъ въ д0мъ б9ій приводsщи ѓнна и3ногдA, вопію1щи, съ вёрою речE свzщeннику: чaдо, t бGа дaнное мнЁ, пріи1мъ нhнэ, введи2 во хрaмъ зижди1телz твоегw2, и3 рaдуzсz п0й є3мY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

РечE, ви1дэвъ, ѓннэ и3ногдA д¦омъ захaріа: жи1зни м™рь вв0диши и4стинную, ю4же свётлw прbр0цы б9іи бцdу проповёдаша, и3 кaкw хрaмъ вмэсти1тъ ю5: тёмъ чудsсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

РабA б9іz бhхъ ѓзъ, tвэщA ѓнна є3мY, призывaюще сего2 вёрою и3 моли1твою, пріsти моеS болёзни пл0дъ, по пріsтіи же рождeнную привести2 дaвшему ю5. тёмъ зовS вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Зак0нное вои1стинну дёло є4сть, свzщeнникъ речE є4й, стрaнну же весьмA вeщь поразумэвaю, зрS приводи1мую въ д0мъ б9ій, преслaвнw превосходsщую с™†z благодaтію. тёмъ и3 рaдуzсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Возмогaю, речE ѓнна є3мY, знaющи, ±же глаг0леши, разумёеши бо сі‰ д¦омъ б9іимъ, ћснw ±же дв7ы проповёдалъ є3си2. пріими2 ќбw пречcтую въ хрaмъ создaтелz твоегw2, и3 рaдуzсz п0й є3мY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свэтон0сна нaмъ возжжeсz свэщA, возопи2 свzщeнникъ, рaдость величaйшую свэтsщи во хрaмэ: дyшы прbр0чєскіz да срaдуютсz мнЁ, ћкw пресл†внаz зрsще, совершaємаz въ домY б9іи, и3 да вопію1тъ при1снw: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Сл0во, ћкw свэти1льникъ свётлый, возжeнъ въ твоeмъ сeрдцы носS, прeжде ўгашє1нныz, и3 во тмЁ мн0зэй лежaщыz невёдэніz, слaвне, къ бGознaніz воздви1глъ є3си2 дню2.

Свzщeнное твоE къ бGу и3зшeствіе, свzщeнными возвели1чисz провождeньми ґпcлwвъ, и3 безпл0тныхъ ўмHвъ, и4хже и3мёлъ є3си2 на земли2 житіE, ћкw свzщеннотаи1нникъ, філимHне бGоглаг0ливе.

МЂро сладков0нное ћвэ и3скaпавъ свzщeнныхъ чудeсъ, блажeнне, њблагов0нилъ є3си2 смhслы и3 помышлє1ніz бlгочести6вымъ, и3 стр†сти ѕлосмр†дныz tгнaлъ є3си2 превозносsщихъ хrтA, мyдре філимHне.

Ћкоже ѕвBзды свBтлыz твeрди, цRкве при1снw сіsюще, кyпнw ґрхjппъ чyдный, ґпфjа, філимHнъ и3 nни1сімъ, помышлє1ніz н†ша просвэщaютъ.

БGор0диченъ:

Н0въ рaй нaмъ чрeво твоE и4стиннw, чcтаz, kви1сz, жи1зни дрeво возращaz, и3 ўмeршыz плод0мъ дрeва, пaки въ рaй њживотвори1вши введE, бцdе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћкw њдушевлeнному б9ію ківHту, да никaкоже к0снетсz рукA сквeрныхъ, ўстнё же вёрныхъ бцdэ нем0лчнw, глaсъ ѓгGла, воспэвaюще, съ рaдостію да вопію1тъ: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Ћкw пресвётлую, бцdе чcтаz, душeвныz чистоты2 и3мyщи добр0ту, бlгодaтію же б9іею и3сполнsема съ нб7сE, свётомъ присносyщнымъ просвэщaеши всегдA съ весeліемъ вопію1щыz: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Прелетaетъ, бцdе чcтаz, чyдо твоE си1лу словeсъ: тёло бо въ тебЁ поразумэвaю, пaче сл0ва, течeніz грэх0внагw непріsтно. тёмже благодaрственнw вопію1 ти: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Преслaвнw проwбразовaше, чcтаz, зак0нъ тS ски1нію, и3 бжcтвенную стaмну, стрaненъ ківHтъ, и3 катапетaсму, и3 жeзлъ, хрaмъ неразруши1мый, и3 двeрь б9ію. тёмже научaютъ тебЁ звaти: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

ПэснопоS тебЁ провозглашaше дв7дъ, глаг0лz тS дщeрь цReву, красот0ю добродётелей њдеснyю предстоsщую бGа, ви1дэвъ тS ўпещрeнну. тёмже, прbр0чествуz, вопіsше: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

БGопріsтну предзрS соломHнъ, проповёда тS џдръ цReвъ, живhй и3ст0чникъ запечaтствованъ, и3зъ негHже немyтнаz нaмъ произhде водA, вёрою вопію1щымъ: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Подаeши даровaній твою2 тишинY, бцdе, души2 моeй, точaщи жи1знь тебE чтyщымъ по д0лгу, самA защищaющи, и3 покрывaющи, и3 соблюдaющи, вопи1ти тебЁ: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Со свzщeннэйшимъ ли1комъ свzщeнныхъ ґпcлъ, под0бнw жи1тельствуеши на нб7сёхъ, бжcтвеннымъ причaстіемъ њбожaемь, и3 свётомъ сіsz неизречeннымъ, и3 рaдостію дух0вною, філимHне, при1снw и3сполнsемь.

Ћкw чyдный тв0й нрaвъ, ћкw добро2 и3 красно2 житіE твоE, ћкw преслaвно и3 ўспeніе твоE, блажeнне ґпcле: ћкw свётлый дeнь, въ нeмже њстaвивъ ±же на земли2, на нбcныz крyги возшeлъ є3си2 веселsсz.

Днeсь весели1тсz всS хrт0ва цRковь, прaзднственную рaдость дух0внw состaвльши въ пaмzти твоeй, ю4же непоколeблену спаси2 твои1ми къ сп7су и3 бGу благопріsтными моли1твами, філимHне свzщeннэйше.

Рaка мощeй твои1хъ врачевaній к†пли и3сточaетъ приходsщымъ свzщeннw, бlжeнне філимHне ґпcле, недyги ўставлsетъ, и3 всёхъ дyшы њсвzщaетъ, бжcтвенную твою2 пaмzть прaзднующихъ всегдA.

БGор0диченъ:

Н0сиши носsщаго вс‰, и3 питaеши питaющаго, џбразъ ржcтвA никaкоже вёдzщи, всенепор0чнаz, пaче ўмA твоE чyдо, ѓгGлы ўжасaющее и3 человёки, вёдущыz тS є3ди1ну дв7у бGомaтерь.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ю$же дрeвле предвозвэсти2 прbр0ческое сосл0віе стaмну, и3 жeзлъ, и3 скрижaль, и3 несэк0мую г0ру, марjю бGоoтрокови1цу вёрнw да восхвaлимъ: днeсь бо вв0дитсz во с™†z с™hхъ, воспитaтисz гDеви.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7 Под0бенъ: Триднeвенъ:

ДBвы, сликовствyйте, * nтрокови6цы, взыгрaйте, * свэщы2 носsще, * восп0йте свётлw * є3ди1ну бцdу чcтую прес™yю, * и3 нбcнаz восп0йте.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S: и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

ЃгGловою тS рук0ю, дв7о, * пи1щею всёхъ творeцъ * сн7ъ тв0й питaетъ, вLчце чcтаz, * с™hхъ во с™†z, * kвлsz твоE мjру * вели1чествіе преб0льшее.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

С™hхъ прес™az, дв7о бGоневёсто, * р0ждшаz вLку всёхъ, * є3ди1наго t трbцы, * того2 моли2, всёхъ воспэвaющихъ тS * и3збaвити t бёдъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ д7:

Днeсь бGовмэсти1мый хрaмъ бцdа въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 захaріа сію2 пріeмлетъ: днeсь с™†z с™hхъ рaдуютсz, и3 ли1къ ѓгGльскій тaинственнw торжествyетъ. съ ни1миже и3 мы2, прaзднующе днeсь, съ гавріи1ломъ возопіи1мъ: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю, и3мёzй вeлію ми1лость.

На літургjи: Бlжє1нна прaздника, пёснь №-z, на ѕ7. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Ґпcлъ къ філимHну, п0слэ ™в-гw зачaла: Пavелъ, ю4зникъ ї}съ хrт0въ: Ґллилyіа, глaсу №: И#сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰, гDи. Е#ђліе луки2, зачaло н7. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ:

Слyжба с™aгw благовёрнагw вели1кагw кнsзz міхаи1ла kрослaвича тферскaгw.

На вели1цэй вечeрни. Блажeнъ мyжъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Кjими похвaльными вэнцы2:

Кjими похвaльными вэнцы6 ўвzзeмъ честнyю главY твою2, и3 всечcтн0е тёло твоE и3 бGоизбрaнное, пріи1мша заколeніе непрaведное, въ чистотЁ воспитaнное житіE, и3 цэломyдрое и3зв0лилъ є3си2, нетлённагw житіS мужеyмнымъ смhсломъ врaжію держaву разруши1лъ є3си2, и3 б9іимъ пос0біемъ, подаS нaмъ вeлію ми1лость.

Кjими пёсненными похвалaми состaвимъ прaздникъ чcтенъ бGомyдрагw міхаи1ла, и4же хrтA рaди њстaви тлённую слaву земнyю, и3 сосyдъ чeстенъ kви1сz с™aгw д¦а; ѕвэздA свэтон0снаz возсіS въ рwссjи, њзарsющаz вс‰ концы2, и3 ћкw жeртва непор0чна, принесeсz хrтY, є3мyже прилёжнw м0литсz, даровaти нaмъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Кjими пёніz пёсньми тебE, міхаи1ле, возвели1чимъ; є3г0же хrт0съ пaче є3стествA возвели1чивъ, и3 непобэди1ма во бранёхъ показA, свэтозaрное твоE лицE просвэщaемо пaче с0лнца и3 въ б9ію си1лу њболчeнъ, є3гHже ўчeнію послёдовалъ є3си2, беззакHннымъ пл0ть твою2 прeдалъ є3си2, и3 претерпёлъ є3си2 лє1стныz гнёвы, за люб0вь создaвшагw тS.

Ѓще нёсть літjи. И$ны стіхи6ры, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Ћкw вои1стинну бжcтвеннаz и3 честнaz возсіsвши пaмzть твоS рwссjйскимъ странaмъ днeсь, слaвный міхаи1ле, цaрскагw к0рене с™az џтрасль, хrтA возлюби1въ, є3гHже рaди непрaведное заколeніе претерпёлъ є3си2. тёмъ моли2, бlжeнне, даровaти душaмъ нaшымъ њчищeніе согрэшeній, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Рaдуютсz человёцы рaдостію днeсь, и3 да поeтъ ликyющи бжcтвенными пёсньми цRковь хrт0ва, хвaлzщи блажeннаго кнsзz же и3 м§ника: хrтa бо рaди, ћкw преходsщее цaрство земн0е возненави1дэвша, гDа сп7са t души2 возлюби1вша, и3 непрaведнw ўбjйство претерпёвша, никaкоже проти1вzщасz закалaющему, и3 м0литсz спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Въ нбcныz nби1тєли ћкw на колесни1цэ возшeлъ є3си2, твоeю кр0вію њчервлени1въ њдэsніе, ћкw ѓгнецъ непрaведнw заколeніе пріsлъ є3си2 t врагA кавгадhz, ѕлЁ жив0тъ св0й и3спровeргшагw, соблюди2 грaдъ сeй и3 цRковь твою2 t врaжіz нападeніz, благочестнaz лёторасле, блажeнный міхаи1ле, мyчениче пресловyщій, тeплый застyпниче рwссjйскіz земли2, и3 всBмъ странaмъ ўтверждeніе: но м0лимъ тS, моли1сz, свsте, безъ врeда сохрани1ти nтeчество твоE, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

ВозсіS днeсь, ћкw с0лнце, страстотeрпца пaмzть, вBрныz созывaющи на весeліе тaйнw. хвалaми, ћкw цвBты крaсными, вэнцы2 сплeтше златозaрны, къ честнёй є3гw2 главЁ принесeмъ, глаг0люще: рaдуйсz, свётлаz ѕвэздо2 мhсленныz твeрди, и3 тeплый застyпниче грaду нaшему: рaдуйсz, поспёшниче сyщымъ въ бэдaхъ, и3 твeрдое њграждeніе къ тебЁ притекaющымъ: рaдуйсz, побёды соверши1въ п0двигъ и3 вэнeцъ пріи1мъ t хrтA бGа. є3г0же моли2 прилёжнw, пребlжeнне міхаи1ле, нар0ду нaшему ми1ръ и3 здрaвіе подaти, и3 на проти6вныz побёду, и3 грaдъ тв0й невреди1мь сохрани1ти моли1твами твои1ми, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ ѕ7: Днeсь соб0ры вёрныхъ сошeдшесz:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA м7г] Тaкw гlг0летъ гDь: вси2 kзhцы собрaшасz вкyпэ, и3 соберyтсz кнsзи t ни1хъ: кто2 возвэсти1тъ сі‰ въ ни1хъ; и3ли2 ±же t начaла, кто2 слы6шана сотвори1тъ вaмъ; да приведyтъ свидётели сво‰ и3 њправдsтсz, и3 да ўслhшатъ, и3 да рекyтъ и4стину. Бyдите ми2 свидётели, и3 ѓзъ свидётель, глаг0летъ гDь бGъ, и3 џтрокъ, є3г0же и3збрaхъ, да познaете и3 вёруете ми2, и3 разумёете, ћкw ѓзъ є4смь: прeжде менє2 не бhсть и4нъ б0гъ и3 по мнЁ не бyдетъ. Ѓзъ є4смь бGъ, и3 нёсть рaзвэ менє2 спасazй. Ѓзъ возвэсти1хъ и3 спас0хъ, ўничижи1хъ, и3 не бЁ въ вaсъ чyждій. Вы2 мнЁ свидётели, и3 ѓзъ гDь бGъ: и3 є3щE t начaла ѓзъ є4смь, и3 нёсть t рyкъ мои1хъ и3збавлszй. сотворю2, и3 кто2 tврати1тъ то2; Си1це гlг0летъ гDь бGъ, и3збавлszй вaсъ с™hй ї}левъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ, ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости, житіE несквeрное. Благоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть. Восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz: лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Ѓще настоsтель и3зв0литъ пёти літjю: стіхи6ры, пи1саны на ГDи, воззвaхъ друг‡z.

Слaва, глaсъ }. Ћкw вои1стинну бжcтвеннаz и3 честнaz:

И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры прaздника. Слaва, с™aгw, глaсъ }:

Пріиди1те, восхвaлимъ чудотв0рца и3 м§ника, зак0ннw пострадaвшаго, побёждшаго сопроти1внаго врагA, нhнэ бо свётлw ўкрaшенъ предстои1тъ хrтY рaдуzсz. тёмъ и3 мы2 пёсньми пaмzть є3гw2 вeселw люб0вію похвaлимъ, вопію1ще: рaдуйсz, вселeнныz застyпниче, и3 побори1телю на враги2: рaдуйсz, врачY болsщихъ, и3 дeмwнwвъ прогони1телю: рaдуйсz, чyдный міхаи1ле, люби1мый хrтY: за ны2 моли2 с™yю трbцу, ўмири1ти мjръ и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ }: По ржcтвЁ твоeмъ:

Тропaрь, глaсъ }:

Возвhсивъ ќмъ тв0й къ бGу, и3 житіS со ѓгGлы возжелёлъ є3си2, тлённую слaву земнyю њстaвилъ є3си2, бlжeнне, и3 положи1лъ є3си2 дyшу твою2 за лю1ди тво‰, воспріsлъ є3си2 вэнeцъ проти1ву трудHвъ твои1хъ, бGомyдре міхаи1ле. моли2 хrтA бGа, њ чтyщихъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. По пeрвой и3 по втор0й каfjсмэ, сэдaльны прaздника.

По полmелeи сэдaленъ с™aгw, глaсъ д7 Поd: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Kви1сz днeсь заступлeніе грaду твоемY и3 лю1демъ, прес™0е тёло твоE честн0е: є4же пріи1мши цRковь б9іz, весели1тъ сердцA пою1щихъ тS, міхаи1ле.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Пречcтыz рyки тво‰ дв7ом™и, простeрши, покрhй ўповaющыz на тS, и3 сн7у твоемY зовyщыz: всBмъ подaждь хrтE, ми1лwсти тво‰.

Тaже чтeмъ њ ўбіeніи є3гw2.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ. pал0мъ н7.

Стіхи1ра самоглaсна, глaсъ ѕ7:

Днeсь вёрныхъ соб0ри ли1къ дух0вный состaвльше, въ пaмzти с™aгw мyченика свzтолёпнw ликовствyемъ, днeсь весeліемъ прослaвимъ гDа, прослaвльшаго бlжeннаго міхаи1ла, семY ѓбіе ўчyвствившесz, днeсь клaнzющесz чудот0чному є3гw2 гр0бу, возопіи1мъ: рaдуйсz, дрyже гDень, попрaвый ѕмjеву главY: рaдуйсz, по nбhчаю неврeднw џбразъ сохрани1вый: рaдуйсz, за хrт0вы зaпwвэди ўбіeніе пріeмый, є3гHже тёло по ўбіeніи на мёстэ пyстэ повeржено: мн0зи же вёрніи ви1дэша t негw2 ст0лпъ џгненъ t земли2 до нб7сE: рaдуйсz, цвёте благов0нный, неувzдaемый рwссjйскій. не престaй молsсz хrтY поми1ловати и3 спасти2 свэтон0сную пaмzть твою2 прaзднующихъ.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7: И# с™aгw двA канHна на }.

КанHнъ с™aгw.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь возслeмъ, лю1діе, чyдному бGу нaшему, свободи1вшему ї}лz t раб0ты, пёснь побёдную пою1ще и3 вопію1ще: пои1мъ тебЁ є3ди1ному вLцэ.

Въ п0мощь тебE, хrтE, призывaю, и3 дерзaю воспёти страстотeрпца твоегw2 пaмzть, ўстнaми недост0йными: вLко хrтE, ўтверди2 помышлeніе, на хвалосл0віе твоегw2 ўг0дника.

Рwссjйское ўдобрeніе, и3 правовёрному нар0ду нaшему похвалY и3 крёпость, тв0й показaвъ доброyмный смhслъ, бGомyдре міхаи1ле, досточyдне.

Съ дeрзостію просіsлъ є3си2 хrт0во ўчeніе въ сeрдцы, є4же положи1ти дyшу твою2 за дрyги тво‰: ћкоже хrт0съ за ны2 кр0вь свою2 проліS.

БGор0диченъ:

Застyпнице скорбsщихъ, спасeніz надeжда ненадёющихсz, бцdе всепётаz, моли2 прилёжнw и3збaвитисz нaмъ t бёдъ.

Другjй канHнъ с™aгw:

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь пои1мъ, вопіsше.

Ћкw по зак0ну ходи1въ, смирeнную мyдрость воспріsлъ є3си2, вели1кій страдaльче, со с™hми трbцэ предстоS, моли1сz њчищeніе нaмъ даровaти, тебE похвалsющымъ.

Бжcтвенное богaтство и3сцэлeній, и3 мЂро благов0нное и3сточaетъ хрaмъ тв0й, свsте, въ нeмже поeмъ хrтA бGа, прослaвльшаго тS.

Незаходи1мое сlнце въ себЁ стzжaвъ хrтA бGа нaшего, преслaвный міхаи1ле, њсвzти1 ны, честнyю пaмzть твою2 почитaющыz.

БGор0диченъ:

КраснY и3 и3збрaнну всечcтую разумёвъ тS сн7ъ б9ій, всенепор0чнаz, сн7ъ тв0й бhсть, сhны сотвори2 бlгодaтію бцdу тS чтyщыz.

Катавaсіа: СпасE лю1ди чудодёйствуzй вLка:

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди1сz сeрдце моE во гDэ, вознесeсz р0гъ м0й въ бз7э моeмъ, разшири1шасz на враги2 мо‰ ўстA мо‰, возвесели1хсz њ спасeніи твоeмъ.

Nби1телище бhсть с™aгw д¦а твоE с™0е сeрдце, и4мже не ўбоsлсz є3си2 непрaведнагw царS ћрости, страстотeрпче міхаи1ле.

T свzтyю бокY бGомyдрыz xeніи, блажeнне, роди1лсz є3си2, съ нeюже тS блажи1мъ, страдaльче прехвaльне, спаси2 грaдъ тв0й, и3 лю1ди, пою1щыz тS.

Заколeнъ бhлъ є3си2 t непрaведныхъ твои1хъ ўбjйцъ, и3 вопіsлъ є3си2 вLцэ хrтY: пріими2 дyхъ м0й, вLко, на тs бо ўповaніе моE возложи1хъ, гDи.

БGор0диченъ:

Глаг0лы проповBдникъ бGоглaсныхъ и3сполнsютсz, сего2 роди2 дв7а н0ваго мLнца, ґдaма старёйша, и3 сопрест0льна роди1телю.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Весeліемъ весели1тсz хrт0ва цRковь въ пaмzть твою2 свsте, и3 творцY вопіeтъ: ты2 моS, гDи, крёпость, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Д0блzго вэнeчника, и3 страдaльца хrт0ва восхвaлимъ свётлw, научи1вшаго нaсъ хrтY вопи1ти: свsтъ є3си2, гDи.

Ни цaрства желaніе, ни пи1щи наслаждeніе, ни сребрA, ни злaта возжелёвъ, но хrтY є3ди1ному вопіsше: свsтъ є3си2, гDи, и3н0гw бо рaзвэ тебє2 не знaю.

БGор0диченъ:

И#збавлsющаго человёки преслушaніz, и3 лю1тагw падeніz, всемY вин0внаго, чcтаz и3 всенепор0чнаz, родилA є3си2.

Кондaкъ прaздника:

И# сэдaленъ с™aгw, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Мyдростію б9іею ўразумёлъ є3си2 мимоходsщую жи1знь, и3 њ кнzжeніи небрeгъ, но на нбcное цrтво притeклъ є3си2, повинyzсz сыновствY, ћкw nвчA неѕл0биво, безъ прaвды ножeмъ закалaемь бhлъ є3си2: ћкw бо свирёпіи ѕвёріе, безѕл0бива ѓгнца безъ винh тz ўбивaху. тёмъ и3 со ѓгGлы веселsсz, міхаи1ле свsте, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти, чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй, и3 лю1тыхъ њбстоsній вс‰ и3збaви, на тS надeжду, nтрокови1це, и3мyщыz, и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными мольбaми твои1ми.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Прbр0къ ґввакyмъ ќмныма nчи1ма прови1дэ, гDи, пришeствіе твоE, тёмъ и3 вопіsше: t ю4га пріи1детъ бGъ. слaва си1лэ твоeй, слaва снизхождeнію твоемY.

Пріи1демъ, брaтіе, къ честнёй рaцэ в0ина хrт0ва и3 мyченика міхаи1ла, и3 њблобызaемъ сердeчными ўстнaми, пріeмлюще неwск{дныz дaры t трудопол0жника хrтA, и3 сп7са дyшъ нaшихъ.

Б9іимъ пр0мысломъ, и3 с™aгw д¦а дётелію, твоE с™0е тёло t губи1тельныz страны2 принесено2 бhсть, и3сточaющее нaмъ рёки и3сцэлeній, струsми кровeй твои1хъ, міхаи1ле.

Послёдовалъ є3си2 хrтY, и3 мyцэ є3гw2 ўпод0билсz є3си2, пребlжeнне бGон0се міхаи1ле, пэвцы2 тво‰ сохранsй, и3 грaдъ нaшъ заступи2 t нахождeніz погaныхъ, и3 t всёхъ бёдъ бGопріsтными твои1ми моли1твами.

БGор0диченъ:

Просвэти2, чcтаz, души2 моеS џчи, свётъ роди1вшаz, да не пости1гнетъ менE грэх0внаz тмA тsжкаz, и3 глубинA tчazннаz покрhетъ мS: но самa мz спаси2, и3 напрaви къ тишинЁ бжcтвеннагw хотёніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Бlгодaтію и3змлaда въ вёрэ чи1стэ воспитaнъ, чaстыми труды6 и3 люб0вію вLцэ послёдовалъ є3си2, и3 надeждею є3гw2 льсти1ваго врагA посрами1лъ є3си2.

Врачевство2 неистощи1мое рaка твоS показaсz, бlжeнне, и3 пристaнище небyрное: вси2 вёрою притекaющіи њбрэтaемъ t ѕлhхъ и3збавлeніе.

Люб0вію ко хrтY привzзaемь, тёмъ и3 дaра спод0бльсz, стр†сти разли6чныz и3сцэлsти. сего2 рaди твоE совершaемъ прaзднество, бGомyдре.

БGор0диченъ:

Просвэти1 мz, пречcтаz гпcжE, њмрачeннаго грэх0вными страстьми2, въ тлёніи лежaща, моли1твами твои1ми свободи2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

ГDи б9е нaшъ, ми1ръ дaждь нaмъ, гDи, б9е нaшъ, стzжи1 ны: гDи, рaзвэ тебє2, и3н0гw не вёмы, и4мz твоE и3менyемъ.

ГDи б9е м0й, міхаи1лъ вопіsше, ты2 ќбw, гDи, нaсъ рaди смeрти вкуси1лъ є3си2, и3 спaслъ є3си2 р0дъ человёческій твоeю кр0вію, хrтE б9е.

ГDи б9е м0й, спод0би мS пріsти нбcнагw селeніz, и3 слaвы неизречeнныz, и3 въ тлённыхъ мёстw нетлBннаz подaждь, вLко, вопіsлъ є3си2, бGови1дче.

Тезоимени1те вhшнzгw воев0ды, міхаи1ле, nгнезрaчнагw, съ ни1мже ўмоли2 хrтA подaти ми1ръ нар0ду нaшему и3 ўтиши1ти вр†жіz стремлє1ніz.

БGор0диченъ:

Ўкрэпи2, вLчце, слaвzщихъ тS на проти6вныz враги2, ћкw дв7да на голіafа, да тебE веселsщесz воспэвaемъ: рaдуйсz, покр0ве с™hй, и3 застyпнице р0да нaшегw.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

НастA всечестнhй прaздникъ, и3 свzщeнное торжество2 міхаи1ла слaвнагw, носsщагw нaмъ рaдость вёчную, въ нeйже слaвимъ гDа прослaвльшаго є3го2.

Добродётелей ўкрaшенный благолёпіемъ, свётлый міхаи1ле, страдaніемъ вэнчaвсz, врагa же и3 °сыновцA (племzнника или внука, в данном случае племzнника Георгиz Даниловича. Прим. orthlib) посрами1въ, по хrтЁ пріeмлz заколeніе.

Слhшано бhсть во всeмъ мjрэ честн0е и3 свzщeнное страдaніе твоE, и3 всsкъ љзhкъ составлsетъ слaвити хrтA, тебE прослaвльшаго.

БGор0диченъ:

ПрестA ќбw тлёніе, дв7а бо роди2 нетлённw бGа сл0ва, пaче є3стествA и3 сл0ва, дв7а и3 по ржcтвЁ пребhвши.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ћкоже прbр0ка и3збaвилъ є3си2 и3зъ глубины2 преисп0дніz, хrтE б9е, и3 менE t грэхHвъ мои1хъ и3збaви, ћкw человэколю1бецъ, и3 ўпрaви жив0тъ м0й, молю1сz.

Свётомъ бlгодaти њзарsемь, страстотeрпче мyдре, невозврaтнw шeствовалъ є3си2 путeмъ, вводsщимъ къ вhшнему їеrли1му: с™hй бо д¦ъ настaви тS, њбитazй въ сeрдцэ твоeмъ, міхаи1ле.

ТлBннаz бyдущими и3змэни1лъ є3си2, ћкw мeчь nбоюдуo1стръ, воwружи1всz стрaхомъ хrт0вымъ, г0рькую смeрть въ ничт0же вмэни1лъ є3си2, слaвы вhшніz желaz.

Ќмъ тв0й къ бGу впери1въ, надeждею и3 вёрою ўкрэпи1всz, ћкw в0инъ непобёдный, заколeніz непрaведнагw не ўбоsлсz є3си2, мyдре, бGови1дче міхаи1ле.

БGор0диченъ:

ТебЁ припaдающе, гпcжE, и3 вёрою покланsющесz, м0лимъ тS: рaдуйсz, бGоблажeннаz дв7о, покр0ве и3 њграждeніе нaше, пом0щнице въ бэдaхъ сyщымъ, спаси1 ны, не и3мyщыz п0мощи, на тs бо надёемсz.

И$нъ. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

ЖитіE врeменное презрёвъ, и3 њ кнzжeніи неради1въ свёта сегw2, не воспроти1вльсz врагY и3 сыновцY: но пaче на гDа взирaше мhслію.

Свётлый тв0й прaздникъ њ совершaющихъ, бlжeнне, моли1сz, nтeчество твоE сохрани1ти t вр†гъ ненавётно, и3 ми1рно строeніе даровaти нар0ду нaшему моли1твами твои1ми.

Кнzжeніе земн0е, и3 цaрское ўкрашeніе њстaвивъ, воспріsлъ є3си2 вэнeцъ и3зъ б9іz вLчни десни1цы, и3 со ѓгGлы ликyеши. моли2 гDа за ны2, чтyщыz твою2 пaмzть.

БGор0диченъ:

Ўсты2, и3 п0мысломъ, и3 сeрдцемъ; пречcтаz, проповёдуемъ тS веселsщесz: тоб0ю бо бGу примири1хомсz, tриновeнніи преступлeніемъ пeрвэе прaoтца.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Вhшнихъ и3щS, и3 земнyю слaву презрёвъ, цRковь б9ію њбагри1лъ є3си2 твоeю кр0вію, за ню1же и3 пострадaлъ є3си2, свsте міхаи1ле, заколeніе непрaведное пріeмь веселsсz. тёмже со ѓгGлы предстоS хrтY бGу, моли2 непрестaннw за вс‰ ны2.

Јкосъ:

Слaву возненави1дэлъ є3си2 тлённую и3 мимотекyщую, и3 добродётели kви1лсz є3си2 сосyдъ, слaвне, t ю4ности: и3 зак0нъ б9ій t души2 возлюби1въ, и3 зрёніе къ жи1зни грzдyщей, њ чeсти земнёй и3 слaсти небрeгъ, нетлённое цrтво воспріsлъ є3си2: хrт0вэ зaповэди послёдуz, положи1лъ є3си2 дyшу твою2 за ны2, и3 хrт0вэ стrти ўпод0билсz є3си2 заколeна въ рeбра, и3 кр0вію твоeю и3збaвилъ є3си1 ны погaныхъ нашeствіz и3 г0рькіz смeрти. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: страстотeрпче міхаи1ле, со ѓгGлы предстоS, моли1сz за вс‰ ны2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Халдeйскаz пeщь, nгнeмъ распалaемаz, њрошaшесz д¦омъ, б9іимъ предстоsніемъ џтроцы поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Вели1чіе нaше и3 похвалA, ты2 є3си2, міхаи1ле бGомyдре: тоб0ю бо t погaнскіz раб0ты свободи1хомсz. и3 нhнэ моли2 за р0дъ тв0й и3 лю1ди, вопію1щыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ты2 ўпод0билсz є3си2 мwmсeю бGови1дцу, сокрушeннымъ сeрдцемъ молsсz њ стaдэ твоeмъ, и3збaвити грaдъ тв0й и3 лю1ди t врaжіz раб0ты, вопію1щыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Всехвaльный глaсъ, и3 мольбY тебЁ возсылaемъ, къ рaцэ мощeй твои1хъ приходsще, бlжeнне міхаи1ле: проси2 ми1ра нар0ду нaшему и3 душaмъ нaшымъ њставлeніz грэхHвъ, пою1щымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Неиспи1саннаz мн0гими прbрHки, не свёдома же бhсть, дв7о, нбcными служaщими бGу ѓгGлы: нhнэ же, тS вси2 вёдуще бцdу, твоеS трeбуемъ п0мощи и3 заступлeніz, бlгословeннаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Лeстію прелукaвагw дрeвле, њчервленA бhсть землS кр0вію ѓвелz братоубjйственною рук0ю кaіна: нhнэ же кр0вію твоeю њкропи1вшисz, благоухaніz жeртву хrтY приношaетъ, вопію1щи: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Бжcтвенна и3 пресвётлаz пaмzть твоS, ћкw нeбо свэтозaрно показaсz, ћкw с0лнце свэтон0сно просвэщaz, безъ сумнёніz хrтY вопію1щыz: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Кто2 не ўдиви1тсz, и3 кто2 не воспоeтъ и3 прослaвитъ вёрнw преслaвнаго мyченика хrт0ва міхаи1ла, хrт0ва рaди смирeніz возненави1дэвша діадЂму и3 цaрство;

БGор0диченъ:

Тоб0ю нaмъ, дв7о, свётъ возсіS тє1мнымъ, и3 tпyстъ плэнє1ннымъ: тh бо родилA є3си2 зижди1телz всёхъ бGа, ў негHже и3спроси2, пречcтаz, послaти вBрнымъ вeлію ми1лость.

Пёснь }. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

Въ нар0читый дeнь с™aгw преставлeніz рaдостнw прaзднуемъ, пёснь молeбную хrтY возсылaюще, нетлённымъ вэнцeмъ вэнчaвшу тS, прехвaльне міхаи1ле: проси2 нaмъ њставлeніz грэхHвъ, слaвzщымъ тS вёрнw.

Похв†льныz цвёты, ћкw цaрскій вэнeцъ бGомyдрэй твоeй главЁ въ пaмzть прин0симъ, ю4же хrт0съ нетлёніемъ вэнчA, преблажeнне міхаи1ле: моли1сz њ стaдэ твоeмъ, и3збaвитисz грaду твоемY t всsкіz бэды2.

Лівaнъ ли г0ру наречeмъ тS, бGомyдраz xeніе, и3ли2 фісHнъ рэкY, добрёйши сапфjра, и3 кaменіz честнaгw, блажeннаго міхаи1ла р0ждшую, и4мже просвэти1сz рwссjйскаz странA, и4же и3 м0литсz за нaсъ ко гDу;

БGор0диченъ:

Гордhню и3 шат†ніz низложи2, и3 совёты непрaвєдныz кнzзeй разори2, и3 зачинaющыz рaть погуби2, q м™и б9іz, пречcтаz дв7о! вёрныхъ людeй р0гъ возвhси, да тв0й, пречcтаz, прaздникъ слaвимъ, бцdе дв7о, во вёки вс‰.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Просіsвши днeсь пресвётлаz пaмzть твоS, пребlжeнне, вBрныz созывaетъ ны2 на торжество2, прослaвити терпBніz тво‰, хrтy же вопи1ти: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Тёло твоE с™0е и3 пребlжeнное пріи1мши с™az цRковь, днeсь весели1тсz съ вёрными, преди6внаz чудесA ви1дzщи, хrтA превозн0симъ во вёки.

БGоzвлeнный н0вый страдaлецъ тебE, хrтE, є3ди1наго возлюби2, и3 лю1ди настaви пёти тS, творцA всёхъ: благослови1те и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Свётъ и3 свэтодaвца сл0во зачалA є3си2, и3 неизречeннw родилA є3си2 пресyщнаго: д¦ъ б9ій, дв7о, въ тS всели1сz. тёмъ тS поeмъ, чcтаz, во вёки вс‰.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Чyжде мaтеремъ дёвство, и3 стрaнно дёвамъ дэторождeніе: на тебЁ, бцdе, nбо‰ ўстр0ишасz. тёмъ тS вс‰ племенA земн†z не престaннw величaемъ.

Пріими2 похвалY t р†бъ недост0йныхъ, и3 моли1тву њ нaсъ сотвори2 къ бGу, чeстнw творsщихъ твою2 пaмzть, да t бёдъ и3 печaлей и3 грBхъ лю1тыхъ свободи1мсz, тS величaюще.

Ћкw голуби1ца цэломyдраz, на фjніxъ добродётели возшeлъ є3си2, кри1ла и3мyщи свzщє1нна и3 позлащє1нна, и4миже возлетёвъ, въ рaйстэй пи1щи водворsешисz, пребlжeнне.

ПредстоS ў прест0ла всёхъ вLки, бGови1дче міхаи1ле, њ творsщихъ чcтн0е твоE прaзднество, грaду нaшему и3збaвитисz t напaстей и3 бёдъ, здрaвіе и3 побёду всBмъ правwслaвнымъ хrтіaнwмъ на проти6вныz враги2, и3спроси2 моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Выс0кій цRю2, со nц7eмъ сэдsй, и3 t сераф‡мъ поeмый, при1зри на мольбY мaтерню, ю4же ти2 за ны2 днeсь прин0ситъ. њчи1сти грэхи2 нaшz, и3 спаси2 грaдъ, и3 лю1ди ўмн0жи, и3 дaждь нaмъ здрaвіе тэлеси2, и3 на пог†ныz побёду, моли1твами р0ждшіz тS.

И$нъ. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно. є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўбlжaемъ.

Ўкрaшенъ бhвъ бжcтвенными добр0тами, страд†ніи твои1ми къ бGу востeклъ є3си2, вэнeцъ побёды t негw2 пріeмь. тёмъ тво‰ пэвцы2 поминaй, да тS непрестaннw величaемъ.

T млaда в0зраста њсвzти1 тz вседётель бGъ, и3 к0рмчіz и3зрsдна плaвающымъ въ м0ри житіS показaвъ. тёмъ соглaснw почитaемъ пaмzть твою2.

Пріи1мъ бlжeнный пок0й, не престaй молsсz, преслaвне, с™hхъ бlжeнству причасти1тисz нaмъ, чтyщымъ пaмzть твою2, міхаи1ле, преслaвную.

БGор0диченъ:

Бцdе дв7о, р0ждшаz сл0во, пaче словесE, зижди1телz твоегw2, того2 моли2 за ны2, съ си1мъ бlжeннымъ міхаи1ломъ, вёрнw чтyщыz тебE, бцdе.

Свэти1ленъ:

Свэти1ло нaмъ просіsвшее въ послёднее врeмz, просвэти1 ны, тво‰ пэвцы2, с™hй великомyчениче міхаи1ле, и3 моли2 за ны2 гDа, чтyщыz пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На хвали1техъ стіхи6ры, прaздника, G. И# с™0му, G. Глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Свэтозaрна и3 свsта, и3 благоoбрaзна, * кнsзz же и3 м§ника * всепрaзднственнаz пaмzть, * ћже всю2 зeмлю просвэщaющи, * и3 мрaкъ грэх0вный tгонsющи, * врачевaній благодaть и3сточaетъ.

Кaплzми кровeй с™hми, * њчервлени1въ ри6зы тво‰, свsте міхаи1ле. * тёмъ весeлымъ сeрдцемъ * пaмzть твою2 прaзднующе, * м0лимсz непрестaннw, * да м0лишисz за вс‰ ны2.

Ћкw ѕвэздA свётлаz мjръ просвэщaеши, * чудeсными блистaньми, * страстотeрпче міхаи1ле, * мрaкъ грэх0вный tгонS. * тёмъ восхвалsемъ рaдостнw, * похвалsюще твою2 пaмzть.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, днeсь, соб0ри рwссjйстіи, и3 ви1дите, ћкw сyдъ безъ вины2 пріeмлетъ мyченикъ міхаи1лъ, ћкw ѓгнецъ безѕл0бивъ заколeнъ бhсть t nкаsннагw кавгадhz, и3 повeржено бhсть тёло є3гw2 на земли2, и3 ники1мже вреждeно бhсть. и3 сeй ќбw вэнчaсz, т0й же безъ пaмzти поги1бе: и3 сeй въ мjрэ слaвимый є4сть, џнъ же въ геeннэ мyчитсz, сeй же хrтA бGа м0литъ њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна t канHна прaздника, пёснь №: и3 свzтaгw, пёснь ѕ7. Прокjменъ: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcлъ къ ри1млzнwмъ, зачaло §f. Ґллилyіа. Прaведникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ: Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни: Е#ђліе їwaнна, зачaло н7в. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

23 ноября: Святителя Амфилохия, епископа Иконийского. Святителя Григория, епископа Акранантийского. Святого благоверного великого князя Александра Невского, в схиме Алексия.

Мёсzца тогHже въ к7г-й дeнь.

И$же во с™hхъ, nтє1цъ нaшихъ, ґмфіл0хіа, є3пjскопа їконjйскагw: и3 григ0ріа, є3пjскопа ґкрагантjйскагw:

И# с™aгw благовёрнагw вели1кагw кнsзz ґлеxaндра нeвскагw, влади1мірскагw и3 новгор0дскагw, наречeннагw во и4ноцэхъ ґлеxjа:

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

И# пaмzть пeрвагw вор0нежскагw с™и1телz митрофaна, въ схимонaсэхъ макaріа.

Слyжба є3гw2 пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры с™hхъ на ѕ7. Стіхи6ры с™aгw ґмфіл0хіа, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Нрaвъ самовлaстный * и3 п0мыслъ самодержaвный * на стр†сти наслёдовавъ, лyчшему * дaлъ є3си2 ўмодержaвно, всебlжeнне, * владhчество на г0ршее, * мёриломъ прaведнэйшимъ, џ§е, ўравни1въ. * сегw2 рaди ключи1мый къ бGовидёнію бhлъ є3си2 * и3 бGа разумёнію, * їерaрше бGодохновeнне.

СBти сокруши1лъ є3си2, * и3 ловлє1ніz разруши1лъ є3си2 є3ресeй, прпdбне, * догмaтwвъ прaвостію, * и3 бGосл0віемъ и3звёстнэйшимъ, * раздэлeніz и3збёгъ, * и3 ѕлёйшагw, џ§е, стэснeніz. * въ предёлехъ же пребhвъ * благочести1выz нaшеz вёры, трbцу проповёдалъ є3си2 во є3ди1ницэ бжcтвA.

Хи1тростнw ўмудри1въ * на земли2 цaрствующаго, * тогw2 претeклъ є3си2 сhна непокл0нна, * разyмнw научaz, * ћкw непокл0нну презирaему сн7у, * негодyетъ nц7ъ теплёйше, * и4же сего2 прeжде вBкъ роди1въ пaче ўмA нестрaстнw, * ћкw безтэлeсна, * ћкw т0й вёсть, прпdбне.

И$ны стіхи6ры, с™aгw григ0ріа, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е свzщeнне григ0ріе, * t пелeнъ бGу * возложeнъ прилэпи1всz, * неwслaбными мановє1ніи вс‰ сотв0ршему, * и3 ўжE t сегw2 њблиставaемь, * страстeй прешeлъ є3си2 н0щь, * и3 возсіsлъ є3си2 свётъ врачевaній и3 чудeсъ бlгодaти, * tгонS многолBтныz недyги, * и3 прелє1стныz дyхи.

Џ§е чyдный григ0ріе, * свэтоzвлeньми ќмъ * чи1стw њблистA, * страстeй ўспи1лъ є3си2 многов0лненное м0ре, * и3 безстрaстіемъ летaz * чистёйшими кри1лы * дости1глъ є3си2, и3дёже неизречeннаz добр0та и3 недомhсленнаz, * њ нaсъ всегдA молsсz, * благохвaлzщихъ тS.

Џ§е nтцє1въ григ0ріе, * свzщeнства прaвило, * цэломyдріz џбразъ, * монaшествующихъ крёпость, * цRкве ўтверждeніе, * любвE свэти1льникъ, * прест0лъ чyвства, * и3ст0чникъ чудeсъ, * љзhкъ nгнедохновeнный, * ўстA сладкоглагHлива, * сосyдъ бжcтвеннагw д¦а, * и3 ќмный бhлъ є3си2 рaй, бGоблажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ д7:

Пріиди1те, вси2 вёрніи, є3ди1ну непор0чную восхвaлимъ, t прbр0кwвъ проповёданную, и3 въ хрaмъ приведeнную, прeжде вBкъ пронаречeнную м™рь, и3 въ послBднzz лBта ћвльшуюсz бцdу. гDи, моли1твами є3S, ми1ръ тв0й подaждь нaмъ и3 вeлію ми1лость.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Да приведyтсz, глаг0летъ бGоoтeцъ дв7дъ, * цRю2 дBвы въ хрaмъ гDень, * въ слёдъ тебє2, дв7о, * со свётлыми свэщaми ликовствyюще, * и3 во с™†z приводsще тS, чcтаz * ћкw с™hй ківHтъ б9ій.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

Да ўгот0вzтсz двє1ри * и3 да tверзaютсz хрaма гDнz, * и3 д0мъ слaвы, * и3 є3ди1ну преб0льшую нб7съ, * пaче ўмA бhвшую, да пріeмлютъ рaдующесz, * и3 хrтA сп7са да воспою1тъ.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Да tверзaютсz двє1ри бжcтвеннэйшагw хрaма, * да пріeмлютъ внyтрь нбcную двeрь, * и3 да торжествyетъ человёческое є3стество2, и3 да взыгрaютъ ѓгGли, * спрaзднующе nбои2 кyпнw съ нaми * бGомaтере вх0дъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7:

ВозсіS дeнь рaдостенъ и3 прaздникъ всечeстенъ: днeсь бо, ћже прeжде ржcтвA и3 по ржcтвЁ дв7а пребhвши, въ въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 рaдуетсz захaріа стaрецъ, роди1тель п®тeчевъ, и3 вопіeтъ вeселw: прибли1жисz предстaтельница скорбsщихъ въ хрaмъ с™hй, ћкw с™az, њсвzти1тисz во nби1телище всецRS. да весели1тсz їwакjмъ прaoтецъ, и3 ѓнна да рaдуетсz, ћкw принес0ша бGу, ћкw трилётствующую ю4ницу, непор0чную вLчцу. мaтєри, срaдуйтесz, дBвы, взыгрaйте, и3 непл0ды, сликовствyйте, ћкw tвeрзе нaмъ нбcное цrтво пронаречeннаz всецRи1ца. рaдуйтесz, лю1діе, и3 весели1тесz.

Тропaрь глaсъ д7:

Б9е nтeцъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ: но моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™hхъ: И# нhнэ, прaздника.

По №-мъ стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

С™az с™hхъ, бцdе, сyщи, дост0йнw приведeсz жи1ти во с™†z, ћкw њдушевлeнъ гDень ківHтъ, и3 с™aгw д¦а и4стиннw вмэсти1лище бжcтвенное, дв7о м™и. тёмже всели1сz въ тS, и4же nц7Y є3динор0дный, и3 с™0му д¦у соестeственный, тв0й сн7ъ неискусомyжнw, њбGотвори1въ всE человёчество.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-мъ стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Весeліz днeсь вселeннаz и3сп0лнисz вс‰, въ благознамени1томъ прaздницэ бцdы, зовyщи: тA є4сть сёнь нбcнаz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

КанHнъ прaздника, глaсъ №, со їрмос0мъ на ѕ7: Їрмосы2 по двaжды.

Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

Стецeмсz днeсь бцdу почитaюще пёсньми, и3 торжествyимъ дух0вный прaздникъ: въ хрaмъ бо бGу дaръ прин0ситсz.

Пёсньми да воспои1мъ бцdы слaвное предшeствіе: къ хрaму бо днeсь, ћкw хрaмъ б9ій, прин0ситсz прbр0чески, дaръ многоцённый.

Ѓнна непор0чнаz рaдовашесz, ћкw дaръ многоцёненъ бGу приносsщи въ хрaмъ мaтерски: їwакjмъ же съ нeю торжествyетъ свётлw.

Дв7дъ, прaoтецъ тв0й воспё тz дрeвле, дв7о бGоневёсто, дщeрь глаг0лz тS цRS хrтA. є3г0же и3 роди1вши мaтерски мLнца дои1ла є3си2.

И# с™hхъ двA, на }. КанHнъ с™aгw ґмфіл0хіа, є3гHже краегранeсіе:

Прeлести смэю1щасz пою2 пaстырz. Fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

СловесA ѕлочести1выхъ є3ресeй и3 кичє1ніz, правослaвіz зарeю просвэщeнъ, ўд0бнw разори1лъ є3си2: въ нeмже тебE чтyщыz, свzщенноzвлeнне, сохрани2.

И$же всёхъ спасeніz при1снw хотsй гDь, свzщeнныz тS пaствы путевождA, їерaрше, предлагaетъ, сл0вомъ и3 житіeмъ свэтsща и3зрsднw ви1дэвъ.

Зак0ннw пострадaти и3збрaвъ по хrт0вэ цRкви, всеoрyжіемъ, џ§е, кrтA себE њгради1лъ є3си2, и3 побэди1тель благодaтію и3 вэнeчникъ kви1лсz є3си2, слaвне.

БGор0диченъ:

Сл0во nц7Y собезначaльное, и3 соприсносyщное, и3 тогw2 существA зрaкъ, р0ждшему сyща, и3зъ тебє2 воплощeнна родилA є3си2 несказaннw, неискусобрaчнаz.

И$нъ канHнъ с™aгw григ0ріа, є3гHже краегранeсіе:

Чудодёйственному григ0рію почуди1сz. ЇHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Сокруши1вшему бр†ни мhшцею своeю, и3 провeдшему ї}лz сквозЁ чермн0е м0ре, пои1мъ є3мY, ћкw и3збaвителю нaшему бGу: ћкw прослaвисz.

Зарsми д¦а просвэщaемь при1снw, свzщeнне григ0ріе, и3 свэтозaрна ѕвэздA бhвъ, всег0 мz њзари2 моли1твами твои1ми, ћкw да воспою1 тz.

И$же предвёдецъ всёхъ, њблагодaтствивъ ќмъ тв0й бGодaнными сіsньми, t пелeнъ тS њсвzщaетъ, бжcтвенными добродётельми сіsти хотsща, џ§е, и3 чудесы2.

Дремaніе t вёждей ўнhніz tвeргъ, свэти1льникъ б0дрый ты2 kви1лсz є3си2, бGон0се, показaвъ вещми2 звaніе твоE, григ0ріе и4стинствующее.

БGор0диченъ:

Бцdу тS госп0дственнw и3 и4стиннw и3сповёдую: родилa бо є3си2 гDа несказaннw, во двY существaхъ и3 хотёніихъ, пречcтаz дв7о, разумэвaема.

Пёснь G. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нeбо ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

Торжествyимъ празднолю1бцы, и3 срaдуимсz дyхомъ, во с™ёмъ прaздницэ ўчреждaющесz днeсь, дщeре цReвы, и3 м™ре бGа нaшегw.

Їwакjме, рaдуйсz днeсь, и3 весели1сz, ѓнно, д¦омъ, рождeнную и3зъ вaсъ гDу приводsще трилётствующу, ћкw ю4ницу чи1сту всенепор0чную.

Б9іе селeніе во хрaмъ с™hй прив0дитсz бцdа маріaмъ, пл0тію трилётствующаz, и3 т0й свэщесвётzтъ дBвы, предтекyще.

Б9іz ѓгница неблaзненнаz, и3 голуби1ца несквeрнаz, бGовмэсти1маz ски1ніz, слaвы њсвzщeніе, въ ски1ніи с™ёй њбитaти и3збрA.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Бжcтвенное и3 свэтозaрное твои1хъ догмaтwвъ сіsніе, погаси2 ѕлочести1вый п0лкъ є3ретjческій, ґмфіл0хіе слaвне.

В0дъ животв0рныхъ ћкw рэкA сhй t бGа и3сп0лнена, первосвzщeнникъ бhвъ, и4миже благочести1віи напаsемсz.

Богaтыми лучaми просвэщaемь, ќмъ њсіsлъ є3си2 тaйнымъ, прпdбне, твои1хъ ўчeній благолёпіемъ.

БGор0диченъ:

Свёщникъ тS свэтозaрный, и3 душепитaтельную благочeстіz трапeзу, и3 ківHтъ, пречcтаz, вси2 вёрніи возвэщaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди1сz сeрдце моE во гDэ, вознесeсz р0гъ м0й въ бз7э моeмъ, разшири1шасz на враги2 мо‰ ўстA мо‰, возвесели1хсz њ спасeніи твоeмъ.

Сегw2 рaди тв0й пріeмъ, џ§е, трyдъ зижди1тель, стaрцу приведe тz въ пустhню, ўчaщу тS, григ0ріе, всsкагw писaніz сказaнію.

Всю2 провождaz седми1цу безпи1щенъ, џ§е, питaлсz є3си2 снёдію нбcною, твои1хъ слeзъ дождeмъ напаsемь, и3 бжcтвеннw наслаждaемь.

T бGа тебЁ, їерaрше, прострaнство сeрдца дадeсz: и3сточи1лъ бо є3си2 богaтнw ўчeній чистёйшыz вHды, сердцA вёрныхъ напаsющыz.

БGор0диченъ:

Глаг0лы проповёдникwвъ бGоглаг0ливыхъ и3сп0лнишасz: сe бо роди2 дв7а млaдо nтрочA, ґдaма дрeвнэйшее и3 сопрест0льное роди1телю.

Кондaкъ прaздника, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Пречcтый хрaмъ сп7совъ, многоцённый черт0гъ и3 дв7а, свzщeнное сокр0вище слaвы б9іz, днeсь вв0дитсz въ д0мъ гDень, благодaть совводsщи, ±же въ д©э бжcтвенномъ, ю4же воспэвaютъ ѓгGли б9іи: сіS є4сть селeніе нбcное.

Јкосъ:

Неизречeнныхъ б9іихъ и3 бжcтвенныхъ т†инъ зрS въ дв7э благодaть kвлsему, и3 и3сполнsему ћвственнw, рaдуюсz, и3 џбразъ разумёти недоумёюсz, стрaнный и3 неизречeнный: кaкw и3збрaннаz чcтаz, є3ди1на kви1сz пaче всеS твaри ви1димыz и3 разумэвaемыz; тёмже восхвали1ти хотS сію2, ўжасaюсz ѕэлw2 ўм0мъ же и3 сл0вомъ, nбaче дерзaz проповёдаю и3 величaю: сіS є4сть селeніе нбcное.

И# кондaкъ григ0ріа, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь.

Свэтилyчными сі‰ніи цRковь с™aгw д¦а свэтов0дитъ свёлое совершaющыz твоE ўспeніе, прпdбне џ§е всеблажeнне григ0ріе.

Сэдaленъ, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Просвэщaеши концы2 въ твоeй пaмzти, мyдре: тёло бо твоE и3сточaетъ и3сцэлeній и3ст0чникъ, ґмфіл0хіе слaвне. тёмже и3 нeмощи и3збавлsеши всsкіz, вёрою приходsщыz къ честн0му твоемY хрaму: сегw2 рaди и3 нhнэ моли2 спасти1сz нaмъ.

Слaва, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

T пелeнъ гDу возложeнъ, ћкw дрeвле преслaвный самуи1лъ, тaкожде зовyщагw тS сп7са послyшалъ є3си2, и3 дyшу њчи1стивъ д0брыхъ подаsньми, свzщeнства благодaть дост0йнw взsлъ є3си2. тёмже на ѕлaцэ бжcтвеннагw знaніz пaствовавъ пaству, врачевaній и3зблистaлъ є3си2 дBйства, григ0ріе: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Дв7де, пред8иди2 въ хрaмъ б9ій, и3 рaдуzсz пріими2 цRи1цу нaшу, и3 т0й возопjй: вни1ди, гпcжE, въ хрaмъ цReвъ, вни1ди: є3sже слaва покровeннw разумёетсz, и3зъ неsже х0щетъ и3сточи1тисz нaмъ всBмъ свётъ, хrт0съ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прbр0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz, внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. слaва си1лэ твоeй, гDи.

Прbр0че и3сaіе, прорцы2 нaмъ: дв7а кто2 є4сть, и3мyщаz во чрeвэ; ћже и3зъ їyдина к0рене прозsбши, и3 р0ждшисz и3зъ дв7да царS, сёмене с™aгw, пл0дъ бlгослaвный.

Начинaйте, дBвы, и3 восп0йте пBсни, рукaми держaще свэщы2, чcтыz бцdы предшeствіе хвaлzще, нhнэ грzдyщыz во хрaмъ б9ій кyпнw съ нaми прaзднующе.

Їwакjме и3 ѓнно, весели1тесz нhнэ, во хрaмъ приводsще гDень чcтую бGа м™рь, хrтA всецRS бyдущую, t вaсъ же р0ждшуюсz, ћкw трилётствующую ю4ницу.

С™az с™hхъ сyщи, чcтаz, во хрaмъ с™hй возлюби1ла є3си2 всели1тисz, и3 со ѓгGлы, дв7о, бесёдующи пребывaеши преслaвнэ, съ небесE хлёбъ пріeмлющи, питaтельнице жи1зни.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ґмфіл0хіа бжcтвеннагw и3 бGоглаг0ливагw свzщeнное торжество2, бGомyдріи, пріиди1те вёрою восплeщимъ, тогw2 ўчeньми и3 бGосл0віемъ ўкрэплsеми.

Невэстов0децъ, бGон0се, цRкве сyщіz въ хrтЁ бhвъ, добр0тою словeсъ сію2 ўкраси1лъ є3си2, и3 красот0ю правослaвіz ўzсни1лъ є3си2.

БGосл0вный тв0й љзhкъ и3 бGоглаг0ливый, начaльныz трbцы є3диночeстную держaву всBмъ ўzсни2, и3 є3ди1но бжcтво2 чти1ти въ трeхъ v3постaсехъ.

БGор0диченъ:

Н0вую ски1нію тS, дв7о, разумэвaемъ, и3 чи1стое с™и1лище всёхъ вLки: тог0 бо родилA є3си2 пл0тію по v3постaси стeкшасz, всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ тв0й и3 ўбоsхсz, ћкw неизречeннымъ совётомъ, бGъ сhй присносyщный, t дв7ы прошeлъ є3си2 вопл0щсz. слaва снизхождeнію твоемY, хrтE, слaва си1лэ твоeй.

ЗемлS ћкw добрA, процвёлъ є3си2 стори1чествующій, џ§е, клaсъ, и3 серп0мъ твои1хъ ўчeній пожaлъ є3си2 є3ретjческое ѕлочести1вое мнёніе, соб0ра поб0рникъ kви1всz, прпdбне григ0ріе.

Нбcный тS сyдъ ґрхіерeа, б9ій ўг0дниче, показyетъ д0брэ путев0дствити пaству, ю4же стzжA кр0вію хrт0съ, провёдый твоеS души2, џ§е, свётлость.

Хрaмъ б9ій бhлъ є3си2 њчищeнъ страстeй сквeрны, и3 въ хрaмэ свzщeннэмъ предстоS, д¦а пришeствіе пріsлъ є3си2 ћвэ, ви1домъ чcтыz голуби1цы, хrтy тz прослaвльшу.

БGор0диченъ:

Р0дъ человёческій спасeсz, пaче ўмA твои1мъ рождеств0мъ: и3 сyщіи во тмЁ тлёніz, пречcтаz вLчце, ви1дэша свётъ возсіsвшій и3зъ чрeва твоегw2, вин0внагw нaшегw, nтрокови1це, возздaніz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свётлый нaмъ возсіsй свётъ присносyщный, ќтренюющымъ њ судьбaхъ зaповэдей твои1хъ, вLко чlвэколю1бче, хrтE б9е нaшъ.

Да свэтлон0симъ, правослaвніи вси2, стекaющесz и3 слaвzще бGомaтерь, ћкw гDу днeсь прив0дитсz, ћкw жeртва благопріsтна.

Да веселsтсz прaoтцы днeсь, вLчце, и3 да рaдуетсz р0ждшаz тS со nтцeмъ твои1мъ, ћкw пл0дъ и4хъ гDу прин0ситсz.

Многоимени1тую и3 слaвнэйшую, непор0чную ю4ницу, ћкw пл0тію р0ждшую бжcтвеннаго тельцA, вси2 воспои1мъ, вёрнw прaзднующе.

Ўневёщеніz написyютсz бжcтвєннаz знaмєніz, пaче ўмA ржcтвA твоегw2, чcтаz дв7о, днeсь д¦омъ с™hмъ въ домY б9іи.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Просвэщaемь свётомъ трис0лнечнагw бжcтвA, сёлъ є3си2 на пrт0лэ ґрхіерeйства, бGомyдре ґмфіл0хіе.

Всецёла тебE самaго бGу њсвzти1лъ є3си2, и3 бhлъ є3си2 бGопроповёдникъ велеглaсенъ, џ§е, всебlжeнне ґмфіл0хіе.

Рaдостный нaмъ прaздникъ и3 всесвzщeнный настA, бжcтвеннагw и3 мyдрагw ўчи1телz, мjръ њсвzщaющій.

БGор0диченъ:

Q всёхъ вёрныхъ благолёпное ўдобрeніе, пречcтаz бGом™и! души2 моеS сквeрну њмhй моли1твами твои1ми.

И$нъ. Їрм0съ:

Мрaкъ души2 моеS разжени2, свэтодaвче хrтE б9е, началор0дную тмY и3згнaвъ бeздны, и3 дaруй ми2 свётъ повелёній твои1хъ, сл0ве, да ќтренюz слaвлю тS.

Глаг0ломъ твои1мъ њчищaеши смр†дныz нeмwщи прокажeннагw и3ногдA, пришeдшагw къ тебЁ вёрою: t бGа бо пріsлъ є3си2 благодaть чудeсъ, мyдре, ћкоже є3ліссeй бжcтвенный, бGомyдре григ0ріе.

Tвeрзлъ є3си2 моли1твою твоeю гугни1вагw ўстA и3 ќши, григ0ріе, врачевaній, всеблажeнне, дёйствомъ њбогати1лсz є3си2, и3 и3зрhгнулъ є3си2 бGосл0віz глубинY, морS безб0жныхъ и3зсушaющу.

Земнaгw пристрaстіz њчи1щсz, џ§е, ћкw пeтръ первоизбрaнный ґпcлwвъ, сёнію твоeю цэлє1ніz совершaеши, содержи6мыz лю1тыми недyгwвъ нападeньми бжcтвеннw врачyz.

БGор0диченъ:

Нёдръ n§ескихъ не и3стощи1въ, во є4же воплощaтисz, всенепор0чнаz, въ твои1хъ нёдрэхъ ви1дитсz держи1мь, ћкw мLнецъ: є3г0же ми1лостива сотвори2, благочeстнw тS чтyщымъ, дв7о бGоневёсто.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

Прaзднуимъ, вёрніи, прaздникъ дух0вный м™ре б9іz, воспэвaюще благочeстнw: є4сть бо с™ёйша нбcныхъ ўмHвъ.

Пёсньми дух0вными восхвaлимъ, вёрніи, м™рь свёта, ћкw днeсь нaмъ kви1сz предходsщи въ хрaмъ б9ій.

Несквeрнаz ѓгница, и3 чcтаz голуби1ца, приведeсz њбитaти въ д0мъ б9ій, ћкw непор0чнаz, пронаречeннаz бhти м™и б9іz.

Въ хрaмъ зак0нный вх0ды совершaетъ хрaмъ б9ій, нбcнаz ски1ніz: и3зъ неsже нaмъ сyщымъ во тмЁ свётъ возсіS.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Ўмертви1въ въ пл0ти долэрeвностное мудровaніе, безстрaстіz бlгодaтію њдёzлсz є3си2, џ§е свzщеннотаи1нниче, и3 всечи1стыми ўчє1ніи трbцу проповёдалъ є3си2.

Двaжды.

Стрaхомъ њгради1всz бжcтвеннымъ, бGопріsтне, и3 дyшу t сквeрнъ чи1сту содёzвъ, бGосл0віz kви1лсz є3си2 свzщeннэйшій nргaнъ, прпdбне.

БGор0диченъ:

Чи1стое тS и3 с™0е вёдzще селeніе цRS слaвы, и3 хрaмъ и3 пrт0лъ превысочaйшагw, м0лимъ дyшы нaшz спасти2, всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкоже прbр0ка и3збaвилъ є3си2 и3зъ глубины2 преисп0дніz, хrтE б9е, и3 менE t грэхHвъ мои1хъ и3збaви, ћкw человэколю1бецъ, и3 ўпрaви жив0тъ м0й, молю1сz.

Ўкрэплsетсz nтрокови1ца, тёломъ разслaбленнаz въ лётэхъ мн0жайшихъ, моли1твою твоeю, прпdбне, вёрнw пришeдши къ тебЁ, и3 вин0внаго всёхъ величaетъ хrтA.

Стопaмъ послёдуz вLчнимъ, житіeмъ непор0чнымъ, слaвне, непрaведнэ њскорблsемь и3 њклеветaемь, не и3зничт0женъ пребhлъ є3си2.

Ѕл0бою соживyщіи, тS неѕл0биваго ѓгнца, ћкw свирёпіи ѕвёріе восхи1тивше, въ темни1цу њсуди1ша, храни1ма, џ§е, бжcтвенною благодaтію.

БGор0диченъ:

Ќмъ разумёти недоумёетъ вели1кое твоегw2 рождествA тaинство: бGа бо родилA є3си2, чlвёка бhвша, приснодв7о, неwбмhсленнаго.

Кондaкъ с™aгw ґмфіл0хіа, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Бжcтвенный гр0мъ, трубA д¦а, вёры садодёлателю, и3 сёчиво є3ресeй, їерaрше ґмфіл0хіе, трbцы ўг0дниче вели1кій, со ѓгGлы предстоS при1снw, моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

T д¦а с™aгw премyдрый їерaрхъ хrт0въ вдохнyвсz, цRковь запечaта: и3мёz бо си1лы дёйство, слaвный таи1нникъ, и3 ўчи1тель вёры пріsтенъ, ўслhшавъ благочтeніе бжcтвенныхъ писaній, воwбражeніе живон0снагw и3 честнaгw кrтA творeніемъ, є3vн0міа tгнA, и3 вёру ўzсни1въ проповёдаz хrтA, м0литъ непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Пeщь, сп7се, њрошaшесz, џтроцы же, ликyюще, поsху: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ликовствyимъ празднолю1бцы днeсь, воспои1мъ чcтую вLчцу, їwакjма и3 ѓнну дост0йнw чтyще.

Прbр0чествуй дв7де, глаг0лz д¦омъ: приведyтсz дBвы въ слёдъ тебє2, приведyтсz тебЁ во хрaмъ цRи1цы м™ри.

Рaдовахусz ѓгGлwвъ чи1ни, веселsхусz прaведныхъ дyси, ћкw б9іz м™и во с™†z прив0дитсz.

Пріeмлющи пи1щу нбcную, преспэвaше мyдростію и3 бlгодaтію, бhвши м™и по пл0ти хrтA бGа.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Тaинственнэйшымъ бGовэщaніємъ твои6мъ внeмлюще люб0вію, ѓріева, џ§е, разсэчeніz б9ествA и3збэгaемъ, трbцу несоздaнную и3 є3диносyщную вёрою слaвzще.

Њбличaема ўчeніемъ твои1мъ макед0ніа, џ§е, зрsще, д¦а бlгaго, nц7y же и3 сн7у спокланsема, и3 собезначaльна, вёрою слaвимъ.

Сл0вомъ ўzсни1въ, є4же пaче сл0ва, сл0ва воплощeніе, чествовaти въ двyхъ существaхъ є3ди1наго бGа, бGомyдреннw научи1лъ є3си2, и3 раздэлeніz и3 смэшeніz бэжaти, бGопріsтне.

БGор0диченъ:

Вси2, ўсeрднw бцdу восхвaлимъ, пріиди1те, вёрою спaсшіисz, и3зъ неS р0ждшагосz вседержи1телz, бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, вопію1ще, всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

ЃгGломъ џтроки и3зъ nгнS спасhй, и3 гремsщую пeщь преложивhй на р0су, бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Чудодёйствуетъ зижди1тель, суди1му тебЁ, блажeнне, блудни1ца бо жени1що стремлeніемъ взzтA дeмwнскимъ, всBмъ показa тz чи1ста, григ0ріе.

Свэтоподaтельніи бжcтвенніи ў§ницы2 сп7совы, тебЁ предстaвше, прпdбне, привsзана дрeву разрэшaютъ, рaдостнw лобызaюще.

Терпёнію твоемY, џ§е, вLка внeмлz, чудодёйствы б0льшими тS свzщeннw ўкрашaетъ, недyгwвъ мрaкъ tгонsща.

БGор0диченъ:

Матеролёпнw всёхъ родилA є3си2 зижди1телz, и3 рукaми понеслA є3си2, ћкw херувjмскій пrт0лъ, содержaщаго вс‰, неискусобрaчнаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа, п0йте свzщeнницы, прослaвите џтроцы, благослови1те лю1діе, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Весели1тсz днeсь свётлw їwакjмъ, и3 ѓнна непор0чнаz гDу бGу прин0ситъ жeртву, дaнную є4й t њбэщaніz с™yю дщeрь.

Хвaлzтсz с™jи дв7дъ и3 їессeй, и3 їyда чти1тсz: и3зъ к0рене бо и4хъ и3зрастE пл0дъ, дв7а чcтаz, и3зъ неsже роди1сz бGъ превёчный.

Марjа пречcтаz и3 њдушевлeннаz ски1ніz, прив0дитсz днeсь въ д0мъ б9ій, и3 пріeмлетъ сію2 захaріа рукaми, ћкw њсвzщeнное сокр0вище гDне.

Ћкw двeрь спаси1тельную, и3 г0ру мhсленную, ћкw лёствицу њдушевлeнную, почти1мъ, вёрніи, вои1стинну, дв7у и3 м™рь б9ію, благословeнную рукaми їерeєвъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ўкраси1шасz пёсненнw ўстA тво‰ бGослHвzщаz ћснw, трbцу несоздaнну, безначaльну, є3диносyщну, несли1тну треми2 v3постaсьми, џ§е бGомyдре. є4йже вопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Богaтство тебЁ и3 слaву честнyю v3постaснаz мyдрость дадE, бGосл0вившу ти2, премyдре, благочeстнw, и3 є3ресeй низложи1вшу гордhню, и3 люб0вію пою1щу: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$же всBмъ подаsй жи1знь, ћкw їерaрха вёрна, и3 бGоглаг0лива, въ цRковь тS прпdбне первор0дныхъ вв0дитъ, свzщeнствующа тaинственнw, и3 вёрнw пою1ща: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

СE нhнэ њскудЁ ћвэ t їyдина колёна начaльникъ и3 в0ждь: тh бо, всенепор0чнаz, родилA є3си2, самаго2 tлежaщаго ждaніе kзhкwвъ хrтA: є3мyже поeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

Tрэшaетсz рaны дeмwнскіz стрaшныz моли1твою твоeю, блажeнне, ћже лукaвствомъ пребеззак0нныхъ мужeй њклеветaвшаz тебE прaведнаго nтрокови1ца: и3 посредЁ соб0ра тS прославлsетъ подвигопол0жникъ бGъ, во вс‰ вёки.

Тeмнагw њмрачeніz и3сполнsютсz лукaвствомъ на тS поучи1вшіисz, џ§е, и3 сіsетъ твоE свэтозaрное житіE, предъ nц7ы2, григ0ріе, въ и4хже пришeствіи, ќгліе держA рук0ю, чудодёйствовалъ є3си2.

Ћкw ѕвэздA свэтлёйшаz, kви1лсz є3си2 и4стиннw на высотЁ, џ§е, церк0внэй, њзарsеши ны2 добродётельми всегдA, и3 чудeсъ лучaми, пою1щыz твою2 свэтон0сную пaмzть, с™и1телю бGомyдре григ0ріе.

БGор0диченъ:

Преслaвное ржcтво2 твоE, помышлє1ніz н†ша ўжасaетъ, є3ди1на бlгословeннаz: бGъ бо и3зъ тебє2 пл0ть пріsтъ, є4же бЁ пребhвъ, бцdе, неврaщенъ є3стеств0мъ: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный: величaемъ вси2 ћкw м™рь бGа нaшегw чcтую.

И#зъ прaведныхъ произhде, їwакjма и3 ѓнны, њбэщaніz пл0дъ, бGоoтрокови1ца марjа: и3 ћкw кади1ло пріsтное, пл0тію младeнствующи, прив0дитсz во свzти1лище с™0е, ћкw с™az во с™hхъ њбитaти.

Младeнствующую є3стеств0мъ, и3 пaче є3стествA ћвльшуюсz м™рь б9ію, восхвaлимъ пёсньми: въ хрaмъ бо зак0нный гDу днeсь прив0дитсz, въ воню2 благов0ніz прaведныхъ, ћкw пл0дъ дух0вный.

Со ѓгGломъ, є4же рaдуйсz, бцdэ прили1чнэ возопіи1мъ, вёрніи: рaдуйсz, всед0браz, невёсто. рaдуйсz, џблаче свётлый, и3зъ негHже нaмъ возсіS гDь, во тмЁ невёдэніz сэдsщымъ. рaдуйсz, всёхъ надeждо.

С™hхъ с™az и3 бGомaти марjе, моли1твами твои1ми, чcтаz, свободи1 ны t сётей врaжіихъ, и3 всsкіz є4реси, и3 ск0рби, вёрнw покланsющыzсz џбразу с™aгw твоегw2 зрaка.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Е#ди1но тріmпостaсное є3стество2 всеблагочeстнw бGосл0вивъ, всесвzтyю трbцу бGоначaльную, непости1жную, нhнэ t неS почествовaлсz є3си2, свzщенноzвлeнне ґмфіл0хіе.

И#мёz къ бGу дерзновeніе, ћкw їерaрхъ, бGон0се, свzщeнную и3 свэтон0сную совершaющихъ пaмzть твою2, всебlжeнне, всегдA поминaй, твоемY вLцэ предстоS.

Давaеши ми2 nби1льную бlгодaть, похвалы6 тебЁ, бGомyдре, сплeтшу ўсeрднымъ сeрдцемъ, грэхHвъ разрэшeніе просsщу, ћкw с™и1тель вёрнэйшій, прпdбне џ§е ґмфіл0хіе.

БGор0диченъ:

Ґдaмова ќбw внyка kви1ласz є3си2, б9іz же м™и познaласz є3си2: тh бо t вёка kви1ласz є3си2 с™ёйши всsкіz твaри, бlгословeннаz пречcтаz. тёмъ тS вси2 величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Бlгословeнъ гDь бGъ ї}левъ, воздви1гнувый р0гъ спасeніz нaмъ въ домY дв7довэ џтрока своегw2, въ ни1хже посэти2 нaсъ вост0къ съ высоты2, и3 напрaвилъ ны2 є4сть на пyть ми1ра.

СE, свётлое торжество2, сE пaмzть свzщeннаz, сE бlгодaть всBмъ сошeдшымсz вBрнымъ, nби1льнw врачєвaніz точaщи, пристyпимъ: т0читъ бо нaмъ григ0ріева рaка просвэщeніе приснотeчное и3 безсмeртіе.

Ћкw рэкA и3сп0лнилсz є3си2 в0дъ хrт0выхъ, ћкw мaслина є3лeй т0чиши жи1зни, ћкw фjніxъ возвhсилсz є3си2, григ0ріе, ћкw лозA, гр0здіе нaмъ добродётелей твои1хъ н0сиши, t ни1хже напаsемсz він0мъ нетлёніz.

Да срaдуетсz днeсь нaмъ въ пaмzти твоeй свzщeнныхъ соб0ръ, и3 прпdбныхъ мн0жество, и3 всёхъ ѓгGлъ чи1нове: съ ни1миже предстоS творцY, њзарsемь, џ§е, помzни2 люб0вію тS пэсносл0вzщыz.

Њсвzщeнъ бhлъ є3си2, џ§е, сосyдъ хrт0въ, цRкве ст0лпъ, и3 пристaнище вёрныхъ, и3 мeчь, прeлєсти и3зсэкaющій, и3ст0чникъ и3сцэлeній, и3 глубинA бжcтвенныхъ разумёній, и3 свэщA неугасaющаz, и3 пaстырь пaстырей.

БGор0диченъ:

Свётъ р0ждшаz безлётный возсіsвшій и3зъ nц7A, просвэти2 мою2, nтрокови1це, дyшу и3 ќмъ, далeче t менє2 tгонsщи тмY, дв7о, страстeй: да тS ўблажaю приснобlжeнную, вёрныхъ надeжду.

Свэти1ленъ с™aгw ґмфіл0хіа. Под0бенъ: ЎченикHмъ:

БGъ положeніемъ бhвъ, въ безвещeственнэмъ причащeніи б9іz є3стествA, всемyдре, t ѓгGлъ помaзавсz с™и1тель бжcтвенному при1чту, ходaтайствуz создaтелю и3 создaнію, бGопріsтне ґмфіл0хіе џ§е. тёмже твою2 совершaюще пaмzть, тS воспэвaемъ, и3збавлsеми моли1твами твои1ми, t тли2 и3 напaстей.

Слaва, с™aгw григ0ріа:

П0стнически житіE твоE ўкраси1въ, мyдре џ§е, и3 честнhz, григ0ріе, хrт0вы цRкве їерaрхъ kви1лсz є3си2, бlжeнне: правослaвныхъ просвэщaz зарsми ўчeній твои1хъ, и3 неизглаг0ланными чудесы2. тёмже твоE пресвzт0е ўспeніе совершaющымъ и3спроси2 моли1твами твои1ми душeвное спасeніе.

И# нhнэ, прaздника. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ю$же дрeвле предвозвэсти2 прbр0ческое сосл0віе, стaмну и3 жeзлъ, и3 скрижaль, и3 несэк0мую г0ру, марjю бGоoтрокови1цу, вёрнw да восхвaлимъ: днeсь бо вв0дитсz во с™†z с™hхъ воспитaтисz гDу.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Взsтсz градeжъ средостёніz, бжcтвеннымъ и4стиннw, * бцdы вхождeніемъ, * и3 дHльнzz съ вhшними * нhнэ совокупи1хомсz.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, и3 и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

Воспёша дёвственніи ли1цы * бжcтвенную пёснь, * провождaюще въ д0мъ б9ій, * свэщенHсныz, * є3ди1ну всенепор0чную.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ царeвъ.

Внyтрь с™и1лища, * с™yю с™hхъ, * бцdу сyщую, * q захaріе, пріeмли, * во с™†z с™hхъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Днeсь, соб0ри вёрныхъ, сошeдшесz, дух0внэ да торжествyимъ, и3 бGоoтрокови1цу, дв7у и3 бцdу, въ хрaмъ гDень приводи1му, благочeстнw восхвaлимъ, пред8избрaнну t всёхъ родHвъ, во њби1телище всёхъ цRS хrтA и3 бGа: дBвы, свэщы2 носsще, пред8иди1те, приснодв7ы, чтyще честн0е происхождeніе: мaтєри, печaль всю2 tложи1вше, рaдостнw спослёдствуйте м™ри бGа бывaющей, и3 рaдости мjра ходaтаицэ. вси2 ќбw рaдостнw, є4же рaдуйсz, со ѓгGломъ возопіи1мъ њбрaдованнэй, при1снw молsщейсz њ душaхъ нaшихъ.

На літургjи: Блажє1нна прaздника, пёснь д7-z и3 є7-z, и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ є3врeємъ, зачaло тlд. Ґллилyіа, глaсъ в7: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz. Стjхъ: Зак0нъ бGа є3гw2 въ сeрдцэ є3гw2: Е#ђліе матfeа, зачaло Rг. Причaстенъ: Рaдуйтесz, првdніи, њ гDэ:

Слyжба благовёрнагw вели1кагw кнsзz ґлеxaндра:

На мaлэй вечeрни, стіхи6ры, глaсъ №. Поd: Всехвaльніи м§ницы:

T благочести1вагw к0рене * свzтопомaзаннаz розгA произшeдъ, * пл0дъ произнесE себE * препод0біz и3 прaвды, * премjрнw благоухaz, вёрнw t души2 чтyщыz тS: *. њ ни1хже со ѓгGлы хrтY моли1сz, блажeнне, * даровaти ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

Земнhхъ всёхъ возгнушaвсz, * къ нбcнымъ дyхомъ прилэпи1лъ є3си2 себE. * тёмъ безпл0тныхъ подражaвъ житіE, * со с™hми всёми водвори1лсz є3си2. * съ ни1миже, прпdбне, хrтY моли1сz, * пaмzть твою2 творsщымъ * подaти ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Благочeстіемъ и3 вёрою * пресвётлw ўкрaшенъ, * ћкw благочести1въ скиптрон0сецъ и3 преизрsденъ, и3 преимени1тъ прес™hz трbцы * поб0рникъ бhлъ є3си2: * t неsже просвэти1всz, * чудeсъ свётъ мjру * провозсіsлъ є3си2, * и3 моли1твенникъ kви1лсz є3си2 њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е ґлеxaндре, и3змлaда возлюби1въ хrтA, бGоимени1тъ вэнцен0сецъ бhлъ є3си2, препод0біемъ и3 прaвдою свётлw ўкрaшенъ: ми1лостынzми же и3 чистот0ю, прострaнное селeніе бhлъ є3си2 д¦а с™aгw: є3мyже непрестaннw моли1сz, њ є4же сохрани1ти nтeчество твоE и3 грaдъ тв0й, t погaныхъ неwбори6мымъ бhти, и3 сыновHмъ рwссjйскимъ спасти1сz.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ }:

Дв7дъ провозглашaше тебЁ, пречcтаz, прови1дz њсвzщeніе вх0да твоегw2 въ хрaмъ, въ нeмже концы2 днeсь прaзднующе, славосл0вzтъ тS, всепётаz: ћже бо прeжде ржcтвA дёва, и3 по ржcтвЁ пребhвши нетлённа, м™и сл0ва жи1зни. днeсь въ хрaмэ захaріа весели1тсz, воспріeмъ тS, вLчце: и3 с™†z с™hхъ рaдуютсz, под8eмши тS, и3ст0чника жи1зни нaшеz. Сегw2 рaди и3 мы2 pал0мски вопіeмъ ти2: њ нaсъ моли2 сн7а твоего2 и3 бGа нaшего, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ с™aгw д¦а, * поспэшeніемъ благодaти, * ґлеxaндръ kви1сz: * тёмже нhнэ сошeдшесz, * томY воспои1мъ пёснь.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Рaдуйсz, кнzзeй рyсскихъ похвало2, * и3 в0инwвъ соблюдeніе, * вaрварwвъ побэждeніе, * сирHтъ и3 вдHвъ застyпниче, * и3 грaда нaшегw ўтверждeніе.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Пріими2 нhнэ пёніе * людeй твои1хъ, бlжeнне, * и3 молsщымсz ти2 * ў хrтA и3спроси2 t грэхHвъ и3збавлeніе, * да ўблажaемъ тS при1снw.

Слaва, глaсъ }:

БGомyдре ґлеxaндре, вели1кій кнsже, блажeнъ є3си2, ћкw бlжeнство наслёдовалъ є3си2, є3гHже рaди вс‰ земн†z презрёвъ, неtл0жнw того2 взыскyz, ни1щыz ўдовли1лъ є3си2, сирHтъ питaтель, плённыхъ свободи1тель бhлъ є3си2. тёмъ въ нестарёемую рaдость вшeлъ є3си2 гDа твоегw2, є3мyже со ѓгGлы предстоS, моли2 вёрою пою1щымъ тS гобзовaніе щедр0тъ подaти и3 грэхHвъ њставлeніе.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ д7:

Пріиди1те, вси2 вёрніи, є3ди1ну непор0чную восхвaлимъ, t прbр0кwвъ проповёданую, и3 въ хрaмъ приведeнную, прeжде вBкъ пронаречeнную м™рь, и3 въ послBднzz лBта ћвльшуюсz бцdу. гDи, моли1твами є3S, ми1ръ тв0й подaждь нaмъ и3 вeлію ми1лость.

По трис™0мъ тропaрь, глaсъ д7:

Ћкw благочести1вагw к0рене пречестнaz џтрасль бhлъ є3си2, блажeнне ґлеxaндре: kви1 бо тS хrт0съ, ћкw нёкое бжcтвенное сокр0вище рwссjйстэй земли2, н0ваго чудотв0рца, преслaвна и3 бGопріsтна. и3 днeсь, сошeдшесz въ пaмzть твою2 вёрою и3 люб0вію, во pалмёхъ и3 пёніихъ рaдующесz, слaвимъ гDа, дaвшаго тебЁ бlгодaть и3сцэлeній: є3г0же моли2 спасти2 грaдъ сeй, и3 держaвэ срHдникъ твои1хъ бGоуг0днэй бhти, и3 сыновHмъ рwссjйскимъ спасти1сz.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже:

Днeсь благоволeніz б9іz пред8wбражeніе, и3 человёкwвъ спасeніz проповёданіе, въ хрaмэ б9іи ћснw дв7а kвлsетсz и3 хrтA всBмъ предвозвэщaетъ. т0й и3 мы2 велеглaснw возопіи1мъ: рaдуйсz, смотрeніz зижди1телева и3сполнeніе.

Тaже, є3ктеніA мaлаz: Поми1луй нaсъ б9е: И# tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни стіхосл0вимъ, Бlжeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }: прaздника, G: и3 ґлеxaндра, є7.

Стіхи6ры ґлеxaндра, глaсъ в7. Под0бенъ: Кjими похвaльными:

Кjими похвaльными вэнцы6, вэнчaемъ блажeннаго ґлеxaндра; людeй благовёрныхъ держaву, и3 кнzзeй правослaвныхъ похвалY, ди1внаго въ чудесёхъ: безпл0тныхъ сожи1телz, и3ст0чника бжcтвенныхъ и3сцэлeній неисчерпaемаго, рэкY чудeсъ мн0гихъ, проли1тіе даровaній дух0вныхъ: є3гHже рaди хrт0съ земли2 рwссjйстэй дaруетъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

Кjими похвaльными вэнцы6, ўвzзeмъ блажeннаго ґлеxaндра; благочeстіz ўправлeніе, є3ретjческихъ ўчeній њбличeніе, цeркве свётлое ўкрашeніе, врачA премyдраго и3 бGопріsтна, и3сцэлsюща недyги и3 болBзни нaшz. є3гHже рaди врагHвъ шат†ніz хrт0съ низложи2, и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими смирeнными ўстнaми, воспоeмъ ґлеxaндра премyдраго; сlнца пресвётлаго, всечестнhz трbцы моли1твенника, печaльныхъ ўтэшeніе, и3 tчazнныхъ застyпника, похвалY земли2 рwссjйскіz, рэкY ми1лости вои1стинну, и3 больнhхъ врачA безмeздна, смирeніz хrт0ва подражaтелz, подаю1щаго нaмъ вeлію ми1лость.

Кjими дух0вными пёсньми, воспоeмъ преслaвнаго; свэти1льника незаходи1магw сlнца мhсленнагw, прaвды прaвило, весeліе земли2 рwссjйскіz, крёпость грaда нaшегw и3 забрaло, сирHтъ питaтелz, њби1димыхъ застyпника, столпA пресвётлаго, просвэщaющаго нaсъ чудeсъ свэтлостьми2, и3 подаю1ща вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Всsкъ грaдъ и3 странA слaвному грaду нaшему срaдуйтесz, и3 pал0мски восплещи1те рукaми вкyпэ, дух0внw торжество2 днeсь прaзднующе: сE ќбw ди1вный нaшъ врaчь и3 спаси1тель ґлеxaндръ вели1кій, нбcнагw врачевствA цэльбы6 предлагaетъ, и3 въ непрест†ннымъ цэльбaмъ ти1хw созывaетъ, не хи1тростьми человёческими, ни њбвzзaніемъ, но дёйствомъ с™aгw д¦а, душeвное и3 тэлeсное и3сцэлeніе пaче є3стествA подавaz: є3г0же и3 пріeмлюще дов0льнw всsкъ р0дъ и3 в0зрастъ слaвимъ хrтA бGа, подаю1щаго нaмъ є3гw2 рaди вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ }:

По ржcтвЁ твоeмъ, бGоневёсто вLчце, пришлA є3си2 въ хрaмъ гDень воспитaтисz во с™†z с™hхъ, ћкw њсвzщeнна: тогдA и3 гавріи1лъ п0сланъ бhсть къ тебЁ всенепор0чнэй, пи1щу тебЁ приносS: нбcнаz вс‰ ўдиви1шасz, зрsще д¦а с™aго въ тS всeльшасz. тёмже, пречcтаz и3 несквeрнаz, ћже на нб7си2 и3 на земли2 слaвима, м™и б9іz, спаси2 р0дъ нaшъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G, пи6саны сегw2 мёсzца въ ѕ7 дeнь, варлаaму хyтынскому.

На літjи стіхи6ры, глaсъ G:

ЗемлS нaша и3 странA, бlжeнне, чудесA тво‰ возвэщaютъ, и3 воспэвaютъ ќбw всю1ду: хrт0съ бо тS нaмъ свэти1льника показA, просвэщaюща дyшы нaшz.

Глaсъ д7:

Лю1діе и3 кнsзи, вкyпэ богaтіи и3 ўб0зіи, рaдуйтесz, свётлое днeсь торжество2 прaзднующе џбщагw застyпника, бlжeннагw ґлеxaндра: воспэвaйте ќбw, и4стинніи безмHлвницы и3 простjи лю1діе, џбщаго предстaтелz и3 пом0щника и3 молeбника, њ душaхъ нaшихъ.

Глaсъ є7:

БGопріsтне и3 прпdбне ґлеxjе, t ложeснъ пор0дъ свsтъ бGу наречeнъ є3си2, благи1ми дёлы свётлw ўкраси1лсz є3си2, ми1лостынzми и3 чистот0ю сосyдъ с™aгw д¦а бhлъ є3си2, и4мже дёйствуеши пресл†внаz чудесA съ вёрою приходsщымъ ко свzт0му твоемY гр0бу.

БGовэнчaнный ґлеxaндре, страны2 нaшей держaва свэтон0снаz, кнzзeй похвалA велехвaльнаz, хrтіaнъ поб0рниче непобёдный, њ ни1хже жи1въ сhй дyшу твою2 полагaлъ є3си2: си1це и3 по смeрти неtстyпнw nтeчество твоE сохранsй, на ґгaрzны моли1твами твои1ми спос0бствуz.

БGомyдре ґлеxaндре прпdбне, є3гдA рeвностію б9іею разжeгсz, въ зeмлю шeствовати невёдущихъ бGа неtрицaлсz є3си2, тaмw пришeствіемъ твои1мъ безб0жнагw царS ўдиви1лъ є3си2, хrтоимени6тымъ же лю1демъ тишинY и3сходaтайствовалъ є3си2. тёмъ и3 днeсь къ бGу ходaтайствуй њ нaсъ, да ўщeдритъ ны2 въ дeнь сyдный.

Слaва, глaсъ в7:

Пріиди1те, хrтоимени1тіи соб0ри, бGопочтeнніи кнsзи и3 бlговёрніи, кyпнw же со с™и1тєли, и3 хrтолюби1вое мн0жество, свётлw состaвльше pал0мскую пёснь бжcтвенному семY вэнцен0сцу ґлеxaндру, принесeмъ рекyще: рaдуйсz, трbцы поб0рниче великоимени1тый: рaдуйсz, кrтон0сныхъ кнzзeй похвало2 бGовэнчaннаz: рaдуйсz, хrтіaнъ р0гъ бGон0сный, њ ни1хже хrтY молsсz не њскудёй, даровaти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ є7:

ВозсіS дeнь рaдостенъ и3 прaздникъ всечeстенъ: днeсь бо ћже прeжде ржcтвA, и3 по ржcтвЁ дв7а пребhвши, въ хрaмъ гDень прив0дитсz, и3 рaдуетсz захaріа стaрецъ, роди1тель п®тeчевъ, и3 вопіeтъ вeселw: прибли1жисz предстaтельница скорбsщихъ въ хрaмъ с™hй, ћкw свzтaz, њсвzти1тисz во nби1телище всецRS. да весели1тсz їwакjмъ прaoтецъ, и3 ѓнна да рaдуетсz, ћкw принес0ша бGу, ћкw трилётствующую ю4ницу, непор0чную вLчцу. мaтєри, срaдуйтесz, дBвы, взыгрaйте, и3 непл0ды сликовствyйте, ћкw tвeрзе нaмъ нбcное цrтво пронаречeннаz всецRи1ца, рaдуйтесz, лю1діе, и3 весели1тесz.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Ћкw вeліе с0лнце * kви1лсz є3си2, блажeнне, вселeннэй, * чудесы2 стрaшными просвэщaz вeсь мjръ. * тёмъ вси2 сошeдшесz, * хrтA воспои1мъ, спасaющаго ны2 t бёдъ * моли1твами твои1ми.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Свётомъ сіsz * бжcтвенныz бlгодaти, * и3 чудодёйствуеши непрестaннw. * и3 нhнэ моли2 хrтA бGа, * блажeнне ґлеxaндре, * и3збaвити t бёдъ дyшы нaшz.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Не t ри1ма возсіsлъ є3си2, * ни t сіHна, бGомyдре, * но въ рwссjйстэй земли2 kви1лсz є3си2, * чудотв0рецъ преслaвенъ, * и3сцэлeніе подавaz неwскyднw * всBмъ приходsщымъ съ вёрою.

Слaва, глaсъ №. Самоглaсенъ:

Рaдуйсz и3 весели1сz, грaде влади1міре, и3 свётлw торжествyй, и3 ликyй хrт0ва цRковь, въ нeйже положено2 честн0е тёло блажeннагw ґлеxaндра, тёло драг0е, тёло преслaвное, тёло чудесA точaще всBмъ приходsщымъ съ вёрою. Пріиди1те, вси2 лю1діе: пріиди1те вёрніи поклони1мсz, тецhте и3 собери1тесz, и3 pал0мски того2 воспои1мъ рaдующесz, и3 њблобызaемъ чeстнw м0щи ди1внагw врачA нaшегw, печaльныхъ при1сную ўтёху, и3 tчazнныхъ надeжду, похвалY земли2 рwссjйстэй, пос0бника на враги2 и3 всBмъ человёкwмъ застyпника, и3 моли1твенника њ спасeніи дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ ѕ7:

Днeсь соб0ри вёрныхъ сошeдшесz, дух0внэ да торжествyемъ, и3 бGоoтрокови1цу дв7у и3 бцdу, въ хрaмъ гDень приводи1му, благочeстнw восхвaлимъ, пред8избрaнную t всёхъ родHвъ, во nби1телище всёхъ цRS хrтA и3 бGа: дBвы, свэщы2 носsще, пред8иди1те, приснодв7ы чтyще честн0е происхождeніе: мaтєри, печaль всю2 tложи1вше, рaдостнw спослёдствуйте м™ри бGа бывaющей, и3 рaдости мjра ходaтаицэ: вси2 ќбw рaдостнw, є4же рaдуйсz, со ѓгGломъ возопіeмъ њбрaдованнэй, при1снw молsщейсz њ душaхъ нaшихъ

На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь с™aгw, двaжды, и3 прaздника, є3ди1ножды. Ѓще нёсть бдёніz, глаг0лемъ тропaрь с™aгw, є3ди1ножды. Слaва, и3 нhнэ, прaздника: пи1саны на мaлэй вечeрни.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды.

Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Ўдиви1сz їHсифъ:

Рaдуйсz, ћкw вторhй fессал0нь въ рwссjйстэй земли2, слaвный грaде влади1міре, и3 любeзными пёсньми вкyпэ ликyй бжcтвеннаz цRковь, въ нeйже пречестн0е тёло ґлеxaндра премyдрагw бlжeннагw, подаeтъ разли1чнw всBмъ и3сцэлeніе. и3 сегw2 рaди возопіи1мъ къ немY: моли1твами твои1ми, блажeнне, и3сцэли2 недyги и3 болBзни нaшz, и3 всsческихъ и3збaви и3скушeній, вёрою и3 люб0вію пaмzть твою2 восхвалsющихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

С™az с™hхъ, бцdе, сyщи, дост0йнw приведeсz жи1ти во с™†z: ћкw њдушевлeнъ гDень ківHтъ, и3 с™aгw д¦а и4стиннw вмэсти1лище, бжcтвенное, дв7омaти. тёмже всели1сz въ тS, и4же nц7Y є3динор0дный, и3 с™0му д¦у соестeственный, тв0й сн7ъ неискусомyжнw, њбGотвори1въ всE человёчество.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Благодaрнw зовeмъ вси2 хrт0ву ўг0днику ми1лостивому, неѕл0бивому и3 кр0ткому, прилёжнw молsщесz люб0вію: разруши2 брaнь страстeй нaшихъ, и3 tжени2 дeмwнскаz мечт†ніz, бlжeнне, и3 моли2 хrтA бGа даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ д7. Поd: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Весeліz днeсь вселeннаz и3сп0лнисz всS, въ благознамени1томъ прaздницэ бцdы, зовyщи: тA є4сть сёнь нбcнаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Д¦ъ с™hй тS, бlжeнне, настaви, nтeчествіе твоE пaствити на пaжитехъ спаси1тельныхъ, и3 хrт0съ свэти1льника тS показA ћвэ: сегw2 рaди ликyй и3 весели1сz со дерзновeніемъ, ћкw суг{быz вэнцы2 t вэнцедaвца пріи1мъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника:

Прeжде зачaтіz, чcтаz, њсвzти1ласz є3си2 бGу, и3 р0ждшисz на земли2, дaръ принеслaсz є3си2 нhнэ є3мY, и3сполнsющи nтeческое њбэщaніе: въ бжcтвеннэмъ же хрaмэ, ћкw сyщw бжcтвенный хрaмъ, t младeнства чи1стэ со свэщaми свётлыми tданA бhвши, kви1ласz є3си2 пріsтелище непристyпнагw и3 бжcтвеннагw свёта. вели1ко вои1стинну предшeствіе твоE, є3ди1на бGоневёсто и3 приснодв7о.

Ѓще ли кто2 и3зв0литъ пёти п0слэ tдaніz прaздника с™hz бцdы, глаг0летъ по сэдaльнахъ, Слaва, и3 нhнэ, бGорHдичны сі‰.

По №-мъ сэдaльнэ, бGор0диченъ:

Ўдиви1сz їHсифъ, є4же пaче є3стествA зрS, и3 внимaше мhслію и4же на руно2 д0ждь, въ безсёменномъ зачaтіи твоeмъ, бцdе, купинY nгнeмъ неwпали1мую, жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и3 свидётельствуz nбрyчникъ тв0й и3 храни1тель, свzщeнникwмъ взывaше: дв7а раждaетъ, и3 по ржcтвЁ пaки дв7а пребывaетъ.

По в7 сэдaльнэ, бGор0диченъ:

КрасотЁ дёвства твоегw2, и3 пресвётлой чистотЁ твоeй, гавріи1лъ ўдиви1всz, вопіsше ти2, бцdе: кyю ти2 похвалY принесY дост0йную; чт0 же воз8именyю тS; недоумэвaю и3 ўжасaюсz. тёмже ћкw повелёнъ бhхъ, вопію1 ти: рaдуйсz, бlгодaтнаz!

По полmелeи, бGор0диченъ:

Њ тебЁ рaдуетсz, бlгодaтнаz, всsкаz твaрь, ѓгGльскій соб0ръ и3 человёческій р0дъ, њсвzщeнный хрaме, и3 раю2 словeсный, дёвственнаz похвало2, и3зъ неsже бGъ воплоти1сz и3 мLнцъ бhсть прeжде вBкъ сhй бGъ нaшъ: ложеснa бо тво‰ пrт0лъ сотвори2, и3 чрeво твоE прострaннэе нб7съ содёла. њ тебЁ рaдуетсz, бlгодaтнаz, всsкаz твaрь, слaва тебЁ.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2: Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе. Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, самоглaсна, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, вси2 лю1діе, хвалY принесeмъ бlжeнному, вопію1ще си1це: рaдуйсz, пресвётлый ст0лпе, просвэщaz нaсъ чудeсъ свэтлостьми2: рaдуйсz, р0сный џблаче, плaмень погашazй страстeй, и3 њрошazй вёрныхъ мы6сли, бжcтвенный ґлеxaндре.

КанHнъ прaздника, со їрмос0мъ на ѕ7: И# с™0му двA канHна, на }. Ѓще ли внЁ попрaзднства и3зв0литъ настоsтель пёти благовёрному кнsзю ґлеxaндру, поeмъ канHнъ бцdэ, со їрмос0мъ на ѕ7. Глaсъ в7. Нетрeну, неoбhчну:

КанHнъ ґлеxaндру.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Пріи1мша въ своeмъ сeрдцы, бlже, твою2 благодaть дух0вную твeрдw премyдрагw повелёніz, и3 въ дyшы благочести1выхъ вложи1вшаго, похвалaми дaждь ўблажи1ти ґлеxaндра преслaвнаго.

Свэти1льниче многосвётлый рwссjйскіz земли2, чудесы2 ћкоже с0лнце втор0е сіsz, всёхъ нaсъ поминaй, совершaющихъ пaмzть твою2, ґлеxaндре блажeнне.

Цeркве бhлъ є3си2 хrт0вы красотA, бlжeнне, пёніемъ бо сію2 ўкраси1лъ є3си2, преслaвне. и3 нhнэ м0лимъ тS: свободи1 ны t всsкіz брaни бори1телz, пою1щыz тS, ґлеxaндре.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, благодaти и3ст0чниче, рaдуйсz, лёствице и3 двeрь нбcнаz, рaдуйсz, свэти1льниче, и3 стaмно златaz, и3 горо2 несэк0маz, дв7о, жизнодaвца хrтA мjру р0ждшаz.

Другjй канHнъ с™0му.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Дост0йными похвалaми воспёти преслaвнаго чудотв0рца, ќмъ и3 смhслъ дaруй ми2, хrтE б9е, ћкw да воспою2 рaдуzсz пaмzть є3гw2.

Пёсньми и3 пёньми дух0вными восхвaлимъ бlжeннаго, и3 честнyю є3гw2 и3 многоцэлeбную рaку њбстоsще любeзнw њблобызaемъ, и3 си1це вопіeмъ: рaдуйсz, nтeчеству твоемY пресвётлый свэти1льниче.

БGомyдре ґлеxaндре, ѓще тS и3 напослёдокъ лётъ новопросвэщeннаz рwссjйскаz странA возрасти2, но дрeвнихъ чeсти спод0билсz є3си2, даровaніе чудeсъ дост0йнw пріeмъ.

БGор0диченъ:

ЗакHнъ кромЁ є3стeственныхъ, дв7о, родилA є3си2 законодaвца бGа, чlвёка бhвша: того2 ћкw бlга моли2, всенепор0чнаz, н†ша беззакHніz презрёти.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Во вeсь мjръ пр0йде слaва чудeсъ твои1хъ, блажeнне, и4миже просвэти1лъ є3си2 вселeнную, t всёхъ напaстей и3збавлsz при1снw.

Благочести1вагw и3 вэнцен0снаго ґлеxaндра, сошeдшесz по достоsнію восхвaлимъ, ћкw чудeсъ подaтелz nби1льнаго, и3 гDу молsщасz њ всёхъ нaсъ.

И#ст0чникъ чудeсъ гр0бъ тв0й kви1сz неисчерпaемый, t негHже рёки и3сцэлeній и3зливaеши вёрнw пaмzть твою2 творsщымъ, бlжeнне.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на на земли2, преестeственныхъ бlги1хъ ходaтаица, м™и б9іz, былA є3си2: тёмъ ти2, рaдуйсz, зовeмъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Свэти1льникъ свёта kви1лсz є3си2, ґлеxaндре бжcтвенный, недyгwвъ глуб0кую тмY разрушaz всегдA, зарeю свётлою чудeсъ, премyдре.

Прест0лу предстои1ши благодaти, со всёми ѓгGлы рaдуzсz днeсь, и3 мjру и3сцэлeніz раздавaz богaтство, спаси2 всёхъ нaсъ моли1твами твои1ми, блажeнне.

ЖитіS твоегw2 свётлость, прпdбне, всBмъ бGъ ћвэ показA, возжжeніемъ свэщи2 ў гр0ба твоегw2. тёмже прибэгaющіи къ тебЁ съ вёрою, вси2 просвэщaютсz.

БGор0диченъ:

Ћкw вои1стинну гDи воцRи1сz въ цrтвіе неtпaдающее, и3 њблечeсz pал0мски и3зъ тебє2, бGомaти, въ крaсное благолёпіе, пл0ть с™yю: є4юже смeрть пріsтъ, и3 разруши2 є3S цaрство.

Сэдaленъ, глaсъ }:

Ћкw ѕвэздA многосвётлаz t вост0ка произшeдъ, kви1лсz є3си2 свётлагw рaди житіS твоегw2, и3 чистоты2 душeвныz и3 тэлeсныz сосyдъ с™aгw д¦а: и3 сегw2 рaди по ўспeніи твоeмъ t мн0гихъ лётъ во гр0бэ нетлённы њбрэт0шасz с™ы6z тво‰ м0щи t ни1хже и3сточaеши рёки чудeсъ и3сцэлeній вёрнw зовyщымъ ти2: рaдуйсz, благовёрный вели1кій кнsже ґлеxaндре.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ д7:

Непор0чнаz ѓгница, и3 несквeрный черт0гъ, въ д0мъ б9ій бцdа маріaмъ съ весeліемъ вв0дитсz преслaвнw, ю4же ѓгGли б9іи дорmн0сzтъ вёрнw, и3 вси2 вёрніи блажaтъ при1снw, и3 благодaрственнw пою1тъ є4й непрестaннw вeліимъ глaсомъ: нaша слaва и3 спасeніе ты2 є3си2, всенепор0чнаz.

Ѓще ли нёсть попрaзднства, глаг0лемъ: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Ћкw всенепор0чнаz невёста творцY:

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Кто2 люб0вь твою2 и3 ми1лость ко всBмъ человёкwмъ, пaче же къ ни1щымъ и3зглаг0летъ; и3 по смeрти ќбw ћкw жи1въ простeрлъ є3си2 рyку твою2, и3 пріsлъ є3си2 t їерaрха сви1токъ грэхHвъ прощeніz.

Днeсь дeнь с™aгw прaзднственный, мнHгіz созывaетъ на весeліе дух0вное и3 трапeзу, и3 пи1щу нетлённыz жи1зни, бжcтвеннагw наслаждeніz.

Къ бжcтвенному свёту нhнэ престaвилсz є3си2, свёта сн7ъ возлю1бленъ бhвъ, въ рaдости и3 красотЁ, съ ли6ки ѓгGльскими нhнэ рaдостнw ликyеши, блажeнне.

БGор0диченъ:

Свёта твоегw2 блистaньми њзари2, nтрокови1це всенепор0чнаz, є4же въ нощи2 страстeй и3скушє1ніи њдержи1мое сeрдце моE, прaвды сlнце свётъ возсіsвши.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Зарeю трис0лнечныz благодaти сіsz свётлэ тв0й прaздникъ творsщихъ њзари2, и3 стрaстнагw њмрачeніz дeмwнскагw и3збaви, ґлеxaндре преслaвне.

И#сточи1лъ є3си2 рёки чудeсъ, блажeнне, вёрныхъ напаsющыz сердцA, и3 м{тныz в0ды многоб0жіz и3зсушaющыz.

Ґрхіерє1и и3 свzщeнницы, монaси и3 простjи, и3 стaрцы со ю4нотами, и3 вeсь в0зрастъ свётлw пред8игрaйте, и3 пaмzть бlжeннагw въ пёснехъ возвели1чите.

БGор0диченъ:

И#мёю тS пом0щницу, и3 не постыждyсz, пречcтаz м™и б9іz. и3мёю тS предстaтельницу, и3 вр†гъ мои1хъ не ўбою1сz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи, м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Досточyднаz и3 преслaвнаz пaмzть твоS возсіS въ рwссjйстэй земли2, блажeнне, и3 рaдостнw вёрныхъ весели1тъ соб0ры.

Tверз0шасz тебЁ двє1ри є3дє1мскіz, и3 несказaненъ свётъ и3 трисіsненъ возсіS, бlжeнне, въ неподви1жнэмъ цrтвіи нбcнэмъ, и3 прaведныхъ весeліе пріsлъ є3си2 рaдуzсz.

Нhнэ ґлеxaндръ вели1кій, сирHтъ и3 вдHвъ ми1лостивый печaльникъ, nтeчествіе своE и3 вс‰ вкyпэ ћвэ созывaетъ: пріиди1те собрaвшесz, ћкw џбщему застyпнику свётлw торжествyемъ.

БGор0диченъ:

Сhй въ зрaцэ б9іи, пребжcтвенный всели1сz во чрeво твоE, въ зрaкъ м0й њблечeсz гDь, пренепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Пріsлъ є3си2 и3сцэлeній благодaть, ґлеxaндре слaвне, сyщымъ въ бэдaхъ подавaеши здрaвіе твои1мъ заступлeніемъ: тёмъ рaтныхъ дeрзость низложи2, и3 мjру подавaй чудесA.

Ћкw ѕвэздA свэтлA kви1сz непрелeстнаz, плэнeнныхъ свободи1тель, и3 ни1щихъ богати1тель, и3 болsщихъ врaчь, руси2 поб0рникъ, и3 грaда нaшегw ўтверждeніе.

Kви1сz въ рwссjйстэй земли2 чудотв0рецъ преслaвенъ ґлеxaндръ блажeнный, ћкw всесвётелъ свэти1льникъ сіsz въ всeмъ мjрэ, и3 во мрaцэ страстeй њзарsz вс‰.

БGор0диченъ:

Мeртвости и3 тли2 и3збaвила є3си2 человёчество, є3стеств0мъ бо жизнодaвца и3 бGа безъ сёмене родилA є3си2, дв7о всенепор0чнаz, на благодэsніе восхвалsющихъ тS вёрнw.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

ТвоS с™az пaмzть, ґлеxaндре, вселeнную весели1тъ, созывaющи вBрныz въ честнhй хрaмъ тв0й, въ нeмже нhнэ рaдостію совокyпльшесz, тS м0лимъ, kзhческагw нашeствіz и3збaви лю1ди тво‰, преслaвне.

Весeліz днeсь всS и3сп0лнисz рwссjйскаz землS, въ нар0читый дeнь прaздника преслaвнагw чудотв0рца, ґлеxaндра блажeннагw: соблюдaетъ бо nтeчество своE вhну ненавётно.

СирHтъ и3 вдHвъ застyпника, и3 въ бэдaхъ непобори1маго пом0щника, пёсньми ґлеxaндра ўблажи1мъ слaвzще: прaзднующихъ бо пaмzть є3гw2 вeселw, t бёдъ и3збавлsетъ и3 скорбeй.

БGор0диченъ:

С™hй ї}съ всели1сz во ўтр0бу твою2, во с™hхъ, дв7о, почивazй, и3 прославлszй вёрою и4стинною сего2, nтрокови1це, слaвzщыz.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

T пречестнaгw к0рене и3зрaслъ є3си2 вётвь, преслaвне, и3 бlгочeстнw на земли2 пожи1лъ є3си2, и3 пріsтелище чи1сто д¦а kви1лсz є3си2, њсвzщaz вёрою притекaющыz ти2, бlжeнне.

Добродётелємъ пол0жника, и3 благочести6вымъ кнzзє1мъ ўдобрeніе, цRковь слaвитъ тS, и3 воспэвaетъ, блажeнне: моли1твами твои1ми подaждь чтyщымъ люб0вію д0блєсти тво‰ и3 борє1ніz, лю1тыхъ прегрэшeній њставлeніе.

И$же въ бэдaхъ и3 въ ск0рбехъ сyщіи къ рaцэ твоeй притекaюще, пріeмлютъ честн†z даров†ніz t въ тебЁ живyщіz благодaти: тh бо мjру при1снw и3сточaеши и3сцэлeніе.

БGор0диченъ:

Сyщи прес™hй хрaмъ, бцdе, и3ст0чникъ родилA є3си2, пренепор0чнаz, неисчерпaемый, вLчце.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Ћкw ѕвэздy тz пресвётлу почитaемъ, t вост0ка возсіsвшую и3 на зaпадъ пришeдшую: всю1 бо странY сію2 чудесы2 и3 добр0тою њбогащaеши, и3 просвэщaеши вёрою чтyщыz пaмzть твою2, ґлеxaндре блажeнне: сегw2 рaди днeсь прaзднуемъ твоE ўспeніе, лю1діе твои2 сyщіи. моли2 спасти2 nтeчество твоE и3 вс‰ притекaющыz къ рaцэ мощeй твои1хъ, и3 вёрнw вопію1щыz ти2: рaдуйсz, грaду нaшему ўтверждeніе.

Јкосъ:

Вeлій чудотв0рецъ kви1лсz є3си2 рwссjйскіz земли2, блажeнный ґлеxaндре, неви1димw хrт0вы лю1ди посэщaz, и3 и3сцэлє1ніz подавaz богaтнw всBмъ t души2 приходsщымъ, и3 соглaснw вопію1щымъ си1це: рaдуйсz, ст0лпе пресвётлый, просвэщaz нaсъ чудeсъ свэтлостьми2. рaдуйсz, велехвaльнаго кралS побэди1вый пос0біемъ б9іимъ. рaдуйсz, свободи1вый грaдъ пск0въ t невёрныхъ. рaдуйсz, лат‡нскаz ўчє1ніz презрёвый, и3 прeлесть и4хъ въ ничт0же вмэни1вый. рaдуйсz, ћкw воспріsлъ є3си2 въ тлённыхъ мёстw нетлBннаz. рaдуйсz, свёта непристyпнагw зри1телю. рaдуйсz, ћкw ликyеши со ѓгGлы. рaдуйсz, џблаче р0сный, вёрныхъ мы6сли њрошazй. рaдуйсz, тeмныхъ страстeй прогони1телю. рaдуйсz, рwссjйстэй земли2 застyпниче, рaдуйсz, грaду нaшему заступлeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Днeсь цeрковь хrт0ва прaзднующи ґлеxaндрово торжество2 бhвшее њ бз7э, сошeдшымсz вои1стинну и3сточaетъ и3сцэлeніе, прилёжнw молsщымсz, и3 люб0ю пою1щымъ є3го2.

Во всёхъ странaхъ произhде вэщaніе: ћкw нaшегw грaда kви1сz чудотв0рецъ преслaвенъ, и3сточaz и3сцэлeній мн0жество всBмъ просsщымъ тeплэ.

Днeсь весeліz и3сполнsетсz хрaмъ бGа нaшегw, въ нeмже лежaтъ честны6z м0щи бlжeннагw, и3 вси2 притекaющіи њблобызaютъ со стрaхомъ свzтyю рaку преслaвнагw, и3 пріeмлютъ и3сцэлeніе.

БGор0диченъ:

Вhшнzгw њсвzщeнное б9іе селeніе, рaдуйсz, тоб0ю бо дадeсz рaдость, бцdе, вопію1щымъ ти2: бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw ѕвэздA сіsz краснw2, бlжeнне, зарeю добродётелей, и3 мнHгимъ бhсть просвэщeніе. тёмъ и3 нaсъ просвэти2 вопію1щихъ ти2: рaдуйсz, ґлеxaндре благочeстне.

Нhнэ стeкшесz t всёхъ стрaнъ и3 градHвъ, свzщeнницы, и3 монaси, и3 простjи, богaтіи, и3 ўб0зіи, и3 вкyпэ вси2 рaдующесz хвалY воздади1мъ хrтY и3 ўг0днику є3гw2 ґлеxaндру преслaвному.

Чудесы2 ќбw твои1ми ћкw цвётъ процвёлъ є3си2, блажeнне: и3 и3сцэлє1ніz подавaеши притекaющымъ въ кр0въ тв0й, мyдре и3 досточyдне.

БGор0диченъ:

T дёвственныхъ ложeснъ твои1хъ вопл0щсz бGъ, и3 kви1сz на спасeніе нaше. тёмже тS м™рь вёдуще, бцdе, правовёрнw вопіeмъ є3мY: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ЃгGльстіи чи1ни хвaлzтъ тS, преслaвне, и3 человёчестіи р0ди пою1тъ непрестaннw, творsще вёрнw пaмzть твою2, ґлеxaндре великоимени1те.

ТебE въ чудесёхъ слaвне рwсс‡йскимъ странaмъ показA бGъ, ґлеxaндре, и3 ўкраси1 тz нбcными дарми2: того2 моли2 поми1ловати всёхъ нaсъ.

Побёды и3стинноимени1тъ, вои1стинну вBрнымъ лю1демъ въ бэдaхъ, и3 крёпокъ пом0щникъ kви1лсz є3си2, ґлеxaндре бlжeнне.

БGор0диченъ:

Свzщeнный тS прbр0къ благоoбрaзнw проповёда, двeрь, и3 г0ру, и3 сёнь, и3 зeмлю с™yю, и3 џблакъ свёта, и3зъ негHже во тмЁ сyщымъ возсіS сlнце, дв7о, є3ди1нъ свэтодaвецъ.

И$нъ. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы въ пещи2, со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: благослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Ћкw ќтро, ћкw дeнь свётлый тв0й прaздникъ kви1сz, просвэщaz н†ша сердцA, и3 всёхъ съ вёрою восхвалsющихъ тS, ґлеxaндре преслaвне.

Дeнь спасeніz, и3 прaздникъ весeліz настA, стецeмсz вёрніи, њчи1стивше вкyпэ дyшы и3 тэлесA: сe бо нaсъ призывaетъ ґлеxaндръ бжcтвенный.

СтруS происх0дитъ t рaки твоеS, ґлеxaндре, и3сцэлeній всsческихъ, и3 њмывaетъ сквє1рны страстeй, и3 гноє1ніz лю1тыхъ њчищaетъ, и3 всёхъ вёрныхъ напаsетъ сердцA люб0вію чтyщихъ тS, преслaвне.

БGор0диченъ:

Џбразы носsщи дрeвле ржcтвA твоегw2, дв7о м™и, пeщь ќбw ю4ношей не њпали2, тaкожде и3 џгнь бжcтвенный ўтр0бы твоеS, чcтаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Красeнъ тёломъ и3 душeю, и3 благочeстіемъ сіsz, слaвне, бжcтвеннагw рaзума, nргaнъ бhлъ є3си2 с™aгw д¦а: и3 по смeрти ќбw къ безсмeртной жи1зни, и3 некончaемому бlжeнству прешeлъ є3си2 рaдуzсz, ґлеxaндре бGомyдре.

Ћкw свэтозaрное, блажeнне, с0лнце возсіsвъ t зaпада, и3 всю2 зарsми благочeстіz рwссjйскую зeмлю просвэти1лъ є3си2, и3 tгнaлъ є3си2 тмY глуб0кую є3ретjчествующихъ, ґлеxaндре преслaвне.

ТвоE с™0е преставлeніе днeсь свётлw прaзднуемъ: и3сп0лни рaдости и3 весeліz восхвалsющыz тS, ґлеxaндре великоимени1те.

БGор0диченъ:

Свётомъ мS твоегw2 милосeрдіz, во тмЁ неразyміz лежaщагw њзари2, є3ди1на свэтодaвца р0ждшаz, и3збaвителz и3 бGа, с™hхъ вэнчaвшаго.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Вeлій щи1тъ и3 крёпость въ рwссjйстэй земли2, ґлеxaндре, њбрёлсz є3си2, правослaвному же нар0ду нaшему, похвалeніе и3 слaва во всёхъ kзhцэхъ. и3 нhнэ м0лимсz ти2: сохранsй nтeчество твоE t kзhка чуждaгw.

Незаходи1магw свёта лучaми, во тмЁ сyщымъ сіsz, слaвне, къ просвэщeнію весeліz настaви ны2, пою1щыz тS.

Бlжeнне ґлеxaндре, кaкw тS возм0жемъ воспёти дост0йнw; не м0жетъ бо љзhкъ человёческій и3зглаг0лати тво‰ разли6чнаz и3сцэлє1ніz, и3 мнHгаz даров†ніz всBмъ человёкwмъ.

БGор0диченъ:

Ћкw ќтро тє1мнымъ и3 блудsщымъ, дв7о, возсіS прaвды с0лнце хrт0съ: є3г0же на рукaхъ твои1хъ носи1ла є3си2, чcтаz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Слhшана бhсть во всёхъ странaхъ превели1каz слaва твоS, и3 тогдA жєны2 мwав‡тскіz страшaху дёти сво‰ гр0знымъ твои1мъ и4менемъ. и3 нhнэ, бlжeнне, враги2 нaшz неви1димw ўстрашaй, њполчaющыzсz на хrтолюби1вое твоE в0инство.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

Ѓще ли по tдaніи прaздника поeтсz с™0му: глаг0лемъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ сeй:

Совёта вели1кагw ѓгGла џ§а родилA є3си2 хrтA, препётаz nтрокови1це, цRS слaвы: є3гHже кrтъ ґпcли проповёдавше, просвэти1ша kзhки, и3 научи1ша тS бцdу слaвити, и3 покланsтисz твоемY ржcтвY.

На хвали1техъ, стіхи6ры, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * сіsніемъ д¦а с™aгw просвёщсz, ґлеxaндре бGомyдре, * ўчє1ніz лат‡нскаz презрёвъ, * и3 прeлесть и4хъ њбличи1въ, * и3 самёхъ ўкори1въ, * и3 чyжди вёры прaвыz нарeкъ, * и3 дeрзость и4хъ въ ничт0же вмэни1въ. * и3 сегw2 рaди t хrтA бGа * пріsлъ є3си2 воздаsніе въ цrтвіи нбcнэмъ, * со ѓгGлы ликовствовaніе, * и3 съ прaведными рaдованіе: * и3 нhнэ моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Q кaкw возмогY дост0йнw похвали1ти, * и3ли2 ћснw и3зглаг0лати пресл†внаz чудесA * блажeннагw и3 слaвнагw ґлеxaндра; * подаeтъ бо разли6чнаz и3сцэлє1ніz, * не т0кмw приходsщымъ къ рaцэ мощeй є3гw2, * но и3 въ дaльнихъ странaхъ * призывaющихъ є3гw2 никогдaже њставлsетъ. тёмъ и3 повсю1ду хвaльно и4мz є3гw2: * и3 нhнэ м0литъ ўмири1ти мjръ, * и3 спасти2 всёхъ нaсъ.

Q кaкw возм0жемъ воспёти * блажeннаго ґлеxaндра, * ћкw ґпcла, и3 ћкw проповёдника; * всsко ќбw є3ретjческое нечeстіе попрaлъ є4сть, * своe же nтeчество д0брэ ўпрaвивъ и3 соблюдE, * хрaмы разорє1нныz воздви1гнувъ, пёніz и3сп0лни, * и3 распужє1нныz лю1ди собрA въ д0мы сво‰, * и3 ни1щымъ и3 сиротaмъ и3 вдовaмъ бhсть печaльникъ, * и3 въ бэдaхъ застyпникъ. и3 нhнэ м0литъ њ спасeніи дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ в7:

Пріиди1те, вси2 kзhцы, восплещи1те рукaми ликовствyюще. пріиди1те вси2 рwссjйстіи лю1діе, свzщeнницы и3 монaси же, и3 простjи, дух0внэ свесели1мсz въ нар0читомъ прaздницэ блажeннагw ґлеxaндра, и3 многоцэлeбную є3гw2 рaку њбстоsще, любeзнw њблобызaемъ, и3 того2 ћкw цвёты пёсньми, и3 хвалaми ўвzзeмъ, рекyще: рaдуйсz, земли2 рwссjйстэй похвало2: рaдуйсz, слaвному грaду влади1міру ўтверждeніе. рaдуйсz, нар0ду правослaвному пом0щниче. рaдуйсz, nтeчеству твоемY заступлeніе, и3 моли1твениче њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ в7:

Днeсь въ хрaмъ прив0дитсz всенепор0чнаz дв7а, ко nби1телище всецRS бGа, и3 всеS жи1зни нaшеz питaтелz: днeсь чистёйшаz с™hнz, ћкw трилётствующаz ю4ница во с™†z с™hхъ вв0дитсz. т0й возопіи1мъ, ћкw ѓгGлъ: рaдуйсz, є3ди1на въ женaхъ бlгословeннаz.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, Бlжє1нна прaздника пёснь є7, на д7: и3 с™aгw пёснь ѕ7, на д7. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2. Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе матfeа, зачaло м7г. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

24 ноября: Святой великомученицы Екатерины. Святого великомученика Меркурия. Святого мученика Меркурия Смоленского.

Мёсzца тогHже въ к7д-й дeнь.

С™hz великомyченицы є3катерjны:

И# с™aгw великом§ника меркyріа:

И# с™aгw мyченика меркyріа смолeнскагw, н0вагw чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи1ры с™hz, глaсъ №. Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

Днeсь красyетсz грaдъ ґлеxандрjа, * пелєны2 тво‰, мyченице, * въ бжcтвеннэмъ хрaмэ твоeмъ и3мёz премyдрw. * тёмже и3 мы2 благочeстнw прaзднуемъ, * є3катерjно, пaмzть твою2 честнyю: * моли1сz њ чтyщихъ тS.

Е#катерjны пaмzть нhнэ прaзднуимъ: * тa бо и4стиннw вс‰ вр†жіz си6лы, * и3 сл0вомъ же и3 дёломъ низложи2 крёпкw, * и3 ри1торское противлeніе. * но моли1твами є3S и3збaви ны2, б9е, * t безб0жныхъ вр†гъ.

Рaдуйсz, всеслaвнаz мyченице є3катерjно честнaz: * сінaйскаz бо горA, * въ нeйже ви1дэ купинY мwmсeй неwпали1му, * въ т0й хrт0съ бGоуг0дное тёло твоE, * нhнэ преложи1въ, храни1тъ, * дaже до врeмене вторaгw пришeствіz своегw2.

И$ны стіхи6ры мyченика, глaсъ д7 Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Поборeніемъ д¦а, страстотeрпче меркyріе, њдолёвъ проти1внаго, * ћкw в0инъ непобэди1мый, * nрyжіемъ вёры, * тмы2 разyмныхъ мyрінwвъ посёклъ є3си2, * и3 соверши1въ тв0й п0двигъ зак0ннw, * со всёми страд†льцы вэнчaлсz є3си2, * великомyчениче преблажeнне.

Съ нб7сE тебЁ ѓгGлъ, * ћзвы тво‰ и3сцэлszй, * п0сланъ бhсть мaніемъ бжcтвеннагw д¦а: * tнeлэже и3сцэлёвъ, достослaвне, * рwжны2 прободaемь льсти1внw разжжeнными, * терпёлъ є3си2 повёшенъ и3 протzзaемь, * и3 къ кaмени привzзaемь тsжкому, * и3 кровьми2 твои1ми, * мyчениче, њбливaемь всю1ду.

Царю2 в0инствуz земн0му, меркyріе, * t негHже дeмwнwмъ повелэвaемь жрeти, * бGомyдре блажeнне, * м{ки претерпёлъ є3си2, * и3 попалeніе џгненное и3 нyждную смeрть: * и3 востeклъ є3си2 ко хrтY вэнцен0сецъ, * и3 сочетaлсz є3си2 мyченикwвъ стадHмъ, * њ мjрэ молsсz.

Слaва, глaсъ в7:

Рaдостнw къ торжествY бGомyдрыz мyченицы є3катерjны стецeмсz, мучениколю1бцы. и3 тyю похвалaми, ћкw цвBты ўвzзeмъ, рaдуйсz, вопію1ще є4й, ћже буесл0вныхъ ри1торwвъ свирэпоyстіе њбличи1вши, ћкw ненаказaніz и3сп0лненныхъ, и3 ты6z къ вёрэ бжcтвеннэй руков0дствовавши. рaдуйсz, ћже тёло многоплетє1ннымъ мyкамъ вдaвши, любвE рaди творцA твоегw2, и3 не низложи1вшисz, ћкw nтрокови1ца неги1блема. рaдуйсz, ћже гHрнzz пребыв†лища, возмeздіе болёзней наслёдовавши, и3 слaвы вёчныz наслаждaешисz: є3sже желaюще пэснопёвцы твои2, надeжды да не tпадeмъ.

И# нhнэ, глaсъ }:

По ржcтвЁ твоeмъ, бGоневёсто вLчце, пришлA є3си2 въ хрaмъ гDень, воспитaтисz во с™†z с™hхъ, ћкw њсвzщeнна: тогдA и3 гавріи1лъ п0сланъ бhсть къ тебЁ всенепор0чнэй, пи1щу тебЁ приносS: нбcнаz вс‰ ўдиви1шасz, зрsще д¦а с™aго въ тS всeльшасz. тёмже, пречcтаz и3 несквeрнаz, ћже на нб7си2 и3 на земли2 слaвима, м™и б9іz, спаси2 р0дъ нaшъ.

На стіх0внэ прaздника, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Пріиди1те празднолю1бцы вси2, * пёсньми почти1мъ * є3ди1ну бцdу * чcтую и3 дв7у: * вв0дитсz бо въ хрaмъ б9ій, * въ нeмъ жи1ти нhнэ свётлw, * с™ёйшій вои1стинну * хrт0въ хрaмъ, * и3 рaдости всsкіz ходaтаица.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, и3 и4скренніz є3S приведyтсz тебЁ.

Двє1ри, прbр0че, tвeрзи, * вёрою пріeмли въ хрaмъ гDень приведeнную, * всёхъ ѓгGлъ же и3 человBкъ похвалY, * и3 свётло рaдованіе, * внyтрь жи1ти и3 ликовaти, * ћже хрaмъ б9ій и3 nби1телище.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Бцdа марjа въ хрaмъ приведeна, * хлёбъ пріeмлющи t ѓгGла kви1сz, * вопію1ща є4й, рaдуйсz: зачнeши сн7а неискусомyжнw, * бGоневёстнаz бlгословeннаz бцdе дв7о, * земны6мъ благонаслёдіе и3 наздaніе.

Слaва, глaсъ в7:

ЖитіE невещeственно навhкши, суди1ще безб0жное дости1гши, стaла є3си2, побэдон0сице є3катерjно честнaz, цвэтоносsщи б9ію свётлость, и3 бжcтвенною м0щію њдёzна, повелёнію мучи1телеву поругaласz є3си2, и3 ри1торwвъ ўтоли1ла є3си2 буесл0вныz рBчи, многострадaльнаz.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ }:

Дв7дъ провозглашaше тебЁ, пречcтаz, прови1дz њсвzщeніе вх0да твоегw2 въ хрaмъ: въ нeмже концы2 днeсь прaзднующе, славосл0вzтъ тS, всепётаz. ћже бо прeжде ржcтвA дв7а, и3 по ржcтвЁ пребhвши нетлённа, м™и сл0ва жи1зни, днeсь въ хрaмэ захaріа весели1тсz, воспріeмъ тS, вLчце, и3 с™†z с™hхъ рaдуютсz, под8eмши тS и3ст0чника жи1зни нaшеz. сегw2 рaди и3 мы2 pал0мски вопіeмъ ти2: њ нaсъ моли2 сн7а твоего2 и3 бGа нaшего, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Тропaрь, мyченицэ, глaсъ д7:

Ѓгница твоS, ї}се, є3катерjна зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую, и3 сраспинaюсz и3 спогребaюсz крещeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цrтвую въ тебЁ, и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную пріими1 мz, съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ: тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ, спаси2 дyшы нaшz.

И#ли2 сeй, глaсъ т0йже:

Добродётельми, ћкw лучaми с0лнечными, просвэти1ла є3си2 невBрныz мудрецы2. и3 ћкоже пресвётлаz лунA ходsщымъ въ нощи2, невёріz тмY tгнaла є3си2, и3 цари1цу ўвёрила є3си2, вкyпэ же и3 мучи1телz њбличи1ла є3си2, бGозвaннаz невёсто, бlжeннаz є3катерjно, желaніемъ востеклA є3си2 въ нбcный черт0гъ, къ прекрaсному женихY, хrтY, и3 t негw2 цaрскимъ вэнцeмъ вэнчaласz є3си2: є3мyже со ѓгGлы предстоsщи, за ны2 моли1сz, творsщыz пречестнyю пaмzть твою2.

Слaва, мyченика, глaсъ т0йже.

М§никъ тв0й, гDи, меркyрій, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый, t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, є3ди1ножды: и3 є3катерjны, є3ди1ножды. Слaва, мyченика: И# нhнэ, прaздника.

По №-мъ, стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

Восхвали1те дBвы, мaтєри прaзднуйте, лю1діе, славосл0вите, свzщeнницы, благослови1те пречcтую м™рь б9ію: пл0тію бо младeнствующи прeжде во хрaмъ принесeсz, ћкw хрaмъ б9ій с™ёйшій. тёмже прaздникъ дух0вный совершaюще, воспои1мъ ю5, ћкw предстaтельницу р0да человёческагw.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

С™az с™hхъ, бцdе, сyщи, дост0йнw приведeсz жи1ти во с™†z, ћкw њдушевлeнъ гDень ківHтъ, и3 с™aгw д¦а и4стиннw вмэсти1лище бжcтвенное, дв7о м™и: тёмже всели1сz въ тS, и4же nц7Y є3динор0дный, и3 с™0му д¦у соестeственный, тв0й сн7ъ неискусомyжнw, њбоготвори1въ всE человёчество.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ прaздника, глaсъ д7, со їрмос0мъ на ѕ7: И# с™hхъ двA, на }:

КанHнъ прaздника.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS вхождeніе.

Премyдрости, пречcтаz, тS сокр0вище вёмы, и3 благодaти точaщую и3ст0чникъ приснотекyщій рaзума, пр0симъ: тво‰ к†пли њдожди2, вLчце, є4же воспэвaти тS при1снw.

Превhшши, пречcтаz, нб7съ бhвши, хрaмъ и3 палaта, въ хрaмъ б9ій возложи1ласz є3си2, томY ўгот0ватисz въ бжcтвенное жили1ще пришeствіz є3гw2.

Свётъ возсіsвши бцdа благодaти, вс‰ просвэти2, и3 совокупи2 пресвётлое є3S ўкраси1ти торжество2 пёсньми: пріиди1те, къ нeй стецeмсz.

Двeрь слaвнаz, пHмыслы непроходи1маz, двє1ри tвeрзши хрaма б9іz, нhнэ повелэвaетъ нaмъ совшeдшымъ, бжcтвенныхъ є3S чудeсъ наслади1тисz.

КанHнъ мyченицы, є3гHже краегранeсіе:

Е#катерjну приснопaмzтную пёсньми пою2. Fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ, и3 раздэли1въ м0ре: ї}лz же бэглецA пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Е#катерjны всемyдрыz м§ницы моли1твами, хrтE, мрaчное џко души2 моеS просвэти2, зарю1 ми даS, вLко, твоегw2 свэтоли1тіz, душетлённыхъ падeній мои1хъ вeсь мрaкъ потреблsющую.

Направлsема вLки, всемyдраz, бжcтвенными повелBніи, и3 тогw2 люб0вію пали1ма, потеклA є3си2 къ подвигHмъ тщaщисz, и3 мучи1телей рaзумы, є3катерjно, ўстраши1ла є3си2, сл0вомъ и3 мyдростію и3 благодaтію.

Ўправлsема длaнію, слaвнаz, крёпкою хrт0вою, јдwльскіz бyри и3збёгла є3си2, м§нице, нем0креннw преплhвши кrтA вётриломъ, и3 бжcтвенными вBтры д¦а, пёснь бGу воспэвaющи.

Рaдующисz дёвственными добр0тами, є3катерjно мyдраz, и3 бжcтвенное знaніе съ нб7сE и3мyщи, лжеимeннагw знaніz благодерзновeннw и3 мyжественнw предстaтели посрами1ла є3си2, ты6z держaвнэ побэди1вши.

БGор0диченъ:

И$же бцdу тS проповёдаетъ, пречcтаz, всsкіz є4реси tриновeніе и4мать: пл0ть бо бhвша неизмённw родилA є3си2, превhшша всsкіz, бGороди1тельнице, твaри, сл0во б9іе присносyщное.

И$нъ канHнъ мyченика, є3гHже краегранeсіе:

Меркyріева мS крёпость да храни1тъ. ЇHсифъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченный несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Съ г0рними ли6ки, меркyріе, благи1хъ и3ст0чнику рaдуzсz предстоS, и3 бжcтвенныz слaдости, приснопaмzтне, и3сполнszсz, люб0вію торжество2 твоE совершaющыz сохранsй, гDу пою1щыz: слaвнw бо прослaвисz.

В0льнw вшeлъ є3си2 въ три1знище мучeніz, мyдре, си1лою ўкрэплsемь хrт0вою, нaсъ рaди стrти спаси1тєльныz в0лею претерпёвшагw пл0тію, и3 рaдуzсz взывaлъ є3си2: гDу пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Глаг0лъ мучи1телz ћвэ ўкори1лъ є3си2, и3сповёданіемъ хrт0вымъ, бlжeнне, ўкрашaемь, и3 всsкій болёзней ви1дъ, веселsсz претерпёлъ є3си2, меркyріе, вопіS тебE ўкрёпльшему: гDу пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

Њ nтрокови1цы дв7ы kви1лсz є3си2 воплощaемь нaсъ рaди, по нaмъ чlвёкъ бhвъ, и3 свидётелz вёрна страстeй свои1хъ kвлsетъ, меркyріа д0блzго своего2 страдaльца, томY крёпкw пою1ща: гDу пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ честнёмъ вхождeніи твоeмъ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Невэстокраси1тель днeсь kви1сz, крaсный дв7ы хрaмъ и3 черт0гъ, пріeмь њдушевлeнный черт0гъ б9ій, чcтую и3 непор0чную, и3 свэтлёйшую всеS твaри.

Дв7дъ предначинaz ликовaніе, и3грaетъ и3 ликовствyетъ съ нaми, и3 цRи1цу зовeтъ тS ўкрaшену, пречcтаz, предстоsщу, всечcтаz, въ хрaмэ цRю2 и3 бGу.

И#зъ неsже преступлeніе произhде дрeвле р0ду человёческому, и3зъ тоS и3справлeніе и3 нетлёніе процвэтE, бцdа днeсь приводи1ма въ д0мъ б9ій.

И#грaютъ ѓгGльскаz вHинства, и3 всёхъ человBкъ мн0жество: и3 предъ лицeмъ, пречcтаz, предтекyтъ твои1мъ днeсь свэщенHсицы зовyще, вели1чєствіz тво‰ въ домY б9іи.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

В0льными твои1ми стремлeньми, вошлA є3си2 ко страдaнію в0лею хrтA подражaющи, и3 побэди1вши свётлw тмы6 міродeржца, вэнцен0сица kви1ласz є3си2, є3катерjно бGопріsтнаz.

Крёпостію ўмA њбличи1ла є3си2 мучи1тели, безб0жіz въ глубинЁ валsющыzсz, ри1торствующи ћвэ бGознaніz догм†ты, б9іею мyдростію мyченица ўzснsема всехвaльнаz.

Равноб0жіе во ќши є4vинэ пошептaвый, t nтрокови1цы младhz нhнэ попирaетсz: nрyжіемъ бо кrтA њгради1вшисz, посрами2 є3катерjна мyченица, безмёрнw того2 хвaлzщасz.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeнный м0й ќмъ, жи1зни дёйствомъ и3зъ тебє2 ћвльшіzсz мjру, воздви1гни, ћзвы и3 стрyпы и3стреблsющи грэхHвныz, є3ди1на бGороди1тельнице всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Вeсь разжигaемь бжcтвенною люб0вію, слaвне, џгнь и3 ю4зы, мечи2 и3 м{ки, ћкоже с0нъ вмэни1лъ є3си2, меркyріе.

Воспэвaлъ є3си2 сотв0ршаго, примэшazсz лю6тымъ рaнамъ, мyчениче мyдре, и3 и3сцэлє1ніz ћзвъ пріимaлъ є3си2, слaвне.

Жезл0мъ ўкрэплsемь бжcтвеннымъ, врaжіе свирёпство, ћкw страдaлецъ, мyчениче доблемyдренне, благом0щнw смири1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw да проwбрази1тъ твоE пaче ўмA, чcтаz, ржcтво2, купинA kви1сz nгнeмъ пали1ма, и3 никaкоже сгарaющи.

Кондaкъ прaздника, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Пречcтый хрaмъ сп7совъ, многоцённый черт0гъ и3 дв7а, свzщeнное сокр0вище слaвы б9іz, днeсь вв0дитсz въ д0мъ гDень, бlгодaть совводsщи, ћже въ д©э бжcтвенномъ, ю4же воспэвaютъ ѓгGли б9іи: сіS є4сть селeніе нбcное.

Јкосъ:

Неизречeнныхъ б9іихъ и3 бжcтвенныхъ т†инъ зрS въ дв7э благодaть kвлsемую, и3 и3сполнsему ћвственнw, рaдуюсz, и3 џбразъ разумёти недоумёюсz, стрaнный и3 неизречeнный: кaкw и3збрaннаz чcтаz, є3ди1на kви1сz пaче всеS твaри ви1димыz и3 разумэвaемыz; тёмже восхвали1ти хотS сію2, ўжасaюсz ѕэлw2 ўм0мъ же и3 сл0вомъ, nбaче дерзaz проповёдаю и3 величaю: сіS є4сть селeніе нбcное.

Тaже кондaкъ меркyріа, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Во бранёхъ непобэди1маго в0ина, и3 въ бэдaхъ непостhдна застyпника, пёсньми меркyріа ўблажи1мъ слaвzще: прaзднующыz бо пaмzть є3гw2 вeселw t бёдъ и3збавлsетъ, и3 скорбeй.

Сэдaленъ с™hz, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

ЖенихA твоего2 хrтA возлюби1вши, свэщY твою2 свётлw ўгот0вльши, добродётельми просіsвши, слaвнаz. тёмже вошлA є3си2 съ ни1мъ въ черт0гъ, и3 вэнeцъ страдaніz t негw2 пріeмши, t бёдъ и3збaви нaсъ совершaющихъ, є3катерjно, пaмzть твою2.

Слaва, мyченика, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Мyченикъ меркyрій подвизaвсz, льсти1ваго посрами2, и3 вэнeчникъ крёпокъ хrт0въ бhсть: тёмже нбcнымъ нhнэ причтeсz ликHмъ, слaвы непреeмныz дост0йнw причащazсz. сегw2 рaди свzщeнную є3гw2 пaмzть совершaемъ вёрнw.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже:

Дв7де, пред8иди2 въ хрaмъ б9ій, и3 рaдуzсz пріими2 цRи1цу нaшу, и3 т0й возопи2: вни1ди гпcжE, въ хрaмъ царeвъ вни1ди: є3sже слaва покровeннw разумёетсz, и3зъ неsже х0щетъ и3сточи1тисz нaмъ всBмъ свётъ хrт0съ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Двeрь непрох0дную, б9ій д0мъ пріeмлz днeсь, престaти сотвори2 всsкой слyжбэ зак0нной, ћкw и4стиннw kви1сz, зовhй, сyщымъ на земли2 и4стина.

ГорA присённаz, ю4же прови1дэ дрeвле ґввакyмъ, предпроповёда внyтрь вмэсти1вшуюсz въ нех0дныхъ хрaма, добродётєли процвётши, и3 покрывaетъ концы2.

Ви1дэвши пресл†внаz всS землS, стр†нныz же и3 ди6вныz вє1щи, кaкw дв7а, t ѓгGла пи1щу пріeмлющи, џбразы строeніz н0ситъ.

Хрaмъ и3 палaта, и3 нб7о њдушевлeнное ћвльшисz, бGоневёсто цReва, въ хрaмъ зак0нный приводи1ма днeсь, томY соблюдaема, пречcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Страдaльческое, є3катерjно, противлeніе показaла є3си2 м§нице приснопaмzтнаz, враждeбнику ѕэлw2 терпэли1внw противлsющисz, и3 того2 попрaвши ногaми крaсными, кrтA си1лою, страстон0сице, мyченикwвъ похвалA.

Невёста хrт0ва, є3катерjно всебlжeннаz, kви1ласz є3си2 бжcтвенныz красоты2 свэтови1дными лучaми просвэщaема, и3 добр0тою сіsющи. тёмже и3 веселsщисz пэснопоeши вLцэ: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Мучи1тельскую гордhню низложи1ла є3си2, и3 бжcтвеннымъ сл0вомъ мyдрости твоеS, ћкw t глубины2 лeстнагw демwноговёніz прельщaємыz и3схи1тила є3си2, ўчaщи звaти хrтY пэснопою1щыz: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Благослaвное и3 свэтон0сное торжество2 слaвныz пaмzти твоеS всехвaльнаz, крёпкw дeрзость врaжію попрaвши, ћкw с0лнце возсіS, въ нeмже велеглaснw вLцэ вопіeмъ: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

БGор0диченъ:

Нhнэ крёпость низложи2 tметaющихсz џбраза, nтрокови1це, поклонeніz, тебE чcтыz, и3 пaче ўмA и3зъ тебє2 воплощeннагw, и3 мjръ вeсь просвёщшагw, и3 всёхъ свzтhхъ: вёрою же чтyщыz тS просвэти2, є3ди1на всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Присв0илсz є3си2 зижди1телю твоемY, бжcтвеннагw свидётельства, бGомyдре, стrтьми2, и3 свBтлыz вэнцы2 t негw2 пріsлъ є3си2, слaвне, ћкw непобэди1мый.

И#сткaнную t вhшніz благодaти въ ри1зу, мyчениче, нhнэ њдёzлсz є3си2, тли2 и3 мeртвости ри1зъ, мyчениче, совлeксz.

Дaже до кр0ве, слaвне, ко грэхY подвизaвсz, побэдон0сецъ показaлсz є3си2, и3 вhшніz слaвы спод0билсz є3си2, меркyріе.

БGор0диченъ:

На тS спаси1тельное сл0во сни1де, приснодв7о, ћкоже тyча, и3 и3зсуши2 многоб0жіz наводнє1ніz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz въ честнёмъ вхождeніи твоeмъ: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, внyтрь вошлA є3си2 въ хрaмъ б9ій, ћкоже чcтёйшій хрaмъ, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Свzщeніе слaвное, и3 свzщeнное возложeніе днeсь пречcтаz дв7а, возложи1вшисz въ хрaмъ б9ій, всецRю2 нaшему, бGу є3ди1ному въ жили1ще соблюдaетсz, ћкw вёсть сaмъ.

Добр0ту, пречcтаz, души2 твоеS зрS нёкогда вёрою захaріа возопи2: ты2 є3си2 и3збавлeніе, ты2 є3си2 всёхъ рaдость: ты2 є3си2 воззвaніе нaше, є4юже невмёстный вмэщeнъ мнЁ kви1тсz.

Q пaче ўмA чудeсъ твои1хъ, всечcтаz! стрaнное твоE ржcтво2 є4сть, стрaненъ џбразъ возращeніz твоегw2, стр†нна и3 пресл†вна тво‰, бGоневёсто, вс‰, и3 человBки несказ†нна.

Свёщникъ многосвётлый сyщи, бGоневёсто, днeсь возсіsла є3си2 въ домY гDни, и3 њзарsеши ны2 честнhми даров†ніи, чcтаz, чудeсъ твои1хъ, бцdе всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго. но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Люб0вію nгнепали1ма, мyченице всеслaвнаz, вLки твоегw2, и3 и4щущи тогw2 недомhсленную добр0ту ви1дэти, самов0льнымъ прaвомъ рaнамъ себE вдалA є3си2, дёвства сіsющи благодaтьми.

Страстьми2 свzщeннэйшими, nтрокови1це добродв7о, ўкраси1вши тебE самyю благолёпнw, возшлA є3си2 къ небeсному хrт0ву черт0гу, и3 нhнэ свётлw твоемY женихY веселsщисz сочтaласz є3си2, всеблажeннаz.

Nтрокови1ца всесвётлаz kви1ласz є3си2, возлюби1вши є3ди1наго желaемаго, и3 во слёдъ тогw2 крэпчaйшее течeніе соверши1вши, въ воню2 мЂра твоегw2 ќмнагw и3стощeннагw, вопіsла є3си2: текY, женишE м0й.

БGор0диченъ:

И$стинную бцdу тS вси2 познaвше, пречcтаz вLчце, и3зъ тебє2 р0ждшагосz бGа сл0ва вёдzще, проповёдаемъ во двY существaхъ, хотёніихъ самовлaстныхъ познавaема, м™и бGоневёстнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны. тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Растzгaемь, и3 nстрот0ю, меркyріе, неwслaбнw разсэкaемь, терпёлъ є3си2, бжcтвенными надeждами вжилsемь.

Кaменемъ мhсленнымъ ўкрэпи1въ твоE сeрдце, кaменемъ њтzгчaемь, не преврати1лсz є3си2, меркyріе слaвне.

Сопричaстникъ стrтeй вLки твоегw2 бhвъ, слaвы приwбщи1лсz є3си2 тогw2, и3 бжcтвенныz свётлости.

БGор0диченъ:

Ўмертви2, дв7о, живyщій м0й грёхъ жи1знь р0ждшаz ўмертви1вшую смeрть.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Всsчєскаz носsй глаг0ломъ, моли1тву прaведныхъ ўслhша: тёмже непл0дныz разрэши1лъ є3си2 недyгъ, ћкw бlгоутр0бенъ, рaдости вин0вную си6мъ даровA.

Сказaти хотS гDь kзhкwмъ своE спасeніе, неискусобрaчную нhнэ t человBкъ пріsтъ, примирeніz знaменіе и3 њбновлeніz.

Ћкw д0мъ сyщи благодaти, въ нeмже сокрHвища лежaтъ неизречeннагw б9іz строeніz, всечcтаz, въ хрaмэ причасти1ласz є3си2 нетлённыz слaдости.

Діади1му тS цaрскую пріeмъ хрaмъ, бGоневёсто, просвэщaшесz, и3 подступaше лyчшымъ, предречeнныхъ зрS на тебЁ сбытіE.

И$нъ. Їрм0съ:

Бeздна грэхHвъ, и3 прегрэшeній бyрz мS смущaетъ, и3 во глубинY нyжднагw рёетъ мS tчazніz: но твою2 крёпкую рyку мнЁ простри2 ћкw петр0ви, q ўпрaвителю, и3 спаси2.

Всю1 тz добр0тою сіsющу двcтва зарeю, мyченическими же, nтрокови1це, њбагрeну кровми2, ви1дэвъ благ0е сл0во и3 пречи1стое, въ черт0зэхъ нбcныхъ тS всели2.

ВозмоглA є3си2 кrт0мъ, мучи1телей разрэши1ти держaву, и3 мірскjz мyдрости њбличи1вши суетY, бGодохновeннагw ўчeніz точaщи догмaты, велемyдреннаz є3катерjно приснопaмzтнаz.

Лeстію пeрвэе ґдaма рaйскіz слaдости и3згнaвшаго, рaнъ болBзни крёпкw терпsщи, низложи1ла є3си2 на зeмлю, м§нице всеслaвнаz, и3 вэнцы6 цrтвіz вэнчaласz є3си2.

БGор0диченъ:

Ми1лостива мнЁ судію2 и3 сн7а твоего2, бцdе дв7о, твои1ми мольбaми бhти въ дeнь судA, и3збaвителz же лю1тыхъ, м™и, сотвори2: къ тебё бо є3ди1ной надє1жды возглагaю.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Вжилsше тS присносyщное сл0во, за него2 всsкъ ви1дъ мyкъ, мyчениче мyдре, терпsща тS ви1дz, и3 чрезъ ѓгGла дерзaти повелэвaше, меркyріе, и3 никaкоже мучи1телей ўстраши1тисz противлeніz.

Ўмертви1сz многоoбрaзный ѕмjй, и3 ногaми попрaсz крaсными страдaльца, и3 д0блzгw nрyжника: самов0льными бо стремлє1ніи вшeдъ къ мучeніz рaнамъ, смeрти, слaвы и3сп0лненъ.

Всесовершeннw вLцэ принeслъ є3си2 сердeчное произволeніе, м§ниче. и3 тогw2 рaди претерпёвъ сломлє1ніz, ћкw побэди1тель t негw2 вэнчaлсz є3си2, и3 томY нhнэ на нб7сёхъ со всёми мyченики предстои1ши, меркyріе.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2 глaсомъ ѓгGловымъ вели1кагw совёта ѓгGла, nтрокови1це, и3 t твои1хъ пречcтыхъ кровeй воплощeнна, всенепор0чнаz, родилA є3си2, показaвшаго всBмъ жи1зни вх0ды за неизглаг0ланную ми1лость.

Кондaкъ с™hz, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Ли1къ честнhй бжcтвеннэ мучениколю1бцы воздви1гните нhнэ, почитaюще всемyдрую є3катерjну: сіs бо въ три1знищи хrтA проповёда, и3 ѕмjz попрA, ри1торwвъ рaзумы ўкроти1вши.

Јкосъ:

T бGа мyдрость пріи1мши и3здётства, мyченице, и3 внёшнюю д0брэ мyдрость всю2 и3звhче: познaвши ќбw t тоS стіхjй движeніе же и3 творeніе, по сл0ву, и3 сі‰ и3з8 начaла сл0вомъ сотв0ршаго, томY бlгодарeніе въ нощи2 и3 во дни2 приношaше, јдwлы низложи1вши и3 си6мъ несмhсленнw служaщыz, ри1торwвъ рaзумы ўкроти1вши.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи, пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

СE днeсь возсіS концє1мъ веснA рaдостнаz, просвэщaющи нaшz дyшы, и3 помышлє1ніz, и3 ќмъ благодaтію, торжеств0мъ бцdы днeсь тaинственнw да ўчреди1мсz.

Да дарон0сzтъ днeсь всsчєскаz цRи1цэ и3 м™ри б9іи, нб7о и3 землS, и3 ѓгGлwвъ чи1ни, и3 человёкwвъ мн0жество, и3 да вопію1тъ: во хрaмъ вв0дитсz рaдость и3 и3збавлeніе.

Писaніе мимотечE, и3 њскудЁ зак0нъ, ћкоже сёнь, и3 благодaти лучи2 возсіsша, въ хрaмъ б9ій вшeдшей тебЁ, дв7о м™и чcтаz, въ нeмъ бlгословeннаz.

Повинeсz ржcтвY твоемY, всечcтаz, ћкw творцY и3 бGу, нб7о и3 землS и3 преисп0днzz, и3 всsкъ љзhкъ земнhхъ и3сповёдаетъ, ћкw гDь kви1сz сп7съ дyшъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

М§никwвъ хвалA, бlгочeстіz ўчи1тельница былA є3си2, свётлому твоемY женихY, мyченикwвъ мн0жество привeдши хrтY. съ ни1миже зовeши, всехвaльнаz, пою1щи: бlгословeнъ бGъ nц7ъ нaшихъ.

Сл0во твоE премyдрое ко спасeнію мнHги и3схи1ти t їдwлонеи1стовства, и3 свэтон0сны kви2 мyченики, велеглaснw съ тоб0ю взывaющыz: бlгословeнъ бGъ nц7ъ нaшихъ.

Nтрокови1ца въ слёдъ тебє2 и3дyщи, тебЁ приведeсz мечeмъ посёченна, твою2 подражaющи стrть пречcтую, и3 тебЁ зижди1телю вопію1щи и3 глаг0лющи: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

С™hхъ с™hй въ тебЁ свsтw всели1всz, чcтаz бцdе дв7о, воплощeнъ и3зъ тебє2 раждaетсz, за є4же спасти2 вёрою зовyщыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Свётомъ г0рнzгw просвэщeніz њзарsемь, д0блій в0ине, воспэвaющыz тS нhнэ просвэщaеши пэснопою1щыz: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Воспэвaлъ є3си2 всёхъ бlгодётелz, распалsемь тогw2 рeвностію, бlжeнне, и3 nгнeмъ чyвственнымъ жег0мь, и3 пэснопоS: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Кaменію приносsщіи чeсть, и5же чyвство њкаменeно и3мyще, кaменемъ, мyчениче, њтzгчавaютъ вhю твою2, вопію1ща, меркyріе: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Кровьми2 кр0вь смэси1въ твою2 честнyю вLки чlвэколю1бца, џбщникъ тогw2 kви1лсz є3си2 стrтeй, вопіS, меркyріе: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Чи1ни ѓгGльстіи ўжасaютсz тaинства твоегw2 глубинЁ, бцdе: бGъ бо и3зъ тебє2 воплощeнъ kви1сz, є3мyже пэснопоeмъ: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

Слhши, nтрокови1це, дв7о чcтаz, да речeтъ ќбw гавріи1лъ, совётъ вhшнzгw дрeвній и4стинный, бyди къ пріsтію гот0ва б9ію: тоб0ю бо невмэсти1мый, съ человёки поживE. тёмъ и3 рaдуzсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пречcтый хрaмъ въ д0мъ б9ій приводsщи ѓнна и3ногдA, вопію1щи, съ вёрою речE свzщeннику: чaдо, t бGа дaнное мнЁ, пріи1мъ нhнэ, введи2 во хрaмъ зижди1телz твоегw2, и3 рaдуzсz п0й є3мY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

РечE, ви1дэвъ, ѓннэ и3ногдA д¦омъ захaріа: жи1зни м™рь вв0диши и4стинную, ю4же свётлw прbр0цы б9іи бцdу проповёдаша, и3 кaкw хрaмъ вмэсти1тъ ю5; тёмъ чудsсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

РабA б9іz бhхъ ѓзъ, tвэщA ѓнна є3мY, призывaющи сего2 вёрою и3 моли1твою, пріsти моеS болёзни пл0дъ, по пріsтіи же рождeнную привести2 дaвшему ю5. тёмъ зовS вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Зак0нное вои1стинну дёло є4сть, свzщeнникъ речE є4й, стрaнну же весьмA вeщь поразумэвaю, зрS приводи1мую въ д0мъ б9ій, преслaвнw превосходsщую с™†z благодaтію. тёмъ и3 рaдуzсz вопію2: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Твои1ми ўчє1ніи цари1ца вёрующи, притечE ко благочeстію, и3 крёпкw претерпёвши болёзней чyвство, и3 цaрствіz нбcнагw непреeмнагw ћвственнw спод0бисz, вопію1щи вLцэ: свzщeнницы, благослови1те, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Съ м§ники да бyдутъ вёрныхъ прошє1ніz, страстотeрпица бо хrтY предстои1тъ, просsще л{чшаz, и3 спасeніz ходaтайственнаz, всесвzтyю и3 честнyю є3S пaмzть ўсeрднw совершaющымъ, и3 вёрнw пэснопою1щымъ: лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

Tвeрзъ пріeмлетъ тS жени1хъ, всемyдраz, двє1ри р†йскіz, и3 въ черт0зэ всесвётлэмъ њбитaти сотвори2, цrтвіz причaстницу, ћкw соo1бщницу стrтeй kвлsетъ. є3мyже нhнэ предстоsщи царeва дщи2, свётлw ўкрaшена, нaсъ не забyди.

Ўхищрeнными глагHлы и3скушaше мучи1тель, и3 ўвэтливослHвіи лю1тый льстS, разслaбити твою2 крёпость надёzвсz, слaвнаz, но ўневёститисz хrтY хотsщи, вопіsла є3си2 вLцэ: свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Свzщeннэйши былA є3си2, бцdе всенепор0чнаz, премjрнагw ѓгGлwвъ чи1на: си1хъ бо родилA є3си2 содётелz и3 гDа, t дёвственныz и3 неискусобрaчныz ўтр0бы, во двyхъ существaхъ, несліsннw и3 неврaщнw, во є3ди1ной же v3постaси бGа воплощeнна.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Страдaльцєвъ прил0гъ тS ли1къ пріsше, ўкрaшена и3 свётла бhвша честнhми красотaми пречестнhхъ твои1хъ страдaній, и3 благочести1вагw твоегw2 и3 честнaгw свидётельства. и3 нhнэ вопіeши непрестaннw: свzщeнницы, бlгослови1те, лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

Благочестивомyдреннw, слaвне, п0двигъ соверши1лъ є3си2, и3 доблемyдреннw врагA посрами1лъ є3си2, и3 побёду нбcную ћкw побэди1тель взeмъ, со ѓгGльскими нhнэ ли6ки весели1шисz, съ ни1миже вопіeши непрестaннw: свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те хrтA во вёки.

Скончaвсz, всебlжeнне, мечeмъ, меркyріе, и3 получи1въ желaемагw ти2 предлежaщагw концA, зeмлю ќбw кр0вными и3злі‰ніи напои1лъ є3си2, побэдон0сное же и3 бlжeнное тёло, бэлёйше снёга показaлъ є3си2, поS: свzщeнницы, благослови1те, лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Ћкw нaшегw сyщи возздaніz, пречcтаz, вси2 вин0вную вёрніи поeмъ тS: бGа бо всевин0внаго пaче вины2 родилA є3си2, сокруши1вшійсz џбразъ ѕл0бою свои1мъ бlгоутр0біемъ наздaвшаго, є3ди1на пребlгословeннаz и3 њбрaдованнаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћкw њдушевлeнному б9ію ківHту, да никaкоже к0снетсz рукA сквeрныхъ, ўстнё же вёрныхъ бцdэ нем0лчнw глaсъ ѓгGла воспэвaюще, съ рaдостію да вопію1тъ: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Ћкw пресвётлую, бцdе чcтаz, душeвныz чистоты2 и3мyщи добр0ту, бlгодaтію же б9іею и3сполнsема съ нб7сE, свётомъ присносyщнымъ просвэщaеши всегдA съ весeліемъ вопію1щыz: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Прелетaетъ, бцdе чcтаz, чyдо твоE си1лу словeсъ: тёло бо въ тебЁ поразумэвaю, пaче сл0ва, течeніz грэх0внагw непріsтно. тёмже благодaрственнw вопію1 ти: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Преслaвнw проwбразовaше, чcтаz, зак0нъ тS ски1нію, и3 бжcтвенную стaмну, стрaненъ ківHтъ, и3 катапетaсму, и3 жeзлъ, хрaмъ неразруши1мый, и3 двeрь б9ію. тёмже научaютъ тебЁ звaти: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

ПэснопоS тебЁ провозглашaше дв7дъ, глаг0лz тS дщeрь цReву, красот0ю добродётелей, њдеснyю предстоsщую бGа, ви1дэвъ тS ўпещрeнну. тёмже, прbр0чествуz, вопіsше: и4стиннw вhшши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Престaвиласz є3си2 къ черт0гwмъ свэтови6днымъ, невёстными ўкрaшена ќтварьми, дёвственную и3мyщи свэщY въ твоeй десни1цэ, въ друг0й же держaщи tсёченную твою2 главY. и3 нhнэ предстоsщи хrтY, твоемY женихY, тS пою1щыz сохрани2.

Пріsта бhсть твоS, бGомyдраz, моли1тва: вёрою бо твоE и3менyющыz и4мz, честнaz, спасaетъ вLка t и3скушeній, и3 благоздрaвіе подаeтъ, недyгwвъ и3збавлsz всеразли1чныхъ, душeвныхъ же и3 тэлeсныхъ. тёмъ тS веселsщесz, є3катерjно, ўблажaемъ.

Пристaла є3си2 ти1хому пристaнищу нhнэ, благоwпрsтнw же и3 легкw2 м0ре мірск0е, м§нице, преплhвши треволнeній, не и3скуси1вшисz, всемyдраz, богaтство многоразли1чное хrтY приносsщи, дв7о, мн0жество мyчєникъ, є3катерjно всеблажeннаz.

Въ черт0зэхъ нбcныхъ нhнэ внyтрь съ дёвственныхъ ли6ки ликовствyющи, мyченическими њзарsема лучaми, є3катерjно всемyдраz, разрэши2 падeній мои1хъ плени6цы, ўсeрднw молsщи всёхъ бlгодётелz: за є3г0же кр0вь твою2 и3зліsла є3си2.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2, q дв7о м™и б9іz! пaче є3стествA р0ждши въ тэлеси2 благ0е сл0во, є3г0же t сeрдца своегw2 nц7ъ tрhгне, прeжде всёхъ вэкHвъ, ћкw бlгъ, є3г0же нhнэ и3 тэлeсъ превhшша разумэвaемъ, ѓще и3 въ тёло њблечeсz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Гн0еве мyченичестіи благов0ніе нhнэ и3спущaютъ бlгодaтію, и3 ѕлосмр†дныz нaшz стр†сти неизречeннымъ сл0вомъ tгонsютъ, и3 и3сточaютъ кHсти врачевaній в0ды, и3 напаsютъ дyшы пою1щихъ тёхъ чудодэ‰ніz.

Ћкw вели1ка столпA хrт0вы цRкве, свzщeннw тS почитaемъ, ћкw стёну непоколеби1мую: ћкw грaдъ вои1стинну, мyчениче, неплэнsемый: ћкw в0ина крёпка бGа всецRS: ћкw потреби1телz врагHвъ: ћкw свэти1льника ќмнаго и3 всемjрнаго.

Сошeственника ѓгGла свёта, къ страдaнію, бGомyдре, получи1лъ є3си2: тёмже терзaемь, и3 свэщaми поджигaемь, и3 разсэкaемь лю1тэ, и3 мечeмъ посэкaемь, не ўстраши1лсz є3си2, страстотeрпче хrт0въ д0блественнэйше.

Дeнь п0лнъ просвэщeніz, весeліz и3 рaдости нaмъ возсіS бжcтвеннаz пaмzть твоS, тебE чтyщымъ, м§ниче меркyріе, въ нeмже поминaй нaсъ пaмzть твою2 творsщихъ, и3 лю1тыхъ и3скушeній и3 бёдъ и3 страстeй ны2 и3збaви.

БGор0диченъ:

Просвэти2, двeре свёта, њслёпшую дyшу мою2 стrтьми2, и3 лукaвыми пHмыслы њмрачи1вшуюсz, и3 бёдствующую, и3 и3збaви мS и3скушeній, бёдъ и3 скорбeй, да слaвлю тS надeжду вёрныхъ и3 ўтверждeніе.

Свэти1ленъ с™hz. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Возжилsема мудровaніемъ, жeнъ, q дв7о є3катерjно, всечестнaz, страстотeрпцєвъ слaво, філос0фwвъ хи1трость њ бз7э њбличи1ла є3си2, ћкw бyйство сyщу и3 бaснь, всенепор0чную и4стиннw м™рь б9ію спом0щницу стzжaвши.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Под0бенъ: ЎченикHмъ зрsщымъ:

ЃгGльстіи чи1ни, и3 м§ническій ли1къ прaзднуетъ днeсь съ нaми, въ бжcтвеннэмъ введeніи бGоoтрокови1цы и3 м™ре гDни, t їwакjма же и3 ѓнны, вкyпэ твeрдагw меркyріа, и3 преслaвныz є3катерjны: и4хже моли1твами њбрэсти2 нaмъ њставлeніе мн0гихъ согрэшeній, м0лимсz.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Пaмzть всесвzщeнную, * є3катерjно всехвaльнаz, * честнaгw твоегw2 страдaніz совершaюще, * слaвимъ во глaсэхъ непрестaнныхъ, * даровaвшаго терпёніе тебЁ твeрдое, * и3 побэдон0сну тS показaвшаго, * и3 сл0во тебЁ подaвшаго, * ўстрашaющаго ри1торы, * ї}са чlвэколю1бца * и3 сп7са и3 гDа.

М§нице самов0льнаz, * є3катерjно всеслaвнаz, kви1ласz є3си2 * мучи1телz благом0щнw њбличи1вши, * и3 лю1тое неи1стовство многоб0жіz, * бGознaніz сіsніемъ низлагaющи, * и3 бжcтвенною благодaтію: * toнyдуже и3 ћкw мyченицу, * и3 ћкw дёву непор0чну, хrт0съ вэнчA, * сп7съ дyшъ нaшихъ.

Бlгодaть д¦а, * є3катерjно всеслaвнаz, * tверзeніемъ ќстъ пріsла є3си2: * њчи1стивши тебE самyю житіeмъ, * и3 п0мысломъ терпэли1внымъ, * мучи1телей г0рдость попрaла є3си2: * и3 добр0тэ тэлeсной, * душeвную красотY бGомyдреннэ предпочлA є3си2, * страдaльцєвъ ўдобрeніе.

Слaва, глaсъ в7. ВавЂлы монaха:

ЖитіE невещeственно навhкши, суди1ще безб0жное дости1гши стaла є3си2, побэдон0сице є3катерjно честнaz, цвэтоносsщи б9ію свётлость, и3 бжcтвенною м0щію њдэsна, повелёнію мучи1телеву поругaласz є3си2, и3 ри1торwвъ ўтоли1ла є3си2 лжи6выz рBчи, многострадaльнаz.

И# нhнэ, глaсъ ѕ7. Сeргіа ґгіополjта:

Днeсь соб0ри вёрныхъ сошeдшесz, дух0внэ да торжествyемъ, и3 бGоoтрокови1цу дв7у и3 бцdу, въ хрaмъ гDень приводи1му, благочeстнw восхвaлимъ, пред8избрaнную t всёхъ родHвъ, во nби1телище всёхъ цRS хrтA и3 бGа: дBвы, свэщы2 носsще, пред8иди1те, приснодв7ы чтyще честн0е происхождeніе: мaтєри, печaль всю2 tложи1вше, рaдостнw спослёдствуйте м™ри бGа бывaющей, и3 рaдости мjра ходaтаицэ: вси2 ќбw рaдостнw, є4же рaдуйсz, со ѓгGломъ возопіeмъ њбрaдованнэй, при1снw молsщейсz њ душaхъ нaшихъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ.

Свётъ тS трисіsнный * вжeгши, бцdе, * въ хрaмэ слaвы, * нбcную ти2 пи1щу посылaетъ, * величaz тS.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

И#зъ к0рене ќбw дв7дова * прозzблA є3си2, дв7о, * гавріи1лъ тебЁ рaдость приносS, * вопіsше: * бGа роди1ши, пречcтаz.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Блaго же свzщeнному * и3 бжcтвенному сопрzжeнію * їwакjма и3 ѓнны, * и3зъ ни1хже чcтаz роди1сz, * приведенA бhсть нhнэ творцY своемY.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Двє1ри нбcныz, * воспріими1те дв7у марjю, * неискусомyжную, * чcтую бцdу, * и3зъ неsже человёкwмъ и3збавлeніе.

На літургjи, блажє1нна прaздника, пёснь з7-z и3 }-z на д7: и3 с™hz пёснь ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ ко є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ №. Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и4хъ. Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи, њ гDэ.

Слyжба с™aгw меркyріа мyченика смолeнскагw, н0вагw чудотв0рца.

На вели1цэй вечeрни стіхосл0вимъ: Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7:

Другaго тS поeмъ, и3мyщаго поборeніе по дyху, хrт0въ меркyріе, ћкw непобэди1маго в0ина: внегдa бо по повелёнію, ўг0дниче, гпcжи2 и3 бцdы, и3зшeлъ є3си2 на срётеніе погaныхъ си1лъ, и3 и3споли1на съ сhномъ крёпкаго побэди1лъ є3си2 пос0біемъ бцdы. под0біе и3мhй ћкоже с™hй мyченикъ нeсторъ, ћрость прекроти1въ ѕлосвирёпагw мучи1телz, лjа бGоб0рца побэди2 хrт0вымъ и4менемъ и3 си1лою. и3ли2 тезоимени1тому ти2 свzт0му мyченику меркyрію: ћкоже во ґлеxандрjи џнъ побэди1въ, прободE въ сeрдце мучи1телz и3 законопрестyпника, ревнyz по благочeстіи: тh же тёхъ подражaz, сопроти1вныхъ и3 погaныхъ и3ноплемє1нникъ си1лу пресёклъ є3си2, ћкw в0инъ д0бръ и3 нек0сенъ, и3 соверши1лъ є3си2 своE подвизaніе крёпцэ, по благовёріи с™hz цRкве гпcжи2 и3 бцdы, со всёми ўгHдники хrтA бGа, и3 вэнчaсz вeрхъ тв0й, свsте и3 великомyчениче.

Ћкоже t ѓгGла, и3ли2 съ нб7сE знaменіе пріeмлеши: къ тебё бо п0сланъ бывaетъ слугA цeркве вели1цэй гпcжи2 и3 бцdы, возвэщaz и3 велS тебЁ и3зhти на срётеніе си1лъ погaныхъ и3ноплемє1нникъ: глaсу же къ тебЁ свhше сошeдшу: рaбе м0й и3 ўг0дниче меркyріе, востaвъ препоsшисz п0zсомъ в0инства, и3зhди ск0рw съ вели1кою дeрзостію сопроти1вныхъ побэждaz, съ тоб0ю є4смь поборaющи по благовёріи: не хощy бо, речE, зрёти моeй плэнeнэ бhти цeркви t погaныхъ: ўмоли1хъ бо сн7а моего2, да подaстъ ти2 њ сeмъ дерзновeніи твоeмъ вэнeцъ нбcный, t животв0рныz десни1цы є3гw2.

T цaрска колёна в0инъ и3зhде, и3 послaсz непобэди1мый воев0да нaшему грaду, вели1ко поможeніе t гпcжи2 нaшеz бцdы: в0инствуz бо не земн0му царю2 ўгождaz, но свhше повелёніе пріeмлz, бGомyдре и3 блажeнный страдaльче меркyріе, желaніемъ и3 рeвностію поборaz по благовёріи, мyченически страждA, и3 проти1вныхъ полки2 побэждaz, погaныхъ и3ноплемє1нникъ, и3 сaмъ нyждною смeртію конeцъ житію2 воспріи1меши, и3 ко хrтY бGу на нб7о востечeши, и3 рaвными тебЁ с™hми м§ники ли1ку сочтaвсz возмeздіе пріи1меши. тёмже и3 нhнэ мы2 многогрёшніи, м0лимъ тS, свsте: и3мёz дерзновeніе, помоли1сz њ грaдэ нaшемъ невоевaну пребhти є3мY, и3 душaмъ нaшымъ даровaти вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ в7:

Пріиди1те, благовёрніи лю1діе, пріиди1те, с0нмище празднолюбeзныхъ, пёснь воскли1кнемъ, и3 рукaми восплeщимъ къ застyпницэ нaшей и3 гпcжЁ и3 бцdэ, сhнове грaда смолeнска, рaдостію покрывaющесz: ћкw послaсz t неS, непобэди1мь в0инъ грaду нaшему, ўг0дникъ сеS сhй меркyрій, мн0гw поборaz по нaмъ, погaныхъ побэждaетъ, и3 забрaло бывaетъ твeрдо t всёхъ рaтей находsщихъ грaду нaшему. стeкшесz грaждане вси2 въ хрaмъ с™hй гпcжи2 и3 бцdы, и3 приступи1вше њб8и1мемъ лобзaюще, сeрдцемъ же и3 ўсты2 гр0бъ с™aгw меркyріа, и3 похвалaми поeмъ є3го2: рaдуйсz, вопію1ще, худHжства побэди1вый ѕловёрныхъ в†рваръ, и3 свирёпое и4хъ мучи1тельство њбличи1вый, и3 вeліе дерзновeніе t хrтA бGа пріи1мый. и3 нhнэ, свsте, м0лимъ тS: не забyди твоегw2 грaда и3 людeй живyщихъ въ нeмъ, и3дёже є4сть гр0бъ съ блажeннымъ тёломъ твои1мъ: моли1сz побёду дaти грaду нaшему, и3 душaмъ нaшымъ прощeніе мн0гихъ грэхHвъ, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Прeйде сёнь зак0ннаz:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G. Пи1саны сегw2 мцcа въ к7в дeнь, міхаи1лу тферск0му.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Поd: Ћкw д0блz:

Многоoбрaзными мучє1ніи, * лю1тый мучи1тель кaзнемъ ѕлы6мъ предaвъ казни1ти * многострадaльное и3 долготерпэли1вое тёло твоE, * бGомhсленне меркyріе, * не tвeрглсz є3си2 хrтA, * ни кумjрwмъ пожeрлъ є3си2, * по терпёлъ є3си2, * ћкw и3н0му стрaждущу, * њжидaz бyдущагw воздaніz, и3 безсмeртнагw бGосл0віz.

Стjхъ: Прaведникъ, ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Воздви1жемь и3 стрyжемь, * и3 кaменіемъ посыпaемь, и3 желёзомъ ўранsемь, * и3 мечeмъ скончавaемь, * непрекл0ненъ пребhлъ є3си2, * на кaмени ќмнэмъ * дyшу твою2 водрузи1въ. * и3 сегw2 рaди ѓгGльскимъ ликHмъ сочетaлсz є3си2, * свёта невечeрнzгw сподоблsемь.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

И#сцэлeніе даровaній, * желaющымъ и3сточaютъ слaвне, * тво‰ м0щи, * и3 потоплsютъ страстeй недyги, меркyріе, * и3 разорsютъ лукaвыхъ дeмwнwвъ толпы6, * напаsютъ же вёрныхъ сердцA, прозzб†ющаz добродётелей * плоды2 бжcтвєнныz, * и3 благочeстіz разумёніе.

Слaва, глaсъ в7:

Житіeмъ д0брымъ и3 чистот0ю, свsте, ўгождaz хrтY бGу, и3 тогw2 р0ждшей бGомaтери, къ суди1щємъ безб0жныхъ и3ноплемє1нникъ постизaеши, повелёніемъ дaже под0бнэ и3сходsй на противоборю1щыz, цэломyдріе проти1ву ѕловёрнэ цэлyющагw, меркyріе: тY побёду носS подвизaешисz, и3 чyдо вели1ко њ себЁ сотворsz, рaтника съ вели1кими си1лами побэди1въ хrт0вою си1лою, и3 сaмъ тY внЁ предъ грaдомъ, блажeнне, конeцъ воспріsлъ є3си2, и3 си1мъ чудесeмъ грaдъ ўдивлsеши: tсёченную бо твою2 свzтyю главY t и3ноплемeнника суд0мъ б9іимъ, сaмъ ћкw жи1въ по смeрти съ тёломъ во грaдъ внeслъ є3си2, и3 нhнэ побёды вэнeцъ и3мёеши. тёмже и3 мы2 подвизaющесz м0лимъ тS, њбстоsще, свsте, гр0бъ тв0й, да пришeдъ поб0реши на грaдъ тв0й и3 лю1ди держaвы гпcжи2 и3 бцdы, ѕлЁ рaтующыz, t хrтA бGа просS нaмъ ми1ра, и3 вeліz ми1лости.

И# нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ, по глaсу. Тропaрь, глaсъ д7:

Мyченикъ тв0й, гDи, меркyрій, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ.

На ќтрени, на БGъ гDь: тропaрь т0йже.

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

В0инство на земли2 возненави1дэвъ, м§ниче, на нб7сёхъ возжелёлъ є3си2 слaву, и3 болBзни претерпёлъ є3си2 и3 нyждную смeрть. тёмже днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднуемъ, хrтY приносsще хвалY, пребlжeнне меркyріе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

М™рь тS б9ію и3 дв7у м0лимъ вси2 вои1стинну, въ щедрHты тво‰ вопіeмъ, люб0вію прибэгaюще къ твоeй блaгости: тs бо и4мамы грёшніи застyпницу, и3 тебE стzжaхомъ въ напaстехъ спасeніе, є3ди1ну пречcтую.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Течeніе соверши1въ и4стинно, и3 мучи1телей всю2 крёпость побэди1лъ є3си2, пріи1мъ вэнeцъ t руки2 вседержи1телz, меркyріе всечeстне, и3 показaлсz є3си2 ѓгGлwмъ сопричaстникъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Сл0во џ§ее, хrтA бGа нaшего, и3зъ тебє2 вопл0щшеесz разумёхомъ, бцdе дв7о, є3ди1на чcтаz и3 бlгословeннаz. тёмже всегдA прославлsемъ тS величaюще.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7:

В0ина хrт0ва непобэди1маго, побэди1телz на враги2 д0блzго, въ вели1кихъ чудесёхъ возсіsвшаго при1снw вси2 восхвaлимъ вёрою меркyріа страстотeрпца: т0читъ бо цэльбы6 прири1щущымъ вёрою, и3 ўтолsетъ стр†сти лю6тыz, и3 сyщыz въ ск0рбехъ человёки заступaетъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

СтэнA непобэди1маz нaмъ хrтіaнwмъ є3си2, бцdе дв7о: къ тебё бо прибэгaюще невреди1ми пребывaемъ, и3 пaки согрэшaюще и4мамы тS моли1твенницу. тёмъ благодарsще вопіeмъ ти2: рaдуйсz, њбрaдованнаz, гDь съ тоб0ю.

Тaже степє1нна, № ґнтіфHнъ, д7-гw глaса. Прокjменъ: Прaведникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ: Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Днeсь вселeннаz всS страстотeрпца лучaми просвэщaема, и3 б9іz цRковь цвBты ўкрашaема, мyчениче меркyріе, вопіeтъ ти2: ўг0дниче хrт0въ и3 застyпниче тeплый, не престaй молsсz за рабы6 тво‰.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7: И# с™aгw на }.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченный несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

T вhшнихъ повелёній, свsте, в0инствуеши, съ вhшними ли6ки предстои1ши благи1хъ и3ст0чнику, и3 рaдости бжcтвеннагw наслаждeніz, приснопaмzтне, наслаждaешисz, сохранsй твeрдэ грaдъ, въ нeмже совершaютъ, слaвне, пaмzть твою2, гDеви пою1ще: слaвнw бо прослaвисz:

П0двигъ тв0й рeвности свидётельствова, мyдре, си1лою ўкрэплsемь хrт0вою, и3 проти1въ р†тникъ и3сх0диши, и3 рaдуzсz претерпёлъ є3си2 главы2 твоеS tсэчeніе, и3 вопіsше слaвнw повелёніемъ є3S.

Стрaжъ грaду kви1лсz є3си2, и3 мучи1телz ћвэ ўкори1лъ є3си2, и3 болёзненное t ни1хъ видёніе веселsсz претерпёлъ є3си2, меркyріе, вопіS и3 молsсz къ послaвшей тS: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

Ћкоже и3 въ кесарjи равноименовaнное тебЁ пріeмлеши сyще звaніе, тaкожде и3 здЁ и3зв0ли благочести1ваz цRи1ца, посылaетъ тS, меркyріе, бцdа, мyчениче: къ т0й помоли1сz њ мнЁ nкаsннэмъ, ми1лостива њбрэсти2 на стрaшнэмъ судЁ сн7а є3S.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

T младeнства вв0инилсz є3си2 хrтY, р0дъ и3 богaтство nтeчества њстaвль, и3 вeсь разжигaемь бжcтвенною люб0вію, и3 t тогw2 р0ждшіz, слaвне, стрaжъ грaду є3S послaлсz є3си2.

Воспоeмъ гDа и3 съ р0ждшею є3го2 бGом™рію, подaвшаго стрaжа твeрда грaду нaшему, в0ина д0блzго меркyріа и3 чудeсъ и3сп0лненнаго.

Десни1цею ўкрэплsемь вLчнею, врaжіе пaгубное нашeствіе побэди1лъ є3си2 ћкw д0бръ страдaлецъ, бGомyдре, за хрaмъ бцdы и3 за благовёріе.

БGор0диченъ:

Q гDа моегw2 м™и! ты2 надeжда tчazнныхъ, и3 пом0щница всBмъ грёшникwмъ: не прeзри, ми1лостиваz цRи1це, менє2 nкаsннагw лю1тэ и3 пребезмёрнw согрэши1вшагw, пaче человёческагw є3стествA.

Сэдaленъ меркyріа, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Ри1млzнинъ р0домъ сhй, но вёрою благовёрною њграждeнъ, ґ не полувёріемъ болsй, но ўг0дникъ бGу бhсть, и3 тогw2 р0ждшей: льсти1вагw рaтника посрами2, и3споли1на съ сhномъ порази2, и3 вэнeчникъ хrт0въ kви1сz, и3 слaвы рaдостныz причасти1сz: сегw2 рaди свzщeнную є3гw2 пaмzть прaзднуемъ нhнэ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Даніи1лъ тS г0ру вeлію наречE, и4нъ жeзлъ и3 катапетaсму, їезекjиль же двeрь, є4юже пр0йде хrт0съ бGъ, бцdе: не прeзри, ми1лостиваz, но пріими2 мои1хъ сквeрныхъ nкаsнныхъ ўстeнъ молeніе, и3 тyне покажи2, гпcжE, твою2 ми1лость на мнЁ многогрёшнэмъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ тв0й, и3 ўбоsхсz, ћкw неизречeннымъ совётомъ, бGъ сhй присносyщный, t дв7ы пришeлъ є3си2 вопл0щсz: слaва снизхождeнію твоемY, хrтE, слaва си1лэ твоeй.

Ћкоже и3 во своeмъ nтeчествэ присв0илсz є3си2 любeзнэ зижди1телю, и3 свётлый вэнeцъ t негw2 воспріsлъ є3си2, и3 в0инствовалъ є3си2 по благовёріи, ћкw непобэди1мь, свsте меркyріе: помоли1сz, t негHже получи1лъ є3си2 дерзновeніе, њ мнЁ nкаsннэмъ, да получY ми1лость.

И#сткA себЁ порфЂру благочeстіz пaче nтє1цъ свои1хъ, въ ню1же њб0лксz, и3 в0инъ крёпокъ показaсz, и3 мeртвости совлечE ри1зу невёріz, и3 поsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Дaже до кр0ве стaвъ, подвизaлсz є3си2, побэждaz проти6вныz рaтники, побэдон0сецъ показaлсz є3си2 и3 вhшніz слaвы спод0бивсz, меркyріе.

БGор0диченъ:

Ћкоже д0ждь на руно2 сни1де, тaкоже въ твою2 пречcтую ўтр0бу сл0во спаси1тельное сни1де, приснодв7о: тh же, бцdе, ћкw тyча, и3зсуши2 мн0гихъ мои1хъ ѕHлъ брeмz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Распростeръ рyцэ протsгъ ѕлhй вaрваринъ, хотS внезaпу наити2 на грaдъ и3 хрaмъ бцdы: тh же неwслaбнw простeръ тво‰ со nрyжіемъ с™ы6z рyки, и3зшeлъ є3си2, и3 побэди1лъ є3си2 проти1вника, и3 tтyду вэнчaлсz є3си2.

И$же с0лнцу и3 nгню2 служS пріи1де: тh же, свsте, хrтY и3 тогw2 м™ри служS и3зшeлъ є3си2, и3 тогw2 си1лу пресёклъ є3си2, и3 грaдъ свободи1лъ є3си2, и3 сaмъ t хrтA прослaвилсz є3си2.

Причaстникъ стrтeй вLчнихъ kви1сz меркyрій, и3 слaвы тогw2 приo1бщникъ бhвъ, и3 тогw2 б9eственную свётлость наслёдова.

БGор0диченъ:

Ўмертви2, q дв7о, живyщій во мнЁ грёхъ, жи1знь р0ждшаz, и3 ўмертви1вшаго смeрть.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Вжилsше тS присносyщное t высоты2, меркyріе, звaніе всеви1дzщее: и3 слугA цRк0вный, мyдре, ўвёри тS ћкоже ѓгGлъ, повелэвaше ти2 дерзaти, и3 никaкоже ўстраши1тисz вaрварска нашeствіz.

Ўмерщвлeнъ бhсть ѕмjй вселукaвый, и3 не сбhстсz ѕлохи1тріе є3гw2, но ногaми попрaсz крaсными д0блzгw в0ина, и3 nрyжника хrт0ва меркyріа: вшeдъ бо побэди2 погaнина.

Всесовершeнно вLцэ принeслъ є3си2 сердeчное и3зволeніе, мyчениче, и3 тогw2 рaди и3зшeлъ є3си2 проти1вw рaти погaнскихъ си1лъ, и3 побэди1тель вeлій показaлсz є3си2: и3 нhнэ на нб7си2 предстои1ши, меркyріе.

БGор0диченъ:

Зачaтіе неизречeнно, ржcтво2 неизглаг0ланно, nтрокови1це, ћкw бGа раждaеши пл0тію. ўми1лостивисz њ мнЁ nкаsннэмъ, да ўлучY и3 ѓзъ лишeнный заступлeніе твоE.

Кондaкъ, глaсъ д7.

Kви1сz во бранёхъ непобэди1мь в0инъ, t ри1млzнъ р0домъ, сыновство2 и3мЁ грaда смолeнска: ћкw бо си1хъ рaди наречeсz, ћкw t бцdы стрaжъ крёпокъ послaсz грaду: пёсньми меркyріа ўблажи1мъ, прaзднующе вeселw пaмzть є3гw2, ћкw да и3збaвитъ грaдъ нaшъ t бэды2 р†тникъ.

Јкосъ:

Гордhню низложи1въ льсти1вагw мучи1телz, на правослaвіе возносsщагwсz нечести1вагw, и3 до концA сегw2 лю1тагw ѕмjz главY tсёклъ є3си2, свsте меркyріе, и3 пyста є3го2 сотв0рь, и3 пaмzть є3гw2 съ шyмомъ бhсть: тh бо и3сх0диши на предгрaдіе є3ди1нъ, брaтисz съ тhсzщами безб0жныхъ в†рваръ: ћкw бо t высоты2 и3мёz повелёніе, надeжду и3 ўповaніе t самhz гпcжи2 и3 бцdы, заступaющіz и3 помогaющіz тебЁ. тоs же пос0біемъ непобэди1мымъ, и3 рaтника ѕлок0зненнаго крёпкw ўдави1лъ є3си2, и3 мн0жество си1лъ є3гw2 побэди1лъ є3си2, и3 самaго мучи1телz посрами1лъ є3си2. тёмже, крёпкій хrт0въ в0ине, зовeмъ ти2 рaдостнw, и3 вeселw прaзднуемъ пaмzть твою2: ћкw да и3збaвиши грaдъ нaшъ t бэды2 р†тникъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: благословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Свётомъ вhшнzгw сіsніz њзарsемь, д0блій в0ине, воспэвaющыz нhнэ пaмzть твою2 просвэти2, пою1щыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Воспэвaлъ є3си2 всёхъ бlгодётелz распалszсz, и3 и3зшeдъ на побэждeніе рaтникwвъ, nгнS рeвностію, бlжeнне, жег0мь, и3 поS: бlгословeнъ є3си2 гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Въ кр0ви проти1ву стaлъ є3си2 беззак0нныхъ њполчeніz, свsте, кaменію и3 nгню2 клaнzющихсz: тh же къ кaмени хrтY вопіS, си1хъ побэди1лъ є3си2, поS: бlгословeнъ є3си2 гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Зeмлю њбагри1въ, бlжeнне меркyріе, кр0вію твоeю, вLки чlвэколю1бца, желaz џбщникъ тогw2 бhти, поS: бlгословeнъ є3си2 гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Чи1ни ѓгGльстіи ўдивлsютсz тaинства твоегw2 глубинЁ, бцdе, бGъ бо и3зъ тебє2 воплощeнъ kви1сz, є3г0же похвaлимъ, б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Благочeстнw и3 мyдреннw п0двигъ тв0й, слaвне, соверши1лъ є3си2, и3 доблемyдреннw враги2 тво‰ побэди1лъ є3си2, ћкw бо даровaсz тебЁ, свsтче, побёда нбcнаz. тёмже воспёлъ є3си2: свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те гDа во вёки.

Скончaвсz, свsте, t и3споли1на, меркyріе, мечeмъ бо tсэчE главY твою2, и3 tтyду получи1лъ є3си2 желaемаго тоб0ю вэнцA, и3 зeмлю кр0вію t твои1хъ ўдeсъ и3стечeніемъ напои1лъ є3си2, поS: свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те гDа во вёки.

БGор0диченъ:

Ћкw нaшего существA поновлeніе, пречcтаz, вси2 вин0вну вёрніи поeмъ тS: бGа бо пaче сл0ва родилA є3си2, є3ди1на пaче земнор0дныхъ: твои1мъ бlгоутр0біемъ и3 нaсъ њзари2 пою1щихъ тS.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Гн0еве мyченичестіи благов0ніе нhнэ и3спущaютъ бlгодaтное, смр†дныz нaшz стр†сти и3сцэлэвaютъ: и3сточaютъ бо с™ы6z и4хъ мHщи цэлє1бныz в0ды, и3 напоsютъ дyшы пою1щихъ тёхъ чудодэsніе.

Ћкw вели1ка столпA, и3 твeрдо забрaло даровa тS хrт0съ, меркyріе, грaду семY: и3дёже нhнэ т0чиши чудeсъ струю2, и3 помогaеши побёдою на пог†ныz.

Спом0щника и3мёzху вси2 грaждане, страстотeрпче хrт0въ д0блественный, копіE и3 щи1тъ тв0й вhну вели1кое пос0біе и3мyще тS величaютъ, хrтA бGа слaвzще вэнчaвшаго тS.

БGор0диченъ:

Просвэти2, двeре свёта, њмрачeнную дyшу мою2 страстьми2, и3 лукaвыми пHмыслы њчернёвшую и3 бёдствующую, и3 и3збaви и3скушeній и3 бёдъ и3 скорбeй: да слaвлю тS, ўповaніе вёрныхъ и3 ўтверждeніе.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

ЖенихY свэщY соблю1лъ є3си2, жестокY стезю2 шeствовалъ є3си2, въ бжcтвєнныz стєзи2 вшeдъ, и3 прострaнству рaйскому чи1стою пл0тію дости1глъ є3си2, и3 свётлw t с™hz трbцы вэнчaлсz є3си2: чтyщыz тS помzни2, свsте меркyріе.

БGор0диченъ:

Ћкw застyпницу нерaтну, предгрaдіе вои1стинну предлагaю покр0въ тв0й, бцdе дв7о, ходaтаицу же къ бGу, и3збaвитисz ми2, вLчце, мyки вёчныz, и3 жи1зни нетлённыz тоб0ю причасти1тисz нбcнагw цrтвіz.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Пи1саны вeчера, на ГDи, воззвaхъ:

Слaва, глaсъ т0йже.

СтолпA твердёйшаго, и3 забрaло твeрдо грaда нaшегw воспоeмъ, и3 желBзнаz вратA сyща, и3 пос0біе крёпко и3мyща со nрyжіемъ с™aго меркyріа. тёмже къ немY молsщесz возопіи1мъ: свsтче, не забyди нaсъ предстоsщихъ гр0бу твоемY, но моли1сz къ чlвэколю1бцу бGу, спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи: слyжба мyченическаz.

25 ноября: Священномученика Климента, папы Рисмкого и петра, архиепископа Александрийского.

Мёсzца тогHже въ к7є-й дeнь.

И5же во с™hхъ, nтє1цъ нaшихъ и3 свzщенномyчєникъ, кли1мента, пaпы ри1мскагw, и3 петрA ґлеxандрjйскагw.

[Зри2] Въ сeй дeнь tдаeтсz прaздникъ Вх0да прес™hz бцdы.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, глaсъ №. Под0бенъ: Q ди1внагw чудесE!

Днeсь вёрніи ликовствyимъ, во pалмёхъ и3 пёснехъ гDеви пою1ще, и3 чтyще тогw2 свzщeнную сёнь, њдушевлeнный ківHтъ, невмэсти1мое сл0во вмэсти1вшую: прив0дитсz бо гDеви, пaче є3стествA пл0тію младeнствующи, и3 с™и1тель вели1кій захaріа пріeмлетъ съ весeліемъ сію2, ћкw б9іе жили1ще.

Днeсь хрaмъ њдушевлeнный с™hz слaвы, хrтA бGа нaшегw, є3ди1на въ женaхъ бlгословeннаz чcтаz, прив0дитсz въ хрaмъ зак0нный, жи1ти во с™hхъ: и3 рaдуютсz съ нeю їwакjмъ и3 ѓнна дyхомъ: и3 дёвственніи ли1цы гDеви пою1тъ, pал0мски воспэвaюще, и3 чтyще м™рь є3гw2.

Ты2 прbр0кwвъ проповёданіе, ґпcлwвъ слaва, и3 мyченикwвъ похвалA, и3 всёхъ земнор0дныхъ њбновлeніе, дв7о м™и б9іz: тоб0ю бо бGу примири1хомсz. тёмже чти1мъ твоE въ хрaмъ гDень вхождeніе: и3 со ѓгGломъ вси2 пёсненнw, рaдуйсz, тебЁ, пречcтаz, вопіeмъ, твои1ми моли1твами спасaеміи.

И$ны стіхи6ры, с™aгw кли1мента, глaсъ в7. Поd: Е#гдA t дрeва:

РозгA лозы2 жи1зненныz бhвъ, џ§е їерaрше, кр†сныz и3знeслъ є3си2 гр0зды д¦омъ догмaтwвъ, всемyдре, кaплющыz всегдA спаси1тельное віно2 бжcтвеннагw познaніz, и3 веселsщыz всёхъ благочести1выхъ сердцA, и4стиннw тS чтyщихъ, кли1менте бGон0сне всеблажeнне.

ПетрA верх0внагw ў§ни1къ, џ§е, бhвъ, на кaмени тогw2 создaлъ є3си2 ћкw кaмень честнhй тебE самaго, всехвaльне, твeрдостію словeсъ твои1хъ всE разврати1лъ є3си2 здaніе многоб0жное, хрaмы же воздви1глъ є3си2 бжcтвєнныz въ чeсть трbцы, њ нeйже подвизaлсz є3си2, блажeнне, и3 мучeніz вэнeцъ пріsлъ є3си2.

Ћкоже свэтодaтельное с0лнце t зaпадwвъ возсіsлъ є3си2, џ§е, просвэщaz зeмлю зарeю догмaтwвъ твои1хъ и3 рaнами свётлw, пости1глъ же є3си2 страны6 востHчныz, требlжeнне, зашeлъ є3си2 ўмерщвлsемь, и3 возсіsлъ є3си2, кли1менте, ко хrтY, и3 тaмw сyщими лучaми богaтнw, непрестaннw по бжcтвенному причащeнію просвэщaемь.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

По ржcтвЁ твоeмъ, бGоневёсто вLчце, пришлA є3си2 въ хрaмъ гDень воспитaтисz во с™†z с™hхъ, ћкw њсвzщeнна: тогдA и3 гавріи1лъ п0сланъ бhсть къ тебЁ всенепор0чнэй, пи1щу тебЁ приносS: нбcнаz вс‰ ўдиви1шасz, зрsще д¦а с™aго въ тS всeльшасz. тёмже, пречcтаz и3 несквeрнаz, ћже на нб7си2 и3 на земли2 слaвима, м™и б9іz, спаси2 р0дъ нaшъ.

На стіх0внэ стіхи6ры прaздника, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz нб7о и3 землS, нб7о ќмное грzдyщее зрsще, въ бжcтвенный д0мъ воспитaтисz чeстнw, дв7у є3ди1ну и3 непор0чную. къ нeйже дивsсz захaріа вопіsше: двeре гDнz, хрaма tверзaю тебЁ двє1ри, рaдующисz въ нeмъ ликовствyй: познaхъ бо и3 вёровахъ, ћкw ўжE и3збавлeніе пріи1детъ проzвлeннw ї}лево, и3 роди1тсz и3зъ тебє2 бGъ сл0во, дaруzй мjрови вeлію ми1лость.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дBвы въ слёдъ є3S, и3 и4скренніz є3S приведyтсz тебЁ.

Ѓнна, бжcтвеннаz благодaть ћвэ, t бlгодaти дaнную чcтую приснодв7у прив0дитъ съ весeліемъ въ хрaмъ б9ій, призвaвши и3ти2 предъ нeю nтрокови1цамъ, свэщы2 носsщымъ, и3 глаг0лющи: пойди2, чaдо, дaвшему тS бyди возложeніе, и3 благов0нный fmміaмъ. вни1ди въ незаходи6маz, и3 ўвёждь т†йны: и3 ўгот0висz бhти ї}сово вмэсти1лище весeлое и3 крaсное, подаю1щагw мjру вeлію ми1лость.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Внyтрь въ хрaмъ б9ій, бGовмэсти1мый хрaмъ возлагaетсz дв7а всес™az, и3 nтрокови6цы є4й нhнэ свэщы2 носsще предх0дzтъ: и3грaетъ роди1телей сопрzжeніе и3зрsдное, їwакjмъ же и3 ѓнна ликовствyюще, ћкw роди1ша творцA р0ждшую, ћже ликовствyющи въ бжcтвенныхъ ски1ніихъ, и3 питaема рук0ю ѓгGловою, всенепор0чнаz хrтA kви1сz м™и, подаю1щагw мjру вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Днeсь, соб0ри вёрныхъ, сошeдшесz, дух0внэ да торжествyимъ, и3 бGоoтрокови1цу, дв7у и3 бцdу, въ хрaмъ гDень приводи1му, благочeстнw восхвaлимъ, пред8избрaнну t всёхъ родHвъ, во њби1телище всёхъ цRS хrтA и3 бGа: дBвы, свэщы2 носsще, пред8иди1те, приснодв7ы, чтyще честн0е происхождeніе: мaтєри, печaль всю2 tложи1вше, рaдостнw спослёдствуйте м™ри бGа бывaющей, и3 рaдости мjра ходaтаицэ. вси2 ќбw рaдостнw, є4же рaдуйсz, со ѓгGломъ возопіи1мъ њбрaдованнэй, при1снw молsщейсz њ душaхъ нaшихъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Б9е nтє1цъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 њ нaсъ: по моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

Слaва, и3 нhнэ: Тропaрь прaздника. Днeсь благоволeніz: Ли1стъ рп7г на њб:

[Зри2] Подобaетъ вёдати, ћкw ѓще случи1тсz tдaніе прaздника вх0да прес™hz бцdы въ недёлю, њставлsетсz вослёдованіе с™aгw петрA, и3 поeтсz, є3гдA х0щетъ є3кклисіaрхъ.

Въ суббHту на мaлэй вечeрни, стіхи6ры воскrны и3 бцdы по nбhчаю, тропaрь воскrнъ, и3 прaздника.

На вели1цэй вечeрни. По nбhчной каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ, и3 прaздника под0бны G, глaсъ №: Днeсь вёрніи: И# с™aгw кли1мента под0бны G. Слaва, прaздника, глaсъ }: По ржcтвЁ твоeмъ: И# нhнэ, бGор0диченъ пeрвый, настоsщагw глaса. Вх0дъ. Прокjменъ, днE. На літjи стіхи6ры прaздника. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На бlгословeніи хлёбwвъ: Бцdе дв7о: три1жды. Ґ и3дёже нёсть всен0щнагw, глаг0лемъ тропaрь воскrнъ.

Слaва, тропaрь кли1мента, глaсъ д7:

И$же t бGа чудодёйствы преслaвнw ўдивлsz вселeнныz концы2 мjра, свzщeнный страдaльче, пaче є3стествA м0рю, состaвы водaмъ содэвaеши раздэлeніе, въ честнёй пaмzти твоeй, всегдA притекaющымъ ўсeрднw въ бGоздaнную ти2 цeрковь, чудє1снымъ твои6мъ мощeмъ: и3 по всенар0дномъ хождeніи, м0ре во є3ди1но течeніе чудодётельнэ твори1ши, кли1менте преди1вный, моли2 хrтA бGа спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды. Слaва, кли1мента: И# нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны съ бGорHдичны и4хъ. Полmелeй, и3 тропари2: ЃгGльскій соб0ръ: v3пакои2 глaса, и3 степє1нна: прокjменъ, и3 є3ђліе воскrно. Воскrніе хrт0во: pал0мъ н7. и3 стіхи1ра воскrна. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 бцdы на в7: и3 прaздника пeрвагw на д7: и3 кли1мента на д7.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

По G пёсни кондaкъ прaздника, и3 јкосъ.

И# кондaкъ кли1мента, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Бжcтвеннагw віногрaда свzщенноwдёzнна всBмъ лозA kви1сz, кaплющи слaдость премyдрости, моли1твами твои1ми, всечeстне, да тебЁ и3сткaну, ћкw багрzни1цу, пёснь мhсленную принесeмъ, кли1менте свsте: спаси2 рабы6 тво‰.

И# сэдaленъ с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, прaздника, По ѕ7 пёсни кондaкъ воскrнъ, и3 јкосъ. На f7 пёсни стіхосл0вимъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ. Слaва с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7: и3 прaздника со слaвнымъ на д7, съ припBвы прaздничными: Слaва, стіхи1ра є3ђльскаz: И# нhнэ, Преблагословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. Тропaрь воскrнъ т0чію: є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 чaсъ №. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, прaздника, И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондaкъ прaздника, и3 воскrнъ, глаг0лемъ премэнsюще.

На літургjи: Блажє1нна глaса на ѕ7: и3 прaздника пёснь f7 на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 прaздника, и3 с™aгw. Тaже кондaкъ воскrнъ: Слaва, с™aгw: И# нhнэ прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, и3 є3ђліе глaса и3 прaздника. Причaстенъ: Хвали1те гDа: и3 прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь: тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™hхъ: Б9е nц7ъ нaшихъ: И# нhнэ, прaздника,

По №-мъ стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Ли1къ ѓгGльскій:

Прaведныхъ пл0дъ їwакjма и3 ѓнны прин0ситсz бGу во с™и1лище с™0е, пл0тію младeнствующи, питaтельница жи1зни нaшеz, ю4же благослови2 свzщeнный захaріа: сію2 вси2, ћкw м™рь б9ію, вёрнw да ўблажи1мъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-мъ стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Ўдиви1сz їHсифъ:

Прeжде зачaтіz, чcтаz, њсвzти1ласz є3си2 бGу, и3 р0ждшисz на земли2, дaръ принеслaсz є3си2 нhнэ є3мY, и3сполнsющи nтeческое њбэщaніе: въ бжcтвеннэмъ же хрaмэ, ћкw сyщw бжcтвенный хрaмъ, t младeнства чи1стэ со свэщaми свётлыми tданA бhвши, kви1ласz є3си2 пріsтелище непристyпнагw и3 бжcтвеннагw свёта. вели1ко вои1стинну предшeствіе твоE, є3ди1на бGоневёсто и3 приснодв7о.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Тaже канHнъ прaздника, со їрмос0мъ на ѕ7:

И# с™hхъ џба канHна, на }. КанHнъ прaздника, глaсъ №.

Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

Стецeмсz днeсь бцdу почитaюще пёсньми, и3 торжествyимъ дух0вный прaздникъ: въ хрaмъ бо бGу дaръ прин0ситсz.

Пёсньми да воспои1мъ бцdы слaвное предшeствіе: къ хрaму бо днeсь, ћкw хрaмъ б9ій, прин0ситсz прbр0чески, дaръ многоцённый.

Трbченъ:

Трbце є3диносyщнаz, џ§е, и3 сл0ве, и3 дш7е с™hй, тS вёрнw слaвимъ, ћкw творцA всёхъ, и3 тебЁ вопіeмъ благочeстнw: спаси1 ны, б9е.

T бaгра кровeй твои1хъ червлени1цею, пречcтаz, њдёzвсz, прошeдъ њбнови2 цRь и3 бGъ р0дъ вeсь человёческій бlгоутр0біемъ свои1мъ.

И$нъ канHнъ с™aгw кли1мента. Творeніе fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

T петрA бжcтвеннагw научи1всz, ґпcлwвъ верх0внагw, и3 t негw2 навhкъ бжcтвенное знaніе, џ§е, јдwльскую лeсть њбличи1лъ є3си2.

Л0зу бGонасаждeну на земли2, плоды2 добродётєльныz ўчeній всеблагочести1выхъ, хrт0съ тS предлагaетъ, и4стиннw сyщій цвэтyщь віногрaдъ.

Во вс‰ концы2 протечE вои1стинну бжcтвенныхъ повелёній твоE вэщaніе, кли1менте мyдре, и3 вс‰ просвэти2 трbцу бGосл0вити, во є3ди1нствэ б9ествA.

БGор0диченъ:

СE проречє1ніz прbр0чєскаz њ тебЁ пріsша конeцъ вои1стинну: сл0во бо безъ сёмене зачeнши, бGороди1тельнице, пл0тію родилA є3си2.

И$нъ канHнъ с™aгw петрA, є3гHже краегранeсіе:

Восхвалsю трибогaтаго петрA. Творeніе fеофaново.

Глaсъ т0йже. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Во свэтлёйшихъ селeніихъ житіE и3мёz, просвэщeніе ми2 подaждь, моли1твами твои1ми, пeтре всеблажeнне.

Знaнію научeнъ, и3 свzщeнствомъ ўкрашaемь, всеблажeнне пeтре, хrтY принeслсz є3си2 кр0вію.

Ќтварь ўпещрeннаz, ћкоже многоцённое возложeніе хrт0вэ цRкви t бGа даровaлсz є3си2, блажeнне:

БGор0диченъ:

Пречcтаz бцdе, воплощeнное, присносyщное и3 пребжcтвенное сл0во пaче є3стествA р0ждшую поeмъ тS.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

Пёснь G. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нeбо ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

Торжествyимъ празднолю1бцы, и3 срaдуимсz дyхомъ, во с™ёмъ прaздницэ ўчреждaющесz днeсь, дщeре цReвы, и3 м™ре бGа нaшегw.

Їwакjме, рaдуйсz днeсь, и3 весели1сz, ѓнно, д¦омъ, рождeнную и3зъ вaсъ гDу приводsще трилётствующу, ћкw ю4ницу чи1сту всенепор0чную.

Трbченъ:

Свётъ nц7ъ, свётъ сн7ъ є3гw2, свётъ д¦ъ ўтёшительный: ћкw t сlнца бо є3ди1нагw трbца сіsющи, бжcтвеннw њзарsетъ, и3 соблюдaетъ дyшы нaшz.

ТS прbр0цы проповёдаша ківHтъ, чcтаz, с™hни, кади1льницу златyю, и3 свёщникъ, и3 трапeзу, и3 мы2 ћкw бGовмэсти1мую ски1нію воспэвaемъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Стрaхъ тв0й, гDи, всади2 въ сердцA р†бъ твои1хъ, и3 бyди нaмъ ўтверждeніе, тS во и4стинэ призывaющихъ.

Богaтнw и3зліsсz д¦а благодaть въ тво‰ ўстнA, мyдре, є4юже вс‰ просвэти1лъ є3си2, бжcтвенными твои1ми ўчє1ніи, и3 хrтY привeлъ є3си2.

Nгнeмъ воздержaніz ты2 попали1лъ є3си2 страстeй nгнеп†льнаz стремлє1ніz, и3 хрaмъ себE соверши1въ д¦а бжcтвеннагw, доблемyдренне џ§е.

На г0ру бжcтвенныхъ добродётелей возшeдъ, и3 мрaкомъ покрhвсz разyмнымъ, ўзрёлъ є3си2 неизречeнную въ чи1стэй души2 твоeй дух0вную зарю2.

БGор0диченъ:

Неизречeннw зачалA є3си2, пречcтаz, сп7са и3 гDа, и3збaвльшаго нaсъ t лю1тыхъ, тS во и4стинэ призывaющихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть с™ъ, ћкw гDь, и3 нёсть првdнъ, ћкw бGъ нaшъ, є3г0же поeтъ всS твaрь: нёсть првdнъ пaче тебє2, гDи.

Возшeлъ є3си2 э4здz ћкw на колесни1цэ, твоeю кр0вію, премyдре, къ нбcнымъ, и3дёже предтeча нaшъ хrт0съ вни1де, є3ди1нъ безгрёшный.

Жи1знь тлённую њстaвилъ є3си2, и3 жи1знь безсмeртную њбрёлъ є3си2, блажeнне, и3дёже вэнцен0сецъ ликyеши, молS спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Ћкоже фjніxъ процвёлъ є3си2 благопл0днэйшій: ћкw мaслина плодор0дна kви1лсz є3си2, бGодохновeнне, во дв0рэхъ гDнихъ, ћкw смЂрна и3 лівaнъ, и3 ћкw мЂро бlгов0ннэйшее.

БGор0диченъ:

Ћкw двє1ри спаси1тєльныz, и3 рaй крaсный, свёта присносyщнагw џблакъ, сyщу с™yю дв7у воспоeмъ вси2, глаг0люще є4й: рaдуйсz.

Кондaкъ глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

ЦRкве недви1жиміи и3 бжcтвенніи пЂргове, благочeстіz бжcтвенніи столпи2, вои1стинну крёпцыи, кли1менте съ петр0мъ всехвaльніи, вaшими моли1твами соблюди1те вс‰.

Сэдaленъ кли1мента, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Возсіsвъ ћкоже сlнца зарS, и3 блистaеши, прпdбне, всемY мjру свётлw, ўчє1ніи твои1ми, бGоглaсе кли1менте свэтон0сне, мyченикwвъ похвало2.

Слaва, петрA, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

T вhшнzгw судA хrт0ва предстaтельствова стaду, на пaжитехъ благожи1зненныхъ ўпaслъ є3си2, всемyдрыми твои1ми догм†ты, tгнaвъ ѓріа ћкw в0лка некр0ткаго, вшeдшаго въ ни1хъ безб0жными ўчє1ніи. тёмже и3 дyшу твою2 положи1лъ є3си2 за ни1хъ, пaстырь нарeклсz є3си2, ћкw речE гDь: їерaрше пeтре блажeнне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Непор0чнаz ѓгница, и3 несквeрный черт0гъ, въ д0мъ б9ій бцdа маріaмъ съ весeліемъ вв0дитсz преслaвнw, ю4же ѓгGли б9іи дорmн0сzтъ вёрнw, и3 вси2 вёрніи блажaтъ при1снw, и3 благодaрственнw пою1тъ є4й непрестaннw вeліимъ глaсомъ: нaша слaва и3 спасeніе ты2 є3си2, всенепор0чнаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прbр0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz, внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. слaва си1лэ твоeй, гDи.

Прbр0че и3сaіе, прорцы2 нaмъ: дв7а кто2 є4сть, и3мyщаz во чрeвэ; ћже и3зъ їyдина к0рене прозsбши, и3 р0ждшисz и3зъ дв7да царS, сёмене с™aгw, пл0дъ бlгослaвный.

Начинaйте, дBвы, и3 восп0йте пBсни, рукaми держaще свэщы2, чcтыz бцdы предшeствіе хвaлzще, нhнэ грzдyщыz во хрaмъ б9ій кyпнw съ нaми прaзднующе.

Трbченъ:

Трbцу ли1цы, є3ди1ницу џбразомъ благочeстнw слaвимъ бGа и4стинна, є3г0же пою1тъ ѓгGльскаz и3 ґрх†гGльскаz чинонач†ліz, ћкw тв†ри вLку, и3 человёцы вёрнw покланsющесz при1снw.

Моли2 непрестaннw, прес™az чcтаz, є3г0же пл0тію родилA є3си2 сн7а твоего2 и3 бGа, t многоoбрaзныхъ сётей діaволихъ, и3 t всsкихъ и3скушeній находsщихъ, вс‰ и3збaвити рабы6 тво‰.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

T зaпада пришeдъ, бlжeнне, къ вост0ку, петрY примэси1лсz є3си2 ґпcлу: и3 тогw2 бжcтвенными свэтлостьми2, и3 ўчє1ніи просвэщaемь, съ ни1мъ возвэщaz спаси1тельное сл0во, зaпадную всю2 протeклъ є3си2 странY.

Другjй мwmсeй, кли1менте мyдре, бhлъ є3си2, зак0ны бжcтвєнныz всBмъ и3злагaz, и3 свzщє1ннаz пишS ўчє1ніz, и3 цRк0вное всE вчинsеши и3сполнeніе. tсю1ду законопол0жника тS и3 ўчи1телz вси2 и3мyще, вёрою чти1мъ.

П0стническими пHты њчи1стивсz, свzщенноначaльникъ, блажeнне, kви1лсz є3си2, къ благочести1вэй вёрэ хrт0вэй вс‰ возводS бжcтвенными твои1ми сказ†ніи: пострадaвъ же зак0ннw, под0бнэ болёзни сплетE вэнeцъ, приснопaмzтне.

БGор0диченъ:

Съ бGомъ тS застyпницу стzжaхомъ: тh бо м™и б9іz былA є3си2 творцA и3 содётелz, нaшъ џбразъ пріeмша, пренепор0чнаz, и3 того2 спaсша t тли2 и3 смeрти, и3 слaвою бжcтвенною прослaвльшагw.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прор0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

Добродётелей шeствовавъ стезeю, џ§е, пости1глъ є3си2 nби1тєли вы6шніz, бGон0сне, свzщeнства помaзаніемъ ўкрaшенъ, и3 мучeніz сіsz кр0вію.

Тyчами пот0кwвъ твои1хъ кровeй, бlжeнне, ўгаси1лъ є3си2 пeщь прeлести, и3 гонsщихъ погуби1лъ є3си2 мрaкъ, свzщенномyчениче достослaвне.

Н0вый пeтръ нёкій нaмъ kви1лсz є3си2, и4стиннw ґпcльскими сіsz даров†ніи, свzщеннодётель же и3 свидётель стrтeй вLки твоегw2, всебогaте.

БGор0диченъ:

Всёхъ д0брыхъ и3сполнeніе р0ждши, и3сп0лни н†ша, дв7о, молє1ніz, грэхHвъ нaмъ и3збавлeніz просsщи, и3 просвэщeніz, и3 вeліz ми1лости.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свётлый нaмъ возсіsй свётъ присносyщный, ќтреннюющымъ њ судьбaхъ зaповэдей твои1хъ, вLко чlвэколю1бче, хrтE б9е нaшъ.

Да свэтлон0симъ, правослaвніи вси2, стекaющесz и3 слaвzще бGомaтерь, ћкw гDу днeсь прив0дитсz, ћкw жeртва благопріsтна.

Да веселsтсz прaoтцы днeсь, вLчце, и3 да рaдуетсz р0ждшаz тS со nтцeмъ твои1мъ, ћкw пл0дъ и4хъ гDу прин0ситсz.

Трbченъ:

Пребезначaльное и3 присносyщное є3ди1но бжcтво2 славосл0вzще поклони1мсz, трeми ли1цы є3стеств0мъ нераздёльное, и3 слaвою равночeстное.

Пристaнище благоути1шное, и3 неwбори1мую стёну стzжaхомъ моли1тву твою2 во њбстоsніихъ, бGороди1тельнице, всегдA и3збавлsеми бёдъ и3 скорбeй.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелёніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Во свётэ зaповэдей ходS гDнихъ, чaдо вои1стинну kви1лсz є3си2 тогw2, блажeнне, нел0жное.

Всегw2 на земли2 ты2 tрeклсz є3си2 пристрaстіz, свzщенноначaльниче, да бyдущее благослaвіе получи1ши, и3 свётлости слaвы хrт0вы.

М§ническими ўкрaшенъ свэтлостьми2, со ѓгGлы нhнэ предстои1ши вLцэ, њ пою1щихъ моли1сz.

БGор0диченъ:

М™и б9іz, вёрою тS пою1щыz t бёдъ и3збaви моли1твами твои1ми, дв7о, ћкw тS предстaтельницу вёмы, чcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

На кaмень возшeдъ вёры, страстотeрпче, неукл0ненъ пребhлъ є3си2 во и3скушeніи сопроти1вныхъ.

Nрyжіемъ плaменнымъ д¦а с™aгw, їерaрше, ѓріа вредосл0вца бжcтвеннымъ суд0мъ заклaлъ є3си2.

Крёпостію ўкрэплsемь, слaвне, сп7совою, врaжію си1лу и3 крёпость попрaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Дв7у по ржcтвЁ поeмъ тS, бцdе, тh бо бGа сл0ва пл0тію мjру родилA є3си2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

Прaзднуимъ, вёрніи, прaздникъ дух0вный м™ре б9іz, воспэвaюще благочeстнw: є4сть бо с™ёйша нбcныхъ ўмHвъ.

Пёсньми дух0вными восхвaлимъ, вёрніи, м™рь свёта, ћкw днeсь нaмъ kви1сz предходsщи въ хрaмъ б9ій.

Трbченъ:

Nц7ъ, и3 сн7ъ, и3 д¦ъ прaвый, тріmпостaснаz є3ди1нице и3 нераздэли1маz трbце, поми1луй покланsющыzсz бжcтвеннэй держaвэ твоeй.

Во чрeвэ твоeмъ вмэщeнъ, невмэсти1мый всёми, бGомaти, бhвъ, и3зъ тебє2 произhде, пречcтаz, сугyбъ є3стеств0мъ бGъ и3 чlвёкъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Рeвностію разжжeнъ гDни любвE, мyдре, јдwльскую лeсть њбличи1лъ є3си2 крёпкw словeсными противлє1ніи, и3 чудeсными kвлє1ніи, всехвaльне.

Недремaнно соблю1лъ є3си2 џко сeрдца твоегw2, на ѕл0бу никaкоже воздремaвъ, слaвне, бжcтвенными восхождє1ніи вчинsz добродётелей къ верх0вному.

Ћкw їерaрхъ чeстенъ, вzзaти и3 рэши1ти прегрэшє1ніz влaсть пріи1мъ t сп7са хrтA, мн0гихъ мои1хъ прегрэшeній д0лгъ разрэши2, возводS къ покаsнію.

БGор0диченъ:

Твои1ми мольбaми, чcтаz, бёдъ и3 напaстей и3схи1ти мS лю1тыхъ, и3 и3збaви мS, молю1сz: тh бо стэнA є3си2 неразруши1ма, и3 пристaнище и3 покр0въ, и3 неwбори1мое ўтверждeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многомлcтиве хrтE б9е нaшъ.

Цэломyдреннw и3 прaведнw бGу ты2 жи1тельствовавъ, конeцъ блажeнный t негw2 пріsлъ є3си2, всеблажeнне пeтре.

Всесовершeнную жeртву и3 пріsтну, тебE самaго принeслъ є3си2, пeтре ди1вный, жeртва тебє2 рaди бhвшему бGу.

Словeсъ д¦0вныхъ и3сп0лнивсz, д¦омъ дви1жимь nргaнъ бhлъ є3си2 пэснопоS, бGоглаг0ливе, неизречє1ннаz.

БGор0диченъ:

Е#ди1на сл0вомъ пл0тію сл0во р0ждшаz, и3збaви, м0лимсz, сэтeй врaжіихъ дyшы нaшz.

Кондaкъ прaздника, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Пречcтый хрaмъ сп7совъ, многоцённый черт0гъ и3 дв7а, свzщeнное сокр0вище слaвы б9іz, днeсь вв0дитсz въ д0мъ гDень, благодaть совводsщи, ±же въ д©э бжcтвенномъ, ю4же воспэвaютъ ѓгGли б9іи: сіS є4сть селeніе нбcное.

Јкосъ:

Неизречeнныхъ б9іихъ и3 бжcтвенныхъ т†инъ зрS въ дв7э благодaть kвлsему, и3 и3сполнsему ћвственнw, рaдуюсz, и3 џбразъ разумёти недоумёюсz, стрaнный и3 неизречeнный: кaкw и3збрaннаz чcтаz, є3ди1на kви1сz пaче всеS твaри ви1димыz и3 разумэвaемыz; тёмже восхвали1ти хотS сію2, ўжасaюсz ѕэлw2 ўм0мъ же и3 сл0вомъ, nбaче дерзaz проповёдаю и3 величaю: сіS є4сть селeніе нбcное.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Пeщь, сп7се, њрошaшесz, џтроцы же, ликyюще, поsху: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ликовствyимъ празднолю1бцы днeсь, воспои1мъ чcтую вLчцу, їwакjма и3 ѓнну дост0йнw чтyще.

Прbр0чествуй дв7де, глаг0лz д¦омъ: приведyтсz дBвы въ слёдъ тебє2, приведyтсz тебЁ во хрaмъ цRи1цы м™ри.

Трbченъ:

Прослaвимъ трbцу нераздёльную, воспои1мъ є3ди1но б9ество2, со nц7eмъ сл0во, и3 д¦а всес™aго.

Моли2 є3г0же родилA є3си2 гDа, ћкw бlгоутр0бна є3стеств0мъ сyща, бGороди1тельнице, спасти2 дyшы воспэвaющихъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы благочести1віи въ вавmлHнэ џбразу злат0му не поклони1шасz, но посредЁ пeщи џгненныz њрошaеми, пёснь воспэвaху глаг0люще: превозноси1мый nтцє1въ и3 нaсъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ћкоже ќтро возсіsлъ є3си2, просвэщaz земли2 вс‰ концы2, и3 н0щь прелeстную tгонS, бGоглaсе, јдwльскагw безб0жіz: бlгословeнъ є3си2, вопіS, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Вс‰ спасти2 хотS бGъ твои1ми моли1твами, прозрёніе даровA сісjнію, и3 души2 и3 тэлеси2 nчесA tвeрзъ, џ§е: tтyду просвэщaетсz бжcтвенною бaнею.

Струи6 и3сцэлeній т0чиши, t бжcтвенныz твоеS рaки, кли1менте слaвне: страстeй мн0гихъ и3збавлsеши всегдA притекaющыz къ тебЁ, и3 пою1щыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Подобaше безъ сёмене воплощaемому и3зъ тебє2 проити2, дв7о пречcтаz: тh бо возраслA є3си2 всёхъ, чcтаz, преб0льши. тёмже ти2 непрестaннw зовeмъ: благословeнъ пл0дъ чрeва твоегw2.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Житіeмъ бGолёпнымъ ўкрaшенъ, и3 бжcтвеннымъ свётомъ просвэщaемь нбcныхъ въ нехHднаz вшeлъ є3си2 веселsсz, и3 вопіS, мyдре, сотв0ршему: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw да пресвётлw благоугоди1ши хrтY бGу, бGоблажeнне, въ рyки беззак0нныхъ тS самaго прeдалъ є3си2 в0лею, поS, пребогaте: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Вeсь просвэщeнъ, спод0билсz є3си2 ви1дэти хrтA, тебЁ показyюща свою2 ри1зу, лю1тэ растeрзану, и3сткaную свhше, прпdбне, бlгословeнъ є3си2, вопіS, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

ВсS ћкw чистA пріsла є3си2 во ўтр0бэ твоeй сл0во воплощaемо: но того2 моли2 њчи1стити ми2 прегрэшeній дyшу и3 тёло, пречcтаz, къ тебЁ чи1стою вёрою прири1щущагw.

Пёснь }. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа, п0йте свzщeнницы, прослaвите џтроцы, благослови1те лю1діе, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Весели1тсz днeсь свётлw їwакjмъ, и3 ѓнна непор0чнаz гDу бGу прин0ситъ жeртву, дaнную є4й t њбэщaніz с™yю дщeрь.

Хвaлzтсz с™jи дв7дъ и3 їессeй, и3 їyда чти1тсz: и3зъ к0рене бо и4хъ и3зрастE пл0дъ, дв7а чcтаz, и3зъ неsже роди1сz бGъ превёчный.

Трbченъ:

Да поeтсz трис™hй, nц7ъ, и3 сн7ъ, и3 д¦ъ с™hй, нераздёльнаz є3ди1ница, є3ди1но бжcтво2 держaще длaнію всю2 твaрь, во вс‰ вёки.

Безначaльное начинaетсz сл0во пл0тію, роди1всz ћкw благоволи2, бGъ же и3 чlвёкъ, и3зъ nтрокови1цы дв7ы, возсозидaz ны2 прeжде пaдшыz, рaди крaйнzгw бlгоутр0біz.

И$нъ. Їрм0съ:

Мусік‡йскимъ nргaнwмъ согласyющымъ, и3 лю1демъ безчи1слєннымъ покланsющымсz џбразу въ деи1рэ, три2 џтроцы не повинyвшесz, гDа воспэвaху и3 славосл0влzху во вс‰ вёки.

Ўчени1къ бhвъ петр0въ, бжcтвєнныz нрaвы тогw2 подражaz, кли1менте страдaльче, тёмже и3 прест0ла преeмникъ и4стиннw показaлсz є3си2, просвэщaz всю2 твaрь.

Тaйнw њчервлени1въ тво‰ ўстнA чaшею мyдрости, кли1менте, и3зрhгнулъ є3си2 бжcтвенныхъ ўчeній пучи1ну, потоплsющую демwнострaшіе, душaмъ же человёчєскимъ и3сточaющую спасeніе.

Ћкw пречестнyю ќтварь цRковь стzжaвши, тво‰ бжcтвєннаz законоположє1ніz, њ тебЁ хвaлитсz, и3 вс‰ подвизaетъ, твою2 пaмzть вёрою почитaти во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Марjе дв7о бцdе, бGа сп7са человёкwмъ р0ждшаz пл0тію, спаси2 вёрою пою1щыz твоE ржcтво2, и3 превозносsщыz во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

На горЁ с™ёй прослaвльшасz, и3 въ купинЁ nгнeмъ приснодв7ы мwmсeови тaйну ћвльшаго, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жирyющую соскyталъ є3си2 пaгубу, ѓріева ѕлёйшагw хулeніz, t вёрныхъ соб0рища tсёкъ, и3 tгнaвъ церк0вныхъ, бGомyдре, њгрaдъ.

Первостоsтель ли1ка ѓгGльскагw пeтръ kви1сz, бжcтвенный верх0вникъ, ст0лпъ же мyченикwвъ бhлъ є3си2, всемyдре пeтре бGон0се, и3 свzщеннодёйствитель бжcтвенныхъ тaинствъ.

Научи1всz t бжcтвеннагw вдохновeніz бyдущихъ рaзуму, бGоглаг0ливе, и3 є4же t земли2 проувёдэвъ твоE преставлeніе мучeніемъ, къ вhшнихъ гDу слaвы хrтY во вёки вс‰.

БGор0диченъ:

Во ўтр0бу дв7ы всeльшагосz, и3 t неS стрaшнw и3 пaче сл0ва дрeвнzго ґдaма њбн0вльшаго гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

На f7-й пёсни Честнёйшую не поeмъ, но поeмъ припёвъ прaздника.

Величaй, душE моS, приведeнную во хрaмъ гDень, и3 благословeнную рукaми їерeевыми.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный: величaемъ вси2 ћкw м™рь бGа нaшегw чcтую.

Къ си6мъ тропарє1мъ т0йже припёвъ.

И#зъ прaведныхъ произhде, їwакjма и3 ѓнны, њбэщaніz пл0дъ, бGоoтрокови1ца марjа: и3 ћкw кади1ло пріsтное, пл0тію младeнствующи, прив0дитсz во свzти1лище с™0е, ћкw с™az во с™hхъ њбитaти.

Младeнствующую є3стеств0мъ, и3 пaче є3стествA ћвльшуюсz м™рь б9ію, восхвaлимъ пёсньми: въ хрaмъ бо зак0нный гDу днeсь прив0дитсz, въ воню2 благов0ніz прaведныхъ, ћкw пл0дъ дух0вный.

Трbченъ:

Величaй, душE моS, тріmпостaснагw и3 нераздёльнагw бжcтвA держaву.

Тріmпостaсное є3стество2, и3 нераздёльную слaву, и3 въ бжcтвЁ є3ди1номъ, поeмую непрестaннw на нб7си2 и3 на земли2, трbцу неразлyчную прослaвимъ, съ сн7омъ nц7Y и3 д¦у покланsющесz благочeстнw.

Величaй, душE моS, честнёйшую и3 слaвнэйшую г0рнихъ в0инствъ, дв7у, пречcтую бцdу.

Подъ твоE бlгоутр0біе прибэгaющыz вёрнw, и3 покланsющыzсz бlгочeстнw сн7у твоемY, дв7о бGороди1тельнице, ћкw бGу и3 гDу мjра, моли1сz, t тли2 и3 бёдъ и3збaвити и3 всsческихъ и3скушeній.

И$нъ. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Течeніе твоE соверши1въ мн0гими пHдвиги, и3 несомнённw соблю1дъ вёру хrт0ву, прaведнымъ вэнцeмъ ўкраси1лсz є3си2.

Ћкw спaслъ є3си2 џтрока дрeвле, ўдержaна въ м0ри лётнымъ њбхождeніемъ, мyчениче хrт0въ, си1це глубины2 грэх0вныz и3 менE спаси2.

Люб0вію тS чтyщыz, кли1менте страстотeрпче, t напaстей и3 бёдъ и3 скорбeй спаси2, молS зижди1телz хrтA.

БGор0диченъ:

Рaдости моE сeрдце и3сп0лни, дв7о, ћже рaдости пріeмшаz и3сполнeніе, грэх0вную печaль потреблsющи.

И$нъ. Їрм0съ:

Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, рождество2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ спасeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

Пред8wпредэлeннаго свzщeннw їерaршествовати, и3 свzщeнства конeцъ благослaвнw пріи1мша, и3 хrт0ву подражaвша стrть, петрA чyднаго воспои1мъ.

Жезл0мъ ўкрёпльшасz си1лы гDни, и3 свzщeнствовавша, и3 свzщeнствованна, и3 хrтY принeсшагосz жeртва, петрA бGон0снаго воспои1мъ.

Всесмэшeннаго зарeю трbчною, и3 свэтлёйшагw є3S наслaждшасz сіsніz, и3 нaмъ спасeніz просsща, петрA бGопріsтнаго воспои1мъ.

Даeши nби1льнw души2 моeй спасeніе, ћкw первосвzщeнникъ бо и4маши влaсть вzзaти и3 рэши1ти прегрэшeній вины6, твои1ми молє1ніи, свzщeннэйшій.

БGор0диченъ:

Ты2 є3си2, бцdе, nрyжіе нaше и3 стэнA, ты2 є3си2 заступлeніе къ тебЁ прибэгaющихъ, тебE и3 нhнэ на моли1тву подвизaемъ, да и3збaвимсz t вр†гъ нaшихъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Нhнэ благонар0читъ kви1сz нaмъ дeнь, и3мyщи свzщeнныхъ преє1мникъ, свzщeнныхъ ґпcлъ, петрA кyпнw и3 кли1мента, проповёдники вёры, и3 непобэди6мыz мyченики: и4хже лётнюю пaмzть вёрнw совершaемъ вси2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника:

Ю$же дрeвле предвозвэсти2 прbр0ческое сосл0віе, стaмну, и3 жeзлъ, и3 скрижaль, и3 несэк0мую г0ру, марjю бGоoтрокови1цу, вёрнw да восхвaлимъ: днeсь бо вв0дитсz во с™†z с™hхъ воспитaтисz гDеви.

На хвали1техъ стіхи6ры на ѕ7, прaздника, G, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

СвэщенHсицы дBвы, * приснодв7у свётлw провождaюще, * прор0чествуютъ и4стиннw д¦омъ бyдущее: * хрaмъ бо б9ій, бцdа сyщи, * въ хрaмъ со слaвою дёвственною * младeнствующи вв0дитсz.

Њбэщaніz с™aгw, и3 пл0дъ бlгослaвный, * бцdа вои1стинну kви1сz мjру, * ћкw всёхъ превhшшаz: * ћже бlгочeстнw приводи1ма въ хрaмъ б9ій, мlтву р0ждшихъ и3сполнsетъ, * соблюдaема бжcтвеннымъ д¦омъ.

Нбcнымъ воспитaна, дв7о, хлёбомъ, * вёрнw въ хрaмэ гDни, * родилA є3си2 мjру жи1зни хлёбъ сл0во, * є3мyже, ћкw хрaмъ и3збрaнный и3 всенепор0чный, * пред8wбручи1ласz є3си2 д¦омъ тaинственнw, њбрученA бGу и3 nц7Y.

И# с™aгw петрA G. глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Пресyщныz трbцы * є3диносyщное преtмщaz, всеблажeнне, * ћкw несоздaнныz є3ди1ницы, * ѓріа низложи1лъ є3си2, * показaвъ нaмъ сн7а нераздёльное, * ћкw тогHжде сyща * nц7Y и3 д¦у б9ествA.

Гонsщихъ престA ўбjйственное стремлeніе, * кровeй ліsніе нhнэ въ неzвлeнное скончaсz, * nбо‰ запечaташасz, пeтре мyдре, * свzщeннымъ твои1мъ свидётельствомъ, * ћкw џтрочищу мwmсeеву стA течeніе, * кaмыкомъ сепфHры и3ногдA.

Пaстырски пожи1въ, свzщенномyчениче хrт0въ, * мyченичєскіz п0двиги показaлъ є3си2 д0блественнw, * є3ди1нъ, чрезъ nбо‰ вэнeцъ пріeмъ, * nбою1ду ўкрашaемь, * свzщeнствомъ и3 болёзньми страдaльческими: * сегw2 рaди моли2 спасти1сz нaмъ.

Слaва, глaсъ д7. Самоглaсенъ:

Рук0ю б9іею помaзавсz во їерeа, верх0внагw соимeнне, и3 дёлы сопричaстниче, словє1сныz џвцы є3ђльскими препитaлъ є3си2 ѕлaками, ћкw мyдръ и3 и4стиненъ пaстырь, и3 мaрка преeмникъ дост0йнw показaлсz є3си2, страстотeрпческою кр0вію вёры течeніе соверши1лъ є3си2, њ лю1дехъ предпожeрсz, и3 хrтY соwбразyzсz, моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ в7:

Днeсь въ хрaмъ прив0дитсz всенепор0чнаz дв7а во nби1телище всецRS бGа, и3 всеS жи1зни нaшеz питaтелz: днeсь чистёйшаz с™hнz, ћкw трилётствующаz ю4ница, во с™†z с™hхъ вв0дитсz. т0й возопіи1мъ, ћкw ѓгGлъ: рaдуйсz, є3ди1на въ женaхъ бlгословeннаz.

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи: бlжє1нна прaздника, nбои1хъ канHнwвъ, пёснь f7, на }. По вх0дэ тропaрь прaздника, и3 с™hхъ. Слaва, кондaкъ с™hхъ: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ: Пёснь бцdы, глaсъ G: Вели1читъ душA моS гDа: Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS: С™hхъ прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Ґпcлъ прaздника, ко є3врeємъ, зачaло ™к. И# с™hхъ, къ філіпписjwмъ, зачaло см7ѕ. Ґллилyіа, глaсъ }: Слhши дщи2 и3 ви1ждь: Е#ђліе прaздника, луки2, зачaло н7д. И# с™hхъ, матfeа, зачaло №i. Причaстенъ: Чaшу спасeніz: И# с™hхъ: Въ пaмzть вёчную:

26 ноября: Преподобного Алипия столпника. Освящение церкви святого великомученика Георгия, в Киеве.

Мёсzца тогHже въ к7ѕ-й дeнь.

Прпdбнагw nтцA нaшегw ґлЂпіа ст0лпника:

И# њсвzщeніе хрaма свzтaгw великомyченика геHргіа, и4же въ кjевэ предъ враты2 с™hz софjи:

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

И# пaмzть преставлeніz с™и1телz їннокeнтіа, пeрвагw є3пjскопа їркyтскагw, чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры nктHиха, и3ли2 бцdы:

Тaже с™aгw, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Всеблажeнне ґлЂпіе, * твою2 и3змлaда возложи1лъ є3си2 жи1знь * хrтY бGу нaшему, * t негHже ўкрэплsемь, * плотск‡z стр†сти п0мыслу покори1лъ є3си2, * г0ршее подчинsz лyчшему. * тёмже моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

БGомyдре ґлЂпіе, * свэти1ло kви1лсz є3си2 величaйшее, * просвэщaющее подс0лнечную чудeсъ сі‰ніи, * и3 бжcтвенными дёлы: * тёмже по ўспeніи, * незаходи1мый тS свётъ пріsтъ. * тёмже моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Ст0лпъ бhлъ є3си2, мyдре, монaхwвъ непоколеби1мь, * превhше столпA стоS, * и3 дручи1мь зн0емъ и3 хлaдомъ, * и3 мн0гими пощє1ніи: * тёмъ и3 пріsлъ є3си2 д¦а бжcтвєннаz даров†ніz, * цэли1ти недyги, * и3 tгони1ти стр†сти лютёйшыz. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Рaдуйсz, купино2 неwпали1маz, * совёта вели1кагw ѓгGла, * рaдуйсz, є3ди1на р0ждшаz: * рaдуйсz, и3зволeніе честнhz трbцы: * рaдуйсz, земны6мъ ўтверждeніе: * рaдуйсz, раS клaсъ * прозsбши невоздёланный, * цRS и3 гDа, * прозzбє1ніz и3зсушaюща ѕл0бы.

КrтобGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Своего2 ѓгнца * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца * на кrтЁ ћкw ви1дэвши зрaка не и3мyща * нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи глаг0лаше: * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ благолёпіе; * гдЁ бlгодaть блистaющаz џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

Тропaрь, глaсъ №:

Терпёніz ст0лпъ бhлъ є3си2, ревновaвый прaoтцємъ, прпdбне, јwву во страстeхъ, їHсифу во и3скушeніихъ, и3 безпл0тныхъ жи1тельству сhй въ тэлеси2, ґлЂпіе џ§е нaшъ, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

На ќтрени џба канHна nктHиха: и3 прпdбнагw на д7,

є3гHже краегранeсіе: Рaдуzсz похвалsю ґлЂпіевы болBзни. ЇHсифъ.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

КонS и3 всaдника въ м0ре чермн0е, сокрушazй бр†ни мhшцею выс0кою, хrт0съ и3стрzсE, ї}лz же спасE, побёдную пёснь пою1ща.

Бlгодaтію и3сп0лненъ, рaдости мою2 и3сп0лни дyшу, похвали1ти житіE твоE, ґлЂпіе, и3 жи1тельство, и4миже вс‰ ѓгGлы возвесели1лъ є3си2 подвизaвсz.

Ћкw другaго тS самуи1ла бGъ њсвzти2, и3зъ мaтернzгw чрeва, ґлЂпіе блажeнне, и3 зрёти прє1днzz, ћкw прbр0ка бжcтвенна содёz тS, достослaвне.

Ћкw да бGъ kви1тъ твою2 свётлость, ћже напослёдокъ и3мёлъ є3си2, д0брэ подвизaвсz, свёта бжcтвеннагw и3сп0лни, тебЁ р0ждшусz, прпdбне, хрaмину, пaче ўмA.

БGор0диченъ:

Речeніе прbр0ка честнaгw конeцъ пріsтъ: сe бо дв7а пл0тію бGа роди2, человёки воззи1ждуща, сокрушє1нныz прeжде грэхми2 и3 прегрэшє1ніи.

Пёснь G. Їрм0съ:

Водрузи1вый на ничес0мже зeмлю повелёніемъ твои1мъ, и3 повёсивый неwдержи1мw тzготёющую, на недви1жимэмъ, хrтE, кaмени зaповэдей твои1хъ цRковь твою2 ўтверди2, є3ди1не блaже и3 чlвэколю1бче.

Ћкw свэти1льникъ на свёщницэ дэsніz лyчшагw возложeнъ, свэтозaрными твои1ми, џ§е, добродётельми всsку дyшу, вёрнw къ тебЁ приходsщую, благочестномyдреннw просвэти1лъ є3си2, тмы2 грэхA и3збавлsz.

ЎмA твоегw2 свzщє1ннаz движє1ніz творS, къ соблюдeнію бжcтвенныхъ зак0нwвъ д¦а, ѓгGлъ kви1лсz є3си2 на земли2, ѓгGльское жи1тельство съ пл0тію воспріeмъ, џ§е бGон0се ґлЂпіе.

Разyмнw пли1щей житeйскихъ, ґлЂпіе, tшeльникъ kви1лсz є3си2, и3 приступи1лъ є3си2 къ три1знамъ п0стническагw пребывaніz ўсeрднw, твоE сeрдце жили1ще kвлsz д¦а, прпdбне.

БGор0диченъ:

Дв7о чcтаz, сл0ва палaта, дyшу мою2 покажи2 д0мъ д¦а, и3 вод0ю и3ст0чника живоначaльнагw нап0й мS, зн0емъ грэхA пали1маго, ћкw да по д0лгу слaвлю тS.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Свётлостію вёры и3 дётельнымъ свётомъ, kви1лсz є3си2 равноaгGленъ на земли2 вои1стину, ґлЂпіе прпdбне, показaлъ є3си2 мyжественнw крёпкое рaзума твоегw2, побэди1въ њполчє1ніz стр†стнаz пост0мъ. тёмже и3 по кончи1нэ ћкw жи1въ сhй, моли2 спасти1сz нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, ћже пресyщнагw бGа р0ждшаz, со безпл0тными того2 непрестaннw моли2, њставлeніе прегрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи непрестaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Бжcтвенное твоE разумёвъ и3стощaніе прозорли1вw ґввакyмъ, хrтE, со трeпетомъ вопіsше тебЁ: во спасeніе людeй твои1хъ, спасти2 помаз†нныz тво‰ пришeлъ є3си2.

Люб0вь и4стинную и3 милосeрдіе, вёру и3 надeжду твeрду, и3 жи1тельство нельсти1вое пріeмь, џ§е, ўг0дникъ хrт0въ бhлъ є3си2.

СтоS на столпЁ непрекл0ненъ проти1вными прилHги, дeмwнwвъ п0лкъ побэди1лъ є3си2, и3 колeблємымъ бhлъ є3си2, всеблажeнне, незhбленное ўтверждeніе.

В0дъ бжcтвенныхъ и3сп0лненъ бhвъ и3 њроси1лъ є3си2 дyшы и3стazвшыz зн0емъ лю1тагw грэхA, ґлЂпіе бGомyдре всебогaте.

Kви1лсz є3си2 стрaшенъ и3 непристyпенъ дeмwнwмъ всBмъ вои1стинну, ўранsz сі‰ рaною свzщeнныхъ твои1хъ моли1твъ, и3 далeче tгонsz, ґлЂпіе.

БGор0диченъ:

Стр†сти души2 моеS и3сцэли2, и3 просвэти2 ќмъ и3 сeрдце моE, вLчце, свэтодaтелz р0ждши хrтA, преблагaго бGа.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, къ тебЁ ќтренюю, и3 тебЁ зовY: дyшу мою2 просвэти2 њмрачeнную, хrтE, ћкw є3ди1нъ благоутр0бенъ.

Вeсь возложи1всz вседержи1телю, лётнымъ стоsніемъ безъ покр0ва, џ§е, дождeмъ и3 зн0емъ ѕёльнw страждA, ўсeрднw претерпёлъ є3си2.

Въ пёснехъ и3 мольбaхъ ўпражнszсz, прпdбне, трис0лнечныz зари2 благодaть ўмA чистот0ю пріsлъ є3си2, и3 свётъ цэлeній возблистaлъ є3си2.

Тёло твоE на столпЁ њгради1въ, ўм0мъ шeствовати невоизбрaннw, къ тебЁ желaемому, џ§е, попусти1лъ є3си2, свёта и3сполнsемь.

БGор0диченъ:

С™aго родилA є3си2 бGа, бhвша человёка за милосeрдіе, с™az nтрокови1це, њсвzщaющаго, и5же того2 вёрою и3 стрaхомъ њсвzщaющыz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Неи1стовствующеесz бyрею душетлённою, вLко хrтE, страстeй м0ре ўкроти2, и3 t тли2 возведи1 мz, ћкw благоутр0бенъ.

Кaменіемъ тS дyси ѕл0бы бію1ще ћвэ, творsща стоsніе на столпЁ, ћкw твeрдагw кaмене никaкоже поколебaша.

ТерпS, прпdбне, претерпёлъ є3си2, терпёніе тебЁ и4стинное гDу даровaвшу, и3 t всёхъ неуд0бныхъ тS и3збaвившу.

Преслaвнw, прпdбне, свётъ ви1дэнъ бhсть вhше столпA, на всsкъ дeнь просвэщaющь тво‰, чудотв0рче, душє1внаz ч{вства.

БGор0диченъ:

Крёпко тS ўтэшeніе сyщіи въ ск0рби, и3 прибёжище, и3 и3звёстное вси2 и4мамы заступлeніе, бцdе: спаси2 t бёдъ рабы6 тво‰.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Ћкw добродётелей винY, и3 п0стникwвъ ўдобрeніе, цRковь слaвитъ тS днeсь и3 воспэвaетъ, ґлЂпіе: моли1твами твои1ми подaждь чтyщымъ люб0вію д0блєсти тво‰ и3 борє1ніz лю1тыхъ прегрэшeній и3збавлeніе, ћкw тезоимени1тый.

Јкосъ:

ҐлЂпіеву житію2 бжcтвенному и3 равноaгGльному пріиди1те, почуди1мсz, ґрхієрeи, свzщeнницы, и3 монaшествующіи, и3 вси2 лю1діе бGомyдріи, и3 подражaимъ дэ‰ніz є3гw2, да и3 тогw2 чaсти спод0бимсz мольбaми є3гw2 празднолю1бцы: и4бо т0й нбcную пёснь поeтъ безпечaльнw бGу, ћкw тезоимени1тый.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Превозноси1мый nц7є1въ гDь, плaмень ўгаси2, џтроки њроси2, соглaснw пою1щыz: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Терпэли1вэйшіи и3 крёпкій ґлЂпій, лёты мн0гими зим0ю дручи1мь, д¦а теплот0ю грёzшесz преслaвнw.

Къ высотЁ нбcнэй и3мёz жи1тельство, њ тэлеси2 небрeглъ є3си2, ћкw растлётисz и3мyщемъ: и3 томY согнивaему, неради1лъ є3си2 њ болёзнехъ.

Всsкагw сладострaстіz, џ§е, tвeргсz, съ зим0ю и3 вaромъ борsсz пострадaлъ є3си2, безпокр0венъ поS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Непостижи1мый пл0ть пріsтъ, ќмну же и3 њдушевлeнну, и3зъ тебє2, приснодв7о, є4же спасти2 пою1щыz: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

СебЁ вседётелю, въ пещи2 џтроцы всемjрный ли1къ сплeтше, поsху: дэлA вс‰каz гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Н0вый самуи1лъ предзрS бyдущее ўмA чистот0ю, kви1лсz є3си2, ґлЂпіе, всBмъ предглаг0лz, ћкw б9ій прор0къ, t гDа kвлsємаz тебЁ, џ§е.

Свэтови1дный цRкве ст0лпъ, забрaло незhбленное, стэнA неруши1маz всёхъ человёкwвъ, бGу вёровавшихъ, хrт0въ ўг0дникъ ґлЂпій да почти1тсz.

Ўснyлъ є3си2 д0брэ сн0мъ прaведнымъ, џ§е, всBмъ д0лжнымъ, ўспи1въ прeжде стр†сти многоoбр†зныz мольбaми и3 бдBніи. тёмже неусhпна тS предстaтелz и3мyще нhнэ, њбогати1хомсz.

БGор0диченъ:

ТвоE ржcтво2 роди1вшійсz грёхъ ѕл0бою ѕміи1ною њбезпл0дстви нhнэ, є3ди1на клsтвы потреби1тельница дв7о. тёмже тS чти1мъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

И#сaіе, ликyй, дв7а и3мЁ во чрeвэ, и3 роди2 сн7а є3мманyила, бGа же и3 чlвёка, вост0къ и4мz є3мY: є3г0же величaюще, дв7у ўблажaемъ.

Свzщeнное житіE твоE t пелeнъ kви1сz хrтY, сіsz добродётельнымъ свётомъ, бlжeнне: честнa же твоS смeрть предъ бGомъ бhсть, џ§е ґлЂпіе, монaшествующихъ начaльниче.

Ћкw свэти1ло пресвётлое просвэщaеши всю2 зeмлю, tгонS лук†выz стр†сти, и3 разрэшaz тмY грэх0вную, и3 просвэщaz бжcтвенными свэтлостьми2 и3сцэлeній пою1щыz тS.

Стоsніе на столпЁ сотвори1лъ є3си2 лBта, мyдре, пzтьдесsтъ къ трeмъ, ћкw страдaлецъ страждA ўсeрднэйше, и3 зим0ю и3 мрaзомъ и3 зн0емъ, џ§е, неwслaбнw дручи1мь.

С™az твоS пaмzть д¦омъ с™hмъ нaсъ њсвzщaетъ, мyдре, сію2 свzщeннw совершaющыz, и3 вёрою тS воспэвaющыz, џ§е, въ нeй, ћкw застyпника и3 предстaтелz дyшъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Просвэщeніе мнЁ дaруй, во тмЁ сyщу страстeй, nкаsнному и3 грёшному, и3 и3збaви мS лукaвыхъ дёлъ, и3 плaмене предлежaщагw ми2, пречcтаz вLчце, предстaтельнице пою1щихъ тS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

П0двиги пaче человёка прошeлъ є3си2, џ§е прпdбне, хrт0вою си1лою: пzтьдесsтъ бо къ трeмъ лётwмъ на столпЁ стоsлъ є3си2, мyдре ґлЂпіе, tвсю1ду дручи1мь: и3 нhнэ конeчное, бlжeнне, благи1хъ всёхъ њбрёлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ты2 моS предстaтельница чcтаz, и3 твeрдое прибёжище, ты2 моS застyпница и3 покр0въ, и3 къ тебЁ припaдаz зовY: болёзней мои1хъ и3збaви мS, ћкw всёхъ преимyщи, и3 nгнs мz и3схити2 вёчнующагw, дв7о, на тS ўповaющаго.

Слyжба њсвzщeніz цeркве с™aгw великомyченика геHргіа, ћже въ кjевэ предъ враты2 с™hz софjи.

Вeчеръ, Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Страдaлецъ ди1вный, * в0инъ хрaбрый непобэди1мь, * и3 свэти1льникъ всемjрный, * п0двиги страдaній твои1хъ * вс‰ просвэщaz мjра концы2, * tгонsz мрaкъ дeмwнwвъ лю1тый, * геHргіе страстотeрпче, * ўдобрeніе мyченикwвъ, * и3 сограждани1нъ нбcныхъ в0инствъ.

Пресловyщій въ мyжествэ, * красeнъ въ в0зрастэ бhвъ, * въ словесёхъ и3 дёлэхъ t всёхъ преудивлsемь, * хрaборски tлучи1всz къ подвигHмъ мучeніz за хrтA, * небоsзненнw на враги2 воздви1глъ є3си2 побёды, * вели1кими твои1ми страд†ніи: * сегw2 рaди тS, геHргіе, * во хвалeніи чти1мъ рaдостнw, досточyдне, * красотA мyченикwвъ и3 похвалA.

На высотY нбcную рaдуzсz возшeлъ є3си2, * въ прекрaсную nдeжду њблечeнъ, * t твои1хъ страдaльческихъ кровeй њбагрeную, * цRю2 всёхъ предстaвъ, * живоначaльною десни1цею вэнчaемь. * тёмже днeсь, геHргіе великострадaльче, * твою2 пaмzть свэтозaрную совершaющымъ * и3спроси2 просвэщeніе * и3 спасeніе дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Днeсь пріиди1те празднолю1бніи соб0ри, страстотeрпца чcтн0е торжество2 свётлw прaзднуемъ: и4бо неви1димаго врагA низложи2, зак0ннw по хrтЁ пострадaвъ, и3 дост0йнw пріS побёды t сп7са вэнeцъ, и3 нhнэ на небесёхъ со ѓгGлы рaдуzсz, трbцэ свётлw предстои1тъ. тёмже и3 мы2 пёсньми хвалeніz воспоeмъ: рaдуйсz, твeрдый страдaльче непобэди1мый, рaдуйсz, хрaбрый nрyжниче хrт0въ: рaдуйсz, многоб0жіz льсти2 потреби1телю, и3 и4стинныz вёры свётлый поб0рниче. но, q страстотeрпцєвъ ўкрашeніе геHргіе! моли1сz гDу, и3збaвитисz нaмъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ вр†гъ, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

Пи1саны сегw2 мцcа въ к7в дeнь міхаи1лу тферск0му.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

За всёхъ жи1знь стрaждеши, * кр0вь твою2 и3зливaz, * страстотeрпче геHргіе, * кр0вь свою2 тебє2 рaди и3зліsвшему, * привeлсz є3си2 хrтY, блажeнне: * тёмъ џбщника своеS слaвы сотвори1 тz, * и3 цrтва сопричaстника, * ћкw мyжествовавша крёпкw на льсти1ваго, * и3 сегw2 ўхищрє1ніz до концA низложи1вшаго.

Стjхъ: Првdникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Благочeстіz ст0лпъ бhлъ є3си2, * њсновaнъ твeрдw на кaмени вёры, * и3скушeній вBтры непоколeблемь, * мучeній мн0гихъ, блажeнне: * съ лю1тою бо ћростію врази2 тебЁ прирази1шасz, * тщaщесz низложи1ти, * и3 не возмог0ша крёпости твоеS, * но посрaмлени пад0ша: * побэди1тельнымъ бо t хrтA вэнцeмъ, * ўкраси1тисz возжелёлъ є3си2.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

Вопл0щшемусz хrтY бGу нaшему, * и3 стрaстію кrтною * низложи1вшему tстyпника, * в0льнымъ тогw2 страстє1мъ, * стrтотeрпче геHргіе, поревновaвъ, * и3 рaнами протzзaемь, * хвaлzщагосz неви1димаго врагA, * съ пл0тію, м§ниче, побэди1въ, * на зeмлю низложи1лъ є3си2.

Слaва, глaсъ д7. Самоглaсенъ:

Пріиди1те вёрныхъ соб0ри, пріиди1те, прaздникъ состaвимъ: и4бо пресвётлаz пaмzть днeсь kви1сz страстотeрпца геHргіа, н†ша просвэщaетъ неви1димw сердцA, добродётельми блистaющи. тёмже є3диномyдреннw воспэвaюще рцeмъ: рaдуйсz, в0ине вели1кагw цRS хrтA: рaдуйсz, пресвётлаz похвало2 вёры: рaдуйсz, всесвётле и3 пребогaте: њ нaсъ, пребlжeнне, всёхъ вLку хrтA бGа моли2, сохранє1ннымъ бhти t и3скушeній лукaвагw, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: При1зри на молє1ніz:

Тропaрь, глaсъ д7:

Днeсь блажaтъ тS мjра концы2, бжcтвенныхъ чудeсъ и3сп0лншесz, и3 землS рaдуетсz напи1вшисz кр0ве твоеS: хrтоимени1тіи же лю1діе грaда кjева, њсвzщeніемъ бжcтвеннагw хрaма твоегw2, рaдостію возвесели1шасz, страстотeрпче геHргіе, сосyде и3збрaнный с™aгw д¦а, ўг0дниче хrт0въ. є3г0же моли2, съ вёрою и3 мольб0ю приходsщымъ во с™hй тв0й хрaмъ, дaти њчищeніе грэхHвъ, ўмири1ти мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeное:

На БGъ гDь, тропaрь двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7:

Страстотeрпца днeсь геHргіа благочeстнw сотворsемъ прaзднество, њсвzщeніе хрaма: ћкw непрестaннw м0литсz гDу, всBмъ дaти ми1ръ, и3 спасeніе душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплое заступлeніе сyщымъ въ бэдaхъ, нaшу пом0щницу, и3 къ бGу премэнeніе: є3sже рaди тли2 и3збaвихомсz, бцdу вёрніи ўблажaемъ.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Ли1къ ѓгGльскій:

Земн0е в0инство и3 чeсть tри1нулъ є3си2, ћкw ск0рw ги1бнущую, на нб7сёхъ со ѓгGльскими вHи бhти возжелёвъ, и3 слaвы при1снw вёчнw пребывaющіz. тёмже мнHги м{ки претерпёвъ, смeрть пріsлъ є3си2: сегw2 рaди днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднующе, хrтY прин0симъ хвалY, требlжeнне геHргіе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

М™рь тS б9ію м0лимъ вси2, и3 дв7у вои1стинну, въ щедрHты тво‰ вопіeмъ, люб0вію прибэгaюще въ твою2 блaгость: тs бо и4мамы грёшніи застyпницу, тебE стzжaхомъ въ напaстехъ спасeніе, є3ди1ну пречи1стую.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ћкw лучы2 блистaній чудeсъ, вс‰ просвэщaеши мjра концы2, ћкw ѕвэздA пресвётлаz, и3 краснw2 благоухaеши, ћкw бжcтвенный рaй, при1снw дyшы нaшz весели1ши, и3 tг0ниши недyги. тёмже тS, бlжeнне, по д0лгу поeмъ, и3 люб0вію чти1мъ честнyю пaмzть твою2, великомyчениче геHргіе: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Премyдрость и3 сл0во въ твоeмъ чрeвэ зачeнши, неwпaльнw, м™и б9іz, мjру родилA є3си2, мjръ содержaщаго: и3 во њб8sтіzхъ понеслA є3си2 вс‰ носsщаго, питaтелz всёхъ, и3 творцA твaри. тёмже молю1 тz, всес™az дв7о, и3 вёрнw слaвлю тS, и3збaвитисz мнЁ прегрэшeній: и3 въ дeнь судA, є3гдA предстaти и4мамъ предъ лицeмъ создaтелz моегw2, вLчце дв7о чcтаz, твою2 п0мощь тогдA подaждь ми2: вс‰ бо м0жеши, є3ли6ка х0щеши, всепётаz.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Првdникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло …г. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7. Самоглaсна:

Днeсь вселeннаz всS страстотeрпца просвэщaетсz зарsми, и3 хrт0ва цRковь цвэты2 ўкрашaема, геHргіе, вопіeтъ тебЁ: ўг0дниче хrт0въ и3 застyпниче тeплый, не престaй молsсz њ рабёхъ твои1хъ.

КанHнъ бцdы на ѕ7. и3 с™aгw на }, глaсъ д7.

Пёснь №. Їрм0съ:

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, ћкw и3звeлъ є3си2 лю1ди и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, покрhлъ же є3си2 колесни6цы фараHновы и3 си1лу.

Воспёти тво‰ страд†ніz рaзумъ дaждь слaвнw, вэнцен0сче страстотeрпче геHргіе, цRS всёхъ пrт0лу предстоS свётлw: нaсъ сохранsй пою1щихъ тS.

Њ благочeстіи крёпцэ подвизaвсz, великострадaльче геHргіе, вэнцeмъ слaвы дост0йнw почествовaлсz є3си2 десни1цею вседержи1телевою.

Крёпость дадE тебЁ хrт0съ на п0двиги, мн0ги, ви1ды мyкъ д0блественнэ и3 терпэли1внw под8sти: тёмъ и3 побэди1лъ є3си2 безб0жныхъ шат†ніz.

БGор0диченъ:

Лёствица kви1ласz є3си2 нбcнаz, дв7о, є4юже сни1де къ нaмъ сл0во б9іе, тS дрeвле прови1дэ їaкwвъ, прaoтєцъ тв0й.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

Пёснь G. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Плотскjй сою1зъ и3 сочетaніе твои1хъ ўдHвъ разрушaшесz, но крёпость соблюдeсz твоеS души2 неразруши1ма.

Ћрости стремлeніе благом0щнw претерпёлъ є3си2 ѕэлw2 t мyчащихъ тS, страстотeрпче геHргіе, терпёніе д0блественно крёпкw показaвъ.

Кто2 возм0жетъ твоE крёпкое и3 си1льное, и3 п0мысла неукл0нную мyдрость, геHргіе, похвалaми почестви1ти по достоsнію, бlжeнне;

БGор0диченъ:

Ўстaвила є3си2 тлю2 смeрти, ћже во v3постaси пл0тію животA р0ждши, пречcтаz, человёкwмъ ћвльшасz и3зъ чрeва твоегw2, прес™az.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Д0блему страдaльцу и3 в0ину крёпкому всецарю1ющагw хrтA похвалє1ніz прин0симъ: рaдуйсz, мyченикwвъ ўкрашeніе и3 лёпота: рaдуйсz, пресвётлаz цRкве ѕвэздо2, застyпниче и3 спаси1телю къ тебЁ прибэгaющихъ, великомyчениче слaвный геHргіе. тS пою1щыz спасaй t всёхъ навBтъ врaжіихъ, и3 моли1твами твои1ми ко гDу цrтвіz є3гw2 спод0би нaсъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, пребогaтаго бGа р0ждшаz, со страстотє1рпцы того2 моли2 непрестaннw, њставлeніе согрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Нб7сA добродётель твоS покрhла є4сть, и3 землS и3сп0лнисz слaвы твоеS, хrтE. тёмже вёрнw вопіeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћростію дeмwнскою мучи1теліе њдержи1міи, тS люб0вію б9іею содержи1маго, неми1лостивнw ѕлодёи ўранsху, страстотeрпче геHргіе.

NгнS си1льнэйши и3зволeніе стzжaлъ є3си2, мучи1телz несмhсльство низложи1въ посрами1лъ є3си2, зовhй, геHргіе: слaва си1лэ твоeй, гDи.

По хrтЁ дaже до смeрти, душeю терпэли1внw всsкимъ мyкамъ сопроти1вилсz є3си2 велеглaснw вопіS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ѕёльнэйшимъ и3зволeніемъ, блажeнне, њдержи1мь, прeлесть, геHргіе, попрaлъ є3си2, благодaрнw вопіS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Вопл0щсz и3зъ дв7ы безпл0тенъ сhй, на зeмлю къ человёкwмъ пріи1де. тёмъ вёрою зовeмъ: слaва си1лэ твоeй гDи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Стzжaвый ны2 и3збр†нныz лю1ди кр0вію твоeю, гDи, тв0й ми1ръ дaждь нaмъ, во є3диномhсліи сохранsz стaдо твоE.

Непобэди1мою кrтA си1лою ўкрэплsемь, вели1кій страдaльче геHргіе, возм0глъ є3си2 мучи1телево лю1тое побэди1ти свирёпство.

Постaвивъ сeрдце твоE велеyмнэ на твeрдэмъ кaмени вёры, геHргіе, нахождeньми и3скушeній мyкъ непобэди1мь пребhлъ є3си2.

Ћкw нбcнагw цRS в0инъ, со ѓгGльскими вHи томY предстоS, страстотeрпче геHргіе, тебE вёрою призывaющыz t всsкихъ и3скушeній и3збaви.

БGор0диченъ:

И#збавлsющи нaсъ kви1сz t бёдъ и3 прегрэшeній, тлетв0рныхъ страстeй, и3 скорбeй, и3 њбстоsній, пою1щыz тS вёрою, бцdе приснодв7о.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Преди1венъ вз0ромъ, красeнъ тёломъ, ўдобрeнъ же дyхомъ, геHргіе, tлучи1лсz є3си2 къ борeнію ѕлок0зненнагw, и3 сего2 разрази1въ, побёды вэнeцъ пріsлъ є3си2.

Ўкрашaютсz д0брыхъ пHдвигъ њдолёніемъ, страдaльческое зрsще натрижнeніе, перворождeнныхъ и3збрaніе, и3 свэтон0сное соб0рище.

Нбcныхъ блажeнство воспріeмлz, t гDа ўгот0ванныхъ, геHргіе страдaльче, и4хже рaди на земли2 подвизaлсz є3си2 дaже до кр0ве, и3 побBдныz п0чєсти пріи1мъ.

БGор0диченъ:

Ћкw браздA чрeво твоE, чcтаz, kви1сz, пшени1цу приносsщи безсмeртіz, всёхъ вёрныхъ дyшы питaющи, и3 мyчєникъ веселsщи.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Бжcтвеннаго и3 вэнцен0снаго великом§ника хrт0ва геHргіа, на враги2 побёду взeмшаго њдолёніz, сошeдшесz вёрою во њсвzщeнный хрaмъ, восхвaлимъ, є3г0же благоволи2 бGъ создaти во и4мz є3гw2, є3ди1нъ во с™hхъ почивazй.

Јкосъ:

Ћкw свэти1льника незаходи1магw ѕвэздA показaсz непрелeстна, сlнца хrтA возвэщaz зарsми твои1ми, страстотeрпче геHргіе, созывaеши t первопрест0льнагw мaтере градHвъ, бGомъ спасeннагw кjева, во њсвzщeнный хрaмъ хrтолюби6ваz мн0жєства, њблагодётельствовати nбhчнэ, хотsщыz восхвали1ти пёсньми, во глaсэ рaдованіz и3 и3сповёданіz, состaвити прaздникъ свzщeннагw хрaма: є3г0же благоволи2 бGъ создaти во и4мz твоE, є3ди1нъ во с™hхъ почивazй.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Nц7ъ нaшихъ б9е, не посрами2 нaсъ, но дaруй нaмъ со дерзновeніемъ вопи1ти тебЁ бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Крэпчaйшимъ рaзумомъ плaмень лeсти погаси1въ, во и3скушeніи непобэди1мь бhлъ є3си2, геHргіе, вопіS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw мyченикъ и3 вели1къ страдaлецъ, въ пресвётлый бжcтвенный черт0гъ вшeлъ є3си2, хrт0въ ўг0дниче, вопіS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ви1дэти спод0билсz є3си2, геHргіе, тaмw блажє1нства, и3 наслаждє1ніz вёчныхъ с™hхъ свётлостей, ґпcтwлъ и3 прbрHкъ и3 мyчєникъ, їерaрхwвъ, и3 всёхъ прaведныхъ.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 всBмъ человёкwмъ, чcтаz м™и б9іz, держaва вeліz, и3 покр0въ и3 заступлeніе тS пою1щымъ всегдA свzщeнными пёсньми.

Пёснь }. Їрм0съ:

Вс‰ дэлA б9іz, и3 всS твaрь, благослови1те гDа, ћкw человёкwмъ t земли2 возсіS свётъ, и3 вселeнную всю2 просвэти2, и3 жи1знь вёчную мjру даровA: п0йте, лю1діе, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Низложи1въ вс‰ врaжіz nр{жіz, великомyчениче геHргіе, попрaлъ є3си2 јдwльскую лeсть, зовhй: п0йте, лю1діе, и3 превозноси1те хrтA бGа во вёки.

Ўкрaшенъ ѕэлw2 благолёпнw, хrтY предстоS, страдaльче приснопaмzтне геHргіе, t кровeй твои1хъ мyченическихъ њчервлeну багрzни1цу носS, вeселw поeши: лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

П0чєсти тебЁ хrт0съ подадE, геHргіе, во страдaніихъ твои1хъ: и3сповёдалъ бо є3си2 того2 велеглaснw, свидётельствуz, и3 зовhй: п0йте, лю1діе, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Нhнэ предстои1ши живоначaльныz свёту трbцы, б9eственными сі‰ніи, геHргіе, просвэщaемь, поминaй нaсъ вёрою чествyющыz тS, и3 превозносsщыz хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Законодaвца родилA є3си2 хrтA, зак0ннw страдaвшаго вэнчaвша страстотeрпца и3 мyченика, є3г0же моли2 зак0номъ грэхA побэждeна мS, nтрокови1це, и3сцэли1ти.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Зак0нными повелBніи побэждaетсz пHдвигъ твои1хъ, геHргіе, величaвый: є3ди1нъ бо вLка хrт0съ прослaви тS. є3г0же моли2 њ нaсъ, страстотeрпче, люб0вію пою1щихъ тS.

Красeнъ вои1стинну душeю и3 тёломъ вeсь, слaвне геHргіе, нhнэ предстои1ши цRю2 царeй всёхъ красотЁ, при1снw прич†стіи ўдобрsемь всекрaсныхъ, всечeстне, наслаждeній.

Твою2, цRю2 хrтE, люб0вь геHргій подражaвъ, кр0вію дaже до смeрти, мечY, nгню1 же и3 мyкамъ, бжcтвенный страдaлецъ сопроти1вльсz, и3 є4же t тебє2, чlвэколю1бче, безсмeртіе пріи1мъ наслаждaетсz.

Всего2 себE жeртву принeслъ є3си2 хrтY, и3 тогw2 цrтвіz наслёдникъ kви1лсz є3си2 и3 причaстникъ, и3 при1снw съ ли6ки с™hхъ рaдуzсz, нhнэ вёчнw цaрствуеши, страстотeрпче геHргіе.

Вёрою страд†ніz тво‰, геHргіе, њ нaсъ чествyющихъ хrтA моли2, страстотeрпче, прилёжнw, спасти1сz нaмъ бёдъ треволнeніz, и3 всёхъ страстeй, и3 д0брэ прейти2 житіE, и3 бжcтвенное блажeнство ўлучи1ти.

БGор0диченъ:

Њблeксz и3зъ тебє2 цRь въ тэлeсную багрzни1цу, пр0йде вeсь красeнъ и3зъ ўтр0бы твоеS, и3 вс‰ враги2 побэди2, и3 побёду страдaльцємъ подадE, є3ди1на приснодв7о м™и.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Свёте неизмённый:

Ћкw свэтозaрное с0лнце, чудeсъ лучaми њсіsеши всю2 твaрь, преслaвне геHргіе страстотeрпче: твою2 прaзднующе пaмzть пр0симъ, t всsкихъ бёдъ и3збaвитисz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ми1лwсти и3 щедрHты тво‰, б9е, на ны2, рабы6 тво‰, низпосли2, моли1твами пречcтыz твоеS м™ре, и3 слaвнагw страстотeрпца твоегw2 геHргіz, и3 всBмъ дaруй вели1кую твою2 ми1лость.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Преслaвный страстотeрпче, * велемyдренне геHргіе, * хrт0вымъ nрyжіемъ * себE воwружи1въ мyжески, * на суди1щи дерзновeннw гDа всёхъ бGа и3сповёдалъ є3си2, * и3 врагA побэди1въ ўмертви1лъ є3си2. * тёмже побёды вэнцeмъ * твою2 главY вэнчA нбcный цRь * великодарови1тый.

Си1лою бжcтвенною ўкрэплsемь, геHргіе, * и4стиннw непобэди1мою, * г0рдаго врагA посрами1лъ є3си2, * гDа бGа предъ мучи1тєли проповёдаz творцA всёхъ, * за нег0же жи1зни не пощади1лъ є3си2, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, слaвне. * тёмже нбcный ѓгGлwвъ цRь * тS цaрствовати кyпнw съ соб0ю * вёчнw спод0билъ є4сть.

Преудивлeнъ въ в0зрастэ мyжества сhй, * тэлесE красот0ю ўдобрeнъ, * и3 души2 бжcтвенною благодaтію ўкрaшенъ, * и3 въ побёдахъ пресловyщь, * въ словесёхъ и3 мyдрости преди1венъ бhвъ, * њ тлённыхъ чeстэхъ земнhхъ неради1лъ є3си2: * нбcныхъ п0честей возжелёвъ, * и5хже получи1лъ є3си2 ў цRS цrтвующагw, * нaсъ бlжeнне, поминaй.

Слaва, глaсъ ѕ7:

По хrтЁ зак0ннw пострадaвъ, геHргіе, и3 съ земнhмъ враждeбнымъ мучи1телемъ, неви1димаго низложи1лъ є3си2 врагA, дост0йнw пріeмъ t вэнцедaвца сп7са вэнeцъ: и3 нhнэ на нб7сёхъ со ѓгGльскими чи1ны вhшнzгw свэтоли1тіz наслаждaешисz, тріmпостaсному и3 пeрвому свёту причащazсz nби1льнw. тёмже и3 мы2, благовёрніи лю1діе, любомyчєничныz пBсни воспоeмъ ти2: рaдуйсz, ґдамaнте непобэди1мый душeю, и3 крёпкій nрyжниче хrт0въ: рaдуйсz, лeсти јдwльскіz потреби1телю, и3 и4стины поб0рниче свётлый. но моли1сz гDу, и3 нaмъ житіeмъ бGолюби1вымъ, съ тоб0ю получи1ти стоsніе при пrт0лэ вели1чествіz є3гw2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна, пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2: Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcлъ къ тімоfeю, зачaло с§в. Ґллилyіа. Прaведникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ: Е#ђліе t їwaнна, зачaло н7в. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

27 ноября: Святого великомученика Иакова Персянина. Преподобного Палладия. Служба знамения пресвятой Богородицы, бывшего в великом Новгороде. Святителя Иакова, епископа Ростовского.

Мёсzца тогHже въ к7з-й дeнь.

С™aгw великом§ника їaкwва пeрсzнина:

И# прпdбнагw nтцA нaшегw паллaдіа:

Въ т0йже дeнь прaзднуемъ по бз7э знaменіе, бhвшее пречcтою бцdею въ вели1комъ новёградэ.

Слyжба є3S пи1сана по сeй слyжбэ.

И# и4же во с™hхъ nц7A нaшегw їaкwва є3пjскопа, рост0вскагw чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по слyжбэ знaменіz пречcтыz бцdы.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры м§ника їaкwва, на ѕ7, глaсъ в7.

Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Мjра кр†снаz њстaвивъ, р0да свётлость, богaтство и3 красотY: всe же чyвство tвeргъ, и3 тёломъ раздроблsемь, страстeй подражaніемъ, рaдуzсz послёдовалъ є3си2 хrтY, їaкwве: ћкw ќбw џбщникъ страдaньми слaвы бhлъ є3си2 вои1стинну и3 цrтвіz нhнэ сопричaстникъ.

Ќды пожинaемь пл0ти, и3 нестерпи6мыz болBзни и3 р†ны терпS, м§ниче хrт0въ достослaвне їaкwве, и3 мучи1телей суровство2 попрaвъ мyжественнw, побёды многоцённый вэнeцъ пріsлъ є3си2: и4мже нhнэ ўкрашaемь, блажeнне, бжcтвенному вLки твоегw2 пrт0лу съ пострадaвшими съ тоб0ю предстои1ши.

И#мёz дерзновeніе ко хrтY, њ всёхъ вёрою совершaющихъ честнhй тв0й прaздникъ, мyчениче приснопaмzтне, тeплэ предстои1ши, t бёдъ и3збавлsz, и3 страстeй свобождaz, всsкагw њбстоsніz лю1тыхъ и3з8имaz, подавaz душaмъ спасeніе бжcтвенными твои1ми моли1твами, ћкw да свBтлыz тво‰ п0двиги прослaвимъ.

Слaва, глaсъ є7:

Ўдиви1лъ є3си2, q їaкwве, въ мyкахъ всёхъ долготерпёвъ: пeрстwмъ бо и3 рукaмъ, и3 мhшцамъ tсёчєннымъ твои6мъ бhвшымъ, под0бнэ и3 ногaмъ и3 лhстwмъ твои6мъ, дaже до бедрY претерпёлъ є3си2: пр0чее молsщусz тебЁ, и3 честнyю главY твою2 tсэк0ша. мyчениче многострадaльне, њ нaсъ не престaй хrтY молsсz, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Ѓгнца своего2 ѓгница и3ногдA зрsщи, къ заколeнію тщaщасz, ўсeрднw послёдоваше, сі‰ вопію1щи є3мY: кaмw и4деши, чaдо моE сладчaйшее, хrтE; чесw2 рaди ск0рое течeніе сіE, долготерпэли1ве, течeши нелёностнw; ї}се возжелённэйшій безгрёшне, многоми1лостиве гDи, дaждь ми2 сл0во рабЁ твоeй: сн7е м0й вселюбeзнэйшій, не прeзри, щeдре, молчS, тS стрaннw р0ждшую, б9е всещeдре, дaруzй мjру вeлію ми1лость.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, мyченика, глaсъ }. ГеHргіа сmкeлла.

Вёрнw сошeдшесz днeсь любозри1телє, ви1дите борьбY стрaнную и3 размэнeнную їaкwва, сyщагw t персjды, нaмъ њблистaвшагw ћкw ѕвэздY, волхвHмъ ћвльшуюсz, и3 ко и4стинному познaнію настaвльшую: т0й бо д0блественный, внегдA пaдати, рaтователи tражaше, и3 внегдA состaвwмъ ўдHвъ рBзанымъ бhти, мyчащыz нeмощны творsше, вhшнимъ пр0мысломъ ўкрэплsемь вопіS: ѓще и3 ќды мо‰ чyвствєнныz сyщыz сэчeте, но и4мамъ хrтA разyмнw ми2 вс‰ бывaюща. тёмже прови1дz бyдущую жи1знь, предлежaщіz рaди всёхъ смeрти, ко џной тщaшесz прейти2: въ нeйже и3 водворszсz, пр0ситъ нaмъ t вэнцедaтелz бGа, њчищeніе, просвэщeніе и3 вeлію ми1лость, совершaющымъ пaмzть є3гw2.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма ви1дитсz, q вLко; * содержaй всю2 твaрь, * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши всёмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущисz глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго, * бGа и3 чlвёка.

Тропaрь мyченика їaкwва, глaсъ д7:

М§никъ тв0й, гDи, їaкwвъ, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

И#ли2 сeй, глaсъ т0йже:

Мучє1ніи странноужaсными, и3 д0блестію терпёніz всёхъ преудиви1лъ є3си2, многострадaльне: надъ к0имждо состaвомъ ўдеси2 рёзаніz, благодaрны мольбы6 преди1внэ и3зрeклъ є3си2 гDу. тёмъ во страдaніи твоeмъ вэнeцъ пріeмъ, къ пrт0лу возшeлъ є3си2 нбcнагw цRS хrтA бGа, їaкwве: того2 моли2 спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Слyжба с™aгw паллaдіа поeтсz на повечeріи.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

ТвоE почитaю, всебlжeнне џ§е, житіE. ЇHсифъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Бжcтвенными свэтлостьми2 њзарsемь, прпdбне, џблакъ разжени2 помышлeніz моегw2, ћкw да ўзрю2 твоE житіE свэтон0сное, и3 и3справлeніе жи1тельства твоегw2.

Ќтреневавъ къ бGу, прaвды сlнцу, t младeнства, всебогaте, тмы2 и3збёглъ є3си2 тэлeсныхъ страстeй воздержaніемъ, и3 дaромъ чудeсъ њбогати1лсz є3си2, прпdбне.

Ќмную чистотY безстрaстіемъ стzжaвъ, д¦а бhлъ є3си2 вмэсти1лище, досточyдне паллaдіе всебlжeнне, nтцє1въ ўкрашeніе, свэти1льниче всемjрный.

БGор0диченъ:

Ты2, є3ди1на бGоневёсто, въ вhшнихъ сэдsщаго рукaми носи1ла є3си2, пл0ть бhвшаго: тh бо є3си2 пріsтелище дост0йно всёхъ вэкHвъ вседержи1телz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ, слaвы спод0би.

Всен0щное, џ§е, молeніе, б0дреннымъ приносS п0мысломъ бGу вседержи1телю, стр†сти плотск‡z ўспи1лъ є3си2: тёмже предстaтель неусhпный всёхъ нaсъ бhлъ є3си2.

Ўмертви1въ ќды воздержaніемъ, њживи1лъ є3си2, џ§е, дyшу бжcтвенными возвращє1ніи, добродётельми вжилsемь, вседётельными си1лами, nтцє1въ џ§е паллaдіе.

Вкуси1въ д0брагw б9іz глаг0ла, и3 рaзума бжcтвеннагw причaщсz, молчали1во соверши1въ твоE житіE, прилэплszсz невозврaтнw, препод0бне, свэтодaтелю бGу нaшему.

БGор0диченъ:

Ми1лостивыми твои1ми, nтрокови1це, кaплzми, ќгліе ўгаси2 страстeй, марjе неискусобрaчнаz, и3 ўгашeнный возжзи2 свэти1льникъ сeрдца моегw2, златhй свэти1льниче, всенепор0чнаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Си1лою же и3 бlгодaтію вседётельною всёхъ цRS бGа нaшегw, лукaвствіz безпл0тныхъ вр†гъ tню1дъ и3збёглъ є3си2, џ§е паллaдіе бGодохновeнне.

Да возрaдуемсz дух0внэ, пaмzть совершaюще прaзднственную, знаменон0сца и3 честнaгw nтцA нaшегw, свzщeнными тогw2 мольбaми неуд0бныхъ и3збавлsеми.

Цэлeніе приснотекyщее твоS рaка т0читъ, q паллaдіе слaвне! приходsщихъ њчищaетъ сквє1рны плотск‡z вкyпэ и3 душє1вныz, џ§е nтцє1въ бGопріsтне.

И#збaви ны2, прпdбне, твои1ми моли1твами, всёхъ собл†знъ ѕміи1ныхъ сэтeй, и3 и3сцэли2 нaшz лю6тыz недyги, ко вLцэ мольбaми твои1ми.

БGор0диченъ:

Kви1сz бGовмэсти1маz вои1стинну цRковь всёхъ цRS, пренепор0чнаz бGороди1тельнице. тёмже благочeстнw гавріи1лово, є4же рaдуйсz, вёрніи несумнённw прин0симъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Стр†сти пренебрeглъ є3си2 плотск‡z, бGобlжeнне, премн0гимъ воздержaніемъ. тёмъ тебЁ бlгодaть бжcтвеннаz даровaсz, стр†сти и3сцэлsти вёрныхъ, џ§е, приходsщихъ ти2, q паллaдіе преслaвне!

Свsто твоE житіE, всебlжeнне, соверши1въ, тёмже и3 ко с™ы6мъ причтaлсz є3си2, t вёка бGу раб0тавшымъ, всёхъ њсвzщaеши дyшы, хвaлzщихъ тво‰ честн†z чудодэ‰ніz.

Бlжeнъ бhлъ є3си2 и4стиннw, достослaвне: тh бо въ пyть њправдaній всеви1дца бGа ходи1лъ є3си2, неѕл0бивъ и3 кр0токъ бhвъ, и3 восхождє1ніи д0брыми ўкрашaемь.

БGор0диченъ:

Далeче человёчество бGа, дв7о, бhсть, тебё же зачeншей сп7са несказaннw, бGорaдованнаz, пaки въ рaй вх0дитъ, вёрою ўблажaz тS, всепётаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Чи1сто житіE воспріeмъ воздержaніz, ћкw безпл0тенъ, и3спрaвилъ є3си2 стоsніе всен0щное, моли1тву, мyдре, неwскyдну, вёру и4стинную, бжcтвенное смирeніе.

Д0брыхъ видBніи ўкрашaемь, ћкw ѓгGлъ ви1дэнъ бhлъ є3си2, въ пл0ти жи1тельствуz, и3 прешeдъ всели1лсz є3си2 со ѓгGлы, џ§е бGоблажeнне паллaдіе.

ЃгGлы и3мёz спом0щники, дeмwнскаz tрази1лъ є3си2 мечт†ніz, и3 вс‰ лук†вствіz, и3 безъ преткновeніz прошeлъ є3си2, q бGоблажeнне! стезю2 къ жи1зни вводsщую.

БGор0диченъ:

Глаг0лы, nтрокови1це всенепор0чнаz, бжcтвеннагw гавріи1ла ћкw ўслhшала є3си2, сл0во зачалA є3си2 въ безсёменнэмъ чрeвэ твоeмъ, и3 пaче сл0ва сего2 родилA є3си2.

ГDи, поми1луй, три1жды.

Слaва, и3 нhнэ, сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

Монaшествовавъ бGоуг0днw, бGон0сне џ§е нaшъ, моли1твою и3 пост0мъ бGа взыскaлъ є3си2, и3 бhлъ є3си2 пріsтелище чи1сто д¦а, блистaz вBрнымъ добродётєльныz зари6, и4миже просвэщaеши вс‰ чтyщыz тS. слaва прослaвльшему тS хrтY, слaва ўкрёпльшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Преслaвными ўказ†ніи, всебогaте, чудeсъ, всёхъ дyшы притекaющихъ къ тебЁ просвэщaеши бlгодaтію вседержи1телевою, просвэти1вшагw твою2 дyшу, и3 показaвшагw ю5 с0лнца свэтлёйшую.

Возлюби1въ совершeннэйше гDа ўмA прaвостію, и3 t негw2, всемyдре, совершeннэ возлюби1сz: бlгодaть пріsлъ є3си2 лук†выz tгонsти дyхи, и3 и3сцэлsти вс‰ недyги.

Слeзъ твои1хъ течє1ніz пріи1мъ всеви1децъ бGъ, ўтэшeніz ѓгGльскагw причaстна тS содёла, є4же получи1ша бGу служи1вшіи прaвостію сeрдца.

БGор0диченъ:

Ми1лостиваго р0ждши гDа, є3ди1на бGоблагодaтнаz, десни1цею є3гw2, чcтаz, поми1ловати м0й ќмъ моли1сz, всегдA лю1тэ соврашaемый житeйскими печaльми.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть: тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Си1лою бжcтвенною њполчє1ніz дeмwнскаz п†губнаz потреби1лъ є3си2: бlгодaть же пріsлъ є3си2 ўстaвити нeмwщи, и3 tгони1ти дyхи нечи6стыz, вопіS: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пожи1въ, всеблажeнне, бGоуг0днw, прaвєднымъ ћвэ д0лжнымъ сн0мъ нhнэ ўснyлъ є3си2, и3 къ некончaемому привeлсz є3си2 наслаждeнію, прпdбне, вопіS: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Цэльбы6 и3сточaетъ преслaвнw рaка твоS, џ§е, прири1щущымъ, ўставлsющи недyги, стр†сти же и3зсушaющи: є4йже покланsющесz, поeмъ житіE твоE, болBзни и3 б9eствєнныz п0двиги, паллaдіе бlжeнне, свэти1льниче монaшествующихъ.

БGор0диченъ:

В0дъ мS и3сп0лни, дв7о, бжcтвенныхъ, ћже и3ст0чникъ р0ждшаz, и3збaви мS зн0z грэх0внагw, и3 къ жи1зни путев0дстви, двeре бжcтвенныz жи1зни, вопію1ща: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всеблажeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Возм0гъ б9іею си1лою и3 бlгодaтію, џ§е, побэди1ти ѕмjz хвaлzщасz безyміемъ, и3 пaгубную главY є3гw2 сокруши1ти, и3 попрaвъ ногaми твои1ми. тёмже сошeдшесz, ўми1льною душeю тебE ўблажaемъ.

Kви1лсz є3си2 нб7о высот0ю жи1тельства твоегw2, чудесы2. ўдобрsемь, всебогaте, ћкw бжcтвенными ѕвэздaми, и3 просвэщaеши дyшы благочeстнw всегдA приходsщихъ тебЁ, и3 чтyщихъ вёрою п0двиги тво‰, бGон0сне, свэти1ло свэтлёйшее.

Ўстaвилъ є3си2 страстeй течє1ніz, прпdбне, тyчами слeзъ твои1хъ, струи6 притекaющымъ чудeсъ т0чиши, бGоблажeнне: tрэвaеши зн0й страстeй всегдA, паллaдіе слaвне, цRкве честн0е ўдобрeніе.

Процвёлъ є3си2 ћвэ ћкw ши1покъ благов0нный въ цRкви хrт0вэ, и3 њблагоухaлъ є3си2 чудeсными вонsми мjра концы2. тёмже бжcтвенную твою2 пaмzть торжествyемъ, въ нeйже всBмъ и3спроси2 њставлeніе, бGон0сне, мн0гихъ согрэшeній.

БGор0диченъ:

Свётъ и4же и3зъ свёта, возсіS и3зъ чрeва твоегw2, м™и приснодв7о, и3 прeлести тмY tгнA, и3 земны6z концы2 вс‰ просвэти2. тёмже вёрою, рaдуйсz, зовeмъ тебЁ, бцdе, прпdбныхъ похвало2.

Стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Припёвъ: Прпdбне џ§е паллaдіе, моли2 бGа њ нaсъ.

Ќмъ тв0й просвэщaемь свётомъ, * всебlжeнне паллaдіе, трис0лнечнагw бжcтвA * хрaмъ бhлъ є3си2 чи1стый, * бжcтвєнныz с™aгw д¦а зари6 разyмнw пріeмлz. * тёмже моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

ЃгGлы споспёшники и3мёz, мyдре, * ўкрэплsющыz тS, * дeмwнскаz мечт†ніz, * и3 лук†ваz дэ‰ніz tрази1лъ є3си2, џ§е, * и3 пyть прошeлъ є3си2, * вводsщій къ бжcтвенному пок0ю. * тёмже моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва:

Душeвною чистот0ю, мyдре, * бGон0сне слaвне, * чи1стому ўпод0бивсz бGу * зижди1телю твоемY, * жeртва живA томY принeслсz є3си2, * ћкw храни1тель тогw2 повелёній. * тёмже моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Пречcтый хрaмъ б9ій, * нб7съ ши1ршій * и3 херув‡мъ с™ёйшій, бGоблагодaтнаz всес™az nтрокови1це, * ќмъ м0й њблагодати2, * и3 просвэти2 сердє1чныz џ§и, * подаю1щи ми2 благопріsтнымъ твои1мъ ходaтайствомъ * прегрэшeній всёхъ tпущeніе.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Дв7а несквeрнаz дрeвле, * на дрeвэ зрsщи бGа, * є3г0же и3зъ безсёменна чрeва роди2, * не терпsщи ўтр0бнагw ўzзвлeніz, * терзaющисz глаг0лаше: * мaніемъ содержaй всю2 твaрь, * кaкw, ћкw њсyжденникъ, на кrтЁ распsлсz є3си2, * хотsй спасти2 всE человёчество;

На ќтрени џба канHна nктHиха, безъ мyченичнwвъ:

И# с™aгw на ѕ7, є3гHже краегранeсіе:

Пeрсіна їaкwва пёсньми мyченика пою2. Творeніе їHсифово.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Хrт0ву прест0лу нhнэ предстоS вэнцен0сецъ, слaвне мyчениче їaкwве, свэтон0сную мнЁ зарю2 и3 благодaть съ нб7сE дaждь моли1твами твои1ми.

Ћкоже ќтро нaмъ возсіsлъ є3си2 многосвётлое, t вост0ка и3сходS, и3 просвэти1лъ є3си2 хrт0ву цRковь свётлостію страдaній, м§ниче їaкwве.

Ю$ношеское сопротивлeніе показaвъ, ћкw побэди1тель, спод0билсz є3си2 п0чести, и3 совершeннагw натрижнeніz, и3 слaвы вёчныz, мyчениче їaкwве.

БGор0диченъ:

Прbр0чєскіz тS трубы6 провозвэсти1ша, є4же њ тебЁ тaинство проповёдающе, бцdе дв7о, и3здалeча зрsще тво‰ чудесA.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Бhлъ є3си2 ћкw и3збрaнна хrт0ва лозA, серп0мъ мучeній њчищaема, и3 мн0гъ пл0дъ носsщаz, въ точи1лэхъ сп7совыхъ приноси1мый.

Текyщихъ тлённое и3 ўдоборазрёшное презрёлъ є3си2 смhсленнw, вэнцен0сче: ћкw nстроyмный же пред8избрaлъ є3си2 приснопребывaющихъ незhбленное.

Вэнцы2 тебЁ свётлы, раздроблsемое тёло суровств0мъ мучи1телей и3сходaтайствова, їaкwве, и3 пи1щи рaйскіz наслаждeніе.

БGор0диченъ:

Поми1ловано бhсть ћвэ ржcтв0мъ твои1мъ бжcтвеннымъ, дв7о, человёчество, соедини1вшеесz по v3постaси вLцэ всёхъ, бGоневёсто.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

И#зъ персjды ѕвэздY новоzвлeнную, хrт0съ возсіS земны6мъ бжcтвеннаго їaкwва, и3 приснопaмzтнаго мyченика: тогw2 рaди прeлести мрaкъ tгнA, и3 вBрнымъ бlгодaть д¦а возсіS. тёмже пaмzть є3гw2 совершaюще вёрнw прaзднуимъ, и3 возопіи1мъ глаг0люще: страстотeрпче многострадaльне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ ти1ну впaдъ грэхHвъ, и3 нёсть мнЁ постоsніz, лю1тэ потопи1 мz бyрz прегрэшeній: но ћкw р0ждши сл0во, є3ди1наго человэколю1бца, на мS рабA твоего2 при1зри, и3 и3збaви мS всsкагw грэхA, и3 страстeй душетлённыхъ, и3 всsкагw њѕлоблeніz лукaвагw ўбjйцы, бцdе неискусомyжнаz: моли2 хrтA бGа грэхHвъ њставлeніе дaти ми2, тебe бо надeжду и4мамъ рaбъ тв0й.

КrтобGор0диченъ:

Дв7а и3 м™и и3збaвителz, кrтY предстоsщи, болёзненнw со слезaми рыдaющи, м™рски вопіsше: что2 стрaнное сіE, и3 преслaвное, сн7е; и3сточazй всBмъ человёкwмъ безстрaстіе, посредЁ њсуждє1ною на кrтЁ распsлсz є3си2, въ рє1бра прободaемь, и3 жeлчію напаsемь, t рyкъ, ±же создaлъ є3си2; но востaни, и3 дaруй прегрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєннаz тво‰ страд†ніz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Вжилsемь, слaвне, t бGа дaннымъ тебЁ всеoрyжіемъ, nгнеслужи1телей лeсть всю2 попали1лъ є3си2.

Њчищeніе нaмъ и3спроси2, честнyю твою2 пaмzть совершaющымъ, дерзновeніе и3мёz, мyчениче їaкwве.

Текyщыz кр0ве т0ки t твои1хъ ўдeсъ, треблажeнне, прeлести плaмень вeсь погаси1ша.

БGор0диченъ:

Ўпрaви мо‰ помышлє1ніz, пречcтаz, къ благоти1хому пристaнищу твоегw2 безстрaстіz и3 чистоты2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю, и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Ћкоже нёкаz землS благaz, и3 добропл0днаz и4стиннw бhлъ є3си2, рaломъ г0рькихъ мyкъ раздроблsемь, мyдре, многоклaсное зижди1телю приносS земледёланіе.

Стрёлы, всеизsщне, разжжє1ныz вр†жіz ўгаси1лъ є3си2 кр0вію tсёченыхъ твои1хъ ўдeсъ тэлeсныхъ, треблажeнне: надeждею бо kви1лсz є3си2 и3 вёрою њграждaемь.

Всепл0дно ћкw nвчA хrтY, премyдре, твои6мъ ўдесє1мъ рёжємымъ лю1тэ, побёдную пёснь и3 дост0йную хвалY на кjйждо приноси1лъ є3си2.

Даeши њчищeніе душeвныхъ мои1хъ сквeрнъ, слaвне мyчениче хrт0въ, тво‰ болBзни, и3збавлeніе подавaz кровeй тво‰ т0ки, всехвaльне.

БGор0диченъ:

И$стинствующій честн0му и3 стрaшному ржcтвY твоемY глaсъ сeрдцемъ и3 љзhкомъ приносsще ћснw, тS нhнэ бцdу чcтую и3менyемъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Поучeніе смhсленнw пріeмъ бли1жнихъ твои1хъ, рaдуzсz ўстреми1лсz є3си2 къ подвигHмъ, слaвне, и3 вэнцы2 побёды пріsлъ є3си2.

Ћкоже въ чуждeмъ тэлеси2 страждA, терпёлъ є3си2, мyчениче їaкwве, и3 на ќды раздроблsемь, вLцэ пёснь возсылaлъ є3си2.

Спасeніz въ ри1зу ћвственнw, и3 весeліz nдeжду, кр0вію твоeю њбагри1вшуюсz, премyдре, побэдон0сецъ ћкw мyченикъ њблeклсz є3си2.

Мучeніz преплhтіе соверши1въ, тёмже свzщеннопобёдный вэнeцъ пріsлъ є3си2: и3 нhнэ съ м§ническими чи1нми сликовствyеши дост0йнw, їaкwве слaвне.

БGор0диченъ:

Неискусомyжнw, дв7о, родилA є3си2, и3 вёчнуеши дв7а, kвлsющи и4стиннагw бжcтвA, сн7а и3 бGа твоегw2 знaмєніz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Ўвёривсz д0брою сопрyжницею, терпэливодyшне, и3 стрaшнагw суди1ща ўбоsвсz, пeрсское повелёніе и3 стрaхъ, їaкwве, поплевaлъ є3си2, и3 kви1лсz є3си2 мyченикъ честнhй, тёломъ ћкw розгA рёжемь.

Јкосъ:

T души2 возстенeмъ вси2, слeзы проливaюще, зрsще мyченика г0рькw раздроблsема, под0бнw псHмъ рыкaющымъ, сошeдшесz ќды растерзaютъ чyднагw и3 д0блzгw въ свидётелехъ мyченика, что2 ќбw є4сть, да прирекY; ѓще х0щете, мaлw пожди1те, и3 рекY вс‰ со тщaніемъ: кaкw во є3ди1нъ дeнь бhсть смeрть, тёломъ їaкwвъ ћкw розгA рёжемь.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Крёпостію ќмною, терпёніемъ же душeвнымъ, раздроблsему, мyчениче, твоемY тёлу, непрел0женъ и3 непрекл0ненъ бhлъ є3си2 вёрою ўкрэплsемь бжcтвенною, и3 зовhй, їaкwве: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

И#спрaвивъ тво‰ помышлє1ніz къ смотрeнію вhшнzгw звaніz, и3 мyками њбливaемь не потопи1лсz є3си2: но терпS ўд0бнw ћзвы беззак0нныхъ, и3 разсэкaемь, пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Бlжeнъ є3си2, и3 добро2 тебЁ є4сть нhнэ, блажeннэйше, побэди1вшу ти2 неукроти1мое лукaвагw свирёпство и3 мучи1телеву ћрость, ўсeрднw зовyщу ти2: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Незаходи1магw свёта, и3 свэщи2 бжcтвеннагw сіsніz, kви1ласz є3си2 свёщникъ златосіsющь, и3 мjръ вeсь њзарsющь зарeю честнaгw дёвства, и3 пою1щыz спасaеши: бlгословeннаz, ћже бGа пл0тію р0ждшаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Си1лою б9іею ўкрэпи1всz, лукaвыхъ собHрища и3 њполчє1ніz разогнaлъ є3си2, блажeнне, и3 держaвнw tгнaвъ, побёды вэнeцъ пріsлъ є3си2, зовhй: благослови1те вс‰ дэлA гDнz, гDа, п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

T‰тіz ўдeсъ, ћкw приложє1ніz благи1хъ, мyчениче, зрёлъ є3си2, не ны6нэшніz ви1дz бwлёзни, но бyдущее смотрsz мyченикwвъ крaсное вэнчaніе, t прaведнагw судіи2 ўгот0ванное.

Терпёніе преестeственное стzжaвъ твeрдw, ћкоже ст0лпъ прeбылъ є3си2, блажeнне, вр†жіz стремлє1ніz безстрaшнw и3 стрёлы пріeмлz, зовhй: благослови1те хrтA во вёки.

Ўстремлeніемъ мн0гимъ тебЁ приложи1всz началоѕл0бный врaгъ и3 душетлённый, и3 мучи1тели подви1гнувъ низложи1ти души2 твоеS крёпость, и3 не возм0же, слaвне: во всеoрyжіе бо хrт0во њдёzлъ є3си2 себE.

БGор0диченъ:

Безсмeртіz прозaрный вёмы тS и3ст0чникъ, бцdе, ћкw р0ждшую сл0во безсмeртнаго nц7A, вс‰ смeрти и3збaвльшаго, превозносsщыz є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Съ мyчєники ћкw м§никъ сликовствyz, треблажeнне, и3 пrт0лу предстоS хrт0ву, совершaющыz пaмzть твою2, и3 тв0й свэтон0сный съ весeліемъ днeсь чтyщыz прaздникъ лю1тыхъ бёдъ твои1ми моли1твами и3збaви.

И#дёже мyченикwвъ соб0ри, и3дёже всёхъ с™hхъ с™0е ўпок0исz мн0жество, и3дёже прaведныхъ дyси, и3дёже цRковь перворождeнныхъ, нhнэ на нб7сёхъ всели1лсz є3си2 вои1стинну ћкw м§никъ, q їaкwве!

Свэщен0сецъ предстaлъ є3си2 сп7су всёхъ, за нег0же тёла твоегw2 ўдeсъ tсэчeніе претерпёлъ є3си2, и3 nгнS и3 р†нъ и3скушeніz неради1лъ є3си2 крёпкw: тёмже тS вси2 вёрою и3 люб0вію ўблажaемъ, їaкwве.

И#спещрeнною баграни1цею, кровьми2 твои1ми њчервленёвшеюсz нhнэ њдёzнъ, со хrт0мъ цaрствуеши, їaкwве: страстьми1 бо безстрaстіz њбрёлъ є3си2 и3ст0чникъ, є3гHже наслаждaтисz вёчнw, всебlжeнне, спод0билсz є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw бGа зачeншую, и3 б9ію м™рь бhвшую и4стиннw чcтую, тS бцdу слaвимъ, вещeй є3стествY, звaніе прили1чествующе ћснw, и3 под0бнw бжcтвенный тебЁ глaсъ приносsще.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Ћкw л0зу њбрёзаему мн0гими мyками, прослaви гDи, ћкw віногрaдъ честнhй, віно2 и3сточaющь, t и3стHчникъ кровeй твои1хъ, їaкwве страстотeрпче, и3 покрови1телю люб0вію всесвzщeнную твою2 пaмzть дост0йнw творsщихъ.

БGор0диченъ:

Нёсть tню1дъ во мнЁ спасeніz, дв7о, ћкw ѕлЁ впад0хъ во глубинY грэх0вную, и3 њжидaю прещeніz, и3 стрaшнагw мучeніz, и3 кHзлищь чaсти, ўщeдри мS прeжде судA, ћкw сyщи тeплое заступлeніе, бцdе.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, с™aгw, глaсъ в7. Студjтово:

ТерпS въ страдaніихъ, мyчениче їaкwве, тёло твоE предaлъ є3си2 за хrтA бGа, и3 раздроблsемь рyцэ и3 стє1гна, и3 мы6шцы и3 лы6ста и3 пeрсты, и3 конeчное главY твою2, возлетёлъ є3си2 на нб7сA, сцaрствуz цRю2 всёхъ. тёмже, страдaльцємъ держaвнэйше, не њскудэвaй молsсz спасти1сz душaмъ нaшымъ t всsкагw врeда чуждaгw.

И# нhнэ, бGор0диченъ и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва:

Е#гдA несквeрнаz ѓгница ви1дэ своего2 ѓгница, на заколeніе ћкw чlвёка в0лею влек0ма, плaчущи гlг0лаше: безчaдствовати мS нhнэ тщи1шисz, хrтE, р0ждшую тS. что2 сіE сотвори1лъ є3си2, и3збaвителю всsческихъ; nбaче воспэвaю и3 слaвлю твою2, ю4же пaче ўмA и3 сл0ва, крaйнюю бlгость, чlвэколю1бче.

На літургjи прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ. Ґпcлъ ко є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа. МнHги скHрби прaвєднымъ: Е#ђліе їwaнна зачaло н7. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Слyжба знaменіz прес™hz бцdы, бhвшагw въ вели1комъ новёградэ.

На мaлэй вечeрни,

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на д7, глaсъ №. Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

Нhнэ настA дeнь рaдостенъ * и3 весeліz и3сп0лненъ днeсь: * t скорбeй бо премэнeніе, дв7о бGороди1тельнице, * знaменіе їкHны твоеS, пречcтаz, * прaздникъ свётелъ торжествyюще зовeмъ: * вLчце, и3збaви t бёдъ дyшы н†ша.

Двaжды.

СE нhнэ врeмz благопріsтно, * сE нhнэ дeнь спасeніz, * сE хрaмъ пресвётелъ и3 мёсто свzщeніz, * знaменіz їкHны твоеS, пречcтаz, * прaздникъ дух0внэ совершaюще, вопіeмъ: * вLчце м™и хrтA бGа, * и3збaви t бёдъ дyшы нaшz.

Чyдное њдолёніе, * и3 знaменіе стрaшно и3 вeщь преслaвную * днeсь прaзднующе лю1діе твои2, бцdе, * похвaльную пёснь съ гавріи1ломъ прин0симъ ти2, глаг0люще: * рaдуйсz, њбрaдованнаz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ №:

Ди6вна правослaвныхъ торжєствA, днeсь стeкшесz pалHмскаz пBніz принесeмъ, глаг0люще: воскrни2, гDи, въ пок0й тв0й, ты2 и3 ківHтъ с™hни твоеS: ћкw побёду даровaлъ є3си2 џбразъ пречcтыz твоеS м™ре, сл0ве. є3sже моли1твами, ї}се всеси1льне, спаси2 дyшы нaшz.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0му премyдрости б9іz, * чyдному с™и1телю, * ћвльсz свётлымъ џбразомъ, * дерзaти повелэвaетъ, * и3 надeжди не tпaдати.

Стjхъ: Воскресни2, гDи, въ пок0й тв0й, ты2 и3 ківHтъ с™hни твоеS.

Въ хрaмъ тв0й, вLчце, * сошeдшесz нар0ди, * молsшесz глаг0лаху: * ви1ждь њѕлоблeніе нaше, * и3 подaждь нaмъ п0мощь, пречcтаz.

Стjхъ: Клsтсz гDь дв7ду и4стиною, и3 не tвeржетсz є3S.

Ви1ждь, пречcтаz, бэды6 р†бъ твои1хъ, * и3 не tри1ни нaсъ въ конeцъ, * на твою2 п0мощь надёющихсz, * да вси2 вопіeмъ ти2: * рaдуйсz, њбрaдованнаz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ №:

Стрэл0ю стрэли1вшихъ неразyмнэ, џбразу твоемY, пречcтаz, бGорaнною стрэл0ю тёхъ ўzзви2, не т0кмw сердцA, но и3 дyшы: и3 и3ст0чникъ честнhz їкHны твоеS, тBмъ неутёшимый плaчь наведE, нaмъ же лю1демъ твои6мъ рaдость вeлію сотвори2 їкHною твоeю, пречcтаz м™и сл0ва: є3sже рaди спаси2 дyшы нaшz.

Тропaрь, глaсъ д7:

Ћкw неwбори1мую стёну и3 и3ст0чникъ чудeсъ стzжaвше тS раби2 твои2, бцdе пречcтаz, сопроти1вныхъ њполчє1ніz низлагaемъ. тёмже м0лимъ тS: ми1ръ грaду твоемY дaруй, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

На вели1цэй вечeрни стіхологисyемъ, Бlжeнъ мyжъ: пeрвый ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на п7, глaсъ }. Самоглaсны:

Г0рдостію зaвисти распали1вшесz, и3 неи1стовствомъ њдержи1ми, и3ногдA ненакaзанніи, начeнше проти6внаz на грaдъ тв0й, пречcтаz: но nбaче сaми спsти бhша и3 пад0ша, pал0мски, при ѓдэ, бGороди1тельнице.

ВнегдA ќбw мyжіе вели1кагw новaграда, ви1дэвше себE проти1вными њбстои1мы, ни tкyду же п0мощи надёющесz, т0кмw тебЁ, пречcтаz, молsщесz, глаг0лаху: ви1ждь, бцdе, бэды6 р†бъ твои1хъ, и3 не tри1ни молeніz нaшегw въ конeцъ, да разумёютъ сопроти1вніи, ћкw ты2 є3си2, пречcтаz, заступлeніе душaмъ нaшымъ.

Ди1вную грaду твоемY побёду даровaла є3си2, дв7о пречcтаz. тh бо є3си2 томY твeрдое њграждeніе, на враги2 ўкрэплsющи (Исправлена опечатка оригинала: ўкрэплsющи. Прим. orthlib), и3 держaвнw непокори6выz покарsющи при1снw. тёмже чи1стою вёрою слaвимъ тS, и3 сн7у твоемY любeзнw вопіeмъ: ї}се всеси1льне, спаси2 всёхъ, ћкw милосeрдъ.

Дaлъ є3си2 знaменіе жив0тное, џбразъ, пречcтыz твоеS м™ре, сл0ве, ю4же зрsще любeзнw њблобызaемъ, и3 t сеS рaдости и3сп0лнившесz, стрaшни врагHмъ борю1щымсz съ нaми kвлsемсz, и3 тaинство премyдрости б9іz ви1дэвше, хвaлимъ тS пaче сл0ва р0ждшагосz и3зъ неS: ї}се, чyднаz добр0то, спаси2 всёхъ, ћкw милосeрдъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Весели1тесz, лю1діе, и3 вси2 правослaвніи соб0ри вели1кагw новaграда днeсь, и3 рукaми восплещи1те kзhцы съ весeліемъ: сe бо цRи1ца, цRS хrтA р0ждшаz, с™и1телю kви1сz чyднымъ џбразомъ, дерзaти нар0дwмъ повелэвaz, ћкоже нёкій воев0да: въ печaли сyщымъ тогдA рaдость сотвори2, сопроти1вныхъ побэди1вши. и3 тебЁ, рaдость р0ждшей всBмъ, люб0вію вопіeмъ: дв7о пречcтаz, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz. БытіS чтeніе.

[ГлавA к7и] И#зhде їaкwвъ t студенцA клsтвеннагw, и3 и4де въ харрaнь. И# њбрёте мёсто, и3 спA тaмw: зaйде бо с0лнце, и3 взsтъ t кaменіz мёста тогw2, и3 положи2 возглaвіе себЁ, и3 спA на мёстэ џномъ, и3 с0нъ ви1дэ: И# сE лёствица ўтверждeна на земли2, є3sже главA досzзaше до нб7съ, и3 ѓгGли б9іи восхождaху и3 низхождaху по нeй. ГDь же ўтверждaшесz на нeй, и3 речE: ѓзъ бGъ ґвраaмовъ, nтцA твоегw2, и3 бGъ їсаaковъ, не б0йсz: землS, и3дёже ты2 спи1ши на нeй, тебЁ дaмъ ю5, и3 сёмени твоемY. И# бyдетъ сёмz твоE, ћкw пес0къ земнhй, и3 распространи1тсz на м0ре, и3 лjву, и3 сёверъ, и3 на вост0ки. И# возблагословsтсz њ тебЁ вс‰ колBна земн†z, и3 њ сёмени твоeмъ. И# сE ѓзъ съ тоб0ю сохранszй тS на всsкомъ пути2, ѓможе ѓще п0йдеши. И# возвращy тz въ зeмлю сію2, ћкw не и4мамъ тебE њстaвити, д0ндеже сотвори1ти ми2 вс‰, є3ли6ка глаг0лахъ тебЁ. И# востA їaкwвъ t снA своегw2, и3 речE: ћкw є4сть гDь на мёстэ сeмъ, ѓзъ же не вёдэхъ. И# ўбоsсz, и3 речE: ћкw стрaшно мёсто сіE, нёсть сіE, но д0мъ б9ій, и3 сіS вратA небє1снаz.

Прbр0чества їезекіи1лева чтeніе.

[ГлавA м7г] Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее, сотворsтъ їерє1и на nлтари2 всесожжeніz вaшегw, и3 ±же спасeніz вaшегw, и3 пріимY вы2, глаг0летъ ґдwнаJ гDь. И# њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки, и3 сі‰ бsху затворє1на. [м7д] И# речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ: ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ заключє1на. Ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ, по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. И# введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ, сyщихъ къ сёверу, прsмw д0му, и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы д0мъ гDень.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA f7] Премyдрость создA себЁ д0мъ, и3 ўтверди2 столпHвъ сeдмь. ЗаклA сво‰ жeртвєннаz, и3 раствори2 въ чaши своeй віно2, и3 ўгот0ва свою2 трапeзу. ПослA сво‰ рабы6 созывaющи съ выс0кимъ проповёданіемъ на чaшу, глаг0лющи: и4же є4сть безyменъ, да ўклони1тсz ко мнЁ, и3 трeбующымъ ўмA речE: пріиди1те, kди1те м0й хлёбъ, и3 пjйте віно2, є4же раствори1хъ вaмъ. Њстaвите безyміе, и3 жи1ви бyдете: и3 взыщи1те рaзума, да поживетE, и3 и3спрaвите рaзумъ въ вёдэніи. Наказyzй ѕлы6z, пріи1метъ себЁ безчeстіе: њбличazй же нечести1ваго, њпор0читъ себE: њбличeніе бо нечести1вому, р†ны є3мY. Не њбличaй ѕлhхъ, да не возненави1дzтъ тебE: њбличaй премyдра, и3 возлю1битъ тS. Дaждь премyдрому винY, и3 премyдрэйшій бyдетъ: сказyй прaведному, и3 приложи1тъ пріимaти. Начaло премyдрости, стрaхъ гDень, и3 совётъ с™hхъ, рaзумъ. Разумёти бо зак0нъ, п0мысла є4сть благaгw: си1мъ бо џбразомъ мн0гое поживeши врeмz, и3 приложaтсz тебЁ лBта животA.

На літjи стіхи6ры, глaсъ ѕ7:

Р0ги грёшныхъ сотр0шасz, и3 лyцы и4хъ сокруши1шасz, грэх0вною бо тм0ю џчи помрачи1вше, и3 дрyгъ дрyга ћкw сопроти1вна зрsще, nрyжіемъ неми1лостивнw себE ўzзвлsху: нар0ди же ви1дэвше п0мощь твою2, вLчце, на сопроти6вныz ўстреми1шасz, тебE на п0мощь призывaюще.

Ћкоже и3ногдA крёпкій дв7дъ, сопроти1вzщагосz г0рдаго голіafа, си1лою сн7а твоегw2 препоsсавсz, низложи2: тaкожде и3 лю1діе твои2, пречcтаz, и3мyще џбразъ тв0й честнhй, преслaвно њдолёніе показaша.

Чyднаz побёда и3 ди1вное њдолёніе, честнhz їкHны твоеS, пречcтаz м™и сл0ва, ўдивлsетъ ќмъ, и3 ўжасaетъ п0мыслъ: без8oрyжніи бо nр{жныz побэждaху, си1лою твоeю, дв7о всепётаz, и3 пос0біемъ бжcтвеннагw зрaка твоегw2, во спасeніе душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже:

СE дeнь и3збавлeніz нaшегw настA, и3 смeрти премэнeніе, рaдуйтесz соб0ри днeсь вели1кагw новaграда, и3 веселsщесz торжествyйте: и5же бо на нaсъ подви1гшіисz, конeчнэ бGорaнными ћзвами ўzзви1шасz. тёмже пречcтэй, и3 и3зъ неS нетлённw воплощeнному сл0ву вопіeмъ: ї}се всеси1льне, моли1твами р0ждшіz тS, спаси2 всёхъ нaсъ, ћкw милосeрдъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Самоглaсны:

Ћкоже дрeвле во їерусали1мэ зоровaвелемъ, держaвнаz твоS десни1ца чудодёйствоваше, гDи, мн0жество безчи1сленное проти1вныхъ побэди2: тaкожде и3 си1хъ низложи2 пришeдшихъ разори1ти грaдъ, є3г0же и3скупи1лъ є3си2 кр0вію твоeю, сл0ве, да разумёютъ t дёлъ, ћкw ты2 и3збaвитель съ нaми є3си2.

Стjхъ: Воскrни2, гDи, въ пок0й тв0й, ты2, и3 ківHтъ с™hни твоеS.

Ди6вна правослaвныхъ торжєствA, днeсь стeкшесz pал0мскаz пBніz принесeмъ, глаг0люще: воскrни2, гDи, въ пок0й тв0й, ты2, и3 ківHтъ с™hни твоеS, ћкw побёду даровA џбразъ пречcтыz твоеS м™ре, сл0ве. є3sже моли1твами, ї}се всеси1льне, спаси2 дyшы нaшz.

Стjхъ: Клsтсz гDь дв7ду и4стиною, и3 не tвeржетсz є3S.

Стрэл0ю стрэли1вшихъ неразyмнэ, џбразу твоемY, пречcтаz, бGорaнною стрэл0ю тёхъ ўzзви2, не т0кмw сердцA, но и3 дyшы, и3 и3ст0чникъ честнhz їкHны твоеS. тёмъ неутёшимый плaчь наведE, нaмъ же лю1демъ твои6мъ рaдость вeлію сотвори2 їкHна твоS, пречcтаz м™и сл0ва: є3sже рaди спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Мнsщесz непокори1віи t њсновaніz разори1ти грaдъ тв0й, пречcтаz, не разумёвше п0мощь твою2, вLчце: но си1лою твоeю низложeни бhша, на бэжaніе ўстремлsхусz, и3, ћкоже ю4зами желёзными, слэпот0ю свsзани бhвше, и3 мрaкомъ, ћкоже дрeвле є3гЂпетъ, њб8sти не разумёвше, д0ндеже и3 конeчнэ побэждeни бhша. тёмже чи1стою вёрою слaвимъ тS, и3 сн7у твоемY любeзнw вопіeмъ: моли1твами р0ждшіz тS, ї}се всеси1льне, неизречeннаz рaдосте, сохранsй грaдъ тв0й невреди1мь, ћкw милосeрдъ и3 чlвэколю1бецъ.

На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, глaсъ д7: Ћкw неwбори1мую стёну: три1жды. Пи1санъ на мaлэй вечeрни.

[Зри2] Ѓще нёсть бдёніz, глаг0лемъ тропaрь є3ди1ножды. Ѓще хрaмъ пресвzтhz бцdы знaменіz, поeтсz слyжба знaменіz є3ди1нагw. Кромё же хрaма поeтсz слyжба знaменіz, со їaкwвомъ пeрсzниномъ, си1це:

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ: Слaва, и3 нhнэ глaсъ, т0йже. На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ: съ припёвы и4хъ. Слaва, и3 нhнэ, глaсъ №. и3 пр0чее nбhчное. и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни, Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }: Бцdы, д7, глaсъ }. самоглaсны: Г0рдостію зaвисти: и3 мyченика д7, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва. Мjра кр†снаz њстaвль: Слaва, мyченика, глaсъ є7: Ди1венъ бhлъ є3си2, їaкwве: И# нhнэ, бцdы, глaсъ ѕ7: Весели1тесz лю1діе: Вх0дъ. Прокjменъ днE. чтє1ніz бцdы G. На літjи стіхи6ры, глaсъ ѕ7: Р0ги грёшныхъ сотр0шасz: Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже: СE дeнь и3збавлeніz нaшегw настA: На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №, самоглaсны: Ћкоже дрeвле во їеrли1мэ: съ припёвы и4хъ. Стjхъ №: Воскrни2, гDи, въ пок0й тв0й: Стjхъ в7: Клsтсz гDь дв7ду и4стиною: Слaва, мyченика, глaсъ }: Вёрнw сошeдшесz днeсь: И# нhнэ, бцdы, глaсъ т0йже: Мнsщесz непокори1віи: Тропaрь мyченика, глaсъ д7. Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже: Ћкw неwбори1мую стёну:

На ќтрени: на БGъ гDь, тропaрь бцdы, двaжды: Слaва, мyченика: И# нhнэ, бцdы. По № каfjсмэ, и3 по в7, и3 по полmелeи сэдaльны бцdы, и3 чтeніе. Степє1нна, № ґнтіфHнъ, д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Стjхъ: Tрhгну сeрдце моE: Е#ђліе луки2, зачaло д7: Востaвши маріaмъ: По н7- мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7: Весели1тесz, лю1діе: пи1сана на ГDи, воззвaхъ, Слaва. КанHна двA бцdы, на }: є3ди1нъ, глaсъ ѕ7: другjй, глaсъ }: и3 мyченика на ѕ7, глaсъ в7: Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz: По G пёсни, кондaкъ мyченика, и3 јкосъ, и3 сэдaленъ бцdы, глaсъ }. Слaва, с™aгw сэдaленъ, глaсъ т0йже. И# нhнэ, бцdы. По ѕ7 пёсни, кондaкъ бцdы, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь: Честнaгw џбраза твоегw2 знaменіе: и3 јкосъ. и3 чтeмъ пр0логъ. По f7 пёсни, свэти1ленъ бцdы: Слaва, мyченика: И# нhнэ, бцdы. На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ ѕ7, самоглaсны: Непок0рствомъ рaзума: Слaва, мyченика, глaсъ в7: Терпёвъ въ страдaніи, м§ниче: И# нhнэ, бцdы, глaсъ }: Мнsщесz непокори1віи: Славосл0віе вели1кое, по тrт0мъ тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, бцdы. є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 чaсъ №. На №-мъ часЁ тропaрь бцdы: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По тrт0мъ на всёхъ часёхъ кондaкъ бцdы, непремённw. И# совершeнный tпyстъ.

На літургjи: блажє1нна бцdы, №-гw канHна пёснь G-z, на д7: в7-гw канHна пёснь ѕ7-z, на д7. Прокjменъ, пёснь бцdы, глaсъ G: Вели1читъ душA моS гDа: Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS: И# мyченика прокjменъ, глaсъ, д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2: бцdы ґпcлъ къ є3врeємъ зачaло ™к: Мyченика ґпcлъ къ є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ }. Слhши, дщи2, и3 ви1ждь: Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи. И# мyченика, Стjхъ: МнHги скHрби првdнымъ: Бцdы, є3ђліе луки2, зачaло н7д: Вни1де ї}съ въ вeсь нёкую: Мyченика, є3ђліе їwaнна, зачaло }: Ѓзъ є4смь лозA и4стиннаz: Причaстенъ бцdы: Чaшу спасeніz: Мyченика: Въ пaмzть вёчную:

Потрeбно є4сть вёдати и3 сE, ћкw ѓще случи1тсz въ недёлю прaздникъ прес™hz бцdы чcтнaгw є3S знaменіz, и3 с™aгw великомyченика їaкwва пeрсскагw:

Вeчеръ, на мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны глaса, на д7: Слaва, и3 нhнэ, знaменіz. На стіх0внэ стіхи1ра воскrна є3ди1на, и3 знaменіz стіх0вна со стіхи2 є3S: Слaва, и3 нhнэ, знaменіz. Тaже, Нhнэ tпущaеши: и3 по трис™0мъ тропaрь воскrнъ: Слaва, и3 нhнэ, знaменіz. є3ктеніA мaлаz: Поми1луй нaсъ, б9е: и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни: по nбhчномъ стіхосл0віи, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны три2, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 знaменіz три2: и3 мyченика їaкwва G. Слaва, знaменіz. И# нhнэ, бGор0диченъ пeрвый глaса. Чтє1ніz знaменіz. На літjи стіхи6ры знaменіz. Слaва, мyченика. И# нhнэ, знaменіz. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны. Слaва, їaкwва. И# нhнэ, знaменіz. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь знaменіz, три1жды. Ѓще нёсть бдёніz, глаг0лемъ тропaрь воскrнъ. Слaва, їaкwва. И# нhнэ, знaменіz.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, їaкwва, И# нhнэ, знaменіz. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны съ бGор0дичны и4хъ: Тaже полmелeй, и3 величaніе поeмъ:

Дост0йно є4сть блажи1ти тS, бцdе дв7о, честнёйшую херув‡мъ, и3 слaвнэйшую безъ сравнeніz сераф‡мъ. и3ли2: Пёснь всsку дух0вную принесeмъ бцdэ. Pал0мъ и3збрaнный: Помzни2, гDи, дв7да, и3 всю2 кр0тость є3гw2. И# тропари2: ЃгGльскій соб0ръ: И# сэдaльны знaменіz кyпнw вс‰ три2. Степє1нна, и3 прокjменъ глaса. Е#ђліе воскrно. Тaже, Воскrніе хrт0во: Pал0мъ н7. стіхи1ра воскrна. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7. Знaменіz є3ди1нъ канHнъ на ѕ7. Мyченику їaкwву, на д7. Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz: По G пёсни, кондaкъ знaменіz, и3 мyченика, и3 сэдaленъ мyченика. Слaва, и3 нhнэ, знaменіz. По ѕ7-й пёсни кондaкъ, и3 јкосъ воскrнъ. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ. Слaва, мyченика, И# нhнэ, знaменіz. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7: и3 знaменіz со Слaвнымъ д7, самоглaсны, глaсъ ѕ7, со стіхи2. Стіхи1 же глаг0лемъ: Воскrни2, гDи, въ пок0й тв0й: Клsтсz гDь дв7ду и4стиною, и3 не tвeржетсz є3S. Слaва, стіхи1ра є3ђльскаz. И# нhнэ: Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое, и3 по трис™0мъ тропaрь воскrнъ т0чію. є3ктєніи2, и3 tпyстъ. Тaже чaсъ №. На №-мъ часЁ тропaрь воскrнъ. Слaва, знaменіz. И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ знaменіz, и3 пр0чее послёдованіе пeрвагw часA, и3 tпyстъ. На G-мъ часЁ тропaрь воскrнъ. Слaва, мyченика, И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. Тaкожде, и3 на ѕ7-мъ часЁ, и3 на f7-мъ, глаг0лемъ тропaрь знaменіz и3 мyченику, премэнsюще: тропaрь же воскrнъ глаг0летсz непремённw. По Џ§е нaшъ: кондаки2, воскrнъ и3 знaменіz, глаг0лемъ премэнsюще.

На літургjи: Блажє1нна глaса, на ѕ7: и3 бцdы, пёснь G-z, на д7. По вх0дэ, тропaрь воскrнъ, и3 знaменіz, и3 мyченика. Кондaкъ воскrнъ. Слaва, кондaкъ мyченика: И# нhнэ, знaменіz. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе, и3 причaстенъ, прeжде воскrнъ, и3 пот0мъ бцdы.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь:

Ћкw неwбори1мую стёну: Три1жды.

По № стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Џчи мhслєнныz њчи1стивше, пріиди1те ли1цы вели1кагw новaграда днeсь, торжествyимъ свётлw, чтyще бGоoтрокови1цу, добр0ту їaкwвлю, и3 невёсту всёхъ цRS хrтA бGа нaшегw: сіs бо показaсz нб7о, и3 крaснаz палaта, и3 хрaмъ њдушевлeнный, и3 сеS си1лою проти6вныz побэждaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7 стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Пречcтаz твоS їкHна, бцdе дв7о, врачевство2 грaду твоемY даровaсz дух0вное: къ нeйже приходsще покланsемсz и3 чествyемъ, и3 t желaніz сeрдца цэлyемъ, и3сцэлeній благодaть почерпaюще, и3 недyгъ тэлeсныхъ, и3 душeвныхъ страстeй, твои1ми моли1твами свобождaемсz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое:

Ћже нб7съ превhшши сyщи, и3 херув‡мъ вои1стинну слaвнэйши, и3 всеS твaри честнёйши, дв7о пречcтаz, днeсь благодaрствєннаz раби2 твои2 прин0симъ џбразу честнaгw твоегw2 под0біz: тh бо стрaнную побёду, и3 ди1вное њдолёніе грaду твоемY даровaла є3си2. тёмже соглaснw пою1ще, вопіeмъ ти2: вLчце, бцdе, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти, тебe бо надeжду и4мамы раби2 твои2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Стjхъ: Tрhгну сeрдце моE сл0во блaго: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло д7: Во дни6 џны, востaвши маріaмъ: По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Весели1тесz лю1діе:

Пи1сана на вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, Слaвникъ канHна в7: їрмосы2 пeрвагw канHна по двaжды: тропари2 во nбою2 на в7i.

КанHнъ пeрвый, творeніе свzщенномонaха пахHміа логоfeта, є3гHже краегранeсіе: Дaждь ми2 сл0во, сл0ве б9ій, восхвали1ти р0ждшую тS.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Волн0ю морск0ю скрhвшаго дрeвле, гони1телz мучи1телz, подъ землeю скрhша спасeнныхъ џтроцы: но мы2, ћкw nтрокови6цы, гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Да рaдуетсz рaдостію бжcтвенною мн0жество новaграда днeсь, зрsще тeплую застyпницу, стрaнну побёду дaрующу на проти6вныz, и3 да поeтъ бжcтвенными пёсньми.

Ћкоже лёствицу превысокY зри1мъ днeсь їкHну твою2, дв7о всенепор0чнаz, ю4же сопроти1вніи зрsще, конeчнэй слэпотЁ предaшасz: мh же къ нeй вёрнэ взирaюще t бёдъ и3збавлsемсz.

Въ ржcтвЁ тли2 не пріи1мши, тлёніz всёхъ нaсъ, дв7о, и3змэни2, печ†ли ўставлsющи мaтернимъ премэнeніемъ, бGорaдованнаz.

Другjй канHнъ. Глaсъ }. Їрм0съ:

Посэчeнный несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Бжcтвенныz си1лы жeзлъ днeсь приwблистaz благодaтію, и3 свётомъ безмёрнымъ б9іе свsто жили1ще, чyдо пaче є3стествA џбраза твоегw2, пречcтаz.

Ви1дэхомъ преслaвное днeсь знaменіе бhвшее, бжcтвеннагw твоегw2 зрaка, м™и б9іz: пaче же и3 сопроти1вніи џни ћкw ви1дzще со џбразомъ и3 си1лу tвращaющу, ѓбіе тэлeсными nчи1ма њслэп0ша.

Надeжду и3мyще на тебE, бGороди1тельнице, и3 несумнённу вёру грaда сегw2 нар0ди, ћкw цaрскій ски1птръ, тебE грaду забр†ла положи1ша, дв7о неискусобрaчнаz.

Ћкоже жи1ву м™рь сл0ва ви1дэвше тS, суемyдренныхъ многочи1сленное в0инство, ћкоже б0дреннаго блюсти1телz, на забрaлэхъ њбстои1му вёрными, ѓбіе рyцэ и4хъ съ пр0чими ќды њслабёша.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тоб0ю, хrтE, нб7сA ўтверждaєма вс‰, сл0во б9іе и3 си1ла, и3сповёдаютъ слaву неизречeнну, и3 вседётельныz руки2 твоеS сотворeніе: нёсть бо прес™ъ, рaзвэ тебє2, гDи.

Ћкw ѕвёри ўстреми1вшесz на стaдо твоE, пречcтаz, но ты2 тёхъ чє1люсти сокруши2, и3 си1хъ нeмощны до концA показA.

Џбщаго пaстырz вLку хrтA р0ждши, дв7о неискусобрaчнаz, томY моли1сz, настоsщагw гнёва и3збaвити нaсъ, и3 проти1вныхъ њбстоsніz, вLчце.

Ми1лостиваz, ми1лостиваго р0ждши сп7са, ви1ждь њѕлоблeніе и3 воздыхaніе людeй твои1хъ, ўскори2, пречcтаz, и3 ўщeдри ны2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Пeрвэе ќбw вседержи1тельнаz твоS десни1ца, гDи, мwmсeемъ чудодёйствуz, помрачaше є3гЂпетъ: тaкожде и3 здЁ пришeдшыz разори1ти грaдъ тв0й, џбразомъ м™ре твоеS помрачaеши.

Ћкоже ўслhша чyдный ґрхіепjскопъ, њбэщaніе твоE, бGороди1тельнице, благовэствовaше нар0дwмъ рaдость, глаг0лz. дерзaйте, м™и бо бGа нaшегw съ нaми є4сть.

Преслaвную побёду и3сп0лнену ќжаса ви1дэвше, и5же тогдA нар0ди на сопроти6вныz њполчи1вшесz, и3 ѓбіе до концA тёхъ побэди1ша.

Нhнэ настA дeнь весeліz, знaменіz їкHны твоеS, дв7о бGороди1тельнице, и3 прaздникъ свётелъ, є3г0же совершaюще, вопіeмъ: нёсть пречcтыz пaче тебє2, бGоневёсто.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ћже дрeвле прbрHки проповёдасz двeрь нбcнаz, неwпали1маz купинA, свёщникъ многосвётлый, златaz кади1льница, рyчка и3 жeзлъ, преслaвнw днeсь чyдному свzти1телю kвлsетсz, нар0домъ дерзaти повелэвaетъ, и3 ди1вную побёду показyетъ. тёмже благод†рнаz т0й возопіи1мъ: дв7о бGороди1тельнице, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти нaмъ: тебe бо и4мамы надeжду раби2 твои2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўдиви1сz твои2 рaзумъ t менє2, ўслhшавшу пресл†внаz велBніz смотрёніz твоегw2, ўкрэпи1сz же возлюблeніемъ твоегw2 схождeніz: тh бо моеS нищеты2 не tвeрглсz є3си2.

Почитaющій тS грaдъ, пречcтаz, и3 по д0лгу слaвzщій, њграждaй t безб0жныхъ, чcтаz, и3ноплемє1нникъ: тh бо томY, пречcтаz, богaтство неteмлемо є3си2, покр0въ же и3 слaва.

Мнsщіисz, ћкоже дрeвле їеріхHнъ, разори1ти грaдъ тв0й, пречcтаz м™и сл0ва, сaми конeчнэй поги1бели предaшасz, си1лою и3зъ тебє2, воплощeннагw, вLчце.

При1зри, чcтаz, спаси2 пою1щыz тS, потреби1тисz хотsщсz t сопроти1вныхъ: тёмже нашeдшагw прещeніz и3збaви, бGороди1тельнице.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Е#гдA ўслhшаша нар0ди чyдное њбэщaніе побёды, рaдостію неизречeнною и3сп0лнившесz, и3 ћкоже крёпка нёкоего храни1телz и3мyще, сопроти6вныz побэждaху.

Многобогaтный дaръ, и3 неистощи1мое сокр0вище даровaлъ є3си2 грaду твоемY, їкHну м™ре твоеS, сл0ве, и3 сеS п0мощію проти6вныz низлагaемъ.

Въ бжcтвеннэмъ хрaмэ твоeмъ, бGорaдованнаz, и3дёже чудотв0рнаz твоS їкHна положенA бhсть, и3сцэлє1ніz вёрою приходsщымъ подавaетъ.

Соб0ри вёрныхъ и3 всsко состоsніе человёческое весели1тсz, совокyпльшесz въ честнёмъ хрaмэ твоeмъ, зрsще въ нeмъ, ћкоже пресвётлое с0лнце, честнhй џбразъ тв0й, вLчце.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Сою1зомъ любвE свzзyеми ґпcли, вLчествующему всёми себE хrтY возл0жше, крaсны н0ги њчищaху, благовэствyюще всBмъ ми1ръ.

Тeплаz застyпница къ тебЁ прибэгaющымъ, и3 ненадёющымсz надeжда, ви1ждь њѕлоблeніе людeй твои1хъ, и3 подaждь п0мощь, пречcтаz.

Ћже џгнь р0ждшаz бжcтвенный, дв7о,проти1вныхъ, пречcтаz, моли1твою твоeю nгнeмъ попали2, ћкw м™и сyщи зижди1телz, всепётаz.

Чтcаz бGоневёсто, недоумBнныz лю1ди ўщeдри, мaтерними твои1ми мольбaми, и3 ±же на ны2 проти1вныхъ њбсто‰ніz разори2 вск0рэ моли1твами твои1ми.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго. но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ, пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ћкоже и3ногдA въ цrтвующымъ грaдэ, неи1стовzщаго и3 хули1тсz, хотsщаго џбразъ тв0й низложи1ти, того2 ѓбіе конeчнэ ўzзви2: тaкоже и3 нhнэ показaла є3си2, бGороди1тельнице.

Ћкw щит0мъ њграждaеми непобэди1мою твоeю си1лою, дв7о, проти1вныхъ побэждaютъ неизречeнное мн0жество, на тS надeжду и3мyщіи лю1діе твои2, всепётаz.

ТS богaтство неистощи1мое и3мyще, и3 и3сцэлeній и3ст0чникъ, вёрою прибэгaющіи хрaму твоемY, и3дёже пребывaетъ честнhй џбразъ тв0й, вLчце.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ћтъ бhсть, но не ўдержaнъ въ пeрсехъ ки1товыхъ їHна: тв0й бо џбразъ носS, страдaвшагw и3 погребeнію дaвшагwсz, ћкw t черт0га, t ѕвёрz и3зhде, приглашaше же кустwдjи, хранsщіи сyєтнаz и3 лHжнаz, ми1лость сію2 њстaвили є3стE.

И#збaви рaтныхъ нашeствіz рабы6 тво‰, пречcтаz, и3 не предaждь до концA поги1бнути наслёдію твоемY, всепётаz: но си1лою и3зъ тебє2 рождeннагw проти6вныz низложи2.

Многосогрёшшихъ тебЁ не прeзри, но пріими2 мольбY м™ре твоеS њ нaсъ, щeдре: да не похвaлzтсz сопроти1вніи, гдё є4сть бGъ и4хъ, глаг0люще: но да разумёютъ вси2, ћкw ты2 и3збaвитель съ нaми є3си2.

Нhнэ п0мощи пріи1де врeмz, нhнэ премэнeніz потрeба, чcтаz. моли1сz сн7у твоемY и3 бGу, ћкw да ўщeдритъ согрэши1вшыz, и3 належaщагw гнёва и3збaвитъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Сyщему тогдA чyдному ґрхіерeю kви1ласz є3си2 стрaннымъ џбразомъ, на дeрзость подвизaющи: нар0ди же неизречeнныz рaдости и3сп0лнившесz, nр{жныz побэждaху, вLчце.

Знaменіе стрaшно, и3 вeщь преслaвну, и3 чyдное њдолёніе днeсь прaзднующе лю1діе твои2, бцdе, похв†льнаz ћкw дост0йной похвалы2 прин0симъ, глаг0люще: рaдуйсz, њбрaдованнаz.

Честнyю їкHну твою2 рaдостнымъ сeрдцемъ и3 душeю њблобызaемъ веселsщесz, и3 тeплою вёрою прикасaющесz, и3сцэлeніе почерпaемъ.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Честнaгw џбраза твоегw2 знaменіе прaзднующе лю1діе твои2, бGороди1тельнице, и4мже ди1вную побёду на сопроти6вныz грaду твоемY даровaла є3си2. тёмже тебЁ вёрою взывaемъ: рaдуйсz, дв7о, хrтіaнъ похвало2.

Јкосъ:

Разрэши2 тмY мои1хъ согрэшeній, во ўмЁ моeмъ лежaщую, и3 твои1мъ мS свётомъ просвэти2, дв7о, ћкw да возмогY тебЁ похвалY принести2, ћже nц7ъ восхвали2, и3 д¦ъ с™hй њсэни2, сн7ъ же и3 сл0во б9іе всели1всz, и3 нетлённw t пречи1стою твоє1ю бокY прошeдъ, съ человBки поживE. тёмже мы2 грёшніи и3 недост0йніи раби2 твои2, днeсь совершaюще свzщeнное торжество2 знaменіz, бhвшагw честн0ю їкHною твоeю, є4юже преслaвную побёду на проти6вныz грaду твоемY даровaла є3си2: и3 t всёхъ чудeсъ и3сп0лнившесz, вмёстw благов0нныхъ ґрwм†тъ, є3ли1кw возм0жно нaмъ земны6мъ, похв†льнаz тебЁ прин0симъ, глаг0люще: рaдуйсz, бцdе, рaдосте ѓгGлwвъ и3 человёкwвъ: рaдуйсz, твeрдаz надeжда и3 покр0ве грaду твоемY: рaдуйсz, ћкw проти6вныz си1лою твоeю низлагaемъ: рaдуйсz, ќмнагw сlнца м™и, вBрныz просвэщaющагw, невBрныz же помрачaющагw: рaдуйсz, дв7о, хrтіaнъ похвало2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Неизречeнное чyдо, въ пещи2 и3збaвивый преподHбныz џтроки и3зъ плaмене, во гр0бэ мeртвъ бездыхaненъ полагaетсz, во спасeніе нaсъ пою1щихъ: и3збaвителю б9е, благословeнъ є3си2.

Вои1стинну сокр0вище чeстно грaду твоемY, їкHна твоS, пречcтаz даровaсz, ю4же и3 сaми зрsще, чудеси2 ўдивлsемсz, и3 сн7у твоемY вопіeмъ: и3збaвителю б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ћкоже и3ногдA нінеvjтzны покаsніz рaди пощади1лъ є3си2, сл0ве б9ій, пр0повэдію їHны прbр0ка: тaкожде и3 здЁ показaлъ є3си2 џбразомъ пречcтыz твоеS м™ре, хrтE, вопію1щымъ: и3збaвителю б9е, бlгословeнъ є3си2.

Хрaмъ тS б9ій, вLчце, вёдуще, во с™ёмъ хрaмэ твоeмъ рyки нaшz возн0симъ на моли1тву: ви1ждь њѕлоблeніе нaше, и3 подaждь нaмъ п0мощь.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ви1ждь, пречcтаz, њѕлоблeніе р†бъ твои1хъ, и3 не tри1ни въ конeцъ: твоe бо є3смы2 достоsніе, и3 твоeю надeждею крэпи1мсz, да вси2 вопіeмъ ти2: рaдуйсz, њбрaдованнаz.

Свэтон0снаz благодaть и3 и3сцэлeніz даровaніе дадeсz грaду твоемY џбразъ тв0й, пречcтаz: є3г0же любeзнw њблобызaюще, весели1мсz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Ўжасни1сz боsйсz нб7о, и3 да подви1жатсz њснов†ніz земли2: сe бо въ мертвецёхъ вмэнsетсz въ вhшнихъ живhй, и3 во гр0бъ мaлъ страннопріeмлетсz. є3г0же, џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Собезначaльное сл0во џ§ее, дв7о пречcтаz, нетлённw родилA є3си2, и3 t сосцY питaла є3си2. того2 моли2, бGороди1тельнице, t њбстоsніz врaжіz спасти2 пою1щыz тS, и3 превозносsщыz во вёки.

Е#г0же прови1дэ на прест0лэ превзsтэмъ и3сaіа, сего2 въ ложеснaхъ, дв7о, вмэсти1ла є3си2, и3 нетлённw родилA є3си2: є3г0же моли2 спасти1сz рабHмъ твои6мъ, пою1щымъ: дёти, благослови1те, свzщeнніи п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Е#ди1на сyщи бlгaz, пребlг0е сл0во моли2 прилёжнw, настоsщагw гнёва рабHмъ твои6мъ и3збaвитисz, несомнённою вёрою сн7у твоемY пою1щымъ: дёти, благослови1те, свzщeнніи п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Њ всёхъ нар0ди недоумёвшесz, къ тебЁ прибэгaютъ, вопію1ще: не предaждь нaсъ врагHмъ нaшымъ, вLчце бцdе, но держaвною твоeю рук0ю ты6z низложи2, да тS непрестaннw поeмъ и3 превозн0симъ во вёки.

Ћкw неруши1мое забрaло и3мyще раби2 твои2 їкHну твою2, пречcтаz, проти1вzщыzсz низлагaемъ, и3 сн7у твоемY вопіeмъ: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Чyдному їерaрху kви1ласz є3си2, пречcтаz, џнъ же со мн0гимъ нар0домъ чудеси2 ўди1вльсz, ѓбіе съ рaдостію ко џбразу твоемY прибэгaетъ: подaждь п0мощь, вLчце, глаг0лющымъ: дёти, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Чт0 ти принести2, пречcтаz, t всеS твaри слaвимэй, недоумёемсz, вLчце, т0чію є4же гавріи1лъ нaсъ научи2: рaдуйсz, њбрaдованнаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Стрaнствіz вLчнz, и3 безсмeртныz трапeзы на г0рнэмъ мёстэ, выс0кими ўмы2, вёрніи, пріиди1те наслади1мсz, возшeдша сл0ва, t сл0ва научи1вшесz, є3г0же величaемъ.

Млcрдымъ џкомъ свhше при1зри на грaдъ и3 лю1ди тво‰, пречcтаz: и3нhz бо п0мощи не и4мамы, т0кмw тебE, всенепор0чнаz, да тS вси2 м™рь б9ію непрестaннw величaемъ.

Е#ди1на р0ждшаz сл0во воплощeнное, дв7о всепётаz, приснотекyщій и3ст0чникъ и3сцэлeній и3зливaеши вёрою притекaющымъ хрaму твоемY, пречcтаz.

СE раби2 твои2 вопіeмъ ти2, м™и б9іz: nбы6чныz ми6лости тво‰ на грaдъ и3 лю1ди тво‰ ми1лостивнw показyющи, проти1вныхъ њбстоsній нaсъ и3змэни2, да тS вси2 непрестaннw величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

СE врeмz благопріsтно и3 дeнь спасeніz, въ нeмже знaменіе їкHны твоеS, пречcтаz, показaсz: є4же прaзднующе свётлw, дух0внэ торжество2 совершaемъ.

Ћкw бжcтвенною свётлостію њзарsему, зри1мъ днeсь, пречcтаz, їкHну твою2 честнyю, є4йже вёрою покланsющесz, тS величaемъ.

Мы6сли њчи1стивше празднолю1бнагw новaграда соб0ри, со ґрхіерeйскимъ ли1комъ восхвали1те, пaче надeжди п0мощь на сопроти6вныz даровaвшую.

Дёвства твоегw2 знaмєніz невреди1мw сохрани1въ сл0во б9іе и3зъ тебє2 прошeдъ, сохрани2 грaдъ тв0й невреди1мь, дв7о всепётаz, да тS непрестaннw величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2 є3си2:

Возжелёвъ твоеS добр0ты ї}съ, пречcтаz, въ тS всели1сz, и3 тебE застyпницу грaду твоемY сл0во б9іе даровA: є3г0же сохранsй заступлeніемъ твои1мъ при1снw, ћкw да тS ўблажaемъ, пренепор0чнаz nтрокови1це.

Двaжды.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ ѕ7. Самоглaсны:

Непок0рствомъ рaзума и3 г0рдостію разжeгшесz ненакaзанніи, на стaдо твоE, пречcтаz, є4же и3скорени1ти грaдъ, въ нeмже пречестнhй тв0й џбразъ водворsетсz. но ќбw показaла є3си2, ћкоже и3ногдA сн7ъ тв0й є3врeємъ, дост0йнw въ пустhни тэлесы2 пaдшымъ.

СE хрaмъ пресвётелъ и3 мёсто свzщeніz, и3дёже честнaz їкHна м™ре твоеS, сл0ве, приступи1те, человёцы, и3 и3сцэлeніе почерпи1те, ћкw спасeніе тоS рaди нaмъ даровaсz, и3 и3збавлeніе t проти1вныхъ, потреби1те нaсъ хотsщихъ, но тjи, по прbр0ку, потреби1шасz.

Ћкоже и3ногдA кр0ткій дв7дъ проти1вzщагосz г0рдаго голіafа, си1лою сн7а твоегw2 препоsсавсz, низложи2: тaкожде и3 лю1діе твои2, пречcтаz, и3мyще џбразъ тв0й честнhй, преслaвнw њдолёніе показaша.

Чyднаz побёда и3 ди1вное њдолёніе честнhz їкHны твоеS, пречcтаz м™и сл0ва, ўдивлsетъ ќмъ и3 ўжасaетъ п0мыслъ: без8oрyжніи во nрyжныхъ побэждaху си1лою твоeю, дв7о всепётаz, и3 пос0біемъ бжcтвеннагw зрaка твоегw2, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }: Мнsшесz непокори1віи:

Пи1санъ на вели1цэй вечeрни, на стіх0внэ.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи прокjменъ, пёснь бцdы, глaсъ G: Вели1читъ душA моS гDа, и3 возрaдовасz дyхъ м0й њ бз7э сп7сэ моeмъ. Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло ™к. Ґллилyіа, глaсъ }: Слhши дщи2 и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи. Е#ђліе луки2, зачaло н7д. Причaстенъ: Чaшу спасeніz пріимY, и3 и4мz гDне призовY.

Слyжба, и4же во с™hхъ, nц7A нaшегw їaкwва є3пjскопа, рост0вскагw чудотв0рца.

Вeчеръ, Блажeнъ мyжъ: На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ ѕ7.

Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Вeсь њсвzщeнъ, * и3 бGон0сецъ показaлсz є3си2, * помaзаніе б9іе с™0е, * с™hмъ д¦омъ њбложeнъ, * и3 свётлw входS вhну во с™†z с™hхъ, * бGоначaльными свэтлостьми2 њзарsемь, * и3 бlгодaти причащazсz * спаси1тєльнымъ тaйнамъ, * ћкw и4стинный їерaрхъ преслaвенъ, * со дерзновeніемъ моли1сz * њ душaхъ нaшихъ.

Просвэти1сz житіE твоE * добродётельными свэтлостьми2, * и3 вBрныz просвэти1лъ є3си2, * и3 льсти2 тмY разгнaлъ є3си2: * и4стинное бо kви1лсz є3си2 * и3 свэтозaрное сlнце, їерaрше пребlжeнне їaкwве: * и3 нhнэ всели1лсz є3си2, * и3дёже сіsетъ свётъ невечeрній, * сhнъ днE благодaтію д¦а с™aгw бhвъ. * тёмже твою2 бжcтвенную пaмzть * и3 свэтон0сную, * чeстнw совершaюще, приснопaмzтне, * люб0вію почитaемъ.

Ќмъ тв0й мановeніемъ, є4же къ бGу, * мyдре, вёрою ўдобрsемь, * свётелъ kви1лсz є3си2, всеслaвне, * въ мeртвеннэмъ тёлэ и3 тлённэмъ, * премyдре, нетлёнію поучи1всz, * притzжaлъ є3си2 безпл0тныхъ свётлwсти, * и3 страстeй внЁ бhвъ, * безстрaстіемъ ўкрашazсz, * їaкwве џ§е, їерaрше премyдре, * свэтлёйшее свэти1ло * и3 моли1твенниче њ чтyщихъ вёрою пaмzть твою2.

И$ны стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Прпdбне џ§е їaкwве, * ты2 є3щE во ўтр0бэ сhй мaтерни, * ґрхіерeйства прозвaніе и4мz пріи1мъ наречeнное, * и3змлaда хrтA возлюби1лъ є3си2: * вручи1всz же пaствэ словeсныхъ nвeцъ, * д0брэ пaслъ є3си2 цRковь хrт0ву. * тёмъ прaзднуемъ твоE ўспeніе, * рaдостію сeрдца хrтA величaемъ, * прославлsющаго своего2 ўг0дника.

Прпdбне џ§е їaкwве, * и3спроси2 ±же къ бGу моли1твами твои1ми * цRкви ўтверждeніе, * їерaрха покрhй моли1твою твоeю: * благочєсти1вымъ же и3 хrтwлюби1вымъ побBды дaруй на враги2 и3 њдолёніе: * грaду же твоемY крёпкое и3 недви1жимое ўтверждeніе, * и3 вBрнымъ лю1демъ грэхHвъ њставлeніе и3спроси2, * и3 њ всёхъ нaсъ, притекaющихъ къ рaцэ мощeй твои1хъ, * и3 свётлw творsщихъ прaзднество ўспeніz твоегw2, * свsте, помоли1сz.

Прпdбне џ§е и3 бGон0се с™и1телю їaкwве, * ты2 вои1стинну kви1лсz є3си2 * просвэщaz всёхъ њмрачє1ннаz сердцA, * наставлsz на пyть и4стинный. * ты2 бhлъ є3си2 ўбHгимъ и3 сиротaмъ и3 вдовaмъ застyпникъ, * вельм0жамъ твeрдое наказaніе, и3 ўтверждeніе * всBмъ вёрою притекaющымъ * подъ кр0въ пречcтыz б9іz м™ре. * и3спроси2, свsте, грэхHвъ њставлeніе, * молsсz за ны2 ко вLцэ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Ґпcлwвъ ревни1телz їaкwва, преблажeннаго nтцA и3 ўчи1телz, сошeдшесz днeсь восхвaлимъ, и4мже хrтA бGа познaхомъ. и3 t тмы2 къ свёту прибли1жившесz, џчи и3 сердцA да просвэти1мъ, и3 въ пaмzть є3гw2 ликовствyюще, кyпнw возвесели1мсz, њбрётше вождA, прaвw ведyща въ цrтвіе б9іе.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Вх0дъ, прокjменъ днE, и3 чтє1ніz G, пи1саны сегw2 мцcа въ Gi дeнь.

На літjи стіхи6ры, глaсъ }:

Прпdбне џ§е їaкwве, ты2 возшeдъ на лёствицу б9eственнагw рaзума, и3 къ бGу приближazсz, ўсынeніz дaръ t негw2 пріи1мъ, и3сцэлsz недyги неисцBльныz, и3 tгонsz дyхи нечи6стыz. тёмъ твоE ўспeніе прaзднуемъ рaдостію сeрдца, хrтA прославлsюще, величaюща своего2 ўг0дника.

Глaсъ д7:

Воззрёвъ неукл0ннw на высотY рaзума, и3 ўсмотри1лъ є3си2 безвёстнw премyдрости глубинY, ўчє1ніи мjръ њбогати1лъ є3си2, џ§е, њ нaсъ при1снw моли2 хrтA, с™и1телю їaкwве.

Человёче б9ій, вёрный ўг0дниче, строи1телю тогw2 т†инъ, и3 мyжъ желaній дух0вныхъ, ст0лпе њдушевлeнный, дух0вный џбразъ, ћкw бжcтвенное сокр0вище, мірск‡z цRкви њбрётше тS моли1твенника њ душaхъ нaшихъ.

Глaсъ }:

С™и1телю їaкwве, высот0ю добродётелей б9іе просвэщeніе, д¦0вный nргaне, правослaвныхъ слaво, ѕловёріz nбличи1телю, дёвственному ли1ку вели1кое и3 спасeнное и3 ди1вное мудровaніе показaлсz є3си2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Правослaвныz вёры душeвныz рaди мyдрости ўчи1тель kви1лсz є3си2, їaкwве бlжeнне, хrтA њбрётъ настaвника, совёты ѕлосл†вныz є3ретjчєскіz разгнaлъ є3си2. тёмъ м0лимъ тS, свsте: моли1сz хrтY бGу њ нaсъ всегдA, є4же њ тебЁ и3звёствованную правослaвную вёру неподви1жну сохрани1ти нaмъ, и3 вeлію ми1лость и3спроси2, џ§е їaкwве.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Зарsми дух0вными * просвэщeнное свэтозaрное * с0лнце бhлъ є3си2, * ћкоже лучы2 ўчє1ніz * во вс‰ концы2 простирaz, * и3 вёрныхъ њзарsz * и3сполнeніе, блажeнне, * и3 tгонsz тмY, бGон0се, є3ресeй, * си1лою t дв7ы возсіsвшагw.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Благосказaніемъ словeсъ твои1хъ, * свzщeнный їaкwве, * цRковь всS ўкрашaетсz, * рaдующисz ўчeньми крaсными въ добродётелехъ, * и3 почитaетъ свzщeнное твоE * преставлeніе, преслaвне, * свzщeнныхъ похвало2, * nтцє1въ верх0вниче, * и3 прес™hz трbцы поб0рниче.

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду:

Џгненными твои1ми ўчє1ніи * є3ресeй всsкаz хврaстнаz * попалsетсz лeсть, премyдре, * разyмными глубинaми * погружaетсz в0инство * неповинyющихсz ѕлочести1выхъ, * свzщeнне џ§е їaкwве, ўчє1ніи твои1ми, и3 ўкрашaетсz вёрныхъ всегдA цRковь, * велеглaснw чтyщихъ тS.

Слaва, глaсъ }.

И$же по џбразу соблю1дъ невреди1мw, прпdбне џ§е, њ хrт0вэ џбразэ проти1ву стaлъ є3си2 мyжески, не ўбоsвсz гноеимени1тагw прещeніz, но дух0внымъ мечeмъ того2 ўби1лъ є3си2. тёмже дерзновeніе стzжaвъ къ бGу, спаси2 стaдо твоE t є3ресeй всёхъ, їaкwве многострадaльне.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Тропaрь, глaсъ д7:

И#збрaнъ t ю4ности бGови бhвъ, с™и1телю їaкwве, сегw2 рaди ґрхіерeйства сaномъ почтeнъ, ўпaслъ є3си2 лю1ди, ±же тебЁ бGомъ вручє1нныz: тёмже и3 по преставлeніи чудeсъ даров†ніz t бGа пріsлъ є3си2 и3сцэлsти разли6чныz недyги: моли2 њ нaсъ, совершaющихъ честнyю пaмzть твою2, да тебE непрестaннw величaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь т0йже.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Служи1тель бhвъ хrтA, всsческихъ вLки, научи1лъ є3си2 лю1ди, и3 просвэти1лъ є3си2 бжcтвеннымъ крещeніемъ, къ разумёнію си1хъ наставлsz, с™и1телю. тёмже тS проповёдника и4стинна вси2 и3менyемъ, всечестнaго с™и1телz и3 ўг0дника хrт0ва.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на предстaтельница вёрныхъ и3 покр0въ, бёдъ и3 скорбeй и3 лю1тыхъ њбстоsній вс‰ и3збaви, и5же на тS ўповaніе и3мyщыz, nтрокови1це, и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными мольбaми твои1ми.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7:

T ю4ности взeмъ кrтъ тв0й, благочeстнw послёдовалъ є3си2, и3 ўвzди1въ плотск0е мудровaніе воздержaніемъ. тёмъ на ґрхіерeйстэмъ сэдaлищи сёдъ, возвели1чилъ є3си2 вLку, и3 того2 пречcтую м™рь, знaменьми разли1чными твою2 ўкраси1вшыz рaку, їaкwве бGоблажeнне.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, пресyщнаго бGа р0ждшаz, со їерaрхомъ їaкwвомъ того2 непрестaннw моли2, њставлeніе согрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію чтyщымъ тS по д0лгу: є3ди1на всепётаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Надъ страстьми2 цaрствовалъ є3си2 плотски1ми, їерaрхъ kви1всz бGопод0бенъ: грaдъ тв0й рост0въ ўпaслъ є3си2: крещeніемъ же просвэти1лъ є3си2, и3 наказaлъ є3си2 слaвити є3ди1наго бGа въ трeхъ v3постaсехъ. тёмже и3сточaеши и3сцэлє1ніz и3 по кончи1нэ вёрою притекaющымъ ко пречcтэй б9іи м™ри, и3 къ рaцэ мощeй твои1хъ, їaкwве: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нбcную двeрь и3 ківHтъ, прес™yю г0ру, свётлый џблакъ воспои1мъ, неwпали1мую купинY, словeсный рaй, є4vы воззвaніе, вселeнныz всеS вели1кое сокр0вище, ћкw спасeніе въ нeй содёласz мjру, и3 њставлeніе дрeвнихъ согрэшeній. сегw2 рaди вопіeмъ є4й: моли1сz сн7у твоемY, прегрэшeній њставлeніе даровaти, благочeстнw покланsющымсz всес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости, и3 љзhкъ є3гw2 возглаг0летъ сyдъ. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t їwaнна, зачaло lє.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7. Самоглaсна:

Наслёдниче хrт0въ, слуго2 гDень їaкwве, по и4мени твоемY тaкw и3 житіE твоE: просіsвъ бо сэди1нами рaзумъ, свидётельствоваше свётлость лицA твоегw2, душeвное неѕл0біе и3звёствоваше кр0тость, сл0во молчали1вое, жи1знь твоS слaвнаz, и3 ўспeніе со с™hми, моли2 њ душaхъ нaшихъ.

КанHнъ бцdы, на ѕ7: И# с™aгw на }.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Бжcтвенными зарsми и3 свzщeнными свэтосі‰ніи при1снw мою2 дyшу њзари2, тв0й, їерaрше, прaздникъ, џ§е, слaвzща.

Всесвётлую тS ѕвэздY, мhсленное показA сlнце свётлость твои1хъ добродётелей, просвэти2 зeмлю, с™и1телю хrт0въ мyдре їaкwве.

ЖитіE при1снw њчищeно и3 чи1сто, и3 сквeрнэ несмёшено kви1въ, хrт0въ свzщeнъ сосyдъ, премyдре, показaлсz є3си2 на земли2, їaкwве бlжeнне.

БGор0диченъ:

Со nц7eмъ сhй є3динор0дный, зємнhz њбожи1въ, чcтаz, за мнHгіz щедрHты, ћкw бGъ пребlгjй.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Сн7ъ днE свёта ты2, с™и1телю, труды6 твои1ми kви1лсz є3си2, и3 ћснw во свётлостехъ нhнэ с™hхъ сіsеши бlгодaтію.

Проповёдаz нhнэ благочести1внw трbцы є3ди1но бжcтво2, многоб0жную лeсть и3скорени1лъ є3си2 t земли2, ћкw чcтнhй с™и1тель, и3 ћкw сл0ва и4стинный служи1тель.

Пyть њбличи1лъ є3си2, мyдре, всBмъ прельщє1ннымъ нечести1вагw и3скушeніz, и3 привeлъ є3си2 къ сл0ву пастыреначaльнику, ћкw пaстырь словeсный и3 спаси1тельный.

БGор0диченъ:

Пристaнище бyди ми2 и3 њкормлeніе, бёдствующу страстьми2 неwслaбнw и3 погибaющу, пристaнище сyщи въ м0ри житeйстэмъ, є3ди1на чcтаz приснодв7о.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ўкрашazсz премyдростію рaзума, гордhню низложи1лъ є3си2 плотскjz тsгости, и3 бhлъ є3си2 nби1тель д¦а прес™aгw, непремённw простирazсz рaзумомъ къ лю1бzщему тS. тёмъ рeвностію бжcтвенною разгарazсz, слaвне, сиротaмъ и3 ўбHгимъ ўтверждeніе kви1лсz є3си2: ѓгGлwвъ собесёдникъ, їaкwве, моли2 хrтA ™а, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и4нъ сэдaленъ, глaсъ д7 Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Правовёрнw, прпdбне, цRковь хrт0ву ўпaслъ є3си2, и3 є3ретjчєскіz tгнaлъ є3си2 плeвелы, и3 въ вhшнихъ сeлэхъ водворsешисz, пребlжeнне.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Ћкw всенепор0чнаz: Пи1санъ въ ѕ7i дeнь.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Предвёдый бGъ, бlжeнне, твоеS души2 красотY и3 рaзума чистотY, свzщеннопроповёдника мyдра и3 ўчи1телz показa тz.

Д¦омъ просвэщeнъ сhй, сyщыz во тмЁ прeлести просвэщaеши, и3 крещeніемъ сhны днE совершaеши, с™и1телю пресловyщій.

T тмы2 ѕвэрeй и3збaвилъ є3си2, стaдо твоE растерзaти и4щущихъ, и3 tступи1те вёры непор0чныz, с™и1телємъ добр0то, и3 пaстырємъ старёйшинство.

БGор0диченъ:

Разyмнw въ купинё тz nгнепaльнэй мwmсeй ви1дэвъ, ћвственнw њбразyющей бGа, хотsща и3зъ тебє2 роди1тисz неизречeннw, бцdе приснодв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

С™и1тельскую твою2 nдeжду свzщeнную носи1въ свzщeннw, нечести6выz просвэти1лъ є3си2, честнhй с™и1телю: є3ди1нство несоздaнно въ трeхъ ли1цэхъ, їaкwве премyдре проповёдалъ є3си2.

T ќстъ в0лка мhсленнагw восхи1тилъ є3си2 лю1ди ўчeніемъ, бGоглaсе, ўстA є3ретjчєскаz велерBчиваz, твои1ми бGослHвіи загради1лъ є3си2, џ§е.

Мeрзскій низложeнъ бhсть твои1ми свzщeнными словесы2 маркіaнъ, и3 и3згнaнъ бhсть рaди всsкагw безмёстіz, tрыгazй сквє1рны смр†дныz, їaкwве преслaвный.

БGор0диченъ:

Зак0ны є3стествA пресyщный бGъ њбновлsетъ, непор0чнаz, и3зъ твоеS ўтр0бы раждaетсz, є3ди1нъ ўсв0ивъ всsчєскаz в0лею.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Возвhшено смирeніе чистот0ю ўмA, и3 люб0вь нелицемёрну, вёру и3 надeжду и3мёz и4стинну, їaкwве всеслaвный, трbцы kви1лсz є3си2 жили1ще.

Нhнэ t созвaніz твоегw2 д¦омъ, премyдре, и4же по тебЁ благодaтію словeсныхъ nвeцъ, настaвника прив0диши къ жeртвеннику, добродётели писaніемъ њблистaема.

Вельми2 ўкраси1вшасz рост0вскагw свzщeніz, сэдaлищу тS ќчитъ, прехвaльне, д¦ъ с™hй, и3 тебE пaстырz рук0ю с™и1тельскою, їaкwве, совершaетъ.

БGор0диченъ:

Двeрь бGоблагодaтнаz, tвeрзши двє1ри нбcныz, двє1ри свёта tвeрзи ми2, вLчце, и3 t врaтъ смeртныхъ свободи1 мz, чcтаz.

Кондaкъ, глaсъ }:

Ћкw ґрхіерeєвъ сопрест0льникъ и3 с™и1телємъ и3зрsдный поб0рникъ бhлъ є3си2, с™и1телю їaкwве: непрестaннw сохранsй nтeчество твоE, грaдъ же и3 лю1ди, тебE вёрою почитaющыz, и3 честны6мъ мощeмъ твои6мъ покланsющыzсz, да велеглaснw тебЁ вопіeмъ: рaдуйсz, їaкwве бGомyдре.

Јкосъ:

И#зъ чрeва мaтернz њсвzщeннаго с™и1телz гDнz хвaлитъ нhнэ всS странA рwссjйскаz, прпdбнаго їaкwва, рост0ву грaду ўтверждeніе, бlгод†тныz дaры пріeмшаго бжcтвенныz слaвы: къ немyже притекaюще вси2 вёрою тeплою, рaку мощeй є3гw2 любeзнw цэлyемъ. тёмъ и3 ѓзъ недост0йный и3 грёшный надёzсz на моли6твы тво‰, с™и1телю, ±же ко вLцэ и3 пречcтэй є3гw2 м™ри, желaю, ѓки пси2 t крупи1цъ пaдающихъ t трапeзы госп0дій свои1хъ, насыщeніе пріsти, є4же въ дeнь сyдный содёzнныхъ мн0ю ѕHлъ, моли1твами твои1ми, свsте, прощeніе ўлучи1ти, да велеглaснw тебЁ вопію2: рaдуйсz, їaкwве бGомyдре.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Вразумлsлъ є3си2 нераз{мныz, њбращaлъ є3си2 прельщє1нныz, совращaющыzсz же, џ§е, спaслъ є3си2, и3 бGу привeлъ є3си2 чи1сты, томY пою1щыz благочeстнw: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўкраси1шасz бжcтвенніи твои2 п0двиги, воплощeніе проповёдающе неизречeннымъ милосeрдіемъ возсіsвшагw нaмъ. є3мyже вопіeмъ прилёжнw: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Њбладaвъ страстьми2 тэлeсными, пощeніемъ, слaвне, неwбладaемь житeйскими напaстьми kви1лсz є3си2. нhнэ поeши при1снw: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#збавлsеши дрeвнzгw преступлeніz ржcтв0мъ твои1мъ, пречcтаz, хвaлимъ тS спасeнніи тоб0ю, дв7о, и3 пою1ще вопіeмъ ти2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Процвёлъ є3си2 ћкw фjніxъ во дворёхъ б9іихъ, и3 д0лжнымъ сн0мъ преподHбнымъ ўснyлъ є3си2: при1снw же наслаждeніе пребжcтвенный гр0бъ тв0й, и3 чyдо ви1дzщымъ, їaкwве проповёдниче, показyеши.

Б9іе бо сл0во сущeственное, свzщeннw тS и3 с™и1телz возставлsетъ, помaзающа лю1ди, свzщеннос™и1телю и3 прест0льниче рост0вскій и3 свэти1льниче вселeнныz.

Вопл0щшагосz сл0ва бGосл0вилъ є3си2: многобезсловeсіz бо лю1ди и3збaвивъ, бжcтвенъ бhлъ є3си2 ўчени1къ возсіsвшагw, їaкwве бGоглaсе.

БGор0диченъ:

Свzщеннонаучи1всz твои6мъ тaйнамъ, прbр0чески бжcтвенный ли1къ, бцdе, и3здалeча ўви1дэвъ, и3 ћкw положи1въ бGопроповёднw, бжcтвеннагw проповёданіz ржcтвA твоегw2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Ћкw свётъ, ћкw свёщникъ, ћкw вели1кое с0лнце, ћкw м0лніz хrт0вэ цRкви возсіsлъ є3си2, и3 вёрныхъ рaзумы просвэти1лъ є3си2, и3 въ невечє1рнzz мэстA всели1лсz є3си2, поS трис™hми глaсы трbцу несоздaнную.

Пл0тію мjра кромЁ бhвъ, с™и1телю, въ прекрaсныхъ чи1нэ nбитaz, р0да нaшегw њбогащaеши творeніемъ свётлымъ. тёмже пaмzть твою2 вёрою совершaемъ на земли2, їaкwве премyдре.

ЗемлS тёло твоE блажeнное скрывaетъ, ћкw и3сцэлє1ніz точaщи вBрнымъ, нб7о же дyхъ со и3збрaнными t вёка н0ситъ, бжcтвенными сі‰ніи њзарeнъ є3си2 вои1стинну, ћкw всеслaвный.

БGор0диченъ:

Глaсъ ґрхaгGла гавріи1ла пріeмши, вели1кагw совёта, чcтаz, хrтA є3мманyила родилA є3си2, со ѓгGлы земны6z вс‰ сочетaвшаго, є3ди1на вин0вна нaшегw, дв7о, бlжeнства.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: ЎченикHмъ:

Чyднаго и3 слaвнаго с™и1телz їaкwва вели1каго, пріиди1те пёсньми бжcтвенными и3 свzщeнными похвaлимъ, ћкw рост0ву предсэдaльника и3 ѓгGльскимъ чинHмъ сослужeбника бhвша.

Слaва, другjй свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2 є4сть:

Слaвнw крaситсz днeсь свэтозaрное торжество2, и4же во свётэ слaвы б9іz предстоS, с™и1телю, помzни2 нaсъ, хвaлzщихъ твою2 пaмzть.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Съ бGомъ ўповaніе на тS возложи1хомъ, пречcтаz, и4же и3зъ тебє2 прошeдшему сраспинaемсz хrтY: твои1ми же къ немY моли1твами, невреди1мы дaже до концA сохрани2.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

На нб7си2 сhй почивazй веселsсz, * моли2 за ны2 прес™yю трbцу, * ми1лость подaти нaмъ, с™и1телю, * и3 житіE безгрёшно: * ћкw въ тyю вёрующихъ при1снw скHрби tгонsетъ, * и3 недyги и3сцэлsетъ.

Милосeрдіz твоегw2 и3ст0чникъ нaмъ дaруй и3 бlгодaть, * вск0рэ рaдости и3сп0лни: * подaй же цэльбы6 въ ск0рбехъ и3 печaлехъ, * молS хrтA, всеслaвне, * спасти2 вс‰ пою1щыz тS.

На весeліе вшeдъ нетлёемое, * весeліе дaти моли2, * є4же спасти2 рабы6 тво‰: * м0жеши бо, їaкwве, * въ моли1твахъ бэды6 вс‰ разгони1ти, * молS хrтA и3сцэли1ти болsщыz, * и3 спасти2 дyшы нaшz.

T зак0ннагw к0рене и3зрастE вётвь всынeніz, * водaми напоeнъ ћснw, їaкwве: * и4бо цRкви хrт0вэ, ћкw фjніxъ высоковeрхій, * процвёлъ є3си2 нaмъ, просвэщaz вBрныz. * тёмъ нhнэ со с™и1тєли предстоS пrт0лу хrт0ву, * моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Добродётелей твои1хъ, џ§е прпdбне, пл0дъ просвэти1лъ є4сть вёрныхъ сердцA: кт0 бо слhшz безчи1сленное твоE смирeніе, и3 терпёнію не ўдиви1тсz, є4же къ ни1щымъ ти1хость, скорбsщымъ ўтэшeніе; вс‰ бGолёпнw научи1лъ є3си2, прпdбне с™и1телю їaкwве. и3 нhнэ неувzдaемымъ вэнцeмъ ўвsзлсz є3си2, моли2 њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2:

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ. И# чaсъ пeрвый.

На літургjи: Бlжє1нна, t канHна, пёснь G-z и3 ѕ7-z.

Слyжба всS с™и1тельскаz.

28 ноября: Святого преподобномученика Сефана нового. Святого мученика Иринарха.

Мёсzца тогHже въ к7и-й дeнь.

С™aгw прпdбномyченика стефaна н0вагw:

И# с™aгw мyченика їринaрха.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прпdбнагw, на ѕ7. Глaсъ ѕ7.

Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Вeсь t ю4ности * возложи1лсz є3си2 вLцэ, * пл0ти кромЁ бhвъ, * и3 мірскjz любвE, свzщeннэйше, * монaхъ и3зsщнэйшій бhвъ, стефaне, * и3 пріsтелище бжcтвеннагw д¦а: * и4бо заключи1лсz є3си2, бlжeнне, въ хи1жэ тэснёйшей, * впери1лъ є3си2 ќмъ къ нбcнымъ, * зрёти неизречeнную добр0ту * хrтA цRS и3 бGа, * є3гHже клaнzzсz џбразу, * пострадaлъ є3си2 крэпчaйше.

Четhредесzть днjй, ћкw вLка, пости1лсz є3си2, * въ темни1цэ блюд0мь, * тебE самaго ко страдaнію ўгот0валъ є3си2, свzщeнне стефaне, * монaхwвъ ўтверждeніе, * и3 мyченикwвъ ўдобрeніе. * тёмъ тS ћкw ѕвёри неми1лостивіи напaдше, * ћкоже неѕл0биваго ѓгнца влекyще, непрaведнw растерзaху, * и3 со беззак0нными положи1вше, страдaвша крёпкw, * и3 со дерзновeніемъ молsщасz * њ душaхъ нaшихъ.

Лю1діе пребеззак0нніи, * пребеззак0нію повинyющесz * пребеззак0ннагw царS, прпdбне, * кaменемъ тебE ћкw первострадaльца * и3 честнaго стефaна, нещaднw поби1ша, * и3 главY твою2 свzтyю, џ§е, сокруши1ша, * по ќлицамъ же влекyще сур0вэйше, * и3зліsша ўтрHбы тво‰, всебlжeнне, * нижE по смeрти ўщедрsюще тS. q твоегw2 мyжества! q нрaва! q мн0гагw терпёніz! * и4мже пріsлъ є3си2, стефaне, вэнeцъ неувzдaемый.

Слaва, глaсъ ѕ7. Студjтово:

T младeнства бGу возложи1лсz є3си2, свzщeннэйше стефaне, ћкоже вели1кій прbр0къ самуи1лъ, и3 на г0ру возшeдъ, монaшески ўгоди1лъ є3си2 є3мY, пaки ко страдaнію њбнажи1лсz є3си2 мyжески, и3 за џбразъ є3гw2 и3згн†ніz и3 скHрби под8sлъ є3си2 терпэли1внэйше, и3 ќзы и3 темни6цы претерпёлъ є3си2, влачи1мь и3 біeмь, и3 кaменіемъ побивaемь, и3 глав0ю сокрушaемь, вэнцє1въ спод0билсz є3си2 t хrтA бGа. того2 моли2, люб0вію совершaющымъ твою2 присночестнyю пaмzть, и3збaвитисz t страстeй и3 и3скушeній и3 бyдущіz ск0рби, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: ВсE tл0жше:

Ѓгнца своего2 * ѓгница несквeрнаz дрeвле, * и3 непор0чнаz вLчца, * на дрeвэ кrтнэмъ ћкw ўзрЁ, * м™рски восклицaше, и3 дивsщисz вопіsше: * чaдо сладчaйшее, * что2 зрёніе сіE н0вое и3 преслaвное; * кaкw с0нмъ безблагодaтный * суди1щу пілaтову предадe тz, * и3 њсуждaетъ на смeрть животA всsческихъ; * но воспэвaю твоE неизречeнное, * сл0ве, снизхождeніе.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Е$же по џбразу соблю1дъ невреди1мw, препdбне џ§е, њ хrт0вэ џбразэ противостaлъ є3си2 мyжественнэйше, не ўбоsвсz гноеимени1тагw прещeній: но дyха мечeмъ того2 ўби1лъ є3си2. тёмъ дерзновeніе стzжaвъ къ бGу, спаси2 пaству твою2 t є3ресeй всёхъ, стефaне многострадaльне.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ми nчесы2 ви1дитсz, q вLко; * содержaй всю2 твaрь * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши всBмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущи глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возвышaема, сyщаго и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

Тропaрь, глaсъ д7:

П0стнически предподвизaвсz на горЁ, ќмнаz врагHвъ њполчє1ніz всеoрyжіемъ кrтA погуби1лъ є3си2, всебlжeнне, пaки же ко страдaльчеству мyжески воwружи1лсz є3си2, ўби1въ копрwнЂма мечeмъ вёры: и3 nбои1хъ рaди вэнчaлсz є3си2 t бGа, прпdбномyчениче стефaне приснопaмzтне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Слyжба с™aгw мyченика їринaрха поeтсz на повечeріи.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: Ми1рную мнЁ подaждь, м§ниче, бlгодaть.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь пои1мъ, вопіsше.

T собл†знъ житeйскихъ и3 страстeй, стужaющихъ ми2, ўмири2 м0й ќмъ, страдaльче їринaрхе, твою2 похвали1ти пaмzть ти1хw спод0би.

Струsми кровeй твои1хъ плaмень гони1телей ўгаси1въ, напои1лъ є3си2 помышлє1ніz вёрныхъ, возрасти1ти желaніе животA вёчнагw благочeстнw, мyчениче їринaрхе.

СвzщенопобBдныz вэнцы2, ћкw страдaлецъ пріeмъ, їринaрхе, преложи1лсz є3си2 t земли2 къ ми1ру нерaтному, и3 свёту и3 животY и4стинному, бlжeннэйше.

БGор0диченъ:

Невмэсти1мое сл0во, во твоeмъ чрeвэ вмэщeно р0ждши, бGовмэсти1маz ски1ніz, ўтэснsющаго мS лю1тыхъ треволнeніz ѕлhхъ, чcтаz, и3збaви.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Вжилsешисz крёпостію бжcтвенною, и3 грzдeши къ подвигHмъ ўсeрднw, всебlжeнне, терпS р†ны, и3 растерз†ніz гонsщихъ, страстотeрпче м§ниче д0блественнэйше.

Крёпость ти2 даeтъ хrт0съ, вели1кій страстопол0жникъ, погуби1ти прeлесть и3 посрами1ти врагA, хвaлzщасz безстyднw, и3 сyетнw, мyчениче, свирёпэющаго.

Низложи2 болёзньми мyжественными ѕлоначaльнаго ѕмjz, ли1къ с™hхъ пострадaвъ крёпкw, и3 р†ны и3 ќзы претерпёвъ, си1лою бжcтвеннагw д¦а.

БGор0диченъ:

Ю$же ви1дэ дрeвле їaкwвъ t земли2 досsжущу къ небeснэй высотЁ бжcтвенную лёствицу, ћвэ марjю, чcтую, вLчню воспои1мъ палaту.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Зак0ннw потeклъ є3си2, зак0ннw пострадaлъ є3си2, и3 зак0ннw вэнчaлсz є3си2, б9іимъ зак0номъ ўкрэплsемь, и3 непреврeдна тебE самaго соблюдaz, блажeннэйше.

Не терпS, слaвне, въ прeлести ходи1ти, къ бGорождeнію, ћкw смhсленъ, рaдуzсz ўстреми1лсz є3си2, свётъ разyмный пріeмъ, и3 свэти1льникъ показyzсz.

Tню1дъ не покры2 глубинA пріeмши тS, всеблажeнне м§ниче, познaвши тS бжcтвенныхъ стrтeй всеи1стиннэйшагw хrтA бжcтвеннаго свидётелz, їринaрхе.

Свzщеннодёйствуемы, и3 предзакалaемы, и3 стрyжемы кyпнw, и3 nгнeмъ tсю1ду пали1мы, не tверг0стесz хrтA, страстотє1рпицы досточ{дныz.

БGор0диченъ:

Дв7а пребылA є3си2 по ржcтвЁ, ћкоже былA є3си2 прeжде ржcтвA, ћкw бGа сл0ва родилA є3си2 и3збaвльшаго ны2 ходaтайствомъ твои1мъ, всенепор0чнаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Копіeмъ ўzзви1сz врaгъ, терпёніz крёпкагw доблемyдреннагw мyченика, и3 тогw2 пzтaмъ покори1сz, и3 смёхъ ви1дитсz и3 посрамлsетсz.

НогA твоS стA прbр0чески, мyчениче, на прaвости ћвэ, непреврaтнымъ мудровaніемъ подпинaющи многок0зненнаго, и3 стезsми мучeніz ўдобрsема.

Ты2 ѕл0бу гонsщихъ, неѕл0бивъ и3 пр0стъ kви1сz, мyчениче, tри1нулъ є3си2, їринaрхе, и3 кончaніемъ твоеS кр0ве вэнцы2 нетлёніz вэнчaлсz є3си2.

БGор0диченъ:

Ўразумёвъ и3здалeча тaинственнw прbр0кwвъ бGосвётлый ли1къ, дв7о бGоневёстнаz, бжcтвеннагw ржcтвA твоегw2 глубинY неизречeнную, џбразы свzщeнными тS проначертA.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Возшeдъ на в0ды њкормлsемь рук0ю живоначaльною, їринaрхе, и3 спaслсz є3си2 си1ми, гони1телей погрузи1въ ѕлочeстіz, моли1твою прилёжною, свzщeннэйше.

Мaлыми и3скупи1вше вели6каz, на вели6ка себE с†мыz предaша мучє1ніz свzщє1нныz жєны2, лестцA є4vина д¦омъ ўмертви1вше, ѕмjz началоѕл0бнагw.

Џтроцы с™jи, ѓгнцы чи1стіи, и3 приношeніz совершє1ннаz, нaсъ рaди пожрeнному ћкw жeртва и4стинному ѓгницу приведeни бhша, въ воню2 благов0ніz веселsщесz.

БGор0диченъ:

СE нhнэ воплоти1сz t кровeй твои1хъ чcтыхъ, дв7омaти, гDь, и3 человёкwмъ соединsетсz кромЁ вращeніz, за неизглаг0ланную ми1лость, нaше спасeніе содёловаz.

ГDи, поми1луй, три1жды.

Слaва, и3 нhнэ: Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Ми1ръ тебЁ мн0гъ прибhсть, мyчениче, пости1гшу врагA, и3 побэди1вшу прeлести рaть бжcтвенною благодaтію, крёпкw пострадaвшу ти2. тёмже вёрою тS м0лимъ: всsкагw врeда и3збaви с™yю твою2 пaмzть чтyщихъ, їринaрхе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ЛюбвE є4же къ пл0ти распрsгъ тв0й ќмъ, блажeннэйше, пали1мь и3 nгнeмъ жг0мь, мyдре, џтроческую вопіsлъ є3си2 пёснь: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nц7ъ нaшихъ.

Ўблажeнъ бhсть nтрокHвъ бжcтвенный соб0ръ, и3 жeнъ седмочи1сленный ли1къ с™hй, строг†ніz, џгнь и3 р†ны крёпкw претерпёвше кyпнw, и3 нбcныхъ бл†гъ сподоблsеми.

Tгонsютсz t є3ди1нагw твоегw2 призывaніz лукaвіи дyси, ўвёдэвше тS страдaльца непобёдна хrт0ва, їринaрхе, пою1ща тeплэ: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ўнhніемъ мS њбдержи1ма воздви1гни къ дёйству, пречcтаz, бжcтвенныхъ дэsній, ўкрэплsющи мS на враги2, при1снw борю1щыz мS лю1тэ, и3 проти1вными помышлє1ніи льстsщыz мS.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Кр0вными течє1ніи є3щE кaплz, и3 рaнъ добр0тою ўдобрsемь, побэдотв0рцу kви1лсz є3си2, їринaрхе, побёды п0чєсти t негw2 пріeмлz.

Возвhсивсz люб0вію вседержи1телевою, гони1телей вознесeную гордhню низложи1лъ є3си2, и3 јдwльское смири1лъ є3си2 кичeніе, мyчениче страстотeрпче їринaрхе всебlжeнне.

Милосeрдіz мS бжcтвеннагw, мyчениче, спод0би, и3скушeній и3 бёдъ и3збавлsz, вёрою тS тeплою чтyщаго, їринaрхе, и3 подъ покр0въ тв0й прибывaющаго.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, с™az горо2 и3 бGопрох0днаz неизречeнныхъ вещeй: рaдуйсz, kвлeніе и3 слhшаніе стрaшное, неудобови1димое видёніе: рaдуйсz, пaдшихъ воззвaніе, дв7о.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно. є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўбlжaемъ.

Сaмое послёднее и3 крaшнэйшее желaній пости1глъ є3си2, бGомyдре їринaрхе, и3 причaстіемъ бGъ бhлъ є3си2, поS съ безтэлeсными: с™ъ, с™ъ, с™ъ, трbце вседётельнаz и3 всеси1льнаz.

И#збёгъ сётей ловsщихъ тS, ко гнэздY нбcному воспочи1лъ є3си2, слaвне, и3 мyченикwвъ совокупи1лсz є3си2 в0инствwмъ, съ тоб0ю сострадaвшими. тёмже чти1мъ пaмzть вaшу, прерaдостнw торжествyюще.

Крёпость и3 си1лу хrтA полагaz, лю1тую мyкъ преплhвъ пучи1ну, и3 вhшнzгw пристaнища дости1глъ є3си2, вeсь ўкрaшенъ, вeсь д¦а свэтоли6тіи nби1льнw њбливaемь.

БGор0диченъ:

Разумёти чyдо непости1жное ржcтвA твоегw2, дв7ом™и, не могyще, молчaніемъ сіE пaче слaвимъ: и3 тебE славосл0вимъ всеблажeнную є3ди1ну, и3 д0брую въ женaхъ, q всенепор0чнаz!

Стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Припёвъ: С™hй мyчениче їринaрхе, моли2 бGа њ нaсъ.

П0двиги честнaгw страдaльца, и3 болBзни nрyжника хrт0ва благохвaлzще по д0лгу, вёрніи, возопіи1мъ гDу: тогw2 моли1твами всsкіz нyжды и3збaви ны2.

Ми1ръ мн0гъ t гDа страдaвшу ти2 бhсть, и3 бyрю прошeдшу лю1тыхъ, їринaрхе всеблажeнне, д0блій в0ине и3 моли1твенниче њ благохвaлzщихъ тS.

Слaва:

СпострадA съ тоб0ю жeнъ ли1къ и3 дэтeй бжcтвенное собрaніе, со с™hмъ ґкaкіемъ крёпкw совершaюще п0двигъ, прeлесть ўмалsюще, їринaрхе блажeнне.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Застyпница и3 покр0въ м0й ты2 є3си2, всенепор0чнаz бцdе: тs бо и4мамъ пом0щницу въ ск0рбехъ и3 недyзэхъ и3 тэснотaхъ, и3 тS прославлsю всепётую.

КrтобGор0диченъ:

Лю1ди беззак0ннэйшыz, безъ прaвды пригвождaющыz тS на дрeвэ, дв7а и3 чcтаz м™и твоS зрsщи, ћкоже сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

На ќтрени џба канHна nктHиха:

И# препод0бнагw, на ѕ7. Е#гHже краегранeсіе:

Хrт0съ вэнчaетъ тS мyченическимъ вэнцeмъ, блажeнне. ЇHсифъ.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Рaдостнw ты2 прошeдъ тёсную стезю2 постA, мучeніz широт0ю вр†жіz попали1лъ є3си2 стремлє1ніz, и3 прострaнную жи1знь, блажeнне, наслёдовалъ є3си2.

К0рень тS, непл0дный прeжде, пл0дствуетъ, ѓнны тезоимени1тый, ћкw дрeвле самуи1ла, и3 дaвшему тS даeтъ бGу, житіS твоегw2, мyдре, благодaть знaменающи.

Въ свzщeннэйшій бжcтвенный монaхwвъ пришeдъ чи1нъ, ћкw свэтлёйшаz ѕвэздA добродётельми возсіsлъ є3си2, вBрныz њзарsz тaинственнw, прпdбне стефaне.

Стэсни1въ тёло заключeніемъ тёснагw д0му, впери1лъ є3си2 ќмъ къ нбcнымъ, мyдре, восхождє1ніи д0брэ распространszсz.

БGор0диченъ:

Непрох0дную двeрь, чи1стый чистоты2 хрaмъ, д0брую въ женaхъ, с™yю вLчцу, гл†сы свzщeнными, свzщeнніи лю1діе прослaвимъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Ќмъ тв0й зрёніемъ къ бGу ўдобрsемь, џ§е, краснёйшій kви1сz, и3 бlгодaти всsкіz и3сп0лненъ вои1стинну, и3 бжcтвенныz свётлости причaстникъ.

Честнёй їкHнэ хrт0вэ, и3 тогw2 р0ждшіz покланszсz, блажeнне, царS ѕлочести1вагw повелёніе мeрзское возненави1дэ, си1лою бжcтвеннагw д¦а.

Желёзы тебE, желёзно и3мyща сeрдце, пребезyмный свzзaвъ, tсылaетъ въ темни1цу, ћкw храни1телz хrт0выхъ догм†тъ, стефaне всеблажeнне.

Тво‰ кр†сныz ћвственнw и3мёлъ є3си2, прпdбне, н0ги, мучeніz къ стезsмъ ступaющыz свётлw, и3 главы6 вр†жіz сокрушaющыz, стефaне многострадaльне.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2, є3ди1ныz чcтыz пребжcтвенное сл0во воплоти1сz, ћкw вёсть, и3 спасe ны t тли2, покланsющыzсz, за милосeрдіе, бжcтвенному є3гw2 снизхождeнію.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Трbцы рачи1телz и3 бжcтвеннаго стефaна восхвaлимъ вёрнw пёсньми, празднолю1бцы, t сeрдца, ћкw почествовaвша начертaніе крaсное вLки, и3 м™ре є3гw2, и3 соглaснw нhнэ t любвE возопіи1мъ є3мY, рaдующесz: рaдуйсz, џ§е приснослaвне.

Тaже сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Кр0вь твоS мyдре, тaйнw зовeтъ t земли2 къ бGу, ћкоже ѓвелева, бGомyдре, ћснw бо проповёда хrт0во вочlвёченіе. тёмже посрами1лъ є3си2 їкwнорaтныхъ прeлесть, и3 прешeлъ є3си2 въ нбcныz черт0ги, моли2 спасти2 нaсъ.

Слaва, Под0бенъ т0йже:

Пощeніемъ просвэти1всz, ћкw злaто въ горни1лэ њблистaлъ є3си2, мyдре, зак0ннымъ страдaніемъ: и3 вэнeцъ пріsлъ є3си2 твоемY звaнію под0бенъ. тёмъ рaдующесz всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднуемъ, тво‰ п0двиги почитaюще, приснопaмzтне стефaне.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй, и3 лю1тыхъ њбстоsній вс‰ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщыz: и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE строeніе, и4мже спaслъ є3си2, пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Свётомъ д¦а просвэщaемь, мольбaми бжcтвенными, слэпы6мъ свётъ, џ§е, п0далъ є3си2, твоего2 вLку и3 бGа подражaвъ, бGодохновeнне.

Ви1дэнъ бhлъ є3си2 и3здалeча плaвающими въ м0ри, њкормлsz тhz, бlжeнне, къ ти1хому пристaнищу, б9eственною благодaтію, призывaющыz твоE вёрнw, џ§е стефaне, и4мz.

Свzщеннодёйствуемь, ћкоже заколeніе свzщeнное принeслсz є3си2 тебє2 рaди пожрeнному, стефaне, и3 перворождeнныхъ во nби1телехъ воспочи1лъ є3си2 рaдуzсz.

Честнhмъ твои1мъ глаг0ломъ, прeжде на п0лы сухjй здрaвъ kви1сz вeсь, ўдиви1всz, м§ниче, дaнной ти2 благодaти съ высоты2 nби1льнw, человёкwвъ на и3справлeніе.

БGор0диченъ:

На тS, пренепор0чнаz, спасeніz моегw2 надє1жды возложи1хъ, къ твоемY покр0ву прибэг0хъ: бyди ми2, nтрокови1це, пом0щница, лю1тыхъ и3збавлsющи мS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Мyченическими вэнчA почестьми2, п0стничєскіz тво‰ труды2 и4стиннw, прпdбне стефaне, подвигопол0жникъ є3ди1нъ бGъ нaшъ, на ўб‡йцы ўкрэпи1вый тS.

Подвизazсz благослaвнw, со мн0жествомъ мyчєникъ въ темни1цахъ приwбщazсz, мyчениче, њбрёлсz є3си2: тs бо ћкw ѕвёзды незаходи1мое с0лнце, њбстоsще преб0льше просвэщaхусz.

ГлагHлы бжcтвенными свzщє1нныz и3сповёдники и3 подражaтели бжcтвенныхъ стrтeй, ўблажaемъ три2 стA и3 четhредесzть и3 двA безб0жныхъ порaтовавшыz.

ВласHвъ tsтіе ругaтельнw, ўшeсъ tрёзаніе и3 рyкъ, ўдeсъ же бжcтвенныхъ пожжeніе, по їкHнэ хrт0вэ под8sше мн0жество прпdбныхъ благослaвнэйшее.

БGор0диченъ:

Прес™az, ћже бGа є3ди1на на земли2 ћкw и4стиннw прес™aго р0ждшаz, тS бцdу при1снw проповёдающыz њсвzти2 и3 спаси2 ходaтайствомъ твои1мъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Словeсъ твои1хъ си1лы ѕл0бы њбрэтaтель претерпёти не возм0же: тёмже ю4замъ тS, стефaне, и3 рaнамъ, смeрти же нyжднэй сyровw льстeцъ предадE.

Ћкw хлёбъ пек0мъ nгнeмъ, и3 за н0зэ неми1лостивнw повёшаемь, всесожeглсz є3си2, пavле, и3 бGу жeртва принeслсz є3си2, соводворeніz мyчєникъ сподоблsемь.

Зак0ннw пострадaвше заключeни, и3 ўдавлeніемъ житіE њстaвльше, во є3фeсэ прпdбніи монaси, џсмь къ три1десzтимъ, ±же вёрою и3 люб0вію ўблажaемъ.

Крёпкw судsщему проти1вилсz є3си2, и3 рaнами рaниму твоемY тёлу, ўмрeти и3зв0лилъ є3си2 за хrтA є3ди1наго безсмeртнаго, достослaвне пeтре великоимени1тый.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну всепётую и3 д0брую въ женaхъ бGороди1тельницу, хrтіaнъ стёну неwбори1мую, пречcтую вLчцу, несомнённымъ сeрдцемъ ўблажaемъ.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

И#зъ непл0дна, прпdбне, к0рене возрастE вётвь, первострадaльцу тезоимени1те, монaхwвъ настaвникъ вели1къ, џ§е, kви1лсz є3си2, и3 ћрости не ўбоsвсz царS, не хотsща хrт0въ чествовaти џбразъ: сегw2 рaди скончaвсz, мyченическій вэнeцъ пріsлъ є3си2, стефaне.

Јкосъ:

И$же зaвисти nтeцъ и3 бGа чyждь, и3скушє1ніz тебЁ мнHга, и3 треволнє1ніz воздви1же, не терпS зрёти твоегw2 бжcтвеннагw житіS и3 прaвагw твоегw2 непреткновeннагw шeствіz. мeрзскій лук†вствіz на тS сшивaетъ, мнёвсz бhти ўчени1къ, ћкоже їyда прeжде, и3 тебE въ рyки беззак0нныхъ, џ§е, потщaсz вложи1ти, хrтA проповёдающа свётлw, и3 тогw2 џбразу люб0вію клaнzющасz: тогw2 рaди м§ническій вэнeцъ пріsлъ є3си2, стефaне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Возвэсти1сz тебЁ конeцъ, блажeнне, вседётельнымъ хотёніемъ: тёмже б0льшему постY вдaлъ є3си2 себE, и3 и3 t слaвы въ слaву прех0диши, ўбіeнъ за хrтA, сyщаго надъ всёми бGа.

Тезоимeннw первострадaльцу прослaвилсz є3си2: и4бо каменyемь неми1лостивнw, и3 влачи1мь и3 біeмь, кровьми2 и3сп0лнилъ є3си2 зeмлю: и3 дyшу твою2 гDу рaдуzсz предaлъ є3си2.

На ст0гнахъ, мyчениче стефaне, грaдскихъ неми1лостивнw влачи1мь, ўглaдилъ є3си2 мучeніz стезю2 вBрнымъ: на ню1же наступaющіи крёпкw, къ нбcному грaду ћвэ доид0ша.

БGор0диченъ:

Свzщeннэйшіи прbр0цы провозвэсти1ша, чcтаz, kвлeннэйше тaинство честнaгw твоегw2 ржcтвA: и3 нhнэ мы2 сбытіE свётлw разумёюще, благочeстнw тS ўблажaемъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Свирёпэйше, ћкоже ѕвёріе, восхи1тиша хrт0ва ѓгнца бію1щіи ўбивaюще, и3 съ мyжи беззак0нными спогребaюще, пребеззак0ніемъ живyщіи.

Неми1лостивнw твою2 главY врaгъ сокруши2, ю4же бGъ въ высочaйшихъ вэнцeмъ вэнчA побэди1тельнымъ, вэнeчниче многострадaльне, слaва мyченикwвъ и3 всёхъ прпdбныхъ.

Терпэли1внw мучи1телю противлszсz бGомyдрый ґндрeй, рaнами раздроблsетсz и3 неми1лостивнw ўмерщвлsетсz прaведный, поS вLцэ хrтY во вёки.

С™ёйшій д0мъ ўжE бhвъ, и4же надъ всёми с™hми воспочивaющаго, во твоeмъ и3мёлъ є3си2 сeрдцэ живyща, многострадaльне стефaне во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Кроплeніемъ бжcтвенныz кр0ве, бGоблагодaтнаz, и3зъ рeбръ и3стощeнныz сн7а твоегw2 и3 бGа, лукaвымъ грэх0мъ прибhвшую мнЁ сквeрну, молю1сz тебЁ, њмhй, дв7о.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же несмёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Ви1дэвъ рaдуzсz ѓгGлwвъ чи1ны, патріaрхwвъ, препод0бныхъ, прbр0кwвъ, страдaльцєвъ, ґпcлwвъ же и3 прaведныхъ всёхъ, бGодохновeнне: съ ни1миже совокуплszсz, помzни2, заступи2 на земли2 чи1стэ ўблажaющихъ тS.

Ћкw свётъ, ћкw ќтро, ћкw вели1кое с0лнце, ћкw нб7о, наѕвёзденное чудeсъ свэтлостьми2, и3 ћзвами свzтhми бhлъ є3си2, всёхъ помышлє1ніz благохвaлzщихъ тS, стефaне, ўкрашaz и4стиннw, м§ниче многострадaльне.

Твeрдыми п0стничества пHдвиги низложи1въ тмы2 нач†ла, џ§е, прeжде, и3 въ послBднzz пострадaвъ крёпкw, всеконeчнэй пaгубэ сі‰ предaвъ, стефaне, мyченикwвъ добр0то и3 прпdбныхъ похвало2.

ТвоS преслaвнаz пaмzть днeсь пресвётлыми зарsми дарHвъ д¦а њзарsетъ земн†z и3сполнє1ніz, ю4же рaдостнw нhнэ прaзднующыz просвэти2 и3 њсвzти1 ны, бGоблажeнне стефaне.

БGор0диченъ:

Свёта пріsтелище, бGорaдованнаz, свzщенномyченикwвъ и4стинно ўтверждeніе и3 прпdбныхъ всёхъ похвало2, спаси1 ны t бёдъ и3 њбстоsній, и3 врагHвъ нашeствіz, воспэвaющыz тS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Болёзньми п0стническими началоѕл0бнаго ѕмjz до концA ўмертви1лъ є3си2 на концёхъ же вэнeцъ мучeніz взeмъ, стефaне всехвaльне, поклонeніе подаS честны6мъ nбразHмъ, ћкw вёдый на первоoбрaзное ћвэ преходи1ти, всеблажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Неизречeннагw ржcтвA былA є3си2 всенепор0чнаz невёста, ћкw сyщи чистёйшій хрaмъ, бцdе: свёта бо превёчнаго, въ тS всeльшагосz родилA є3си2 бGа сл0ва. пою1ще твоE u5бо ржcтво2, величaемъ дост0йнw тебE, всенепор0чнаz nтрокови1це.

На літургjи, Бlжє1нна nктHиха на д7: и3 с™aгw пёснь G-z, на д7. Прокjменъ, глaсъ }. Восхвaлzтсz прпdбніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ. Стjхъ: Восп0йте гDеви пёснь н0ву. Ґпcлъ къ тімоfeю, зачaло с§а. Ґллилyіа, глaсъ }: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе матfeа, зачaло lз. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

29 ноября: Святого мученика Парамона. Святого мученика Филумена. Преподобного Акакия Синайского.

Мёсzца тогHже въ к7f-й дeнь.

С™aгw мyченика парам0на:

И# с™aгw мyченика філумeна:

И# прпdбнагw ґкaкіа, и4же въ лёствицэ свидётельствованнагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры мyченика G, глaсъ д7.

Под0бенъ: Звaнный свhше:

Свэтоzвлeніемъ ћвэ њзарsемь, * всеблажeнне парам0не, * бжcтвеннагw д¦а, * тмY глубочaйшую до концA * возненави1дэлъ є3си2 многоб0жіz, * и3 пришeлъ є3си2 благоключи1мное врeмz пріeмъ, всеблажeнне, * къ предлежaщымъ страдaніємъ доблемyдреннw, * и3 побэдон0сецъ ћвльсz, * низложи1лъ є3си2 г0рдаго и3 рaтника всёхъ земнhхъ, * величaz хrтA. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

За всёхъ бGа и3 цRS, * мн0жество многочи1сленное, * закалaемое разумёвъ, парам0не, * бжcтвенною рeвностію разжeглсz є3си2, * и3 возопи1лъ є3си2: хrт0въ рaбъ и4скренній є4смь всегдA, * разумёйте, пребеззак0нніи мучи1тели, * ћкw бо ѓгнецъ неѕл0бивъ заклaтисz, * сE нhнэ самозвaнъ пріид0хъ. * не пецhтесz u5бо: * жeртва пріsтна * пожрeнному пл0тію, * менє2 рaди в0льнw, * бhти понуждaюсz.

Седмочи1сленною чествyемь десzти1цею, * трегyбнw же честнhй, * с0тницею ли1къ страдaльцєвъ, * многоб0жную низложи1лъ є3си2 лeсть * пребеззак0ннующихъ вёрою: * съ ни1миже вэнчaлсz є3си2 подвизaвсz доблемyдреннw, парам0не, * и3 ликHмъ безтэлeсныхъ * рaдуzсz сочи1слилсz є3си2. * съ ни1миже моли1сz, * всsкіz ск0рби и3 напaстей * и3збaвитисz нaмъ, * тS чтyщымъ и3 при1снw блажaщымъ.

Ѓще и3зв0литъ настоsтель пёти ґллилyіа, да поeтъ сjи стіхи6ры бцdэ прeжде, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

И#зъ безначaльна nц7A, * сн7ъ безлётнw, * снизхождeніz рaди и3 спасeніz человёкwвъ, * бGъ человёкъ бhсть, * да подaстъ первоздaнному нhнэ рaй: * тогдA и3 всE є3стество2 и3збaвитсz * t прeлести ѕмjевы, * и3 џбразъ пaдшій спасeтъ, * ћкw благопремэни1тель: * toнyдуже м™рь содёла * невэстор0дицу чи1сту, ћкw несквeрну: * ю4же ћкw ґгкЂру вси2 * и3 пристaнище ўблажaемъ.

Воплощeнна создaтелz всёхъ * и3мёла є3си2 во ўтр0бэ твоeй, бGоблажeннаz, * воwбрази1вшаго человёка, * прeжде пaдшаго преступлeніемъ ѕміи1нымъ: * бGа бо родилA є3си2 * пл0тію несказaннw нaмъ, * и3 и3зъ тлёніz свободи1ла є3си2 * є3стество2 всE њбветшaвшее * ржcтв0мъ твои1мъ. * тёмже поeмъ и3 слaвимъ * твою2 благодaть, дв7о безневёстнаz, * моли1тисz не престaй, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Да твоеS всBмъ мн0жество ми1лости * и3 блaгости tкрhеши нaмъ * неwпредэли1мую пучи1ну, * грэхи2 рабHвъ твои1хъ вс‰ заглaди: * и4маши бо, всенепор0чнаz * ћкw м™и сyщи б9іz, * влaсть создaніz, * и3 в0диши вс‰, * ћкw х0щеши, си1лою твоeю: * и4бо бlгодaть д¦а с™aгw, * ћвэ всeльшаzсz въ тS, * содёйствуетъ ти2 во всeмъ при1снw, * всеблажeннэйшаz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И$же со nц7eмъ * и3 д¦омъ славосл0вимый сн7ъ, * въ вhшнихъ t серафjмwвъ, * первоздaннаго пaки њбнови1ти хотS, * всего2 себE и3стощи2 неизречeннw, * во ўтр0бэ твоeй, бцdе всепётаz: * и3 и3зъ тебє2 возсіsвый, * просвэти2 вeсь мjръ бжcтв0мъ, * и3збaвивый t їдwлонеи1стовства, * соб0ю њбожи1вый, * на нб7сA возведE человёчество, * хrт0съ бGъ * и3 сп7съ дyшъ нaшихъ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ т0йже:

Не рыдaй менє2, м™и, * зрsщи на дрeвэ * повёшена твоего2 сн7а и3 бGа, * и4же на водaхъ повёсившаго зeмлю неwдержи1мw, * и3 всю2 твaрь создaвшаго: * и4бо воскреснY и3 прослaвлюсz, * и3 ѓдова ц†рствіz сокрушY крёпостію, * и3 погублю2 тогw2 си1лу, * и3 св‰занныz и3збaвлю * њ ѕлодёйства є3гw2, * ћкw бlгоутр0бенъ, * и3 nц7Y моемY приведY, * ћкw чlвэколю1бецъ.

На стіх0внэ nктHиха.

Прпdбнагw ґкaкіа слyжба поeтсz на повечeріи.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Ґкaкіа, и3збрaннаго послyшателz, пёсньми пою2. Fеофaнъ:

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Неѕл0бнымъ нрaвомъ њбл0жсz, благоoбрaзную добродётелей стzжaлъ є3си2 добр0ту, хrт0ву в0льному послушaнію под0бzсz, дaже до смeрти, всебlжeнне.

Ѕл0бы њбрэтaтелz посрами1лъ є3си2 безѕл0біемъ свои1мъ: терпёніемъ же, џ§е, и3скушeній, тогw2 г0рдую и3 вознесeнную враждY, къ земли2, всеблажeнне, смири1лъ є3си2.

Воздержaніемъ терпэли1внымъ, прпdбне, пред8wбучazсz и3 страстeй tсэкaz нач†ла, безстрaстіz nдeждею ўкраси1лсz є3си2 п0слэжде, благодaтію бжcтвенною покрывaемь.

Ўкрэпи1въ душeвное ўстроeніе терпёніемъ твeрдымъ и3 д0блимъ, всеблажeнне, п0мысломъ, по вс‰ дни6 терпёлъ є3си2 м§ническій п0двигъ, и3 вэнeчникъ показaлсz є3си2.

БGор0диченъ:

Крёпость твори1тельна и3 пёніе, бGъ и3 гDь, и4же нaсъ рaди и3зъ тебє2 воплощeйсz и3 рождeйсz, прbр0чески ћкоже и3сaіа, пречcтаz, благовэсти2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Всего2 тебE самaго творцY твоемY и3 бGу, прпdбне, возложи1въ, терпёлъ є3си2 томи1тельное и3зничтожeніе.

Зак0ннw страдaльческое терпёніе, воздeржниче, показaлъ є3си2 на земли2: тёмже тебЁ нбcное весeліе дадeсz.

Смирeніе и4стинно, долготерпёніе nпaснw держaлъ є3си2, терпёніе, воздержaніе съ послушaніемъ, преблажeнне.

БGор0диченъ:

Всёхъ содётель зи1ждетсz, нaсъ рaди, пречcтаz, пл0ть пріeмь њдушевлeнну, и3зъ тебє2, прес™az бGоневёсто.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўмертви1въ, џ§е, мyдрость пл0ти твоеS, твою2 дyшу њживи1лъ є3си2, и3 прaвды вэнeцъ пріsлъ є3си2, зовhй ґкaкіе: слaва си1лэ твоeй, гDи.

П0двиги д0лги пріeмлz, и4же по вс‰ дни6 терпэли1вное покaзывалъ є3си2 сопротивлeніе, џ§е. тёмже по смeрти, ћкw жи1въ, возопи1лъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Твeрдымъ ўм0мъ томлє1ніz за хrтA претерпёлъ є3си2, ґкaкіе блажeнне, сего2 помышлsz на кrтЁ пригвождeна, за спасeніе р0да нaшегw.

БGор0диченъ:

Чистёйши є3си2 нб7съ и3 мhсленныхъ си1лъ, ћкw си1хъ зижди1телz, пречcтаz, р0ждши. тёмже ти2 зовeмъ: рaдуйсz, бцdе всепётаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи, м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Ты2, прпdбне, ћзвами мyжески ўранsемь, и3 біє1ніи по вс‰ дни6 терпS крёпкw, прпdбнw почи1лъ є3си2.

Течeніе д0брое скончaвъ, ґкaкіе неѕл0бный, и3 трудHвъ своб0дный и3 болёзней воспріsлъ є3си2 пок0й.

Ќмъ тв0й чи1стымъ п0мысломъ њкормлsемь, ґкaкіе бGон0се, къ вин0вному всёхъ благополyчнw ўстреми1сz.

БGор0диченъ:

Ни ѓгGльскій ќмъ, ни человёчь м0жетъ ржcтво2 твоE сказaти: превосх0дитъ бо всsко постижeніе рaзума.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Ўснyлъ є3си2 блажeннымъ сн0мъ, блажeнне, и3 по смeрти kви1сz послyшаz, џ§е, вопрошaющихъ, ћкw не ўмирaетъ послушaніе и3мёzй.

Скончaвъ дHбрыz п0двиги, тезоимени1те, нетлённагw, бGомyдре, спод0билсz вои1стинну безсмeртіz, и3дёже рaдуzсz вэнцы2 побёды воспріsлъ є3си2.

Бжcтвенное и3 д0брое и3 бGоуг0дное воздержaніе житіS твоегw2, блажeнне, мнHгіz ўтверждaетъ бжcтвеннымъ стрaхомъ и3 желaніемъ бл†гъ бyдущихъ, ґкaкіе.

БGор0диченъ:

Вои1стинну бцdу тS вёрою слaвимъ, ћкw бGа зачeншую, и3 р0ждшую сего2 неискусобрaчнw, соеди1ншасz и3зъ тебє2 пріsтныz с™hмъ хрaмомъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Свётлостію вёры и3 дётельнымъ свётомъ, kви1лсz є3си2 равноaгGленъ на земли2, вои1стинну, ґкaкіе всемyдре. показaлъ є3си2 мyжески крёпкое ўмA твоегw2, сокруши1лъ є3си2 нап†даніz страстeй пост0мъ: тёмже и3 по кончи1нэ, ћкw жи1въ kви1лсz є3си2, непобэди1ме.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Всёмъ желaніемъ вLцэ и3дhй, дос†ды и3 безчє1стіz, прпdбне, и3 ћзвы терпS, взывaлъ є3си2: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

П0мыслъ тв0й вLчніz помышлsz стrти и3 распsтіе, и3 смeрти поучazсz, ўранsемь пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Мeртвъ во гр0бэ, по зак0ну ўмирaющихъ лежA безъ дыхaніz, глаг0лющему вэщaеши пaче є3стествA, ћкw не ќмерлъ є4смь, взывaеши: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Ўмeршыz, и4мже, дв7о, держи1ми бёхомъ зак0номъ, жи1знь р0ждши и4стинную, возстaвила є3си2 зовyщыz: бlгословeна ты2 въ женaхъ, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Крёпкимъ воздержaніемъ, бGу тебЁ бhсть смэси1тисz, прпdбне, ќзъ тёла разрёшшусz, и3 пл0ть и3знури1вшу, и3 видёніемъ дётельнымъ, џ§е, зовhй: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Съ мyчєники хrт0вы сочетaемь и3 вчинsемь, непрестaннw, прпdбне, поS чlвэколю1бца, и3 молsсz њ нaсъ, восхвалsющихъ тS и3 вопію1щихъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пострадaвъ зак0ннw на земли2, нбcный њбрёлъ є3си2 пок0й, рaдуzсz, прпdбне, со с™hми, и3 сопричaстникъ весeліz и3 рaдости и4хъ бhвъ, и3 взывaz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Воплощaетсz безпл0тный прeжде, содётель зи1ждетсz и3зъ тебє2, всенепор0чнаz: и4бо въ пречcтаz ложеснA тво‰ вшeдъ непостижи1мый, њписaніемъ плотски1мъ хотS њб8sтисz. тёмже вси1 тz благослови1мъ, марjе бGоневёсто.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Ми1лостивнw вмэсти1сz, џ§е, ко всsческихъ бlгодётелю, неѕл0біz добр0тою ўкрашazсz, и3 красот0ю добродётелей сіsz. тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

Зак0ну повинyzсz вLчню, твою2 преклони1лъ є3си2 вhю, монaшествующихъ борeнію, и3 побэдон0сецъ, џ§е, бhвъ, къ неѕл0бію дости1глъ є3си2 совершeнному, всеблажeнне.

Пёніе бGу возсылaти со безпл0тными спод0билсz є3си2, ћкw соблю1дъ џнэхъ житіE и3 чистотY: терпёніемъ же дёлъ мyченикwвъ слaву пріsлъ є3си2.

Пріими2 t нaсъ, бGон0се, приноси1мое тебЁ пёніе t чи1ста сeрдца, и3 воздaждь мольбaми твои1ми согрэшeній њставлeніе и3 спасeніе, всечeстне.

БGор0диченъ:

Ћкw к0рень сyщу вои1стинну нетлёніz, тS дв7о, вси2 вёрніи, и3 ўтверждeніz, хвалaми почитaемъ: тh бо v3постaсное безсмeртіе нaмъ родилA є3си2.

Стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Воздержaніемъ мyдрость плотскyю ўмертви1лъ є3си2, * и3 дyшу њживи1лъ є3си2 пост0мъ, * и3 добродётелей совершeніемъ. * tсю1ду же и3 kви1лсz є3си2, * ћкw жи1въ по кончи1нэ вои1стинну: * ћкоже бо с0нъ вмэни1сz тебЁ смeрть, * къ бGу престaвльшусz, * и3 въ рyцэ дyшу прел0жшу є3мY, * ґкaкіе слaвне.

Страстeй ўспи1лъ є3си2 * жел†ніz, ґкaкіе, * бдёніе всен0щное ћкw стzжaвъ, * послушaніе и3 смирeніе, * поучeніе же бжcтвенныхъ писaній, * и3 сeрдце чи1сто, * и3 ќмъ несмущeнъ. * тёмже бhлъ є3си2 и3 пріsтелище д¦а с™aгw, * зари6 чудeсъ возсіsвъ концє1мъ.

Мірскaгw пристрaстіz * до концA возгнушaвсz, * безстрaстіz сосyдъ бhлъ є3си2: * любомyдріz же, слaвне, * дётельнымъ восхождeніемъ, * возвhсилсz є3си2 къ самомY желaнію конeчному, * и3 ўзрёлъ є3си2 тaйнымъ видёніемъ * неви1димыхъ недомhслєнныz и3 бжcтвєнныz добрHты, * ґкaкіе всемyдре и3 блажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Nц7Y є3диносyщна * и3 д¦у сопрест0льна, * и3зъ чcтыхъ кровeй твои1хъ воплоти1ла є3си2, * и3 пaче сл0ва породилA є3си2, * во двyхъ познавaема дёйственныхъ существaхъ * и4стиннw и3 хотёніихъ. * є3г0же моли2, прес™az дв7о, * ћкw сн7а твоего2 и3 бGа, * спасти2 вёрою чи1стою тебE блажaщыz.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ т0йже:

Ѓгнца и3 пaстырz тS, * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски тебЁ вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

На ќтрени џба канHна nктHиха: и3 с™aгw на д7. є3гHже краегранeсіе: Воспэвaти твою2 нhнэ дaждь, м§ниче, бlгодaть. ЇHсифъ.

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Пою1ща свэтон0сную твою2 пaмzть, мyчениче парам0не, свэщaтельными д¦а зарsми сeрдце моE просвэти2, и3 пребывaти ми2 бжcтвенными законоположeньми ўкрэпи2.

М§ническимъ пресвётлw благослaвіемъ, бlжeнне, њбогати1лсz є3си2, мyченическими просіsвъ добр0тами, и3 крaсными рaнами ўкраси1всz, парам0не. тёмже тS вёрнw ўблажaемъ.

В0дъ животв0рныхъ д¦а сhй и3сп0лненъ, безб0жіz зн0емъ лю1тэ и3стazвшыz њроси1лъ є3си2, и3 къ водЁ, слaвне, воспокоeніz путеводи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Въ лёто безлётнаго родилA є3си2, человёка бhвша, є3г0же прилёжнw моли2, чcтаz, ћкw сн7а твоего2 и3 гDа, души2 моеS лBтныz стр†сти ўврачи1ти, всенепор0чнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Возношeніе врaжіе, смири1всz хrтA рaди, разруши1лъ є3си2, и3 тогw2 полки2 мечeмъ терпёніz ссёклъ є3си2.

Разруши1лъ є3си2 лукaвый совётъ, и4же на вёру нaшу, и3 крёпкw пострадaлъ є3си2, м§ниче страстотeрпче парам0не.

Ўкрэпи1лсz є3си2 бжcтвенною благодaтію, ћкw в0инъ си1ленъ, и3 лю6тыz м{ки, мyчениче, ћкоже с0нъ вмэни1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ўкрэпи2 м0й ќмъ, совращaемь мн0гими страстьми2, м™и б9іz пречcтаz: ћкw да по д0лгу слaвлю тS.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Терпёніемъ бжcтвенныхъ повелёній њчи1стилъ є3си2 дyшу t сквeрны, и3 къ страдaльческому пости1глъ є3си2 совершeнію: жрeти бо кумjрwмъ tрeклсz є3си2 прелє1стнымъ, подражaz хrтA, копіeмъ заклaнъ бhлъ є3си2: но прилёжнw моли2 є3го2 њ мjрэ, всебlжeнне парам0не.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э въ тв0й, бцdе, прибэгaю смирeнный, покр0въ бжcтвенный, припaдаz молю1сz: поми1луй, пречcтаz, ћкw превзыд0ша главY мою2 грэси2, и3 бою1сz, вLчце, мyки, и3 трепeщу. молeніе сотвори2, чcтаz, къ сн7у твоемY, t си1хъ и3збaвити мS.

КrтобGор0диченъ:

И#зъ безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Сeрдце твоE мyжествомъ њграждaемо, и3 дерзновeніемъ, слaвне, разжигaемо, м{ки многоплетє1нныz, младeнєцъ стрэл‰ніz, мyчениче доблемyдренне, вмэни1лъ є3си2.

Ўмерщвлsеми повелёніемъ мучи1телz страдaльцы ви1дэвъ, ћкоже nни2, бжcтвенную рeвность пріsше м§никъ парам0нъ, къ страдaнію пріи1де.

Крёпкw тS растzгaема, и3 кHпіи неми1лостивнw бод0ма, и3 кHзни вр†жіz побэждaюща, хrт0съ вэнчa тz подвигопол0жникъ, бlжeнне парам0не.

Терпёнію ўдивлszсz мyченикwвъ, и3 тёхъ совершeнію дивsсz, слaвне, тёхъ приwбщи1лсz є3си2 рeвности вёры и3 пречcтн0му страдaнію.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлены2 человёки преступлeніемъ живон0снымъ твои1мъ рождеств0мъ, дв7о марjе, всёхъ њживи1ла є3си2. тёмъ тS слaвимъ и3 бGолёпнw ўблажaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Дaръ многоцённый тебE самaго принeслъ є3си2 творцY твоемY, пострадaвъ и3 прeлесть побэди1въ, мyченикwвъ ўдобрeніе.

Куми1ры, мyдре, и3 дeмwнскаz к†пища сокруши1лъ є3си2, ўтверждeно помышлeніе стzжaвъ, на кaмени бжcтвенныz вёры, парам0не.

Дeмwнwвъ мн0жество мyжественнw њструпи1лъ є3си2, њструплeніемъ пл0ти твоеS, страдaльче доблемyдренный. тёмже тS ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Равночeстенъ nц7Y сhй и3 д¦у гDи, t чи1стыхъ твои1хъ кровeй воплоти1сz, чcтаz, чlвёкъ бhвъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Не бhлъ є3си2 во врeмz подвигHвъ лэни1въ, встанли1въ же пaче, и3 бжcтвенному страдaнію д0блественъ. сегw2 рaди вэнeцъ слaвы получи1лъ є3си2.

Мyченикwвъ соб0ру себE сочетaлъ є3си2, скончaвшихсz ўсeрднw, прeжде твоегw2 страдaніz, приснопaмzтне, и3 съ ни1ми нбcному черт0гу спод0билсz є3си2.

К0піz подражaтелz тS хrт0ва содёлаша, и4миже прободaемь, мyчениче, къ немY востeклъ є3си2 вэнцен0сецъ, ўмертви1въ терпёніz nрyжіемъ несмhслєнныz.

БGор0диченъ:

И#збaви мS соблaзнwвъ житeйскихъ, пренепор0чнаz, въ нощи2 невёдэніz безмёстными помышлє1ніи њдержи1маго и3 ѕл0бою врaжіею при1снw њмрачaемаго.

По ѕ7 пёсни мyчениченъ nктHиха.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Врачeвствъ и3 чудeсъ благодaтію, мyдре мyчениче, t бGа њбогaщсz свётлw, врачyеши зовyщыz: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Простирaемыхъ мyкъ небрeглъ є3си2, всE попечeніе и3мёz на нб7сёхъ, и3 зовhй, достослaвне: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ты2 кровeй, страдaльче, nгнeмъ всю2 попали1лъ є3си2 вeщь безб0жіz, слaвне, лукaвую: рос0ю же чудeсъ твои1хъ, сyщыz въ зн0и лю1тыхъ њрошaеши, парам0не, зовhй: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоS, гDи.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, є3ди1на рaдость р0ждшаz человёкwмъ, рaдуйсz, нб7о и3 пrт0ле херувjмскій, и3 преслaвнаz палaто цrтвующагw всёхъ вэкHвъ, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Б0драго тS храни1телz душaмъ стzжaвше, њбогати1хомсz, ўсповyюща дeмwнскаz мечт†ніz всегдA, и3 пл0ти свирBпыz в0лны, и3 бyрю помышлeній, мyчениче многострадaльне, вопію1щихъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Струsми твои1хъ свzщeнныхъ кровeй багрzни1цу њчервлени1лъ є3си2 себЁ, њбветшaніе весьмA пріsти не и3мyщу, и3 свётлw ўкрашaемь на нб7сёхъ њбитaеши, вопіS, блажeнне: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ћкоже nвчA чи1стое, и3 жeртва непор0чнаz, и3 приношeніе всесожегaемо ќгльми свzщeннагw, мyчениче, страдaніz, страстопол0жнику твоемY хrтY принeслсz є3си2, мyдре, поS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Зак0на тS сBни и3 прbр0кwвъ проначертaша, чcтаz, проповBданіz, неизречeннw хотsщу бhти бGа нaшегw роди1тельницу, бGоблагодaтнаz чcтаz: є3мyже вси2 поeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ, веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

СE свэтозaрнагw страстотeрпца свэтоzвлeннаz њсіS пaмzть, всёхъ вёрныхъ сердцA просвэщaющи бжcтвеннымъ д¦омъ, рaдостнw ликовствyющихъ и3 вёрою блажaщихъ.

Ћкw седмокрyжною десzти1цею и3 трегyбною с0тницею непобэди1мыхъ мyченикwвъ совокуплsемь: съ ни1миже тёло твоE, мyчениче хrт0въ, лежи1тъ, и3 съ ни1ми моли2 спасти1сz нaмъ.

П0прище прошeдше болёзненное, многови1дныхъ мyкъ и3сп0лнено, и3 со хrт0мъ мjръ побэди1вшимъ, свётлw побэди1вше, вэнцен0сцы м§ницы на нб7сёхъ жи1тельствуете.

Взsтъ бhлъ є3си2 t земли2, и3 п0чєсти твои1хъ пHдвигъ пріsлъ є3си2, нhнэ же рёки и3сточaеши нaмъ чудeсъ тебE чтyщымъ и3 благочeстнw пaмzть твою2 торжествyющымъ, парам0не.

БGор0диченъ:

Просвэти2 души2 моеS ѕBницы њмрачє1нныz невидёніемъ тлетв0рнагw грэхA, бGороди1тельнице пречcтаz вLчце: тh бо вёрныхъ є3си2 п0мощь и3 просвэщeніе, чcтаz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Мн0жество непобэди1мое в0инства, сосл0віе бжcтвенно непобэди1мое мyченикwвъ, благочестномyдреннw воспои1мъ, и3мyще чиноначaльника парам0на чyднаго, њбличи1вшаго мучи1телz, и4же со всёми мyченики вэнeцъ получи2 слaвы.

Слaва, и3 нhнэ, БGор0диченъ:

Рaдуйсz, б9іz палaто: рaдуйсz, горо2 њсэнeннаz: рaдуйсz, купино2 неwпали1маz: рaдуйсz, пrт0ле слaвы: рaдуйсz, бжcтвеннаz трапeзо: рaдуйсz, стaмно всезлатaz: рaдуйсz, свёщниче всесвётлый: рaдуйсz, лeгкій џблаче, дв7о м™и марjе.

30 ноября: Святого апостола Андрея первозванного.

Мёсzца тогHже въ l-й дeнь.

С™aгw и3 всехвaльнагw ґпcла ґндрeа первозвaннагw.

По предначинaтельномъ pалмЁ, поeмъ:

Блажeнъ мyжъ: пeрвый ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ: стіхи6ры на }, глaсъ д7. Поd: Звaнный свhше:

И$же п®тeчевымъ свётомъ воwбражeнъ, * є3гдA њзарeніе v3постaсное * слaвы n§ескіz kви1сz, * человёческій р0дъ * за бlгоутр0біе спасти2 хотS: * тогдA пeрвый ты2, слaвне, къ немY притeклъ є3си2, * њзарeнъ бhвъ въ рaзумэ * совершeннэйшею лучeю тогw2 бжcтвA, * toнyдуже и3 проповёдникъ и3 ґпcлъ бhвъ * хrтA бGа нaшегw, є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Три1жды.

И$же п®тeчевымъ глaсомъ њглашeнъ, * є3гдA всес™0е сл0во воплоти1сz, * жи1знь нaмъ подаS, * и3 спасeніе сyщымъ на земли2 благовэствyz: * тогдA томY, премyдре послёдовалъ є3си2, * и3 себE крaйнее и3 всес™0е, * ћкw начaтокъ томY њсвzти1лъ є3си2, * є3г0же и3 познaвъ, * и3 возвэсти1лъ є3си2 ср0днику твоемY бGа нaшего. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Три1жды.

И$же и3зъ непл0дове прозsбшему * ў§ни1къ бhвъ, * є3гдA дёвственное ржcтво2 возсіS, * благочeстіz ўчи1тель, * и3 цэломyдріz показyz чистотY: * тогдA ты2 теплёйшій добродётели рачи1тель, * ґндрeе бlжeнне, бhлъ є3си2, * восхождє1ніz въ сeрдцэ твоeмъ полагaz, * и3 t слaвы къ неизречeннэй взsлсz є3си2 слaвэ * хrтA бGа нaшегw. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, глaсъ д7. Ґнат0ліа:

Рhбъ лови1тву њстaвивъ, ґпcле, человёки ўловлsеши тр0стію пр0повэди, низпущaz, ћкоже ќду благочeстіz льщeніе, и3 возводS и3зъ глубины2 лeсти kзhки вс‰, ґндрeе ґпcле, верх0внагw сhй є3динокр0вный, и3 вселeнныz кyпнw проповёдниче велеглaсный, молsсz не престaй њ нaсъ, вёрою и3 люб0вію благохвaлzщихъ, всехвaльне, при1снw честнyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, предпрaзднства, глaсъ т0йже:

И#сaіе, ликyй, сл0во б9іе воспріими2, прорцы2 nтрокови1цэ марjи, купинY горёти nгнeмъ и3 не сгарaти зарeю бжcтвA. виfлеeме, благоукраси1сz, tвeрзи вратA, є3дeме: и3 волсви2 и3ди1те, ви1дэти спасeніе въ ћслэхъ повивaемое, є3г0же ѕвэздA показA верхY вертeпа, жизнодaвца гDа, спасaющаго р0дъ нaшъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz G.

Соб0рнагw послaніz петр0ва чтeніе.

[Зач: н7и] Пeтръ, ґпcлъ ї}съ хrт0въ, и3збр†ннымъ пришeльцємъ разсёzніz, п0нта, галатjи, каппадокjи, ґсjи и3 віfmнjи, по прозрёнію бGа nц7A, во с™hни д¦а, въ послушaніе и3 кроплeніе кр0ве ї}съ хrт0вы, бlгодaть вaмъ и3 ми1ръ да ўмн0житсz. Бlгословeнъ бGъ и3 nц7ъ гDа нaшегw ї}съ хrтA, и4же по мн0зэй своeй ми1лости порождeй нaсъ во ўповaніе жи1во, воскrніемъ ї}съ хrт0вымъ t мeртвыхъ, въ наслёдіе нетлённо, и3 несквeрно, и3 неувzдaемо, соблюдeно на нб7сёхъ вaсъ рaди: и5же си1лою б9іею соблюдeни вёрою, во спасeніе гот0вое kви1тисz во врeмz послёднее. Њ нeмже рaдуйтесz, мaлw нhнэ, ѓще лёпо є4сть, приск0рбни бhвше въ разли1чныхъ напaстехъ: Да и3скушeніе вaшеz вёры, многочестнёйше злaта ги1бнуща, nгнeмъ же и3скушeна, њбрsщетсz въ похвалY и3 чeсть и3 слaву, во tкровeніи ї}съ хrт0вэ: є3г0же не ви1дэвше лю1бите, и3 на нег0же нhнэ не зрsще, вёрующе же, рaдуетесz рaдостію неизглаг0ланною и3 прослaвленною, пріeмлюще кончи1ну вёрэ вaшей спасeніе душaмъ: њ нeмже спасeніи взыскaша и3 и3спытaша прbр0цы, и5же њ вaшей бlгодaти прорек0ша, и3спытaюще, въ каково2 и3ли2 въ к0е врeмz kвлsше въ ни1хъ д¦ъ хrт0въ, прeжде свидётельствуz њ хrт0выхъ стrтeхъ, ±же по си1хъ слaвахъ: И5мже tкрhсz, ћкw не и5мъ самBмъ, но нaмъ служaху сі‰, ±же нhнэ возвэсти1шасz вaмъ благовэствовaвшими вaмъ д¦омъ с™hмъ, п0сланнымъ съ нб7сE, въ нsже желaютъ ѓгGли прини1кнути. Тёмже, возлю1бленніи, препоsсавше чрє1сла помышлeніz вaшегw, трезвsщесz, совершeннэ ўповaйте на приноси1мую вaмъ бlгодaть, tкровeніемъ ї}съ хrт0вымъ. Ћкw ч†да послушaніz, не преwбразyющесz пeрвыми невёдэніz вaшегw похотёніи: но по звaвшему вы2 с™0му, и3 сaми свsти во всeмъ житіи2 бyдите. ЗанE пи1сано є4сть: свsти бyдите, ћкw ѓзъ свsтъ є4смь. И# ѓще nц7A назывaете нелицемёрнw судsща комyждо по дёлу, со стрaхомъ житіS вaшегw врeмz жи1тельствуйте: вёдzще, ћкw не и3стлённымъ сребр0мъ, и3ли2 злaтомъ и3збaвистесz t сyетнагw вaшегw житіS nтцы2 прeданнагw. но чcтн0ю кр0вію, ћкw ѓгнца непор0чна, и3 пречcта хrтA, Пред8увёдэнаго ќбw прeжде сложeніz мjра, ћвльшасz же въ послBднzz лBта вaсъ рaди. И5же є3гw2 рaди вёруете въ бGа, воздви1гшаго є3го2 и3зъ мeртвыхъ, и3 слaву є3мY дaвша, ћкw да вёра вaша и3 ўповaніе бyдетъ на бGа. Дyшы вaшz њчи1стивше въ послушaніе и4стины д¦омъ, въ братолю1біе нелицемёрно, t чи1ста сeрдца дрyгъ дрyга люби1те прилёжнw: порождeни не t сёмене и3стлённа, но неистлённа, сл0вомъ живaгw бGа и3 пребывaюща во вёки. ЗанE всsка пл0ть ћкw травA, и3 всsка слaва человёча, ћкw цвётъ трaвный: и4зсше травA, и3 цвётъ є3S tпадE: глаг0лъ же гDень пребывaетъ во вёки: сe же є4сть глаг0лъ, благовэствовaнный въ вaсъ. Tл0жше u5бо всsку ѕл0бу, и3 всsку лeсть, и3 лицемёріе и3 зaвисть, и3 вс‰ клеветы6, ћкw новорождeни младeнцы, словeсное и3 нелeстное млеко2 возлюби1те, ћкw да њ нeмъ возрастeте во спасeніе. Понeже вкуси1сте, ћкw бlгъ гDь. Къ немyже приходsще, кaменю жи1ву, t человBкъ ќбw ўничижeну, t бGа же и3збрaнну, чeстну, и3 сaми ћкw кaменіе жи1во зижди1тесz въ хрaмъ дух0венъ, с™и1тельство свsто, возноси1ти жє1ртвы духHвны, благопріsтны бGови ї}съ хrт0мъ. ЗанE пи1сано є4сть въ писaніи: сE полагaю въ сіHнэ кaмень краеуг0ленъ, и3збрaнъ, чeстенъ: и3 вёруzй въ џнь, не постыди1тсz.

Соб0рнагw послaніz петр0ва чтeніе.

[Зач: н7f] Возлю1бленніи, хrт0съ пострадA по нaсъ, нaмъ њстaвль џбразъ, да послёдуемъ стопaмъ є3гw2. И$же грэхA не сотвори2, ни њбрётесz лeсть во ўстёхъ є3гw2: и4же ўкорsемь, проти1ву не ўкарsше: страждA, не прещaше: предаsше же судsщему прaведнw. И$же грэхи2 нaшz сaмъ вознесE на тёлэ своeмъ на дрeво, да t грBхъ и3збhвше, прaвдою поживeмъ, є3гHже ћзвою и3сцэлёсте. Бёсте бо ћкw џвцы заблyждшыz, не и3мyще пaстырz: но возврати1стесz нhнэ къ пaстырю, и3 посэти1телю дyшъ вaшихъ. Тaкожде же и3 жєны2 повинyющесz свои6мъ мужє1мъ, да и3 ѓще нёцыи не повинyютсz сл0ву, жeнскимъ житіeмъ безъ сл0ва плэнeни бyдутъ, ви1дэвше є4же со стрaхомъ чи1сто житіE вaше. И5мже да бyдетъ не внBшнzz плетє1ніz вл†съ, и3 њбложє1ніz злaта, и3ли2 њдэsніz ри1зъ лёпота, но потаeнный сeрдца человёкъ, въ неистлёніи кр0ткагw и3 молчали1вагw дyха, є4же є4сть предъ бGомъ многоцённо. Тaкw бо и3ногдA и3 свzты6z жєны2, ўповaющыz на бGа, ўкрашaху себE, повинyющесz свои6мъ мужє1мъ: ћкоже сaрра послyшаше ґвраaма, господи1на того2 зовyщи: є3sже бhсте ч†да, благотворsще и3 не боsщесz ни є3ди1нагw стрaха. Мyжіе тaкожде, вкyпэ живyще съ свои1ми женaми по рaзуму, ћкw немощнёйшему сосyду жeнскому воздаю1ще чeсть, ћкw и3 снаслBдницы бlгодaтныz жи1зни, во є4же не прекращaтисz моли1твамъ вaшымъ. Конeцъ же, вси2 є3диномyдрени бyдите, ми1лостиви, братолю1бцы, милосeрдни, благоутр0бни, мудролю1бцы, смиреномyдри: не воздаю1ще ѕлA за ѕло2, и3ли2 досаждeніz за досаждeніе: супроти1вное же благословsще, вёдzше, ћкw на сE звaни бhсте, да благословeніе наслёдите.

Соб0рнагw послaніz петр0ва чтeніе.

[Зач: …а] Возлю1бленніи, хrтY пострадaвшу за ны2 пл0тію, и3 вы2 въ тy же мhсль воwружи1тесz, занE пострадaвый пл0тію, престA t грэхA. Во є4же не ктомY въ человёчєскіz п0хwти, но въ в0лю б9ію, пр0чее во пл0ти жи1ти врeмz. Довлёетъ бо вaмъ мимошeдшее врeмz житіS, в0лю kзhческую твори1вшымъ, х0ждшымъ въ нечистотaхъ, въ п0хотехъ, въ скотол0жствэ, въ п0мыслэхъ, въ піsнствэ, въ коѕлогласовaніихъ, въ лихоимaніи и3 бGомeрзскихъ їдwлослужeніихъ. Њ нeмже дивsтсz, не сходsщымсz вaмъ въ т0же блудA разліsніе, хyлzще: и5же воздадsтъ сл0во, гот0ву сyщему суди1ти живы6мъ и3 мє1ртвымъ. На сe бо и3 мє1ртвымъ благовэсти1сz, да сyдъ ќбw пріи1мутъ по человёку пл0тію, поживyтъ же по бз7э дyхомъ. ВсBмъ же кончи1на прибли1жисz: ўцэломyдритесz u5бо, и3 трезви1тесz въ моли1твахъ. Прeжде же всёхъ дрyгъ ко дрyгу люб0вь прилёжну и3мёйте, занE люб0вь покрывaетъ мн0жество грэхHвъ. Страннолю1бцы дрyгъ ко дрyгу, безъ роптaній. Кjйждо, ћкоже пріsтъ даровaніе, междY себє2 си6мъ служaще ћкw д0бріи строи1теліе разли1чныz бlгодaти б9іz. Ѓще кто2 глаг0летъ, ћкw словесA б9іz: ѓще кто2 слyжитъ, ћкw t крёпости, ю4же подаeтъ бGъ: да њ всeмъ слaвитсz бGъ ї}съ хrт0мъ, є3мyже є4сть слaва и3 держaва во вёки вэкHвъ, ґми1нь.

На літjи стіхи1ра хрaма, и3 ґпcла, глaсъ №.

Творeніе ґндрeа їерусали1мскагw.

Первозвaнный ў§ни1къ, и3 подражaтель стrти, соwбразyz тS, гDи, ґндрeй ґпcлъ, и4же во глубинЁ невэдёніz прельщaємыz и3ногдA, ќдицею кrтA твоегw2 возвлeкъ, приведE тебЁ. тёмже и3 спaсшесz вёрніи вопіeмъ ти2: моли1твами є3гw2, пребlгjй, жи1знь нaшу ўмири2 и3 спаси2 дyшы нaшz.

Воспои1мъ вёрніи петр0ва ср0дника ґндрeа, хrт0ва ўченикA, т0й бо м0ре мрeжами и3спытaвъ и3ногдA, ры6бы ўлови2: нhнэ же вселeнную тр0стію л0витъ кrтA, и3 kзhки t прeлести њбращaетъ ко крещeнію: и3 хrтY предстоS пр0ситъ ми1ра мjру и3 душaмъ нaшымъ вeліz ми1лости.

Џгнь ќмный просвэщaющь мы6сли и3 њпалsющь грэхи2, внyтрь пріeмь въ сeрдцы ґпcлъ хrт0въ и3 ў§ни1къ, сіsетъ ќбw тaинственными лучaми ўчeній, во kзhческихъ непросвэщeнныхъ сердцaхъ: сжигaетъ же пaки хвр†стнаz нечести1выхъ баснодэ‰ніz, џгнь бо д¦а таков0е и4мать дёйство. q чyдо стрaнно и3 стрaшнw! брeнный љзhкъ, брeнное є3стество2, тёло пeрстное, ќмное и3 невещeственное пріsтъ знaніе: но, q таи1нниче неизречeнныхъ и3 зри1телю нбcныхъ. моли2 њзари1тисz душaмъ нaшымъ.

Глaсъ }. Творeніе малaxа:

Желaемаго бGа во пл0ти ўви1дэвъ на земли2 ходsща, бGови1дче первозвaнне, є3динокр0вному вопіsлъ є3си2 рaдуzсz: њбрэт0хомъ, q сjмwне, желaемаго! сп7су же дв7дски возопи1лъ є3си2: и4мже џбразомъ желaетъ є3лeнь на и3ст0чники в0дъ, си1це желaетъ душA моS къ тебЁ, хrтE б9е. toнyдуже и3 желaнію желaніе приложи1въ, кrт0мъ прех0диши, къ немyже возжелёлъ є3си2, ћкw и4стинный ў§ни1къ, и3 мyдрый подражaтель бhвъ кrт0мъ тогw2 стrтeй: тёмже и3 слaвы џбщникъ є3гw2 бhвъ, прилёжнw моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }. Ґндрeа їерусали1млzнина, и3ли2 ґнат0ліево:

Проповёдника вёры и3 слугY сл0ва, ґндрeа восхвaлимъ: т0й бо и3зъ глубины2 человёки ўловлsетъ, вмёстw тр0сти кrтъ въ рукaхъ держS, и3 ћкw ќже низпущaz си1лу, возв0дитъ дyшы t лeсти врaжіz, и3 прин0ситъ бGу дaръ благопріsтенъ при1снw. того2 вёрніи въ ли1цэ ў§ни6къ хrт0выхъ восхвaлимъ, да м0литсz съ ни1ми, ћкw да ми1лостивъ бyдетъ нaмъ въ дeнь сyдный.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ, и3 и3збaви нaсъ t всsкіz нyжды и3 печaли.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, словeсное нб7о, слaву б9ію всегдA повёдающе, пeрвый хrтA зовyща послyшавъ тeплэ, и3 без8tстyпнw съ ни1мъ пребывaz: t негHже просвэщaемь ўви1дэлъ є3си2 свётъ вторhй, и3 сyщыz во тмЁ м0лніzми твои1ми просвэти1лъ є3си2, блaгости тогw2 подражaz. тёмъ всес™0е твоE совершaемъ торжество2, и3 мощeй рaку рaдостнэ цэлyемъ: t неsже и3сточaеши спасeніе просsщымъ и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Пeрвый добродётелей њбрэтaтель, благоутр0біz рaди, нaшимъ њбложeннагw, ґндрeе бGомyдре, є3стеств0мъ, совокупи1лсz є3си2 є3мY разжжeнною люб0вію, є3динокр0вному вопіS: є3г0же проповёдаша прbр0цы въ д©э, њбрэт0хомъ, грzди2 къ є3гw2 красотЁ, да привлечeни бyдемъ и3 душeю и3 помышлeніемъ, ћкw да свэтов0дствуеми тогw2 свэтлостьми2, н0щь прeлести и3 тмY невёдэніz tженeмъ, хrтA благословsще, подаю1щаго мjру вeлію ми1лость.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Kзhки, невёдущыz бGа, ћкw и3зъ глубины2 невёдэніz ўлови1лъ є3си2 мрeжею твои1хъ словeсъ: и3 возмущaеши ћвэ сл†наz морS, к0нь хрaбрэйшій kви1лсz є3си2 владhчествующагw м0ремъ, приснопэвaемый, и3 гни1лость безб0жіz и3зсуши1лъ є3си2, с0ль честнyю вложи1въ мyдрость твою2, є4йже и3 ўдиви1шасz, ґпcле слaвне, њбуsвшей мyдрости безстyднэ присвоsющіисz, хrтA не вёдуще подаю1щагw мjру вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ G. Гeрманово:

Скр0вника петр0ва и3 хrт0ва ў§никA, рhбъ лови1телz и3 ловцA человёкwвъ въ пёснехъ почти1мъ ґндрeа ґпcла: ї}совымъ бо ўчeніемъ вс‰ наказaвъ догмaты, и3 ћкw льщeніе рhбамъ плHти беззакHннымъ предадE, и3 ты6z ўлови2. тогw2 моли1твами, хrтE, подaждь лю1демъ твои6мъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, глaсъ т0йже:

ЇHсифе, рцы2 нaмъ: кaкw t с™hхъ, ю4же пріsлъ є3си2 дв7у непрaздну прив0диши въ виfлеeмъ; ѓзъ, глаг0летъ, прbр0ки и3спытaвъ, и3 tвётъ пріи1мъ t ѓгGла, ўвёрихсz, ћкw бGа роди1тъ марjа несказaннw, є3гHже на поклонeніе волсви2 t востHкъ пріи1дутъ, съ дaры честнhми служaще. воплоти1выйсz нaсъ рaди, гDи, слaва тебЁ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Ћкw ґпcлwвъ первозвaнный и3 верх0внагw сyщій брaтъ вLцэ всёхъ, ґндрeе, моли1сz, ми1ръ вселeннэй даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ.

На ќтрени, по №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ глaсъ №.

Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Ћкw бжcтвеннагw ў§никA и3 первозвaннаго всёхъ хrт0выхъ ў§никHвъ похвалsемъ тS люб0вію, ґндрeе ґпcле, и3 вёрнw вопіeмъ ти2: и3збaви пaству твою2, є4йже t бGа ввёрилсz є3си2, всsкіz ск0рби и3 нyждъ, и3 соблaзнwвъ, и3 всsкагw њѕлоблeніz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рyки тво‰, чcтнaz, с™ы6z, нhнэ простeрши ўми1льнэ, п0мощь нaмъ t с™aгw подaждь, и3 дaждь безбёднw жи1знь соверши1ти слaвzщымъ твоE прес™0е ржcтво2, и3 тS, вLчце, написyющымъ, nтрокови1це, надeжду и3 хвалY.

По в7-мъ стіхосл0віи, сэдaленъ, глaсъ G. Поd: Бжcтвенныz вёры:

Первозвaнна тS њбрёте хrт0съ, таи1нника и3зрsднэйша, ґндрeе блажeнне, и3 повелBніz є3гw2 ўсeрднw возвышaюща вселeннэй, ћкоже пернaтъ, просвэти1лъ є3си2 kзhкwвъ состо‰ніz: того2 ћкw бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ є7. Под0бенъ: Собезначaльное сл0во:

Ґпcла вси2 восхвaлимъ, ћкw самови1дца сл0ва, и3 б9eственнаго проповёдника, и3 kзhкwвъ дух0внаго ловцA, ћкw вои1стинну: и4бо приведe ны въ познaніе хrт0во ґндрeй бGоглаг0ливый, вeлій и4стиннw нaшъ предстaтель: и3 нhнэ м0литсz непрестaннw, во є4же спасти2 дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И5же на тS надє1жды, дв7о пречcтаz, несомнённw и3мyщихъ покр0въ сyщи, t разли1чныхъ напaстей и3 њбстоsній, и3 бёдъ лю1тыхъ свободи2 нaсъ, молsщи сн7а твоего2, со ґпcлы є3гw2: и3 спаси2 вс‰ воспэвaющыz тS.

Степє1нна, № ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло f7. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ }:

Проповёдника вёры и3 слугY сл0ва, ґндрeа восхвaлимъ: т0й бо и3зъ глубины2 человёки ўловлsетъ, вмёстw тр0сти кrтъ въ рукaхъ держS, и3 ћкw ќже низпущaz си1лу, возв0дитъ дyшы t лeсти врaжіz, и3 прин0ситъ бGу дaръ благопріsтенъ при1снw. того2, вёрніи, въ ли1цэ ўчени6къ хrт0выхъ восхвaлимъ, да м0литсz съ ни1ми, ћкw да ми1лостивъ бyдетъ нaмъ въ дeнь сyдный.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

Ћкw є3ди1на безлётнаго сн7а, въ лётэ пор0ждши воплощeнна, всес™az пречcтаz, вс‰ лBтныz стр†сти, всестрaстныz моеS души2 ўврачи2.

Ћзвы души2 моеS и3 сeрдца њжесточeніе, п0мысла њмрачeніе и3 ўмA побэждeніе потреби2, пречcтаz, ћкw сострадaтельна, твои1ми моли1твами.

Ћже свётъ р0ждшаz и3збaвителz моего2, тмы2 и3 мyкъ вёчныхъ тaмw и3збaви мS, пречcтаz: ћкw да спасaемь воспэвaю вели6чіz тво‰.

ЎмA моегw2, всепётаz, њмрачє1ніz свётомъ твои1мъ tжени2, свётъ р0ждшаz сyщій пaче ўмA: и3 дaруй ми2, бlгaz, є4же свётъ ўзрёти, и3зъ тебє2 возсіsвшій нaмъ.

И# ґпcтола двA канHна, на }.

КанHнъ пeрвый, творeніе їwaнна монaха.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

ТвоS побэди1тельнаz десни1ца бGолёпнw въ крёпости прослaвисz: тa бо, безсмeртне, ћкw всемогyщаz, проти6вныz сотрE, ї}льтzнwмъ пyть глубины2 новосодёлавшаz.

Смути1вшуюсz мою2 дyшу помышлє1ніи же и3 словесы2 њчи1сти всeльшеюсz въ тS, проповёдниче хrт0въ ґндрeе, бжcтвенною благодaтію: ћкw да чи1стэ и3сточy ти пёніе дост0йное.

Честн0е, п®тeча хrт0въ, свои1хъ ўченикHвъ верх0внэйшее, t непл0дове прозsбшій, и3зъ дв7ы р0ждшемусz хrтY препрослaвленному, ґндрeа, рaдуzсz, приведE.

Желaніемъ и3 люб0вію неукл0нною, добродётели степeней начeнъ, и3 восхождeнію при1снw поучazсz, t немощнhz си1лы къ верх0внэйшей, ґндрeе, си1лэ дости1глъ є3си2.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, благодaти и3ст0чниче, рaдуйсz, лёствице и3 двeре нбcнаz: рaдуйсz, свёщниче и3 стaмно златaz, и3 горо2 несэк0маz, ћже жизнодaвца хrтA мjру р0ждшаz.

Другjй канHнъ ґпcтола, глaсъ т0йже.

Пёснь №. Їрм0съ:

Столп0мъ џгненнымъ и3 џблачнымъ ї}лz наставлeй, ћкw бGъ, м0ре развeрзе, колесни6цы же фараHновы глубин0ю покры2: пои1мъ пёснь побёдную, ћкw є3ди1нъ прослaвисz.

Тр0стію є3ђліа и3зъ глубины2 лeсти и3з8eмь, ґндрeе многопётый, ты2 ўлови1лъ є3си2 лю1ди, ћкw њбэщA хrт0съ, научи1вый тS человёки ћкw ры6бы лови1ти.

И$же вёры ст0лпъ, сэдaлище и4стинныхъ догм†тъ хrт0выхъ, ґндрeй бGодохновeнный, вс‰ днeсь призывaетъ земны6z концы2, прaзднество лётное состaвити: стецeмсz u5бо вси2 вёрніи.

Морскaгw ки1та мрeжами и3спытyz, худ0жествомъ ловeцъ мрeжею д¦а kзhки, племенA и3 лю1ди ўловлsеши д¦омъ ћвственнэе, и3 вhшнюю глубинY, многочyдне, ћвэ tкрывaеши нaмъ.

Тайногрaдче нбcный, самови1дче и3 ри1торе неизречeннагw познaніz хrт0ва, пріeмый свhше д¦а с™aго, глаг0люща, въ kзhцэхъ сэдsщаго, nгнeмъ раздэлsюща даров†ніz, моли2 спасти1сz нaмъ.

Слaва, трbченъ:

Пребезначaльныz трbцы, є3ди1ницэ пресyщественнэй вёрою покланsюсz, не разсэцaz б9ествA: є4сть бо є3динови1дна, простA, нераздёльна: совокуплsю же сію2 существ0мъ, ли1цы же вёрнэ раздэлsю.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Младeнствуетъ бGъ и3зъ дв7ы и3 њбновлsетъ растлёвшыzсz и3зъ ґдaма, разрушaетъ же средостёніе и3 вражды2 преграждeніе пл0тію своeю: клsтву благословлsетъ прамaтернюю, и3зъ пречи1стыz м™ре прошeдъ.

Катавaсіа: Хrт0съ раждaетсz:

Пёснь G. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нeбо ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

Непл0дныz мhсли моеS безпл0діе всE tжени2, и3 плодон0сну добродётельми дyшу мою2 покажи2, всес™az бцdе, вёрныхъ пом0щнице.

И#збaви мS, всенепор0чнаz, всsкагw њсуждeніz и3 мн0гихъ соблaзнwвъ ѕмjевыхъ, вёчнующагw nгнS и3 тмы2, ћже свётъ р0ждшаz нaмъ невечeрній.

Стрaшнымъ суди1щемъ, чcтаz, и3 nгнeмъ џнэмъ неугаси1мымъ, и3 tвётомъ лю1тымъ вeсь њсуждeнъ є4смь: потщи1сz спасти1 мz прeжде концA, бlгaz, рабA твоего2.

Бlгословeнъ пл0дъ чрeва твоегw2, дв7о всепётаz: и3стлёвшыz бо плод0мъ дрeва рaди кrтA є3гw2 нетлёніz причaстники сотвори1ла є3си2 бжcтвенною благодaтію.

И$нъ. Їрм0съ:

Е#ди1не вёдый человёческагw существA нeмощь, и3 ми1лостивнw въ нE воwбрaжсz, препоsши мS съ высоты2 си1лою, є4же вопи1ти тебЁ, с™hй: њдушевлeнный хрaме, неизречeнныz слaвы твоеS, чlвэколю1бче.

Притeклъ є3си2 жaждею не звaнъ, ґндрeе, но самов0льнэ жи1зни ко и3ст0чнику, ћкоже є3лeнь, и3 всBмъ сего2 њбрётъ проповёдалъ є3си2: и3 пи1въ, напои1лъ є3си2 нетлёніz водaми и3стazвшыz жaждею концы2.

Ўвёдэвъ є3стє1ственныz зак0ны, ґндрeе досточyдне, и3 џбщника ср0дника пріsлъ є3си2, вопіS: њбрэт0хомъ желaемаго, и3 путесотвори1вшаго пл0ти рождeніе, сказaлъ є3си2 рaзумъ дух0вный.

Мрeжею сл0ва и3зъ глубины2 прeлести ўлови1лъ є3си2 словє1сныz ры6бы, ґпcле, и3 трапeзэ хrт0вэй снёдь чи1стую принeслъ є3си2, просвэщє1нныz благодaти ћвльшагwсz въ под0біи пл0ти.

БGор0диченъ:

БGа зачeнши во ўтр0бэ, дв7о, д¦омъ всес™hмъ, пребылA є3си2 неwпaльна: понeже тS купинA, законопол0жнику мwmсeю пали1му, несожжeнна ћвэ предвозвэсти2, џгнь пріи1мшую нестерпи1мый.

И$нъ. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нeбо ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

Сл0вомъ призывaющему, грzди2 во слёдъ менє2, хrтY ѓбіе послёдова со ґндрeемъ и3 ки1фа, роди1телz њстaвивше, и3 ладію2 и3 мрє1жи, ћкw вёры пред8усмотри1теліе.

К†пища претвори1въ въ хрaмы б9іz, всечeстне, њсвzти1лъ є3си2 въ ни1хъ сhны крещeніz, ±же благодaть њбнови2 вод0ю и3 д¦омъ.

Би1серъ многоцённый тaинственнэ мjру предложи1лъ є3си2, въ селЁ сeрдца твоегw2 сокровeнный, ґпcле: є3г0же вёрою сокр0вищствоваша kзhцы њбрётшіи.

Ћкw сокр0вище, є3ђліе въ рyки пріи1мъ, многопёте, всю2 њбогати1лъ є3си2 зeмлю бжcтвенныz пр0повэди. тёмже и3 пaмzть твою2 почитaетъ со страд†ніи твои1ми.

Слaва, трbченъ:

Въ трbцэ є3ди1ну си1лу правослaвнэ вси2 воспои1мъ безначaльнаго, несоздaннаго бGа, є3диносyщнаго, сопрест0льнаго, тріmпостaснаго, трисlнечнаго, сію2 воспэвaюще.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Всsка ќбw мaти, чaдо р0ждши, не ктомY дёвствовати м0жетъ: тh же, р0ждши хrтA, дв7о м™и пребылA є3си2, млекопитaющи жи1знь нaшу и3 чистA пребhвши.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ћкw первозвaннаго всёхъ ў§никHвъ, и3 самови1дца сл0ва и3 служи1телz, ґндрeе ґпcле, по д0лгу чти1мъ тS: ѓгнцу бо, взeмлющему грэхи2 мjра, несомнённою вёрою тeплэ послёдовалъ є3си2: toнyдуже и3 стrти є3гw2 џбщникъ показaлсz є3си2, пл0тію претерпёвшагw нaсъ рaди в0льнw смeрть. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли1сz хrтY бGу, грэхHвъ њставлeніе подaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и4нъ сэдaленъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Јдwльскіz свирBпства низложи1въ, сп7совы стrти вожделёвъ, ґндрeе блажeнне, показaлсz є3си2 ґпcлъ, съ нб7сE всBмъ точA чудесA, и3 kзhкwвъ бhлъ є3си2, всеблажeнне, ўчи1тель. тёмъ твою2 пaмzть дост0йнw чтyще, въ пёснехъ слaвимъ, и3 вёрнw величaемъ, гDень ґпcле, моли1сz хrтY бGу, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, прест0ле nгнезрaчный б9ій: рaдуйсz, nтрокови1це, сэдaлище цaрское, џдре ўпещреннопостлaнный, златопорфЂрный черт0же, хламЂдо червленошaрнаz, ўкрашeнный хрaме, молніен0снаz колесни1це, свэти1льниче многосвётлый: рaдуйсz, бцdе, двонадесzтостённый грaде, и3 двeрь златок0ваннаz, и3 черт0же свэтоoбрaзный, свэтлопозлащeннаz трапeзо, бGоукрашeннаz ски1ніе: рaдуйсz, слaвнаz невёсто солнцекaплющаz: рaдуйсz, є3ди1на души2 моеS благолёпіе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прbр0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz, внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. слaва си1лэ твоeй, гDи.

Дв7о всес™az, несквeрнаz ски1ніе, њсквернeна мS прегрэшeньми, њчи1сти нhнэ щедр0тъ твои1хъ чистёйшими кроплeньми, и3 дaждь ми2 рyку п0мощи, да зовY: слaва тебЁ, чcтаz, бGопрослaвленнаz.

Хрaмъ њсвzщeнный kви1ласz є3си2 бGа, въ тS всeльшагwсz, дв7о, пaче ўмA: того2 моли2 грэх0вныz нaсъ сквeрны њчи1стити, ћкw да хрaмъ познaемсz и3 nби1телище д¦а.

Поми1луй мS, бцdе, ћже є3ди1на ми1лости и3ст0чникъ р0ждшаz, и3 разрэши2 души2 моеS лю1тую болёзнь, и3 недоумёніе сeрдца, слeзъ струю2 и3 ўмилeніе прeжде концA дaрующи бжcтвенное, моли1твами твои1ми.

Познaвъ тS г0ру прbр0къ д¦омъ бжcтвеннымъ прописA, присённую, чcтаz: и3стazвшыz плaменемъ мн0гихъ согрэшeній њчи1сти ходaтайствомъ твои1мъ, дв7о, є3ди1на человёкwвъ и3справлeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Г0ру тS, бlгодaтію б9іею приwсэнeнную, прозорли1выма ґввакyмъ ўсмотри1въ nчи1ма, и3зъ тебє2 и3зhти ї}леву провозглашaше с™0му, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

Бжcтвеннаz, и3стреби1тельнаz г0ршаго, вседётельнагw и3 свэтозaрнагw д¦а си1ла, въ тS, ґндрeе, всeльшисz бGолёпнэ, џгненнагw љзhка во џбразэ, неизречeнныхъ показa тz проповёдника.

Не nр{жіz ко мщeнію взsше плотск†z, и3 къ низвержeнію крёпкихъ твердhнь врaжіихъ ґндрeй всечестнhй, но хrт0мъ њгради1всz принесE, плэни1въ kзhки въ послушaніе.

Г0ру тS, кaплющую разyмное весeліе, преестeственный бGъ, њсуществи1выйсz є4же њ нaсъ, ґндрeе, kви2, г0ры г0рькіz дeмwнскагw возношeніz потреблsющую си1лою д¦а.

Люб0вію совершaющыz твою2 пaмzть въ пёснехъ, t nби1льна дaра ўчи1телz твоегw2 хrтA, ґндрeе пребогaте, дух0внагw весeліz водaми и3сполнsz не престaй, моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Поeмъ вeліе и3 стрaшное твоE тaинство: премjрныхъ бо ўтаи1всz чиноначaлій, на тS, при1снw сhй, сни1де ћкw д0ждь на руно2, всепётаz, на спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прbр0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz: внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. Слaва си1лэ твоeй, гDи.

Мрє1жи тво‰ повeргъ, и3 взeмъ кrтъ, путeмъ послёдовалъ є3си2 зовyщему хrтY, и3 мрeжу д¦а распростeръ, вмёстw рhбъ человёки л0виши: слaва дaвшему ти2 д¦у.

Д¦а плaмень kзhкомъ пріи1мъ, бhлъ є3си2, ґпcле, бGопріsтенъ мyжъ, нбcныz красоты6 њбходS, и3 ±же въ тёхъ ќмнаz познавaz добрHты, и3 нaмъ tкрывazй сі‰.

Пустhню жaждущую напои1лъ є3си2, мyдре, бжcтвенными словесы2 твои1ми, и3 показaлъ сію2 многопл0дну, ч†да церкHвнаz плодоносsщую пр0повэди сёмz: слaва дaвшему ти2 д¦у.

Неизречeнную твою2 добр0ту ґндрeй пред8уви1дэвъ, ї}се, ср0дника призвA свётлэ: пeтре є3динокр0вне, њбрэт0хомъ мессjю, въ зак0нэ и3 прbр0цэхъ проповёданнаго, грzди2, прилэпи1мсz и4стиннw жи1зни.

Слaва, трbченъ:

Трbцу во є3ди1ницэ воспои1мъ, вёрніи, во є3ди1номъ б9ествЁ, nц7A, и3 сн7а, и3 д¦а бжcтвеннаго, существо2 є3ди1но, и3 є3стество2, нераздёльнэ, неразлyчнэ, нечaстнэ: є3ди1нъ бо въ трeхъ ли1цэхъ бGъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Е#ди1наго t трbцы неизречeннw во чрeвэ зачeнши, родилA є3си2 нетлённw ћкw сн7а, и3 трbца ќбw прил0га tню1дъ не воз8имЁ: и3 чистA ћкоже бЁ и3 прeжде рождествA, цэлA бGомaти пребhвши.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Тв0й ми1ръ дaждь нaмъ, сн7е б9ій, и3н0гw бо, рaзвэ тебє2, б0га не знaемъ, и4мz твоE и3менyемъ, ћкw бGъ живhхъ и3 мeртвыхъ є3си2.

ЅBницы сeрдца моегw2 развeрзи, чcтаz, зрёти ми2 ћснw бжcтвенное сіsніе, и3 твою2 слaву неизречeнную, ћкw да ми1лость получY и3 вёчную слaву.

Во двою2 хотёніихъ, є3ди1нагw чcтнhz трbцы породилA є3си2, всенепор0чнаz, носsщаго є3ди1ну v3постaсь: є3г0же моли2 прилёжнw всBмъ спасти1сz нaмъ.

Пречcтаz, ћкw р0ждши сп7са и3 бGа, моли2, t всsкіz мS ск0рби, и3 болёзней, и3 њѕлоблeніz спасeна соблюсти2 твоего2 непотрeбнаго рабA.

Моли2 є3г0же родилA є3си2, дв7о, пaче ўмA, спасти2 вёрою тебЁ зовyщыz: рaдуйсz, дв7о всенепор0чнаz, рaдуйсz, бlгословeннаz, мjра предстaтельство.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэти1вый сіsніемъ пришeствіz твоегw2, хrтE, и3 њсвэти1вый кrт0мъ твои1мъ мjра концы2, сердцA просвэти2, свётомъ твоегw2 бGоразyміz, правослaвнw пою1щихъ тS.

Воспріsлъ є3си2, є3г0же вожделёлъ є3си2, ґндрeе ґпcле, въ нетлённыхъ съ ни1мъ њбитaвъ селeніихъ, трудHвъ твои1хъ снопы2 пожaвъ дост0йнw: тёмже тS пёсньми слaвимъ.

Возлюби1лъ є3си2 вLку, и3 тогw2 во слёдъ быстрw2 потeклъ є3си2, стопaми є3гw2 къ жи1зни наставлsемь, и3 стrтeй тогw2 нелжи1вw, пречeстне ґндрeе, дaже до смeрти подражaz.

Напрsгъ тS ћкw стрэлY си1льну, блажeнне, и3спусти2 въ вeсь мjръ гDь, ўранsz дeмwны, и3 ѕлочeстіемъ ўsзвлєнныz человёки врачyz.

БGор0диченъ:

Веселsтсz нбcныz си6лы, зрsще тS, рaдуютсz съ ни1ми и3 человёчєскаz собр†ніz: ржcтв0мъ бо твои1мъ соедини1шасz, дв7о бцdе, тS дост0йнw слaвzще.

И$нъ. Їрм0съ:

Њзари2 нaшъ ќмъ, б9е, свётомъ зaповэдей твои1хъ и3 свётлостію благодaти твоеS, дaруz нaмъ, блaже, тво‰ ми1лwсти, занE свётъ и3 ми1ръ повелBніz тво‰.

Вожделёвый кrтA, хrт0въ ў§ничE, получи1лъ є3си2 кrт0мъ твои1мъ нетлённое цrтво: къ немyже вс‰ привлeклъ є3си2 кrт0мъ бGотаи1нники, наслёдство подаsй бGосл0вwмъ тогw2.

Поискaлъ є3си2 хrтA и4стиннw животA, и3 взыскaвъ, пeрвый њбрёлъ є3си2: њбрётъ же, тaйнэ пріsлъ є3си2: и3 пріeмъ сего2, въ сам0мъ дaвшемъ, и3 бhлъ є3си2 сокр0вище жи1зни нетлённыz.

Глаг0лы твои1хъ бжcтвенныхъ гремёній и3зліsшасz въ мjрэ, и3 t крає1въ до крає1въ земли2 проид0ша: њкружи1ша бо ћкоже колесо2, и3 kви1шасz тво‰ мHлніz, ћкw глаг0летъ дв7дъ, вселeннэй.

Поминaй нaсъ, хrт0въ ў§ничE, совершaющихъ твою2 пaмzть, и3 чтyщихъ мHщи тво‰: моли1сz при1снw прилёжнw њ пaствэ, є3sже бhлъ є3си2 и3значaла храни1тель и3 спасeніе.

Слaва, трbченъ:

Nц7A и3 сн7а и3 д¦а, бGа, нераздёльную трbцу, тріmпостaсное цrтво прослaвимъ соглaснw, вёрніи, безпрестaнными бGослHвіи сію2 вёрнw пэсносл0вzще.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

РодилA є3си2 свётъ, не вёдущи кaкw, всесвётлый свёщниче сlнца свэтоносsщаz: и3 былA є3си2 невещeственнагw свёта н0вое пріsтелище, точaщее всeй земли2 бGознaніz зари6.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

Њсквернeна мS мн0гими грэхи6, молю1сz тебЁ сyщw благ0й, и3 несквeрнэй ски1ніи: њмhй t всsкіz сквeрны ходaтайствомъ твои1мъ.

К0рмчій мнЁ бyди, чcтаz, влaемому при1снw въ пучи1нэ лю1тыхъ житіS и3скушeньми, и3 спаси1 мz, ко спасeніz пристaнищу ўпрaвивши.

Треволнє1ніz помышлeній, и3 страстeй нахождє1ніz, и3 глубинA грэхHвъ nкаsнную мою2 дyшу њбуревaютъ, помози2 мнЁ, с™az вLчце.

Вели6чіz тебЁ при1снw сотвори2 хrт0съ, є3г0же моли2 всегдA, возвели1чити на мнЁ бог†тыz сво‰ ми1лwсти, бGоблагодaтнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Њбhде нaсъ послёднzz бeздна, нёсть и3збавлszй, вмэни1хомсz ћкw џвцы заколeніz, спаси2 лю1ди тво‰, б9е нaшъ: тh бо крёпость немощствyющихъ и3 и3справлeніе.

М0ре житeйское преплaваz въ ладіи2 тэлeснэй, всsчєскаz прaвzщаго хrтA њбрёлъ є3си2 к0рмчіz, всеблажeнне, и3 къ немY рaдуzсz пристaлъ є3си2, ґндрeе всечeстне.

Дyхи сл0вомъ прогонsютсz, недyзи бёгаютъ, душeвныхъ же страстeй мн0жество далeче t недyжныхъ tгонsютсz, дaнною тебЁ t бGа, ґндрeе, благодaтію.

Ћкw волнA ти1хаz, кр0ткимъ дyхомъ дви1жимь, блажeнне, и3зсуши1лъ є3си2 морS лук†ваz многоб0жіz бжcтвенными струsми, и3 рёки бGознaніz всBмъ и3сточи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Веселsтсz њ тебЁ, дв7о пречcтаz, р0да нaшегw прaoтцы, є3дeмъ воспріeмше тоб0ю, є3г0же преступлeніемъ погуби1ша: тh бо, чcтаz, и3 прeжде ржcтвA, и3 по ржcтвЁ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

И$же и3зъ виfсаjды и3зводи1мый нaсъ прaздновати созывaетъ, торжество2 своE предложи1въ нaмъ и3зрsдства борeній свои1хъ.

Худ0жествомъ рhбарь, вёрою же ў§ни1къ: ћкw глубинY и3спытyz сердцA вёрныхъ, ќдицу низпущaетъ сл0ва и3 ўловлsетъ нaсъ.

ЛюбвE хrт0вы въ сeрдцы твоeмъ џгнь њбносS, ўченичE, вопіsлъ є3си2 kзhкwмъ: плaмень вaшъ ўгасE, и4стиннw ћвльшусz хrтY.

С0лію ќмъ њсоли1вше хrт0вою, ћди вaшz ўслади1ша вaмъ, догмaты нбcныz и3 нетлённыz слaдости.

Слaва, трbченъ:

Nц7Y, и3 сн7у, и3 д¦у прaвому поклони1мсz, вёрніи, тріmпостaсному є3стествY, нераздёльному, вопію1ще: слaва въ трbцэ бGу.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Благоволeніемъ nц7A воплоти1сz сн7ъ, д¦омъ б9іимъ, во ўтр0бэ твоeй, чcтаz, и3 спасE прeждній џбразъ, бGороди1тельнице, ћвэ.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Въ мlтвахъ:

Мyжества тезоимени1таго бGоглаг0льника, и3 цRкве возслёдователz верх0внаго, петр0ва ср0дника восхвaлимъ: занE ћкоже дрeвле семY, и3 нhнэ нaмъ воззвA: пріиди1те, њбрэт0хомъ желaемаго.

Јкосъ:

Дрeвле ќбw дв7дъ возстzгaетъ грёшнаго, ћкw менE, повёдати б9іz бlгосл0внэ њправд†ніz: nбaче къ вёрэ ўчи1тъ пaки, и3 слезaми мн0жайшими и3зглаг0льствуетъ: днeсь бо глaсъ є3гw2 ѓще ўслhшите, сердeцъ не њжесточи1те, ћкw нёкогда ї}ль преwгорчи2. нав0дитъ же пр0чее во pалмЁ: гDеви вс‰ землS восп0йте, пріиди1те, њбрэт0хомъ желaемаго.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Сyщымъ въ пещи2 nтрокHмъ твои6мъ, сп7се, не прикоснyсz, нижE стужи2 џгнь. тогдA тріE, ћкw є3ди1нэми ўсты6, поsху и3 благословлsху, глаг0люще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Њскверни1вшуюсz страстьми2 дyшу мою2 њсвzти2, всегдA рабA твоего2, чcтаz, и3 ўмA лю1тое плэнeніе, и3 сeрдца њжесточeніе, и3 дeмwнwвъ стремлє1ніz вск0рэ потреби2.

Ўмерщвлeнный страстьми2 плотски1ми, всенепор0чнаz, њживи2 ќмъ м0й, и3 бGу ўгHднаz совершaти ўкрэпи1 мz: да величaю тS, да слaвлю при1снw бlгоутр0біе твоE.

Ўмерщвлeна мS, вLчце чcтаz, плотски1ми страстьми2. и3 души2 моеS смирeнныz сквeрну лю1тую њчищaющи, дв7о, и3 ловлeніz неви1димыхъ врагHвъ и3збaви, и3 спаси1 мz.

ТебЁ всес™az, непор0чнаz, чcтаz, раби2 твои2 всегдA дeнь и3 н0щь припaдаемъ, сокрушeніемъ сeрдца молsще, и3збавлeніе грэхHвъ њбрэсти2 нaмъ твои1ми моли1твами.

И$нъ. Їрм0съ:

ТебE ќмную, бцdе, пeщь, разсмотрsемъ, вёрніи, ћкоже бо џтроки спасE три2 превозноси1мый, мjръ њбнови2 во чрeвэ твоeмъ всецёлъ, хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Нелжи1во ћвственнw и3сп0лнисz њбэщaніе твоE, хrтE, бyри бо ўчени1къ тв0й бжcтвенэйшій сл0вомъ запрещaz, на кр0ткую тишинY преложи2: хвaльный nтцє1въ б9е, и3 препрослaвленный.

На ќмную сіHна, ґпcле, взhти г0ру повелёнъ, спасeніz же пріи1мъ чaшу, рaдуzсz подаeши, преходS смeртію къ бжcтвеннэй жи1зни, хвaльнаго nтцє1въ бGа, и3 препрослaвленнаго.

ТS словeсную рэкY показA, бжcтвеннаz водA жи1зни, прелє1стныz рёки пот0ки и3зсушaющую, бlжeнне, проповёданіz, и3 вопію1щыz напаsющую: хвaльный nтцє1въ б9е и3 препрослaвленный.

Ты2, земнор0денъ сhй ґпcле, преестeственнw чудодёйствуеши: люб0вію бо страствори1всz, томY послёдовалъ є3си2 возлюби1вшему тS хrтY: хвaльный, воспэвaz, бGъ, и3 препрослaвленный.

БGор0диченъ:

ТS їaкwвъ, бцdе, лёствицу прbр0чески разумЁ: тоб0ю бо на земли2 превышaемый kви1сz человёкwмъ, и3 поживE, ћкоже благоволи2: хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленный.

И$нъ. Їрм0съ:

Сyщымъ въ пещи2 nтрокHмъ твои6мъ, сп7се, не прикоснyсz, нижE стужи2 џгнь. тогдA тріE, ћкw є3ди1нэми ўсты2 поsху и3 бlгословлsху, глаг0люще: бlгословeнъ бGъ nц7ъ нaшихъ.

Всес™aгw д¦а џгнь сошeдый, свhше, ґпcле хrт0въ, љзhки н0вы, и4миже никогдaже вэщaлъ є3си2, мjра концє1мъ, повелЁ тебЁ глаг0лати вели6чіz є3гw2.

Преудивлsетъ всsку мhсль пр0повэдь, ю4же воструби1сте земли2, таи6нницы хrт0вы и3 зри1телє вhшнихъ, ћкw є3ди1ни дванaдесzте, тмы6 земли2 просвэти1сте.

Ўдивлeна бhсть, вLко хrтE, бlгодaть твоS въ бGомyдрыхъ ў§ницёхъ, ћкw мaліи и3 простцы2 сyще, всю2 зeмлю протек0ша, t конє1цъ є3S дaже до конє1цъ всёхъ.

Кто2 научи1 тz тaкw глаг0лати, ґпcле; кто2 просвэти2 тв0й ќмъ, зрёти ћснw непристyпныz слaвы зарю2, возсіsвшую и4стины свётъ въ сердцaхъ нaшихъ;

Слaва, трbченъ:

Трbчески воспои1мъ вёрніи, слaвzще безначaльнаго nц7A, и3 сн7а, и3 д¦а прaваго, є3ди1нственное существо2 є3ди1но, ю4же трегyбw да воспои1мъ: с™ъ, с™ъ, с™ъ є3си2 во вёки, ґми1нь.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw t трbцы є3ди1наго тS, хrтE, слaвимъ: ћкw и3зъ дв7ы воплоти1выйсz кромЁ вращeніz, человёчески вс‰ понeслъ є3си2, не tступи1въ є3стествA n§ескагw, ї}се, ѓще и3 соедини1лсz є3си2 нaмъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа, п0йте свzщeнницы, прослaвите џтроцы, благослови1те лю1діе, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Воплощaетсz безпл0тный и3зъ тебє2 бGолёпнw: є3г0же моли2, пречcтаz, стр†сти моеS души2 ўмертви1ти, и3 њживи1ти ю5 ўмерщвлeнную дрeвле ѕлёйшимъ грэх0мъ.

Ўврачи1ла є3си2 сокрушeніе ґдaма пeрстнагw, сп7са р0ждши пречcтаz, и3 бGа: того2 ўмоли2 ћзвы души2 моеS ўврачи1ти, неизлёчнw недyгующіz.

Возстaви, лежaща мS во глубинЁ ѕлhхъ, и3 нhнэ борю1щыz мS побэди2 враги2, ўsзвленную безмёстными сластьми2 дyшу мою2, чcтаz, не прeзри, но ўщeдри и3 спаси2.

Ўврачи2, пречcтаz, стр†сти моегw2 сeрдца, р0ждшаz всёхъ врачA, и3 прaведныхъ чaсти покажи1 мz причaстника, дв7о, хrтA ўмолsющи.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтроцы ї}левы, ћкоже въ горни1лэ, добр0тою бlгочeстіz чистёе злaта блещaхусz, гlг0люще: бlгослови1те вс‰ дэлA гDнz гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Свэтон0снаz и3 веселотв0рнаz лучA врачевaній, ґндрeе хrт0въ ґпcле, њсіzвaетъ нaсъ бжcтвеннаz пaмzть твоS, вопію1щихъ: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Человёческое є3стество2 получи1въ, того2 превозшeлъ є3си2 зак0ны, и3 ко ѓгGльстэй прешeлъ є3си2 ски1ніи, ґндрeе ґпcле, и3 зовeши: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Е$же съ высоты2 д¦а б9іz дохновeніе тS прeжде џгненно просвэти2 ри1тора, бGоглаг0ливе, показyетъ тeпла. вопію1ща, ґпcле, хrтY твоемY: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Свэтолyченъ ћкоже м0лніz во свётъ kзhкwвъ и3зшeлъ є3си2, тмY невёдэніz tгонS, и3 вBрныz просвэщaz зовyщыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, прест0ле слaвы б9іz, рaдуйсz, вёрныхъ стэно2, є4юже свётъ сyщымъ во тмЁ возсіS хrт0съ, тебE блажaщымъ, и3 вопію1щымъ: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

На сінaи купинY горsщу неwпaльну сохрaншагw, и3 џтроки посредЁ горsщагw плaме и3збaвльшаго бGа, п0йте, бlгослови1те и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Худ0жествомъ рhбарства и3зъ м0рz ўлови1лъ є3си2 ры6бы, всемyдре, нhнэ же вёрою человёки л0виши хrтY t лeсти врaжіz: глубинa бо бЁ лeсть и3ногдA, погружaющаz kзhки бyрею невёдэніz.

Ќмную житіS нев0лненнw преплhлъ є3си2 глубинY, ґпcле, прелетёвъ вётриломъ д¦а, вёрою хrт0вою. тёмже и3 въ пристaнище жи1зни дости1глъ є3си2 рaдуzсz во вс‰ вёки.

Ќмному сlнцу на дрeвэ зашeдшу самовлaстною в0лею, и4же сlнца свэти1льникъ сразрэши1тисz и3щaй, и3 заити2 во хrтA, на дрeвэ повёшенъ бhсть кrтнэмъ ґндрeй вели1кій, свэти1ло цRк0вное.

Q ўченичE и3 люби1миче хrт0въ, и3 сочи1сленне ґпcлwвъ є3гw2. є3гдA на прест0лэ сsдетъ судіS съ вaми дванaдесzтьми суди1ти, ћкw њбэщaніе глаг0летъ, бyдите тогдA нaмъ чlвэколю1біz стэнA.

Благослови1мъ nц7A, и3 сн7а, и3 с™aгw д¦а, гDа.

Трbченъ:

Трисвётлую є3ди1ницу, и3 трbцу сопрест0льную возславосл0вимъ не раздэлsюще, соединsюще же ю5 соестeственнw, ћкw є3ди1но и4стиннw существо2, соединeнно въ ли1цэхъ трeхъ не сливaемо.

БGор0диченъ:

Сyща t трbцы є3ди1наго зачeнши, родилA є3си2, воплощeннаго и3зъ тебє2, и3 њбновлsющаго зак0ны є3стествA рождеств0мъ твои1мъ, чcтаz: того2 њ нaсъ ћкw бGа при1снw молsщи не престaй, бцdе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный: величaемъ вси2, ћкw м™рь бGа нaшегw чcтую.

Грэхолюби1въ сhй въ нерадёніи пребывaю, и3 суди1ща, чcтаz, неумhтнагw трепeщу, въ нeмже соблюди2 твои1ми с™hми моли1твами, бGоневёсто, неwсуждeнна, да ћкw предстaтельницу мою2 ўблажaю тS при1снw.

Трепeщу суди1ща, дв7о, и3 незабвeннагw џка твоегw2 сн7а, дэ‰ніz ср†мнаz на земли2 соверши1въ, и3 сегw2 рaди тебЁ зовY: всеблагоутр0бнаz вLчце, помози1 ми, и3 тогдaшніz нyжды и3зми1 мz, и3 спаси2, чcтаz.

К0ль стрaшенъ дeнь и3спытaніz, nтрокови1це, к0ль ўжaсенъ tвётъ: к0ль лю1тъ срaмъ. кто2 постои1тъ пр0чее, пречcтаz вLчце; поми1луй стрaстную мою2 дyшу, и3 прeжде концA дaждь ми2 њставлeніе, чcтаz.

Свётъ пор0ждшаz бжcтвенный њмрачeннаго всsкими прилHги лукaвагw, и3 ѕл0бами, всsкими, и3 прогнёвающаго бGа, всенепор0чнаz, просвэти2, путеводsщи къ благи6мъ дэsніємъ, ћкw вин0вна сyщи всёхъ д0брыхъ.

И$нъ. Їрм0съ:

W4бразъ чи1стагw рождествA твоегw2 nгнепали1маz купинA показA неwпaльнаz: и3 нhнэ на нaсъ напaстей свирёпэющую ўгаси1ти, м0лимсz, пeщь, да тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Ћкw ўчени1къ всеизsщнэйшій, на кrтЁ хотёніемъ распeншемусz вLцэ твоемY, дaже до смeрти послёдуz, возшeлъ є3си2 рaдуzсz на высотY кrтA, и3дsй шeствіемъ на нб7сA, блажeнне ґпcле.

Двeрь є3дeма тебЁ tвeрзесz, и3 предложи1сz лёствица нбcнаz, и3 пріsша тS нбcныz nби1тєли, и3 предстaлъ є3си2 рaдуzсz, ґпcле, хrтY жизнодaвцу, њ мjрэ моли1твенникъ и3зsщнэйшій.

Рaвными прослaвилсz є3си2 страдaньми ў§телz твоегw2, блажeнне, ґндрeе всемyдре: крест0мъ бо бжcтвенный конeцъ пріsлъ є3си2, и3 причaстіемъ б0гъ бhлъ є3си2. тёмже тS м0лимъ, њ нaсъ при1снw моли1сz.

Рaдуйсz, дв0ице всеизрsднэйшаz, на нб7сёхъ наслёдовавши нhнэ граждaнство: назирaете же вэнцє1въ произволeніе, тёхъ побэждaющи си1лу, и3 бжcтвенныхъ даровaній просвэщaете свэтлостьми2.

БGор0диченъ:

И#зъ к0рене дв7дова прозzблA є3си2 прbр0ческагw, дв7о, и3 бGоoтeческагw: но и3 дв7да ћкw и4стиннw ты2 прослaвила є3си2, ћкw р0ждшаz прbр0чествуемаго гDа слaвы: є3г0же пою1ще, дост0йнэ величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный, величaемъ вси2 ћкw м™рь бGа нaшегw чcтую.

И$же мрeжу распрострhй тaинственнагw бGовидёніz, и3 ћкw ры6бы въ нeй ўлови1вый добр0тами нбcныхъ разумёній, моли2, свsте, с™yю трbцу, и3сточи1ти и3 нaмъ њчищeніе.

Благодари1мъ kзhцы тоб0ю просвёщшіисz, и3 t земли2 на нб7сA тоб0ю возведeнніи: служeніz бо врaжіz tстyпльше, бhхомъ сопричaстницы с™hхъ ѓгGлъ, гDніz же слaвы џбщницы.

Неизречeнныхъ самови1дцы и3 служи1теліе сл0ва, таинственнов0дцы и3 зри1теліе неизслёдныхъ, снаслёдникwмъ и3 нaмъ бhти моли1тесz, ґпcли, хrт0ва цrтвіz, и3 причaстникwмъ б9ествA є3гw2.

Вzзaти и3 рэши1ти пріeмше t хrтA влaсть, разрэши1те вс‰ t ќзъ мн0гихъ прегрэшeній, є3гдA пріи1детъ хrт0съ, и3 вси2 сsдете дванaдесzть, на пrт0лэхъ толи1цэхъ, суди1ти вс‰ племенA ї}лєва.

Слaва, трbченъ:

Тріmпостaсное є3стество2, и3 нераздёльную слaву въ бжcтвЁ є3ди1номъ пэвaемую, непрестaннw на нб7си2 и3 на земли2 трbцу неразлyчную прослaвимъ, съ сн7омъ nц7Y и3 д¦у покланsющесz благочeстнw.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Подъ твоE бlгоутр0біе прибэгaющыz вёрою, и3 покланsющыzсz благочeстнw сн7у твоемY, дв7о бGороди1тельнице: того2 ћкw бGа мjра, и3 гDа моли2, t тлёніz и3 бёдъ и3збaвити, и3 всsкихъ напaстей.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Сл0во пребезначaльное њбрётъ тS, всеблажeнне, первозвaнна показA всёхъ ґпcлwвъ, ґндрeе приснопaмzтне: и3 сегw2 стопaмъ возслёдуz, показaлсz є3си2 путев0ждь заблyждшихъ, къ нбcному сі‰ возводS бжcтвенному шeствію.

Слaва, Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Петр0ва скр0вника, ў§никHвъ пeрвэйшаго, самови1дца и3 слугY бhвшаго сл0ва, ґндрeа ґпcла преслaвнw восхвaлимъ: kзhки бо просвэти2, и3 рaспzтъ бhвъ, кончи1ну под8eмлетъ, ћкw ў§ни1къ вLки.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

БGа, є3г0же родилA є3си2, дв7о всенепор0чнаz, моли2 њ всёхъ, благочeстнw тS чтyщихъ, съ первозвaннымъ ґндрeемъ, ўлучи1ти бжcтвеннагw њсіsніz твоегw2 сн7а, и3 стоsніz и3збрaнныхъ и3 с™hхъ: и4бо м0жеши, ћкw х0щеши.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7. Глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Виfсаjдо, нhнэ весели1сz: * въ тебё бо процвэт0ша t мaтернz ўд0ліz * благов0ннэйшіи крjни пeтръ и3 ґндрeй, * мjру всемY пр0повэдь вёры благов0инствующе * бlгодaтію хrт0вою: * є3г0же и3 стrтє1мъ приwбщи1шасz.

Ґндрeе, рaдуйсz и3 и3грaй, * ћкw пріsлъ є3си2 ћвэ во словеси2 сіsніи, * сlнце слaвы хrтA жизнодaвца, * є3г0же и3 держaсz вёрою проповёдалъ є3си2. * того2 моли2 непрестaннw њ нaсъ, * вёрою воспэвaющихъ тS.

Тайноучи1тель бжcтвеннагw строeніz хrт0ва, * и3збрaнный пeрвыхъ, * ў§ни1къ бhти сл0ва, ґндрeй бGови1децъ, * вопіS глаг0летъ: * є3динокр0внаго петрA ўви1дэвъ, * њбрэт0хомъ мессjю, * є3г0же писaніе и3 прbр0цы предпроповёдаша.

Пaтрскій тS грaдъ пaстырz стzжA, * и3 градодeржца бжcтвеннаго, * и3 бёдъ всsческихъ и3збaвителz * и3 храни1телz тS, ґндрeе мyдре, * благодaрнw чтyщій тS: * но моли2 непрестaннw њ нeмъ, * спасти1сz невреждeнну.

Слaва, глaсъ }:

Проповёдника вёры и3 слугY сл0ва, ґндрeа восхвaлимъ: т0й бо и3зъ глубины2 человёки ўловлsетъ, вмёстw тр0сти кrтъ въ рукaхъ держA, и3 ћкw ќже низпущaz си1лу, возв0дитъ дyшы t лeсти врaжіz, и3 прин0ситъ бGу дaръ благопріsтенъ при1снw. того2, вёрніи, въ ли1цэ ў§ни6къ хrт0выхъ восхвaлимъ, да м0литсz съ ни1ми: ћкw да ми1лостивъ бyдетъ нaмъ въ дeнь сyдный.

И# нhнэ, глaсъ т0йже:

Воспріими2, виfлеeме, б9ію митроп0лію: свётъ бо незаходи1мый въ тебЁ роди1тисz прих0дитъ. ѓгGли, ўдиви1тесz на нб7си2: человёцы, прослaвите на земли2: волсви2, и3зъ персjды пресл†вныz дaры принеси1те: пaстыріе свирsюще, трис™0е пёніе пэсновосп0йте: всsкое дыхaніе да хвaлитъ вседётелz.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, Бlжє1нна, t канHнwвъ, пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь. Ґпcлъ, къ корjнfzнwмъ, зачaло рlа. Ґллилyіа, глaсъ №: И#сповёдzтъ нб7сA чудесA твоS, гDи: Е#ђліе їwaнна, зачaло д7. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Приложение. 9 ноября: Иконы Божией Матери, нарицаемой Скоропослушница.

Мёсzца тогHже въ f7-й дeнь.

Прaзднество прес™ёй вLчцэ нaшей бGор0дицэ рaди ґfHнскіz чудотв0рныz є3S їкHны, нарицaемыz скоропослyшница.

На вечeрни. Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи воззвaхъ: стіхи6ры, глaсъ №.

Днeсь люб0вію прaзднующе бGор0дицэ, честн0му џбразу є3S поклони1мсz и3 тeплэ возопіи1мъ: м™рнее дерзновeніе къ сн7у твоемY и3 бGу, дв7о, и3мyщи, и3спроси2 нaмъ ў негw2 прощeніе грэхHвъ, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Хрaмъ бжcтвA сyщаz, вмэсти1лище прострaнное бlгодaти и3 милосeрдіz kви1ласz є3си2, бGоневёсто. ўслhши u5бо ск0рw рабHвъ твои1хъ, всебlгaz скоропослyшнице, и3 подaждь скорбsщымъ ўтэшeніе, бёдствующымъ t бёдъ и3збавлeніе, болsщымъ здрaвіе и3 всBмъ вBрнымъ вeлію ми1лость.

При1зри съ нб7сE, бGор0дице, на предстоsщыz пред8 с™0ю їкHною твоeю и3 тебE съ вёрою призывaющыz, и3 бlгодaть твою2 низпосли2 нaмъ, да бGоуг0днw п0прище жи1зни нaшеz прeйдемъ и3 да спод0бимсz твои1мъ ходaтайствомъ t сн7а твоегw2 пріsти вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7:

Весели1сz, дохіaрскаz nби1тель ґрхaгGлwвъ, рaдуйтесz, сyщіи во ґfHнэ и3 повсю1ду, вёрніи: џбщаz бо всёхъ застyпница восхотЁ бhти ск0раz молsщихсz ўслhшательница вели1кіz рaди своеS ми1лости.

Притeкше под8 кр0въ кри1лъ нбcныхъ в0инствъ ґрхістрати1гwвъ, притецeмъ и3 под8 кр0въ нб7сE и3 земли2 вLчцы, бlгоутр0бнw бо пріeмлетъ и3 ск0рw внeмлетъ прошeніємъ, ћкw всебlгaz скоропослyшница, къ џбразу є3S со благоговёніемъ прибэгaющихъ вели1кіz рaди своеS ми1лости.

БGоизбрaннаz дв7о всецRи1це, и4нокwвъ неwбори1мый покр0ве и3 всёхъ хrтіaнъ непостhдное прибёжище, храни2 жрeбій тв0й, рwссjю и3 вс‰ грaды, вє1си и3 њби1тели правwслaвныz невреди6мы t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, и3 всёхъ нaсъ заступи2 и3 сп7си2 вели1кіz рaди твоеS ми1лости.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ з7:

Е#гдA трапезaрь дохіaрскій нjлъ лиши1сz зрёніz за є4же не внsти глaсу твоемY, пречcтаz, и3 принесE тебЁ покаsніе пред8 с™0ю їкHною твоeю, благоволи1ла є3си2 рещи2 є3мY: q и4ноче, ўслhшасz молeніе твоE ко мнЁ, бyди прощeнъ и3 зрsй, ћкw и3 прeжде, возвэсти1 же и3 пр0чымъ подвизaющымсz nтцє1мъ и3 собрaтіzмъ твои6мъ, ћкw ѓзъ є4смь м™рь бGа сл0ва и3 сщ7eнныz nби1тели ґрхaгGлwвъ по бз7э покр0въ, и3 п0мощь, и3 держaвное предстaтельство, промышлsющаz њ нeй, ћкw взбрaннаz прави1тельница. и3 впрeдь и4ноцы да прибэгaютъ ко мнЁ во всsкой и4хъ нyждэ, и3 ск0рw и4мамъ слyшати и5хъ и3 всёхъ, со благоговёніемъ прибэгaющихъ ко мнЁ правослaвныхъ хrтіaнъ, сe бо скоропослyшница нарицaюсz.

Вх0дъ. Прокjменъ днE и3 чтє1ніz.

БытіS чтeніе.

[ГлавA к7и] И#зhде їaкwвъ t студенцA клsтвеннагw, и3 и4де въ харрaнъ. И# њбрёте мёсто, и3 спA тaмw: зaйде бо с0лнце. И# взsтъ t кaменіz мёста тогw2, и3 положи2 возглaвіе себЁ, и3 спA на мёстэ џномъ. И# с0нъ ви1дэ: сE лёствица ўтверждeна на земли2, є3sже главA досzзaше до небeсъ, и3 ѓгGли б9іи восхождaху и3 низхождaху по нeй. ГDь же ўтверждaшесz на нeй, и3 речE: ѓзъ бGъ ґвраaмовъ, nтцA твоегw2, и3 бGъ їсаaковъ, не б0йсz: землS, и3дёже ты2 спи1ши на нeй, тебЁ дaмъ ю5, и3 сёмени твоемY И# бyдетъ сёмz твоE ћкw пес0къ земнhй, и3 распространи1тсz на м0ре, и3 лjву, и3 сёверъ, и3 на вост0ки: и3 возбlгословsтсz њ тебЁ вс‰ колBна земн†z, и3 њ сёмени твоeмъ. И# сE ѓзъ съ тоб0ю сохранszй тS на всsкомъ пути2, ѓможе ѓще п0йдеши, и3 возвращy тz въ зeмлю сію2: ћкw не и4мамъ тебE њстaвити, д0ндеже сотвори1ти ми2 вс‰, є3ли6ка глаг0лахъ тебЁ. И# востA їaкwвъ t снA своегw2, и3 речE: ћкw є4сть гDь на мёстэ сeмъ, ѓзъ же не вёдэхъ. И# ўбоsсz, и3 речE: ћкw стрaшно мёсто сіE: нёсть сіE, но д0мъ б9ій, и3 сі‰ вратA нбcнаz.

Прbр0чества їезекjилева чтeніе.

[Главы6 м7г и3 м7д] Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее, сотворsтъ їерє1и на nлтари2 всесожжeніz вaшегw и3 ±же сп7сeніz вaшегw: и3 пріимy вы глаг0летъ ґдwнаJ гDь. И# њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки: и3 сі‰ бsху затворє1на. И# речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ: ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ затворє1на. Ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ: по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. И# введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ сyщихъ къ сёверу, прsмw хрaму: и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы хрaмъ гDень.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA f7] Премyдрость создA себЁ д0мъ, и3 ўтверди2 столпHвъ сeдмь: заклA сво‰ жeртвєннаz, и3 раствори2 въ чaши своeй віно2, и3 ўгот0ва свою2 трапeзу. ПослA сво‰ рабы2, созывaющи съ выс0кимъ проповёданіемъ на чaшу, глаг0лющи: и4же є4сть безyменъ, да ўклони1тсz ко мнЁ. И# трeбующымъ ўмA речE: пріиди1те, kди1те м0й хлёбъ, и3 пjйте віно2, є4же раствори1хъ вaмъ. Њстaвите безyміе, и3 жи1ви бyдете: и3 взыщи1те рaзума, да поживетE: и3 и3спрaвите рaзумъ въ вёдэніи. Наказyzй ѕлhz пріи1метъ себЁ безчeстіе, њбличazй же нечести1ваго њпор0читъ себE: њбличeніе бо нечести1вому р†ны є3мY. Не њбличaй ѕлhхъ, да не возненави1дzтъ тебE: њбличaй премyдра, и3 возлю1битъ тS. Дaждь премyдрому винY, и3 премyдршій бyдетъ: сказyй првdному, и3 приложи1тъ пріимaти. Начaло премyдрости, стрaхъ гDень, и3 совётъ с™hхъ, рaзумъ: разумёти бо зак0нъ, п0мысла є4сть бlгaгw. Си1мъ бо џбразомъ мн0гое поживeши врeмz, и3 приложaтсz тебЁ лёта животA.

Ѓще и3зв0литъ настоsтель пёти літjю, на џной стіхи6ры:

Глaсъ №:

Собрaвшесz днeсь, брaтіе, на молeбное пэснопёніе пред8 џбразомъ бGом™ре скоропослyшницы, дух0вное торжество2 состaвимъ и3 бlгодaть незави1стную почерпeмъ t неистощи1магw и3ст0чника даровaній. бlгaz бо м™рь сyщи всебlгaгw бGа нaшегw бGопод0бными сіsетъ чудесы2, стр†сти и3 болBзни и3сцэлsетъ, въ м0ри и3 на сyши сп7сaетъ съ вёрою къ нeй прибэгaющыz.

Глaсъ в7:

Ћже всёмъ ўд0бь послyшнаz въ ск0рби и3 въ печaли ск0рw помогaющаz призывaющымъ тS t души2 нел0жнw, ўмилосeрдитисz потщи1сz, вLчце, и3 заступи2 рабы6 тво‰, и3збавлsющи нaсъ t бёдъ моли1твами твои1ми.

Глaсъ G:

БGоизбрaннаz приснодв7о, б9eственныхъ дарHвъ сокр0вище, мjра предстaтельнице, ск0раz молsщихсz послyшательнице, не лиши2 нaсъ щедр0тъ твои1хъ и3 прошє1ніz н†ша ўскори2 и3сп0лнити во сп7сeніе дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ з7:

Млcтива, бlгопребhтна и3 скоропослyшна нaмъ, гпcжE, kви1сz, призывaющымъ б9eственную твою2 бlгодaть во всёхъ, случaющихсz нaмъ: всю1 бо надeжду дyшъ нaшихъ возложи1хомъ къ тебЁ, бlгосeрдой, и3 во всёхъ ўповaемъ на пр0мыслъ тв0й, ты2 и3 бyдущіz нaсъ слaвы, и3 животA б9eственнагw спод0би.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7:

Пріиди1те, вёрніи, восхвaлимъ приснодв7у бGор0дицу: рaдуйсz, глаг0люще, ківHте прес™hй и3 всесвётлаz ски1ніz цRS цReй, хrтA, бGа нaшегw: рaдуйсz, ѓгGлwвъ ўдивлeніе и3 слaво: рaдуйсz, земнор0дныхъ похвало2 и3 весeліе, сп7сaющаz въ ми1рэ дyшы нaшz.

Стjхъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ.

Рaдуйсz, бlгословeннаz въ женaхъ, прароди1тельскіz клsтвы разрэшeніе и3 њ всёмъ мjрэ ўмилостивлeніе: рaдуйсz, хrтіaнъ тeплое предстaтельство и3 ўслhшательнице ск0раz молsщихсz къ тебЁ съ вёрою: рaдуйсz, покр0ве и3 сп7сeніе дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Рaдуйсz, гпcжE всеми1лостиваz, живон0сный и3ст0чниче, струи2 щедр0тъ точaщій вBрнымъ: рaдуйсz, ґfHна твeрдое њграждeніе, и4нокwвъ настaвнице и3 промышлeніе: рaдуйсz, всёхъ п0моще, рaдосте и3 сп7сeніе дyшъ нaшихъ.

Слaва. и3 нhнэ, глaсъ }:

Q, мн0гихъ твои1хъ чудeсъ, бGоблагодaтнаz, содёланныхъ џбразомъ твои1мъ, скоропослyшнице! всsкъ бо, притeкшій къ тебЁ съ вёрою, не tи1де t ли1ка твоегw2 т0щъ и3 не ўслhшанъ: слэпjи ў с™hz твоеS їкHны прозрёша, хромjи, разслaбленніи и3 глусjи и3сцэли1шасz, безчaдіz, плёна, прyжіz, треволнeніz морскaгw и3 и3нhхъ бёдъ и3 недyгwвъ и3збaвила є3си2 призывaющихъ тS, м™рь всещeдрагw бGа нaшегw, подаю1щагw нaмъ тоб0ю вeлію ми1лость.

Тропaрь, глaсъ д7:

Къ бGор0дицэ притецeмъ, сyщіи въ бэдaхъ, и3 с™ёй їкHнэ є3S нhнэ припадeмъ, съ вёрою зовyще и3зъ глубины2 души2: ск0рw нaше ўслhши молeніе, дв7о, ћкw скоропослyшница нарeкшаzсz. тебe бо раби2 твои2 въ нyждахъ гот0вую пом0щницу и4мамы.

На ќтрени.

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ в7:

ВчерA воспЁ с™az цRковь соб0ръ нбcныхъ си1лъ, бlги1хъ покрови1телей нaшихъ: днeсь поeмъ пёснь тебЁ, всепётой бGор0дицэ, мjра держaвному покр0ву, и3 прославлsемъ рaдостнw бlгость твою2. со безпл0тными u5бо моли1сz во є4же сп7сти1сz нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ G:

Ћкw многосвётлаz лунA, показaсz въ чcтнёй nби1тели ґрхaгGлwвъ с™az їкHна твоS, дв7о скоропослyшнице: свэти1ши бо бlгодaтію чудeсъ въ н0щи бёдъ сyщымъ и3 ск0рую п0мощь подаeши во сп7сeніе дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

На полmелeи величaніе:

Величaемъ тS, прес™az дв7о, и3 чти1мъ џбразъ тв0й с™hй, и4мже т0чиши и3сцэлє1ніz всBмъ съ вёрою притекaющымъ.

Pал0мъ и3збрaнный: Помzни2, гDи, давjда.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }:

Благоговёйнw њбстоsще чcтнhй џбразъ м™ре свёта, мwли1твы є4й ћкw всебlг0й скоропослyшницэ ўсeрднw принесeмъ. сію1 бо нб7о њдушевлeнное чlвэколю1біемъ гDь содёла, и3зливaz т0ю, ћкw д0ждь, дaры сво‰ во сп7сeніе дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ з7:

Прошє1ніz и3сп0лни рабHвъ твои1хъ, тебE, прес™az дв7о, съ вёрою призывaющихъ. t вс‰кіz ск0рби, недyгwвъ и3 њѕлоблeніz всёхъ нaсъ свободи2, да благодaрственнw воспэвaемъ тS, ск0рую молsщихсz ўслhшательницу, подаю1щую вBрнымъ вeлію ми1лость.

Канw6на двA.

КанHнъ №-й, творeніе прпdбнагw нікоди1ма свzтог0рца.

Глaсъ }.

Пёснь №.

Їрм0съ: В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Чудeсъ твои1хъ бжcтвенныхъ мн0жество благохвали1ти предпринимaz, тS молю2, дв7о, t сeрдца, скоропослyшнице, бlгодaть подaждь ми2.

Кто2 не и3зуми1тсz твоегw2 џбраза чудесє1мъ, дв7о, t негH бо служи1телю трапeзы возгласи1ла є3си2 три1жды, скоропослyшница нарeкшисz.

Кaкw чудодэsніе твоE и3зрещи2 возмогY, nтрокови1це, тh бо прeжде непок0рнаго и4нока без8o1чна содёлала є3си2 и3 пaки сего2 ўстр0ила є3си2 ви1дzща.

Рaдуйсz, сщ7eннаz nби1тель дохіaрскаz: тh бо и4маши всёхъ гпcжY предстaтельницу и3 покр0въ, ћкоже самA nнA ћснw возвэсти2.

Другjй. канHнъ, глaсъ д7.

Пёснь №.

Їрм0съ: Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

М™и присносyщнагw свёта и3 џ§іz премyдрости, ўмудри2 неразyміе моE и3 просвэти1 мz на пёніе и3 моли1тву пред8 с™0ю їкHною твоeю, скоропослyшнице

Њбрётшіи сокр0вище рaдуютсz, тёмже и3 мы2, и3мyще тS, всецRи1це, милосeрдіz сокр0вище нбcное и3 неиждивaемое, воспэвaемъ, рaдующесz, тво‰ чудесA.

ЛицY твоемY, предречE давjдъ, пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи: и3сполнsющусz семY, вкyпэ съ богaтыми и3 мы2, добродётельми ўб0зіи, м0лимсz тебЁ, дв7о, пред8 ли1комъ твои1мъ.

Ћкоже џчи р†бъ въ рукY госп0дій свои1хъ, тaкw џчи нaши ўстрэмлeни сyть къ тебЁ и3 къ џбразу твоемY, всебlгaz вLчце, д0ндеже ўщeдриши рабы6 тво‰.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Пёснь G.

Їрм0съ: Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Безчaдныхъ бlгочaдныхъ ты2, марjе, показaла є3си2 и3 непл0дныхъ жeнъ содёлала є3си2, скоропослyшнице, веселsщихсz њ чaдэхъ. кто2 ќбw не и3зуми1тсz, дв7о, вели1чію твоемY;

Булгaріz проповёдуетъ твоегw2 џбраза чудесA, q скоропослyшнице, вост0къ же и3 зaпадъ. и3ст0чникъ бо содёлаласz є3си2, точaщій бlгодaти всёмъ призывaющымъ и4мz твоE.

Рaка болёзнь t руки2 и3счезaетъ честнhz жены2, дв7о, посэщeніемъ твои1мъ, тёмже стрaждущаz, t недyга свободи1вшисz, рaдующисz, проповёда благодaрствєннаz.

Чyднw ўкраси1сz їкHна твоS, скоропослyшнице, и3 пaче лучeй с0лнечныхъ њсвэщaетъ всёхъ бlгодaтію твоeю, пречcтаz. кто2 u5бо восхвaлитъ тS, на нб7си2 и3 на земли2 слaвимую!

И$нъ.

Їрм0съ: Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себE совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Воззри2 твои1ми nчесы2, мRjе, и3 ви1ждь бlгоутр0бнw пред8 їкHною твоeю предстоsщихъ и3 тS съ вёрою призывaющихъ, и3 ўслhши си1хъ, скоропослyшнице.

Крёпость дaруй нaмъ, чcтаz, да твори1мъ в0лю сн7а твоегw2 со стрaхомъ и3 люб0вію, ўкрэплsеши бо рабы6 тво‰ ћкw м™рь всеси1льнагw бGа нaшегw.

Страстьми2 бори1міи и3 неви1димыми сёzтелzми ѕHлъ, при1снw нуждaемсz въ твоeй, вLчце, неwбори1мой п0мощи, є3sже не лиши2 нaсъ, бGоблагодaтнаz.

Сп7си1тельный щи1тъ подaждь нaмъ, гпcжE, твоE держaвное заступлeніе, и4мже началоѕл0бнагw побэждaюще кwвaрства, вэнцє1въ слaвы спод0бимсz.

Катавaсіа: Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себE совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

По G-й пёсни сэдaленъ:

ВLчцу тS мjра вёмы, мRjе всепётаz, ћкw родилA є3си2 нaмъ всёхъ творцA, сп7си1телz мjра, и4же и3 прослaви тебE, пречcтую м™рь свою2, подаS тоб0ю бlгодaть и3 ми1лость чтyщымъ тS и3 молsщымсz тебЁ, бGор0дице.

Слaва. и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰ и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Во всёхъ концёхъ чудотв0рный тв0й џбразъ прослaвисz, и3 нhнэ вси2 ўстaми скоропослyшницу произн0сzтъ.

И# во снЁ, всецRи1це, и3 ћвэ, скоропослyшнице, kвлszсz, чудесA совершaеши въ мjрэ пресл†внаz.

Кто2 твоE, дв7о, и4мz въ нyждэ всsкой призывaше, и3 ск0рw тогw2 не ўслhшала є3си2, ћкw скоропослyшница сyщаz;

Бlжeнна є3си2 дохіaрскаz nби1тель слaвнаz, їкHною бо њбогати1ласz є3си2 скоропослyшницы всечестн0ю.

И$нъ.

Їрм0съ: Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ преб9eственный, нетлённою длaнію и3 сп7сE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Припaдаz ко с™ёй їкHнэ твоeй, дв7о, вопію1 ти t сeрдца сокрушeнна: не попусти1 ми поги1бнути, всемлcтиваz гпcжE, житіE моE во грэсёхъ и3жди1вшему.

Грэхолюби1въ сhй, ўдали1хсz, вLчце, сн7а твоегw2, и3 лишeнъ є4смь дерзновeніz къ немY. тёмже къ покаsнію мS напрaвивъ, спод0би получи1ти, є4же погуби1хъ.

БGоизбрaннаz nтрокови1це, въ рунЁ њрошeнномъ предви1дэннаz, њкропи2 рос0ю бlгодaти и3зс0хшую зeмлю сeрдца моегw2 и3 благопл0дну содёлай дyшу мою2.

Рaдуйсz, бGоневёсто, добродётельми, ћкw р‰сны златhми, преукрaшеннаz: рaдуйсz, сосyде мЂра, и4мже врачyютсz зовyщіи: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Катавaсіа: Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ преб9eственный, нетлённою длaнію и3 сп7сE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Пёснь є7.

Їрм0съ: Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Кaкw на тв0й пречcтый џбразъ ѓзъ, недост0йный, воззрю2, скоропослyшнице, нечи1стыми nчесы2 мои1ми.

М0ре и3 землS, всецRи1це, твоеS їкHны чудесA проповёдуютъ: твои1хъ бо бlгодaтей сі‰ nбоS наслади1шасz.

Тaтz kвлsеши, пёнzзи похи1тивша бли1жнzгw, м™еродв7о, и3 возвращaеши прaвэднw сі‰ и3мyщему.

Что2 воздади1мъ тебЁ, всебlгaz, за бlгодaть мн0гую, ю4же kви1ла є3си2 нaмъ, даровaвъ їкHну твою2, богaтство сщ7eнное.

И$нъ.

Їрм0съ: Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ над8 всёми бGа и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Нёсть, всемлcтиваz гпcжE, таковaгw, и4же бы лиши1сz щедр0тъ твои1хъ, прибёгъ съ вёрою къ твоемY бlгоутр0бію. тёмже прилёжнw м0лимъ тS: спод0би и3 нaсъ грёшныхъ ми1лости твоеS.

Ўмилостивлeніе њ всёмъ мjрэ сyщаz, ўмоли2, дв7о, сн7а твоего2, всёхъ судію2, да не помzнeтъ грэхHвъ нaшихъ, и3 да и3збaвимсz тоб0ю всsкагw прещeніz є3гw2, находsщагw на лю1ди согрэши1вшыz.

Примири1телz всsческихъ р0ждшаz, всем0щнымъ предстaтельствомъ твои1мъ, вLчце, ўмиротвори2 нaсъ къ немY, къ бли6жнимъ и3 къ себЁ сами1мъ, ћкw воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Катавaсіа: Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ над8 всёми бGа и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: Мlтву пролію2 ко гDу и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Ћкw любвеwби1льнаz м™рь ћвльшисz, призывaла є3си2 џтрока къ себЁ, д0ндеже и3збaвила є3си2 t руки2 разб0йникwвъ, м™родв7о. но да њбрэтeмъ тS и3 мы2, м™рь любвеwби1льную.

Не и4мамы раби2 твои2 и3н0гw, рaзвэ тебє2, предстaтельства и3 покр0ва. тёмже, чcтаz, t сeрдца вопіeмъ: всsкіz бэды2 свободи2 стaдо твоE и3 вёрныхъ, къ тебЁ прибэгaющихъ.

Ћкоже спаслA є3си2 t морскjz бyри призвaвшихъ б9eственное и4мz твоE, тaкw и3 нaсъ t чyвственнагw крушeніz и3 мhсленнагw, дв7о, сп7си2 и3 въ ти6хіz прист†нища сп7сeніz ўпрaви.

Ми1ръ тS прибёжище стzжA и3 сп7сeніе: тёмъ, чcтаz, къ честнёй твоeй їкHнэ tвсю1ду притекaютъ лю1діе, и3 вси2 ск0рw и5хъ слyшающую њбрэтaютъ тS.

И$нъ.

Їрм0съ: Б9eственное сіE и3 всечcтн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGом™ре, пріиди1те, рукaми восплeщимъ: t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Ты2 рабHвъ твои1хъ ўтэшeніе, всебlжeннаz, ты2 свётъ, ўдобрeніе и3 надeжда сп7сeніz: ты2 ќбw промышлeніемъ твои1мъ всsкіz нyжды и3 ск0рби и3збaви нaсъ.

Вёдущи нeмwщи нaшz, бGороди1тельнице, восполнsй дух0вную и3 вещeственную скyдость нaшу, да подаю1щаго нaмъ тоб0ю вс‰ бlгaz бGа слaвимъ.

Не њстaви нaсъ, всещeдраz, внегдA њскудэвaти крёпости нaшей, не tступи2 t ўповaющихъ на тS во и3сх0дэ, и3 по и3сх0дэ kви2 нaмъ бlгости твоеS си1лу.

Пребlгословeннаz мRjе, кни1га б9іz запечатлeннаz, въ кни1зэ животA вёчнагw написaтисz нaмъ спод0би, да t тебє2 р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Катавaсіа: Б9eственное сіE и3 всечтcн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGом™ре, пріиди1те, рукaми восплeщимъ: t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Кондaкъ, глaсъ }:

Въ м0ри житeйстэмъ њбуревaеміи, треволнeнію подпaдаемъ страстeй и3 и3скушeній. подaждь u5бо нaмъ, гпcжE, рyку п0мощи, ћкоже петр0ви сн7ъ тв0й, и3 ўскори2 t бёдъ и3збaвити ны2, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, всебlгaz скоропослyшнице.

Јкосъ:

И#дёже њсэни1тъ бlгодaть твоS, вLчце, тaмw недyжніи здрaви бывaютъ, бёдствующіи во бlгополyчіе прих0дzтъ, и3 всsкъ скорбsщій рaдости и3сполнsетсz. тёмже бlгодaтію твоeю њсэни2 и3 нaсъ, сицев†z р†достнаz тебЁ глаг0лющихъ: рaдуйсz, бGоблагодaтнаz, непристyпнагw б9ествA селeніе: рaдуйсz, с™az трапeзо, хлёбомъ жи1зни нaсъ снабдэвaющаz: рaдуйсz, мЂро многоцeнное, њбlгоухaющее вёрныхъ: рaдуйсz, мaслино, є3лeемъ милосeрдіz нaсъ ўмащaющаz: рaдуйсz, неистощи1мое сокр0вище дарHвъ: рaдуйсz, приснотекyщій и3ст0чниче чудeсъ: рaдуйсz, њби1димыхъ заступлeніе: рaдуйсz, њбуревaемыхъ бlгоути1шное пристaнище: рaдуйсz, глухи1хъ слhшаніе и3 свёте слэпhхъ: рaдуйсz, разслaбленныхъ ўкрэплeніе: рaдуйсz, свобождeніе плэнeнныхъ: рaдуйсz, мjра всегw2 ўповaніе: рaдуйсz, всебlгaz скоропослyшнице.

Пёснь з7.

Їрм0съ: T їудeи дошeдше џтроцы, въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Слэпы6мъ даровaла є3си2 дёйствіе nчесє1мъ, дв7о, є4же ви1дэти, но и3 нaшz зBницы души2 и3 тэлесE просвэти2, да поeмъ при1снw вєли1чіz тво‰.

Глухи6мъ слhшаніе даровaла є3си2, мRjе скоропослyшнице, но и3 нaсъ всёхъ tвeрзи ўшесA души2 и3 тэлесE, ћкw да поeмъ при1снw вєли1чіz тво‰.

Ћкоже дрeвле t пругHвъ и3збaвила є3си2 прибёгшихъ къ тебЁ, пречcтаz, тaкw и3 нaсъ t си1хъ и3 всsкагw врeда и3збaви, да поeмъ при1снw вєли1чіz тво‰.

Ћкw и3спрaвила є3си2 прeжде разслaбленнаго, тaкw и3 нaсъ, по nбою2 разслaбленныхъ, тeплымъ твои1мъ предстaтельствомъ и3спрaви, да поeмъ при1снw вєли1чіz тво‰.

И$нъ.

Їрм0съ: Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Настaвнице ко сп7сeнію рабHвъ твои1хъ, души2 тричaстное, гпcжE, и3спрaви, да бlгодaти безстрaстіz спод0бльшесz, поeмъ: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Желaтельную си1лу души2 къ б9eственному рачeнію напрaви, да т0ю бGа всецёлw возлю1бимъ и3 къ немY при1снw стреми1мсz, ћкw всебlжeнному желaній крaю.

Ћростную си1лу души2 помози2 нaмъ, дв7о, њбращaти на неви6димыz враги2 сп7сeніz нaшегw и3 сп7си1тельныz любвE и3сп0лни сердцA н†ша къ бли6жнимъ и3 къ бGу.

Словeсное души2 къ бGоуг0дному созерцaнію воскрыли2, вLчце, бGопроти1вныхъ помышлeній и3збавлsющи, и3 всёхъ нaсъ благ0е мhслити, глаг0лати и3 твори1ти ўкрэпи2.

Катавaсіа: Не послужи1ша твaри богомyдріи пaче создaвшаго, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }.

Їрм0съ: ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ в0и ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

T всsкихъ болёзней, скоропослyшнице, нaсъ и3збaви, ћкоже t си1хъ мн0гихъ и3збaвила є3си2.

ЇкHна тво‰, дв7о, показaсz и3ст0чникъ чудeсъ, t негHже жaждущіи снабдэвaютсz и3з8oби1льнw.

Поги1бшаго ты2 kвлsеши, гпcжE, и3 подаeши рaдость њбрётшымъ. к0ль мн0гаz є4сть џбраза твоегw2 бlгодaть.

Повелёнію твоемY, вLчце, повинyютсz вс‰ стіхjи, t ни1хже врeда да и3збавлsеши тS призывaющихъ.

И$нъ.

Їрм0съ: Џтроки бlгочєсти1выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw nбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пaжить плодон0сну њбрэтaетъ стaдо под8 твои1мъ бGом™и, ўправлeніемъ, и3 душетлённіи в0лцы не мHщны расхи1тити словeсныхъ nвeцъ, храни1мыхъ бlгодaтію сн7а твоегw2 и3 бGа.

Бlжeнъ человёкъ, є3мyже є4сть заступлeніе є3гw2 t тебє2, бGоневёсто, при1снw бо полагaетъ таковhй восхождє1ніz въ сeрдцэ своE. д0ндеже ќзритъ себE сп7сeнна и3 воспоeтъ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Седмисвёщный свэти1льниче, седмію2 дарaми д¦а свэтsщій, спод0би и3 нaмъ ўкраси1тисz дух0вными плодaми, да, ўщeдренніи чрез8 тебE бGомъ, поeмъ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Горо2 б9іz, въ нeйже благоволи2 жи1ти бGъ, моли1сz къ немY њ нaсъ, да п0мощію є3гw2 благ0е творsще, спод0бимсz ўзрёти преми6рныz г0ры и3 тaмw пёти: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Катавaсіа: Џтроки бlгочєсти1выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw nбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Вои1стинну бGор0дицу тS и3сповёдуемъ, сп7сeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Собери1тесz ўсeрднw въ nби1тель бжcтвенную ґрхaгGлwвъ, болsщіи: врaчь бо въ нeй пребывaетъ безмeздный.

Сщ7eннаz їкHна твоS другaz показaсz силоaмскаz купeль, дв7о, њчищaющаz и3 цэлsщаz болёзни души2 и3 тэлесE.

Воспламенsетъ мS рачeніе зрёти твоегw2 џбраза благодaтную лёпоту, и3 насыщeніz не и4мамъ величaти тS!

Да ўви1жду тS, всебlгaz скоропослyшнице, во врeмz смeрти ўтэшaющую мS и3 зрaки дeмwнwвъ tгонsющую.

И$нъ.

Їрм0съ: Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGом™ре, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бGор0дице, чcтаz приснодв7о.

Помzни2, гпcжE, рабы6 тво‰, люб0вію слaвzщыz тS, ўслhши молsщихсz къ тебЁ и3 моли1твами твои1ми благоувётлива нaмъ содёлай сн7а твоего2 и3 бGа здЁ и3 на стрaшномъ судЁ є3гw2, всебlжeннаz бGор0дице, чcтаz приснодв7о.

Рaдосте ѓгGлwвъ и3 человёкwвъ, свобHдны нaсъ печaлей житeйскихъ сотвори2 и3 ходaтайствомъ твои1мъ нескончaемыхъ мyкъ и3збaви, да врeменныхъ и3 вёчныхъ бёдъ тоб0ю и3збhвше, вопіeмъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бGор0дице, чcтаz приснодв7о.

Ви1димw пред8 џбразомъ твои1мъ предстоsще, неви1димw же къ тебЁ, њдеснyю сн7а твоегw2 стоsщей, ќмъ возводsще, м0лимтисz прилёжнw: спод0битисz нaмъ рaйскагw блажeнства ўмоли2, всебlжeннаz бGор0дице, чcтаz приснодв7о.

Бlгaгw цRS бlгaz м™и, њсэни1 ны неwбори1мымъ покр0вомъ твои1мъ, всебlжeннаz бGор0дице, чcтаz приснодв7о.

Катавaсіа: Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaюще сщ7eнное торжество2 бGом™ре, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бGор0дице, чcтаz приснодв7о.

Свэти1ленъ:

Зрsщіи тS нhнэ на їкHнэ съ предвёчнымъ младeнцемъ, пр0симъ тебE, бGоневёсто: не лиши2 нaсъ и3 въ бyдущемъ вёцэ всебlжeннагw лицезрёніz твоегw2 и3 воплоти1вшагwсz t тебЁ сн7а б9іz, да со благоугоди1вшими є3мY и4мz є3гw2 и3 твоE величaемъ.

На хвали1техъ стіхи1ры, глaсъ є7:

Ди6вна дэлA тво‰, гDи! прес™yю м™рь твою2 даровaлъ є3си2 безпомHщнымъ ск0рую пом0щницу, си1льную защи1тницу беззащи6тнымъ и3 предстaтельство тeплое безtвBтнымъ: предстоs бо тебЁ, всёхъ вLцэ, м0литсz при1снw њ всёхъ нaсъ.

К0е дост0йное благодарeніе принесeмъ ти2, бGоизбрaннаz приснодв7о, за мн0жество дарHвъ твоегw2 милосeрдіz, kвлsемагw съ вёрою къ тебЁ прибэгaющымъ, недyги бо дyшъ и3 тэлeсъ врачyеши и3 и3збавлsеши t бёдъ, молsщисz бGу при1снw њ всёхъ нaсъ.

Держaвнаz вLчце мjра, назирaющаz сyщихъ въ горЁ твоeй и3 повсю1ду вёрныхъ ћкw взбрaннаz прави1тельница, не престaй бlгоутр0бнw промышлsти њ рабёхъ твои1хъ и3 вс‰ благ†z нaмъ низпосылaти, врeмєннаz же и3 вBчнаz, и3 моли1сz бGу при1снw њ всёхъ нaсъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ G:

Свётелъ прешeдшій прaздникъ, њзарeнный слaвою ґрхістрати1гwвъ, рaдостенъ днeшній, свэтsсz бlгодaтію ѓгGлwмъ говёйнагw џбраза бGом™ре и3 на рукaхъ є3S держи1магw вседержи1телz. ћкоже бо џнъ речE нaмъ: проси1те, и3 дaстсz вaмъ, тaкw и3 всебlгaz м™рь є3гw2 повелЁ прибэгaти къ нeй во всsкой нyждэ и3 nбэщA ск0рw слyшати со благоговёніемъ молsщихсz пред8 с™0ю є3S їкHною, ю4же и3 прослaви чудесы2 мн0гими, подаю1щи вёрнымъ вeлію ми1лость.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи.

Бlжє1нны №-гw канHна, пёснь G-z, и3 в7-гw, пёснь ѕ7-z. Прокjменъ, Ґпcлъ, Е#ђліе и3 Причaстенъ бGор0дицы.

Приложение. 14 ноября: Святителя Григория Паламы, архиепископа Солунского.

Мёсzца тогHже въ д7i дeнь.

И$же во с™hхъ nтцA нaшегw григ0ріа палaмы, ґрхіепjскопа солyнскагw, чудотв0рца.

Ѓще х0щетъ настоsтель, твори1мъ бдёніе.

На вели1цэй вечeрни.

Блажeнъ мyжъ: На ГDи воззвaхъ: стіхи6ры на }, глaсъ є7.

Под0бенъ: Прпdбне џтче:

Прпdбне џтче, сщ7eнне григ0ріе, t к0рене прозzбE бGолюби1ва и3 свётла вётвь, ћкоже дрeво, ўзрёсz, при и3сх0дищихъ бжcтвенныхъ в0дъ д0брэ насаждeно, и3сточaz прeжде врeмене плоды2 безсмeртіz, ўдивлsz всsкъ слyхъ є3стеств0мъ, и3 сл0вомъ, и3 дэsніи бжcтвенными, витjй въ витjахъ и3 премyдръ въ любомyдрыхъ дэsніихъ. сосyдъ держaвнагw бGовидёніz, хrт0ви молsсz, хrтA жадaz повсегдA и3 превосходS t бжcтвенныz слaвы въ слaву и3 t си1лы въ си1лу, вои1стинну нетлённую.

Прпdбне џтче, досточyдне григ0ріе, слaву њстaвль врeменную и3 ни1зу влекyщую, нетлённаz возлюби1въ и3 гHрнzz, богaтства мимотекyщагw мyдрэ tступи2, богaтство пребhтное нищетY вмэни1въ, душeвное твоE џко њчи1стивъ воздержaніемъ, и3 слезaми, и3 мн0гимъ плaчемъ, tню1дуже сосyдъ д¦а свётелъ kви1сz, вeсь благодaти тогw2 и3сп0лнь, тогw2 сіsніz и3 тогw2 слaвы проси2 даровaти є3ди1ному бGу покланsющымсz, трbцэ всеси1льнэй.

Прпdбне џтче, сщ7eннэйшій григ0ріе, мeчь ќбw сл0ва њбостри1въ д¦омъ, џгнь чинHмъ бhлъ є3си2 бGоб0рныхъ, ћкоже съ высоты2 м0лніz сходS, tсэкaz и3 попалsz тёхъ љзыкобHліz, вёрныхъ же всёхъ наставлsz къ бжcтвеннэй зари2 трис0лнечнэй, є4юже просвэщaемь, свётъ вторhй kви1лсz є3си2, сопрест0ленъ и3 є3диночи1сленъ верхHвнымъ бGосл0вцємъ, съ ни1ми хвали1мъ, съ ни1ми пребывaz, и3 нhнэ моли2 даровaти цRкви є3ди1нство, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Свэти1льникъ неугасaемый, сіsніе неусыпaющее, и5же въ м0ри плaвающымъ сп7си1тельное и3 ти1хое пристaнище и3 безмzтeжное благодaти, сшeдшесz, въ пёснехъ дост0йнэ поeмъ тS, молsщесz: ќмныz бyри и3збaви цRковь твои1ми мlтвами, њ нeйже мyжески подвизazсz.

Глaса тS сл0ву, дыхaніе дух0вное, џгненный љзhкъ неугасaемый бGосл0віz, григ0ріе, собрaніе сквернeное є3ретjческое свётлw попали1ша бlгодaтію, м0лимъ сопроти1вныхъ велёній настоsніz и3збaвитисz моли1твами ти2 правослaвнw воспэвaющымъ тS.

Въ трудёхъ пeрвэе и3 безм0лвіи просіsвша и3 писaніе неуд0бь вёдомое и3 глуб0кое съ д¦омъ возгремёвша, хrт0съ свёщника тS возлагaетъ свётла цRкви, григ0ріе, мjръ всsкій њсвэщaюща, џтче, твои1ми мlтвами, и3 словесы2, и3 чудeсъ си1лою, и3 не ўтверждeнныхъ ўтверждaz.

Слaва, глaсъ д7:

Премyдростію сл0во своE ўкраси1въ, и3 добродётелію непор0чною преудобрeнъ во nбои1хъ бhлъ є3си2, григ0ріе, бGовэщaннымъ ти2 глаг0ломъ ўкрашaz и3 веселS лю1ди разyмнw, трbцы є3ди1но бжcтво2 премyдрэ простeръ, тёмже и3 препрослaвленными ўчє1ніи и3ноплемє1нныz є4рєси попрaвъ, держaву вёры въ концёхъ воздви1глъ є3си2, хrт0ви предстоS съ невещeственными служи1тели, и3 душaмъ нaшымъ и3спроси2 ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: И$же тебє2 рaди:

Вх0дъ. Прокjменъ днE и3 чтє1ніz три2 с™и1тєльскаz [пи6сана на њбор0тэ л. рв7i].

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7.

Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, правослaвіz свэти1льниче, цRкви свётлое, џтче, сlнце, похвалA и4ночествующымъ, цRк0вное прaвило, и4же бlгодэsніz ўчи1тель и3зрsдный, с™и1телю григ0ріе, и4же премyдрости и3 рaзума жили1ще, бли6жнимъ и3 д†льнимъ nргaнъ дух0вный, пёснивецъ њдушевлeнъ, ўстA гDнz, и3зводS t недост0инства дост0йнаго, хrтA моли2 низпослaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Рaдуйсz, выс0кій ќме, зри1телю тaинства, д¦а сосyдъ даровaній, свэтон0сный свёщниче, блистaніе бжcтвеннагw њсіsніz, любви2 держaвное и3 честн0е спребывaніе, кр0ткій вои1стинну, и3 пр0стъ u5бо и3 неѕл0бивъ, tкровeніе и3 писaній kвлeніе, м0ре разумёній бжcтвенныхъ, григ0ріе, бeздна бжcтвенна сл0ва ўчeніz неизчерпaема, хrтA моли2 низпослaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Рaдуйсz, бGосл0віz глубино2, правослaвіz прaвило прaвое, трbцы є3ди1но є3стество2 возвэсти2 высокw2, во є3ди1номъ хотёніи и3 дёйствіи, пр0сто бжcтво2, всеси1льно и3 не с0здано, посрами1вый же бlгодaтію д¦0вною и3 безлётною tвeргшихсz њбожeніz, ўстA бGосл0вєцъ, с™и1телю григ0ріе, слaво nтцє1мъ бжcтвєннымъ и3 сопричaстникъ и3счи1сленъ, свэти1льниче цRк0вный, дaруzй нaмъ моли1твами ти2 вeлію млcть.

Слaва, глaсъ д7:

ЖитіE бжcтвенно и3спрaвль, видёніемъ дэsніе ўzсни1лъ є3си2, бGоzвлeнне григ0ріе, премyдрость бо возлюби1въ желaніемъ бжcтвеннымъ, и3зъ ќстъ д¦а бlгодaти њбогати1сz. ћкw с0тъ мeдвеный, слaдость твои1хъ словeсъ и3скaпаz, при1снw весели1ши рaзумы бжcтвенными цRковь хrт0ву, тёмже, на нб7сёхъ со с™и1тели водворszсz, њ нaсъ непрестaннw моли1сz, њ творsщихъ пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

При1зри на молє1ніz:

Тропaрь, глaсъ }:

Правослaвію настaвниче, с™и1телємъ ўкрашeніе, бGосл0вцємъ поб0рниче непобэди1мый, григ0ріе чудотв0рче, солyню вели1каz похвало2, проповёдниче бlгодaти, моли2 хrтA бGа сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: И$же нaсъ рaди рождeйсz:

На ќтрени.

На БGъ гDь: тропaрь с™0му двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Бжcтвеннаго хrт0ва с™и1телz воспэвaемъ, столпA џгненнаго, свёту џблака, дyхомъ предходsща ї}леви н0вому дeнь и3 вводsща въ разyмную зeмлю ми1ра, въ митроп0ліи же њ хrтЁ первор0дныхъ, вели1каго григ0ріа.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Всели1сz въ тS бжcтвA всE и3сполнeніе, чcтаz, ћкоже пavелъ предречE, всE њбGотвори2 тлённыхъ є3стество2, вLчце, тh же былA є3си2 начaло бlгодaти таковhz и3 сп7си1тельное руков0дство и5же вёрою и3 люб0вію чтyщихъ тS.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ т0йже:

И#змhвъ д0брэ твои1хъ слeзъ течeньми дyхъ, ќмнэ воспріsлъ є3си2 б9eственныz бlгодaти, досточyдне, причaстникъ бhлъ є3си2 њбожeніz, є4же пaче є3стествA, сл0ва, є4же проповёдалъ є3си2 нес0здано всBмъ и3 є3ди1но, бGомyдре григ0ріе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Свёта разyмнагw свэтлёйшій сосyдъ, тмY моегw2 разрэши2 сeрдца, страстeй же тzжчaйшее брeмz, молю1сz, њблегчи2, наставлsющи мS къ покаsнію стезsмъ и3 бyдущему сподоблsющи мS свёту, всебlжeннаz вLчце.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Tстyпль текyщихъ, џтче премyдре григ0ріе, цaрскихъ, и3 другHвъ, и3 срHдникъ, стzжaлъ є3си2 пребыв†ющаz и3 сто‰щаz, бlжeнне, и3 д0мъ вeсь, и3 р0дъ привeлъ є3си2 вLцэ всёхъ, честн0е всесожжeніе. и4мже наставлsемь, дyшу њсвzти1лъ є3си2 и3 ќмъ съ тёломъ бGови, григ0ріе, видёніемъ и3 дэsніемъ же молsсz є3мY прилёжнw согрэшeніємъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ пл0ть твою2 њдёzвсz, ћкw бlгъ, зрaкъ вLка рaбій њбожи2, вLчце, совокупи1всz по состaву и3 є3стество2 всE и3сп0лнивъ д¦омъ, с™hхъ соб0ры содёлавъ благодaтію, tню1дуже пріи1мъ винY неизречeнныхъ дёлъ и3 пeрвую, д¦омъ и3сп0лньшуюсz, пою1ще тS t души2, зовeмъ ти2: рaдуйсz, сп7сeніz начaльнице: рaдуйсz, согрэшeніємъ разрэшeніе покланsющымсz вёрою ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса.

Прокjменъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми;

Е#ђліе t їwaнна, зачaло lє.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра самоглaсна, глaсъ ѕ7:

Благочeстіz и4стиннаго проповёдника и3 цRкви пресвётлую ѕвэздY пёсньми похвaльными почти1мъ, солyню свётлаго свэти1льника, свёту ўченикA и3 дрyга хrт0ва, сёzй сл0во благочeстіz бжcтвенно въ сердцA всёхъ вёрныхъ, всBмъ ко сп7сeнію дaруетъ и3 м0литсz прилёжнw гDеви поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, творeніе патріaрха філоfeа. Глaсъ №.

Пёснь. №.

Їрм0съ: ТвоS побэди1тельнаz десни1ца бGолёпнw въ крёпости прослaвисz, тa бо, безсмeртне, ћкw всемогyщаz, проти6вныz сотрE, ї}льтzнwмъ пyть глубины2 новосодёлавшаz.

Ты2 даровaній и3ст0чнику и3 премyдрости дух0внэй, преслaвне, ўстA и3 мhсль приложи1въ, бlгодaти kви1лсz є3си2 пучи1на, t неs же кaплю, џтче, и3 мнЁ подaждь, пою1щему тS.

Ўстaвъ и3 прaвило пaче є3стествA и4ноческому жи1тельству ты2 бhлъ є3си2, ўстA бGосл0вєцъ же, и3 с™и1тєль, и3 ўчи1тєль б9є1ственнаz, tню1дуже, сошeдшесz вкyпэ, тебЁ пёніе плетyтъ.

И$нъ kви1лсz є3си2 t чрeва їеремjа вёдомь, сотв0ршему вeсь возл0женъ, њсвzщeнъ, бGон0се, вeсь же, tню1дуже тво‰ ўстA б9іz сл0ва воспріsша.

Прест0лу предстоS бжcтвенному со ѓгGлы, бGови1дче григ0ріе, лучY воспріeмлz нhнэ kвлeннэ непристyпную, моли1сz тмы2 грэх0вныz нaмъ разрэши1тисz, м0лимсz.

БGор0диченъ:

Свётъ возсіsвый, бGороди1тельнице, t твоеS ўтр0бы, ви1дэти желaz, григ0рій, тебE, моли1твенницу, и3 содётелz представлsетъ и3 желaемыz t тебє2 получи2 бlгодaти.

Пёснь G.

Їрм0съ: Е#ди1не вёдый человёческагw существA нeмощь и3 ми1лостивнw въ нE воwбрaжьсz, препоsши мS съ высоты2 си1лою, є4же вопи1ти тебЁ: свsтъ њдушевлeнный хрaмъ неизречeнныz слaвы твоеS, чlвэколю1бче.

Ю#р0дство, премyдре, мірскyю мyдрость вмэни1лъ є3си2, крeстное ю3р0дство возлюби1лъ є3си2 и3 сего2, на рaмо пріи1мъ, показaлъ є3си2, ћкоже пavелъ речE, є4же ю3р0дствомъ мірск‡z мyдрwсти превшeдъ.

Возлюби1лъ є3си2, џтче, t души2 нищетY, и3 смирeніе, и3 хyдость, и3 нестzжaтельство, человёкъ бёгаz, tню1дуже гони1мь є3си2 въ пустhню, всегдA, въ воню2 мЂръ твои1хъ, хrт0ви зовsше: текY вслёдъ тебЁ.

Ўмертви1лъ є3си2, премyдре, вeтхаго тлёющаго человёка воздержaніемъ всsкимъ и3 плaчемъ, и3ст0чники слeзными дов0льнэ њмывazсz, житіeмъ воспріsлъ є3си2 дрeвнюю свою2 добр0ту њ хrтЁ и3 въ н0ваго њдёzвсz.

Восхвaлимъ, мнHжества и4нwкъ съ мёстныхъ же состо‰ніz, со сщ7eнники всёми и3 пит†тельницы, глaсы крaсными и3 словесы2 бжcтвенными днeсь џбщаго ўчи1телz, и4же нaсъ ўкраси1вшаго дёлы же и3 словесы2, григ0ріа.

БGор0диченъ:

Ви1дэвъ, ю4же желaше, зарю2 дух0вную, григ0ріе, предстaтельствомъ бGомaтере, kснёйши же нhнэ т0ю њсвэщaемь, тоS моли2 тмы2 страстeй нaсъ премэни1ти свётомъ благодaтнымъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Воздержaніемъ, и3 плaчемъ, и3 моли1твою, и3 дёйствомъ, и3 нищет0ю, и3 џбщимъ ўмовeніемъ, григ0ріе, слeзнымъ њчи1стилъ є3си2 своE сeрдце, вeсь восхищeнъ бhвъ, и3 хrт0ви совокупи1сz д¦омъ, tню1дуже, ћкw пavелъ, неизречeнныхъ ўслhшавъ и3 сосyдъ бhвъ и3збрaненъ, ты2 понeслъ є3си2 хrт0во и4мz, нес0здано проповёдалъ є3си2 выс0цэ и3 пр0стw є3ди1но бжcтво2, є4же молS не престaй сп7сти1сz стaду твоемY.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И$же прeжде t не сyщихъ привeдъ сyщихъ є3стествA, сл0ве б9ій, почeтъ џбразомъ же и3 рук0ю человёка, и3стлёвша того2 прeлестію ѕміи1ною, наздaвъ пaки кrт0мъ честнhмъ ти2, всsкое же є3стество2 њс™и1лъ є3си2, щeдре, с™hмъ твои1мъ д¦омъ и3 тэлeснымъ воспріsтіемъ, м™ре твоеS мольбaми, вLко хrтE б9е, согрэшeніємъ њставлeніе дaруй покланsющымсz вёрою держaвэ твоeй.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Г0ру тS, бlгодaтію б9іею пріwсэнeнную, прозорли1выма ґввакyмъ ўсмотри1въ nчи1ма, и3зъ тебє2 и3зhти ї}леву провозглашaше с™0му во сп7сeніе нaше и3 њбновлeніе.

Н0щь безлyчную и3 тмY, григ0ріе, страстeй моли1твенною пaлицею рaнивъ, ћкоже мwmсeй є3гЂпта, востeклъ є3си2 пaче є3стествA къ видёнію бжcтвенному и3 законодaвецъ нaмъ бhлъ є3си2.

На высотY возшeдъ бжcтвенную, џтче григ0ріе, добродётелей, ћкоже на fавHрэ хrтHвы дрyзи и3 ўченицы2, џнаго ўзрёлъ є3си2, є3стeственную и3 бжcтвенную слaву kвлsюща, и3 њбожи1всz, друг0е показaсz с0лнце.

Таи1нникъ бжcтвA, бGови1дче григ0ріе, и3 неизречeнныхъ причaстникъ ты2 бhвъ, бGосл0вити тогw2 тaйну, є3ди1но тоS возвэсти1въ и3 нес0здано си1лою и3 є3стеств0мъ треми2 состaвы.

БGор0диченъ:

Сл0во р0ждшую, б9іе неизречeнное, словесы2 воспёлъ є3си2 сщ7eнными и3 тaйну свётлw бжcтвеннагw воплощeніz возвэсти1лъ є3си2, ю4же нhнэ моли2 цRковь соблюдaти неwбуревaему.

Пёснь є7.

Їрм0съ: Просвэти1вый сіsніемъ пришeствіz твоегw2, хrтE, и3 њсвэти1вый кrт0мъ твои1мъ мjра концы2, сердцA просвэти2 свётомъ твоегw2 бGоразyміz, правослaвнw пою1щихъ тS.

Ќмъ вели1кій, премyдрости глубинA неизречeннаz, њбрёте тв0й, бGон0се, ќмъ вселeніе, себЁ содружeнъ, ўмY и3 премyдрости nргaнъ тS цRкви даровaлъ є4сть.

Ћкw лучY свётлую, прeжде на ґfHнэ, григ0ріе, возсіS, свётлому тS грaду дaруетъ, свётомъ дух0внымъ тогw2 бGодви1жимъ, њсвzщaz и3 nтeчески преднаставлsz.

Дaръ бжcтвенный t бGа тS и3 богaтство неистощи1мое њбрётъ, fеттaльскаz держaвнаz митроп0ліz созывaетъ сосёды къ причaстію твои1хъ словeсъ и3 чудeсъ, бlжeнне.

Желaющіи п0двига и3 словeсъ бlгодaтей григ0ріевыхъ, пёснь томY нhнэ приносsще, того2 пом0лимъ є3гHже моли1твами зижди1телz и3 вLку ми1лостива всBмъ содёлати.

БGор0диченъ:

Просвэти1вый земли2 широтY с0лнца свётлостію, свётъ сyщымъ kви1сz во тмЁ, дв7о, невечeрній, є3г0же моли2 тмы2 лю1тыz и3 грэх0вныz нaсъ и3збaвити, вLчце.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: И#зъ ўтр0бы їHну младeнца и3зблевA морскjй ѕвёрь, kковA пріsтъ: въ дв7у же всeльшеесz сл0во и3 пл0ть пріeмшее пр0йде, сохрaньшее нетлённу: є3гHже бо не пострадA и3стлёніz, р0ждшую сохрани2 невреждeнну.

Прaвило добродётели, њб9eнное житіE твоE ви1дэно бhсть вёрными вои1стинну, григ0ріе, бlгочeстіz же прави1тель сл0во твоE, и3 велёніе, и4ми же своE р0дное и3 пустор0дное разсуждaетсz, є3ди1наго бGа проповёдающе всеси1льна, є3ди1наго и3 нес0здана.

Е#ди1но бlгочeстнw проповёдавъ бжcтво2, вели1кій нaмъ kви1сz, григ0ріе, состaвми треми2 є3ди1но є3стество2 и3 си1лу, всsчески тyю пр0сту и3 нес0здану, всёхъ посрами1лъ є3си2 держaвнэ, буесл0вzщихъ с0здано бжcтво2.

Безyмнагw мудровaніе њбличaеши ґкіндЂна, ћкw и3 прeжде варлаaма г0рдаго, є4ллинскимъ бо приwбщи1вшымсz слaвамъ, свед0ша бжcтво2 въ твaрь, њбесчeстивше, ћкоже жи1дове пeрвэе, сн7а б9іz дост0инство.

Ўстaвы приводS велёній, григ0ріе, и3 словесA свётла, и4миже tвeрзлъ є3си2 мhсль честнhхъ бGосл0вєцъ д¦омъ, мlтвами ти2 неподви1жиму соблюди2 хrт0ву, и3збавлsющи, цRковь t всsкіz є4реси.

БGор0диченъ:

Прест0лъ херувjмскихъ и3 всёхъ нбcныхъ си1лъ, вLчце, и3 всsкагw вкyпэ г0рнzгw чи1на вhшши ты2 показaсz, ћкw прест0лъ неизречeненъ бhвши б9іz состaва, є3г0же, ћкw сн7а своегw2, ми1лостива ми2, вёрнw тS пою1щу, содёлай.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Премyдрости сщ7eнный и3 бжcтвенный nргaнъ, бGосл0віz свётлую соглaснw трубY, воспэвaемъ тS, григ0ріе бGоглаг0льниче, но ћкw ќмъ ўмY пeрвому предстоsй, къ немY ќмъ нaшъ џтче настaви, да зовeмъ: рaдуйсz, проповёдниче бlгодaти.

Јкосъ:

ЃгGлъ kви1лсz є3си2 на земли2, неизречeнныхъ бжcтвєннаz тлBннымъ возвэщaz, и4бо безпл0тныхъ гласовHмъ, человёческимъ же ўм0мъ и3 тёломъ живhй, ўдиви1лъ є3си2 и3 сотвори1лъ є3си2 звaти ти2, бGоглаг0ливе, сі‰: рaдуйсz, є3гHже рaди свётъ проповёдасz: рaдуйсz, є3гHже рaди тмA tгнaсz: рaдуйсz, несоздaннагw бжcтвA возвэсти1телю: рaдуйсz, создaннагw є3стествA и3 бyzгw вои1стинну nбличи1телю: рaдуйсz, высото2 невосх0днаz, б9іе є3стество2 рeкъ: рaдуйсz, глубино2 неуд0бь зри1тельнаz, дёйство рeкъ: рaдуйсz, ћкw слaву б9ію д0брэ рeклъ є3си2: рaдуйсz, ћкw мудров†ніz ѕл0бныхъ tрeкъ: рaдуйсz, свэти1ло, показaвый сlнце: рaдуйсz, сосyде, бжcтвеннагw питіS пріsтелище: рaдуйсz, и4мже и4стина сіsетъ: рaдуйсz, и4мже помрачи1сz лжA: рaдуйсz, проповёдниче благодaти.

Пёснь з7.

Їрм0съ: ТебE, ќмную, бGор0дице, пeщь разсмотрsемъ, вёрніи: ћкоже бо џтроки сп7сE три2 превозноси1мый, мjръ њбнови2, во чрeвэ твоeмъ всецёлъ, хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Ћкоже гр0ма глaсъ твои1хъ велёній и3 словeсъ бжcтвенныхъ м0лніе ўжaсныхъ зрёти ћвственнэ, џтче, не возмогaютъ прeлестію плэнeнніи и3 њсzзaютъ, ћкоже пи1шетъ, ћкw слэпhй, нhнэ стёны смёшнэ безyмніи.

Н0щь не свэтлA непокwри1вымъ бhсть, и3 нhнэ свётъ є3стeственный цrтво слaвы б9іz, и4же kви2 таи1нникwмъ чlвэколю1бецъ на горЁ fавHрстэй, григ0ріе, є4юже, причасти1всz дов0льнэ, пріwбщaешисz ўгоди1вшымъ.

И5же нечести1вэ въ бlгодaть, преслaвне, похyлившымъ б9іе безм0лвіе и3 моли1тву, њб9eнію же неизречeнному сквeрнэ насмэsвшихсz, тёхъ посрами1въ, tгнaлъ є3си2 бжcтвеннагw дворA, є3г0же соблюдaеши всегдA твои1ми мольбaми.

БGор0диченъ:

Пріиди2 нhнэ въ нaшу п0мощь, сп7сeніе џбщее, григ0рієвы моли6твы пріeмлющи, вLчце, стр†сти u5бо ўсыпaющи душє1вныz и3 тэлє1сныz и3 џбщій мzтeжъ и3 тлёніе вск0рэ разрэшaющи.

Пёснь }.

Їрм0съ: Въ пещи2 џтроцы ї}лєвы, ћкоже въ горни1лэ, добр0тою бlгочeстіz чистёе злaта блещaхусz, глаг0люще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Kви1лсz є3си2, џтче, вeсь свётелъ, слaдостенъ, прaвъ, кр0токъ, вёрою приходsщымъ ти2 и3сточaz слaдкое словeсъ, григ0ріе, бжcтвенное пи1во, всёхъ веселS бlгочести1выхъ сердцA, кaплz недyгующихъ душeвными чyвствы.

Ќмъ и3 љзhкъ вои1стинну благор0денъ, наказaніе же и3 словесA сeрдце њчищeно њбрётъ, б9іz въ тS всели1сz премyдрость, є4йже дрyгъ дрyгу сосвzзaвшисz, џтче, чyдо всBмъ стрaнно показa тz мjрови.

Въ пещи2 дёти невреждє1ны є3врє1йскіz показA держaва благочeстіz, и5мже под0бzсz, премyдре, плaмень ўдержaлъ є3си2 ѕлочeстіz посредЁ пeщи и3скушeній. и3 д0блественнэ поS вLку, и3 њпалsz гонsщихъ.

Ќмнаго погрузи1лъ є3си2 фараHна течeньми твои1хъ слeзъ и3 всE є3гЂпетское потопи1лъ є3си2 в0инство. возшeлъ є3си2 на г0ру безстрaстіz, побивaz tтyду д¦а си1лою полки2 бори1тель, ћкоже мwmсeй вели1кій.

БGор0диченъ:

Свётлый бlгодaти, чcтаz, проповёдникъ и3 бGосл0вецъ д¦а, бGор0дице, дaннагw тоб0ю мjрови, нhнэ словесы2 торжествyz пёніе, пёсни же и3 ли1ки вс‰ ти2 собирaетъ, ћкw вёрный рaбъ, пaмzть твою2 слaвz.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Џбразъ чи1стагw ржcтвA твоегw2 nгнепали1маz купинA показA неwпaльнаz: и3 нhнэ на нaсъ напaстей свирёпэющую ўгаси1ти, м0лимсz, пeщь, да тS, бGор0дице, непрестaннw величaемъ.

Пrт0лу предстоS, григ0ріе, трис0лнечнагw и3 безначaльнагw бжcтвA и3 дёйствомъ дов0льнэ насhтивсz бlгодaтію, ю4же воспёлъ є3си2, содёйственникъ и3 другHвъ, нhнэ воспомzнyвшихъ тS поминaй.

Њбрёлъ є3си2 воздaніе болёзней твои1хъ, цrтво, џтче, б9іе безначaльное, є4же благочeстнэ на земли2 воспроповёдалъ є3си2, вэнцы2 триплетє1ны воспріsлъ є3си2 и3сповёданіz бжcтвеннагw, сщ7eнства же и3 безм0лвіz.

Kви1лсz є3си2 и4ночествующымъ похвалA, бGосл0вецъ б9eственъ, сщ7eнства же прaвило и3звёстное, сегw2 рaди здЁ дaстъ ти2 сz чудесє1мъ бжcтвеннаz бlгодaть, словесA тво‰ ўтверждaz.

Зак0нъ похвaльныхъ, преслaвне, и3 словeсныхъ пHдвигъ вои1стинну и3сшeдъ, и3 на земли2 живhй, и3 и3сшeдъ t тёла, но пріими2 мaлое пёніе и3зрsднэйши и3 прошє1ніz подавaй тебЁ желaющихъ моли1твами свои1ми.

БGор0диченъ:

ЎстA стрaшнагw ржcтвA твоегw2 и3 бGословeсный љзhкъ, вLчце, бhсть, є4же пaче є3стествA t тебE ћвльшагосz њб9eніz чcтнhй тв0й рaбъ григ0рій, є3г0же нhнэ мольбы2 пріeмлющи, сп7си2 всёхъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Со ўченики2:

Рaдуйсz, nтцє1мъ похвалA, бGосл0вєцъ ўстA, безм0лвіz жили1ще, д0мъ премyдрости, ўчи1телей держaва, бeздна сл0ва: рaдуйсz, дэ‰ніz nргaнъ, видёніz вeрхъ, цэли1телю страстeй и3 болёзнємъ человBческимъ: рaдуйсz, д¦а с™aгw селeніе, и3 ќмеръ, и3 жи1въ, џтче.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, рaдости ходaтаице: рaдуйсz, клsтвэ разрэшeніе: рaдуйсz, ґдaмово воскресeніе: рaдуйсz, падeніе бэсовHмъ: рaдуйсz, жeнскагw студA потреблeніе: рaдуйсz, ѓдово и3спражнeніе, тлS смeрти, њсвzщeніе человёческагw є3стествA: рaдуйсz, дв7о, рaдуйсz, всёхъ вLчце: рaдуйсz, б9іz м™и.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q, преслaвнагw чудесE:

Џтче сщ7eнне григ0ріе, ты2, бGа и3здётска возлюби1въ, возненави1дэлъ є3си2 вeщное пристрaстіе и3 мjра не постоsтельное и3 кrтъ д0блественъ воспріи1мъ, своемY вLце послёдовалъ є3си2, плaчемъ и3 слезaми дyшу њчи1стивъ свою2 и3 ќмъ, вeсь бhлъ є3си2 бGови1днэйшій.

Џтче сщ7eнне григ0ріе, ты2 сeрдце д0брэ видёніемъ же и3 дэsніемъ њчи1стивъ си, д¦ови бhлъ є3си2 селeніе, и3 њсіsніе тогw2 пріeмлz, свётъ kви1лсz є3си2 вои1стинну приближaющымтисz, сE сн7ъ свёта бhлъ є3си2 по бlгодaти, слaвне, є4же сaмъ є3стество2 бhвъ б9іе, не раздэлszсz.

Џтче бGомyдре григ0ріе, ты2 ѕлёйшее сёмz и3 к0рень раскопaлъ є3си2, варлаaма сквeрнаго tсёклъ є3си2 мечeмъ д¦0внымъ, предaтелz же ѓбіе вёрэ и3 сотаи1нника семY, суемyдреннаго ґкіндЂна, бжcтвеннагw и3сполнeніz є3ретjчествующихъ tгнaвъ, сочетaлъ є3си2 хyльникwмъ є3врewмъ, поревновaвша си1хъ безyмію.

Џтче бGомyдре григ0ріе, дyшу њчи1стилъ є3си2, ўм0мъ свои1мъ и3збэжaвъ t нечи1стагw діaвола, вои1стинну слaвенъ свои1мъ вели1чествомъ, дyхъ св0й предaлъ є3си2 хrтY, бGу нaшему.

Слaва, глaсъ №:

И$же прaвыz вёры д0блій подви1жниче, и4же пострадaвъ, ћкw д0бръ в0инъ хrтA бGа, и3 воев0дэ ўгоди1вый, и3 подвизaсz нhнэ въ цRкви д0брымъ п0двигомъ, соблюдaz ю5 твои1ми ўчeньми на недви1жимомъ nсновaніи, григ0ріе.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, бGор0дице дв7о: рaдуйсz, похвало2 всеS вселeнныz: рaдуйсz, пречcтаz м™и б9іz, бlгословeннаz.

Славосл0віе вели1кое, и3 чaсъ №-й, и3 tпyстъ.

На літургjи.

Бlжє1нны, пёсни G-z и3 ѕ7-z.

Прокjменъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ:

Ґпcлъ ко є3врewмъ, зачaло т}i.

Е#ђліе t їwaнна, зачaло lѕ.

Приложение. 15 ноября: Преподобного Паисия Величковского.

Мёсzца тогHже въ є7i-й дeнь.

Слyжба прпdбному и3 бGон0сному nтцY нaшему паЂсію, и3гyмену с™hz нsмецкіz nби1тели и3 всеS рwссjи чудотв0рцу.

На вечeрни.

Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ є7.

Под0бенъ: Прпdбне џтче.

Г0ры и3 х0лми взыгрaйте, вси2 хrтоимени1тіи лю1діе возвесели1тесz, днeсь бlгодaть с™aгw д¦а нaсъ собрA, да весeліемъ нбcнымъ и3сп0лнитъ ўстA нaшz. сe бо свэти1ло н0вое на свёщницэ цRк0внэмъ воздвизaетсz, њ дёйствіи бlгодaти с™aгw д¦а въ цRкви нaшей бlговэствyетъ, да гDу бlгодёющему нaмъ бlгодaрнw взывaемъ: гDи си1лъ, съ нaми бyди предстaтельствомъ ходaтаz н0вагw, паЂсіа цэломyдреннагw, б9eственныz любвE и3 чистоты2 преисп0лненнагw.

Возвесели1тесz и3 ликyйте вси2 вёрніи, красyйсz и3 восп0й рyсь с™az, б9іе бlговолeніе воспоминaюще, въ водaхъ днэпр0вскихъ бlгословeніемъ їoрдaновымъ на нар0ды нaшz и3зліsнное, є3гдA бlговёрный кнsзь влади1міръ прaoтцы нaшz ко хrтY приведE. нhнэ же tверзaютсz вратA цRкве нбcныz, да вни1детъ въ ню2 паЂсій новопрослaвленный, с0нмъ тысzщелётнэй слaвы с™hхъ nтє1цъ нaшихъ ди1внw восполнsюще.

ПаЂсіе бGомyдре, џтче нaшъ, воздержaніz џбразе преизрsдный, свэти1льниче монaшествующихъ пресвэтлёйшій, жи1телю и3 трудолю1бче пустhнный, ћкw рaй словeсный сію2 показaвъ, б9eственніи плоды2 приносsщую сп7сaемыхъ, хrтA моли2, всебlжeнне, даровaти цRкви є3диномhсліе, ми1ръ и3 вeлію млcть.

Џтче нaшъ паЂсіе бGомyдре, премyдрости дух0вныz нелёностный стzжaтелю, добродётелей ст0лпе џгненный, и3збрaніемъ в0льныz нищеты2 скрижaль д¦у с™0му ўгот0валъ є3си2 сeрдце твоE, ґпcтольскагw дyха и3 любви2 и3сп0лненное: тр0стію цэломyдріz п0двиги ѓгGльски пожи1вшихъ начертавaюще. пaмzть бyдущагw мздовоздаsніz возвэсти1въ, мнHзи пустыннолю1бцы ко хrтY привeлъ є3си2. моли2 хrтA, всебlжeнне, въ кни1зэ жи1зни написaтисz, да наслBдницы жи1зни вёчныz бyдемъ.

Рaдуйсz, паЂсіе бGомyдре, добродётелей красото2 и3 бlгочeстіz џбразе! преслaвное житіE твоE и3 ўчeніе, ґпcтольскагw дyха и3сп0лненное, въ любви2, кр0тости и3 чистотЁ житіE твоE скончaвъ слaвнw, на нб7сA востeклъ є3си2 рaдуzсz: и3дёже ликyz со ѓгGлы въ свётэ невечeрнэмъ, моли2 хrтA бGа, ми1ръ мjру даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію млcть.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џтче паЂсіе, люб0вію б9eственною распалsемь, nтeчество и3 р0дъ тв0й њстaвилъ є3си2, и3 въ чyждыхъ стрaнахъ безм0лвіz и3щS, въ nби1телехъ горы2 ґfHнскіz и3 страны2 молдaвскіz нбcное богaтство стzжaвъ, пл0ти мудровaніе п0хотное ўмертви1лъ є3си2, и3 п0стническими трудaми житіE твоE ўzсни1лъ є3си2, toню1дуже и3 ўченицы2 сво‰ ко хrтY привeлъ є3си2, и3 нhнэ рaдостію пожинaеши плоды2 трудHвъ твои1хъ, со всёми с™hми въ землЁ нaшей просіsвшими ликовствyюще.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўбlжи1тъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7.

Дaлъ є3си2 знaменіе:

Д¦0внымъ желaніемъ распали1всz, прпdбне паЂсіе, и3 вс‰ ±же въ мjрэ презрёвъ, хrтA є3ди1наго возлюби1лъ є3си2. тогw2 рaди, бlгословeніемъ nтцє1въ кjево-печeрскихъ, стезsми подви1жникwвъ ґгGлопод0бныхъ потeклъ є3си2, въ вертогрaдэ нsмэцкомъ со пустыннwлю1бцы нар0дwвъ правослaвныхъ, высоты2 цэломyдріz дости1глъ є3си2, и3дёже ўпоeніемъ любви2 ко гDу, ћкw фjніxъ давjдски въ домY гDни процвёлъ є3си2.

Стjхъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Мірскaгw пристрaстіz до концA возгнушaлсz, безстрaстіz сосyдъ бhлъ є3си2, любомyдріемъ же, и3 дёzтельнымъ восхождeніемъ цRковь правослaвную њбогати1въ, ѓгGльски бGу прилэпи1лсz є3си2, и3 ўзрёлъ є3си2 тaйнымъ видёніемъ неви1димыхъ недомhслєнныz и3 б9є1ственныz добрHты, паЂсіе всемyдре и3 бlжeнне.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Цэломyдріемъ и3 бlговёріемъ, ћкw багрzни1цею многоцённой њдёzлсz, паЂсіе, прaвдою же и3 кр0тостію, ћкw б9eственнымъ вэнцeмъ, ўкраси1лсz є3си2, со стрaждущими хrтA рaди цaрствовати возжелёлъ є3си2. семY, неисповэди1мому, м™рь свою2 скорбsщую дух0внw и3сцэли1въ, привeлъ є3си2. съ нeю же предстоS с™ёй трbцэ, весели1тесz бGомyдреннw.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Глaсъ д7.

ВLчце нб7сE и3 земли2, и3мyщаz дерзновeніе моли1тисz њ всeмъ мjрэ и3 њ всёхъ, притекaющихъ под8 бlгоwти1шный кр0въ тв0й, моли2 со бGолюби1вымъ паЂсіемъ неизглаг0ланнw вопл0щшагосz t тебє2 милосeрдіz рaди, да пріи1метъ въ слaву и4мени своегw2 скyдную пёснь нaшу и3 низпослeтъ нaмъ бlгодaть дост0йнw пёти и3 моли1тисz бGу, преди1вному во с™hхъ свои1хъ.

Тропaрь, глaсъ }:

Слeзъ твои1хъ течeньми пустhни безпл0дное воздёлалъ є3си2 и3 є4же и3зъ глубины2 воздыхaньми во сто2 трудHвъ ўплодоноси1лъ ( Исправлено в соответствии со статистически употребимым. В оригинале: ўплодон0силъ. Прим. orthlib) є3си2 и3 бhлъ є3си2 свэти1льникъ вселeннэй, сіsz чудесы2, паЂсіе џтче нaшъ, моли2 хrтA бGа сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

И$нъ тропaрь, пи1санъ къ прославлeнію, глaсъ в7:

Стрaненъ бhвъ на земли2, нбcнагw nтeчества дости1глъ є3си2, прпdбне џтче паЂсіе, добротолю1біz подви1жниче, вёрныхъ научи1лъ є3си2 ќмъ къ бGу возводи1ти и3 сeрдцемъ къ немY взывaти: гDи ї}се хrтE, сн7е б9ій, поми1луй мS грёшнаго.

И# нhнэ, бGор0диченъ: БGор0дице дв7о:

На ќтрени. На БGъ гDь, тропaрь с™aгw, двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Ли1цы и4ночестіи, во бlгознамени1тое лёто крещeніz нар0дwвъ нaшихъ, стецhтесz ўсeрднw, да люб0вію почти1мъ новопрослaвленнаго nтцA нaшего паЂсіа любомyдреннаго, благословsще бGа, во с™hхъ свои1хъ слaвнw прослaвившагосz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже.

Ли1ки с™hхъ и3 nтє1цъ прпdбныхъ съ ли1ки ѓгGльскими предстоsще, восп0йте р0ждшую всёхъ с™hхъ с™ёйшее сл0во б9ію м™рь и3 нaмъ земнорHднымъ помози1те, тa бо t всёхъ ди1внw прослaвисz, ю4же пою1ще, ўбlжaемъ.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ:

Мmробlгоух†ннаz любS ўчє1ніz и3 въ сщ7eнныхъ писaніzхъ ўпражнszсz, ѕлолукaвыхъ и3 безчeстныхъ лати1нскихъ лжеучeній ўклони1лсz є3си2, бlжeнне, тёмже въ вёрэ правослaвной брaтію твою2 ўкрэпи1въ, и3 ћкw в0инъ непобэди1мый, къ свёту невечeрнему притeклъ є3си2.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже.

Насёzннаz дyхомъ џ§имъ, землE с™az, рaдуйсz, ћкw прозzблA є3си2 нaмъ дрeво бlгосэнноли1ственное, зн0емъ нaсъ страстeй њпалsемыхъ под8 сёнь џнагw приведи2, вLчце, м0лимъ тS ћкw ходaтаицу сп7сeніz нaшегw.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7.

T вели1кихъ nтє1цъ нрaвамъ бlги6мъ научeнъ, t ю4ности вeсь бGови прилэпи1лсz є3си2, пощeніемъ и3 трудолю1біемъ плHтскіz пHхоти ўмертви1въ, дyхъ же њживи1лъ є3си2 надeждою бл†гъ вёчныхъ. ѓгGльски на земли2 пожи1въ, со ѓгGлы нhнэ водворsешисz, тёмъ тS почитaемъ, паЂсіе всехвaльне, небожи1телz и3 ходaтаz њ сп7сeніи нaшемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Лю1битъ всёхъ вLка предстaтельство твоE, пречcтаz дв7о, и3 моли6твы тво‰ њ р0дэ человёчестэмъ пріeмлетъ. моли1сz u5бо и3 њ нaсъ, рабёхъ твои1хъ, вLчце, да ўлучи1мъ ми1лость въ дeнь сyдный, вhну бо тS, ћкw ходaтаицу нaшу, чтyще величaемъ.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ т0йже: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7.

Прпdбне џтче, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ: тёмже на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дeмwнскаz разори1лъ є3си2 полки2 и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны, и4хже житію2 непор0чнw поревновaлъ є3си2, дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

Канw6на двA.

КанHнъ с™aгw на }, творeніе нікоди1мово.

Краегранeсіе: Красyйсz свzтaz рyсь въ п0двизэ с™hхъ твои1хъ.

Глaсъ }.

Пёснь №.

Їрм0съ: В0ду прошeдъ ћкw сyшу и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збави1телю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Припёвъ: Прпdбне џтче нaшъ паЂсіе, моли2 бGа њ нaсъ.

Красyйсz и3 ликyй, рyсь с™az, б9іе бlговолeніе воспоминaюще, въ водaхъ днэпр0вскихъ на нар0ды нaшz и3зліsнное, нhнэ же, къ тысzщелётнэй слaвэ бGолю1бцєвъ, паЂсіа приведE въ п0двизэ вёры преусeрднаго.

Разверз0шасz нб7сA и3 бlгодaть їoрдaнова и3зліsсz на нaсъ, є3гдA бlговёрный кнsзь влади1міръ приведE ко хrтY прaoтцы нaшz, нhнэ tверзaютсz вратA цRкве нбcныz, да вни1детъ въ ню2 паЂсій бGолюби1вый моли1тисz за нaсъ ко гDу.

Ѓще бы не с™jи бGолю1бцы моли1твою плaменною сраспинaлисz за нaсъ: живjи ќбw попрaли бhша нaсъ, съ ни1ми же нhнэ паЂсій ўг0дникъ н0вый, преклонsетъ колBна пред8 гDемъ: ўтверждeніz цRкве с™ёй ходaтайствуетъ, да не подви1житсz во вёки.

БGор0диченъ:

С™az с™hхъ бGор0дице дв7о, моли1сz прилёжнw сн7у твоемY хrтY бGу нaшему, да и3 въ грzдyщемъ тысzщелётіи бlгости своеS ўтверди1тъ рyсь правослaвную, д0мъ тв0й с™hй, твои1ми и3 паЂсіа прехвaльнагw моли1твами.

И$нъ канHнъ с™aгw, на д7 ( Текст канона приводитсz по рукописному сборнику РНБ. СПбДА. N 279. лл. 207-217.).

Глaсъ з7. Пёснь №.

Їрм0съ: Пом0щникъ и3 покрови1тель бhсть мнЁ во сп7сeніе: сeй м0й бGъ, и3 прослaвлю є3го2, бGъ nтцA моегw2, и3 вознесY є3го2: слaвнw бо прослaвисz.

И#ст0чникъ сладкотекyщій, и3зъ ќстъ твои1хъ, џтче нaшъ паЂсіе, б9eственнагw ўчeніz текyщь, да ўслаждaетъ при1снw поминaющыz є3го2, и3 послёдующыz твоемY ўчeнію.

Неисх0днw въ кeлліи сэдS, ўм0мъ же всёхъ њбходS, разсуждaлъ є3си2 разли6чныz р†ны: мн0гw разли1чныхъ є4сть, и3 всBмъ цэли1тельный и3 пріsтный плaстырь прилагaлъ є3си2, џтче.

Начинaющаго воспоминaти тво‰ добродBтели, не tстaви, џтче, t словeснагw твоегw2 стaда, но њгради1вши свои1ми моли1твами, сохрани2 невреди1ма t расхищaющагw в0лка.

БGор0диченъ:

М0лимъ тS, бGор0дице приснодв7о, сохранsти при1снw рабы6 тво‰, и4хже tходsй њстaвилъ є4сть твоемY хранeнію.

Пёснь G.

Їрм0съ: Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

ЎстA нaшz tверз0хомъ къ тебЁ, џтче нaшъ паЂсіе, смирeннw восхвалsемъ пHдвиги тво‰, да и3спроси1ши и3 нaмъ стzжaніz д¦а с™aгw во є4же просвэти1тисz и3 ўтверди1тисz свётомъ присносyщнымъ, є3г0же и3з8oби1льнw стzжaлъ є3си2, прпdбне.

И#щS смирeніz хrт0ва, њбрёлъ є3си2 премyдрость ўчeніz є3гw2, и3 си1це свёту fавHрскому пріwбщи1лсz є3си2, паЂсіе прпdбне. си1мъ же њзари2 и3 нaсъ, пaмzть твою2 прaзднующихъ, да въ вёрэ и3 любви2 ко гDу ўтверди1мсz.

Слaва тебЁ, б9е нaшъ, рaдосте нaша с™az, тhсzща лётъ благодёzвшему нар0ду нaшему правослaвному, на тS ўповaющему. нhнэ же м0лимтисz, и3 впрeдь не забyди достоsніz твоегw2, паЂсіа смиренномyдреннагw моли1твами.

Ћкw пчелA люботрyднаz, t стрaжи ќтренніz до н0щи, въ постЁ и3 моли1твэ подвизaлсz є3си2, паЂсіе бGолюби1ве, да сокр0вищемъ некрад0мымъ, свётомъ є3ђльскіz и4стины њбогати1ши дух0вныхъ ч†дъ свои1хъ, прилэпи1тисz люб0вію ко гDу жaждущихъ.

БGор0диченъ:

Свётло сіsющаz ѕвэздA, свёта незаходи1магw м™и, во мрaцэ грэх0внэмъ блуждaющымъ пyть сп7сeніz њзари1ла є3си2, бGор0дице, и3 мн0зэхъ бо въ пустhнzхъ непрох0дныхъ, пл0ть д¦у покори1вшихъ, ґгGлопод0бныхъ бGу привелA є3си2: съ ни1ми же и3 паЂсіа ди1внаго, цRкве правослaвныz ўкрашeніе.

И$нъ.

Їрм0съ: Ўтверди2 гDи на кaмени зaповэдей твои1хъ подви1гшеесz сeрдце моE, ћкw є3ди1нъ с™ъ є3си2 и3 гDь.

Ѓще и3 б0ленъ бhлъ є3си2, и3 мнHгіz р†ны на тёлэ и3мёлъ є3си2, но многогнHйныz душє1вныz р†ны и3сцэли1лъ є3си2 приходsщихъ къ тебЁ: бlги1мъ твои1мъ nбhчаемъ, и3 кр0ткими словесы2, џтче паЂсіе.

Крёпкw болёзновалъ є3си2 тёломъ, занE и3сходS глаг0лалъ є3си2: ўготовлsюсz на смeрть, є3гдA и3схождY въ цRковь, занE не вёмъ, возвращyсz ли здрaвъ, и3ли2 на пути2 пости1гнетъ мS смeрть.

При1сный є4сть nбhчай с™hхъ, є3ли1кw приближaтисz и5мъ къ бGу, толи1кw мн0жае глаг0лати: є3щE не њк0нчахъ, є3щE не гот0въ є4смь, д0ндеже всесовершeннw дyшу свою2 предaше въ рyцэ б9іи: тёмже и3 ты2, џтче, ѓще и3 совершeнъ бhлъ є3си2, но всегдA гот0вилсz є3си2, моли2, да сп7сyсz твои1ми мlтвами.

БGор0диченъ:

С™az с™hхъ бGор0дице дв7о, моли1сz сн7у твоемY хrтY бGу нaшему, да подражaтели бhвше и5мъ, наслёдимъ ўгот0ванное нaмъ њ сложeніz мjра, слaвzще тS, приснодв7у.

Кондaкъ в7-гw канHна. Глaсъ д7.

Под0бенъ: Kви1сz:

Вeселъ бhлъ є3си2 џбразомъ, и3 приклонsлъ є3си2 ќши просsщымъ ў тебS п0мощи, и3 простирaлъ є3си2 рyцэ на под8sтіе и4хъ. тёмже тS м0лимъ, моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Јкосъ в7-гw канHна:

Кто2 бы не ўдиви1лсz, и3 кт0 бы не прослaвилъ житіS твоегw2, под0бнагw дрє1внимъ с™ы6мъ, џтче нaшъ паЂсіе, не мsгкшій бо ґдамaнта бhлъ є3си2, и3 не раствори1лъ вои1стинну џнэхъ, и5же њ веельзевyлэ тмы2 и3згонsюща тS нарек0ша: но мы2, познaвше по бз7э житіE твоE, прославлsемъ бGа, ўкрэпи1вшаго тS, приносsще тебЁ таков†z: рaдуйсz, дрє1внимъ с™ы6мъ ревни1телю: рaдуйсz, пaстырю нaшъ д0брый: рaдуйсz, свэти1ло пресвётлое, сіsющее во тмЁ невёдэніz: рaдуйсz, цRк0вное ўкрашeніе: рaдуйсz, ћкw подражaтель бhлъ є3си2 и3 самомY хrтY неѕл0біемъ твои1мъ: рaдуйсz, џтче нaшъ паЂсіе.

Сэдaленъ, глaсъ }.

Воды2 живhz въ вертогрaдэ б9іz м™ре, кjево- печeрстэй и3 горы2 ґfHнскіz nби1телехъ и3спи1лъ є3си2, си1це бо клaдезь добротолю1біz kви1лсz є3си2, паЂсіе прпdбне, и3 жaждущихъ прaвды б9іz и3зрsднw напоsz, люб0вію ко гDу воспламени1въ и3 къ рeвности ѓгGльскагw житіS воздви1глъ є3си2, моли2 хrтA бGа грэхHвъ њставлeніе даровaти, чтyщымъ люб0вію пaмzть твою2.

Слaва, и4нъ сэдaленъ, глaсъ т0йже:

Е#ди1ною въ лёто и3схождaлъ є3си2 и3зъ кeлліи твоеS, џтче паЂсіе, њбзирaлъ є3си2 селeніе ўченикHвъ твои1хъ, э4здz, њбзирaz и3 назнaменуz коегHждо и4хъ кeллію с0лнцу заходsщу, и3 со слезaми моли1лсz є3си2, вручaz и5хъ бGу и3 глаг0лz: гDи, њгради2 сіE мaлое стaдо, и3 сохрани2 є5 t волкHвъ губsщихъ є5.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Глaсъ т0йже.

Ћкw пrт0лъ цReвъ и3 свэти1льникъ nгнeмъ б9ествA сіsющій вёдуще тS, дв7о чcтаz, и3 двeрь, є4юже гDь въ мjръ вни1де и3 вeсь р0дъ человёческій њбожи2, є3г0же порфЂрою крещeніz њбlгодaтствовани бёхомъ, да сhнове свёта бyдемъ. тёмже всепётаz, вэнцA тысzщелётнzгw бlговолeніz б9іz, нaсъ спод0бльшаz, моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰ и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Ты2 вои1стинну п0стникwвъ похвалA показaлсz є3си2, крёпость правослaвіz и3 свэти1ло вселeннэй незаходи1мое, дёвства и3 воздержaніz мэри1ло, паЂсіе прпdбне, моли2 хrтA бGа ўтверди1ти ми1ръ и3 братолю1біе въ нар0дэхъ нaшихъ.

ЃгGльскагw житіS ревни1тель вои1стинну kви1лсz є3си2, прпdбне, дyшу и3 тёло t страстeй њчи1стивъ, смирeніемъ же и3 люб0вію себE ўкраси1въ, д¦а с™aгw жили1ще дост0йное kви1лсz є3си2, не премолчи2 и3 њ нaсъ мольбY принести2 ко гDу.

Ћкорь сп7сeніz, надeжду на гDа возложи1въ, служeніе и3гyменское въ nби1тели нsмэцкой пріsвъ, попечeніе њ сэкyльстэй брaтіи не њстaвилъ є3си2, прпdбне паЂсіе, кр0тостію и3 нестzжaніемъ си1хъ њбогащaz, рaдуzсь њ гDэ.

БGор0диченъ:

Рyцэ тво‰ мaтєрніz къ сн7у своемY простeрши, во глубинЁ ѕHлъ сластьми2 плотски1ми и3 похотьми2 житeйскими погружaемыхъ, твои1мъ милосeрдіемъ и3зведи2 нaсъ, пречcтаz дв7о, да тS непрестaннw величaемъ.

И$нъ.

Їрм0съ: Ўслhша прbр0къ пришeствіе твоE, гDи, и3 ўбоsсz, ћкw х0щеши t дв7ы роди1тисz и3 человёкwмъ kви1тисz, и3 глаг0лаше: ўслhшахъ слyхъ тв0й и3 ўбоsхсz: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Неѕл0бивый и3мёлъ є3си2 нрaвъ и3 кр0ткое сeрдце, не пріeмлющее ѕл0бы на tкрывaющихъ тебЁ сію2, џтче нaшъ паЂсіе: но ћкоже t неS, ко џнымъ ѕл0сть забвeнію предаS, п0мощи же рyку ск0рw подаS, восхищaлъ є3си2 t всэвaющагw ю5.

Смeрть твоS честнA, но ск0ра и3 безвёстна: пришeдши не ѕэлw2 п0зднw, но ск0рw и3 самовлaстнw, восхи1тивши тS, њстaвила є4сть нaсъ си1рыхъ, и3 t плaча неутёшныхъ.

Ѓще и3 ѕэлw2 њскорби1хъ и3 њгорчи1хъ твоE сeрдце: но ўви1дэвъ є3гw2 неѕл0біе, припaдаю и3 молю1 тz: помzни2 и3 менE, и3дёже предстaлъ є3си2 пред8 бGомъ, да не tриновeнъ бyду и3 тaмw тебє2 и3 словeснагw твоегw2 стaда.

БGор0диченъ:

Со и3мёвшимъ на тS ўповaніе пaстыремъ нaшимъ моли1сz, вLчце, сн7у твоемY хrтY бGу нaшему, за ны2 њстaвшыzсz под8 твои1мъ покр0вомъ: да спод0битъ ны2 грBшныz цrтвіz своегw2.

Пёснь є7.

Їрм0съ: Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, сп7си1 ны, тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не знaемъ.

Ўчи1телz и3 настaвника, и3 nтцA чадолюби1ва возведe тz десни1ца б9іz въ землЁ молдaвстэй и3 букови1нстэй, всебlжeнне паЂсіе, и3дёже пустыннолю1бцы, за с™0е правослaвіе въ зeмлzхъ нaшихъ лати6нzны и3 бусурм†ны гони1ми бhша, сп7сaхусz, люб0вію твоeю согрэвaеми.

Снёга бэлёйшую порфЂру чистоты2 и3 nгнS теплёйшу люб0вь ко гDу и3 бли6жнимъ свои6мъ стzжaлъ є3си2, бGоблажeнне, и3 ћкw пти1ца птенцHвъ свои1хъ, и4ноковъ руси2, букови1ны, ўнгровлaхіи, сeрбіи и3 болгaріи, теплот0ю д¦а с™aгw въ с™0е брaтство возгрэвaлъ є3си2, пaстырю преди1вный.

И$же свётлую твою2 пaмzть совершaющіи, сп7си1тельныz бlгодaти си1лу и3спроси2, прпdбне: слэпы6мъ свётъ душeвный, глухи6мъ слhшаніе бGомyдренное, хромы6мъ хождeніе цэломyдренное, и3 всBмъ съ вёрою къ тебЁ притекaющымъ, вс‰ ±же ко сп7сeнію потрє1бнаz дaруй.

БGор0диченъ:

Вс‰ р0ды земли2 рwссjйскіz ўбlжaютъ тS, застyпнице ўсeрднаz р0да хrтіaнскагw, николи1же бо њстaвила є3си2 нaсъ, мнHгимъ и3спытaніzмъ повeрженныхъ бhвшихъ, є3щE и3 вэнцeмъ тысzщелётнzгw покр0ва твоегw2 вэнчaвшаz нaсъ.

И$нъ.

Їрм0съ: T н0щи ќтренююща, чlвэколю1бче, просвэти2, молю1сz, и3 настaви и3 менE на повелBніz тво‰, и3 научи1 мz, сп7се, твори1ти в0лю твою2.

Ч†да тво‰ ўбHгаz вси2 є3смы2 њстaвлєна на земли2, џтче паЂсіе, рыдaемъ съ болёзнію сeрдца: ѓще и3 вёмы, ћкw неwскyднw мн0жае м0лишисz њ нaсъ, но рыдaемъ неутёшнw за неразлучeніе нaше.

Ск0рбное врeмz приспЁ, печaльный чaсъ: пріи1де всёхъ жaтель њб8sти, вси2 въ сётованіи є3смы2, никт0же х0щетъ ўтёшитисz t нaсъ: ѓще и3 всегw2 и3з8oби1льни є3смы2, но не м0жемъ ўтёшитисz, ћкоже съ тоб0ю разлучи1вшіисz t тебє2, џтче паЂсіе.

Ѓще бhхъ ви1дэлъ чaсъ и3сх0да твоегw2, q џтче паЂсіе, њмывaлъ бhхъ слезaми н0зэ твои2 молsщесz, да є3гдA предстaнеши бGу, и3спроси1ти тёлу моемY здрaвіе. но и3 днeсь д0брэ вёмъ, ћкw глaсъ м0й слhшиши, и3 вс‰ мо‰ ви1диши, молю1сz ти2: и3спроси2 мнЁ полeзное ў бGа.

БGор0диченъ:

Ты2 вёси пречcтаz бGор0дице, коли1кw њкрaденъ є4смь, въ надeжду сп7сeніz моегw2, t нечyвствіz и3 нерадёніz. молю1сz ти2: побэди2 ґмали1ки сі‰, да, не њкрaденъ t ни1хъ, нaгъ предстaну сн7а твоегw2.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3з8 глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е сп7сeніz моегw2.

Полтaвскіz земли2 пaстырz д0брагw пл0дъ бGоизбрaнный kви1лсz є3си2, паЂсіе достохвaльне, ћкоже п®тeча и3ногдA, и3 сегw2 ѓгGльскому житію2 поревновaвъ, моли1твою со слезaми мнHгіz къ покаsнію привeлъ є3си2, и4миже цRковь правослaвнаz ўтэшaетсz, чтyще пaмzть твою2 прилёжнw.

Tвeрзи ўстA нaшz, гDи, и3 и3сп0лни | наи1тіемъ д¦а с™aгw, да твоегw2 ўг0дника достохвaльнw высотY добротолю1біz воспоeмъ, ю4же въ вэнeцъ тысzщелётнэй слaвы с™hхъ nтє1цъ нaшихъ, ѓки крjнъ неувzдaемый вплeтши, тS гDа слaвы прослaвимъ.

Да пи1щи нбcныz причaстникъ бyдеши, сластолю1біz тэлeснагw tвeрглсz є3си2, прпdбне, и3 николи1же прaзденъ ви1дэнъ бhлъ є3си2, въ ўстёхъ же моли1тву ї}сову вhну творS, си1це бо чистотY души2 и3 тёла ѓгGльски соблю1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

В0лнами житeйскими њбуревaеми и3 во страстeхъ грэх0вныхъ погружaеми, под8 покр0въ тв0й пребэгaемъ, м™и б9іz, потщи1сz помощи2 нaмъ, рабHмъ твои6мъ, и3 ко пристaнищу бlгоwти1шному настaви, люб0вію тS ўбlжaющихъ.

И$нъ.

Їрм0съ: Возопи1хъ всёмъ сeрдцемъ мои1мъ къ щeдрому бGу, и3 ўслhша мS t ѓда преисп0днzгw, и3 возведE t тли2 жив0тъ м0й.

Плaчемъ и3 ѓки чaдо tстaвшеесz мaтернzгw сосцA вопіeмъ сётующе и3 рыдaюще: q џтче, гдЁ є3си2, почто2 не нак0рмиши нaсъ ч†дъ свои1хъ, ѓлчущихъ духHвныz твоеS пи1щи;

Е#гдa ли стропти6ва ч†да тво‰ є3смы2, и3ли2 преwгорчи1хомъ бlгоутр0біе твоE, ћкw њстaвилъ є3си2 нaсъ, ѓки м™и чaдо, пришeдшу врeмени на твeрдэйшу пи1щу, глаг0лющь: да питaемсz сaми, поминaюще бlгоутр0біе твоE.

Жи1знь моS и3ждивaетсz, дни6 мо‰ преполови1шасz, надeжды њкрадaемь є4смь, грэхHвъ мои1хъ рaди, и3 недоумёю: кaкw и4мамъ tвэщaти њ дёлэхъ мои1хъ. но молю1 тz, q џтче, помоли1сz бGу, да возврати1тъ ми2 врeмz къ покаsнію.

БGор0диченъ:

Преклонeнъ мнHжества грэхHвъ и3 слzчeнъ є4смь t ни1хъ, вhю душeвную и3 тэлeсную приклонsю тебЁ вLчце и3 молю1 тz: тh мz и3спрaви.

Кондaкъ къ прославлeнію, глaсъ }:

И#збрaнный и4ноческагw житіS ревни1телю, ћкw пчелA многотрyднаz, писaньми nтeческими дyшы нaшz снабди1лъ є3си2, коег0ждо наставлsz на пyть сп7сeніz, сегw2 рaди зовeмъ ти2: рaдуйсz, паЂсіе премyдре, стaрчества д¦0внагw въ странЁ нaшей возроди1телю.

Кондaкъ, глaсъ в7.

ЇHсифа цэломyдреннагw и3 п®тeчи пустыннолю1бнагw воздержaнію поревновaвъ, вс‰ прє1лести мjра сегw2 њстaвилъ є3си2, прпdбне, ѕмjz ѕлок0зненнаго копіeмъ терпёніz низложи1въ, г0ры и3 х0лмы добродётельми твои1ми њбlгоухaлъ є3си2: є3ресeй лук†вствіz посрамлsz, ўчи1тель равноапcтольный преизрsденъ kви1лсz є3си2. тёмже зовeмъ ти2: рaдуйсz, паЂсіе џтче нaшъ, цRкве правослaвныz свэти1ло лучезaрное.

Јкосъ:

Земнaго ѓгGла и3 с™ы6мъ цRкве нбcныz сожи1телz, паЂсіа бGолюби1ваго сошeдшесz похвaлимъ, вёрніи, є3г0же десни1ца б9іz воздви1же въ нар0дэ нaшемъ, є3гдA лати1нzны въ предёлэхъ деснhz страны2 приднэпр0віz ѕлочести1вую ќнію насаждaху: вє1си и3 грaды, лю1діе и3 nби6тели правослaвніи њпустошaху, да воструби1тъ труб0ю добротолю1біz въ зeмлехъ букови1нстэй и3 молдaвстэй, и3 соберeтъ разсёzніи пустыннолю1бцы нар0дwвъ хrтіaнскихъ и3 си1це nпл0тъ правослaвнагw брaтства въ nби1телехъ мн0гихъ ўчреди1тъ. тёмже зовeмъ є3мY: рaдуйсz, паЂсіе џтче нaшъ, цRкве правослaвныz свэти1ло лучезaрное.

Пёснь з7.

Їрм0съ: T їудeи дошeдше џтроцы, въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Е#гдA хrт0вымъ желaніемъ ўzзви1сz сeрдце твоE, семY невозврaтнымъ п0мысломъ послёдовалъ є3си2, прпdбне, сегw2 рaди д¦ъ с™hй добротолю1біz списaтелz и3 прaвила монaшескагw житіS начерт†ніz вложи2 въ ўстA тво‰. тёмже, ўтёшителz нбcнаго ўмоли2, да њчи1ститъ дyшы нaшz t всsкіz сквeрны.

Ходaтай всеусeрднэйшій бyди њ нaсъ ко гDу, паЂсіе прпdбне, да не tврати1тъ лицA своегw2 t нaсъ, є3гдA и3знемогaютъ дyши нaшz въ г0рэстехъ житeйскихъ, но десни1цею своeю ўтверди1тъ сердцA и3 хотBніz н†ша къ дёланію зaповэдей є3гw2.

Свhше нaсъ назирaz, всебlжeнне, твои1ми мlтвами t всsкихъ бёдъ, скорбeй и3 клеветы2 человёческіz сохрани2, въ добротолю1біи ўкрэпи2 и3 понyди вни1ти, ѓможе ничт0же сквeрно вх0дитъ въ цrтвіе нбcное, да прич†стницы б9eственныz слaвы бyдемъ.

Всёхъ люб0вію чтyщихъ тS, заступлeніz твоегw2 не лиши2, ўг0дниче хrт0въ паЂсіе, но є3ли1кw м0щнw предстaтельствуй всBмъ и3 пос0бствуй въ бэдaхъ и3 напaстехъ, да не постыди1мсz пред8 и4щущими нaмъ ѕл†z, тs бо тeплаго предстaтелz и3 застyпника въ неможeніи и4мамы.

БGор0диченъ:

Ћкw м™и всёхъ живyщихъ разумёемъ тS, пречcтаz бGор0дице, и3 свэтон0сную двeрь, є4юже пр0йде свётъ и4стинный, хrт0съ бGъ нaшъ, разори1вый кrт0мъ свои1мъ смeрть, є3г0же прилёжнw моли2, чcтаz, покаsніz двeрь tвeрзти нaмъ, вои1стинну тS ўбlжaющымъ.

И$нъ.

Їрм0съ: Согрэши1хомъ, беззак0нновахомъ, непрaвдовахомъ пред8 тоб0ю, нижE соблюд0хомъ, нижE сотвори1хомъ, ћкоже заповёдалъ є3си2 нaмъ: но не предaждь нaсъ до концA, nтцє1въ б9е.

Вои1стинну ўдиви1ла нaсъ смeрть твоS, q џтче нaшъ паЂсіе, не т0чію бо ч†да тво‰ растерзaвше сердцA сво‰, разбивaхусz по земли2: но и3 воздyхъ чyднw шумsщь, и3 ѓки бы плaчущь kвлszсz, показyz нaмъ сётованіz врeмz.

Дух0вніи nтцы2 нeсшіи тS, q к0ль восхотёли жaль ўдержaти, но кто2 можaше держaти, tвeрзше бо ўстA, славосл0виша бGа: всsкое сл0во и3зшeдшее и3з8 ќстъ, влечaше съ соб0ю мн0жество рыдaній и3 и3ст0чникъ слeзъ.

МенE, преступи1вшаго тво‰ велBніz, менE пренебрэгaвшаго с™yю твою2 в0лю, зави1стливаго и3 лукaвнэйшаго пaче всёхъ человBкъ, менE и3сполнsющагw свою2 в0лю, пaче же діaволю, прости2, неѕл0биве џтче, бlги1мъ и3 кр0ткимъ твои1мъ nбhчаемъ: и3 моли1сz бGу даровaти ми2 врeмz къ покаsнію.

БGор0диченъ:

ВратA непроходи6мыz, tвeрзи ми2 вратA, молю1сz, покаsніz и4стиннагw: и3 покажи1 ми стезю2 покаsніz чcтаz, всёхъ настaвнице.

Пёснь }.

Їрм0съ: Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею сп7сє1ны, сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, сщ7eнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Тhсzща лётъ, ћкw дeнь вчерaшній, в0ньже с™hмъ крещeніемъ њбlгодaтствовалъ є3си2 р0ды нaшz, всещeдре гDи, нhнэ же нaша с™az цRковь всерaдостнw воздвизaетъ ти2 моли1твенника н0ваго, паЂсіа достобlжeннаго, є3г0же моли1твами сп7си2 t бёдъ нар0ды нaшz.

И#збрa тz гDь во с™hхъ и3зрsдна и3 въ п0стницэхъ прпdбна, бGолюби1ве паЂсіе, тёмже нhнэ дyхъ тв0й весели1тсz со всёми с™hми въ земли2 рwссjйстэй просіsвшими въ рaдости гDа твоегw2, є3г0же моли2 даровaти цRквамъ є3диномhсліе вёры, да не ўмaлитсz люб0вь хrт0ва во и3сповёдующихъ прес™0е и4мz є3гw2.

Хyдость пэсносл0віz нaшегw не tри1ни, гDи, но ћкw кади1ло бlгов0нное, пріими2 пёснь ўстeнъ нaшихъ, и3 подaждь сердцaмъ нaшымъ вдохновeніе и3 ўмY просвэщeніе, да дост0йнw воспоeмъ ўг0дника твоего2 паЂсіа, моли1твенника прилёжна њ нар0дэ нaшемъ.

БGор0диченъ:

Сп7си2 нaсъ мlтвами твои1ми, прес™az дв7о, бGоизбрaннаz nтрокови1це, создaтелz бо всёхъ былA є3си2 б9eственный хрaмъ и3 палaта, въ нeйже всели1сz вhшній и3 њбложи1сz пл0тію, да сози1ждетъ цRковь с™yю во сп7сeніе нaше и3 њбожeніе.

И$нъ.

Їрм0съ: Е#г0же вHинства нбcнаz слaвzтъ, и3 трепeщутъ херувjми и3 серафjми, всsко дыхaніе и3 твaрь, п0йте, бlгослови1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Чyдную пои1стиннэ и3 влaсть t бGа и3спроси1лъ при смeрти твоeй, q џтче! є4юже всёхъ ўжаси1лъ є3си2: є3гдA є3ди1нъ мертвeцъ въ цRкви лежaше, другjй во гр0бъ полагaшесz, другjй въ кeлліи свершaшесz: пaки є3ди1наго слaвою и3 здрaвіемъ вэнчaлъ є3си2, другaго же на nдрЁ болёзни полагaлъ є3си2, тaкw возносsщихсz смири1лъ є3си2, смирeнныхъ же возвhсилъ є3си2, влaстію тебЁ t бGа дaнною.

Кто2 не ўдиви1тсz! и3 кто2 не пріи1детъ въ размышлeніе! и3 кого2 плaчь не њбhдетъ! и3 комY не водрузи1сz во пeрвыхъ зрaкъ чyдный џбраза твоегw2, џтче паЂсіе, не рекY ѓки nк0стенъ: крёпкій въ сeрдцэ: но ѓки твeрдь крёпкаz на водЁ, є3sже никт0же t сyщихъ на нeй дви1гнути возм0жетъ, рaзвэ водрузи1вый ю5. добродётелємъ же кр0ткагw житіS твоегw2 кто2 не ўдиви1тсz;

Ѓзъ є3ди1нъ во свётэ твоeмъ ходи1хъ, и3 свёта твоегw2 не чyвствовахъ: ѓзъ є3ди1нъ пи1щу твою2 слaдкую kд0хъ, и3 корми1телz своегw2 не познавaхъ: ѓзъ є3ди1нъ питіE твоE слaдкое пи1хъ, и3 слaдкагw и3ст0чника текyщагw и3з8 ќстъ твои1хъ не њщущaхъ: ѓзъ є3ди1на nвцA заблуждaющаz t твоегw2 стaда, пaстырю д0брый, не ѕл0бисz на менE, ўмоли2 бGа даровaти врeмz къ покаsнію.

БGор0диченъ:

Волнyема мS бyрею грэх0вною вопію1 ти, вLчце чcтаz, твои1мъ ходaтайствомъ напрaви ко сп7си1тельному покаsнію, и3 ко всеути1шному пристaнищу: ћкw да ўви1жу свётъ сп7сeніz, њмрачaемый при1снw лёностію.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Ўжасeсz њ сeмъ нб7о и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее нб7съ. тёмъ тS, бGор0дицу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Весели1тсz њ тебЁ nби1тель нsмэцкаz, хранsщаz с™jи м0щи тво‰, и3 драгоми1рскаz и3 секyльскаz ўчи1телz своег0 тz почитaютъ. землs же полтaвскаz и3 nби1тєли днэпрHвскіz, ћкоже и3 горA ґfHнскаz п0двигомъ твои1мъ ўтэшaютсz, и3мyще тS мlтвенника преди1вна, паЂсіе бGоблажeнне.

Њбнови1сz ћкw џрлz ю4ность твоS, є3гдA t земнhхъ къ нбcнымъ возшeлъ є3си2, прпdбне, и3дёже хrтY бGу предстои1ши, рaдующесz. того2 не престaй моли1ти њ р0дэ нaшемъ и3 њ бlгостоsніи цRкве с™hz, ўбlжaющей пaмzть твою2 съ люб0вію.

И#зв0лиша мнHзи съ тоб0ю жи1ти, бlжeнне, мjра сегw2 препобэди1вше слaдость и3 твоемY началоoбрaзному поревновaвше житію2. дaруй u5бо и3 нaмъ къ нбcнэй слaвэ твоeй пріwбщи1тисz, да наслади1мсz съ тоб0ю сіsніемъ тріmпостaснагw б9ествA.

БGор0диченъ:

Хвaлимъ тS, бlгослови1мъ тS, и3 покланsемсz ти2, застyпницэ р0да хrтіaнскагw, прbр0кwмъ сбhтіе, ґпcтолwмъ рaдость, человёкwмъ ўтверждeніе, с™и1телємъ слaво и3 прпdбнымъ похвало2. бyди и3 нaмъ покр0въ и3 застyпница, да соверши1мъ хождeніе нaше пред8 гDемъ непостhдно.

И$нъ.

Їрм0съ: Безсёменнагw зачaтіz ржcтво2 несказaнное, м™ре безмyжныz нетлёненъ пл0дъ: б9іе бо рождeніе њбновлsетъ є3стєствA. тёмже тS вси2 р0ди, ћкw бGоневёстную м™рь, правослaвнw величaемъ.

Не м0жетъ пои1стиннэ ви1дэвый житіE твоE замолчaти добродётелей є3гw2! комy бо нежелaтеленъ бhлъ є3си2; комY рyку п0мощи не подaлъ є3си2, њ к0мъ не сожалёлъ є3си2; чіегw2 сeрдца не ўмzгчи1лъ є3си2, вои1стинну ѓще бы и3 ґдамaнта твердёйшій кто2 бhлъ, и3 простёйшагw бы худ0жества къ сочинeнію не и3мsше, но ви1дэнное nчесы2 и3 сдёланное съ ни1мъ, доведeтъ є3го2 къ похвалeнію добродётелей твои1хъ, џтче паЂсіе.

Слaва тебЁ, q пренбcный цRю2! ћкw спод0билъ є3си2 нaсъ въ таков0й глуб0кой тмЁ, таковaго пресвётлаго свэти1льника ви1дэти, слaва тебЁ, q неисчерпaемыz ми1лости бeздна! ћкw показaлъ є3си2 нaмъ таковaго и3ст0чника, и4же дов0лнэ напои1лъ є4сть нaсъ слaдкагw и3з8 ќстъ свои1хъ текyщагw житіS, напитaшасz бо дов0льнэ, и3 напаsтисz и4мутъ, не т0чію худ0жніи витjи, но и3 простjи и3 невBжды питіS твоегw2, џтче паЂсіе, ѓще т0чію не прохлади1тъ кjйждо нaсъ горsчести сeрдца твоегw2.

Менe же џтче лaкомаго, є4же съ тоб0ю сyща, не дов0льнэ насhтилъ є3си2 слaдкагw твоегw2 питіS, занeже tвeрглъ мS є3си2 ѓки м™и чaдо ўгрызaюща сwсцA тво‰, ґ днeсь ўжE tню1дъ хлaдна: молю1 тz, согрёй мS, да не лишyсz и3 ѓзъ слaдкагw твоегw2 питіS.

БGор0диченъ:

Е#мyже предстоsтъ съ трeпетомъ нбcніи чи1ни, того2 родилA є3си2 чcтаz соедини1вшагосz человёкwмъ за бlгость. є3г0 же прилёжнw моли2 ўщeдрити рабы6 тво‰.

Свэти1ленъ:

Ћкw свэти1льникъ свёта, дyшу твою2 сіsньми добродётелей ўкраси1въ, нетлённый вэнeцъ t бGа пріsлъ є3си2, всебlжeнне, и3 нhнэ со ѓгGлы пrт0лу ѓгнца б9іz предстоsще, моли1сz u5бо ко гDу. подaти нaмъ вeлію млcть.

Слaва, и4нъ свэти1ленъ. Глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Врeмени бhвшу лю1тагw гонeніz, и3 въ кmмвaлъ возгласи1вшымъ: ћкw тyрки пред8 враты2 монастhрскими, и3зшeлъ є3си2 и3з8 кeлліи твоеS, џтче паЂсіе, њблeкшисz въ мaнтію, и3 стaлъ є3си2 пред8 цRковію собрaвшымсz къ тебЁ и3 чaдwмъ твои6мъ, ѓки птенцє1мъ до к0коша своегw2, гот0въ бhлъ є3си2 ѓки ѓгнецъ на заколeніе.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

М™рь тS б9ію свёмы вси2 дв7у вои1стинну, и3 по ржcтвЁ kви1вшуюсz, люб0вію прибэгaющіи къ твоeй бlгости: тебe бо и4мамы грёшніи предстaтельство, тебE стzжaхомъ въ напaстехъ сп7сeніz є3ди1ну всенепор0чную.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ є7.

Пріиди1те вси2 хrтолюби1віи лю1діе, во бlгознамени1тый дeнь прaздника нaшегw, и3 принесeмъ вэнцы2 пэснослaвныхъ цвэтHвъ, да ўвэнчaемъ с™hхъ nтцє1въ нaшихъ, t бlговёрнагw влади1міра и3 нhнэ возсіsвшаго ўг0дника б9іz паЂсіа, тhсzща лётъ сою1зомъ любвE хrт0вой велелёпствовавшихъ, и3 припaдающе къ ни6мъ, возопіeмъ: рaдуйтесz с™jи ср0дники нaши, со ѓгGлы пrт0лу с™hz трbцы предстоsщіи, ю4же моли1те, всебlжeнніи, даровaти цRквамъ є3диномhсліе вёры и3 ми1ръ всемY р0ду человёческому.

Красyйсz рyсь с™az, г0ры и3 х0лми днэпрHвскіz, взыгрaйте, и3 вси2 р0ди родHвъ нaшихъ, восплещи1те рукaма, пёснь принесeмъ вLцэ хrтY, порфЂрою кRщeніz и3 вэнцeмъ сн7олю1біz нaсъ њбlгодaтствовавшаго. нhнэ же свэти1ло н0вое цRкви нaшей с™ёй дaруетъ, паЂсіа всехвaльнаго, лёпоты добротолю1біz преисп0лненнаго, є3г0же вв0дитъ во с™†z с™hхъ цRкве нбcныz, да ходaтайствуетъ земн0й ми1ра и3 въ д©э с™ёмъ ўтверждeніz.

Пріиди1те и4ночествующихъ ли1цы и3 вс‰ хrтY люб0вію ўневёстившаzсz, лёпотою братолю1біz ўкраси1мъ діади1му. днeсь цRковь рwссjйскаz, въ тысzщелётнэй слaвэ с™hхъ nтє1цъ нaшихъ торжествyюще, добротолю1біz ўчи1телz преслaвнw вэнчaетъ и3 ликyюще велеглaснw вопіeтъ: рaдуйсz, земли2 полтaвскіz бlгодaтное прозzбeніе. рaдуйсz, вертогрaдwвъ земли2 молдaвстэй дух0вное ўкрашeніе. рaдуйсz, и4нокwвъ nби1телей гли1нскіz и3 џптинскіz примёрный настaвниче. рaдуйсz, њ чистотЁ правослaвныхъ догмaтwвъ вёры плaменный печaльниче. рaдуйсz, паЂсіе, дарHвъ д¦а с™aгw клaдzзе неисчерпaемый.

Прпdбне џтче паЂсіе, цRкви нбcныz непостhднаz похвало2, внемли2 нhнэ цRкви земн0й, и4же добродётельми твои1ми всsчески њбlгоухaлъ є3си2. и3 ћкоже прeжде, воззови2 за ны2 ко гDу, да не помsнетъ во гнёвэ лю1ди сво‰ и3 не tстyпитъ t нaсъ, достоsніz своегw2, є3гдA и3знем0гутъ н0зи нaшz t беззак0ній нaшихъ, но твои1ми моли1твами сп7сeтъ и3 поми1луетъ нaсъ, ћкw бlгъ и3 чlвэколю1бецъ.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џтче нaшъ паЂсіе, твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ, бlжeнъ є3си2, хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ и3 првdныхъ сопричaстниче. съ ни1ми же моли1сz гDеви поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Славосл0віе вели1кое, є3ктеніи2 и3 tпyстъ.

На літургjи.

Бlжє1нны t канHна с™aгw, пёснь G и3 ѕ7. Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Е#ђліе t луки2, зачaло к7в.

Моли1тва.

Q прпdбне и3 бGолюби1ве џтче нaшъ паЂсіе! вёдуще твоE вели1кое къ бGу дерзновeніе, є3г0же ты2 всёмъ сeрдцемъ и3 всeю душeю возлюби1въ и3 ѓки є3лeнь къ и3ст0чникамъ водны6мъ, прилэпи1тисz возжелaвый, м0лимтисz всебlжeнне: ходaтайствующе, воззри2 на пaжить нaшу рyсь с™yю правослaвную, съ бlгодарeніемъ бlговолeніе б9іе воспоминaюще, въ водaхъ днэпр0вскихъ бlгословeніемъ їoрдaновымъ на нар0ды нaшz и3зліsнное, є3гдA бlговёрный кнsзь влади1міръ прaoтцы нaшz ко хrтY приведE, t ни1хже с0нмъ тысzщелётнэй слaвы ўг0дникwвъ б9іихъ, ћкw свэти6ла лучез†рнаz, ў пrт0ла прес™hz трbцы веселsщесz ликовствyютъ. нhнэ же, къ семY некрад0мому сокр0вищу, торжествY цRкве нбcныz, ѓки би1серъ многоцённый, вв0дитъ тS цRковь земнaz, ди1внw во с™hхъ свои1хъ велелёпствующаz.

Тh же, всечcтнaz похвало2 родHвъ нaшихъ, вни1ди въ рaдость гDа твоегw2 и3 ўмоли2 всещeдраго бGа, тhсzща лётъ и3з8oби1льнw и3зливaющаго бlгодaть свою2 на нар0ды нaшz правосл†вныz, да и3 въ грzдyщее тысzщелётіе блaгости своеS, си1лою и3 дёйствіемъ с™aгw д¦а, сохрани1тъ с™yю цRковь нaшу и3 вс‰ с™ы6z цRкви правосл†вныz въ сою1зэ є3диномhсліz вёры, ми1ра и3 брaтскіz любвE. си1це же и3 t раск0лwвъ пaгубныхъ, междоус0бныхъ нестроeній и3 сёющихъ разд0ры и3збaвитъ, и3 въ непоколеби1момъ бlгостоsніи, во сп7сeніе людeй свои1хъ, ўтверди1тъ.

Q пребlжeнне џтче паЂсіе, nтeчеству и3 нар0ду нaшему и3спроси2 ми1ра и3 бlгодeнствіz, и3з8oби1ліz плодHвъ земнhхъ и3 бlгоустроeніz вeсей и3 грaдwвъ нaшихъ, и3 да не во ѕло2 њбрати1мъ благ†z н†ша, дaруємаz нaмъ t гDа. є3щe же да и3збaвитъ нaсъ t всёхъ мhслzщихъ нaмъ ѕл†z, да не ўмaлимъ тысzщелётнэй слaвы nтцє1въ и3 прaoтцєвъ нaшихъ, во слaву трис™aгw и4мене є3гw2.

Q преслaвный ўг0дниче б9ій и3 тeплый моли1твенниче њ нaсъ, мн0го нyждъ, скорбeй и3 печaлей и3мёемъ возвэсти1ти ти2, но ћкw вёси вс‰ потрє1бнаz нaмъ ко сп7сeнію и3 во ўтверждeніи любви2 нaшеz ко гDу м0лимъ тS: бyди нaмъ защи1титель и3 ходaтай, и3збaвитель и3 цэли1тель дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ, и3 ўмоли2 гDа си1лъ и3 є3гw2 пречcтую м™рь, застyпницу нaшу ўсeрдную, и3 всёхъ с™hхъ въ земли2 нaшей просіsвшихъ, вёдущихъ борє1ніz и3 и3знеможє1ніz н†ша, и3 рeвность нaшу ко гDу и3 є3гw2 с™ёй цRкви, да не tстyпитъ t нaсъ гDь внегдA и3знемогaютъ колBна н†ша t к0зней дyха ѕл0бы поднебeсныхъ, въ хождeніи нaшемъ пред8 лицeмъ є3гw2, да не пaдше поги1бнемъ.

Тh же, q бGолюби1ве паЂсіе, ўми1лостиви къ нaмъ сп7си1телz и3 бGа нaшего, да не воздaстъ нaмъ по дэлHмъ нaшымъ и3 по нечистотЁ сердeцъ нaшихъ, но мhшцею своeю выс0кою да содёйствуетъ нaмъ непостhднw прейти2 п0прище врeменныz жи1зни, ћкоже проид0ша бGолюби6выz прaoтцы и3 nтцы2 нaшz, п0двигомъ любвE и3 смиренномyдріz своегw2 прослaвившіи и3 возвели1чившіи бGоизбрaніе нaше.

Си1це же, назирaz и3 назидaz нaсъ по твоемY нел0жному nбэщaнію, ўтверди2 всёхъ притекaющихъ къ тебЁ съ вёрою въ любви2 дрyгъ къ дрyгу и3 ко всBмъ лю1демъ, во стрaсэ б9іемъ, и3 во всsкомъ бlгочeстіи и3 чистотЁ, во є4же п0двигwмъ дHбрымъ ўмн0жити слaву nтє1цъ нaшихъ и3 съ чи1стой с0вэстію предстaти пrт0лу судіи2 нелицепріsтнагw, и3дёже и3збaвитисz нaмъ въ дeнь сyдный шyіz чaсти, спод0битисz же деснhz со и3збрaнными ѓгнца б9іz, въ нбcномъ цrтвіи є3гw2, є3мyже подобaетъ всsкаz слaва, чeсть и3 поклонeніе со безначaльнымъ є3го2 nц7eмъ и3 прес™hмъ и3 бlги1мъ и3 животворsщимъ є3гw2 д¦омъ, нhнэ и3 при1снw, и3 во вёки вэкHвъ. ґми1нь.

Приложение. 23 ноября: Святителя Митрофана, епископа Воронежского.

Мёсzца тогHже въ к7г-й дeнь.

Слyжба с™и1телю и3 чудотв0рцу митрофaну, пeрвому є3пcкпу вор0нежскому.

На мaлэй вечeрни, стіхи6ры, глaсъ №:

Пріиди1те, правослaвныz рwссjйскіz цRкве ч†да, ўбlжи1мъ с™и1телz хrт0ва митрофaна, и4же њ мaлэ бhвъ вёренъ, над8 мн0гими постaвленъ є4сть t нбcнагw домовладhки, да м0литсz непрестaннw њ вёрою почитaющихъ приснослaвную пaмzть є3гw2.

Двaжды.

По достоsнію њ тебЁ, с™и1телю хrт0въ, рaдуемсz, и3 мощeй твои1хъ нетлёніемъ хвaлимсz: проливaz бо t гр0ба твоегw2 цэлє1бныz струи6, ћкw в0ды, ми1ръ и3 бlгословeніе притекaющымъ къ тебЁ подаeши, ћкw предстоsтель г0рніz слaвы, и3мёzй вeлію бlгодaть ў хrтA бGа нaшегw.

На земли2 пожи1въ ѓгGльски, на нб7си2 жи1ти спод0билсz є3си2, и3 свhше на nтeчество твоE призирaz, низпосылaеши бlгод†тныz дaры, вёрою и3 люб0вію всеслaвную твою2 пaмzть совершaющымъ, и3сцэлsz болBзни душє1вныz и3 тэлє1сныz мlтвами твои1ми.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Во всечестнёй пaмzти твоeй, пёсньми и3 пёньми ликовствyюще, бGолёпнw слaвимъ всsческихъ гDа вLку, и4же, за многопл0дное души2 твоеS дёланіе, многопл0дную бlгодaть чудотворeній даровA тебЁ, всебlжeнне митрофaне, свhше: тh же моли2 и3збaвитисz t бёдъ душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7:

И#мёz свэти1льникъ ногaма твои1ма зак0нъ хrт0въ, и3 во свётэ б9eственныхъ повелёній є3гw2 непреткновeннw ходS и3 поучazсz, жили1ще прес™hz трbцы, премyдре митрофaне, бhлъ є3си2. toнyдуже и3 нaмъ крёпкій защи1тникъ t бGа показaлсz є3си2, ѕлы6z дyхи си1лою с™aгw д¦а прогонsz.

Стjхъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Съ правослaвною рwссjйскою цRковію, въ ми1рэ правослaвнw живyщихъ ўтверди2, и3 въ житіи2 и4хъ непремэнsемое бlгополyчіе дaруй, њсщ7eнному же ґрхіерeєвъ соб0ру и3 твоегw2 прест0ла намёстникwмъ, въ бlголёпное б9іихъ церквeй ўстроeніе, мlтвъ твои1хъ, митрофaне, п0мощь низпосли2, просS нaмъ грэхHвъ њставлeніе всёмъ даровaти, и3 вeлію млcть.

Стjхъ: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

При1зри на славосл0віе пою1щихъ тS, и3 прилBжныz, митрофaне, пріими2 t нaсъ моли6твы, и3 принеси2 | къ пренбcному пrт0лу вседержи1телz, да нем0лчнымъ ходaтайствомъ твои1мъ сп7сeтъ дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры и3 џбразъ кр0тости, сл0вомъ и3 житіeмъ, пaствэ твоeй, џтче смиренномyдре митрофaне, бhлъ є3си2: тёмже и3 во свётлостехъ с™hхъ с0лнца свэтлёйше возсіsлъ є3си2, вэнцeмъ нетлёніz и3 слaвы ўкрашaемь, моли2 хrтA бGа, странЁ нaшей и3 грaду твоемY въ ми1рэ сп7сти1сz.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На вели1цэй вечeрни,

Бlжeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи воззвaхъ, стіхи6ры прaздника G: и3 с™aгw є7, глaсъ }:

Џтче бGомyдре митрофaне, ты2 t ю4ности возлюби1лъ є3си2 взыскaніе г0рнzгw мjра премyдрости, и3 є3гдA пощeніемъ и3 мlтвою t бGа стzжaлъ є3си2 ю5, не въ земли2 сокрhлъ є3си2 талaнтъ тв0й, но ўчS и3 творS пaстырски непрестaннw, во сто2 крaтъ џный ўмн0жилъ є3си2, и3 бhлъ є3си2 їерaрхъ свэти1льникъ цRкви. тёмъ въ воздаsніе бlжє1ннымъ трудHмъ твои6мъ, вшeдъ нhнэ въ рaдость гDа твоегw2 цRS и3 вLки, моли2 њ душaхъ нaшихъ.

Џтче прпdбне митрофaне, ты2 плэни1въ ќмъ и3 сeрдце твоE въ послушaніе бGу, не њ себЁ, но њ слaвэ б9іей радёлъ є3си2: труждazсz бо въ дёланіи мhсленнагw віногрaда хrт0ва, всsку р0згу, не творsщую плодA, жи1вw и3 дёйственнw сл0ва б9іz мечeмъ њтреблsлъ є3си2, вёру же и3 чи6стыz нрaвы, ґгGлонрaвнымъ по бз7э житіeмъ твои1мъ, ћкw њпл0томъ соблюдaлъ є3си2. и3 нhнэ вэнцeмъ нетлёніz t руки2 гDни ўкраси1всz, моли2 њ душaхъ нaшихъ.

Џтче бGон0се митрофaне, ты2 разyмнw прaвилъ є3си2 ввёренное тебЁ сл0во и4стины: стоs бо на неусhпнэй стрaжи д0му гDнz, и3 бдS њ душaхъ недрeмленнw, пaству твою2 ўгоди1ти бGу, сл0вомъ и3 дёломъ наставлsлъ є3си2. тёмъ ћкw д0брый пaстырь, пастыреначaльнику сн7у б9ію, њ приставлeніи є3гw2 сл0во бlго воздaлъ є3си2: моли2 њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

С™и1телей ўдобрeніе и3 nтцє1въ слaву сщ7еннолёпнw воспои1мъ днeсь. и3 цRS царeй хrтA бGа нaшего восхвaлимъ: сeй бо, ћкw њсвzти1тель с™hхъ и3 творeцъ чудотв0рцєвъ, чудeсъ бlголёпіемъ того2 тaкw прослaви, ћкw ґрхіерє1и, сщ7eнницы и3 монaси и3 вси2 бlговёрніи лю1діе, t честнhхъ мощeй є3гw2, ћкw t многоцэлeбнагw и3ст0чника, бlгодaть и3 и3сцэлeніе пріeмлюще, ўми1льнw глаг0лютъ: рaдуйсz, б9іихъ даровaній сокр0вище, митрофaне с™и1телю бlжeнне.

И# нhнэ, прaздника.

Вх0дъ, прокjменъ днE. Чтє1ніz три2 [пи6сана на њбор0тэ листA рв7i].

На літjи стіхи1ра хрaма:

Тaже стіхи6ры митрофaна. глaсъ є7. Самогл†сны:

Так0въ нaмъ подобaше ґрхіерeй, препод0бенъ, прaведенъ, ми1лостивъ, и3 во всёхъ њправдaніихъ гDнихъ непор0ченъ. пріиди1те, пёсньми и3 pалмы6 д¦0вными свётлw ликовствyимъ днeсь, томY си1це зовyще: рaдуйсz, nтeческихъ њбhчаєвъ ревни1телю, ст0лпе и3 ўтверждeніе вёры: рaдуйсz, вор0нежскаz похвало2, митрофaне бGон0се сщ7eннэйшій.

Не пл0ть и3 кр0вь kви1 тz, с™и1телю бGоизбрaнне, но nц7ъ нбcный, є3мyже ты2 б9eственною твоeю кр0тостію ўгоди1въ, ћкw ѓгнецъ неѕл0бивъ, чи1ны неѕл0бивыхъ въ ли1цэ ѓгGльстэмъ наслёдилъ є3си2: и3 нhнэ въ г0рнихъ предстоS, моли2 даровaти нaмъ мн0жество щедр0тъ и3 вeлію млcть.

По д0лгу бlжи1мъ тS, ћкw свэти1льника вёры и3 ѓгGла во пл0ти: понeже житіE твоE, митрофaне, чeстно, и3 ўспeніе со с™hми. просіsлъ бо є3си2 бlги1ми дёлы, ћкw пaстырь бGомyдрый, чудесh же твои1ми просвэти1лсz є3си2, ћкw вёрный слугA и3 дрyгъ б9ій. тёмже припaдающе м0лимъ тS: моли1сz за ны2, чудотв0рче с™hй, ко гDу, да подaстъ душaмъ нaшымъ вeлію и3 богaтую млcть.

Слaва, глaсъ }:

Днeсь красyетсz слaвный грaдъ вор0нежъ, б9eственнымъ сокр0вищемъ мощeй твои1хъ, и3 nби1тель твоS ликовствyющи рaдуетсz, и3 правослaвніи твои1мъ просвэщeніемъ, бlжeнне митрофaне, хвaлzтсz: тh же моли2 лю1демъ правосл†внымъ тишинY даровaти, и3 земли2 плодор0діе, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7:

Кjими бlгоговёйными ўсты2 воспои1мъ митрофaна, с™и1телz смирeнна, смирeнному пастыреначaльнику подражaтелz. подвигHмъ вели1кихъ nтцє1въ цRкве соучaстника, и3 высHкимъ нрaвwмъ и4хъ наслёдника, мyжа желaніи чи1ста, слугY гDнz вёрна, ревни1телz ўстaвwвъ цRкве непоколеби1ма, є3г0же вэнчaетъ хrт0съ бGъ нaшъ, и3мёzй мн0жество щедр0тъ и3 вeлію млcть.

Стjхъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ.

Кjими сщ7eнными пёсньми ўбlжи1мъ митрофaна, їерaрха бGомyдра, є3ђльскагw правослaвіz настaвника, воздержaніz ўчи1телz, ѓгGлwвъ собесёдника, ни1щихъ и3 сир0тъ питaтелz, њби6димымъ застyпника и3 немощствyющихъ врачA преизрsдна; є3г0же вэнчaетъ хrт0съ бGъ нaшъ, и3мёzй мн0жество щедр0тъ и3 вeлію млcть.

Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы, внуши1те вси2 живyщіи по вселeннэй.

Кjими похвaльными вэнцы2 почти1мъ митрофaна, пaстырz бlжeнна, цRкве свэти1льника, грaда вор0нежа слaву, рwссjйстэй странЁ ўтверждeніе, и4ночествующихъ џбразъ, сщ7eнства вэнeцъ, їерaрхwвъ с™олёпное ўкрашeніе; є3г0же вэнчaетъ хrт0съ бGъ нaшъ, и3мёzй мн0жество щедр0тъ и3 вeлію млcть.

Слaва, глaсъ є7:

Срaдуйтесz нaмъ рwссjйстіи соб0ри днeсь, въ свётлой пaмzти бGон0снагw nтцA нaшегw и3 пaстырz, и4же д0брымъ житіeмъ свои1мъ вёрнw ўгоди1въ бGу, и3 во гр0бэ слaвою їерaршескихъ добродётелей свои1хъ сіsетъ ћкw свэти1ло, подаS t нетлённагw сокр0вища мощeй свои1хъ бlгоухaніе с™aгw д¦а. тёмже u5бо сошeдшесz, џбщій ли1къ томY состaвимъ, пёсньми б9eственными зовyще: поминaй нaсъ, џтче, и3 за ны2 хrтY моли1сz, ћкw вели1кій нaшъ ходaтай, митрофaне.

И# нhнэ, прaздника.

На бlгословeніи хлёбwвъ, тропaрь с™aгw двaжды, и3 прaздника є3ди1ножды.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, и3 с™aгw.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ }:

Ўкраси1въ дyшу твою2 добродётельми, и3 врeменнагw житіS п0прище въ стрaсэ б9іи прешeдъ, њбрёлъ є3си2 бlгодaть пред8 бGомъ: є3мyже съ ли6ки ѓгGлъ предстоS, моли2, с™е митрофaне, даровaти нaмъ жив0тъ вёчный и3 вeлію млcть.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ВLчце, пріими2 моли6твы р†бъ твои1хъ, и3 и3збaви нaсъ t всsкіz нyжды и3 печaли.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ в7:

Ўпрaвивъ пaству твою2 д0брэ, сл0во бlго пастыреначaльнику бGу воздaлъ є3си2, и3 t рукY є3гw2 прaведное воздаsніе пріи1мъ, моли2, џтче нaшъ митрофaне, да бlжeннагw въ цrтвэ с™hхъ пребывaніz и3 нaсъ, ходaтайствомъ твои1мъ, по богaтой млcти своeй спод0битъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Џбщую всёхъ надeжду, дв7у пречcтую, въ мольбY прив0димъ ти2, бlже: заступи2 нaсъ t бёдъ, подaждь бlг†z вBчнаz и3 врeмєннаz, молeніемъ честнёйшіz херув‡мъ и3 всёхъ си1лъ нбcныхъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }.

Њ всёхъ слaвныхъ, цRкви с™ёй бlгодaтію б9іею t тебє2 бывaемыхъ, бlгодaрствєннаz бGу воздаю1ще, и3 тогw2 бGолёпное снизхождeніе слaвzще, м0лимъ тS, с™и1телю хrт0въ митрофaне, помози2 нaмъ њбрэсти2 всBмъ бlгодaть и3 млcть въ дeнь сyдный.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на є3си2 к0рень дёвства и3 неувzдaемый цвётъ чистоты2, ты2 стeрла є3си2 главY ѕмjеву: ты2 нaсъ и3збaви t прегрэшeній нaшихъ и3 душeвныхъ сквeрнъ, бцdе, и3 ко пристaнищу и4стиннагw покаsніz напрaви.

Прокjменъ, глaсъ д7: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми;

Е#ђліе с™и1тельское.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џтче, всебlжeнне митрофaне, пaстырю д0брый, ўг0дниче хrт0въ ўсeрдный, ск0рый нaшъ ходaтаю и3 тeплый къ бGу моли1твенниче, бyди нaмъ въ бэдaхъ нaшихъ защи1тникъ и3 въ печaлехъ ўтёшитель, пaмzть твою2 люб0вію почитaющымъ.

Мlтва: Сп7си2, б9е, лю1ди тво‰: И# прHчаz.

КанHнъ с™aгw на }, глaсъ }.

Пёснь №.

Їрм0съ: В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

T мн0гихъ ѕHлъ мн0гагw ўнhніz и3сп0лнени, къ тебЁ прибэгaемъ, с™и1телю хrт0въ митрофaне, и3 t тебє2 ск0рыz п0мощи и3 заступлeніz нhнэ трeбуемъ.

Страстeй нaсъ бр†ни смущaютъ, пaстырю прпdбне: тh же ўмири2 нaсъ твои1мъ бlгопрі‰тнымъ къ бGу ходaтайствомъ.

T бёдъ и3 скорбeй нaсъ, чудотв0рче с™hй, и3збaвивъ, мyжественное въ добродётелехъ преспёzніе всBмъ дaруй, да вси2 њ тебЁ, сщ7eннэйшій митрофaне, рaдуемсz.

БGор0диченъ:

Моли1тву нaшу пріими2, пречcтаz, и3 мlтвою твоeю всем0щною и3збaвитисz нaмъ t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, t грэхHвъ же и3 всsкіz мyки, моли2, є3г0же родилA є3си2, чlвэколю1бца бGа.

Пёснь G.

Їрм0съ: Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Покрови1телz жи1зни нaшеz и3 моли1твенника къ бGу почитaемъ тS, приснослaвный џтче нaшъ митрофaне: на стезю2 нaсъ покаsніz напрaви, ґрхіерeєвъ красото2 и3 вёрныхъ ўтверждeніе.

М0лимъ, душeвное нaше смущeніе и3 тмY бэс0вскихъ наваждeній въ нaсъ разори1ти: тебё бо, с™е, дадeсz бlгодaть с™aгw д¦а, ѕлы6z дyхи прогонsти.

Недyгующе тёломъ, недyгуемъ и3 душeю, бGоблажeнне: тh же не њстaви нaсъ во грэсёхъ нaшихъ поги1бнути, но въ ни1хже и3 сaмъ ћкw человёкъ и3скушaемь бhлъ є3си2, и3 нaмъ и3скушaємымъ нhнэ помози2.

БGор0диченъ:

Вс‰ ѓгGлwвъ вHинства, предтeче гDень, ґпcлwвъ двоенадесsтице, с™jи вси2 съ бцdею, сотвори1те мlтву, во є4же сп7сти1сz нaмъ.

Сэдaленъ, глaсъ в7:

Во с™и1тельствэ бlгочeстнw пожи1лъ є3си2, с™и1телю бGоzвлeнне, лю1ди къ бGоразyмію сл0вомъ и3 дёломъ настaвилъ є3си2, и3 бGу до концA ўгоди1лъ є3си2. сегw2 рaди t негw2 нетлёніемъ и3 чудесы2, џтче митрофaне, почти1лсz є3си2, ћкw причaстникъ б9іz бlгодaти.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

М§нкwвъ, прbр0кwвъ, ґпcлwвъ, їерaрхwвъ, прпdбныхъ и3 с™hхъ всёхъ t вёка првdныхъ похвалA ты2 є3си2, пречcтаz. тёмже тS м0лимъ: моли1сz съ ни1ми ко гDу, да сп7сeтъ дyшы нaшz.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Плaмень погаси2 въ нaсъ плотски1хъ њбуревaній и3 нечи1стыхъ нaшихъ помышлeній, да плaмене геeнскагw nгнS твои1ми мlтвами, митрофaне, и3збaвимсz.

Дyшу и3 помышлeніе къ тебЁ простирaемъ, с™и1телю бGоизбрaнне: согрёй нaшу вёру и3 люб0вь, ћже къ бGу, да зак0ну є3гw2 ўсeрднw послёдующе, прeйдемъ п0прище нaшегw сп7сeніz непреткновeннw.

Ст0лпъ крёпости стzжaвше тS t бGа, t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ њграждaемсz тоб0ю безбёднw: тёмже тS вси2 по д0лгу, митрофaне, ўбlжaемъ.

БGор0диченъ:

Черт0же незаходи1магw свёта, дв7о, нёсмы дост0йни черт0га нбcнагw, грэх0вныz рaди вины2: тh же, бGороди1тельнице, рaди њбнажeннагw на кrтЁ слaдкагw твоегw2 сн7а и3 бlгaгw нaшегw гDа, покрhй стhдъ лицA нaшегw и3 сп7си2 нaсъ.

Пёснь є7.

Їрм0съ: Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

М0лимъ ти сz и3 вопіeмъ всеусeрднw: и3сп0лни, бGовдохновeнне, весeліz жив0тъ нaшъ, покрывaz нaсъ крёпкимъ покр0вомъ защищeніz твоегw2 t глaда, ћзвы и3 междуус0бныz брaни, ћкw м0жеши, џтче, ѓще х0щеши.

Мрaкъ нaшихъ заблуждeній и3 житeйскіz г0рдости, свётлостію с™hхъ мlтвъ твои1хъ, митрофaне, прожени2, да п0мощію твоeю грэхHвъ њставлeніе пріи1мше, млcть ў хrтA бGа њбрsщемъ.

На nдрЁ нeмощи и3 ўнhніz низлежaщу ми2, подaждь рyку п0мощи, пaстырю бGовозлю1бленне, и3 не њстaви мS лишeна бhти твоегw2 сп7си1тельнагw бlгодaтію с™aгw д¦а посэщeніz.

БGор0диченъ:

Чистёйшаz є3си2 пaче ѓгGльскихъ чинHвъ, t неsже и3ст0чникъ с™hни воплоти1сz нaсъ рaди, да њс™и1тъ є3стество2 человёческое: мlтвами твои1ми, бцdе, и3збaви нaсъ t тимёніz нечи1стыхъ нaшихъ дэsній и3 непод0бныхъ глаг0ланій.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Грaду твоемY застyпникъ бyди, и3 nби1тели твоеS храни1тель, грaды же и3 страны2 чтyщихъ люб0вію пaмzть твою2 неwбори1мымъ мlтвъ твои1хъ предстaтельствомъ њгради2, да вси2 тоб0ю, бGомyдре митрофaне, хвaлимсz.

Ћкw защи1тника тS t бGа вёдуще, влaсть на дyсэхъ нечи1стыхъ вeлію и3мyща, м0лимъ, t ѕлaгw дёйствіz ѕлhхъ духHвъ нaшz дyшы сохрани1ти безнавётны.

По д0лгу бlжaтъ тS вёрніи, рaдуйсz митрофaне, зовyще: тh бо є3си2 вои1стинну рwссjйстэй цRкви рaдованіе и3 похвалA, и3 тS чтyщымъ на вс‰ враги2 њдолёніе, досточyдне.

БGор0диченъ:

Г0ру тS мhсленную и3 лёствицу їaкwвлю прbр0цы нарицaютъ, є4юже бGъ къ человёкwмъ сни1де, поги1бшую дрaхму взыскaти хотS, ю4же њбрётъ, пaки къ нб7си2 возв0дитъ. тёмже тS вси2, ћкw м™ръ б9ію, правослaвнw величaемъ.

Кондaкъ, глaсъ }:

Воздержaніемъ тёло дyху пораб0тивъ, дyшу же равноaгGльну сотвори1въ, с™и1тельскою њдёzлсz є3си2 њдeждою, ћкw вэнeцъ сщ7eнства: и3 нhнэ всёхъ вLцэ предстоS, моли2, пребlжeнне митрофaне, ўмири1ти и3 сп7сти2 дyшы нaшz.

Јкосъ:

Въ пустhни высот0ю смиренномyдріz, ћкw рaйскій цвётъ, красyzсz, и3 на вор0нежскіz цRкве прест0лэ ўкраси1лсz є3си2 выс0кими ўдобрє1ніи, премyдре: и4бо бhлъ є3си2 їерaрхъ, џбразъ вBрнымъ сл0вомъ и3 житіeмъ. тёмже и3 бGъ ћкw ўг0дника своего2 вознесe тz, нетлёніемъ и3 чудесы2 въ цRкви своeй прославлsz, да вси2 вёрою зовeмъ ти2: рaдуйсz, вор0нежскаz похвало2, митрофaне приснопaмzтне.

Пёснь з7.

Їрм0съ: T їудeи дошeдше џтроцы, въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Нaсъ њбнови1ти хотS и3 нaшему сп7сeнію, сп7се, бlгопоспэши1ти, ты2 н0ваго цRкви твоeй воздви1глъ є3си2 свэти1льника, митрофaна, къ тебЁ зовyща: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Чlвэколю1бца сп7са њ нaсъ, с™и1телю хrт0въ, ўмоли2, разрэши1тисz нaмъ t прегрэшeній нaшихъ и3 душeвныхъ сквeрнъ, да и3 мы2 томY всеси1льному и3збaвителю зовeмъ: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Во слaву б9ію њдёzнный с™и1тель и3 чудотв0рецъ нaмъ t бGа показaлсz є3си2, митрофaне всехвaльне, да свётлостьми чудeсъ твои1хъ пaче с0лнечныхъ л{чъ њзарsеми, зовeмъ ди6внаz тоб0ю совершaющему: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Вели6каz даров†ніz тоб0ю t гDа пріsхомъ, дв7о пречcтаz: сегw2 рaди бlгодaрственное пёніе прин0симъ ти2 и3 зовeмъ: бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }.

Їрм0съ: ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ в0и ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Къ честнhмъ мощeмъ твои6мъ, ћкw къ неwбори1мому покр0ву прибэгaюще, нем0лчнагw твоегw2 ходaтайства, бGон0се прпdбне, пр0симъ: тh же не прeзри и4же t тебє2 трeбующихъ п0мощи, но ўслhши и3 заступи2 вс‰ пою1щыz тS и3 превозносsщыz хrтA во вёки.

Тэлє1сныz слaбwсти и3 душє1вныz недyги си1лою мlтвъ твои1хъ бlгодaтнw премэнsz, премэни2, џтче митрофaне, всsкое неможeніе пою1щымъ тS и3 превозносsщымъ хrтA во вёки.

Плaчущымъ ты2 слeзы њтирaеши, пaстырю пребlжeнне, и3 бёдствующымъ подаeши рyку сп7сeніz t бGа: тёмже и3 нaсъ ў пrт0ла вLчнz помzни2, вёрою пою1щихъ тS и3 превозносsщихъ хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Величaемъ твоE твeрдое заступлeніе, и3сповёдуемъ м™рніz твоеS мlтвы си1лу, бlгодари1мъ возвели1чившаго тS гDа р0ждшагосz t тебє2, бGомaти, є3г0же моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, сп7сeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Ты2, и4же въ домY твоeмъ ўг0дники тво‰ насаждaеши, ћкw м†слины и3 ћкw кeдры, сп7се, митрофaна ўг0дника твоегw2 молeніемъ, насади2 въ нaсъ добродётельное житіE, да во врeмz своE принесeмъ ти2 плоды2 покаsніz.

Со ѓгGлы служи1телю с™ёй трbцэ, митрофaне премyдре, рaдуйсz, и3 нaмъ вёрою бlжaщымъ тS подaждь, мlтвами твои1ми, њ д©э с™э рaдоватисz.

Ѓще и3 нeмощни є3смы2, и3 премн0гw согрэшaемъ недост0йніи, но не tступaемъ надeжды м0щнагw покр0ва твоегw2, достослaвне: тh же, хrтY бGу молsсz, помози2 нaмъ њбрэсти2 всBмъ съ ли6ки првdныхъ стоsніе въ дeнь сyдный.

На мёстэ њѕлоблeніz нeмощи смири1вшемусz, ўдиви2 мlтвъ твои1хъ си1лу, чудотв0рче с™hй митрофaне, и3 по дaннэй тебЁ цэлeбъ бlгодaти, нездрaвіе моE во здрaвіе премэни2.

БGор0диченъ:

Ўповaніе и3 рaдосте нaша мRjе бGоневёстнаz, покрhй нaсъ честнhмъ твои1мъ њмоф0ромъ, да хвaлимъ непрестaннw и4мz твоE и3 поeмъ, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Свэти1ленъ:

Свэтозaрна свэти1льника вёры, преслaвнw t свэтоначaльныz трbцы возсіsвша, и3 нaсъ с0лнца свэтлёйше чудесы2 свои1ми просвэти1вша, митрофaна, пaстырz бlжeнна, пёсньми восхвaлимъ.

БGор0диченъ:

Бцdе дв7о, рaдуйсz, t ѓгGла рaдость пріи1мшаz: рaдуйсz, вLчце, и3 сп7си2 на тS ўповaющыz.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ }:

Тёсенъ пyть въ житіи2 твоeмъ, прпdбне митрофaне, прешeлъ є3си2, п0двигомъ д0брымъ въ пустhни подвизazсz и3 течeніе бlг0е во с™и1тельствэ совершaz, бGу же всeю душeю раб0таz, и3 до концA ўгождaz вёрнw, ћкw сосyдъ бGоизбрaнный. тёмъ прострaнное њбрёлъ є3си2 воздаsніе ў прaведнагw мздовоздаsтелz и3 цRS с™hхъ гDа: є3мyже, с™е, моли1сz, ми1ръ рwссjйстэй цRкви даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію млcть.

ЖитіE чи1стое, терпёніе, кр0тость и3 люб0вь нелицемёрну, воздержaніе совершeнное, ўмилeніе б9eственное, вёру же и3 надeжду и4стинну и3 милосeрдіе стzжaвъ, равноaгGльнw, митрофaне, на земли2 пожи1лъ є3си2, и3 на нб7си2 съ ли6ки ѓгGлъ предстои1ши: съ ни1миже, с™е, моли1сz, ми1ръ рwссjйстэй цRкви даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію млcть.

Б9eственною бlгодaтію с™aгw д¦а просвэти1всz, и3 по смeрти бlгодaтное млcти мЂро t честнhхъ твои1хъ и3 многоцэлeбныхъ мощeй и3сточaеши. тёмъ по д0лгу њ тебЁ, митрофaне, рaдуемсz, и3 пaмzть твою2 сщ7еннолёпнw совершaюще, сщ7еннолёпными пёсньми зовeмъ ти2: слaва дaвшему ти2 крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Бlгjй и3 вёрный рaбе, ўсeрдный дёлателю віногрaда хrт0ва, ты2, ћкw д0брый пaстырь, вaръ и3 тzготY дневнyю понeслъ є3си2, ўчS словє1сныz џвцы, сeрдцемъ вёровати въ прaвду, ўстh же и3сповёдати во сп7сeніе: тёмже и3 бGъ ћкw и3збрaннаго своего2 вознесe тz, и3 пaмzть твою2, досточyдне митрофaне, прослaви. тh же непрестaннw молsсz, и3спроси2 nтeчеству нaшему ми1ръ, хrтіaнwмъ же въ добродётелехъ преспёzніе и3 вeлію млcть.

И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое, є3ктєніи2, и3 tпyстъ.

На літургjи:

Бlжє1нна прaздника, и3 с™aгw пёснь ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ №: ЎстA моS возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы, внуши1те вси2 живyщіи по вселeннэй. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло т}i. Е#ђліе t луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdнкъ:

Приложение. 26 ноября: Святителя Иннокентия, епископа Иркутского.

Мёсzца тогHже въ к7ѕ-й дeнь.

Слyжба с™и1телю їннокeнтію, є3пcкпу и3ркyтскому, чудотв0рцу.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ ѕ7:

Восхвaлимъ мyжа слaвна въ бытіи2, и3 nтцA нaшего, с™и1телz їннокeнтіа: мн0гу бо слaву создA гDь въ неистлёніи с™aгw тэлесE є3гw2, положи1въ є5 ћкw свэти1льникъ на свёщницэ и3 њзари1въ лучaми чудeсъ є3гw2 и3ркyтскую пaству, ћкw да не tи1детъ t неS пaмzть првdника, но поживeтъ и4мz є3гw2 въ р0ды родHвъ: да премyдрость є3гw2 повёдzтъ kзhцы, зрsще с™yю цRковь, въ пёснехъ и3 пёніихъ д¦0вныхъ вhну повёдающую хвалY є3гw2.

Двaжды.

Восхвaлимъ н0ваго ґпcла хrт0ва, грzдyщаго со є3ђліемъ въ зeмлю kзhкwвъ чужди1хъ, њбlгоухaвшаго вёрою послBдніz концы2 рwссjи, процвётшаго ћкw крjнъ на вост0цэ цaрства сіби1рскагw, на kзhки, не напоє1нныz струsми бlгодaти, њдожди1вшаго глаг0лы премyдрости нбcныz.

Двaжды.

Е#гдA тeмное хи1нwвъ цaрство, њмрачeнное г0рдостію дрeвнzгw ѕмjz, не можaше вмэсти1ти свёта цrтвіz ї}са хrтA, и3 не хотsше пріsти бlгослaвнаго їерaрха рwссjйскаго: тогдA во kзhцэхъ начaтъ расти2 и3 мн0житисz с™az вёра хrтіaнскаz, ўстaми с™и1телz вели1кагw їннокeнтіа, молsщагwсz њ душaхъ нaшихъ.

Двaжды.

МЂро бlгов0нное бhсть и4мz твоE, џтче, и3зліsнное на пaству, њзарeнную лучaми добр0тъ твои1хъ, и3 на лю1ди бlгоговёйнw чтyщыz с™yю пaмzть твою2, и3 на вс‰ грaды и3 страны2 хrті†нскіz, прославлsющыz ди1внаго во с™hхъ свои1хъ бGа ї}лева: є3г0же моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

На тебЁ, џтче, ўтверди1сz и4стина гDнz, предречeннаz ўсты2 прbр0ка, дрeвле возгласи1вшагw: првdнкъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, и3 ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz: и3 бyдетъ ћкw дрeво насаждeнное при и3сх0дищихъ в0дъ. тёмже м0лимъ тS, преди1вный їерaрше, њсэнsй мlтвами твои1ми грaдъ сeй и3 вс‰ хrтіaны правосл†вныz.

Слaва, глaсъ }:

Џтче с™и1телю їннокeнтіе, по и4мени бhсть тaкw и3 житіE твоE, ћкw ўбэлeнъ бhлъ є3си2 неви1нностію во вс‰ дни6 житіS твоегw2: пребывaz же на земли2 ћкw стрaнникъ и3 пришлeцъ, пріусв0илъ є3си2 с™yю трbцу, и3 ўгот0валъ є3си2 въ непор0чнэмъ сeрдцэ твоeмъ nби1тель nц7Y и3 сн7у и3 с™0му д¦у: сегw2 рaди и3 во гр0бэ процвэтE нетлёніемъ с™0е тёло твоE, и3 ни є3ди1на t бGоспасaемыхъ костeй твои1хъ сокруши1сz. тёмже лобызaюще съ вёрою прослaвлєнныz nби1ліемъ и3сцэлeній честны6z м0щи тво‰, м0лимъ тS, ўг0дниче б9ій, пaстырю рeвностный, їерaрхwвъ ўкрашeніе: сотвори1 ны ўгHдны бhти с™ёй трbцэ, ю4же на земли2 прослaвилъ є3си2 препод0біемъ и3 прaвдою и3 є4йже предстои1ши нhнэ, при1снw ходaтайствуz њ ми1рэ пaствы твоеS и3 њ сп7сeніи дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2. Пи6сана на њбор0тэ листA рв7i.

На літjи стіхи6ры, глaсъ є7:

Лобызaйте, сіби1рстіи нар0ди, слэды2 крaсныхъ н0гъ їерaрха їннокeнтіа, бlговэствовaвшагw въ предёлэхъ вaшихъ ми1ръ и3 ўтверждeніе, положи1вшагw во є3ди1нэмъ и3з8 градHвъ вaшихъ начaло н0вагw сщ7енноначaліz, и3 во є3ди1нэй и3з8 с™hхъ nби1телей вaшихъ процвэтaющагw нетлёніемъ, ћкоже процвэтaетъ вертогрaдъ напоeнный, є3мyже не њскудЁ водA бlгодaтнаz, без8 цэны2 напаsющаz жaждущыz дух0внагw и3 тэлeснагw и3сцэлeніz.

Ты2 є3си2 слaва грaда и3ркyтска, їннокeнтіе, ты2 є3си2 ўкрашeніе сіби1рскихъ стрaнъ, похвалA цRкве правослaвныz, величaніе рwссjи мaлыz, въ нeйже процвёлъ є3си2 крjнъ бlгоухaнный, въ нeйже возжeглсz є3си2 свэти1льникъ пресвётлый, въ нeйже роди1лсz є3си2 сhнъ цrтвіz хrт0ва, и3з8 неsже призвaлсz є3си2 ґпcлъ, со є3ђліемъ t прест0льныхъ градHвъ протекjй до предёлъ монг0льскихъ, въ животЁ и3 по смeрти поучazй њмрачє1нныz kзhки.

Въ земнёмъ ўчи1лищи нбcныz премyдрости бhлъ є3си2 настaвникъ, гHрнzz, ґ не земн†z мyдрствовати научaвый, и3 въ ю4ныхъ рaзумэхъ напечатлэвaz дрє1вніz и4стины є3ђльскіz, kви1лсz є3си2 сaмъ запечатлёнъ д¦омъ с™hмъ бGон0сецъ, пред8 бGомъ ходи1вый, по бз7э ревновaвый, бGу предстaвый, ћкw моли1твенникъ њ чтyщихъ с™yю пaмzть твою2, їннокeнтіе.

Слaва, глaсъ д7:

На тебЁ, с™и1телю, почи2 д¦ъ премyдрости и3 рaзума, и4мже ўмудри1лсz є3си2 во сп7сeніе kзhкwвъ: д¦ъ совёта и3 крёпости, и4мже ди6внымъ совётwмъ возм0глъ є3си2 соtвэщавaти: д¦ъ вёдэніz и3 бlгочeстіz, и4мже бlгочeстнw вёдэти с™yю трbцу научи1лъ є3си2 и4щущыz дyха и3 сeрдца н0вагw.

И# нhнэ, бGор0диченъ: При1зри на молє1ніz:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ з7:

Поминaимъ, брaтіе, настaвника ди1внаго, и4же љзhкомъ бlгоглaснымъ и3 житіeмъ бlгослaвнымъ глаг0лаше нaмъ сл0во сп7сeніz: взирaюще u5бо на бlжeнное скончaніе жи1тельства є3гw2, подражaимъ вёрэ їерaрха, тлённое сіE њблeкшей въ нетлёніе, и3 мeртвенное сіE њдёzвшей въ безсмeртіе, преднаписyющей џбразъ џбщагw воскrніz.

Стjхъ: Првdникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Віногрaдъ, принесeнный t дрeвнzгw грaда кjева, на земли2 сіби1рстэй и3здадE цвётъ св0й, прострE рHзги сво‰ за м0ре, и3 сотвори2 плоды2 во и3сцэлeніе kзhкwвъ: въ нeмже њбрэтaюще дух0вное весeліе вёрніи, не и3зhдемъ и3з8 под8 сёни є3гw2 бlгодaтныz, д0ндеже пріи1мемъ и3сцэлeніе недyгwвъ душeвныхъ, вкyпэ же и3 тэлeсныхъ.

Стjхъ: Храни1тъ гDь вс‰ кHсти и4хъ, ни є3ди1на t ни1хъ сокруши1тсz.

Пріиди1те, kзhцы, и3 ви1дите, ћкw дёло содёла гDь во дни6 вaшz, є3мyже не возмогли2 бhсте вёровати, ѓще бы кто2 повёдалъ вaмъ сицев0е: но зри1те и3 чуди1тесz, кaкw храни1тъ гDь вс‰ кHсти и3збрaнныхъ свои1хъ, и3 ни є3ди1на t ни1хъ сокрушaетсz: тёмже u5бо не бyдите невёрни, но вёрни.

Слaва, глaсъ }:

Џтче с™и1телю їннокeнтіе, kви1лъ є3си2 въ препод0біи твоeмъ слaву цrтвіz хrт0ва, въ п0двизэхъ д0брыхъ возглаг0лалъ є3си2 си1лу бlгодaти є3гw2, въ чудесёхъ мн0гихъ возвели1чилъ є3си2 побёду, побэждaющую мjръ, вёру с™yю, и3 сaмъ ћкw сщ7eнникъ њблeклсz є3си2 во сп7сeніе: тёмже и3 с™hнz гDнz процвэтE на тебЁ, ћкw помaзанномъ t д¦а с™aгw, є3гHже бlгjй да не tи1метъ t нaсъ согрэши1вшихъ, но да њбнови1тъ нaсъ мlтвами твои1ми, ўг0дниче б9ій.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Безневёстнаz дв7о:

На бlгословeніи хлёбwвъ, тропaрь с™и1телz двaжды, и3 Бцdе дв7о: є3ди1ножды.

Тропaрь с™и1телz, глaсъ G:

Свэти1льниче цRкве пресвётлый, њзари1вый лучaми добр0тъ твои1хъ странY сію2, и3 и3сцэлeньми мн0гими притекaющихъ къ рaцэ твоeй съ вёрою бGа прослaвивый, м0лимъ тS, с™и1телю џтче їннокeнтіе, њграждaй мlтвами твои1ми грaдъ сeй њ всёхъ бёдъ и3 печaли.

На ќтрени,

на БGъ гDь, тропaрь с™aгw двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ є7.

Не дaлъ є3си2 снA nчи1ма твои1ма, человёче б9ій, нижE вёждома твои1ма дремaніz, д0ндеже њбрёлъ є3си2 мёсто гDеви посредЁ разрушaющагwсz владhчества дрeвнzгw њмрачи1телz kзhкwвъ: њсновaлъ є3си2 селeніе бGу їaкwвлю не во їудeи, ни во їерусали1мэхъ, но въ предёлэхъ монг0льскихъ. тёмже kви1лсz є3си2 и3 дв7дъ, положи1вый во странЁ невёріz твeрдое њсновaніе вёры, и3 соломHнъ, ўмудри1выйсz въ созидaніи сп7сeніz стaду твоемY.

Слaва, и3 нhнэ:

БGа и3з8 тебє2 воплоти1вшагосz познaхомъ, бцdе дв7о: того2 моли2 њ сп7сeніи грaда нaшегw и3 всёхъ запечатлённыхъ и4менемъ сн7а твоегw2.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7.

Ћкw мЂро на главЁ, сходsщее на брадY, брадY ґарHню, сходsщее на њмeты њдeжды є3гw2, ћкw росA ґермHнскаz, сходsщаz на г0ры сіw6нскіz, тaкw бlгодaть д¦а с™aгw, бlгоухaющи вhну на прослaвленномъ нетлёніемъ тэлеси2 твоeмъ, притекaющыz къ рaцэ твоeй съ вёрою напоsетъ рaдостію њ гDэ, прославлsющемъ тS.

Слaва, и3 нhнэ:

Со с™и1телемъ, пречcтаz, и3 всёми с™hми, во с™hхъ є3ди1наго почивaющаго ўмоли2, всёхъ њсвzти1ти нaсъ, славосл0вzщихъ тS во вс‰ вёки.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ G:

ГDь, не лишazй бlги1хъ ходsщыz неѕл0біемъ, бlгодaть и3 слaву дадe ти, с™и1телю їннокeнтіе, ю4же всели1лъ є3си2 въ земли2 нaшей: и3 на нб7си2 u5бо спод0би ны2, твои1ми мlтвами, вёчныz слaвы съ тоб0ю и3 со всёми с™hми, бGу бlгоугоди1вшими.

Слaва, и3 нhнэ:

Покр0въ бyди ми2 и3 предстaтельство, и3 заступлeніе, и3 похвалA, дв7о: ћкw ты2 є3си2 безпом0щныхъ си1ла неwбори1маz и3 надeжда ненадёемыхъ.

Посeмъ №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса.

Прокjменъ, глaсъ д7: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Тaже, Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t матfeа, зачaло №i.

По є3ђліи стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Да и3сп0лнzтсz ўстA н†ша хвалeніz твоегw2, гDи, ћкw да воспои1мъ слaву твоегw2 ўг0дника, є3г0же прослaвилъ є3си2 нетлёніемъ и3 чудотворeньми, въ бэдaхъ сyщымъ показaлъ є3си2 пом0щника, въ недyзэхъ ск0раго цэли1телz, въ ск0рбехъ ўтёшителz, њ чтyщихъ є3гw2 с™yю пaмzть тeплаго моли1твенника.

КанHнъ, [є3гHже краегранeсіе: Їннокeнтій, моли1твеникъ њ душaхъ нaшихъ.] Глaсъ }.

Пёснь №.

Їрм0съ: И#стрsсшему въ м0ри мучи1тельство фараHне, и3 ї}лz сyшею настaвльшему, пои1мъ хrтY: ћкw прослaвисz во вёки.

Їерaрше непор0чне, при1зри съ нб7сE и3 ви1ждь, и3 посэти2 њсэнeніемъ твои1мъ віногрaдъ сeй, є3г0же насади2 десни1ца твоS во странЁ kзhкwвъ: да прослaвимъ бlгоговёйнw чудесA тво‰, ѓще и3 невозм0жно є4сть и3счи1слити |.

На пути2 и3ногдA вразумлsше валаaма nсли1ца, да не и4детъ проклинaти ї}лz, є3г0же и3 бlгослови2 пришeдый t месопотaміи: си1це ўтомлeнными к0ньми вразумлeнъ бhсть преwгорчeнный пyтникъ, да воздaстъ с™и1телю їннокeнтію слaву, є4юже њбэщaсz.

Н0гъ болёзнію и3 разслаблeніемъ всёхъ члeнwвъ недyгующему kви1лсz є3си2 ск0рый цэли1тель, џтче нaшъ їннокeнтіе: не прeзри u5бо и3 нhнэ съ вёрою притекaющихъ къ живонHснымъ и3 присноцэлє1бнымъ мощeмъ твои6мъ.

БGор0диченъ:

Nц7Y собезначaльнаго сн7а пл0тію родилA є3си2, пренепор0чнаz дв7о, є3г0же моли2 со с™и1телемъ, да сотвори1тъ ны2 сhны своегw2 цrтвіz и3 наслёдники њбэтовaніz вёчнагw.

Катавaсіа по ўстaву.

Пёснь G.

Їрм0съ: Ўтверди2 нaшъ ќмъ и3 сердцA, нб7сA сл0вомъ ўтверждeй, во є4же пёти и3 слaвити тS, во сп7сeніе дyшъ нaшихъ.

КупинY вторyю показaлъ є3си2, словeсный пaстырю, є3гдA мlтвами твои1ми сохрани1лъ є3си2 посредЁ плaмене невреди1му с™yю цeрковь, въ нeйже почивaше не u5 прослaвленное на земли2, но съ нб7сE nби1ліемъ чудотворeній ћвственнw свидётельствованное свsто бhти нетлённое тёло твоE.

Е#ди1нэй вёрэ достyпенъ kви1лсz є3си2, непор0чне: тёмже съ премэнeніемъ є3стествA ўстaвwвъ, мрaзъ и3 и4ней сокрhша чистотY твою2 t nчeсъ нечи1стыхъ, дерзнyвшихъ въ невёріи ви1дэти тS, и4мже не дaлъ є3си2 ўзрёти слaвы твоеS, поучaz ны2 чи1стымъ сeрдцемъ тебE слaвити.

На п0мощь ск0рw притeклъ є3си2 къ стaрцу nчи1ма тsжкw ви1дzщему, и3 прикоснyвсz болёзненнэй главЁ є3гw2, kви1лъ є3си2 на нeмъ дэлA б9іz: просвэти2 u5бо и3 нaшz душє1вныz џчи мlтвами твои1ми, сщ7енноначaльниче.

БGор0диченъ:

Твeрдое и3 непрел0жное ўповaніе вёмы тS, бцdе, є3гHже держи1мсz, и3 ўповaюще м0лимсz: сохрани2 грaдъ сeй и3 вс‰ грaды и3 страны2 хrті†нскіz t всёхъ бёдъ, находsщихъ человёкwмъ согрэшaющымъ, но ѓбіе мlтвами твои1ми пріeмлющымъ согрэшeній њставлeніе.

Сэдaленъ, глaсъ G:

Так0въ нaмъ подобaше ґрхіерeй, препод0бенъ, неѕл0бивъ, кр0токъ, tлучeнъ t грёшникъ, и4же пред8 вёчнымъ ґрхіерeемъ ї}съ хrт0мъ м0литсz вhну њ сп7сeніи стaда своегw2: мн0гw бо м0жетъ мlтва првdнагw поспёшествуема во бlг0е.

Слaва, глaсъ т0йже:

Прот0ржесz водA въ пустhни, и3ст0чникъ и3сцэлeній и3стекaетъ t неистлённыхъ мощeй с™и1телz їннокeнтіа: рaдость вёчнаz над8 глав0ю є3гw2: є3sже да спод0бимсz и3 мы2 мlтвами є3гw2, въ невечeрнемъ дни2 воскrніz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Њ тебЁ, nтрокови1це, возгласи2 прbр0къ, глаг0лz: сE вратA вост0ка, и3 бyдутъ затворє1на, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ |: но гDь бGъ є3ди1нъ пр0йдетъ, и3 бyдутъ вратA затворє1на.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Ї}съ въ домY петр0вэ прикоснyсz руцЁ тeщи є3гw2, nгнeмъ жег0мыz, и3 ѓбіе њстaви ю5 џгнь. сі‰ же знaмєніz послёдоваша тебЁ вёрующему чудотв0рцу: ўкроти1лъ бо є3си2 nгнeвицу є3ди1нымъ прикосновeніемъ б0ку лежaщагw на nдрЁ смeрти, но призвaвшагw тS во ўповaніи жи1зни.

И#сцэлsхусz и3ногдA вёрующіи t нанесeніz главотsжей и3 ўбрyсцєвъ пavловыхъ. не прHсты си6лы творsше бGъ и3 твои1ма рукaма, н0вый ґпcле: пeрсть бо t твоеS сщ7eнныz рaки и3 є3лeй t лампaды tверзaютъ слэпотствyющей џчи и3 дaруютъ и3сцэлeніе.

Мlтва вёры сп7сE лю1тэ болsщаго, и4же и3 и3сповёда, ћкw врaчеве не воскресsтъ, ўповaніе же на тS, бlгосeрдый џтче, николи1же посрамлsетъ съ вёрою призывaющихъ тS во бlговрeменную п0мощь.

БGор0диченъ:

Nтрокови1ца неискусомyжнаz раждaетъ прови1дэннаго д¦омъ t ґввакyма, и3 къ рождeнному м0литсz њ душaхъ нaшихъ, мyдрэ пас0мыхъ пaстыремъ, и3 по и3сх0дэ своeмъ вhну съ нaми въ неистлёніи с™aгw тэлесE своегw2 пребывaющимъ.

Пёснь є7.

Їрм0съ: T н0щи невёдэніz, бGовёдэніz дeнь, во свётэ лицA твоегw2, хrтE, да возсіsетъ ко ќтру хвалeніе твоE въ сердцaхъ нaшихъ.

Люб0вію погрузи1сz во струsхъ ўповaніz на ўг0дника б9іz, покрhтый t главы2 до н0гъ стрyпами, и3 во пл0ти своeй не њбрэтazй и3сцэлeніz, и3 ѓбіе њчи1стисz t нечистоты2 болёзненныz, ћкоже неемaнъ t прокaзы, погружeніемъ во їoрдaнэ, по глаг0лу є3ліссeеву.

И$щущымъ тебE њбрэтaешисz гот0вый пом0щникъ, с™и1телю їннокeнтіе, и3 ск0рw подаeши недyгwвъ и3сцэлeніе, ћкоже и3ногдA женЁ, болёзнующей десн0ю рук0ю, kви1лсz є3си2 въ с0нномъ видёніи, и3 сотвори1лъ є3си2 ю5 здрaву за є3ди1ное призвaніе с™aгw твоегw2 и4мене.

Твeрдое бlгодaти познaніе ўтверждaz въ вёрующихъ, научи1лъ є3си2 нaсъ вёдэти тS, ћкw настaвника млcтиваго, бlгоутр0біz сокр0вище, правовёріz ўчи1телz, ґрхіерeєвъ похвалY, безпом0щныхъ застyпника, при1снw молsщагосz њ сп7сeніи ч†дъ твои1хъ, съ вёрою къ тебЁ притекaющихъ.

БGор0диченъ:

Верєи2 ѓдwвы сломи1шасz, и3 заклeпи вёчніи сокруши1шасz р0ждшимсz t тебє2, пречcтаz м™и: тёмже м0лимъ тS, и3збaви ны2 t вёчныz смeрти ходaтайствомъ твои1мъ, и3 всели1 ны во свётэ сн7а твоегw2, свётъ и3скуплeніz мjрови возсіsвшагw.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, многомлcтиве хrтE б9е нaшъ.

Е#ли1цы притекaху къ тебЁ, пом0щниче тeплый, не tхождaху посрaмлени: немощнjи и3сцэлsхусz, въ болёзни дэторождeніz сyщыz, t многоцэлeбныz бlгостhни твоеS пріимaху ск0рое недyга разрэшeніе, слэпjи прозирaху. посэти2 u5бо и3 нaсъ, щeдрый џтче, твоeю п0мощію.

Не бyди невёренъ, но вёренъ, рeклъ є3си2, џтче, втори1цею kви1выйсz t преломлeніz ноги2 лю1тэ стрaждущему, и3 ўдaривъ жезл0мъ въ мёсто, и3дёже стоsстэ н0зэ твои2, ћзвою на дрeвэ ўврачевaлъ є3си2 душeвную ћзву њмрачeннагw невёріемъ: ѓбіе бо и3сповёда бhти тебE бlгодaтнаго врачA, воздви1гшаго є3го2 t nдрA болёзненнагw.

Непор0чныма твои1ма рукaма преп0далъ є3си2, ґрхіерeю б9ій, безсмeртную пи1щу стрaждущей, q чyдо! на нб7си2 пріwбщazсz и4стэе невечeрнzгw свёта, вsщше седми1десzти лётъ по твоeмъ ўспeніи, и3 на земли2 kвлsешисz сщ7еннодёйствитель б9eственныхъ т†инъ, ўвэрsz пaству твою2 въ неразлyчномъ пребывaніи вhну съ притекaющими ко твоeй п0мощи.

БGор0диченъ:

И$стины ўчи1телю, настaви ны2 во и4стиннэй вёрэ, молS њ сп7сeніи нaшемъ съ пречcтою дв7ою бцdею рождeннаго t неS на сп7сeніе всегw2 мjра.

Кондaкъ, глaсъ д7:

Непор0чности соимeннаго пaстырz, проповёдника вёры во kзhцэхъ монг0льскихъ, слaву и3 ўкрашeніе и3ркyтскіz пaствы, люб0вію восхвaлимъ вси2 вёрніи: т0й бо є4сть храни1тель страны2 сеS и3 моли1твенникъ њ душaхъ нaшихъ.

Јкосъ:

ЃгGльскимъ житіeмъ возвhсилсz є3си2, џтче, до лицезрёніz красоты2 несоздaнныz, є3sже наслаждazсz нhнэ на нб7си2, м0лишисz њ сп7сeніи нaшемъ, нaсъ же на земли2 научaеши взывaти тебЁ таков†z: рaдуйсz, крjне, въ бlгорастворeнномъ ю4зэ процвэтhй: рaдуйсz, пeрвенче д¦0внагw сыноположeніz, t мaлыz рwссjи бGу посвzщeнный. рaдуйсz, слaво и3 величaніе грaда кjева: рaдуйсz, въ земн0мъ ўчи1лищи нбcныz мyдрости настaвниче. рaдуйсz, мyдрый и3сполни1телю велёній царS земнaгw: рaдуйсz, мyжественный подви1жниче цRS нбcнагw. рaдуйсz, проповёдниче вёры во kзhцэхъ монг0льскихъ: рaдуйсz, началоположи1телю д0брагw сщ7енноначaліz во странaхъ сіби1рскихъ. рaдуйсz, ўкрашeніе и3ркyтскіz пaствы: рaдуйсz, бlгоухaніе пустhни. рaдуйсz, џбщагw воскrніz въ нетлёніи твоeмъ ўвэри1телю: рaдуйсz, неизчерпaемыхъ чудeсъ и3ст0чниче. рaдуйсz, храни1телю страны2 тоб0ю и3збрaнныz: рaдуйсz, їннокeнтіе, моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Пёснь з7.

Їрм0съ: Въ начaлэ зeмлю њсновaвый и3 небесA сл0вомъ ўтверди1вый, бlгословeнъ є3си2 во вёки, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Крёпость и3 и3сцэлeніе пріимaху t тебє2, џтче, немощствyющіи пл0тію: ск0рбніи же дyхомъ и3 ўдручeнніи печaльми житeйскими њбрэтaху душeвное ўтэшeніе во ўмилeнномъ призывaніи с™aгw и3 прослaвленнагw и4мене твоегw2, прославлsющагw ди1внаго во с™hхъ свои1хъ бGа ї}лева.

Џтче, непор0чности соимeнне, тaкw прослaвисz свётъ тв0й пред8 человёки, ћкw ви1дzще дHбраz дэлA тво‰ и3 чудотворє1ніz мнHгаz, прославлsютъ чудодёйствующаго тоб0ю, ди1внаго во с™hхъ свои1хъ бGа ї}лева.

Трbченъ:

Душє1вныz нaшz болBзни и3сцэли2, б9е, мlтвами прослaвленнагw t тебє2 ўг0дника, ўскорsющагw на п0мощь ўмилeнною душeю, трeбующымъ дёйственнагw є3гw2 пред8 тоб0ю, трbце с™az, заступлeніz.

БGор0диченъ:

Ќмъ нaшъ плэни2 въ послушaніе вёры, дyхъ и3 дyшу всесовершє1ны соблюди2, и3 тёло въ пришeствіи гDа нaшегw ї}са хrтA непор0чно сохрани2 мlтвами твои1ми, бGороди1тельнице.

Пёснь }.

Їрм0съ: Безначaльнаго цRS слaвы, є3гHже трепeщутъ нбcныz си6лы, п0йте сщ7eнницы, лю1діе превозноси1те въ вс‰ вёки.

Шир0кій пyть, вводsщій въ пaгубу, презрёлъ є3си2, прпdбне, и3 тёсными враты2 вшeлъ є3си2 въ нбcное цrтвіе. toнyдуже призирaz вhну на призывaющихъ тS съ вёрою, ўкрэпи2 u5бо и3 нaсъ понести2 бlг0е и3 лeгкое и4го кrтA, да вни1демъ въ пок0й бGа бlгословeннагw.

ҐгGлопод0бнымъ житіeмъ на земли2, њбрёлъ є3си2 бlгодaть и3сцэлeній, и3 kви1лсz є3си2 вои1стинну ѓгGлъ храни1тель пaствы твоеS, б0дрственнw ўтверждaz ю5 въ вёрэ многоразли1чными твои1ми чудотворє1ніи и3 соблюдaz въ чи1стомъ и3сповёданіи nтцє1въ бGа бlгословeннагw.

Хrт0во бlгоухaніе kви1лсz є3си2, џтче, въ сп7сaемыхъ тоб0ю t недyгwвъ, душeвныхъ же и3 тэлeсныхъ: тёмже њбитaтєли грaда тоб0ю и3збрaннагw, прославлsюще с™yю пaмzть твою2, бlгословлsютъ прослaвившаго тS, nтцє1въ бGа бlгословeннаго.

БGор0диченъ:

Нёсть нaша брaнь ко пл0ти и3 кр0ви, но къ начaлwмъ, и3 ко властeмъ, и3 къ міродержи1телємъ тмы2 вёка сегw2, къ духовHмъ ѕл0бы поднебє1снымъ: над8 ни1миже покажи1 ны, вLчце, побэди1тєли, ћкw да по џбразу непор0чнагw пaстырz возм0жемъ вс‰ стрёлы лукaвагw разжжє1нныz ўгаси1ти.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, ржcтво2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ сп7сeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

Ґпcлъ kзhкwвъ бhлъ є3си2, џтче, ћкоже и3 пavелъ, тёмже нhнэ восхищeнъ є3си2 на высотY б9eственнагw лицезрёніz: и3дёже м0лишисz, да бGъ возрасти1тъ, є4же ты2, мyдрый дёлателю, насади1лъ и3 напои1лъ є3си2.

Шлeмъ сп7сeніz воспріи1мъ, и3 мечeмъ д¦0внымъ препоsсавсz, и3зшeлъ є3си2 на дёло твоE, пaстырю ди1вный, и3 согради1лъ є3си2 њпл0тъ бlгочeстіz во мрaцэ kзhчества: моли2 u5бо пребlгaго бGа, да ўкрэпи1тъ, є4же содёла, въ нaсъ рук0ю твоeю.

И$менемъ и3 житіeмъ непор0чне, пріими2 хвалє1бныz пёсни, люб0вію къ тебЁ возноси6мыz, њсэнsz мlтвами твои1ми пaству, њсіsнную лучaми добр0тъ твои1хъ, и3 ўскорsz на п0мощь бlгодaтнымъ заступлeніемъ твои1мъ, во врeмz бlгопотрeбно.

БGор0диченъ:

Херувjмwвъ честнёйшаz, и3 слaвнэйшаz без8 сравнeніz серафjмwвъ, не прeзри молє1ніz р†бъ твои1хъ, но покрhй нaсъ честнhмъ твои1мъ покр0вомъ: сп7си2 лю1ди, бlгоговёйнw чтyщыz пaмzть непор0чнагw пaстырz и3 моли1твенника њ грaдэ сeмъ, ди1внагw їннокeнтіа.

Свэти1ленъ, глaсъ №:

Слaва тебЁ бGу, показaвшему нaмъ свётъ сп7сeніz въ житіи2 и3 словеси2 твоегw2 ўг0дника: слaва тебЁ бlгодaтелю, возсіsвшему просвэщeніе и4стины въ поб0рницэ бlгочeстіz и3 и4стины: слaва тебЁ ди1вному щедротодaвцу, ўдиви1вшему млcти тво‰ на ходи1вшемъ во свётэ лицA твоегw2, с™и1телэ и3 чудотв0рцэ їннокeнтіи.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Свётъ мjрови возсіS въ ржcтвЁ твоeмъ, пречcтаz бцdе: њсіsй u5бо ќмъ нaшъ познaніемъ сн7а твоегw2, сeрдце ўzзви2 люб0вію къ б9eствєннымъ зaповэдемъ, ўкрэплsющи ны2 мlтвами твои1ми въ вёрэ и3 бlгодёланіи.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ }:

Мн0гое мн0жество чудeсъ твои1хъ, їннокeнтіе, проповёдуетъ вели1чество слaвы бGа нaшегw, на нб7си2 си1лами разyмными неум0лчнw воспэвaемагw, на земли1 же въ душaхъ и3 тэлесёхъ с™hхъ свои1хъ ди1внw прославлsемагw: є3г0же моли2, препрослaвленне с™и1телю, њ сп7сeніи дyшъ нaшихъ.

Е#ди1нэми ўсты2 и3 є3ди1нэмъ сeрдцемъ прослaвимъ, лю1діе, бGа чудодёйствующаго, ўдиви1вшаго щедрHты сво‰ во дни6 нaшz: дрє1вніz млcти, глагHланныz ко nтцє1мъ нaшымъ въ чудесёхъ с™hхъ свои1хъ, возглаг0лавшаго и3 нhнэ въ нетлёніи непор0чнагw пaстырz, чудотв0рца н0вагw ўтверди1вшагw кр†сныz н0ги сво‰ во странaхъ сіби1рскихъ и3 ўкраси1вшагw пустhню ћкw крjнъ крaсный.

Не nтцы2 нaши возвэсти1ша нaмъ, џтче, слaву твою2, не стaрцы нaши повёдаша нaмъ чудесA тво‰, чудотв0рче: но сaми ви1дэхомъ њсэнsющую непор0чное тёло твоE си1лу б9ію, чудодёйствующую тоб0ю въ знaменіихъ ди1вныхъ и3 мн0гихъ: срHдницы и3 знaеміи нaши познaша бlгодaтную п0мощь твою2. є3sже и3 мы2 дерзaюще пр0симъ, и3 неwскyднw пріeмлемъ.

Дрeвле бGъ глаг0лавый nтцє1мъ во прbр0цэхъ, въ послёдокъ днjй возглаг0ла нaмъ въ снЁ: є3гHже бlгодaтію и3 доднeсь глаг0летъ нaмъ въ настaвницэхъ нaшихъ, въ животЁ своeмъ поучaющихъ нaсъ вёрэ и3 надeждэ, по и3сх0дэ же своeмъ ўвэрsющихъ нaсъ въ любви2 совершeннэй, николи1же tпaдающей.

Слaва, глaсъ т0йже:

Рaдуйсz, џтче їннокeнтіе, непор0чности соимeнне, цRкве ўтверждeніе, бlгодaти познaніе, чудeсъ неисчи1слимыхъ сокр0вище, їерaрхwвъ похвало2, пaстырей џбразе, пас0мыхъ пом0щниче, чужди1хъ и3 дaльнихъ моли1твенниче, грaда и3ркyтска ўкрашeніе, nби1тели твоеS бlголёпіе, слaво страны2 рwссjйскіz: њ нeйже моли1сz, да ўгaснутъ раск0лwвъ шат†ніz, и3 да процвэтeтъ ми1ръ во днeхъ ч†дъ є3S правослaвныхъ.

И# нhнэ, глaсъ т0йже: ВLчце, пріими2:

Славосл0віе вели1кое. По славосл0віи, тропaрь с™aгw. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

На літургjи:

Бlжє1нна t канHна с™aгw, пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ №: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы, внуши1те вси2 живyщіи по вселeннэй. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло т}i. Ґллилyіа, глaсъ №: Восхвaлzтсz прпdбніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ. Стjхъ: Слaва сіS бyдетъ всBмъ прпdбнымъ є3гw2. Е#ђліе t їwaнна, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ:

Содержание

Информация о первоисточнике

1 ноября: Бессребренников и чудотворцев Космы и Дамиана.

2 ноября: Святых мучеников Акиндина, Пигасия, Аффония, Елпидифора и Анемподиста.

3 ноября: Святых мучеников Акепсимы епископа, и Иосифа пресвитера, и Аифала диакона. Обновление храм

4 ноября: Преподобного Иоанникия великого. Святого мученика Никандра, епископа Мирского и Ермея прес

5 ноября: Святых мучеников Галактиона и Епистими. Святителя Ионы, архиепископа Новгородского.

6 ноября: Святителя Павла, архиепископа Константинопольского. Преподобного Варлаама, игумена Хутынск

7 ноября: Святых тридцати трех мелитинских мучеников. Преподобного Лазаря Галисийского.

8 ноября: Собор святого архистратига Михаила и прочих бесплотных сил.

9 октября: Святых мучеников Онисифора и Порфирия, и преподобной матери нашей Матроны. Преподобной Фе

10 ноября: Святых апостолов Ераста, Олимпа, Родиона и других.

11 ноября: Святых мучеников Мины Виктора и Викентия. Святой мученицы Стефаниды. Преподобного Феодора

12 ноября: Святителя Иоанна милостивого, патриарха Александрийского. Преподобного Нила.

13 октября: Святителя Иоанна, архиепископа Константинопольского, Златоуста.

14 ноября: Святого апостола Филиппа.

15 ноября: Святых мучеников и исповедников Гурия, Самона и Авива.

16 ноября: Святого апостола и евангелиста Матфея.

17 ноября: Святителя Григория, епископа Неокесарийского. Преподобного Никона, игумена Радонежского.

18 ноября: Святых мучеников Платона и Романа.

19 ноября: Святого пророка Авдиа. Святого мученика Варлаама. Святых преподобных Варлаама и Иоасафа,

20 ноября: Предпразднество входа в храм пресвятой Богородицы. Преподобного Григория Декаполита. Свят

21 ноября: Вход во храм пресвятой владычицы нашей Богородицы и Приснодевы Марии.

22 ноября: Святого апостола Филимона с иными. Святого благоверного великого князя Михаила Ярославича

23 ноября: Святителя Амфилохия, епископа Иконийского. Святителя Григория, епископа Акранантийского.

24 ноября: Святой великомученицы Екатерины. Святого великомученика Меркурия. Святого мученика Меркур

25 ноября: Священномученика Климента, папы Рисмкого и петра, архиепископа Александрийского.

26 ноября: Преподобного Алипия столпника. Освящение церкви святого великомученика Георгия, в Киеве.

27 ноября: Святого великомученика Иакова Персянина. Преподобного Палладия. Служба знамения пресвятой

28 ноября: Святого преподобномученика Сефана нового. Святого мученика Иринарха.

29 ноября: Святого мученика Парамона. Святого мученика Филумена. Преподобного Акакия Синайского.

30 ноября: Святого апостола Андрея первозванного.

Приложение. 9 ноября: Иконы Божией Матери, нарицаемой Скоропослушница.

Приложение. 14 ноября: Святителя Григория Паламы, архиепископа Солунского.

Приложение. 15 ноября: Преподобного Паисия Величковского.

Приложение. 23 ноября: Святителя Митрофана, епископа Воронежского.

Приложение. 26 ноября: Святителя Иннокентия, епископа Иркутского.